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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z XI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 12. septembra 2023 a z jeho pokračovania dňa 13. septembra 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 
Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  

Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, ctení hostia, kolegovia, 

média, otváram XI. zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. 
V úvode mi prosím dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva pánov 
poslancov Františka Ténaia, Petra Berinštera, Martina Semana a Marcela Šaňu. Prosím 
prezentujte sa, ak ste ešte do tejto chvíle tak neurobili. Ešte poprosím tých poslancov, 
ktorí sa neprezentovali, aby tak urobili teraz. Konštatujem, že bolo prezentovaných  
30 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme uznášaniaschopní.  

- - - 
 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, prejdeme k programu 

zasadnutia, ktorý ste dostali v pozvánke. Teraz vás poprosím, predsedov poslaneckých 
klubov, aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie, nech sa páči. Pán poslanec 
Matoušek.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Navrhujem za náš klub pani Zemkovú.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Za poslanecký klub Spolupráca 

pre Košice navrhujeme pána poslanca Bernarda Berbericha. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké doplňujúce návrhy od ostatných 

poslancov? Ak nie, ďakujem pekne, budeme hlasovať teda o návrhovej komisii 
zloženej: pani poslankyňa Zemková a pán poslanec Berberich. Nech sa páči, prosím, 
hlasujme o tomto návrhu. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Oznamujem, že na XI. zasadnutí Mestského zastupiteľstva bude 

návrhová komisia pracovať v zložení pani poslankyňa Zemková a pán poslanec 
Berberich. Zároveň žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta  
vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrhy  
k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne tejto návrhovej komisii 
po ústnej informácii prítomných poslancov. 

- - - 
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Overovatelia zápisnice: Tomáš Vasok a Mgr. Marcel Vrchota  
- - - 

 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: V súlade s novelou zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení 

budeme najprv hlasovať o programe ako bol uvedený v pozvánke a následne bude 
možnosť tento program meniť. Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol 
uvedený v pozvánke. Nech sa páči, prosím hlasujme o programe ako bol uvedený 
v pozvánke.  

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Program ako bol uvedený v pozvánke bol schválený. Prosím 

v tejto chvíli vaše návrhy, ktoré sa budú týkať vypustenia bodov, nech sa páči. Pán 
námestník Gibóda nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dobré ráno kolegyne, kolegovia. Dávam návrh  

na vypustenie bodu č. 10 Aktualizácia schváleného prenájmu pozemkov v k. ú. Južné 
mesto na dobu určitú 30 rokov pre SLOVAK SPORT DEVELOPMENT z dôvodu, že 
podstata tohto návrhu a to je zmluvný vzťah nebol odsúhlasený obidvoma zmluvnými 
stranami a teda na tomto zastupiteľstve nemáme o čom rokovať a rozhodovať. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Dobré ráno všetkým. Ja dávam návrh na vypustenie bodu č. 8 

Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 
z dôvodu množstva ďalších návrhov a potreby prepracovania tohto návrhu. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ale my chceme hlasovať nie o návrhoch, ktoré prídu 

teraz, ale o tom čo pripravil magistrát mesta.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Presne tak. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrhy poslanecké neboli predložené mestskému zastupiteľstvu 

ani v zmysle rokovacieho poriadku, ani v zmysle ďalších iných ustanovení. A Štatút bol 
pripravený v súlade s rokovacím poriadkom, zákonom a všetkými ustanoveniami. Bol 
by som veľmi rád, keby sme si aspoň prešli základné veci a ak je nejaká nezhoda, aby 
sme o nej vedeli. Pretože Štatút prešiel aj v mestskej rade a prešiel aj v ďalších 
komisiách. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči.  

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja len, to je len taká procedúra. Ak by sme to vypustili, nespôsobí to 

potom problém? Lebo tie zmeny majú byť zapracované alebo účinné od 01.11.2023 
a potom ako bude prebiehať to decembrové zastupiteľstvo ak bude potrebné schvaľovať 
nejaké zretele a tak?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, sú tam rôzne náležitosti, ktoré budeme musieť samozrejme 

potom následne riešiť. Ja len navrhujem naozaj diskutovať. Kolegovia, ktorí právne, 
odborne tento materiál pripravili, vedia argumentovať. Ak je niečo čo treba vypustiť 
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z tých 100 bodov, ktoré súvisia so zmenou legislatívy, teda nie s návrhmi politickými, 
ale reálne legislatívnymi. Proste si vieme povedať niečo, že možnože vyhoďme, ale to 
čo je potrebné a nesporné by bolo vhodné aby sme schválili. Pán poslanec Vrchota, nech 
sa páči.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. My sme si toho vedomí týchto vecí, že áno 

je potrebné prijať to do novembra. Radi by sme možno aj mimoriadne zastupiteľstvo 
k tomuto, ale naozaj aby ten návrh bol pripravený precízne. Boli tam odchýlky v písaní, 
po obsahové veci, takže je k tomu ešte potrebná diskusia a vyladenie toho materiálu tak, 
aby to bolo v poriadku a všetkým to vyhovovalo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec my nie sme si vedomí, že by ste nám dali nejaký 

procesný problém, že by ste nám povedali, že je tam nejaká chyba v písaní alebo niečo. 
Ja nemám túto informáciu. Prosím pracujme tak, ako máme. V tejto chvíli ide 
o praktické veci, ktoré nám prikazuje zákon. A nerobme z toho zbytočné rozpravy, ktoré 
nevedú nikam. Ďakujem pekne. V tejto chvíli uzatváram časť, ktorá hovorí o vypustení 
bodov. Máme tu dva návrhy. Prvý, keď pôjdem podľa poradia, navrhuje pán poslanec 
Vrchota, ktorý žiada vypustiť, i napriek nesúhlasu, Návrh na zmenu Štatútu mesta 
Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice a zákona  
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí. Nech sa páči, hlasujeme teda o vypustení Návrhu  
na zmenu Štatútu mesta bez diskusií.  

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 23, proti: 4, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujeme bodom č. 10. Pán námestník 

požiadal, aby sme vypustili bod č. 10 Aktualizácia schváleného prenájmu pozemkov  
v k. ú. Južné mesto na dobu určitú pre SLOVAK SPORT DEVELOPMENT. Nech sa 
páči, prosím hlasujeme o vypustení bodu č. 10.  

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý, tzn. vypúšťame aj bod č. 10. 

Sumarizačne, vypustili sme z pozvánky bod č. 8 a bod č. 10. V tejto chvíli Vás 
poprosím v rámci pozvánky, aby sme sa venovali druhej časti a to je zmena poradia 
bodov v prípade, že je potrebné zmeniť poradie. Nech sa páči, otváram diskusiu 
k zmene poradia bodov. Ak sa nik nehlási, ďakujem pekne. Nebudeme teda poradie 
bodov meniť. A treťou časťou sú doplňujúce návrhy. Nech sa páči, predkladajte 
doplňujúce návrhy do pozvánky na túto schôdzu. Nech sa páči, pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Bod 62/1 navrhujem ako 

Personálne záležitosti. Ďakujem pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: 60? 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: 62/1 názov bodu Personálne záležitosti. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je v tom aj niečo viac? Nejaký doplnok nech poslanci rozumejú 

o čo ide. Čiže bez špecifikácie. Pani poslankyňa Zemková, nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Nakoľko bod 
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Personálne záležitosti by sa týkal aj môjho návrhu, tak ja by som sa prispôsobila a tie 
personálne záležitosti by som riešila v tom bode 62/1.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ja by som chcel doplniť bod 34/1 Prenájom pozemkov v k. ú. 

Terasa za účelom realizácie stavby detské ihrisko z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím, skúste ešte raz povedať o čo ide. Názov. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Realizácia stavby detského ihriska z dôvodov hodných osobitného 

zreteľa.  
 
p. Polaček, primátor mesta: A materiál bol vyvesený? Prešiel legislatívou? Pán námestník, 

nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Ako už bolo avizované 

emailom, dávam návrh na bod 49/1 Predloženie žiadosti o nenávratný finančný 
príspevok „Verejná osobná doprava s nulovými emisiami v meste Košice, I. etapa“ 
Projekt je realizovaný z Fondu pre spravodlivú transformáciu v rámci programu 
Slovensko.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. To je bod 49/1. Pán poslanec Karabin.  
 
p. Karabin, poslanec MZ: Dobrý deň prajem všetkým. Za bod 61/1 dávam návrh Zapojenie sa 

mesta Košice do 3. ročníka akcie Šarišský hradný telegraf. Je to spájanie hradov 
Šarišským signálom. Táto akcia bude túto sobotu o 21:00 hod.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Šarišský?  
 
p. Karabin, poslanec MZ: Šarišský hradný telegraf tak sa volá táto akcia. Je to, jedná sa 

o spájanie hradov svetelným signálom. Dôvodovú správu doručím komisií počas 
rokovania zastupiteľstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Čiže 61/1 áno? 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel 

poprosiť tiež doplnenie mojej komisie. Takže ak to bude v tom bode 62/1 tak sa predloží 
môj návrh v tomto bode. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Verím, že to je po dohode. Pán poslanec Karaffa, 

nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Mám jednu takú poznámku a potom ešte 

jeden návrh. Čo sa týka návrhu pána poslanca Vrchotu, ja si neviem celkom predstaviť 
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o čom budeme hlasovať, keďže to nebolo ani zverejnené. Aj tak budeme musieť celý 
proces zopakovať na ďalšom zastupiteľstve. Čiže ja by som ho chcel poprosiť, aby 
zvážil či ten materiál nestiahne, lebo na základe toho uznesenia sa nedá ani podpísať 
zmluva. A teraz ten môj návrh na doplnenie bodu. A prosím opravte ma, lebo asi som 
možno aj prepočul možno už niekto to číslo použil. 61.1 už je zaradený?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Tak 61/2? Mám takú možnosť?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Tak 61/2 navrhujem zaradiť bod s názvom Memorandum 

o spolupráci – Borovicový háj Košice. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota skúste nám viac k tomu 

bodu povedať nech rozumieme o čo ide.  
 
 p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Je to bod nájmu 

detského ihriska, ktoré má stavať a chce stavať MČ Košice – Západ. Všetky materiály 
vrátane všetkých vyjadrení či už od ÚHA alebo Správy mestskej zelene boli doručené 
magistrátu ešte pred konaním majetkovej komisie. Tento materiál nebol zaradený  
na ostatné rokovania majetkovej komisie. Žiadal som pána predsedu majetkovej 
komisie pána poslanca Karaffu o zvolanie mimoriadnej komisie, hoci len s týmto 
jedným bodom. Nebol na to priestor, preto som to navrhol zaradiť dnes do programu. 
Samozrejme poslanci sa môžu rozhodnúť či to zaradíme do programu alebo či to 
otvoríme a prerušíme a prerokujeme nabudúce. Je to na vôli poslancov. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len pripomínam, že ak to nebolo prerokované, neviselo to  

na nástenke 15 dní. Je o dôvod hodného osobitného zreteľa. Čiže len teraz v tejto chvíli 
ideme úplne proti zákonu, nie proti rokovaciemu poriadku alebo zastupiteľstvu. Ale 
legislatíva nás nepustí. Čiže istým spôsobom protizákonne ideme konať. Nech sa páči 
ešte je tu pán poslanec Djordjevič aj pán poslanec Karaffa, nech sa páči.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Dobré ráno. Vážené vedie mesta, 

zamestnanci, kolegyne, kolegovia, vážení hostia, aj vzhľadom na to, že opäť nám dnes, 
ako huby po daždi, pribudli nové body a mám obavu z viacerých bodov a dĺžky ich 
trvania a pôvodne som sa prihlásil procedurálnym návrhom, ale myslím si, že aj 
gentlemanské slovo by mohlo zatiaľ postačovať. Sa chcem opýtať pán primátor, či 
nebudeme náhodou alebo či sa vieme takto dohodnúť, že budeme sa riadiť pozvánkou, 
tzn. aby sme si vedeli večerný program s rodinami atď. Zamestnanci mesta hlavne, však 
na nich treba brať ohľad. Naposledy tu sedeli do 00:30, že či sa vieme gentlemansky 
dohodnúť, že sa budeme držať pozvánky, že dnes skončíme o sedemnástej a nebudete 
samozrejme ani vy, vedenie mesta, odbehovať ako sa sem tam stalo na hodinu a hodinu 
aj pol niekam. Ďakujem krásne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec ja sa vám k tomu neviem vyjadriť 

ako bude názor poslancov. V tejto chvíli je pozvánka nastavená. Rokujeme od 8:00 hod. 
do 17:00 hod. Skúsme to dodržať. Keď už sme túto tému otvorili s mestskou radou je 
dohoda, že v čase obedňajšej prestávky, predĺžime prestávku o 15 min., aby sme prešli 
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bod, ktorý sme zaradili cez pána námestníka a prerokovali v zmysle štatútu aj žiadosť 
o nákup autobusov. To bude jediná taká drobná 15 min. zmena, o ktorej ja dnes viem. 
Pán poslanec Ihnát a pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Aj keď neviem či faktické je možné pri schvaľovaní a doplnení. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som sa vrátil k pánovi Vrchotovi. Ako mňa 

by zaujímalo napríklad, keď už mám hlasovať vlastne o tomto bode, aby bol vsunutý, 
aby sme sa nehrali na slepú babu vlastne alebo v hádankách. Ale aby povedal, kde to 
ihrisko eventuálne plánuje dať. Čiže mňa to zajíma napríklad. Som bývalý Terasan 
a mňa to zaujíma. Nech je tak láskavý, keď už ho zaraďuje nech povie všetko k tomu. 
Vďaka.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som na pána 

Djordjeviča zareagoval čo sa týka ukončenia dnešného rokovania. Ja by som práveže 
nechal dajme tomu, aby sme sa o nejakej 15-tej, podľa toho ako bude prebiehať 
program, rozhodli a dohodli, že do ktorej by sme dnes rokovali. Lebo si myslím, že tá 
flexibilita by mala byť taká, aby sme keď je to možné stihli dnes a zajtra rokovali čo 
najmenej. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Budem reagovať na to, čo tu odznelo. Email od pána starostu 

Vrchotu som dostal minulý týždeň o 17:41 hod. v utorok podvečer. Deň na to, myslím 
že bol pohreb už teraz bývalej zamestnankyne referátu majetku. Nebolo možné to 
spracovať, bežali aj iné komisie. Pán starosta Vrchota je člen majetkovej komisie a tá 
komisia, ktorá v podstate zasadala v auguste, tak pokiaľ som správne videl, asi len deň 
pred komisiou bolo doručené na mesto vlastne ten materiál. Čiže nikto tuná nič 
neblokoval, aby tu nevznikli takéto nedorozumenia. A je to osobitný zreteľ pán starosta. 
To, ako keď to aj schválime, tak ako čo si od toho sľubujete? Keď nebol materiál 
zverejnený? Proste celý proces sa bude musieť zopakovať ešte raz. Čiže zvážte vôbec, 
či to nestiahnete. Lebo je to osobitný zreteľ. Je to majetková vec, ktorá mala byť 
zverejnená. Čiže, aj keby sa tá komisia konala je to menej ako 15 dní  
pred zastupiteľstvom a už by sa to ani nestihlo zverejniť na 15 dní.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V prípade, že nie sú ďalšie doplňujúce návrhy 

uzatváram v tejto časti rozpravu. Jednotlivé návrhy na doplnenie bodov budem čítať nie 
tak ako boli predložené, ale v poradí ako ich ideme zaradzovať. Ak by som niečo 
náhodou vynechal, prosím ospravedlňte ma a pripomeňte mi. Najbližším bodom je bod 
34/1, ktorý navrhuje pán poslanec Vrchota a to je Realizácia stavby detského ihriska 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Bod 34/1 pán poslanec Vrchota, nech sa páči.  

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 20, proti: 5, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 49/1 pán námestník požiadal 

o vloženie bodu, o ktorom dnes bude ešte rokovať aj MR v obedňajšej prestávke. 
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Preloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Verejná osobná doprava 
s nulovými emisiami v meste Košice, I. etapa.“ Projekt je realizovaný z Fondu pre 
spravodlivú transformáciu v rámci programu Slovensko. Nech sa páči. Hlasujeme 
o bode č. 49/1. 

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Bod 61/1 navrhuje pán poslanec Karabin a to je 

bod s názvom 3. ročník Šarišský hradný telegraf. 61/1 nech sa páči, hlasujeme o vložení 
tohto bodu.  

 
Hlasovanie č. 7 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Sa ospravedlňujem ešte raz. Bod 61/2 pán 

poslanec Karaffa navrhuje bod s názvom Memorandum o spolupráci – Borovicový háj. 
Nech sa páči, hlasujeme o bode 61/2 Memorandum.  

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 34, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. A ak mám správne poznámky, posledným 

bodom je bod 62/1 navrhuje ho pán poslanec Schwarcz a to sú Personálne záležitosti. 
Nech sa páči, bod 62/1 Personálne záležitosti.  

 
Hlasovanie č. 9 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem veľmi pekne. Poprosím 

organizačné oddelenie, aby aktualizovalo pozvánku, aby ju zverejnilo na webe a aby mi 
aj predložilo krátkou cestou tu, aby sme rokovali tak, ako sme sa dohodli.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 1 je bod Slovo pre verejnosť, ktorý bude 

prerokovaný bezprostredne po bode programu, ktorý je uzavretý ako prvý po 12-tej 
hodine v zmysle § 36 a) rokovacieho poriadku.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Návrh VZN mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, pozemku 
zastaveného domom a priľahlého pozemku  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pristupujeme k bodu č. 2, ktorým je návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, pozemku 
zastavaného domu a priľahlého pozemku. Nech sa páči, otváram rozpravu. V prípade, 
že sa nik nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím. Pán poslanec Karaffa, pardon. 
Skúsme prosím reagovať rýchlejšie, ďakujem. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Chcem sa opýtať, či bude nám potom v nejakom 

najbližšom čase predložený aj nejaký materiál na odpredaj bytu za týchto podmienok 
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alebo je to len z dôvodu legislatívnej zmeny, respektíve potreby úpravy. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Opravujeme VZN tak, ako nám sa mení legislatíva. V tejto 

chvíli nemáme byt, ktorý by sme v zmysle tohto VZN-ka mali, plánovali predať alebo 
robili si nejako majetkový prevod. Každopádne, snažíme sa dať VZN-ko do súladu  
so zákonom.  Ďakujem pekne, rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie 
mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, pozemku 
zastavaného domom a priľahlého pozemku podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 10 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 
na vymedzenom území mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 3 otváram bod Návrh na zmenu VZN mesta Košice 

č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta 
Košice. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Pani poslankyňa Zemková. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja si dovolím len malý pozmeňujúci 

návrh v zmysle záverov legislatívno-právnej komisie, ktorý aj vzišiel z právneho 
oddelenia aj ho pripravili, takže len odôvodnenie. Pozmeňujúcim návrhom sa upravujú, 
resp. odstraňujú drobné formálno-právne nedostatky v návrhu VZN, resp. 
v pôvodnom VZN, ktoré odsúhlasila legislatívno-právna komisia na zasadnutí 
07.09.2023 a znie: Pozmeňujúci návrh k návrhu mesta Košice o dočasnom parkovaní  
na vymedzenom území mesta Košice. Prvá zmena je v čl. 1, sa na začiatok vkladá nový 
bod 1, ktorý znie: v § 4 ods. 1 písm. u) sa prvé slovo „miesto“ nahrádza slovom 
„miestom“ a slovo „práci“ sa nahrádza „prácach“, v čl. 1 pôvodný bod 2 znie:  
v § 15 ods. 4 v prvej vete sa vypúšťajú slová „rezidentskej karty“ a „držiteľ“ a tretia 
zmena v čl. 1 sa pôvodný bod 2 doplní o nový bod 3, ktorý znie: v § 15 ods. 4 v druhej 
vete sa vypúšťajú slová „rezidentskej karte alebo“ ostatné sa primerane prečíslujú.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú 

komisiu o návrh pozmeňovacieho návrhu a zároveň je schválenie samotného všeobecne 
záväzného nariadenia.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Takže jeden 

pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje návrh zmeny VZN mesta Košice číslo 241 o dočasnom parkovaní 
na vymedzenom území mesta Košice nasledovne: bod 1 v čl. I sa na začiatok vkladá 
nový bod 1, ktorý znie v § 4 ods. 1 písm. u) sa prvé slovo „miesto“ nahrádza slovom 
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„miestom“ a slovo „práci“ sa nahrádza slovom „prácach“. V bode 2 čl. I pôvodný bod 2 
znie: v § 15 ods. 4 v prvej vete sa vypúšťajú slová „rezidentskej karty“ a „držiteľ“. 
V bode 3 čl. I sa za pôvodný bod 2 doplní nový bod 3, ktorý znie: v § 15 ods. 4 v druhej 
vete sa vypúšťajú slová „rezidentskej karte alebo“. Ostatné body sa primerane 
prečíslujú. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.11 -  za: 33, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Nech sa páči, 

pokračujte.  
 
p. Berberich, poslanec MZ  a člen návrhovej komisie: Takže pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní 
motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice podľa predloženého návrhu 
so schváleným pozmeňujúcim návrhom.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. Ide o VZN-ko, 

prosím teda tri pätiny hlasov.  
 
Hlasovanie č.12 -  za: 32, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 225 o miestnej dani za vjazde a zotrvanie 
motorového vozidla v historickej časti mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 4 otváram bod návrh na zmenu VZN mesta Košice 

č. 225 o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla v historickej časti mesta 
Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Dobrý deň, kolegovia, kolegyne, komisia dopravy zasadala a 

odhlasovala tento materiál na prerokovanie a schválenie, takže komisia je za.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Pán primátor, chýba mi zdôvodnenie, 

navýšenie o 100 %, 150 %. Nie som si vedomý, aby išli mzdy hore o 150 % alebo 
palivá alebo energia, až o takéto čiastky. Naozaj, ak to chceme regulovať. Je to trochu 
potrestanie pre tých ľudí, ktorí tam musia z nejakého dôvodu ísť a dôvod, že je o to 
veľký záujem u mňa neobstojí návrh na zvýšenie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Oddelenie parkovania vyhodnotilo, že po minuloročnej 

regulácii, zvýšením cien, nám neubudlo počet žiadostí a tým, že chceme regulačný 
mechanizmus aplikovať na Hlavnej ulici, tak sa pristúpilo opäť zvýšeniu s tým, že 
naším cieľom je postupne z Hlavnej ulice vypratať všetky donáškové spoločnosti, ktoré 
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tam sú od 9-tej hodiny. To znamená, síce budú môcť vstúpiť na základe ministerskej 
výnimky, ale budú musieť si za vstup zaplatiť. A chceme teda, aby sa všetky úkony  
na Hlavnej ulici diali do 9-tej hodiny s tým, že uvažujeme aj do budúcnosti o tom, že  
v letných mesiacoch by sme to skrátili do 8-mej hodiny, pretože už o 9-tej je väčšinou 
plné mesto turistov, ale toto je vec skôr v budúcnosti, aby sme mali letný a zimný režim. 
Dnes pristupujeme tak čiastkovo k zmene cien, aby sme naozaj regulovali, pretože tá 
Hlavná ulica, a predpokladám, že to vidíte, stále zo dňa na deň sa tam vyskytuje viac a 
viac áut. A poškodzuje to dlažbu, ak si pozriete rozpočet, tak sú to státisíce EUR, ktoré 
ročne musíme investovať do dlažby. Ľudia sú nespokojní, tá dlažba sa láme, autá 
nerešpektujú tie koridory, ktoré sú určené pre nich a keď je tých áut tam veľa, musia sa 
navzájom predbiehať, posúvať sa medzi sebou a to je ten dôvod, prečo nám praská 
dlažba a zároveň aj tie odvodňovacie žľaby, ktoré už dnes nevieme nakúpiť a budeme 
musieť ich vymeniť. Máme na to aj projektovú dokumentáciu výmena žľabov. Neviem, 
či tu vidím kolegu. Myslím, že to vychádza niekde skoro na sume do 2 mil. EUR. Čiže 
ak si chceme chrániť majetok, tak to je ten dôvod. Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie 
nik nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie: Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  
v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písm. b) zákona č. 401/1990 Zb. o meste 
Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia 
mesta Košice č. 225 o miestnej dani za vjazd a zotrvanie motorového vozidla  
v historickej časti mesta Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.13 -  za: 29, proti: 2, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 5 
Návrh na doplnenie VZN mesta Košice č. 217, Určenie ďalších výstrojných súčiastok  
pre príslušníkov Mestskej polície mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 5 otváram bod Návrh na doplnenie Všeobecne 

záväzného nariadenia č. 217 zo dňa 12.08.2020, Určenie ďalších výstrojných súčiastok 
pre príslušníkov Mestskej polície mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán 
poslanec Matoušek, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcel spýtať, aká je 

predpokladaná výška nákladov na dovybavenie príslušníkov Mestskej polície.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán náčelník, nech sa páči. Sú medzitým nejaké ďalšie otázky? 

Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán náčelník. 
 
p. Pavelčák, náčelník Mestskej polície: Ďakujem za slovo. Vážený pán primátor, pani 

poslankyne, páni poslanci, na jedného príslušníka Mestskej polície je predpokladaný 
náklad na uniformy 1 000 EUR. Tridsiati by sa mali vystrojiť, to znamená, že tento rok 
vystrojíme nejakú časť a ďalšiu časť budúci rok.  
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p. Polaček, primátor mesta: Čiže robiť na niekoľko etáp. Ďakujem pekne. Pán poslanec 
Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže vy hovoríte na jedného príslušníka  

1 000 EUR a som prepočul to číslo, počet príslušníkov, ktorých sa to má týkať? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ideálny počet je 30.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Čiže 30 000 EUR. 
 
p. Polaček, primátor mesta: S tým, že ale nechceme to urobiť naraz, jednoducho točiť to  

na niekoľko rokov, na nejaké etapy. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Áno a ja mám ešte ďalšiu otázku. Budete to financovať z tej vašej 

položky, ktorú máte vo vašom rozpočte alebo chcete vyčleniť ďalšie finančné 
prostriedky z rozpočtu na to? Vy máte položku mestská polícia, takže toto ma zaujíma, 
z čoho to bude financované. 

 
p. Pavelčák, náčelník Mestskej polície: Bude to financované z našich prostriedkov, ktoré už 

máme schválené z rozpočtu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc, faktická. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nemýlim, celkový 

počet príslušníkov Mestskej polície je niekde na úrovni 250 ľudí cca, čiže tak tisíc  
na jedného. Čiže v nasledujúcich rokoch miniete 250 tisíc EUR na uniformy?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie pán poslanec, asi sme sa nerozumeli. Dnes vo výkone je 

okolo 300 mestských policajtov s tým, že 30 maximálne, to je ten strop, ktorý chcú 
vybaviť s touto zmenou s tým, že vieme, že sa to nedá urobiť ani tento rok, možno ani 
budúci, postupne po pár kusoch, pár ľuďoch tých 30 uniforiem prerobiť. Čiže  
30 uniforiem, nie 300. V konečnom dôsledku naposledy, na konci toho celého, tej celej 
zmeny, toho cyklu. Pani poslankyňa Slivenská. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na komisii životného prostredia, verejného 

poriadku a ochrany zdravia tento návrh prešiel avšak diskutovali sme tam o efektívnosti 
a o tom, či to nie je len nejaký PR, PR akcia a prešlo to. Hlasovanie: za bolo 10, zdržali 
sa 3 na tejto komisii. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V prípade, že sa do diskusie nik nehlási, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje doplnenie Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 217, Určenie ďalších výstrojných súčiastok pre príslušníkov 
Mestskej polície mesta Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.14 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 
- - - 

 
Bod č. 6 
Návrh na zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 6 otváram bod Návrh na zmenu organizačného 

poriadku Mestskej polície mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. v) zákona 401/1990 Zb. o meste 
Košice v znení neskorších predpisov, podľa § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice  
s poukázaním na § 4 zákona č. 564/1991 Zb. o obecnej polícii v znení neskorších 
predpisov schvaľuje zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície v Košiciach 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.15 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 7 
Poskytnutie dotácie podľa VZN mesta Košice č. 190 OZ Srdce pre mačky, OZ Malá 
farma Košice a OZ Únia vzájomnej pomoci ľudí a psov  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 7 otváram materiál Poskytnutie dotácie podľa 

Všeobecne záväzného nariadenia č. 190 Občianske združenie Srdce pre mačky, OZ 
Malá farma Košice a Občianske združenie Únia vzájomnej pomoci ľudí a psov. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh  
na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje poskytnutie dotácie podľa 
Všeobecne záväzného nariadenia č. 190 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta Košice 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.16 -  za: 34, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
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Bod č. 8  
Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona  
č. 401/1990 Zb. o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - 
 
Bod č. 9 
Predbežná informácia o možnosti mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu 
garantovaných výnosov pre akcionára Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 9 predkladám materiál s názvom Predbežná 

informácia o možnosti mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu 
garantovaných výnosov pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Nech sa páči. Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne, pán primátor. Ja by som vás chcel poprosiť, tento 

bod ste predložili vy, tak keby ste vedeli k tomu niečo viac a bližšie povedať, respektíve 
informácie zo strany vedenia mesta, pretože ste len otvorili bod a poďme o niečom 
diskutovať. Sú nejaké informácie zo strany mesta, prečítali sme si dôvodové správy, 
taktiež nám prišlo nejaké stanovisko z VVS, kde informácie sa navzájom bijú, takže by 
som bol rád, keby ste nejakým spôsobom z vašej pozície uviedli tento bod, poprípade 
rovnako by som poprosil aj zástupcu mesta Košice vo VVS, aby povedal stanovisko  
k danému bodu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte je prihlásený pán poslanec Djordjevič, tak 

nech sa páči. Potom vám pár vecí poviem. Pán poslanec Djordjevič, faktickú ste mali.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ale až teraz bol zapnutý mikrofón. 

Ďakujem pekne za slovo, pán primátor. Reagujem na kolegu pána poslanca Krcha a 
chcem jeho žiadosť alebo dopyt po informáciách doplniť aj o to, že by som sa rád 
dozvedel, ako bolo stanovisko mestskej rady, rady starostov alebo koľko komisií sa 
touto problematikou zaoberalo, lebo nemám informácie. My sme tento bod operatívne 
na ostatnej finančnej komisii v pondelok zaradili a odporučili sme myslím, že zaoberať 
sa touto problematikou bez stanoviska odporúčacieho, či áno, či nie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň, kolegovia, kolegyne. Takže môžem pánovi 

Djordjevičovi rovno odpovedať. Na rade starostov tento bol neprišiel, tak isto  
na mestskej rade, teda nebol doporučený prerokovať a schváliť. Mňa by zaujímala ešte 
informácia, či náhodou z nejakého roku 2019 nemáme platné uznesenie, či sa to neskôr 
nebude biť, pretože tam sme myslím, že aj vyčlenili nejaké finančné prostriedky práve 
na odkúpenie akcií, takže práve opak toho, čo dnes máme na stole. To len kvôli tomu, 
čiže preverenie kontrolóra, či je platné uznesenie z roku 2019 na odkup akcií  
od vodárenskej spoločnosti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. V materiáli máme aj stanovisko 



14 
 

kontrolóra, ktorý si dovolím prečítať. Po oboznámení sa so všetkými dostupnými 
informáciám a na základe vlastného overenia a zistení, neodporúčam mestu Košice 
naložiť s majetkom mesta týmto spôsobom, že mesto využije ponuku VVS na nákup 
dlhopisov Voda spieva I s použitím výnosu z predaja akcií VVS, pričom som prihliadal 
nielen na ekonomické hľadiská, ale na znenie § 1 ods. 2 a § 4 ods. 3 zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení. Čiže ani pán kontrolór neodporúča tento daný materiál 
schváliť. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Takisto ďakujem kolegovi 

poslancovi pánovi Matoušekovi, že nás informoval, aj keď zrejme verejnosť, lebo 
poslanci predpokladáme maily vyčítajú, že pán kontrolór neodporúča, avšak vrátim sa 
späť do reality, že právo hlasovať majú poslanci a tým pádom aj zodpovednosť a 
poďme sa radšej baviť o pozitívach, negatívach, ako zakrývať sa názorom de facto 
nestranného človeka alebo človeka slúžiacemu zastupiteľstvu, v úvodzovkách 
slúžiacemu, pri všetkej úcte pánovi kontrolórovi, lebo bavíme sa o tom, že aj nejaký 
príjem pre mesto je príjmom, ktorý časť kolegov blížiacimi voľbami 2026 môže 
vytiahnuť atď. Čiže keď tak sa bavme aj o týchto veciach, že tento návrh má svoje 
pozitíva a svoje negatíva. Zároveň by mohol aj zástupca mesta v tomto, v tejto inštitúcii 
povedať viac, určite má aj viac informácií, tak takto. Ja viem pán kolega Ihnát. Áno, ak 
by mohli kolegovia, ktorí majú viac informácií nám prezradiť viac. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Otázka bola, aby som, sme viac vysvetlili tento 

materiál. V prvom rade, keď sme spracovávali tento materiál do dôvodovej správy a 
dovolím si povedať, že je tu uvedené všetko, čo mesto Košice ako dostupné má. 
Zároveň sem dalo aj linky, ktoré prevádzkuje dlhopisový program VVS, kde 
jednoducho je možné si kliknúť a ďalšie doplňujúce informácie získať. Teda diskutovať 
o tom, či ten materiál je úplný alebo neúplný. Je úplný, lebo odkazuje na linky, ktoré 
jednoducho VVS poskytla všetkým tým, ktorí chcú získať viac informácií. To je asi  
k tomu, či tu je všetko. My tento bod predkladáme z dvoch dôvodov. Naozaj si treba 
uvedomiť, že VVS prišla s návrhom na základe tlaku najmä malých akcionárov, ktorí 
povedali, že im sa neoplatí mať akcie, ak z toho nič nemajú. To znamená, niekto 
vymyslel program a povedal dobre, budeme vás vyplácať. Pre mesto Košice podľa tej 
dôvodovej správy rozprávame o sumách niekoľko státisícoch EUR a ja si nedovolím 
vám nepredložiť tento bod, ak politicky nechcem byť bitý za to, že som túto informáciu 
vám nepredal, nepostúpil a niekto by mohol povedať, že mesto malo možnosť získať 
finančné prostriedky, ale neurobilo tak a naozaj nie je financovanie mesta ružové. Je to 
veľmi komplikovaný proces. Dennodenne odo mňa počúvate, že hľadáme doplňujúce 
zdroje, na druhej strane aj samotný dlhopisový program vo svojej časti o rizikových 
faktoroch polemizuje a vysvetľuje, že ten svet treba vidieť aj z druhého, z druhej strany 
a tak ako tuná aj kolegovia píšu, jednoducho my si musíme povedať, či máme záujem 
na financovanie tohto dlhopisového programu a získať zdroje alebo sa postavíme  
na stranu, že sme akcionár, sme silný akcionár a chceme tieto akcie držať v ruke. To 
znamená, nepredložiť tento program alebo tento bod znamená, že niekto z vás mi môže 
povedať, mohli sme siahnuť na peniaze, zasa niekto iný môže povedať, že chce, aby 
sme vodu chránili, že nechceme, aby jej cena možno bola vyššia. Chceme mať 
dostatočne silný mandát na to, ako mesto Košice so svojimi 22 %, aby sme mohli veci 
ovplyvňovať. Čiže nie je to ľahký materiál, na druhej strane MR odmietla tento 
materiál, hlasovalo 10 poslancov, 5 bolo za, 2 proti, 3 sa zdržali. Preto sme zmenili text 
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uznesenia, pretože na to, aby sme my mohli vstúpiť v prípade záujmu do dlhopisového 
programu, potrebuje magistrát mesta, pán riaditeľ, niekoľko mesiacov na to, aby proces 
aktivoval, aby sme splnili veľmi zložitú legislatívu. Ospravedlňujem sa, nepoznám 
všetky tie kroky, je to veľmi zložité, preto ak my dnes nepovieme, že sa chceme baviť 
alebo možnože v priebehu nejakých týždňov, mesiacov, nie je potrebné možno hneď, 
tak jednoducho ten proces sa nedá stihnúť a nakoľko MR odmietla tento dlhopisový 
program a ja si uvedomujem, že musíme povedať stanovisko a naozaj nechcem sa 
dostať do roviny, že niečo odmietol alebo niečo mohlo byť a nebolo, tak na základe 
MR, ktorá neprešla a bavili sme sa teda o tom, akoby to uznesenie malo vyzerať, sme sa 
dohodli, že na základe ďalších informácií pozveme Vodárenskú spoločnosť a prijmeme 
ďalšie kroky. Hej, to uznesenie tiež neprešlo. My sme ale Vodárenskú spoločnosť 
pozvali, následne po ukončení MR a doplnili sme tento materiál do alternatívy A a 
alternatívy B, kedy MZ buď povie pokračujte v procese, na konci dňa bude, ale ešte 
hlasovanie alebo B, odmietne tento program a ideme ďalej. Všetky dostupné 
informácie, ktoré sme žiadali, ktoré sme chceli získať, čo sme dostali, sme sa snažili 
aplikovať do dôvodovej správy, ak tam nie je všetko, sa ospravedlňujem, ale je tam 
dostatočné množstvo liniek, ktoré na dlhopisový program odkazujú a stačí si kliknúť. 
Myslím, že toľko. Pán riaditeľ je niečo, čo k tomu treba povedať? Asi nie, myslím si, že 
v texte už sumy a všetko ostatné máte. Pán poslanec Djordjevič.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Budem rýchly, aby som to 

stihol do minúty. Keďže pán primátor ste povedali, že ste dali všetko do dôvodovej 
správy, prišiel včera poslancom list z vodárenskej spoločnosti, z ktorého citujem. Bod  
4 – dôvodová správa, ktorá je vám predložená obsahuje množstvo nepravdivých 
zavádzajúcich či dokonca klamlivých vyhlásení a vyjadrenia. Vyhlasujem, že sme sa  
na príprave daného materiálu nepodieľali a to ani poskytnutím odborných podkladov 
alebo analýz. Dôležitý je aj bod 8, ktorý konštatuje, že mesto Košice viacerými 
právnymi úkonmi, či úkonmi právnej povahy deklarovalo, že záujem získať benefity 
dlhopisového programu a to či registráciou do programu, podpisom memoranda alebo 
ich schválením príslušnej zmeny stanov VVS na valnom zhromaždení do 22. 6. 2023. 
A ešte podstatný je bod 4 tohto listu, ktorý hovorí o tom, že, dajte mi sekundu, 
dôvodová správa, ktorá je vám predložená obsahuje množstvo nepra... nie, bod 5. 
Ospravedlňujem sa, ospravedlňte nás, pretože nie sme spôsobilí ani potvrdiť. Poprosím 
20 sekúnd navyše. Ani vyvrátiť skutočnosti, či mesto Košice o dlhopisovom programe 
odborne a podrobne informovalo, Mgr. Ladislav Lörinc, člen predstavenstva VVS.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Posledná veta, prirodzene od vášho zástupcu v orgánoch VVS 

očakávame, že bude akcionára, ktorý ho nominoval, informovať o všetkých 
súvislostiach. 

 
p. Polaček, primátor mesta: No a myslím, že ste práve poslednou vetou odpovedali. MR tento 

materiál videla. Pán Lörinc, ktorý je zároveň akcionárom, ktorého ste volili vy, videl 
materiál, mohol ho namietať, nenamietal. My si myslíme, že sú tam všetky podstatné 
skutočnosti. A áno, v tom liste, ktorý ste citovali je ešte jedna informácia, ktorá hovorí 
to, že mesto deklarovalo záujem. Áno, mesto deklarovalo záujem, lebo keby sme ho 
03.07. nedeklarovali, nemohli by sme tu dnes sedieť, lebo by sme nesplnili záväzok, 
ktorý vodárne nastavili tak, že kto má záujem, musí o ňom povedať dopredu. Je to 
nezáväzný záväzok, nezáväzná informácia, kde vodárne jednoducho potrebujú poznať 
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záujem, aby jednoducho vedeli nejakým spôsobom spustiť proces, čiže pán riaditeľ sa 
03.07. na základe toho, že sa tento program spustil, označil teda ten záujem, ak by bol, 
tak sme označili, že teda áno, vieme o tom rozprávať, pretože ak by som to neurobil, 
opäť by tu bola polemika, že som mesto pripravil o možno niekoľko miliónov EUR, 
čiže my sme to urobili nezáväzne tak, ako pravidlá hovoria, aby sme mohli sa dnes  
o tom rozprávať. Takže, prosím, nehľadajme v tom žiadnu vedu, ani žiadnu veľkú 
politiku z pohľadu mesta. Pán poslanec Špak, nech sa páči, pýtajte sa.  

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som myslel, že sa nebudem do toho zapájať, 

ale dve veci tu zazneli. Práve len opravím, on nie je akcionár, pán kolega Lörinc, on je 
člen predstavenstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon, zástupca. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ale druhá vec, čo chcem vedieť, tak v liste, ktorý 

sme my poslanci dostali je napísané, že mesto zavádza a klame a vy tvrdíte, že na MR 
pán kolega Lörinc vôbec nemal nič proti tomu, čo vy predkladáte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nenamietal text dôvodovej správy. To je tento.   
 
p. Špak, poslanec MZ: Dobre, tak mi to asi vysvetlite obaja, predpokladám.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, my pracujeme s dokumentami, ktoré máme k dispozícii 

a to, že odborní zamestnanci ešte si záver napíšu podľa svojho, svoje analýzy, podľa 
svojej odbornosti a druhá strana možnože má výhrady voči záveru odborných 
zamestnancov mesta Košice, to nechám na posúdenie už vás. Predsa názor má jedna 
strana, názor môže deklarovať aj druhá, a keď s tým možno niekto nesúhlasí alebo nie je 
s ňou stotožnený, nepovažujme to prosím za klamstvo a ak je tu nejaká, niečo, čo sa 
nám nepáči, tak prosím zoberme červenú fixu a poďme to si vyznačiť a rozoberme vety, 
ktoré nie sú buď z materiálov, ktoré nám boli predložené alebo ak sa bavíme o záveroch 
mesta, tak ich poďme rozobrať, čo na tých vetách nie je správne. Pán poslanec Špak, 
nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: No dobre, tak my už konečne po tých x rokoch máme konečne svojho 

zástupcu, ktorý nám to asi teraz povie, pozerám, je prihlásený. Ďakujem. Už nebudem 
zdržiavať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Na úvod poviem, že veľmi rád zodpoviem 

vaše otázky, ktoré viem zodpovedať a môžem zodpovedať, ale nateraz sa tu bavíme  
o všeobecných veciach, čiže ak je konkrétna otázka, prosím, položte ju tak, aby som 
konkrétne vedel odpovedať. To, čo sa momentálne deje, vnímam dosť negatívne, 
vnímam to ako nejaký politický boj, kde ja som medzi dvoma mlynskými kameňmi. 
Treba povedať fakt, ktorý mi potvrdia všetci právnici, že de facto ste ma nominovali  
do predstavenstva, de jure ako člen predstavenstva mám zo zákona povinnosť 
neznevýhodňovať žiadneho akcionára a de jure žiadny akcionár nemá nárok na zástupcu 
v správnej rade alebo dozornej rade. Čiže ja sa musím správať tak, aby som na jednej 
strane nepoškodil spoločnosť a na druhej strane, napríklad  na MR sa musím správať  
na základe toho, čo som prisahal ako poslanec, že budem svoj mandát vykonávať 
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slobodne a v najlepšom vedomí a svedomí. To chcem povedať. Vnímam to trošku, ako 
divadlo na ľudí, lebo sa hovorí, ľudové príslovie, že reči sa hovoria a chlieb sa je. A 
mesto na jednej strane tvrdí, že nemá prístup k informáciám, že pripravilo takú 
dôvodovú správu, ako má a že poslanci majú rozhodnúť, lebo by sme ich potom 
napádali, že prišli o nejaké peniaze. Na druhej strane, ak si vezmem fakticky kroky, 
ktoré vykonáva mesto, tak poviem. V decembri mesto podpísalo memorandum 
s vodárenskou spoločnosťou, kde deklarovalo, že bude mať záujem sa baviť 
o dlhopisovom programe, keď bol spustený dlhopisový programu, mesto sa prihlásilo 
medzi prvými obcami zo všetkých obcí, že má záujem o dlhopisový program a keď sa 
hlasovalo o zmene stanov, ktorý umožňoval dlhopisový program na valnom 
zhromaždení VVS-ky, tak ako akcionár mesto hlasovalo za. To sú tri overiteľné fakty, 
ktoré sú vykonané. Čiže ja nechápem, prečo teraz sa politicky tu niektorí nastúpili  
na hru, že máme zástupcu predstavenstva, nech on povie, keď mesto koná kroky. 
Chcem povedať, že mesto ma kontaktovalo v súvislosti s VVS-kou raz, kedy žiadalo  
o informácie k valnému zhromaždeniu. Vtedy som odpísal po porade s právnym 
zástupcom a so spoločnosťou, že ja nie som tá osoba, ktorá má poskytovať informácie, 
ale každý akcionár sa má obrátiť na spoločnosť a spoločnosť mu informácie poskytne. 
To sa stalo. Odvtedy ani primátor, ani pán riaditeľ Čop, ani pán Lányi, ani námestníci 
ma nekontaktovali s ničím, čo sa týka VVS-ky. Naproti tomu ja som sa snažil byť 
proaktívny a kontaktoval som mesto, že zvoláme stretnutie so starostami, aby sme riešili 
rozkopávky, ktoré sú po VVS dlhodobo rozkopané, na druhej strane, ja som sa snažil 
byť aktívny a informoval som mesto ako akcionára, že je možnosť nominovať zástupcu 
do výboru pre rozpočtovú zodpovednosť, ktorá vzniká. Nedostal som odpoveď od mesta 
ani na jednu túto vec. Obidve e-maily vám viem ukázať, ako fakt, čiže teraz to neberte, 
že  politikárčim, nechcem vyvolať emócie, ale to sú proste fakty, ktoré sa stali. Chcem 
vám povedať, že ako poslanci obce máte právo. Poprosím o ďalšie tri minúty, keďže 
som bol dotazovaný. Máte právo sa slobodne rozhodnúť. Nie je povinnosť akéhokoľvek 
akcionára vstúpiť do dlhopisového programu. Čiže máme možnosť povedať, že 
nevstupujeme do dlhopisového programu a nechceme to využiť. Druhá možnosť je, že 
poviete, že áno je tento dlhopisový program a 6 % výnos, ktorý je per annum pre nás 
zaujímavý s tým, že je možnosť po 10 rokoch si to aj, respektíve, potom je ročné 
vyplácanie a prvých 10 rokov si viete vyplatiť aj dopredu. Ak sa bavíme, že ak by 
hypoteticky mesto Košice zamenilo všetky akcie, za zhruba 1,5 mil. EUR a 10 rokov 
dopredu si vieme vyplatiť, lebo garantom tohto dlhopisového programu je Slovenská 
sporiteľňa. Čiže tam je zaujímavé pre mesto a obce ten finančný zisk. Pre malých 
akcionárov to prinesie, ako je uvádzane 16 % alebo 16-násobne vyšší zisk. Ale máme 
právo aj povedať, že nezameníme všetkých 20,41 % akcií, ktoré máme. Môžeme aj 
povedať, že zameníme jednu akciu alebo nezameníme žiadnu. Zároveň aj keby sme 
zamenili všetky akcie, tak do dlhopisového programu sa vždy jedna akcia necháva,  čo 
je dôležité a čo je fakt aj z brožúrky, ktorú si viete prečítať, že je možnosť spätnej 
zámeny akcií. To znamená, ak mesto teraz zamení akcie a po roku povie, že nie je to  
pre nás zaujímavé, vieme si tie akcie zameniť spätne. Zároveň akcie môže získať len 
akcionár. To je tá právna ochrana ktorá je, lebo niektorí hovorili, že privatizácia  
VVS-ky a tak ďalej. Takýmto spôsobom nie, lebo iba akcionári môžu nadobudnúť 
akcie. Tretia vec, ktorá je málo diskutovaná je, že je možnosť aj kúpiť akcie za cash. 
Čiže my vôbec nemusíme vymeniť ani jednu našu akciu, ale môžeme napr. využiť to 
schválené uznesenie, ktoré pani starostka spomínala. Máme schválených 150 tisíc EUR 
na nákup akcií. Čiže môžeme v hodnote zhruba cez 13 EUR kúpiť akcie a čerpať 
výnosy dlhopisového programu, čiže dlhopisy, pardon.  Čiže máme takéto tri možnosti. 
Je na slobodnom rozhodnutí zastupiteľstva ako sa rozhodne. Necíťte sa pod tlakom, 
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rozhodnite sa slobodne. Na jednej strane je výhoda to, že mesto by získalo nejaký cash. 
Nevýhoda je to, čo niektorí hovoria, že sa časom môže to vyvrbiť tak, že stratia nejakú 
kontrolnú funkciu nad spoločnosťou. Ak to odmietneme, tak v podstate pokračujeme, 
tak ako doteraz, ale nebudeme čerpať výhody dlhopisového programu.  
Za predstavenstvo musím povedať, že táto vec bola odhlasovaná, súvisí to so stratégiou 
firmy, ktorú firma zvolila a to znamená, rozvoj non-core biznisu alebo non-core vecí, 
pretože ako viete, voda je regulovaná, ceny vody určuje ÚRSO, preto aj nie je pravdivá 
informácia, ktorá hovorí, že ak bude tento dlhopisový program spustený, tak to zaplatia 
ľudia v cene vody. Nemusia, lebo zaplatili by to jedine vtedy, ak by VVS-ka to dala  
do oprávnených nákladov pre ÚRSO a ÚRSO by to schválilo ako oprávnený náklad. 
Zatiaľ táto vec na úrovni VVS-ky nebola vykonzultovaná a VVS ešte sama nevie, či to 
bude dávať do oprávnených nákladov pre ÚRSO, ktoré schvaľuje cenu vody  
na Slovensku a pre vodárenskú spoločnosť na základe oprávnených nákladov, 
podotýkam. Čiže ak sú nejaké konkrétne otázky, veľmi rád ich zodpoviem. Chcel by 
som vás poprosiť, aby ste sa vyvarovali nejakých teraz osobných útokov a tak ďalej. 
Robil som to v najlepšom vedomí a svedomí, snažil som sa komunikovať, každý kto ma 
oslovil, dostal odo mňa informáciu, ale neviem, nie som štatutár... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Keď budú otázky, dám vám slovo. Ja sa len 

musím veľmi silno ohradiť, pán poslanec. Mesto Košice vás písomne vyzvalo, ja som 
vám včera telefonoval, nedvihli ste mi telefón. Prosím, prosím, nerobme divadlo, že  
s vami niekto nechce komunikovať. Telefonoval som vám. A to nie je prvýkrát, proste 
telefóny primátorovi nedvíhate, takže len, aby sme si toto trošku ujasnili. A v tom 
dlhopisovom programe jedna vec, ktorú si treba uvedomiť. Na konci dňa o tom výnose 
a o tej premene akcií na dlhopisy nerozhoduje zastupiteľstvo, nerozhodujú mestá 
a obce, nerozhodujú akcionári, ale bude rozhodovať predstavenstvo. Čiže my 
potrebujeme jasnú garanciu, že síce my môžeme dať požiadavku na výmenu 99,9 %, 
môžeme dať požiadavku na výmenu jednej akcie, ale musíme vedieť, ako budeme 
v predstavenstve hájení. A ja nesúhlasím s názorom, že poslanec mesta neháji 
akcionára, ale háji záujmy len vodární. Toto si musíme, ale veľmi rýchlo a jasne 
vyjasniť. Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor, ja som sa len 

prihlásil kvôli tomu, že ja som prečítal meno pána Lörinca, ale sa mu chcem 
ospravedlniť, ja som čítal len z listu VVS. Ak by som mal dopyt po informáciách, 
máme jeho telefónne číslo. V sobotu sme sa stretli, určite by som sa pýtal. Čiže z mojej 
strany je toto v poriadku a tak, a chcem potvrdiť, že to, čo povedal takmer na 100 % 
súhlasím. Povedal veľa faktov, čiže z mojich informácií toto môžem len potvrdiť, 
hlavne tie kroky mesta. Tak isto sa mi pozdávalo aj to, čo hovoril, že máme 
odsúhlasených 150 000 na nákup ďalších akcií, ktoré v podstate by sa mohli kupovať 
dlhopisy. Bavíme sa aj o tom, že ani neexistuje na trhu toľko dlhopisov, aby ich mesto 
Košice vedelo kúpiť 99,9. Čiže tu sa môžeme baviť aj o nejakých častiach, ak nie  
o jednej akcii, jednom dlhopise a môžeme sa baviť 20, 30 % a vôbec dnes vážení 
neriešime, že koľko percent. Dnes riešime, že či by sme sa zapojili do programu, čiže by 
bolo vhodné, aby sme sa vyjadrili či áno, či nie, bez akýchkoľvek emócií a priestor  
na to, že koľko a za koľko budeme mať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďalej s faktickou pán poslanec Karaffa. Ešte môže pán riaditeľ, 

vysvetlí. Sekundičku pán poslanec, prepáčte. 
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p. Čop, riaditeľ magistrátu: Už len podstatná vec a to ste si asi nevšimli v súvislosti aj 
s dlhopisovým programom. Bola zmenená cena akcie vodární, čiže my v uznesení 
máme schválenú inú cenu, čiže vlastne tým pádom na to, aby bol zabezpečený väčší 
výnos z týchto dlhopisov, došlo aj k tomuto technokratickému kroku, že je spolu 
schválená vyššia cena za jednu akciu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže de facto k tomu uzneseniu spred x rokov sa nemá zmysel 

vracať. Pán poslanec Karaffa, prosím, tých desať sekúnd prirodzene dám viac.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja som si pozorne vypočul 

to, čo hovoril pán Lörinc, ktorý je členom predstavenstva vo vodárňach a mňa by 
zaujímalo, aký je vlastne jeho postoj, lebo proste de facto je predsedom najsilnejšieho 
poslaneckého klubu v MZ, podľa mojich informácií na predstavenstve vo vodárňach 
podporil materiály, na MR myslím, že bol proti, neviem ako hlasoval na RS, ale ja by 
som chcel vedieť, že aké je odporúčanie, lebo asi podľa toho bude hlasovať poslanecký 
klub a z toho, čo som - zrejme máte viac informácií, keďže sedíte v predstavenstve a 
rozumiem tomu, že nemôžte všetky povedať, hoci aj v tom samotnom materiáli, ktorý 
sme dostali z vodární sa uvádza, že ten rozsah tých informácií, o ktorých musíte 
zachovať mlčanlivosť nie je zasa až taký, aby ste nemohli povedať ani základné 
informácie. Čiže ja by som chcel vedieť, že čo odporúčate, ako člen predstavenstva a 
zástupca mesta a vo vodárňach MZ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán námestník.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo, ja na pána 

poslanca Lörinca, zástupcu mesta Košice v štatutárnom orgáne Východoslovenskej 
vodárenskej spoločnosti. Ako už bolo poukázané, VVS nám poslala nejaký list včera a  
v tomto liste sa v bode číslo 5 píše: Podotýkame, že potrebné informácie, ktoré súvisia  
s vašou rozhodovacou činnosťou a dlhopisovým programom nie sú definované ako tie, 
o ktorých je váš nominant povinný dodržiavať mlčanlivosť, ako člen štatutárneho 
orgánu VVS. Preto nerozumiem, prečo je toto stanovisko VVS a zároveň ako pán 
poslanec si povedal, si sa radil s podnikovým právnikom a poslal si mestu list, že 
nemôžeš odpovedať na niektoré otázky, pretože musíš zachovávať mlčanlivosť. A 
otázky, ktoré sme smerovali na teba na stretnutí, aj potom neskôr, aj na MR boli, 
a k tomu sa dostanem vo svojom príspevku: z čoho budeme platiť výnosy týchto 
dlhopisov?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som veľmi zvedavý na zápisnicu z rady, lebo 

odznieva tu veľa poloprávd a klamstiev, ale chápem, že chcete využiť túto príležitosť 
a kopnúť si do mňa. A už ste to využili aj mediálne, keď vychádzajú články o mojom 
súkromí, ale dobre pravda vždy vyjde na povrch. Chcem povedať, že pán primátor, 
včera mi volal 10:09 s tým, že som mal poradu pravidelnú  a som ti nedvihol. Volal si 
10:09 môjmu zástupcovi, pánovi Matoušekovi, ktorý tu sedí s otázkou: neviem sa 
dovolať Lacovi, chcem s vami prebrať, že o 12-tej bude MR zasadať kvôli trolejbusom. 
Vieš mi dať vedieť? O 13:18 vám odpovedal môj zástupca, pán primátor, na túto 
odpoveď, že áno, sme s tým okej, zasadneme cez obed a vy ste napísali okej. Čiže to 
klamstvo, že v súvislosti s VVS ste mi volali o 10:09 je obyčajné klamstvo. A som 
a môžeme ísť kľudne na detektor lží, vás vyzývam, už s tým máte skúsenosti pán 
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primátor, a môžeme tam odpovedať na nejaké otázky a som zvedavý veľmi pekne  
na odpovede.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vy sa viete tak strašne nahnevať a rozčertiť, keď 

vám niečo nejde podľa plánov. Prestaňte politikárčiť, toto nie je jeden telefonát, tých je 
niekoľko. Niekoľkokrát ste boli dotazovaný i na MR kolegami, máte listy od mesta, čo 
sa tuná bavíme. Proste, tie nástroje, ktoré používate už začínajú prekvapkávať. Pán 
poslanec Djordjevič.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor, ja mám procedurálny návrh 

a možno asi zvážite, že netreba o ňom hlasovať, aby sme sa bavili o téme, ale nie 
o telefonátoch a sms-kách a platí to pre oboch. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Aj ja ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na všetky listy, ktoré som dostal od mesta som 

odpovedal, pán primátor. Neviem, o akých listoch iných sa bavíte, ale vymýšľate si. 
A pán námestník, vám som na rade odpovedal, čiže zápisnica to zverejní. Vy ste sa 
pýtal, že odkiaľ budú tie peniaze a ja som vám povedal, že z investičného fondu a 
odpovedal som kolegom. Tento bod na rade bol hodinu. A hodinu som sám tam hájil 
a odpovedal na otázky, čiže ja som už tam bol grilovaný, všetko bolo zodpovedané, 
povedal som, že proste spravme stretnutie s VVS-kou, kde odborníci odpovedia 
poslancom, to stretnutie nebolo urobené a teraz zasa sme v tom bode, že tu viacerí sa 
otáčajú, že zástupca predstavenstva má povedať. Veď je štatutár, ktorý predkladá bod, 
je pod tým bodom podpísaný, tak nech povie svoj názor. Napríklad pán Karaffa, ja 
chcem vedieť, čo pán primátor chce, ja presne zahlasujem ako povie pán primátor.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, možno ešte jedna vec nám unikla. Možnože v úvode to bolo 

povedané, nie som si teraz istý. Pozvali sme zástupcov Východoslovenskej vodárenskej 
spoločnosti na dnešné stretnutie, písomne, teda na rokovanie, pardon. Takže pozvaní 
boli. Pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Z hľadiska toho, že týka sa to hlavne 

financií a Finančnej komisie mesta Košice, tak dovolím si prečítať určité nejaké tie veci 
z dôvodovej správy a dovolím si aj reagovať na určité veci, ktoré boli teraz prednesené, 
ak mi nevyjde čas, poprosím o ďalšie 3 minúty. Koľko mám teraz príspevok, aha druhý, 
takže asi nebudem. Dobre. Ja chcem len prečítať na úvod, že dlhopis je cenný papier, 
s ktorým je spojené právo majiteľa požadovať splatenie dlžnej sumy v menovitej 
hodnote a vyplácanie výnosov z nej k určenému dátumu a povinnosť osoby oprávnenej 
vydávať dlhopisy tieto záväzky si plniť. Čiže, ak si pozrieme na to, že mesto Košice 
deklarovalo, že chce 99 % akcií zameniť za dlhopisy. Myslím si, že je dôležité na to, 
aby mesto Košice nám prichystalo alternatívny materiál, nie alternatívny v tom, že 
ideme s 99 % a ničím iným, ale alternatívny materiál v tomto, že ak by sme zamenili 
10 % akcií, 20 % akcií, 30 % akcií, tak výnos máme takýto. Je dôležité naozaj aj 
podotknúť to, že z tohto výnosu zaplatíme aj 19 % daň. To znamená, že z výnosu 1 mil. 
EUR zaplatíme 200 tisíc EUR daň. To je dôležité si taktiež uviesť. Je zjavné, že mesto 
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komunikovalo aj za chrbtom pána poslanca Lörinca a riešilo tieto dané veci 
a neinformovalo ako člena predstavenstva o tom, že ako komunikuje a čo chce vlastne 
dosiahnuť týmto daným spôsobom a že chce predať všetky tieto dané resp. všetky tieto 
akcie za dlhopisy. Dovolím si ešte odpovedať na jednu reakciu, že myslím, že pán 
Karaffa to povedal, že pán Lörinc podporil materiály tohto dlhopisového programu. 
Neviem, odkiaľ máte túto informáciu, aj keď podporil vyhlásenie tohto dlhopisového 
programu, podporil to pre všetkých akcionárov, nie pre mesto Košice, to znamená, 
podporil vyhlásenie tohto daného programu a nie odpredaj akcií, ako je tuná vyložený, 
resp. zámenu týchto akcií za dlhopisový program. To je velikánsky rozdiel. Prosím 
nezavádzajme a nezameniavajme si hrušky s jablkami. To je veľmi dôležité. Ďalšia vec, 
chcem potvrdiť takisto ten telefonát, že v podstate pán primátor nás včera oslovil, že 
bude predkladať nový materiál, ktorý je pod bodom verejná doprava. Neviem ho teraz 
presne nazvať tento bod. To znamená, volal nám okolo 10:09, kde my sme mu 
odpovedali, resp. ja som mu odpovedal priamo cez sms-ku, že potvrdzujeme, sa 
zúčastníme tejto danej MR. Naozaj si treba uvedomiť to, že tento daný materiál je 
vyslovene, vnímam to ako útok na nášho predsedu z tohto dôvodu, že možno vyjadril 
svoj názor k tomuto dlhopisovému programu a tento názor nie je v súlade s názorom 
mesta Košice, ktoré zjavne jedná aj v pozadí a neinformuje nás ako poslancov o tom, že 
čo všetko dojednalo. Je veľmi veľa vecí, ktoré v tejto súvislosti v dôvodovej správe 
chýbajú a je dôležité povedať, či sa to prejaví do ceny vody. Prejaví sa to do ceny vody? 
Kto je určovateľom ceny vody? A naozaj myslím si, že poslanci máte naozaj veľmi 
málo informáciu na to, aby ste sa vedeli správne rozhodnúť. Moje odporúčanie pre vás 
všetkých je, aby sme v tomto znení ako je tento daný materiál, neprijali zámenu akcií, 
ako to predkladá mesto a to ešte vo výške 99 %. Chcem ešte podotknúť jednu vec. Ak si 
pozriete ten materiál, tak maximálna výška, ktorá bude vyplatená všetkým akcionárom 
je výška 40 mil. EUR. Ak som to prepočítal ja a mesto by chcelo dopredu vyplatiť  
na 10 rokov, tak to vychádza suma 11 mil. EUR. Vy si myslíte, že VVS-ka nám by 
platila 11 mil. a ostatným akcionárom nedá ani korunu? Tak nebuďme naivní trošku, ale 
naozaj sa treba trošku pozrieť a ekonomicky pripraviť tento materiál lepšie ako je 
predložený teraz. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, poďme ešte trošku po poriadku. Stanovy sa zmenili 

nasledovne. O tom, či táto transakcia vo všeobecnosti, aké náklady budú zahrnuté  
do oprávnených nákladov pre ÚRSO nerozhodujú už akcionári, ale podľa nových 
stanov rozhoduje predstavenstvo. Teda je to opäť niečo, čo akcionári už v rukách 
nemajú. Tie stanovy boli zmenené. A moja otázka znie, pán poslanec Matoušek, ktorú 
som potreboval sa porozprávať s pánom Lörincom, ako bude on, ako člen 
predstavenstva sa presne k tej otázke, ktorú ste teraz na záver vlastne naznačili, lebo 
predstavenstvo bude rozhodovať o tom, nie zastupiteľstvo, my povieme návrh. Chceme 
zmeniť 10 %, 20 %, 30 % a na konci dňa predstavenstvo bude variť kašu a rozhodne, 
ako ten, tú zámenu dlhopisov na akcie medzi všetkých akcionárov rozdá, akým 
pomerom. Tento kľúč nie je známy, nie je nikde zverejnený, nie je o ňom nikde nič 
povedané. To znamená, členovia predstavenstva si povedia, máme radi Košice 5 %, 
nemáme radi 1 alebo 10 alebo 20. A ja si potrebujem ako primátor túto vec ujasniť. A 
nechcem len teoretizovať, ja chcem vedieť, ako bude pán poslanec hlasovať, či je 
pripravený napr. výmenu všetkých akcií, lebo áno, bojím sa, že táto transakcia pôjde  
do ceny vody a my sme tu na to, aby sme cenu vody ochránili. Ale nebudem potom  
na konci dňa rozhodovať ja, ale to predstavenstvo a ja potrebujem aby predstavenstvo 
povedalo jasne: tento náklad do ceny vody nepôjde. To je prvá moja otázka. A druhá 
moja otázka znie: ak ideme robiť zámenu, ak by sme zamenili všetko, rozprávame 
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naozaj o veľa miliónoch a naozaj sme všetci v kameňoch, takto povedať, to rozhodnutie 
je zložité, lebo naozaj je to obrovská suma peňazí, ale nakoľko tieto akcie, takéto 
informácie ja nemám, pre túto chvíľu sa rozhodujem odmietnuť tento dlhopisový 
program, ak chcete poznať môj názor, pretože sa obávam, že si znížime hlasovacie 
práva na minimum a nebudeme mať vôbec právo ani cez nášho zástupcu rozhodovať 
o vodárňach. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Len faktograficky. Bolo tu vyjadrenie, že mesto 

včera poslalo list vodárňam, žiadalo o nejaké vysvetlenia. Opäť opakujem, že nedostal 
som žiadnu informáciu, ako člen predstavenstva, mesto ma neoslovilo, neposlalo 
email... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Včera určite nie.. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Zároveň tu bolo povedané, že na MR, ako som 

sa vyjadril a že som sa nevyjadril ku kvalite toho prekladaného materiálu. Nie je to 
pravda. Viacnásobne som povedal, že tá dôvodová správa, ktorá je, je vágna ako 
z materskej škôlky a pripravoval to niekto, kto mal záujem na tom, aby to vyzeralo 
veľmi alibisticky. Ďalej tu bolo povedané, že aký bude kľúč napríklad na prerozdelenie 
tých akcií, ako vieme, zatiaľ bola VVS-ka nastavená tak, že 30 % akcií je možné 
zameniť za dlhopisy. Ten predbežný záujem ukazuje, že 40 % akcií by mohol byť v hre, 
ak mesto uplatní stopercentný balík 20,41 % akcií. A ten kľúč bol povedaný a je aj 
v stanovách, že bude rozhodovať predstavenstvo. To bolo viackrát povedané a bola tu aj 
povedaná veta od pána primátora, my sme tu na to, aby sme ochránili cenu vody. Je to 
blbosť, žiadny primátor nevie ochrániť cenu vody na Slovensku, lebo cenu vody určuje 
ÚRSO ako centrálny orgán štátnej správy, čiže ak vám toto niekto povie, tak vám klame 
otvorene. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak ja vám to vysvetlím, pán poslanec. My akcionári sme tu  

od toho, aby sme strážili náklady vody, aby sme na konci dňa rozhodovali, čiže 
akcionári, teda tí primátori, ktorí zastupujú tieto akcie, majú tú moc, ale ak si 
predstavenstvo ide túto moc uzurpovať a nedá tieto rozhodovacie veci na akcionárov, 
tak potom rozhoduje predstavenstvo a ja preto som položil 2 zásadné otázky. A nám 
úplne stačí vedieť, ako bude pán poslanec Lörinc hlasovať a zastupovať akcionárov. Pán 
poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ale keďže ste sa zapojil  

do toho, tak aj vám odpoviem, resp. zareagujem, lebo pohovoriť o cene vody, ale ako 
keby sme sa bavili o cene zlata. Ako áno, voda je možno, nie že možno, voda je 
dôležitejšia ako zlato, lebo bez zlata vieme žiť, ale cena vody je zhruba 1 EUR za kubík 
a ešte aj s distribúciou ďalšie euro a ceny sa zvýšili, tak nech je to 2,50, hej, a tak ako 
povedal pán Lörinc, iné orgány ako predstavenstvo spoločnosti určujú cenu vody, 
nehovorím o distribúcii atď.. To len aby sme si tu neklamali a nezavádzali a nehrali fakt 
nejaké hry. Pánovi Matoušekovi odpoviem, že 99 % akcií mesta sa ani predať nedá, 
lebo tak, ako spoločnosť deklarovala, mesto vlastní, teda aký počet dlhopisov emituje, 
tak spoločnosť mesta, pardon, mesto vlastní viac akcií, ako je v súčasnosti balík, čiže 
ani nevieme 99 %. A vrátim sa opäť k tomu dnešnému uzneseniu, ktoré hovorí o tom, 
že záväzný dokument by sa schvaľoval na ďalšom zastupiteľstve. Čiže ja hovorím, že  
v prípade schválenia alternatívy A alebo prvej alternatívy ... 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec faktická, čas vám vypršal. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Dobre. Ja som povedal, čo som chcel. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Budem reagovať na predrečníka, 

pána poslanca Matoušeka. Máte pravdu, nezavádzajme. Mám pocit, že sme späť nejaké 
2-3 roky dozadu, keď sa tuná tlačilo, že mesto Košice ide vykupovať všetky akcie  
od všetkých akcionárov. Mesto Košice iba pripravilo pôdu pre rozhodnutie poslancov. 
Tak isto, ako ste povedal, že pán poslanec Lörinc v predstavenstve hlasoval za to, aby sa 
akcionári mohli rozhodnúť o Dlhopisovom fonde, tak takisto aj kroky, ktoré spravilo 
mesto, bolo iba k tomu, aby sa plne mohli rozhodnúť poslanci, my tuná sediaci o tom, 
že či ideme do toho dlhopisového programu a v akej výške. A to boli základné kroky, 
ktoré mesto spravilo. To neznamená, že mesto sa rozhodlo potajme poza chrbát 
hocikomu. Je to vytvorenie možností pre akcionárov, je to vytvorenie možností  
pre poslancov a na pravú mieru uvediem: predstavenstvo pripravuje a schvaľuje návrh, 
ktorý ide na ÚRSO.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Je tu ešte reakcia na pána 

poslanca Matoušeka. Ak som sa možno vyjadril nepresne, tak určite som to tak 
nemyslel, že pán poslanec Lörinc hlasoval za ten dlhopisový program pre mesto Košice 
alebo za vstup mesta Košice, ale ako všeobecne za tú podporu a neviem presne, aké 
bolo uznesenie, lebo tie uznesenia k dispozícii nemám. Čiže myslel som to takto a nie 
vo vzťahu priamo k mestu Košice, to len aby bolo jasné. A z toho, čo ste hovorili, mne 
to vychádza, že asi aj vy máte viacej informácií, ako máme my, ak sú tam nejaké 
nejasnosti, kľudne ste mohli spracovať nejaký materiál a mohli ste dať doplňujúci 
písomný materiál, kde by ste uviedli, v čom sú tie nejasnosti. A ja teraz popravde 
poviem, že ani neviem, že ako ďalej, lebo ja som mal záujem tento materiál  
po zastupiteľstve, tak to vychádza, 18.09. bude majetková komisia, som mal záujem ho 
zaradiť, je aj predbežná dohoda, že by prišli zástupcovia vodární a že by to vysvetlili 
poslancom, keďže myslím si, že sa to týka majetku mesta, takže by to malo byť 
zaradené na majetkovú komisiu, no ale ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, to je faktická. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ak je tu vôľa to teraz, v tejto chvíli rozhodnúť, tak asi poďme 

k hlasovaniu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, faktická. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Taktiež by som naviazala aj na vás, 

pán primátor, aj na predrečníkov. V podstate musím povedať, že konečne ste povedali 
svoj názor aj do mikrofónu nahlas. Síce išlo to z vás ako z chlpatej deky po dvoch 
rokovaniach v RS a po MR. Ale je to názor. Mňa by tiež zaujímali príklady z praxe, či 
vôbec na Slovensku je nejaká vodárenská spoločnosť, ktorá v podstate obchoduje  
s cennými papiermi. Čiže možno toto by trebalo zodpovedať. Možno stačí dvihnúť 
telefón, opýtať sa iných akcionárov, primátorov okolitých miest, či teda idú do týchto 
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programov. Čo som počula, niektoré mestá nejdú, ani to nemajú na rokovaní 
zastupiteľstiev a teda v podstate treba si aj prečítať, čo je v stanovách alebo v predmete 
zriadenia vodárenskej spoločnosti, či to B je teda obchodovanie na trhu s cennými 
papiermi. Len toľko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne, reagujem na pána 

Matouška. Budem čítať z listu, ktorí dostali všetci poslanci a vedenie mesta.  
Dňa 04.09. sme listom informovali riaditeľa MMK o skutočnosti, že v objednávke  
na vstup do dlhopisového programu, tak ako nám bola mestom Košice adresovaná, 
vyhovieť žiaľ nevieme a to z dôvodov uvedených v danom liste, keďže toto rozhodnutie 
VVS je stále v platnosti, nie je nám zrejmé o akom úmysle mesta Košice zapojiť sa 
do dlhopisového programu a pojednávať vyššie uvedený bod programu rokovania  
XI. mestského zastupiteľstva. Vaše rozhodovanie je aktuálne bez akéhokoľvek 
právneho významu, o čom sme tiež riaditeľa magistrátu listom informovali. Z tohto 
dôvodu aj vyzývame predstaviteľov mesta Košice, aby len za predpokladu ich 
skutočného záujmu pripravili v úzkej súčinnosti s odborným tímom VVS  
pre poslankyne a poslancov MZ naozaj odborný komplexný materiál o Dlhopisovom 
programe garantovaných výnosov VVS. Asi toľko a potom poviem ešte zvyšok v bode, 
ako som prihlásený. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som rád ešte 

tuná reagoval na viacerých predrečníkov, ktorí tu boli. Vlastne cenu vody určuje ÚRSO 
a ÚRSO ju určí na základe vstupov, ktoré predkladá spoločnosť. Momentálne mám 
informáciu, že tých vstupov je okolo 70 a tak sa tvorí cena vody. To znamená, že 
neurčuje ju predstavenstvo, aby sme naozaj vyvrátili tento mýtus, že cenu vody určuje 
nejakým spôsobom predstavenstvo. Ďalšiu vec. Jasne ja sa čudujem o čom sa tuná 
bavíme, keďže predkladateľom tohto daného materiálu je pán primátor a predložil nám 
daný materiál, za ktorý on nechce podporiť, tak načo sme ho predkladali a keď 
v dôvodovej správe máme uvedené, že mesto Košice v predpise deklarovalo ochotu 
zámeny 99 % akcií a zrazu poviete, že nechcete mať žiadnu ochotu, aby sme zamieňali 
nejaké akcie, čiže považujem to za určitý alibizmus a zmenu postoja v rámci toho, aby 
sme lepšie vyzneli pred občanmi v tomto danom momente. Prepáčte, ja to takto 
vnímam.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec myslím, že ja som v úvode jasne vysvetlil úmysel 

mesta. Jednoducho, ja nechcem, aby niekto z vás mňa osobne osočoval, že sme niečo 
nepovedali, niečo zanedbali a niečo ututlali. Proste tá ponuka finančná je tak obrovská, 
že ja si nedovolím a naozaj si nedovolím, lebo toto považujem za dosť zásadnú otázku 
mesta, o ktorej by mali rozhodovať poslanci. Nerozprávame sa o 100 tisícoch, 
nerozprávame sa o milióne, rozprávame sa vlastne o miliónoch, keď to zhrnieme. A si 
myslím, že je dôležité o tom rozprávať, preto po MR sa vytvorili 2 alternatívy a 
nesúhlasím s vaším názorom, ako sa predkladajú podklady na ÚRSO. Pán poslanec 
Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor citoval, akcionári majú tú moc, 

aby určovali cenu vody. Vzápätí aj pán námestník sa vyjadril, že a vyvrátil tieto slová, 
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že nemajú, lebo určuje to predstavenstvo. Čiže to, aby tento výrok bol opäť nepravdivý. 
A zároveň určuje ten balík, ktorý ide na ÚRSO na schvaľovanie predstavenstvo aj  
po zmene stanov, za ktorú pán primátor ako zástupca na valnom zhromaždení hlasoval.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Stanovy, ktoré sa menili, boli tak nevýhodné proti mestu Košice, 

ale tak nevýhodné, kde si predstavenstvo išlo uzurpovať moc, že v prípade, že sa mesto 
súdi s touto spoločnosťou, čo sa aj súdi. Máme tam otvorený spor. Zrazu nás môžu 
vyškrtávať z akýchkoľvek iných aktivít. Keď to tak zjednoduším, teraz som to povedal 
veľmi obrazne. Proste tam bolo niekoľko takých vecí, do ktorých už som musel 
zasiahnuť už len tým, že už mi naozaj išlo cez krk, že musím požadovať, prosíkať sa, ak 
chceme mať na rokovanie valného zhromaždenia vyprosené dokumenty, proste nie sú 
súčasťou pozvánky a takéto veci. Toto všetko naše právne oddelenie začalo 
zapracovávať do stanov, pretože také, aké nám boli predložené predstavenstvom, boli 
neprijateľné a musel som zasiahnuť. Ale mohlo zasiahnuť aj predstavenstvo a hájiť 
mesto Košice. A ja som informoval na tom stretnutí o výtkach, ktoré mesto Košice 
v stanovách má. Bolo ich niekoľko. Ak sme niektoré prehliadli, je mi to ľúto, aké ste 
nám predložili, tak tie sme len opravovali. Pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor, tentokrát sa 

stotožňujem s vašou argumentáciou, lebo keby ste sa nezapojili a nevyužili túto 
možnosť, respektíve možnosť zapojiť sa do procesu a vy ste to robil s vedomím, že aj 
tak konečné slovo má MZ, natoľko ste právne spôsobilý, že ste to tak urobil. Keby ste to 
tak neurobil, tak by vám to mohlo byť otrepané o hlavu, čo by určite bolo, lebo tu sa  
od prvého zastupiteľstva hádžu polená na činnosť, ale o tom potom. Podstata je to, že 
úplne zbytočne sa tu obviňujeme, kto ako komunikoval, to si môžeme povedať neskôr, 
že ako to malo byť, ale dnes je fakt taký, že máme pred sebou otázku, to je to čo som 
nedokončil, že buď my sa zapojíme do procesu aj s možnými rizikami alebo sa do pro... 
ale poviem to úplne sprosto a proste sedliacky a jednoducho, buď sa zapojíme a ideme  
s rizikami alebo sa nezapojíme a iné mestá budú dostávať peniaze za dlhopisy a my im 
možno budeme závidieť. Tu dneska iná otázka nie je. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, pán poslanec Špak nasleduje. Faktická. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Predloženie tohto materiálu nie je problém sám 

o sebe. Je to legitímna vec. Problém je, akým štýlom sa predkladaná, pán Djordjevič, 
tento materiál. Lebo ak by bol predložený, že prekladám vám tu na rozhodnutie páni 
poslanci, môj názor je takýto, prosím, rozhodnite sa, tak nič sa nestane. Ale predkladať 
tento materiál s tým, že obchádzam člena predstavenstva a potom navonok mu vyčítam 
všetko, že môžem za cenu vody a za všetko, je proste politický boj, ktorý tu prebieha, 
divadlo pre ľudí, ktoré sa tu koná. Čiže to chcem povedať. Súhlasím s pánom 
primátorom, keď hovorí, že stanovy a tak ďalej, len si uvedomte, že on za tie zdroje, 
podľa jeho slov zlé a neprijateľné stanovy hlasoval a pán Karaffa vypýtajte si 
hlasovanie mňa ako člena predstavenstva v tejto veci a možno sa mi budete 
ospravedlňovať verejne tak, ako ste už urobili pani, ktorú ste obvinili verejne a potom 
ste sa ospravedlňovali.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon, ďakujem pekne. Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ak môžem, ja by sa vrátil k tomu materiálu, ktorý máte na stole. 

Tento materiál je dôvodová správa vlastne, resp. otázky, ako treba ďalej postupovať. 
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My si vás z pozície mesta ako poslancov, ktorí v závere budú rozhodovať o tom, ako 
mesto bude pokračovať, lebo toto je vaša kompetencia, informujeme o skutočnosti, že je 
tuná dlhopisový program, aké sú procesy a ten materiál ide na zastupiteľstvo pre vás aj 
z toho základného dôvodu, že mesto má k dispozícii základný prospekt, ktorý schválila 
Národná banka, ktorý hovorí, že výmena akcií za dlhopisy sa uskutoční v termíne  
od 01.01. do 31.01.2024. Dneska, aj vzhľadom na zmenenú legislatívu, ktorá vlastne  
od 01.11. mení legislatívu ohľadne majetku samospráv. Vieme, že tento termín nie sme 
v takomto modeli schopní sprocesovať aj na základe konzultácií s vodárňami máme 
ujasnené, že ten proces samotnej zámeny, to znamená, od okamihu keby prípadne 
rozhodlo MZ o zapojení sa do tohto programu, bude trvať 60-90 dní. Vzhľadom  
na plánované aj ďalšie MZ informujeme, áno, že v tomto termíne tam nie sme schopní. 
Aj na základe konzultácií s vodárňami bolo odkonzultované, že vodárne začali 
komunikovať s Národnou bankou tak, aby sa tento termín predĺžil, ale tu máte práve 
tieto informácie a to rozhodnutie alebo to uznesenie nastavené tak, že či máme ďalej 
pokračovať v rokovaní s vodárňami a pripraviť vám ten materiál o ďalšie doplňujúce 
materiály alebo sa touto témou ďalej nechceme zaoberať, pretože je to časovo, 
legislatívne, právne veľmi náročný proces. Postupujeme maximálne transparentne  
zo strany mesta a od začiatku vás informujeme o týchto krokoch tak, ako sme hneď  
v prvom momente, ako mesto si splnili svoje povinnosti a nikto nemohol obviniť mesto, 
že zanedbalo svoje povinnosti, nepostupovalo hospodárne, ekonomicky, ale to 
záverečné rozhodnutie naozaj bude na MZ, lebo toto nie je kompetencia mesta. 
Kompetencia mesta a odborných referátov je pripraviť ten materiál. Keď sme ho začali 
pripravovať, zistili sme, že nie sme schopní stihnúť tie termíny, ktoré sú a dochádza tam 
k takýmto časovým posunom, ktoré vyplývajú zo zmenenej alebo aktualizovanej 
legislatívy, ktorá začína platiť od 01.11. Čiže bavíme sa o týchto veciach, ak sa chceme 
ďalej rozprávať. Chceme pokračovať alebo nechceme pokračovať, chceme pripravovať, 
nechceme pripravovať a tam je potom priestor na to, aby prebehli ďalšie a ďalšie 
stretnutia a ďalšie vysvetlenia. Predpokladám, že budú doplnené ďalšie materiály alebo 
tak, ako bolo povedané, vodárne budú pripravovať pre jednotlivých akcionárov 
príslušné podklady. Zatiaľ sme ich nedostali, preto o tom informujeme v danom 
materiáli. Pracujeme len s verejne dostupnými zdrojmi, respektíve zdroje, ktoré nám 
boli poskytnuté. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak, faktická.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Teraz neviem, či som dobre rozumel pán riaditeľ, 

ale súvisí to, aj keď nebudem na vás reagovať. Týmto ideme dať teraz jasne najavo 
vodárňam, či vôbec ideme s nimi ďalej jednať, tak ste povedali, že týmto hlasovaním? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, ten proces je náročný, trvá čas, tých úloh je tu veľa. To 

znamená, ak si povieme, že áno, ideme pripravovať, na druhej strane upozorňujem, 
bude potom ešte pravdepodobne v decembri kompletný materiál s konkrétnymi 
percentami zmeny akcií na dlhopisy a tam bude definitívne a posledné hlasovanie, kde 
sa to dá tiež prijať, odmietnuť. Samozrejme, ale ten proces je zdĺhavý, ten proces je pred 
nami, ten proces treba spracovať a na základe tých informácií, ktoré prichádzajú aj ku 
nám jednoducho máme za to, že sa o tom treba rozprávať, ako uvedomme si, pracovať 
na niečom, čo je od prvej chvíle možno od odmietnuteľné tiež nemá zmysel. Na druhej 
strane pre nás to vydá signál a naozaj v tejto chvíli na konci dňa rozhodujú poslanci, nie 
primátor. Primátor nemá v zmysle zákona možnosť o tomto rozhodnúť ako štatutár. Len 
potrebujeme pripraviť proces, takže kľudne pokračujte. Som vám zobral čas.  
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže ja teraz si to sa snažím zhrnúť 
v hlave, aby som vedel nejak zaujať postoj. Materiál, ktorý predkladal primátor, sme sa 
dozvedeli po 30 min., že primátor je proti nemu. Po ďalších 5 min. som sa dozvedel, že 
ani člen predstavenstva nesúhlasí s týmto materiálom a následne som sa dozvedel, že 
primátor nedôveruje tomu členovi predstavenstva, lebo nevie, čo bude ďalej. Lebo toto 
ešte z tej deky nevyšlo. Hej. Zatiaľ vyšlo len to, že si proti tomu materiálu. Z tej chlpatej 
deky. Takže aj toto by ma celkom zaujímalo a na úplne začiatku som sa dozvedel, že 
vlastne kolega Lörinc teraz je medzi dvoma kameňmi, lebo musí zastupovať aj firmu, aj 
mesto, tak dobre, chápem, že sa zdrží v tomto bode hlasovania. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja neviem, možno ohlási konflikt záujmov, uvidíme. Pán 

námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Kolegovia, tento program sa 

volá Voda spieva a voda spieva v tomto meste už z roku 2018. Už od roku 2018, keď 
sme začali rozoberať tému potencionálnej privatizácie VVS a bol by som rád, keby ma 
člen predstavenstva vnímal. Čiže od roku 2018 sme tu bojovali, naťahovali a mne príde 
zábavné, keď pán Lörinc povie, že sme naňho poštvali Košice dnes, ktorý tu na nás 
poľuje už 4 roky, ale dobre. Čiže po tom, čo sme začali bojovať proti tejto privatizácii, 
prišiel protitlak mediálny a ďalší. Podarilo sa zmenou zákonov zastabilizovať 
vodárenské spoločnosti na Slovensku iba pre verejnú správu, ako vlastníkov akcií. Áno, 
aj pri tých stretnutiach malí akcionári, aj mne osobne hovorili, že čo my máme z takých 
akcií, keď nič nemáme, nemáme ani vodovod, vlastníme promo akcií. Na to vstupuje  
do štruktúr a kruhov vodárenskej spoločnosti tretí subjekt, medzi akcionárov šíri určitý 
sentiment a ich právo na zisk z tejto spoločnosti. Tu sa dostávame k tej podstate, z čoho 
vyrobíme ten zisk. Na priame otázky a na rokovaní, na ktorom na začiatku bol pán 
Lörinc ako člen predstavenstva a potom odišiel. Keď som sa pýtal pána Krátkeho, ktorý 
má za predstavenstvo na starosti túto tému, prišiel s touto témou do predstavenstva a 
zastupuje nejakých akcionárov, že z čoho vyrobíme tento garantovaný zisk, som 
nedostal konkrétne odpovede, ktoré by ma ubezpečili, že nedostaneme túto spoločnosť 
do rizika a prečo. VVS potrebuje investovať, potrebuje udržiavať vodárenskú 
infraštruktúru pre svojich akcionárov a ich obyvateľov na východe Slovenska. Na to 
potrebuje finančné zdroje. Tento dlhopisový program, keďže je určený pre akcionárov, 
a priori neprináša žiadne dodatočné zdroje, naopak prináša iba náklady tejto spoločnosti 
na vyplatenie garantovaného zisku z dlhopisového programu. Ale z čoho bude ten zisk? 
Na jednej strane povedia predstavitelia predstavenstva a spoločnosti, že je možné tento 
zisk, ak by bolo nevyhnutné a rozhodne o tom predstavenstvo a schváli to ÚRSO 
premietnuť to do ceny vody. Ale čo ak to nerozhodne a padne táto možnosť? Z čoho 
bude ten garantovaný zisk? Potom sa tu objaví non-core biznis. Non-core biznis, teda 
aký zisk vyrába non-core biznis teraz? Na to padne odpoveď, ale my updatneme, 
donesieme nový non-core biznis, medzi ním aj podnikovú banku. Poprosím o ďalšie tri 
minúty. Podnikovú banku. Na čo je VVS podniková banka? Ja som to počul o jednom 
českom poľnohospodárskom družstve za komunizmu, že mali podnikovú banku  
pre svojich zamestnancov. Bolo to bohaté družstvo, malo niekoľko lietadiel, vyvážalo 
za Československa svoju produkciu do celého sveta. Ale prečo dnes potrebuje VVS 
svoju podnikovú banku? Aby dávala úvery svojim akcionárom, zamestnancom a moja 
otázka znie, komu ešte? Je napr. pán Krátky zamestnanec? Môže dostať úver alebo 
môže dostať úver dodávateľ VVS? Čo sa stane, keď táto non-core banka vyrobí sekeru, 
pretože jej dlžníci nesplatia tieto úvery? Na koho spadne tento kameň alebo balvan 
z toho non-core biznisu? Nebude to na VVS a jej akcionárov? A tu sa dostávame k tej 
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absolútnej core otázke, k základnej otázke, ktorú by sme si mali položiť. My máme 
VVS, ktorú sme dostali ako obce od štátu de facto zadarmo, aby sme sa starali 
o dodávku vody a odvod špinavej vody pre našich obyvateľov a tu sa rozšíril ten 
sentiment, že ale my by sme mali z toho zarábať. Nie. Tá spoločnosť je na to, aby 
zabezpečovala tie činnosti a zabezpečila dostatočný príjem pre seba na zabezpečenie 
tých činností a chcem vytvárať banku a chceme, aby obce mali z niečoho iného príjem, 
okej, bavme sa o tom, ale prečo ideme zaťažovať túto spoločnosť, životaschopnú 
spoločnosť, ako aj sama píše ďalšími potencionálnymi bombami do budúcnosti, ktoré 
dnes nikto nevie povedať. A tu je ten pes zakopaný. Ak nevyjde banka, nevyjde non-
core aktivity, ak sa to nepremietne do ceny vody, z čoho vyplatíme ten garantovaný 
výnos? Z čoho? A na toto mi nikto nevie odpovedať. Ja som sa na toto pýtal pána 
poslanca aj na MR, že ako si prešli túto, poviem, kritickú analýzu toho, čo hrozí 
potencionálne spoločnosti. A ja sa ospravedlňujem, ale nemám pocit, že som dostal 
odpoveď vtedy a nemám pocit, že som dostal uspokojivú odpoveď aj od pána Krátkeho, 
ktorý bol na tom stretnutí, ale tá absolútna podstata je, chceme - nie, na magistráte pán 
poslanec. Na magistráte, ja sa nestretávam na poľovníckych chatách, nie som poľovník. 
Podstatné je to, či my chceme, aby VVS sa ohrozovala a vytvárala iné aktivity, ktoré 
ohrozia jej dlhodobé fungovanie a zabezpečovanie kritickej infraštruktúry – dodávky 
vody. A ja si myslím, že by sme to nemali chcieť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Asi sme sa nejak tak vyjadrili všetci, je z toho, čo som počul, že toto 

tu už nechceme, takže procedurálny návrh znie na ukončenie rozpravy, aby sme prešli 
k hlasovaniu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. To znamená, tí čo sú, dobehnú? Dobehne čo je, nič 

viac navyše. Tak tomu rozumieme, aby sme si rozumeli, o čom ideme hlasovať. Prosím, 
ešte skúste nám raz vysvetliť pán poslanec. Zapnite ho, aby sme rozumeli procedúre. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Čiže áno, procedúra, procedurálny návrh znie tak, že dobehnú 

prihlásení a budeme, potom prejdeme k hlasovaniu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Nech sa páči. Hlasujte, prosím. 
 
Hlasovanie č.17 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý, teda faktické dobehnú, tým je, nasleduje pán 

poslanec Lörinc, Djordjevič a pán poslanec Fedoročko.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcem sa len opýtať, lebo svietim už 

v červenom diskusnom príspevku, čiže bude mi umožnený ten diskusný príspevok alebo 
nie?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak podľa rokováku by nemal. Ja si nechám poradiť kolegami. Ja 

som demokrat na rozdiel od KSK. Takže nie. Vadí to niekomu, keď pán poslanec 
Lörinc chce mať ešte záverečné slovo? Asi nikomu to nebude prekážať. Nech sa páči, 
budete mať posledné záverečné slovo. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Teda faktickou na pána 
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námestníka, že viacej z toho, čo povedal, áno sú akože oprávnené otázky, ja len chcem 
reagovať na jednu časť, že na tom stretnutí s pánom doktorom Krátkym, ktorý prišiel 
ako zástupcom VVS som bol aj ja, bol tam pán námestník, pán primátor, pán Čop, pán 
Láni, pán Dlhý a ešte 10ť zamestnancov magistrátu. A to stretnutie pokiaľ viem trvalo 
4 hodiny. Musím povedať, že ja som zhruba po 1 hod. a 45 min. odišiel kvôli 
pracovným dôvodom, za 1 hod a 45 min. musím povedať, že pán Krátky odpovedal  
na každú jednu otázku, ktorá bola nastolená. Na každú jednu otázku a keď odpovedal, 
bolo to také, že hm okej a ďalšie otázka. Čiže ja nemyslím si, že neboli zodpovedané .. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len som chcel povedať pánovi 

námestníkovi, že podľa informácií, ktoré mám, sa práve mestá a obce dlhodobo 
dopytovali, aký profit budú mať z akcií, čiže to neprišlo, akože ja neviem, ako blesk  
z jasného neba, ale a mám takéto informácie a viem ich potvrdiť, že mestá a obce sa 
dlhodobo dopytovali, sú akcionármi, nemajú nič z toho a tak ďalej, a tak ďalej. Čiže 
nevzniklo len tak, že niekto chcel. No a ja hovorím, že vy hovorili ste o non core banke 
a máte to podložené alebo len fabulujete. No, neviete mi odpovedať, lebo je ukončená 
debata, tak budem korektný a beriem tú otázku späť. A práve preto vás vyzývam  
k tomu, ak ste presvedčený o tom, že nechcete to podporiť, tak zahlasujte za alternatívu 
B, ale hovoriť o scenároch, ako keby ste držal vešteckú guľu. Mi príde nekorektné a 
hlavne keď tu nie sú predstavitelia tejto spoločnosti, ktoré by mohli reagovať a skôr mi 
príde aj nekorektné to, že sú nejaké údajné stretnutia na magistráte s údajným pánom 
Krátkym a poslanci o nich nevedia, čiže celé zle. Ale bohužiaľ, tak ste to celé spískali.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Stretnutie bolo jedno, na ktorom som sa zúčastnil 

aj ja a zámer založiť banku povedal samotný pán Krátky. Áno. Pán poslanec Fedoročko, 
nech sa páči. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne Ja som to takisto chcel 

zhrnúť, že sme počuli predkladateľov názor, to je veľmi dôležité. Materiál ste predložil 
vy ako mesto, ako predstaviteľ mesta a v podstate ako predstaviteľ mesta ste odporúčal, 
aby ste za tento materiál nehlasovali, lebo nie ste s tým stotožnení a nesúhlasíte  
s takouto formou, ako je to dneska predložené. Takže to je pre mňa dôležité. Prečítal 
som si aj názor pána hlavného kontrolóra, vypočuli sme si dneska rôzne argumenty, 
rôzne informácie a ak sám predkladateľ nie je s týmto stotožnený, tak nevidím nejaký 
extrémny dôvod na to, aby sme to ďalej predlžovali a ďakujem inakšie pánovi 
poslancovi za predloženie toho procedurálneho návrhu, ktorý by som predložil aj ja.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Po takmer hodinovej diskusii sme si vypočuli 

množstvo názorov, faktov, stanovísk, či zo strany predkladateľa mesta Košice, či 
stanoviská VVS. Ja by som rád vrátil na začiatok a to je k prvotnému materiálu a  
k návrhu uznesenia, ktoré v podstatne nebolo nejakým spôsobom prečítané. Nejak to 
zhrniem. Máme dve alternatívy. Alternatíva A hovorí o tom, že berieme na vedomie 
predbežnú informáciu a pod b) žiada primátora vykonať potrebné úkony spojené  
s procesom zapojenia atď. a predloží na najbližšie zasadnutie MZ materiál za účelom 
schválenia. Tak ako bolo povedané pánom riaditeľom, je to proces v prípade, že by sme 
do neho išli a získali tieto informácie, to trvá viac ako 3 mesiace alebo dlhšiu dobu. To 
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znamená, v tomto bode, že na najbližšie je to nerealizovateľné. Potom tu máme 
alternatívu B, kde berieme na vedomie a po b) odmietame účasť mesta Košice  
na dlhopisovom programe. Vychádzajúc z informácie, ktoré tu boli, mesto požiadalo, 
mesto malo záujem, mesto podpísalo nejaké memorandum a aj keď tu je taká búrlivá 
diskusia, či áno, či nie, hovorím si, že na to, aby som vedel povedať áno a zodpovedne, 
slobodne sa rozhodnúť, potrebujem mať dostatok informácií, ale tak isto, aby som 
povedal nie, tak isto potrebujem mať dostatok informácií, ktoré by podporili to moje 
rozhodnutie, áno či nie, či zahlasujem za A alebo za B. Z tohto dôvodu predložím 
pozmeňujúci návrh k tomuto bodu, aby vlastne výsledok bol nejaký, lebo neviem sa 
stotožniť ani s tým A, ale neviem sa stotožniť ani s tým B, tak dávam pozmeňujúci 
návrh k tomuto bodu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. d) 
zákona 401/1990 Zb. o meste Košice predpisov berie na vedomie predbežné informácie 
o možnosti mesta Košice zapojiť do dlhopisového programu garantovaných výnosov 
pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti a. s., b) žiada primátora 
mesta Košice, aby pripravil v úzkej súčinnosti s odborným tímom VVS  
pre poslancov Mestského zastupiteľstva odborný a komplexný materiál o tomto 
dlhopisovom programe garantovaných výnosov. Koniec návrhu. Tento návrh 
predkladám návrhovej komisii. Ďakujem pekne.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Vzhľadom na to, čo tu bolo povedané 

a predvedené a čo sa udialo po posledných mesiacoch, chcem len zdôrazniť, že členom 
predstavenstva VVS som zhruba od konca decembra roku 2022, čiže necelých  
9 mesiacov a dlhodobo sa potýkam s tým, že som obchádzaný ako člen predstavenstva, 
keď sa niečo jedná, mesto rokuje bezo mňa, neinformuje ma, nárokuje priamo  
s VVS-kou, v zapätí je pripravený účelovo a predložený takýto materiál, ktorého kvalita 
je veľmi pochybná, aby sa strhla taká diskusia, ako sa strhla a jedno sa robí navonok 
a druhé sa robí v pozadí. Mne toto svedomie nedovoľuje a preto si dovolím takto 
verejne vyhlásiť, že sa vzdávam postu člena predstavenstva VVS, ako nominant mesta 
Košice. Dnes tento oficiálny list doručím na mesto Košice a na vodárenskú spoločnosť. 
Chcem sa poďakovať všetkým slušným ľuďom, ktorých som spoznal VVS a som s nimi 
spolupracoval, ale neviem sa stotožniť s tým, čo sa tu teraz deje a nechcem byť 
súčasťou tohto divadla, ktoré je tu hrané určitými osobami a ktoré aj vyústilo  
do pokusov o diskreditáciu mojej osoby a vyhrážok, ktoré mi boli aj na MR, aj na iných 
fórach adresované. Čiže páni, robte si to bez mňa. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Diskusia je uzavretá. Návrhová komisia nejaká 

technická... 
 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Pán poslanec Krcho, máme takú 

doplňujúcu otázku, lebo nie je nám úplne zrejmé, pozmeňujúci návrh, znamenalo by to, 
že absolútne žiadnu z týchto alternatív potom nebudeme ďalej... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže to je samostatný návrh, nie je pozmeňujúci. Čiže nie je 

pozmeňujúci alebo samostatný. Technicky to opravte a nech sa páči. 
 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: To znamená, že návrhová komisia 

obdržala jeden návrh, ktorý je v podstate doplňujúci a budeme čítať iba v prípade, že 
pozmeňujúci, nenazveme ho pozmeňujúci ale návrh len a  potom budeme čítať 
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alternatíva A a tá v prípade, ak by prešla, tak už alternatíva B by bola bezpredmetná, ale 
ak by neprešla, čítame potom aj alternatívu B. Čiže najskôr doplňujúci návrh pána 
poslanca Krcha k bodu č. 9.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Samostatný. 
 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Pardon. Samostatný návrh a teda 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10, poprosíme trošičku, § 10 ods. 3 písm. d) 
zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a) berie  
na vedomie predbežnú informáciu o možnosti mesta Košice zapojiť sa do dlhopisového 
programu garantovaných výnosov pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej 
spoločnosti a. s., a b) žiada primátora mesta Košice, aby pripravil v úzkej súčinnosti  
s odborným tímom Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti pre poslancov 
Mestského zastupiteľstva odborný a komplexný materiál o Dlhopisovom programe 
garantovaných výnosov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 9, proti: 2, zdržali sa: 21 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh teda prijatý nebol.  
 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Pôvodného návrhu alternatíva A. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. c) zákona 401/1990 Zb.  
o meste Košice v znení neskorších predpisov A. berie na vedomie predbežnú informáciu 
o možnosti mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu garantovaných výnosov 
pre akcionárov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti a.s., a B. žiada primátora 
mesta Košice vykonať potrebné úkony spojené s procesom zapojenia sa mesta Košice 
do dlhopisového programu a predložiť na najbližšie zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva materiál za účelom schválenia záväzného rozsahu účasti mesta Košice  
v dlhopisovom programe. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže nech sa páči, hlasujeme o alternatíve A. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 2, proti:13, zdržali sa: 18 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Teda máte ešte tretí návrh. 
 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Áno a teda alternatíva B - Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach A. berie na vedomie predbežnú informáciu tak, ako bolo 
predložené v predchádzajúcom, B. odmieta účasť mesta Košice v dlhopisovom 
programe. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujeme teda o alternatíve B. 
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 12, proti: 2, zdržali sa: 19 
 
p. Polaček, primátor mesta: Neprešiel ani tento návrh. Ďakujem pekne. Bod č. 9 sme teda 

vyčerpali a nasleduje bod č. 11. Ďakujem pekne. 
- - - 
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Bod č. 10 
Aktualizácia schváleného prenájmu pozemkov v k. ú. Južné mesto na dobu určitú  
30 rokov pre SLOVAK SPORT DEVELOPMENT s. r. o. z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - 
 
Bod č. 11 
Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom realizácie stavby „Rekonštrukcia 
a dostavba areálu Campusu UPJŠ (CNIC), Medická ul. pre UPJŠ v Košiciach z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa - doplnenie 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 11 predkladám materiál Prenájom pozemku  

v k. ú. Terasa a k. ú. Huštáky za účelom realizácie stavby Rekonštrukcia a dostavba 
areálu campusu UPJŠ, Medická ulica pre UPJŠ v Košiciach z dôvodu hodných 
osobitného zreteľa. Nech sa páči, hlasujeme o... Pardon. Otváram tento bod. Nech sa 
páči rozprava. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som sa chcel pýtať na názor poslanca MČ Západ, pána Karaffu, 

ktorý svojho času, keď sa hlasovalo o hokejovej aréne pre kraj, ktorú chcel kraj 
postaviť, tak bol proti s tým, že pozemky sa majú dávať za reálnu cenu a bola tu 
iniciatíva mesta, že teda kraj má zaplatiť 700 tisíc EUR. Teraz dávame 17 tisíc m²  
za 1 EURO. Tak sa chcem spýtať, pán Karaffa, teraz je to už v poriadku za vás,  
za mestského poslanca a poslanca MČ Terasa? Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Chcem len pripomenúť, že 

členom CNIC je tak, ako mesto Košice, tak aj KSK, tri univerzity, Slovenská akadémia 
vied a súkromný sektor, čiže nedávame to pre nejakú súkromnú spoločnosť alebo 
niekoho úplne tretieho. A tento projekt sme už mali na zastupiteľstve aj predtým. Je to 
iba určitá modifikácia  a vzhľadom na potrebu splnenia dopravno-kapacitného 
napojenia tejto lokality, aj zabezpečenia prístupovej komunikácie pre stredoškolské 
internáty v pôsobnosti KSK. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja len poprosím predsedajúcich, aby nás upozornili, že idú osobitné 

zreteľa a už aj toto je osobitný zreteľ. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Asi to tak vyzerá, že dáme tento dnešok 

zase osobný a rozdiel je oproti, v tých materiáloch v tom, že my sme vtedy chceli, aby 
aspoň kraj prebral nejaké cesty, ktoré sú mimo intravilánu a vy ste to odmietali a chceli 
ste to zadarmo a vzhľadom na to, čo je aj medializované okolo súčasného župana, ja 
som aj rád, že to neprešlo, lebo bohvie, ako by tie pozemky skončili a bohvie, čo by sa 
dialo. Takže možnože sme ušetrili aj KSK peniaze. Čo sa týka tohto projektu, preto 
dochádza k tejto, je tam ešte aj dohoda so súkromnou firmou, pretože dochádza k zmene 
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v rámci, už asi, myslím, že tam stavebné povolenie, keďže budú musieť inak trasovať 
prístup. Ja som sa vyjadril aj na majetkovej komisii, aj som to povedal viackrát, že mám 
pochybnosti o realizácii tak veľkého projektu. Uvidíme, je to veľký projekt, do ktorého 
sú zapojené v podstate vysoká škola, mesto, ako bolo povedané aj kraj a nebudem 
takému veľkému projektu ja brániť, ale nemyslím si celkom, že dôjde k tak 
megalomanskej realizácii, ako je naplánovaná. To je môj súkromný názor a treba na to 
25 hlasov. Pán poslanec Vrchota to tiež podporil, je starosta z MČ, je vo vašom 
poslaneckom klube, takže neviem, ako sa k tomu postavíte, ak takto máme prechádzať 
body s osobnými invektívami, no tak to bude zábava, ale myslím si, že to sem nepatrí.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik nehlási, rozprava je 

uzavretá, poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje 
prenájom pozemkov špecifikovaných v prílohe č. 1 a 2, v bodoch a), b) podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 12 
Aktualizácia nájmu pre Mestský klub vzpierania a silových športov z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bude pokračovať bod č. 12. Je to materiál Aktualizácia nájmu  

pre mestský klub vzpierania a silových športov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Takisto nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Horenský.  

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Bol som oslovený právnym oddelením o žiadosť 

alebo prosbu doplniť predložený návrh na uznesenie, čo sa týka jedného nebytového 
priestoru a to klubovne. Prečítam aj odôvodnenie a návrh na uznesenie. V návrhu 
uznesenia MZ sa zoznam s odrážkami dopĺňa novou odrážkou, ktorá znie: klubovňa 
77,76 m². Čo sa týka odôvodnenia. Zverejnený dôvod hodný osobitného zreteľa 
obsahuje šatňu, šatňu so sprchou, klubovňu, príručný sklad a kabinet. Pri návrhu 
uznesenia príslušný odborný útvar MMK vychádzal z posledného dodatku k nájomnej 
zmluve, kde klubovňa absentovala. Zástupca mestského klubu vzpierania a silových 
športov však prejavil záujem, aby sa nájom týkal aj klubovne, preto sa navrhuje ich 
doplnenie do schvaľujúcej časti uznesenia. Daný priestor je v súčasnosti nevyužívaný. 
Keďže klubovňa je súčasťou zverejneného dôvodu hodného osobitného zreteľa, nič 
nebráni jej zahrnutiu do uznesenia MZ. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, rozprava je otvorená. Ak sa nik do nej nehlási, 

uzatváram a poprosím návrhovú komisiu aj s týmto pozmeňujúcim návrhom prečítať 
návrh na uznesenie. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 
doplňujúci návrh a to k návrhu uznesenia sa dopĺňa k odrážkam novou odrážkou a tá 
znie: klubovňa 77,76 m² a pôvodne je to nájom priestorov v objekte bývalej  
ZŠ Juhoslovanská pre Mestský klub vzpierania, že doplnenie je len odrážka klubovňa 
77,76 m² ako doplňujúci návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 33, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom číslo. Pardon. Pokračujeme. 

Nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: A pôvodný. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach schvaľuje nájom priestorov v objekte bývalej ZŠ Juhoslovanská 2 a to 
šatňa, šatňa so sprchou, príručný sklad, kabinet doplnený klubovňou nájomcovi 
Mestský klub vzpierania a silových športov na dobu nájmu do 01.09.2024 a to  
z dôvodu osobitného zreteľa špecifikovaného v návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 32, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento návrh prijatý bol. Bod č. 12 sme vyčerpali.  

- - - 
 
Bod č. 13 
Nájom a určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 7591 v k. ú. Krásna v lokalite 
ul. Pri sídlisku z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 13 Nájom a určenie spôsobu prevodu pozemku 

parcelné číslo C KN číslo 7591 v k. ú. Krásna v lokalite ulica Pri sídlisku z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu 
a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje nájom pozemku, parcely registra  
C KN č. 7591 s výmerou 509 m² podľa predloženého návrhu z dôvodov hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 24 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Pod bodom č. 14. 

Aha ešte tam je jeden, tam bol aj pozmeňovák.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Máme ešte jeden návrh v tomto bode. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje 
spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice - pozemku registra  
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C KN parc. č. 7591 podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Bod č. 14 otvorí pani námestníčka, 

Následne sa neskôr pripojím.  
- - - 

 
Bod č. 14 
Nájom pozemku parc. C KN č. 5435 v k. ú. Terasa v lokalite Račí potok z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v rokovaní bodom č. 14  

Nájom pozemku parcela C KN číslo 5435 v k. ú. Terasa v lokalite Račí potok z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
uzatváram diskusiu, prosím návrhovú komisiou o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje nájom pozemku, parcely registra  
C KN č. 5435 a to o výmere 718 m² na dobu nájmu neurčitú a to z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa špecifikovaného v návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 26 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 15 
Predĺženie doby nájmu Nájomnej zmluvy č. 2015000385 v znení dodatkov  
pre Občianske združenie Detská železnica Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 15 Predlženie 

doby nájmu Nájomnej zmluvy č. 2015000385 v znení dodatkov pre Občianske 
združenie Detská železnica Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram 
k bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nik, aha pardon. Pán poslanec Fedoročko, som tam 
videla. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Keďže v rámci klubu sme sa 

zhodli, že nepovažujeme za úplne nevyhnutné, aby sa táto zmluva menila, respektíve je 
tam nejaký iný návrh, ku ktorému sa vyjadria kolegovia, tak ja by som rovno dal návrh 
na doplnené uznesenie k tomuto bodu v bode b) a aj vysvetlím prečo. Navrhujem teda 
po b), aby bolo znenie: Predĺženie doby nájmu ako aj všetky ďalšie finančné prostriedky 
poskytnuté v budúcnosti akoukoľvek formou občianskemu združeniu Detská železnica 
Košice podmieňuje tým, aby bol zástupca mesta Košice zvolený a delegovaný 
Mestským zastupiteľstvom mesta Košice členom kontrolného orgánu Občianskeho 
združenia Detská železnica. Koniec návrhu. V podstate detská železnica, už či ten návrh 
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prejde alebo neprejde, bez ohľadu na to dostáva nejaké finančné prostriedky. Tento rok 
to nebolo formou dotácie tak, ako v minulosti, ale formou poskytovania dopravných 
služieb. Je to jedna z foriem, ktorú si mesto našlo. Výsledok je ale ten, že tým pádom 
detská železnica nemusí fungovať ani prostredníctvom transparentného účtu a mesto 
nemá absolútne žiadnu kontrolu nad týmito prostriedkami. Kedysi sme mali napr. aj 
v občianskom združení Mrak, ktoré dostávalo 5 000 EUR, zástupcu v kontrolnom 
orgáne, tak považujem za úplne prirodzené a v poriadku, aby malo mesto Košice 
zástupcu v kontrolnom orgáne detskej železnice. V podstate výsledok našich dotácií, 
grantov a transparentnosti je ten, že jediný kto musí mať transparentný účet sú žiadatelia 
pri Fonde zdravia, ktorí môžu získať smiešnych 1 500 EUR a vďaka tomu sme 
vyoutovali polovicu žiadateľov, takže teda toto je môj návrh na uznesenie a verím, že je 
to v prospech mesta a že ho podporíte. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou 

pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa chcem opýtať predkladateľa, či je v tejto 

organizácii, v tomto občianskom združení nejaký problém, indikuje nejaký problém 
s financovaním a že prečo práve len tu, lebo dávali sme dotácie v nejakom bode, 
myslím, že 7 pre tie útulky, ktoré pracujú s opustenými zvieratami. Aj tam idú nejaké 
finančné prostriedky, asi sú aj nejaké ďalšie organizácie, nejaké športové kluby. Čiže, či 
je to štandard, že chceme to mať vo všetkých kluboch povedzme nad nejakú sumu alebo 
len tu a je tu nejaký problém, o ktorom by sme možno mali vedieť. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta:  Ďakujem pekne. Do diskusie ďalej prihlásený 

pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Vážené poslankyne, vážení poslanci, ja by som vo svojom 

príspevku chcel povedať, že ja som veľký fanúšik detskej železničky a som veľmi rád, 
že ju v Košiciach máme, ale je tu taká jedna vec. Pri tomto materiáli, ktorý je 
predložený, je uvedené, že potrebujeme predĺžiť existujúcu zmluvu do roku 2040. Tým, 
že sa v roku 2015, 02.03. s nimi uzavrela nájomná zmluva na dobu určitú - na 15 rokov 
do roku 2030 s nájmom 1 EURO. Som s tým fajn, lebo nám pomohli rozbehnúť túto 
železničku. Funguje, prilákava turistov, slúži Košičanom. V dôvodovej správe je 
uvedené, že je potrebné takto robiť, aby sa mohla detská železnička uchádzať  
o eurofondy a rôzne ďalšie granty. Ja som dnes ráno telefonoval s pánom Holéczim, aby 
sme si vysvetlili niektoré veci a faktom je to, že detská železnica sa môže zapojiť  
do týchto grantových výziev, môže žiadať o získanie externých zdrojov na nejaké ďalšie 
svoje rozvojové projekty alebo údržbárske alebo nejaké ďalšie nákupy vlakov alebo 
nejakých iných vozňov a až keď získa ten grant, až vtedy musí doložiť to, že bude mať 
ten vzťah na 10 rokov, na 5 rokov, podľa toho, aký je to grant, k tomuto danému území 
alebo k tomuto projektu. Preto ja by som navrhoval, zamyslime nad tým, že či je 
potrebné dnes predlžiť tento interval nájmu do roku 2040, pretože dnes ešte nemajú 
žiaden grant, ktorý by získali, kde by to bola podmienka. Oni môžu pretrvávať projekty 
aj bez toho, aby mali takúto 10 ročnú zmluvu dlhšie predlženú. Dneska majú zmluvu 
platnú do roku 2030. Akonáhle získajú takéto granty, nevidím jediný problém, jediný 
dôvod na to, aby sme takéto veci mohli schváliť, ale budeme vedieť prečo, kvôli akým 
grantom, kvôli akým zdrojom, o akých finančných prostriedkoch sa budeme baviť. 
Teraz ideme schvaľovať niečo, čo možno v budúcnosti nastane a možno nie. A 
nemyslím si, že je úplne férové a korektné je v roku 2023 uzatvárať nájomnú zmluvu  
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za 1 EUR-o do roku 2040, ak na to nemáme ešte reálny a relevantný podklad. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak môžem, len doplniť. Určite je férové požadovať, dávať si 

podmienky a požiadavky, ale celkom pri tých eurofondoch a cezhraničnej spolupráci to 
tak nefunguje, lebo aj vidíte, my dnes sme, myslím, že bod 49 vložili - nákup 
elektroautobusov a vkladáme ho vlastne mimo poradia, mimo štandardných vecí, 
pretože výzva bola vyhlásená, ak sa nemýlim 31. 8. To znamená, pred 10-timi, 11-timi, 
12-timi dňami. Spracujete veci a musíte podklady dokladať. Áno, vždycky tam je 
nejaké hraničie, niekedy mesiac, niekedy 6 týždňov, niekedy 2, dokonca niekedy aj pol 
roka, je to rôzne. Je to vždycky na tom vyhlasovateľovi, aké to je zložité, aké má on 
podmienky a pravidlá. Čiže nemôžeme úplne jednoznačne povedať, že nemusí takýto 
dokument dať. Niekedy áno, niekedy nie. Tých podmienok, tie podmienky sa menia  
od toho, kto vyhlasuje, z akých fondov ideme, či ideme z kohéznych, či ideme 
z nejakých iných. Je to zložité. Čiže celkom len, ja chcem na to upozorniť, že nie je 
a nemôžeme úplne šablónovať, že jednoducho takáto požiadavka nevznikne. A my keď 
zasadneme, my keby sme išli aj pri tých autobusoch štandardným spôsobom, že dobre, 
to predložme na MR, poďme sa o tom rozprávať, však my môžeme niečo začať 
pripravovať. Tu výzvu by sme nestihli, ak by sme šli štandardným procesom, lebo tie  
3 mesiace alebo 2 mesiace sú niekedy dlhý čas. Takže len chcem upozorniť, že veľmi 
opatrne len s tým názorom, že nemusí sa to vždycky úplne šablónovito na toto niečo 
hodiť. Len toľko.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v diskusii, faktickou poznámkou 

pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. No, to je ten dôvod, prečo som 

dnes ráno telefonoval s pánom Holéczim, aby som si zistil, aký projekt pripravili a že, či 
to je tam podmienka. Ale po diskusii s ním je jasné, že oni ten grant alebo tú žiadosť, 
ten projekt mohli podať aj bez toho, aby mali tú zmluvu nastavenú až do roku 2040. 
Čiže to nie je tá podmienka v tomto prípade. Na tom projekte, na ktorom pracujú, je tam 
termín do decembra. Čiže my v pohode, akonáhle to získajú a dostanú potvrdenie, že 
prešlo toto prvou komisiou a boli vybratí do toho užšieho výberu a bude to relevantné, 
my to kľudne na decembrovom zastupiteľstve, ktoré určite bude, lebo je to regulárne 
plánované, môžeme chváliť. Ale hovorím, opäť predbiehame nejaké kroky. Nemá zatiaľ 
žiadnu inú výzvu, do ktorej by sa prihlasoval iba do tejto, o ktorej sa dneska bavíme 
a tam to ako podmienka uvedené nie je. Takže práve preto.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, pán námestník Gibóda.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Áno, pán poslanec, otvorili ste 

túto tému aj na komisii regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, následne po tejto 
komisii vám pán z majetkového - cez vlastne kolegu z detskej železnice boli zaslané to 
zdôvodnenie, prečo je to na túto dobu. V rámci toho sa uvádza, že pre tieto cezhraničné 
projekty musí tento v prípade úspechu musí dokladovať, že má možnosť využívať túto 
nehnuteľnosť na najbližších najmenej 10 rokov a udržateľnosť na 5 rokov. Dôvod, 
prečo je predkladané toto obdobie, je to z dôvodu toho, že do konca roku 2027 trvá 
samostatné programové obdobie v rámci čoho je aj schéma Interreg. A vy síce horíte, že 
dnes majú na stole oni tento projekt, ale čo sa vám snaží pán primátor povedať je, že 
o týždeň, o mesiac, tu môže prísť iná výzva, oni sa rozhodnú do toho zapojiť a my sa 
tuná budeme stretávať opäť a znova im predlžovať o rok, o dva, aby sme dosiahli tú  
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10 ročnú udržateľnosť toho projektu alebo využívania tejto nehnuteľnosti. Ja si osobne 
myslím, že za týmto proste ako nesúhlasom sa skrývajú iné konotácie voči detskej 
železničke a nie je to otázka toho. Ja si osobne myslím, že málo vnímame to, že v iných 
mestách práve napríklad v Maďarsku tieto detské železničky robí mesto a nie, že má  
na to dobrovoľníkov, ktorí aj z iných zdrojov, aj z vlastného času si ukrajujú, aby 
prevádzkovali takéto zariadenie. To je to, čo k tomu poviem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Keď môžem poprosiť pána poslanca Schwarcza. Ja by som taký, 

keby bolo možné urobiť taký kompromis. Jedna vec je totižto nájom, ale uvedomme si, 
že my detskej železničke posielame ročne, ak sa nemýlim 120 tisíc. Prosím, urobme  
z toho samostatný návrh. Ja musím povedať pravdu, ja som s pánom Lehotským už 
dávno na túto tému rozprával, že si myslím, že pri takej sume takáto požiadavka 
poslancov môže byť legitímna. Prišla, čiže vždy vieme podmieniť aj príjem peňazí 
nejakou kontrolou, nemusíme to položiť do roviny nájomná zmluva z pohľadu týchto 
vecí. Čiže, ak je ten úmysel úprimný, jednoducho dajme si termín, aby mesto do konca 
roka, decembra, prišlo v spolupráci s detskou železničkou s nejakým návrhom, ktorý 
predložíme, vtedy sa bude, bude to aj čas, kedy sa budeme baviť o rozpočte a myslím si, 
že sa dá nájsť riešenie, kedy sa každý cítil komfortne. Je to návrh. Ja ho nechcem 
nejakým spôsobom tlačiť, ale aby sme sa možno aj z tohto vymotali trošku. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať podľa poradia. S faktickou 

poznámkou pán poslanec Bačinský. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Pán Gibóda, spomínali ste, že v podstate potrebujeme tam to 10 ročné obdobie, 
v súčasnosti zmluva je do roku 2030. Počuťma? 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bližšie k mikrofónu. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Je ma počuť teraz? Dobre, tak ešte raz. Dobrý 

deň prajem. Pán Gibóda, spomínali ste, že v podstate je tam potrebné to 10 ročné 
obdobie kvôli projektom. V súčasnosti je zmluva nastavená do roku 2030, čo je 7 rokov 
od dnes. Prečo potom nie je nastavený, resp. predložený návrh na predlženie tejto 
zmluvy o 3 roky, aby sme mali to 10 ročné obdobie do roku 2033 alebo zaokrúhlim  
na 35? Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďalej s faktickou poznámkou pán poslanec 

Schwarcz. 
 
p. Swchwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Reagujem na pána 

primátora. V poriadku, v rámci diskusie predložím aktualizovaný návrh na doplnené 
uznesenie. Dôležité je, že teda budem rád, ak sa vedenie mesta stotožní s tým, že by sme 
tam mali mať nejakého zástupcu a tak isto v rámci toho, tej diskusie odpoviem aj pánovi 
Karaffovi. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: V diskusii nasledujete opäť pán poslanec 

Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Reagujem teda najprv na pána Karaffu. Áno, žiaľ 

niekoľkokrát som navrhoval nejaké systémové pravidlá pre mnohé veci hlavne, čo sa 
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týka grantov a dotácií, ale nedopracovali sme sa k nim. Za to som povedal, že napr. aj to 
občianske združenie, ktorému sme dávali 5 000 EUR sme mali v kontrolnom orgáne 
zástupcu. Mohol by som sa ja opýtať, že či vo Fonde zdravia, teda tam boli takisto 
nejaké indície, kvôli ktorým sme museli k tak malým grantom už pri žiadaní podmieniť 
transparentným účtom. My momentálne nevidíme čerpanie prostriedkov detskej 
železnice, pretože ich nedostali ako dotáciu, tým pádom nemusia mať transparentný 
účet, dostali to ako objednávku služieb. Chápem, boli sme v rozpočtovom provizóriu. 
Predpokladám, že v budúcnosti by to zase malo ísť formou dotácie. Myslím si, ale že je 
to najväčšia dotácia, ktorú niekto od mesta dostáva tak, ako pri mnohých veciach ja som 
dostal odpoveď, že nejako sa musí začať, tak možno začneme tu. Môžeme sa baviť aj 
o maratóne alebo dať nejakú hladinu, čo ja viem, od 50 tisíc EUR. Je to na diskusiu, že 
tam by sme mali mať zástupcu. Ale teraz sme v tomto bode, tak som to navrhol v tomto 
bode. Čo sa týka návrhu pán primátora alebo toho apelu. Sťahujem teda ten návrh  
na uznesenie, ktorý som návrhovej komisii dal a prečítal a dávam nový návrh  
na uznesenie. Po b) všetky ďalšie finančné prostriedky poskytnuté od 01.01.2024 
akoukoľvek formou Občianskemu združeniu Detská železnica Košice podmieňuje tým, 
aby bol zástupca mesta Košice zvolený a delegovaný Mestským zastupiteľstvom mesta 
Košice členom kontrolného orgánu Občianskeho združenia Detská železnica Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kontrolného alebo dozorného, nejak skúsme rozšíriť. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: V stanovách je predpokladám názov kontrolný orgán. Ale je to 

s malým k, čiže či sa to volá dozorná rada, kontrolná komisia, revízna komisia 
akokoľvek, čo občianske združenia zvyknú mať, tak je to s malým písmenom, čiže 
kontrolný orgán s malým písmenom. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pokračuje pán poslanec 

Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Takže tak, ako sme sa tu rozprávali, ak je tam tá 

povinnosť tých 10 rokov, ja mám jeden pozmeňujúci návrh, ktorý by som rád predložil. 
Pozmeňujúci návrh k bodu č. 15 Predlženie doby nájmu detská železnica. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach vypúšťa vetu: predĺženie doby nájmu pozemkov a stavieb 
v kat. ú. Čermeľ, prenajaté Nájomnou zmluvou č. 2015000385 v znení dodatkov 1 - 4 
Občianskeho združeniu Detská železnica Košice, Aténska 15, Košice na dobu  
do 30.04.2040 a dopĺňa nasledovne, predĺženie doby nájmu pozemkov a stavieb v kat. 
ú. Čermeľ, prenajaté Nájomnou zmluvou č. 2015000385 v znení dodatkov 1 - 4 
Občianskemu združeniu Detská železnica Košice, Aténska 15, Košice, na dobu  
do 30.04.2035. Týmto návrhom je pokrytých 12 rokov, čo znamená, že nie je problém 
sa uchádzať o takéto zdroje, o takéto granty a vieme si to jednoducho veľmi 
bezproblémovo ošetriť, aby ak takéto podmienky boli v budúcnosti, že sa povedzme 
v 2028 sa nejaká skvelá výzva vypíše a tak vieme to potom bez problémov predlžiť. 
Týmto krokom sme minimálne na 12 rokov poriešili detskú železničku a môže sa 
uchádzať o externé zdroje a financovanie. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, ako počítam, tak 

počítam, vzhľadom na udržateľnosť projektov a tak ďalej, tak sme to neprešli  
na 12 rokov. A to je vlastne ten zámer a ja som preto preposlal to zdôvodnenie,  
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s ktorým sa stotožnilo aj Oddelenie právne a majetkové mesta Košice. Preto prišiel tento 
návrh na komisiu, na MR a následne aj na komisii to bolo schválené a prichádza aj pred 
nás, pred poslancov tak, aby sme vytvorili priestor pre tvorbu a zveľaďovanie detskej 
železnice z európskych zdrojov a cezhraničnej spolupráce za pomoci tohto združenia 
počas trvania tohto programového obdobia, ktoré trvá oficiálne do roku 27  
s potencionálnym predĺžením do roku 2029. To znamená, ja nemyslím si, že to je niečo 
nesystematické alebo nereálne aj v prípade iných združení a spoluprác sme dávali  
15 ročné a podobné nájmy, takže nemyslím si, že toto tuná a táto spolupráca si dnes 
zaslúži takúto kritiku. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem. Sťahujem svoj príspevok. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, tak poprosím návrhovú komisiu, aby nás informovala aj o poradí hlasovaní  
za jednotlivé návrhy.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie Ďakujem za slovo. Obdržali sme  

3 návrhy od poslancov, z toho pán poslanec Schwarcz ten prvý pôvodný návrh stiahol, 
takže máme 2. Ostal nám návrh od pána poslanca Schwarcza, ktorý v podstate definuje 
termín od kedy by sa mali finančné prostriedky prideľovať na základe účasti zástupcu 
mesta v občianskom združení a potom máme tu návrh od pána Fedoročka, ktorý mení 
termín, respektíve dobu nájmu, takže ako a potom samozrejme ten pôvodný ešte. Takže 
budeme hlasovať o 3 uzneseniach. Ako o prvom budeme hlasovať o návrhu pána 
poslanca Schwarcza, ktorý znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov schvaľuje pri predĺžení doby nájmu. Takže ešte raz. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje 
v bode 15 všetky ďalšie finančné prostriedky poskytnuté od 01.01.2024 akoukoľvek 
formou Občianskemu združeniu Detská železnica Košice podmieňuje tým, aby bol 
zástupca mesta Košice zvolený a delegovaný Mestským zastupiteľstvom mesta Košice 
členom kontrolného orgánu Občianskeho združenia Detská železnica Košice. Koniec 
návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme o návrhu pána poslanca 

Schwarcza. 
 
Hlasovanie č. 27 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Budeme pokračovať ďalším 

návrhom. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh je pozmeňujúci od pána 

poslanca Fedoročka a ten znie nasledovne. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov vypúšťa vetu: predĺženie doby nájmu pozemkov a 
stavieb v kat. ú. Čermeľ, prenajaté Nájomnou zmluvou č. 2015000385 v znení dodatkov  
1 - 4 Občianskemu združeniu Detská železnica Košice, Aténska 15, 040 13 Košice, IČO 
42241189 na dobu do 30.04.2040, a dopĺňa nasledovné: predĺženie doby nájmu 
pozemkov a stavieb v kat. ú. Čermeľ, prenajaté Nájomnou zmluvou č. 2015000385  
v znení dodatkov 1 - 4 Občianskemu združeniu Detská železnica Košice, Aténska 15, 
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040 13 Košice, IČO 42241189 na dobu do 30.04.2035, teda doba nájmu je  
do 30.04.2035. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme o pozmeňujúcom návrhu 

pána poslanca Fedoročka. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 16, proti: 1, zdržali sa: 14  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím referát samosprávnych orgánov, aby 

nám dali verdikt. Návrh bol prijatý. Dobre. Ďakujem. Nepojednáva sa o osobitnom 
zreteli?  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ešte pôvodný návrh bude. Takže návrh 

pôvodného uznesenia: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje predĺženie doby nájmu pozemkov a stavieb v kat. ú. Čermeľ, 
prenajaté Nájomnou zmluvou č. 2015000385 v znení dodatkov 1 – 4 Občianskemu 
združeniu Detská železnica Košice podľa predloženého návrhu z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa so schválenou zmenou. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 26, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 16 
Prenájom pozemku pod stavbou v k. ú. Terasa pre Mestskú časť Košice – Západ 
(vlastníka stavby) z dôvodu hodného osobitného zreteľa – zmena uznesenia MZ  
v Košiciach 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 16 Prenájom 

pozemku pod stavbou v kat. ú. Terasa pre Mestskú časť Košice - Západ z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa- zmena uznesenia MZ. Nech sa páči, otváram diskusiu  
k tomuto bodu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

1)  zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 989 zo dňa 18. marca 
2022 a 2) Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými právnymi predpismi 
schvaľuje prenájom pozemku registra C KN parc. 3009/32 za účelom rekonštrukcie 
budovy na uvedenom pozemku a poskytovanie služieb obyvateľov na dobu neurčitú  
z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa návrhu predloženého. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 17 
Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby „Europark, 
Európska trieda, Košice“ pre MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 17 Prenájom pozemkov  

v kat. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby „Europark, Európska trieda, 
Košice“ pre MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodného osobitného zreteľa. 
Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov podľa 
predloženého návrhu v kat. ú. Nové Ťahanovce za účelom nájmu, realizácia stavby 
Europark, Európska trieda, Košice na dobu neurčitú z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa špecifikovaných v návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol schválený, prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 18 
Prevod voľného nebytového priestoru č. – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na  
ul. Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 18 Prevod voľného 

nebytového priestoru (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21  
pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu  
k tomuto bodu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o návrh. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Iba by som chcel 

upozorniť, že v návrhu uznesenia bola tlačová chyba v dátume, v bode 8. Pán Kolník 
mal uvedený iný dátum narodenia, takže túto zmenu len prečítam, aby ste rozumeli, 
prečo to čítam. Takže pôvodný návrh na uznesenie k tomuto bodu. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod 
nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Košice podľa predloženého návrhu v bode číslo 8, 
Ing. Rudolf Kolník, narodený 17.09.1953, bytom Komenského 21, Košice, v podiele 
1/9 a bod 9) Ján Hutník, narodený 25.02.1948 a Marta Hutníková, rodená Vámošová, 
podľa predloženého návrhu ako dôvod hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 32 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
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Bod č. 19 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre RNDr. A. K. a Ing. N. K. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 18 Prevod 

voľného nebytového. Pardon, bodom č. 19 Určenie spôsobu prevodu pozemku v kat. ú. 
Nižná Úvrať pre pani alebo pána A. K. a Ing. N. K. z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisie, aby predniesla návrh. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku - pozemku registra C KN parc. 1041/2 pre manželov Kozárovcov 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 20 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto pre A. K. a manželku A. rod. 
B. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 20 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku v kat. ú. Severné mesto pre A. K. a manželku A. B. z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa k tomuto bodu nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie: Mestské 

zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje spôsob 
prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku mesta Košice - pozemku registra C KN 
7137/2 s výmerou 39 m² podľa predloženého návrhu z dôvodov hodného osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 21 
Určenie prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. J. K. a manželku A. rod. M. 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 21 Určenie prevodu pozemku v kat. ú. 

Severné mesto pre MUDr. J. K a manželku A. rodenú M. z dôvodov hodných 
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osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Tu si dovolím upozorniť, že 

v návrhu je, chýba len slovíčko Severné mesto. Je to zrejme chybou v písaní, ale ako 
nemení to nič na celom návrhu. Teda, dovolím si prečítať ten návrh: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob 
prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku - pozemku registra C KN 7316 v kat. ú. 
Severné mesto pre manželov Kuxovcov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 22 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. Ing. J. R. a manželku M. rod. H. 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 22 Určenie spôsobu 

prevodu pozemku v kat. ú. Furča pre pána J. R. a manželku M. rodenú H. z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie 
nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice - pozemku registra C KN 2914/3 s výmerou 
171 m² podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 23 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. S. S. a manželku M. rod. K. 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 23 Určenie spôsobu 

prevodu pozemku v kat. ú. Furča pre pána S. S. a manželku M. rodinu K. z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice - pozemku registra C KN 2914/4 v kat. ú. Furča 
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pre manželov Spišákovcov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 37 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 24 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre SR – Ústredný kontrolný 
a skúšobný ústav poľnohospodársky z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračovať budeme bodom č. 24 Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov v kat. ú. Severné mesto pre Ústredný kontrolný a skúšobný 
ústav poľnohospodársky z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu 
diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu, aby predniesla 
návrh. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice - pozemkov registra C KN číslo 2754/18 podľa 
predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 38 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - -  
 

Bod č. 25 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Huštáky medzi mestom Košice a SBD I 
Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 25 Určenie spôsobu 

prevodu pozemkov v kat. ú. Huštáky medzi mestom Košice a SBD 1 Košice z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie 
nikto nehlási, prosím o prednesenie návrhu návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice formou zámeny - pozemok registra C KN 1871/36 
v kat. ú. Huštáky za pozemok registra C KN č. 3795 v kat. ú. Huštáky vo vlastníctve 
Stavebného bytového družstva I. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 39 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 
- - - 

 
Bod č. 26 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre J. L. a manželku K. L. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 26 sa nachádza materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov v kat. ú. Severné mesto pre J. L a manželku K. L. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice - pozemkov registra C KN 6988/34 diel č. 2 podľa 
predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 40 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 27 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre E. V. a manžela V. V. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 27 Určenie spôsobu prevodu pozemku  

v kat. ú. Nižná úvrať pre E. V. a manžela V. V. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa nikto nehlási, prosím návrh, uzatváram 
rozpravu a prosím návrhovú komisiu.   

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice - pozemku registra E KN parc. 9311 pre manželov 
Vasiľovcov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 41 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 28 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľ. P. v k. ú. Krásna  
na poľnohospodárske účely - doplnenie 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 28 Prenájom pozemkov z dôvodov 



47 
 

hodných osobitného zreteľa pre Ľ. P. v kat. ú. Krásna na poľnohospodárske  
účely – doplnenie. Nech sa páči otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

zrušuje Uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 63 zo dňa 14.03.2023.  
Po 2. a pardon to je druhé uznesenie. Takže, to je spoločné? Dobre, tak prečítam návrh 
ešte raz. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov 
zrušuje Uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 63 zo dňa 14.03.2023. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje 
prenájom pozemkov uvedených v prílohe tohto uznesenia podľa predloženého návrhu  
z dôvodov hodných osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 42 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 29 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre P. P. v k. ú. Krásna  
na poľnohospodárske účely - doplnenie 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 29 Prenájom pozemkov z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa pre P. P. v kat. ú. Krásna na poľnohospodárske  
účely – doplnenie. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím  
o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

1) zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 64 zo dňa 14.03.2023. 
A 2) Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými právnymi predpismi 
schvaľuje prenájom pozemkov registra C KN podľa predloženého návrhu o celkovej 
výmere 7335 m² v kat. ú. Krásna na dobu neurčitú pre Pavla Pelegrina z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 43 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 30 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť 
Olšanka spol. s.r.o. - doplnenie 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 30 Prenájom 

pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť Olšanka  
s.r.o. – doplnenie. Otváram diskusiu. Nech sa páči. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
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prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach č. 62 zo dňa 14.03.2023. 2) Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom pozemkov uvedených v prílohe 
tohto uznesenia pre obchodnú spoločnosť Olšanka z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžeme hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 44 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 31 
Prevod pozemku v lokalite Hrbovej ul. v k. ú. Severné mesto pre CRTC, s.r.o. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 31 Prevod pozemku v lokalite Hrbovej 

ulici v kat. ú. Severné mesto pred CRTC, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu.  
 

p. Zemková, členka návrhovej komisie a poslankyňa MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prevod vlastníctva nehnuteľného 
majetku mesta Košice - pozemku registra C KN 1640/22 v kat. ú. Severné mesto  
do výlučného vlastníctva spoločnosti CRTC s.r.o. z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 45 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 32 
Návrh na prenájom nafukovacej haly a atletického areálu v areáli ZŠ Novomeského 2 
v Košiciach z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre nájomcu Atletika Košice o. z. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 32 máme materiál s názvom 

Návrh na prenájom nafukovacej haly a atletického areálu v areáli ZŠ Novomeského 2  
v Košiciach z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre nájomcu Atletika Košice o. z. 
Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som sa spýtať, asi pravdepodobne 

vedúceho oddelenia športu, že ako to je s povrchom v tejto hale, lebo dostal som 
informáciu, že polovicu povrchu je nová a polovicu povrchu bola pôvodná používaná. 
Je táto informácia pravdivá alebo ako to je? Ďakujem veľmi pekne. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Máme tu oddelenie športu? Doplníme dodatočne 

odpoveď na túto otázku, lebo asi najkompetentnejší sú zamestnanci oddelenia školstva, 
ktorí sú momentálne v teréne, pardon, oddelenia športu, ktorí sú momentálne v teréne a 
pripravujú akciu, podujatie. Pán Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: V rámci finančnej kontroly a v rámci fakturácie bol popísaný aj pán 

riaditeľ, ktorý je určite kompetentný povedať, že zaplatili sme za polku používaného 
povrchu a polku novú alebo to bola zvýhodnená cena alebo ste teraz platili ako za nový 
povrch alebo bol dodaný používaný? Ako to je pán riaditeľ?  

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Určite sme zaplatili len za objednané veci. Je pravda, že v rámci 

tohto športového zariadenia sú využívané športové pomôcky tak, aby som povedal. 
Športové pomôcky, ktoré vlastní atletický klub, ale detaily vám neviem povedať, ktoré 
sú v rámci tej doplnkovej výbavy a ktoré boli v rámci samotnej realizácie stavby, ale 
veľmi rád sa stretnem pri tej kontrole a tam vám to ukážeme. Čiže ako v tomto nemám 
obavy. Čiže stavba bola realizovaná plne v súlade s objednávkou. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Do diskusie nasleduje pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa chcel pýtať, keďže 

na komisii pre vzdelávanie školy a mládež máme, odkedy vznikol referát športu, sme 
mali už viac materiálov, kedy vlastne školský majetok v rámci športovej infraštruktúry 
prechádza pod odbor športu. Ako sú nastavené vzťahy tu, ako napr. pri Želiarskej 
a ďalších podobných zariadeniach medzi daným zariadením a školou? Lebo mám napr. 
informácie, že na Bernolákovej, keď sme presunuli tu halu spod školy na referát, tak 
vlastne škola platí nájom za túto halu. Tak sa chcem opýtať, ako to je pri tejto hale 
nafukovacej, ak ZŠ Laca Novomeského chce túto halu využívať, či už na hodiny 
telesnej výchovy alebo krúžkovú činnosť. A už v tejto súvislosti by som sa chcel na to 
pýtať aj pri Želiarskej, ako to bude nastavené, ak ZŠ bude chcieť využívať vlastne halu, 
ktorá je v jej areáli a aký tam bude vzťah, či tak isto si bude škola prenajímať si za 
peniaze nejaké priestory alebo tam bude nejaký budget hodín, ktoré škola dostane 
bezodplatne alebo ako to bude nastavené. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, je tu pán vedúci oddelenia športu, takže 

bude odpovedať na otázky. Pán Švec, nech sa páči. 
 
p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: Ja by som len poprosil zopakovať, aká bola 

otázka na oddelenie športu k povrchom, lebo som akurát prichádzal a nepočul som.   
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, zapnite pán poslanca Lörinca, nech 

môže zopakovať svoju otázku. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Podľa mne dostupných informácií od zamestnancov, ktorí pracovali 

na tomto diele, som dostal informáciu, že bola položená polovica nového povrchu, ktorý 
bol zakúpený a polovica starého povrchu, ktorý bol používaný. Tak sa chcem spýtať, 
teraz máme polovicu používanú, polovicu novú alebo je celý povrch v celej hale nový? 
Alebo ako to je a čo bolo zaplatené v skutočnosti? Platili sme ako za celý nový alebo 
zaplatili sme len polovicu nový a doplnili sme ten existujúci?  
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p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: V podstate áno, je to pravdivá informácia. Tá 
druhá polovica bola v majetku Atletiky Košice a je vlastne predmetom toho, o čom 
pojednáva aj ten dôvod hodný osobitného zreteľa, že oni vybavenie haly spolu  
s náčiním a náradím tam dali. Teda časť teda svoje náradie a tým, že oni majú špeciálnu 
podložku podľa Mondo, tú polovicu, ktorá sa využíva aj napríklad pri JBL Jump Feste, 
tak tá bola položená do haly a tú zvyšnú polovicu sme zakúpili my pri vlastne 
obstarávaní haly. Čiže zaplatená bola len tá časť, ktorá vlastne chýbala do toho 
kompletného povrchu samotnej haly.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, pán poslanec Schwarcz má faktickú 

a zároveň boli tam aj otázky, ktoré keby náhodou, tak. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja tie otázky by som zopakoval, 

len som sa prihlásil faktickou. Mňa zaujíma vzťah ZŠ Laca Novomeského, v tomto 
prípade, a daného športoviska a či tam je nejaký priestor na to, aby ZŠ využívala túto 
halu. Ak áno, tak za akých podmienok. A už v tejto súvislosti som sa chcel pýtať, ako to 
bude aj pri Želiarskej napr. či škola bude platiť za to, že bude využívať halu, alebo aké 
sú tam nastavené podmienky. Ďakujem.  

 
p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: Čo sa týka ZŠ Novomeského, tak tá tam 

samozrejme má vytvorený priestor na to, aby využívala v rámci školskej telesnej 
výchovy tú nafukovaciu halu. Samozrejme, nevyužíva to v plnom rozsahu, pretože má 
dve zrekonštruované  školské telocvične - jednu veľkú, jednu malú. Má k dispozícii 
samozrejme aj atletický ovál v rámci školskej telesnej výchovy. Platí tam nejaký 
prevádzkový náklad za to. V návrhu nového štatútu, ktorý ste asi aj vy dostali je to, že  
v budúcnosti všetky ZŠ všetku športovú infraštruktúru, ktorá bude pod oddelením 
školstva, resp. ktorá bude pod mestom, budú môcť využívať bezodplatne len  
za prevádzkový náklad. Čo sa týka samotnej športovej haly Želiarska alebo telocvične 
Želiarska, tá je zatiaľ stále v majetku školy a ak ju teda dostaviame a dokončíme je 
zrejme predpoklad, že znova prejde pod správu mesta, pod oddelenie školstva, keďže sa 
jedná o väčšiu telocvičňu a tak isto v rámci vyučovacieho procesu a krúžkovej činnosti 
ju škola bude v plnom rozsahu môcť využívať za nejaký prevádzkový náklad a v tej 
popoludňajšej činnosti na komerčný prenájom alebo pre športové kluby ju bude 
spravovať oddelenie športu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Budeme pokračovať faktickými 

poznámkami, pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Som sa chcel ešte opýtať 

pána Šveca, ale tak opýtam sa ho asi osobne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Švec, môžete sa ešte vrátiť?  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nevadí. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Švec. Môžeš sa ešte vrátiť, prosím? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som sa vlastne chcel do toho zapojiť, lebo 

ešte v priebehu uplynulého roka alebo začiatkom tohto som bol oslovený inými klubmi, 
ako mailovo alebo cez sociálne siete a boli tam nejaké pochybnosti, ale tie sme 
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v podstate, som si získal informácie, k ním sa nechcem vracať, ale proste bolo 
povedané, že tento klub dostal tie najlepšie časy v úvodzovkách a vlastne nech je to tu 
povedané. Či aj ostatní, áno, viem o tom, že tento klub vlastní povrch atď., ale že či aj 
ostatné kluby boli do dajakého dialógu na úrovni vášho referátu, boli, že či je tam 
komfort ostatných atletických klubov, lebo my. Posledná vec, čo my tu chceme, že my, 
dajte tomu nikto nevie, že je zastupiteľstvo, nikto tu nepríde, my teraz niečo 
odsúhlasíme a potom nám začnú hovoriť, a nám ste to neponúkli. Že či trošku viac nám 
viete dať informácií, či sú ostatní informovaní, či sú komfortní s tým, čítam teraz 
v materiáli, že keď niekto si to prenájme, tak ich vybavenie dávajú do užívania, čiže hej 
ostatným užívateľom nafukovacej haly. Čiže len v tomto, keby ste nám mohli 
zodpovedať, či je to akože odkomunikované na úrovni tej atletickej komunity a že  
15 hod. predpokladám týždenne nenaruší prípadných záujemcov, ktorí si chcú komerčne 
toto kúpiť, čiže len toto, aby ste mohli doplniť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Ďakujeme pekne. Pán vedúci si otázku 

zapamätá. Nechám ešte odznieť faktickú poznámku pána poslanca Petrovčika, a potom 
naraz bude odpoveď. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pani predsedníčka. Takže ja 

mám otázku. Chcem sa opýtať v mene verejnosti, Staromešťanov bývajúcich  
na Kuzmányho sídlisku, ktorí si chcú zabehať, aký tam bude režim, či to bude pre nich 
otvorené a ak áno, v akých časoch počas týždňa a víkendu. A ide mi len o to, aby neboli 
úplne odsunutí na okraj. A potom tak isto tá otázka bola dobrá, že a čo ostatné kluby 
a prečo práve tento a presne tie časy, lebo samozrejme vieme, že tie vychytené časy, 
každý chce nejaký čas a potom sú tam také menej vychytené. No a potom ma zaujíma 
jedna dôležitá vec. Ja som to myslím aj na MR sa pýtal, lebo som aj urgoval vlastne 
pokosenie tohto areálu. Tak neviem, chcem sa za to poďakovať, že bola tá  
3 či 2 m. tráva pokosená pred začiatkom školského roka. Chcem sa opýtať, kto sa bude 
starať o celý areál. Lebo tu sa bavíme o nafukovacej hale alebo sa bavíme, vedľa je 
hneď jedno hádzanárske, keď to tak nazvem, ihrisko, potom je tam doskočisko na skok 
do diaľky a dole nižšie v teréne je, aspoň sa to malo tváriť ako guliarsky sektor. Podľa 
mňa nie je dokončený. Tak sa chcem opýtať, toto keby ste nám vysvetlil. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán vedúci, nech sa páči. 
 
p. Švec, vedúci oddelenia športu a mládeže: Dobre, ďakujem. Tak zodpoviem postupne teda 

na tie otázky. Takže najprv na pána Djordjeviča. Samozrejme, predmetom vlastne tej 
kladnej, nejakého odporúčania na dôvod hodný osobitného zreteľa pre Atletiku Košice 
je aj ten, že vlastne oni dodali potrebné atletické vybavenie, ktorým oni disponujú. Boli 
sme v nejakom už v dlhoročnom nejakom kontakte v spolupráci s nimi pri tvorbe tej 
myšlienky nafukovacej haly a krytého atletického športoviska. Čiže tak nejako 
prirodzene oni vhupli do toho procesu, zastrešovali to aj tak nejako mentorsky, aj 
ideovo, aj profesijne. Dobrovoľníci vlastne z ich občianskeho združenia tam 
odpracovali niekoľko stoviek hodín pri tvorbe celého tohto projektu. Čiže to, že oni 
vlastne dávajú do takej akejsi výpožičky to športové, špecializované športové náčinie 
atletické to práve tvorí ten dôvod hodný osobitného zreteľa, prečo majú teda za osobitný 
zreteľ prenajatú tu halu a samozrejme, my ju môžeme prenajímať aj ďalším subjektom. 
Určite celá atletická komunita nielen v Košiciach, ale v celom regióne vie o tomto 
našom projekte. Hlásia sa tu aj nejakí atléti aj z iných miest ako z Košíc. Vieme 
o skokanoch do výšky zo Spišskej Novej Vsi a podobne. Čiže určite ten priestor na to 
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tam je. Ďalšia otázka bola teda na to, že či, od pána Petrovčika, že ako verejnosť. My 
samozrejme spravujeme ako oddelenie športu celý ten areál. 2 m tráva tam určite 
nebola. Bola vyššia, ale určite nebola. My sme tam teraz v lete ešte realizovali aj 
odvodnenie a robili sme ešte také nejaké stavebné úpravy, odvodnenie toho areálu  
pri tom opornom múre, kde je práve to pieskové doskočisko, aby nám to tam nejakým 
spôsobom nezamáčalo. Čiže je to v správe oddelenia športu, čiže staráme sa o ten areál. 
Aktuálne je pripravený prevádzkový poriadok, ktorý teda bude hovoriť o tom, že 
v časoch školského vyučovania a bude primárne teda určený pre školu. V časoch, kedy 
majú prenajaté športové kluby alebo bude tam organizovaná činnosť, bude vlastne  
pre tieto kluby vyhradené. A niekedy v podvečerných hodinách bude otvorený  
pre verejnosť. Dokonca tam spúšťame taký program na elektronický zámok, na mobilnú 
aplikáciu, kde sa vlastne občania budú vedieť skrz mobilnú aplikáciu si otvoriť celý ten 
areál, dostať sa tam do vnútra. My to budeme mať sledované, monitorované, máme tam 
nainštalovanú kameru. A takto vlastne chceme aj ostatné vonkajšie športoviská spustiť 
a spojazdniť pri ZŠ. A áno, je tam aj ten guliarsky sektor. My sme ho odčlenili  
zo správy školy a samotný atletický oval spolu aj s tým multifunkčným ihriskom, ktoré 
teraz ešte dávame samozrejme do poriadku a spolu aj s nafukovacou halou, aj s tým 
guliarskym sektorom je teraz v správe oddelenia športu.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne pánovi vedúcemu oddelenia 

športu, pánovi Švecovi. Myslím, že bolo povedané asi všetko. Ďakujeme pekne. Ak sa 
nikto nehlási do diskusie, tak ju uzatváram a prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom nehnuteľného majetku 
mesta Košice nachádzajúceho sa v kat. ú. Huštáky v areáli ZŠ Novomeského 2, 040 01 
Košice podľa predloženého návrhu nájomcovi Atletika Košice, o.z. Dúhová 26, 040 01 
Košice ako dôvod hodný osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžeme hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 46 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 33 
Odňatie pozemkov v k. ú. Letná a Huštáky zo správy MČ Košice – Staré mesto 
a zverenie do správy SMsZ v Košiciach 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 33 Odňatie pozemkov  

v kat. ú. Letná a Huštáky zo správy MČ Košice - Staré Mesto a zverenie do správy 
SMsZ v Košiciach. Otváram k tomuto materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, prosím o návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje odňatie nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice podľa prílohy č. 1 zo správy Mestskej časti Košice - Staré 
Mesto a b) zveruje nehnuteľný majetok vo vlastníctve mesta Košice podľa prílohy č. 2 
do správy Správe mestskej zelene v Košiciach z dôvodu majetkovoprávneho 
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usporiadania. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 47 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 34 
Zverenie pozemkov v k. ú. Ťahanovce do správy MČ Košice – Ťahanovce za účelom ich 
správy a údržby 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 34 Zverenie pozemkov v kat. ú. 

Ťahanovce do správy MČ Košice - Ťahanovce za účelom ich správy a údržby. Otváram 
k materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie nehnuteľností pozemkov 
podľa prílohy č. 1 v zmysle predloženého návrhu. 

 
Hlasovanie č. 48 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 34/1 
Realizácia stavby detského ihriska z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme doplneným bodom rokovania  

č. 34/1 Realizácia stavby detského ihriska z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Predkladateľom alebo teda, áno predkladateľom je pán Vrchota. Tak nech sa páči, máte 
slovo. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja poviem už len nejaké základné 

informácie k tomu detskému ihrisku a k tomu zámeru. Jedná sa o detské, o pozemok 
registra C KN parc. č. 1831 o výmere 1241 m² v kat. ú. Terasa, zapísané na LV 12 576. 
Ten zámer, čo s tým prenajatým pozemkom chce MČ chce robiť, je výstavba detského 
ihriska na Obchodnej ulici. Je to projekt, ktorý vzišiel a uspel v participatívnom 
rozpočte MČ s celkovým počtom 546 hlasov. To, prečo som predložil návrh  
na zaradenie tohto bodu je, že som to jednoducho sľúbil tým obyvateľom, ktorí za to 
hlasovali a ktorí to navrhli. Avšak, aby boli dodržané všetky legislatívne podmienky 
a požiadavky, nebudem predkladať konkrétne uznesenia, aj keď ho mám predbežne 
pripravené. Po dohode s predsedom majetkovej komisie to bude zaradené na najbližšiu 
majetkovú komisiou a teda asi by som navrhol procedúru, v ktorej prednesiem, že 
navrhujem ukončiť rokovanie bez prijatia uznesenia. Idem sa prihlásiť procedúrou  
po tomto bode. Takže procedurálny návrh, navrhujem ukončiť rokovanie bez prijatia 
uznesenia. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže budeme hlasovať o procedurálnom návrhu 
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pána poslanca Vrchotu. Ukončujeme, či prerušujeme rokovanie v tomto bode. 
Ukončujeme. Nech sa páči, hlasujeme. 

 
Hlasovanie č. 49 -  za: 30, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 35 
Zverenie nehnuteľného majetku „Komunikácia prepojovacia Pereš Lorinčík II, oporný 
múr, zárubné múry“ do správy MČ Košice - Lorinčík 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 35 Zverenie 

nehnuteľného majetku „Komunikácia prepojovacia Pereš Lorinčík II, oporný múr, 
zárubné múry“ do správy MČ Košice – Lorinčík. Otváram k tomuto materiálu diskusiu. 
Nech sa páči. Ak sa do diskusie... Do diskusie sa prihlásil pán starosta, nech sa páči. 
Odovzdávam slovo. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ďakujem pekne. Keďže táto stavba desaťročí bola 

ostro sledovaná tak ako občanmi MČ Pereš, aj občanmi našej MČ a v priebehu rokov 
príprav sme pripomienkovali, či už projektovú dokumentáciu, projektovú dokumentáciu 
realizačnú, stavebné povolenie. Mnoho pripomienok občanov, ale aj nás, tak isto 
poslancov zastupiteľstva bolo akceptovaných a počas výstavby boli zapracované, ale 
zostalo vlastne 4 také podstatné veci, ktoré nám bránia prevziať túto stavbu do správy. 
Budem stručný. Ako prvá a najhlavnejšia vec je to, že chýba verejné osvetlenie. To si 
neviem predstaviť, ako bude taká stavba o dĺžke zhruba 400 m bez verejného 
osvetlenia, kde sa nachádza združený chodník cyklisticko-pre peších a samotná 
komunikácia bez svetiel. Ďalej je tam v jednom úseku rigol  dažďovej kanalizácie, ktorý 
je 20 cm od krajnice komunikácie s hĺbkou 80 cm bez zvodidiel.  Tie zvodidlá nám boli 
sľubované už pri výstavbe, zatiaľ sa nezrealizovali. Ďalšie 2 veci sú predĺženie 
gabionového oporného múru, keďže pri silnejších dažďoch kamenivo a hlina, zemina je 
vzťahovaná dažďovou vodou až do dažďovej kanalizácie a takisto na začiatku chýba 
prechod pre chodcov, keďže medzi lokalitou Háje a komunikáciou vedenou nie je 
možnosť prejsť na chodník tak, aby ste preskakovali rigol, mamičky s kočiarmi to určite 
nezvládnu, takže toto riešenie považujeme my za jediné možné a je potrebné ho 
zrealizovať. Takže na základe podnetov občanov, na základe rokovania komisie MČ a 
zastupiteľstva MČ, ktorá mi neodporučila, aby som prevzal uvedenú komunikáciu  
do správy MČ, vás chcem požiadať vážení poslanci a poslankyne, aby ste neschválili 
tento bod a aby teda sa zaviazal magistrát, príslušné oddelenia, aby tieto veci boli 
s nami prerokované a urobená písomná dohoda, proste niečo, čo nám zavdá občanom 
povedať, že uvedené veci budú akceptované a budú v takom alebo v onakom čase 
zrealizované.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ďakujem pekne. Pán riaditeľ prosím, skúsme dať  

do obrazu kolegov, aby sme vnímali, aký stav v súčasnosti máme. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ďakujem veľmi pekne. V podstate áno, tak ako bolo, jedná sa  

o dlhodobú stavbu, kde projekt bol pripravený ešte v roku 2011, následne bol potom 
aktualizovaný. Konečne v roku 2018 sa podarilo ho dostať do nejakej finalizačnej fázy  
s tým, že vlastne v tom čase boli pripomienkované veci k tomuto projektu, boli 
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pripomienkované veci k opornému múru, ale nebola vtedy otváraná otázka verejného 
osvetlenia. Zároveň si my uvedomujeme, že vlastne verejné osvetlenie je dneska 
súčasťou, nedeliteľnou súčasťou komunikácií, ktoré mesto robí. O tom viete, pretože 
myslím si, že tá komunikácia medzi mestom, respektíve odbornými referátmi a MČ je 
intenzívna. Viete o tých krokoch, ktoré vlastne boli prijaté, takže aj na základe tých, 
tohto listu, ktorý od vašej MČ prišiel, ako postupne stavba bola dokončovaná, 
preberaná, boli zisťované niektoré nedostatky, tak na týchto vlastne, na nich sa 
odstraňuje. Zároveň ste informovaní, že sa jedná o veci, ktoré je potrebné riešiť 
prostredníctvom projektových dokumentácií. Nie sú to rýchle opatrenia. Zároveň ste si 
prešli s odbornými referátmi procesy, čo sa týka zadania projektových dokumentácií, 
spracovaní a skutočnosti, že tieto veci budú postupne zapracované do rozpočtu. Čiže, 
tieto informácie myslím si, že všetky máte tak, ako to zastrešuje či už pán Mikula  
na referáte dopravy, respektíve kolegovia na referáte parkovania a verejného osvetlenia. 
Čiže vlastne podľa tých informácií, ktoré mám, na týchto veciach sa pracuje, sú 
pripravované. Bavíme sa vlastne o 4 bodoch, ak to zhrniem. 1 bod je otázka verejného 
osvetlenia. Tam je jednoznačná dohoda, že vlastne projekt verejného osvetlenia 
zabezpečí referát parkovania, údržby ciest a verejného osvetlenia v tomto roku. 
Môžem? Tak s tým, že zabezpečí referát parkovania, údržby a verejného osvetlenia  
v tomto roku na základe projektových dokumentácii, na základe tohto budeme môcť 
začať identifikovať majetkové vzťahy, spustiť proces vysporiadania a získanie 
územného a následného stavebného konania. Čiže toto je realita, ktorú nevieme v tomto 
okamihu preskočiť, pretože vlastne otázka verejného osvetlenia nebola zapracovaná  
v pôvodnom projekte a týmto spôsobom pôjdeme. Čo sa týka: na projekte, na 
projektovej dokumentácii sa pracuje. Tak to bolo dohodnuté a ide sa týmto. Bod číslo 2 
je  vlastne zvodidlá čo sa týka veci. Čiže aj tuná boli spravené príslušné úkony vlastne  
z pozície mesta. Opäť je potrebné vypracovanie projektovej dokumentácie a vydanie 
povolenia príslušného cestného správneho orgánu po odsúhlasení projektu Krajským 
dopravným inšpektorátom Krajského riaditeľstva Policajného zboru. Referát dopravy 
oslovil projektanta ohľadom spracovania projektu osadenia zvodidiel a následne vystaví 
objednávku na spracovanie tohto projektu. Realizácia osadenia zvodidiel bude následne 
zabezpečená týmto referátom. Zatiaľ samotnú projektovú dokumentáciu ešte nemáme, 
urgujeme ju, pracuje sa na tejto záležitosti. Čiže to je k tomuto. Bod číslo 3 neexistencia 
predĺženia gabiónoveho oporného múru nad parkoviskom pri vchode do cintorína. 
Opätovne sa dostávame k záležitosti zabezpečiť projektovú dokumentáciu a statické 
riešenie predĺženia existujúceho múru. Čiže pracujeme na príslušnej projektovej 
dokumentácii. Zatiaľ sme ju neobdržali, ale opätovne ju naháňame. Sami viete, že 
riešilo sa to cez leto, čiže veci sú rozpracované, akonáhle ju budeme mať, pustíme sa  
do ďalšieho kroku. Bod číslo 4 neexistujúci prechod pre chodcov na začiatku 
prepojovacej komunikácie s mostíkom pre peších na napojenie z cyklochodníka. Tam 
platí to isté. Bez projektovej dokumentácie sa nepohneme, pretože vlastne prejsť cez ten 
odvodňovací kanál bez adekvátneho technického riešenia nie je možné zabezpečiť 
bezpečnosť či už chodcov, cyklistov a podobných, čiže opätovne postup je podobný, 
ako pri predchádzajúcich bodoch. To znamená, zabezpečiť projektovú dokumentáciu a 
následnú realizáciu stavebných prác a vždycky pri týchto veciach a to bude druhá 
záležitosť a to bolo vlastne aj ten proces, ktorý nám komplikoval samotnú kolaudáciu 
stavby, pretože sme počas priebehu stavby realizovali stavby, ktoré sme považovali  
za neodkladné a nevyhnutné. A čo je problém vlastne celej tejto stavby sú 
problematické majetkové vzťahy. Čiže preto my dneska potrebujeme projektovú 
dokumentáciu, aby sme následne presne vedeli vysporiadať majetkové vzťahy a mohli 
sa pustiť do územného a následne stavebného konania. Čiže momentálne dávame 
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dokopy projektovú dokumentáciu, aby sme vedeli spustiť potom ďalší proces. A myslím 
si, že táto komunikácia s MČ prebieha, to mi asi pán starosta môže potvrdiť čo sa týka 
vecí.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, faktická, nech sa páči, na pána starostu. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Podľa môjho názoru nič 

nebráni tomu, aby sme to schválili. MČ jednak podpísať nemusí, lebo je tu zmluva  
o správe a jednak v podstate následne, keď budú tie veci doplnené, tak sa môže 
rozširovať samotná zmluva o zverenie do správy, prípadne sa to celé môže pozastaviť, 
ale aby sa nám to nevracalo, tak ja by som to ako schválil teraz. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Chápem oprávnené starosti, obavy pána starostu 

Lorinčíka. Naozaj kolegovia na tejto komunikácii v lete večer, v podstate podvečer 
v zime tma ako v rohu, nie je tam nič vidieť. No túto podmienku dal aj kolega Lorinčíka 
aj ja na kontrolnom dni, pán primátor, asi pred 2 rokmi. To osvetlenie tam zapracované 
nebolo. Žiaľ. Čo je ale podstatné, komunikácia je skolaudovaná. Ale čo je zvláštne, táto 
komunikácia, aby ste vedeli, 40 rokov sa o nej hovorí, bola pointa taká, že sa prepojí 
Pereš - Lorinčík a po nej pôjde linka MHD. Akýsi dobrák z toho urobil to, že MHD tam 
nepôjde. Bola vylúčená zastávka, ostrovček, zrazu tam nie je. Nebol to bývalý starosta 
Pereša ako ja, ja som sa o to nepostaral. Pointa bola, aby sa skrátila linka MHD. Tá tam 
nepôjde. Čiže to už nebude tým pádom mestská komunikácia. A bude to ako keby 
miestna komunikácia, o ktorú sa má starať daná MČ. Možno je otázka na niekoho, 
prečo tam MHD nepôjde. Okolo čieho domu ide táto komunikácia. Lebo naozaj, 
pointou bolo spojiť Pereš - Lorinčík trasou MHD. Keď sa vrátim mesiac spätne dozadu, 
keď sa otvárala komunikácia, pán starosta vyjadril alebo sa vyjadril, že jednoducho je 
pripravený vziať tu komunikáciu pod svoju správu. Ja nájdem tú nahrávku, takéto bolo 
vyjadrenie starostu Lorinčíka. Ja len sa obávam, že jediný dôvod, prečo to MČ Lorinčík 
nechce prevziať je skutočnosť, že nemá kapacitu na zimnú údržbu, aby sa o túto 
komunikáciu starala, keďže majú malý traktorík, trocha väčší ako záhradný a táto 
komunikácia má určitú šírku, má určitý sklon a naozaj po tejto komunikácii jazdia 
vozidlá. Nie len sa sánkujú deti. V každom prípade, cesta bola urobená, cesta bola 
skolaudovaná, realizátor komunikáciu odovzdal mestu Košice a zmysle Štatútu mesta 
Košice, ak tam chodí MHD, stará sa o ňu mesto Košice, ak tam MHD nechodí, 
o miestne komunikácie v malých MČ sa starajú dané MČ. Takže ja tento materiál 
podporím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za pripomienku. Pán riaditeľ.  
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ja som sa chcel ešte vyjadriť ohľadne tej MHD. Táto vec bola 

komunikovaná aj v rámci dopravného podniku a boli vypočuté pripomienky aj občanov, 
pretože ak by sme vlastne poslali MHD v plnom profile, doprava by bola orientovaná 
jednosmerne. Čiže ak by sa vlastne občania chceli premiestňovať, tak by museli spraviť 
celý okruh, čo by značne predĺžilo cestu, ktorú by strávili v tom autobuse a chceli sme 
spraviť rýchle dopravné napojenie na mesto. Zároveň, ale by to bolo aj nevýhodou, 
keby sa chceli premiestňovať v rámci MČ, čo by im spôsobilo, že jedným smerom sa 
vie ale, ak sa chce v rámci MČ vrátiť, musel by spraviť celý okruh. Čiže na základe 
konzultácie a pripomienok občanov sa pristúpilo k tomu, že sa vyriešili 2 vetvy, ktoré 
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samostatne obhospodarujú Lorinčík a samostatne Pereš, takže vlastne bolo to na základe 
týchto pripomienok a takto mi to vysvetlili v dopravnom podniku. Čiže snažili sa vyjsť, 
čo najviac v ústrety občanom a spraviť pre nich, by som povedal, priateľskú MHD aj  
na dopravu v rámci MČ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcel spýtať pána starostu, či to, 

čo bolo povedané, lebo tie výtky, ktoré predniesol pán starosta Lorinčíka, tie 4 body 
boli odpovedané, respektíve zodpovedané riaditeľom MMK pánom Čopom. Či to 
postačuje pánu starostovi, ten prísľub, respektíve ten proces, ktorý načal. Niektoré veci 
sú rozpracované, na niektorých sa pracuje, niektoré ešte potrebujú sa s tým stotožniť, 
s takýmto prísľubom, ako to povedal na záznam alebo bude požadovať to aj v písomnej 
forme, aby vlastne to, na čom ste sa dohodli, resp. dá sa povedať, že jedna aj druhá 
strana si je vedomá týchto drobných nedostatkov, či toto je akceptovateľné. Pýtam sa 
preto, aby som, nechcem ani poškodiť starostovi MČ, pretože 400 m. úsek v tejto 
podobe nie je ľahká záležitosť na spravovanie a údržbu, aj tých pridružených vecí, čo sú 
tu cyklochodníky a chodníky. Ale na druhej strane, táto akcia bola dlhodobo, dlhoročne, 
niekoľko desiatok rokov plánovaná, takže nerád by som aj zablokoval tento, túto 
správu. Čiže otázka na pána starostu, či sa stotožní s tým a keď nie, tak nech prednesie, 
resp. dá návrh, že by sa doplnilo uznesenie o tieto body, že budú zapracované 
v najbližších rokoch, termín 24, 25 napr. lebo je mi jasné, že v roku 23 tieto veci nebudú 
vyriešené. Takže poprosím ešte stanovisko pána starostu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán starosta.  
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Môžem? Áno. Mám vedomosť, že tie, keď sa 

bavíme o 4 bodoch, že sú v štádiu, v rôznom štádiu príprav. Projektová dokumentácia, 
verejné osvetlenie viem, že je asi vo výrobe. Projektová dokumentácia toho prechodu 
pre chodcov je takisto v štádiu. Už som bol účastníkom obhliadky a projektant 
dopravných stavieb si to pozrel. Gabionový oporný múr - statik, máme už od statika 
cenovú ponuku. Ja som, my sme ako MČ dali ponuku magistrátu, že my zaplatíme 
projektovú dokumentáciu predĺženie toho gabionového oporného múru, lebo ten múr je 
súčasťou cintorína, pohrebiska, čiže sme ponúkli sa takto, že my zabezpečíme teda 
projektovú dokumentáciu a samotnú realizáciu, keďže by to bola časť stavby, tak by to 
zabezpečilo mesto. A tie zvodidlá viem, že mám takisto prísľub a neviem v akom štádiu 
je príprava tých zvodidiel. Ja sa stotožňujem s tým, že my to zoberieme do správy, ja to, 
štatút hovorí jasne, len obávam sa, že v tomto štádiu, v akom je stavba technicky dnes, 
keď ju zoberiem do správy, ja neviem zabezpečiť jej, podľa môjho názoru, bezpečnú 
prevádzku stavby. Je tam. Občania majú výhrady. Ja osobne tiež. Poslanci majú 
výhrady. Ja si neviem predstaviť, že by som ja, ako štatutár, urobil niečo, čo poslanecký 
zbor neodsúhlasil. Proste poslanci boli proti. Povedali jednoducho na zastupiteľstve, 
odporúčali, nepodpísať. Tak pýtam sa vás, kolegovia, starostovia, ktorí pôjdete proti 
poslancom vašim, keď všetci jednohlasne sú proti, tak predsa ja nebudem teraz robiť  
zo seba nejakého Jánošíka, že ja to teda podpíšem. Takže bude to a môj list bol v znení, 
tá posledná veta bola zahájiť rokovania za účelom vyriešenia tejto veci medzi MČ 
a magistrátom. Takže náš list alebo môj list bol otvorený a chcel som ním dať najavo, že 
chceme rokovať o tom a ak budeme mať záruky také, že tá postupnosť krokov bude 
a budeme mať nejaké reálne vyhliadky, ja som presvedčený, že aj poslanecký zbor našej 
MČ sa s tým stotožní, aj samotní občania to pochopia. Ešte taká poznámočka ku pánovi 
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poslancovi Karabinovi. Nie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nechajme to tak.  
 
p. Exner, starosta Mestskej časti Košice – Lorinčík: Nepoviem. Nič. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho, ešte faktická.  
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Faktická poznámka. Áno, faktická na pána starostu. 

Keď pozerám návrh na to uznesenie, tak tu je jasne napísané, že schvaľuje MZ zverenie 
majetku, avšak deň zverenia tohto majetku do správy MČ bude, keď bude účinný 
dodatok k zmluve o zverení do správy a na dodatok sú potrebné dva podpisy, to 
znamená mesta Košice a starostu MČ. Takže v tomto bode si myslím, že to, že my 
schválime, je jedna vec, nebol by som proti a ten proces medzi MČ a mestom Košice, 
kedy dodatok nadobudne platnosť, či sa dohodnú nejakým spôsobom, to je podstatné. 
Takže v tomto bode si myslím, že to, že podporíme to zverenie, neurobíme žiadnu 
škodu, lebo na konci dňa aj tak to dodatok k tejto zmluve bude, až keď podpíšu to 
obidve strany. Takže ja zahlasujem za tento návrh, avšak posledné slovo má pán 
starosta pri podpise. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. A platí to aj naopak. Diskusia ja uzavretá a nech 

sa páči, návrhová komisia.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie majetku vo vlastníctve 
mesta Košice do správy Mestskej časti Košice - Lorinčík a to Komunikácia 
prepojovacia Pereš Lorinčík II, oporný múr, zárubne múry, kat. ú. Lorinčík, účel 
zverenia - správa a údržba, deň zverenia - deň účinnosti dodatku k zmluve o zverení  
do správy. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 50 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. To je všetko? Áno, ďakujem pekne. Bod 

číslo 35 sme vyčerpali. 
- - - 

 
Bod č. 36 
Zverenie nehnuteľného majetku mesta v k. ú. Luník (bytové domy, stavby, pozemky 
a ich príslušenstvo) do správy Mestskej časti Košice – Luník IX 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 36 Zverenie nehnuteľného majetku mesta v kat. 

ú. Luník do správy MČ Košice - Luník IX. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán 
poslanec Šaňa. 

 
p. Šaňa, poslanec MZ: Dobrý deň prajem všetkým. Ďakujem za slovom pán primátor. Najskôr 

sa ospravedlním, že som nemohol byť tu na zastupiteľstve, ja som bol medzi prvými 
ráno tu... 
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p. Polaček, primátor mesta: Prosím, počúvajme sa navzájom. Veľký šum tu je. 
 
p. Šaňa, poslanec MZ: Ráno som sa veľmi zle cítil, musel som utekať k lekárovi. Mám nejakú 

virózu, preto aj ten respirátor, aby som vás chránil. Nie som vypísaný. Ale mám 
predpísané lieky a kľud na lôžku, čiže môžem chvíľu s vami tu byť. A nemohol som sa 
nezúčastniť tohoto bodu, pretože to je veľmi dôležitý zámer pre MČ Luník IX 
a jednoducho by som nedokázal vysvetliť obyvateľom, prečo som sa nezúčastnil 
a neodhlasoval za tento zámer, keď pre nich je to veľmi dôležité a vlastne to ovplyvní 
ďalšie smerovanie MČ. Ešte by som chcel vlastne priblížiť, ešte predtým hlasovaním 
pre tých poslancov, ktorí vlastne nepoznajú tento zámer, im vlastne priblížiť tak stručne 
históriu tohto zámeru. Nie je to zámer dnešného dňa. Na tomto zámere MČ pracuje už 
druhé volebné obdobie. Niekedy v roku 2016 sme sa podieľali na aktualizácii stratégie 
komplexného riešenia situácie na Luníku IX, kde sa zapracovali naše požiadavky 
a vlastne v tých požiadavkách bol aj tento zámer, že postupne od roku 2017 do 2020 sa 
prevedú všetky bytové domy vo vlastníctve mesta Košice na MČ, resp. možno aj  
do správy, bolo tam. Toto schválilo MZ svojím uznesením v roku 2018. Na základe 
toho, v tejto stratégii je mesto Košice, v roku 2018 previedlo na MČ 110 bytov  
do majetku MČ. Poviem príklad. Z toho bolo 80 bytov z tzv. kukurice, všetci ich 
poznáme. V týchto bytoch bývalo 350 ľudí a všetky byty, respektíve 80 bytov bolo 
dlhodobo odstavených od pitnej vody, zhruba 10 rokov, aj od elektrickej energie. 
V takýchto podmienkach žili, strecha zatekala, odpady za bytovým domom bolo až  
po 1. poschodie. MČ toto všetko odstránila. Dneska bytový dom má opravené strechy, 
kreditný systém na vodu, na elektrinu. Všetko tam funguje. A ďalšie byty, ktoré sme 
prebrali, to je ďalších 30 bytov nad Krčméryho ulici 13 – 15. Tam tiež mali regulovanú 
vodu, denne po hodine a pol. Pred bytovým domov mali taký odber, kde si napúšťali  
do bandasiek a niektorí nosili to až na 6. poschodie. Veľmi zlé podmienky. Všetky byty, 
ktoré vlastne do tej doby vlastnilo mesto Košice a spravoval bytový podnik, boli takého 
podobné podmienky, ktoré pretrvávajú dodnes. A my sme dokázali 110 bytov zlepšiť 
podmienky a všetci ostatní obyvatelia vlastne. Sú tu veľké rozdiely v tom štandardnom 
bývaní a ostatní obyvatelia, ktorí bývajú v mestských bytoch chcú mať podobné 
podmienky, ale jedna vec, vyriešiť tam mnohé problémy. My sme to všetkých. 
Poprosím ešte jeden vstup, keď je to možné. Pán primátor. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Šaňa, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Vo všetkých bytoch na každom poschodí teda sme 

v spoločných priestoroch namontovali kamerový systém, osvetlenie a toto všetko nám 
vlastne pomáha udržiavať poriadok, ale aj bezpečnosť, ale aj policajnému zboru pomáha 
pri odhaľovaní trestných činov. Sú tu na to dôkazy, čiže toto napomáha k zlepšeniu 
situácie na sídlisku a vôbec nám to nepomáha, keď bytový podnik spravuje tie ostatné 
bytové domy, pretože my nedokážeme, nemáme kompetenciu urobiť tie isté podmienky 
v týchto bytoch a ďalej vlastne to súvisí s rôznymi inými oblasťami. Za bytovými 
domami, kde bytový podnik spravuje, hromadili sa odpady až po 2. poschodie niekde. 
My sme to vyriešili. My sme tam nainštalovali kamerový systém. My s tým bojujeme 
dennodenne. Ale nedokážeme im proste. Niekedy sú takí, ktorí napriek tomu hádžu 
odpady a my dennodenne ich riešime, ale nemáme kompetenciu, nejakú páku na nich, 
pretože my nemáme, nepredlžujeme nájomné zmluvy, neodporúčame na prideľovanie 
bytov a nevieme ani zlepšovať ich podmienky, aby sme ich motivovali, aby to nerobili, 
pretože nebudeme im vlastne zlepšovať tie podmienky a tak ďalej. To sú mnohé veci, 
fakty, ktoré to tam tak funguje. Čiže ak chceme, aby naďalej napredovalo sídlisko 
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a aby... Ja si myslím a môžeme si povedať, že je to vo verejnom záujme, pretože tí 
ľudia, keď majú zlé podmienky a keď vyskytne sa nejaká pandémia, poznáme to 
z covidu, žltačky, ak nemajú vodu, proste sa to rýchlo šíri a ohrozuje aj ostatných 
obyvateľov mesta. Oni používajú MHD, chodia do obchodných centier, k lekárom, 
proste potrebujú tú vodu nepretržite, aby dokázali zabezpečiť pre seba, pre svoje deti, 
ktoré chodia do ZŠ na Luníku IX. To je 900 detí, kde sa rýchlo môže šíriť takáto 
prípadná infekčná choroba alebo čo. My s tým stále bojujeme, ale zhoršuje nám to 
vlastne to, že nemajú dobré podmienky na bývanie, nemajú tú vodu a problémy sú aj  
s elektrinou, pretože sú obmedzení. Istič majú taký, ktorý vlastne nemôžu si zapojiť 
v zime, elektrické spotrebiče majú, potom tým pádom majú tie piecky, hej a ohrozuje to 
vlastne aj bezpečnosť, niekedy už mali sme aj požiar a tak ďalej. Veľa by som o tom 
hovoril, čiže ak chceme, aby napredovalo sídlisko, jednoducho musí MČ zobrať to  
do rúk a ja vám garantujem, že sa to bude ešte viac zlepšovať, čiže žiadam a prosím 
všetkých kolegov, aby podporili tento zámer. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ďakujem aj pánovi starostovi,  

za vyčerpávajúcu odpoveď a ja by som sa chcel opýtať, vy ste spomínali, že od roku 
2018 máte vo svojej správe tých 80 bytov v kukurici na Krčméryho 13 – 15, čiže 
dokopy nejakých 110 bytov, ktoré si spravujete sám. Moja otázka je, v týchto zverených 
bytoch, ktoré si dneska spravujete sami nevznikajú nedoplatky na nájomnom, 
nevznikajú nedoplatky na energiách, vode, prípadne je tam  100 % vymožiteľnosť 
poplatkov za odpad, v týchto bytoch, ktoré si spravujete sám? A všetky tie ostatné 
problémy sú len v tých bytoch, ktoré spravuje mesto? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: My sme tento bod, tento bod sme preberali na komisii dopravy a 

výstavby, aj keď to skôr by išlo komisii búrania ako výstavby, ale mali sme rozhodnutie 
také, že samozrejme, treba túto vec riešiť, ale v tejto forme komisia jednohlasne 
neodporúča tento bod schváliť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, pán poslanec Šaňa. 
 
p. Šaňa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja reagujem na kolegu, predchádzajúceho rečníka, 

nie na pána Špaka. Myslím, že pán Fedoročko. No, áno. Aj k tomu sa dá, veľa sa dá 
rozprávať, ale nechcel som v tom prvom vstupe. Nebolo toľko času. Takto, my sme. Ja 
keď som nastúpil na úrad, vlastnila MČ 48 bytov. Jeden bytový dom, kde vlastne ja, 
moji predchodcovia zanedbávali tú správu, aj tam bola odstavená voda, 2-krát denne 
mali regulovanú. Elektrika, mali zmluvy s VSD, dodávky elektrickej energie majú  
12 nájomcovia, 48 ostatných, ostatní kvázi poberali to na čierno. Čiže aj také boli 
problémy, aj to sme vyriešili, pretože sme tam zaviedli. A ešte musím povedať, že 
asi 12 rodín platili si nájom zo 48 rodín. My sme tam zaviedli vlastne elektrickú 
energiu, diaľkovo riadenú elektrickú energiu, čiže na kreditný systém. Ďalej sme. 
Môžem ďalej?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec prihláste sa ďalšiu faktickou, keď bude a určite tých 

otázok ešte bude viac. Takže ja si myslím, že bude priestor na odpovede. Pani 
poslankyňa Adamčíková. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tak na úvod by som povedala, 
mesto má stále nepostačujúci počet bytov, preto by podľa mňa mesto svoje byty malo 
spravovať a dohliadať na svoj majetok. To je po prvé. Ďalšie, chcela by som sa opýtať, 
pána riaditeľa bytového podniku, aký celkový dlh je voči Luníku IX. To znamená, či 
odpad, či iné pohľadávky, neviem, či ich bude možné potom, aby odpovedal. Potom by 
som sa spýtala aj pána starostu, keďže dlhodobo sa pýtam, nie je to teraz otvorená nová 
téma, ale prišiel ten bod. Do dnešného dňa som nedostala odpoveď, koľko ľudí je 
prihlásených na trvalý pobyt na Luníku IX. Koľko je prihlásených na odpad, keďže 
v apríli som dostala odpoveď, že podľa magistrátu, čo oni majú evidenciu, je 
prihlásených 551 hlavných poplatníkov, k týmto poplatníkom je naviazaných 2356 
osôb. Nedoplatok k 31.12.2022 je 27 065 EUR a nejaké drobné. Chcem sa spýtať, kde 
sú ostatní občania Luníka IX? Neviem. Potom by som sa chcela spýtať, ďalšiu otázku 
skôr smerovanú na pána starostu, keďže evidenciu, bolo mi povedané má on 
o občanoch, ktorí majú trvalý pobyt. Či všetci, ktorých zobral do správy v poslednej 
dobe, tie bytové domy, sú prihlásení na trvalý pobyt, na odpad a zároveň, ako 
posudzoval ich dlhy alebo ich nedoplatky a ako sa s nimi vysporiadal. Potom by som sa 
ešte, ďalšie otázka smerom k pánovi starostovi. Podľa akého kľúča vyberal nájomníkov, 
či bola zriadená nejaká osobitná komisia, kto bol členom, či bol aj zástupca mesta. 
Zároveň, aký je celkový dlh za odpad, nielen za tie bytové vchody, to som už asi aj 
spomínala. No a zároveň keby sa dalo do správy bytové domy Luníku IX, chcela by 
som sa spýtať, akú má predstavu pán starosta zaplatiť personál právnikov, ako sa 
vysporiadať s vymáhaním dlhov, keď už teraz sa vyjadril, nie je to jednoduché aj 
motivovať, keďže aj ja som už zopár návrhov dávala a nie veľmi sa darí to zrealizovať. 
Aj čo sa týka čistoty Mašličkova a podobne. Čiže, ja si myslím, že naďalej by to malo 
byť pod mestom a zároveň bola... Poprosím ešte ďalšie minúty. Zároveň na komisii bola 
otázka, aby naďalej prideľovala osobitná bytová komisia tieto byty. Tak pán starosta, 
jeho reakcia bola, že on s tým nesúhlasí. Čiže už tam mi trošku skrslo podozrenie, že 
prečo, keď to má byť regulérne a spravodlivé, transparentné, čiže neviem, veľa 
pochybností sa mi vynára a zároveň, keď ide o eurofondy, tak si myslím, že mesto tak 
isto môže čerpať na tieto marginalizované skupiny eurofondy. Čiže nemyslím, že toto je 
úplne správna cesta na... Nie, lebo tam i na to. No, ďakujem, keď ešte sa prihlásim. 
Čiže, ak mi bude zodpovedané, tak ešte potom sa prihlásim. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja mám na vás jednu otázku, pani poslankyňa. 

Na všetky otázky, ktoré ste nám tu položili, máte už odpoveď, lebo ste boli na komisii, 
čiže prosím pýtajme sa to, čo vám nie je zrejmé, nie to, čo viete a potrebujete a máte 
potrebu verejne klásť otázky a nejakým spôsobom to takto riešiť. Ja by som chcel 
povedať, skôr ako budeme pokračovať, jednu zásadnú vec. Prosím, berte to ako moje 
vyhlásenie. Luník IX je dnes výrazne iný a výrazne lepší a za to treba poďakovať i 
vedeniu mesta, i starostovi MČ, pretože sme sa výrazne posunuli. Je pravdou, že pán 
starosta chcel už v roku 2018 riešiť všetky byty. Dostal jednu tretinu – 110 cca. Ja som 
mu povedal podmienku, ukážte nám na Luníku IX, že keď sa odpad vypratá, nebude 
vznikať, že keď sa proste stanú priestupky, budete to riešiť. Veľmi rád hovorím jeden 
príbeh, veľmi krátky. Pracovala tam stavebná firma a mali náradie pod lešením a ja sa 
ich pýtam, nebojíte sa, že vám niekto ukradne lešenie, náradie, ktoré máte pod lešením. 
A oni mi hovoria, pán primátor, nie je problém s náradím, ale problém je, že všetci  
za nami chodia, či im nevieme dať prácu. Dnes Luník IX – čistejší, bezpečnejší a 
dovolím si povedať, je už veľmi dávno a veľmi ďaleko za nami to obdobie, kedy sme 
sa, a mrzí ma, čo poviem, za toto sídlisko hanbili. Je to už ďaleko. Dnes máme možnosť 
na základe požiadavky, bytovú otázku, ktorej sa nevenujeme, posunúť ďalej. 
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Rozprávame o ďalších dvoch tretinách bytov. Ja som si vypočul návrhy, názory. Tento 
problém sa rieši niekoľko rokov, aby sme sa posunuli v rámci aj bytového podniku, MČ 
Luníku IX. Preto, i na základe toho, čo vy pani poslankyňa Adamčíková hovoríte,  
i napriek tomu, že pánovi starostovi to nie je celkom príjemné alebo sa mu to možnože 
úplne nepáči, tu v dôvodovej správe máte jednu zásadnú vetu, že tieto byty sa budú 
prideľovať na základe dnes platného a schváleného všeobecne záväzného nariadenia. To 
znamená, bytovou komisiou, stále ostane mesto, aj preto, pretože áno, za niekoľko, 
a dovolím si povedať desiatok rokov nečinnosti z pohľadu vymáhania starých 
pohľadávok, ktoré sú už dneska veľmi otázne. Jednoducho sme si povedali, že musíme 
spoločne s MČ urobiť všetko pre to, aby sa nám dlhy nezvyšovali a aby sme to, čo je 
vymožiteľné to, čo právne je spravodlivé, lebo sú tam postupy bývalého vedenia, ktoré 
by som dal do jedného veľkého otáznika a s týmto názorom mnohí podľa mňa súhlasíte, 
lebo to poznáte, keď sa prepisovali dlh na ľudí pod nátlakom, ktoré im vôbec nepatria, 
aby sme vyčistili a dali tam istým spôsobom veci do právneho stavu, do poriadku 
a hlavne, ak sme nedokázali za tých x rokov doniesť do týchto bytov to, čo nám pán 
starosta pri tých 110 ukázal. To, čo platí na túto komunitu, kedy si hospodária  
z pohľadu z týždňa na týždeň, on si kúpi za 5 EUR elektriku, si kúpi za pár EUR vodu, 
ak mu dôjde, ide na obed na miestny úrad, dokúpi si. Jednoducho áno, MČ našla 
spôsob, ako vychovávať, ako istým spôsobom financie, ktoré títo ľudia majú  
k dispozícii vedeli lepšie spravovať tým, že od nich nepýta MČ peniaze hneď  
vo veľkých balíkoch, v nejakých vyúčtovaniach mesačných alebo dlhších, ale tým, že 
platia za to, čo spotrebujú. Tento kreditný systém nám pán starosta dokázal za x rokov, 
že je funkčný, akceptovateľný a má opodstatnenie. Čiže, ak je tu takáto možnosť a 
zároveň v tomto prípade aj MČ môže byť lepším príjemcom eurofondových peňazí 
a prosím nerozvíjajme to, ale berme to ako fakt, tak skúsme urobiť tento krok. My 
predsa nedávame tieto byty do vlastníctva MČ, my nezahadzujeme našu majetkovú 
účasť. My len ideme zmeniť, úplne jednoducho povedané, aj keď prosím neťahajte ma 
za slová, meníme len správcu, bytový podnik za MČ pre túto chvíľu a ja verím, že 
o rok, o 2, kľudne si dajme uznesenie, že pán starosta nás bude raz ročne informovať. 
Myslím si, že to zvládneme, aby ste boli presvedčení, či sa to zlepšuje, či vieme 
uznesenia vylepšiť, či vieme niečo k tomu dodať alebo zobrať. Ale tento proces 
nevznikol včera, ani náhodou pred týždňom. Trvá dlhé roky a tí, ktorí ste tam neboli, 
tak prosím, vyberte sa na Luník IX. A faktickými bude pokračovať pán starosta, potom 
pán Fedoročko, pán Krcho a ďalší. 

 
p. Šaňa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som chcel reagovať na pani Adamčíkovú, ale 

prakticky pán primátor povedal všetko. O tom sme diskutovali všade. Nie je potrebné 
verejne to diskutovať, keď niekto si chce robiť na tejto téme nejaké politické body, nech 
sa páči, ale veľmi sa mi to nepáči. Ešte dlho by sme mohli rozprávať o iných veciach, 
ale nie verejne. Hej. Čiže takto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže áno, máte pravdu. My sme 

to na komisii dopravy a výstavby preberali a bohužiaľ zástupca mesta tam nebol, aby 
nám mohol zodpovedať na všetky tieto otázky, aj na kopec iných otázok, ktoré súviseli, 
či už s euroovalom alebo kruhovým objazdom pri Crow Arene, lebo sa tam nedostavil, 
takže sme sa nemohli v mnohých bodoch ďalej pohnúť. Ale k tejto téme. Ja som položil 
pánovi starostovi jednoduchú otázku. Keďže 110 bytov spravoval od roku 2018 a 
hovorí, že to malo zmysel a že to je super, že to funguje, tak ešte raz zopakujem. Tých 
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110 bytov, ktoré spravuje dnes, na týchto bytoch nevznikajú nedoplatky, sú tam 
zaplatené všetky veci za elektrinu, za vodu, za odpad a funguje to tak, ako by to malo 
fungovať? Tam nevznikajú žiadne nedoplatky, nie sú nejaké nezrovnalosti finančné, čo 
znamená, že ak áno a poviete mi, že áno, týchto 110 bytov funguje perfektne a platíme 
nájom tak, ako máme platiť, potom je tam ten dôvod. Ale na tej komisii, keby tam 
niekto z mesta bol, tak by vedel, zaznela veľmi dôležitá vec. Všetko, čo je potrebné 
upraviť medzi MČ a mestom. Pardon, ešte poprosím chvíľku. Je potrebné upraviť 
v zmluve, v zmluve medzi mestom a MČ. Ak tam budú uvedené podmienky za akých 
podmienok to vlastne prejdú tieto byty do správy MČ, vtedy sa o tom môžeme baviť. 
Tento materiál takto predložený, ako je dnes, takúto zmluvu neobsahuje. My nevieme, 
aké pravidlá. My nevieme za akých podmienok to prejde a to ja si myslím, že je chybou 
predkladateľa, pretože ak máme o takejto veci rozhodnúť, tak by sme mali vedieť, čo a 
za akých podmienok bude fungovať. Nemôžeme predsa schváliť mačku vo vreci, keď 
nevieme, čo sa v tom vreci nachádza. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja sa ospravedlňujem, ak náhodou v dôvodovej správe vám 

vypadol nejaký odsek, ale ja vám to prečítam, aké sú podmienky. Byty budú 
prideľované podľa VZN mesta. Druhý bod je MČ Košice - Luník IX bude súčinné  
pri vymáhaní tzv. starých dlhov nájomníkov voči BPMK a dlhov na komunálnom 
odpade a zároveň bude dohliadať, aby nájomcovia bytov plnili všetky záväzky voči 
mestu. Po tretie, bude vykonávať kontroly bytov a umožní vykonať kontroly aj 
vlastníkov bytov, čiže poverenému zástupcovi mesta, prípadne BPMK a  štvrtá, 
prevezme všetky povinnosti vyplývajúce zo spravovania majetku mesta tak, ako ich  
v súčasnosti zabezpečuje bytový podnik vrátane realizácie vyúčtovaní, podávanie 
návrhov na exekúcie, vypratanie bytov a podobne. Čiže tieto 4 zásadné podmienky sme 
dali, ak máme nejakú piatu, povedzme si ju a verte, že veľmi dlho sme sedeli  
na oddelení sociálnom, hľadali kompromis. Môžem vám povedať, že pán starosta nebol 
úplne so všetkým stotožnený, ale sme dlho sedeli, dlho hľadali, dlho rozmýšľali 
a povedali sme si, toto je ten prvý zásadný krok a poďme ďalej, ako nám život ukáže, či 
sa to posunulo alebo nie, ale pri týchto 110 bytov, ten posun je výrazný. A určite pán 
poslanec Šaňa bude mať ešte priestor, aby vám povedal, ako to vychádza s tým platením 
a podobne. Pán poslanec Krcho, nech sa páči.  

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Vychádzam z toho, čo je 

napísané v dôvodovej správe, kde evidentne BPMK nebol veľmi stotožnený s touto 
žiadosťou,  kde poukazoval na nevymožené pohľadávky, ktoré by išli na ťarchu 
bytového podniku, následne je tu popísaná motivácia tých ľudí by nebola až taká. A je 
tu jedna veľmi zaujímavá veta a následne by som povedal, možno aj tú piatu odrážku, 
ktorá je tam, kde mesto vlastne za akých podmienok určuje. V súčasnosti platí pravidlo, 
že mesto Košice nepridelí byt niekomu, kto má voči mestu, resp. jeho mestskému 
podniku pozdĺžnosti. A myslím si, že všetci ako tu sme, možno to nikto nepovie nahlas, 
ale bolo to konzultované aj na komisiách, ten piaty bod, respektíve piata odrážka by 
bola tak, ako je posledná, že prevezme všetky povinnosti. Takto v piatej by bolo, 
prevezme všetky pozdĺžnosti asi tak. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak sa nemýlim, ale kolegovia zo sociálneho ma opravia. VZN-ko, 

194/2018 hovorí aj o tom, že byt sa nepridelí dlžníkovi. Ak má niekto dlhy. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pardon, to, čo ste povedali, pán primátor, 

ospravedlňujem sa, že som hovoril mimo mikrofón. To čo ste povedali, všetko 
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súhlasím, aj s tým, aký pokrok, progres urobil Luník IX za starostovania pána Šaňu, ale 
nevidím dôvod, prečo urobiť ten medzi krok, že dať to do správy MČ, keď všetko to, čo 
ste povedali, vie robiť aj mesto. Však je to aj záujmom mesta, aby ten Luník IX 
prosperoval a sa zlepšoval. A mesto má byť nápomocné starostovi, nie starosta má byť 
súčinný s mestom Košice. Čiže mne ten medzikus, prečo má ísť do správy, však poďme 
všetko robiť preto, aby tie byty tam boli, aby tá úroveň sa tam zvýšila, ale ten medzi 
krok, že dať to do správy, potom dajte všetky byty v mesta Košice MČ do správy. A to 
myslím si, že môžeme zrobiť. Či sú to rôzne MČ, kde tie byty sú. Prečo len Luník IX, 
hej? Tak sa na to pozerám. Ja súhlasím so všetkým, aj čo povedal pán Šaňa, aj čo 
hovoríte vy, len ten medzi krok mi tam pripadá zbytočný, pretože mesto Košice by malo 
mať záujem a tak isto aj MZ, aby ten Luník IX, sme boli nápomocní všetci. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nebudem verejne s vami polemizovať o tejto veci. Nemôžem, ale 

veľmi rád vám to osobne vysvetlím. Našou úlohou je aj nepolarizovať spoločnosť. Nech 
sa páči, pani poslankyňa Iľaščíková. 

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Pre mňa je tu veľa takých otázok nezodpovedaných, a je to, čo 

povedala Ivetka Adamčíková, na ktoré otázky sa pýtala, tie odpovede mi tu chýbajú. 
A súhlasím aj s pánom Fedoročkom, že možno to znenie tej zmluvy, ktorá by mala ísť 
do správy MČ Luník IX, tak to mi chýba, lebo po skúsenostiach z iných bodov, tak veľa 
vecí, ktoré sme tu na si schválili, tak potom v tom konečnom, na konci dňa, sa úplne 
zmenili, úplne ináč to vyzeralo. Čiže musíte brať aj vy tú našu nedôveru voči vám  
na základe tých skúseností, ktoré tu vznikli. A po ďalšie. Myslím si, že v rámci 
uchádzania sa o eurofondy, tak v podstate podmienkou je, buď je vlastník, buď to máte 
v správe alebo máte súhlas od mesta. Hej, čiže ja si myslím, že nie je pravda, že tým, že 
ak sa tieto byty nezveria do správy MČ, tak sa nebude môcť uchádzať o eurofondy. A ja 
vás poprosím, neskúsme to takto, že keď sa neodpovedajú, nezodpovedajú otázky, že to 
otáčame na to, že tu ideme niekto polarizovať a nejakú takúto tému, pretože nikto z nás 
tu vôbec nechce nič zlé, ani o Luníku IX rozprávať, ani poukazovať na neviem čo, tak 
prosím nestavajte nás do tejto polohy. A ja si myslím, že áno Luník IX vyzerá oveľa, 
oveľa, oveľa lepšie ako dakedy a fakt pán starosta, každý to tu vidíme, že robí veľkú, 
veľkú dobrú prácu, ale nikto tu nehovorí o Mašličkove, že v podstate tie problémy 
možno z Luníka IX sa presunuli na Mašličkovo a toto tu nám tiež vybuchne, čiže keď 
tak sa bavme o komplet, o komplexnom tomto pozemku alebo území a nie takto. A  ja 
by som tiež chcela, aby boli zodpovedané všetky otázky, ktoré sa pýtala pani 
predsedníčka bytovej komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale tie boli na pána starostu, nie na mňa, takže musíme počkať, 

aby ten, ekonomické veci v MČ vám neviem povedať, hej a čo sa týka odpadov o tom 
už bola 2-krát správa na MZ, kde bol aj zvlášť Luník IX vypichnutý na základe 
požiadaviek. Sú veci, ktoré tu už boli, tie máte a potom tie, ktoré sú interné z pohľadu 
MČ, tie vám musí odpovedať samotný pán starosta. Pani námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ja by som chcela reagovať, 

len tiež na tie otázky pani poslankyne Adamčíkovej, že naozaj sa premieľali  
na sociálnej komisii, bola dlhá diskusia k tejto téme a mnohé boli zodpovedané. Chcem 
uviesť na pravú mieru, že aj keď pán starosta vtedy možno, nepovedala by som, že 
odmietavo reagoval, skôr by som povedala, že si bol neistý, ale túto otázku sme si 
vydiskutovali a stotožnil sa tým, že prideľovanie bytov sa bude riadiť všeobecne 
záväzným nariadením mesta a že to môže fungovať, o tom svedčí aj to, že sám pán 
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starosta je členom osobitnej komisie pre prideľovanie bytov, čiže môže to byť pekne 
prepojené. A chcem povedať, že výstupom zo sociálnej komisie je jednoznačné 
schválenie pridelenia týchto bytov do správy MČ proti boli jediní dvaja členovia, dvaja 
poslanci, pani predsedníčka Adamčíková a pán poslanec Seman.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Moja faktická bola  

na vás pán primátor. Nie všetci sú členovia komisií, čiže nemajú ani zďaleka tieto 
podrobné informácie, čiže preto bol tento môj príspevok. Ani zďaleka neboli všetky 
otázky zodpovedané. Zahrniem do toho už aj pani námestníčku. Pani námestníčka 
vôbec to tak nebolo, lebo Marcel zareagoval, že on s tým nesúhlasí, ak sa medzi tým 
niečo udialo, tak bolo by dobre hovoriť pravdivé informácie a nie na všetky otázky bolo 
odpovedané, čiže nedávajte nepravdivé informácie len preto, aby to vyznelo, že ja mám 
niečo proti niekomu, pretože Marcelovu prácu si vážim, ale nemyslím, že on sám 
zvládne tieto problémy, s ktorými nevie mesto pohnúť. Takže ďakujem veľmi pekne a 
budem rada, ak budete hovoriť pravdivé informácie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Kundrát.  
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len by som chcel poukázať 

na jednu vec a možno tuná je to vidno signifikantnejšie a síce počet prihlásených ľudí, 
ktorí sa hlásia na poplatok za odpad je výrazne nižší od počtu obyvateľov a nechcem to 
zamerať len na toto sídlisko. Ja som presvedčený o tom, že aj v iných MČ bude nejaký 
rozdiel a poďme sa do budúcna rozprávať aj o efektivite vyberania poplatku za odpad a 
nielen o jeho navyšovaní. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vzdávam sa príspevku, aby som 

nepolarizoval spoločnosť. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja by som možno len také z osobnej 

skúsenosti, ktorú som mala. Bolo tu povedané, áno, že Luník napreduje, že sa zlepšila 
situácia, ktorá tam je. Na druhej strane sa nemôžeme tváriť, že ľudia, ktorí tam žijú 
alebo ktorí odtiaľ odchádzajú sú šťastní, že tam bývali a myslím, že viacerí z nás, ak sa 
rozprávali s nejakými rodinami, ktoré tam bývali alebo ktoré tam bývajú, tak tie rodiny 
im povedia, že najradšej by odtiaľ odišli, ale nemajú možnosti, kam by odišli. Takže 
na jednej strane áno, môžeme rozprávať, že sa tam situácia zlepšila. Na druhej strane 
stále vieme, že tam situácia nie je dobrá a bytová kapacita je na Luníku IX na  
2 500 obyvateľov, žije nám tam 6 600 obyvateľov. Takže priemerne v jednom byte žije 
viac ako 10 ľudí, čo nehovorím, že to vieme vyriešiť, ale nemyslím si, že keď zveríme 
byty do správy tomuto sídlisku, tak sa to vyrieši. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja si dovolím zacitovať  

z predkladanej správy pre MZ, kde BPMK poukazuje na skutočnosť, že v prípade 
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vyhovenia žiadosti MČ Luník IX v takomto znení, ako bola podaná, by došlo  
k prechodu týchto bytových domov a stavieb do správy MČ Luník bez 
nevymožiteľných pohľadávok, teda bez dlhu a v zmysle všetkých vyššie uvedených 
skutočnosti má BPMK za to, že ak by dlžníkom boli byty prideľované bez ohľadu  
na výšku dlhu, dlžníci nebudú mať žiadnu motiváciu svoj dlh splácať. To je jedna časť 
veci. To ste už vysvetlili, že áno, ďalej sa budú prideľovať byty cez mestskú komisiu, 
cez VZN. Jednoducho dlžníkom nebude môcť byť pridelený byt. Super. Otázka znie. 
Máme na Luníku IX dlh vo výške viac ako 2 mil. EUR, je to podstatne väčšia časť tohto 
dlhu je nevymožiteľná. To sme si už povedali tak isto, aj na komisii, ale je tam nejaká 
suma zhruba 350 – 360 000 vymožiteľných pohľadávok, na ktorý dneska bytový podnik 
spolupráci s mestom a MČ pracuje a ja mám návrh. Nemám problém takúto vec 
podporiť za podmienky, že MČ jednoducho túto vymožiteľnú pohľadávku, ktorá je 
odsúhlasená ako reálna a relevantná, jednoducho vyplatí a následne dostane tie byty  
do správy. Čiže ak tých 360 000 pristane na účte bytového podniku, aby sa nezaťažilo 
jeho financovanie. To je ten dlh, ktorý je tam jednoducho vytvorený a je oprávnený.  
V tej chvíli sa môžeme baviť, áno, MČ prevezme na seba záruku, že tieto peniaze 
jednoducho pošle a potom môže vymáhať tieto peniaze od svojich obyvateľov 
prostredníctvom drobných ďalších rokov. Toto je niečo, čo mi dáva zmysel.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Znakom vyspelej spoločnosti je, že sa dokáže 

rozprávať aj o ťažkých témach a toto určite ťažká téma je, čiže neťahal by som tu 
nejaké moci tým, že kto polarizuje a kto je ochranca menšín a kto je proti. Toto 
hlasovanie tak isto nemožno zamieňať o hlasovaní o popularite pána starostu Šaňu. 
Myslím, že viacerí zo zastupiteľstva k nemu prechovávame veľkú úctu, urobil naozaj 
kus dobrej roboty a nie je možné stotožňovať toto hlasovanie, že ak niekto bude proti, 
tak si neváži robotu pána Šaňu. To je účelové a nepravdivé tvrdenie. Chcem, ale 
povedať, že je tu viacero problémov, ktoré oprávnene sa pýtajú poslanci, môžu sa to 
pýtať, lebo sú tu na to. Napr. keď prideľujeme dane MČ, tak Luníku IX sú pridelené 
dane takmer na 7 000 ľudí, ale keď tie dane vyberáme z poplatkov, napr. z odpadu, tak  
odpad je 97,5 %, čo tam zverejnili štatistiky, ale len z 1 000 ľudí. Je tam v podstate  
7-násobne menší počet ľudí, na ktorých prispievame z daní, ako je výber daní. Tak isto, 
ak Luník IX sa zlepšoval a naozaj spravil progres sa posledné roky, tak treba povedať, 
že priamo úmerne s progresom Luníka IX sa zvyšoval počet osád v meste. Čiže vznikli 
nám nové osady  na Jazere, na Furči, Mašličkovo. Čiže ten problém sa v podstate 
presunul podľa viacerých ľudí, nie že vyriešil. Čiže preto viacerí poslanci volajú  
po komplexnom riešení a posledná vec, ktorá vadí skupine poslancov je aj to, že  
v uznesení hlasujeme o uznesení. Dôvodová správa nie je právne záväzná a súčasťou 
uznesenia nie je konkrétna zmluva, čiže my teraz odhlasujeme ako keby zámer, ale 
nevidíme a nevieme, čo bude podpísané. Čiže na tieto otázky treba dať legitímne 
odpoveď, netreba sa kvôli tomu vadiť a potom myslím si, že vieme dospieť nejakému 
rozhodnutiu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Viacerí predrečníci už podali tie veci, 

ktoré sú tam, ale ja ako predseda dozornej rady bytového podniku musím sa výrazne 
ohradiť voči takto predloženému materiálu, ako tuná je. Ja si dovolím najprv čítať návrh 
na uznesenie, ktorý nehovorí o týchto podrobnostiach, ktoré sme tu na teraz hovorili, 
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hovorí, len jednoducho schvaľuje odňatie majetku vo vlastníctve mesta Košice v kat. ú. 
Luník za zabezpečenie činnosti Bytovým podnikom mesta Košice, s.r.o., Južné nábrežie 
13, Košice, IČO 44518684 vrátane zrušenia príslušných zmlúv a jeho zverenie  
do správy MČ Luníka IX, Krčméryho 2, 040 11 Košice, IČO 0069119 je v rozsahu 
podľa prílohy číslo 1. To znamená, my sme týmto uznesením nezaviazali ani jednu, ani 
druhú stranu, aby pristúpila k týmto podmienkam, ktoré sú aj možnože aj povedané v tej 
dôvodovej správe, ale na druhej strane, keď si zoberiem ako predseda dozornej rady, že 
prevediem majetok do správy MČ Luník IX z bytového podniku a dlhy ostanú na mne a 
nebudem mať žiaden dosah na vymáhanie dlhov, tak ako predseda dozornej rady 
jednoznačne nemôžem súhlasiť a narábať takto s majetkom, že už nebudem vedieť mať 
dosah na vymáhanie týchto daných pohľadávok voči tretím stranám. To znamená, že 
pokiaľ nebude jasne deklarované a jasne napísaná zmluva, čo v tej zmluve medzi týmito 
trojstranami mestom, MČ a bytovým podnikom je dané, dovtedy nemôžem zahlasovať 
za tento daný materiál. A dovolím si aj citovať stanovisko dozornej rady, ktorá 
neodporúča MZ, aby tento daný materiál podporil v takom znení, ako je teraz 
predložený. Hlavne sa tu bavíme o sume, takzvaných vymožiteľných pohľadávok, ktoré 
asi činia výšku 345 000. Ak MČ  nám pošle na účet bytového podniku sumu 340 000 
tak, ako hovoril pán Fedoročko, áno, už sa viem pozrieť na túto danú vec. Ale akým 
spôsobom sa budem ja domáhať tých 345 000, ktoré sú ešte vymožiteľnými 
pohľadávkami? Máme tam dlh, ktorý už je nevymožiteľný vo výške cca 2 mil. EUR a 
teraz si postavím ďalšiu ťarchu na svoj vrub, ktorú ja budem znášať vo výške 345 tisíc a 
nemám garanciu toho, že viem, že tie peniaze mi niekedy v živote na účet prídu. Potom 
urobíme to, zase, no nepodarilo sa to vymôcť Luníku IX, tak budeme to potom my 
pomáhať bytovému podniku nejakou transakciou alebo nejakým transferom, aby sme 
zrovnali ten jeho daný dlh. To znamená, naozaj je potrebné dopracovať tento daný 
materiál. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tri nepresnosti by som chcel len uviesť  

na správnu mieru. Naozaj bez nejakého hnevu. Ja mám za to, že všeobecne záväzné 
nariadenie, ktoré zriaďuje bytovú komisiu, ju zriaďuje preto a ten mandát tam má, že 
nepridelí byt tomu, kto je dlžník, zároveň nepredĺži zmluvu tomu, kto je dlžník. Čiže 
vďaka tomuto VZN-ku my ten kontrolný mechanizmus máme, aby nám nevznikali 
neplatiči pri týchto bytoch a na druhej strane, aby sme nepridelili tomu, kto je dlžník. A 
čo sa týka dôvodovej správy. Rád by som dal do pozornosti jednu vec, asi ste 
zaregistrovali, že mesto Košice vyhralo v rámci sporného kat. ú. Železiarne spor  
s obcou Sokoľany. Chcem vám dať do pozornosti nález Najvyššieho súdu, Najvyššieho 
správneho súdu, ktorý povedal a ten dôvod, prečo sme tento spor vyhrali je, že nečítame 
len uznesenie, ktoré je v texte, ale zásadným je aj dôvodová správa. Čiže v dôvodovej 
správe povedané podmienky, pripomienky a ďalšie fakty sú pre súd uznateľným 
dôkazom, ako zastupiteľstvo rozhodovalo. Samozrejme nebránime sa tomu, aby sme tie 
body ešte vložili do uznesenia, je to úplne v poriadku, ale prosím, dívajme sa na 
dôvodovú správu, aj ako na ďalšie okolnosti, ktoré sú spojené vždy so samotným 
uznesením. Dnes ten nález Najvyššieho správneho súdu je taký, je nedeliteľnou 
súčasťou, tam to nejako vysvetľujú, keby to niekoho zaujímalo tak veľmi, rád vám tie 
dokumenty dám. Hej, ale to je dobré možnože aj do budúcnosti vnímať dôvodové 
správy, ako niečo trošku viac a dôležité, aby sme sa nedostávali zbytočne možno do 
konfliktov. Čiže len toľko na také upriamenie pozornosti. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Viackrát tu zaznelo, že 

dlžník nemôže dostať byt do prenájmu. Chcem sa opýtať, keďže nepoznám tie procesy, 
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či je napr. ošetrené to, že ak žije druh a družka, nie sú zobratí či alebo viac generácií  
v jednom byte, či sa šetrí aj to, že či neplatičom je jeden z týchto obyvateľov bytu a tým 
pádom ani iný obyvateľ daného bytu nemôže dostať pridelený byt alebo je to nemožné 
skontrolovať. Neviem, či rozumie... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem za otázku. Je tu pani Frenová. Dobre, tá vám vysvetlí. 

Medzitým pán Karabin, potom vám kolegyňa vysvetlí. Nech sa páči, pán poslanec. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Pán primátor ja s vami úplne súhlasím. Luník IX je 

dnes podstatne čistejšie sídlisko, ako to bolo v minulosti. Je to aj zásluhou starostu, 
ktorého za to chválim. Je to aj vďaka podpore mesta Košice, ale hlavne, môj názor, aj 
vďaka, aj v povinnosti tu bola návšteva pápeža, takže aj kvôli tomu tam. Tam to niekde 
začalo. Lenže všetko má svoje ale. Ten odpad a tie negatíva z tohto sídliska nezmizli, 
oni sa len presunuli vedľa, pár metrov ďalej na pozemky Myslavčanov, ktorých 
zastupujem. To sú pozemky Myslavčanov, ktorým vznikla nelegálne osada Mašličkovo. 
Viete, ja som tam bol v apríli tohto roku v čase vychádzky, podotýkam, o tom 
informoval v novinách aj splatených z verejných financií aj nemenovaný perešský 
starosta. Nedalo mu, musel aj v aplikácii informovať. Poviem otvorenie, tí ľudia ako 
tam žijú, sú v neľudských podmienkach. Je to hneď vedľa Luníka IX. Sú tam tony 
odpadu. Ja som čakal, to bolo v apríli, že ten stav sa zlepšil. Bol som tam aj minulý 
týždeň, v Mašličkove, ten stav sa nezlepšil. Naopak, zhoršil sa. Je tam oveľa viacej ton 
odpadu. A ja sa chcem pýtať, pán primátor, ako to chceme riešiť? Lebo tým, že my 
riešime teraz krajší a čistejší Luník IX, dajme im to do správy, nedajme im to do správy. 
Fajn. My to nevyriešime, my len presúvame niečo, problém z bodu A do bodu B. Ako 
chceme riešiť týchto obyvateľov, ktorí sa nechcú prispôsobiť a ktorí možno spôsobili 
nám aj stratu tým, že neplatili za odpad, neplatia dane a tak ďalej. Toto je podstatné. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Trochu sa posúvame už do témy byty. Jedna 

otázka pán poslanec, odpoveď. Na to sme schválili stratégiu ukončovania 
bezdomovectva. Je tam každá jedna oblasť spracovaná a sú tam aj ďalšie náležitosti, 
ktoré s tým súvisia a dnes budeme dokonca aj rokovať o správe o rodine, ktorá istým 
spôsobom prepája všetky tieto sociálne témy. Pani Frenová, nech sa páči, vysvetlite, ako 
funguje komisia v súvislosti s tými otázkami. 

 
p. Frenová, vedúca referátu sociálneho bývania: Pekný deň všetkým. My pri prideľovaní 

bytov vlastne skúmame situáciu, tak isto záväzky jednotlivých žiadateľov voči mestu, 
čiže všetkých dospelých osôb, či je to družka, otec, matka a dospelé deti vlastne, 
všetkých a na základe toho dávame odporúčanie členom komisie, či prideliť alebo 
neprideliť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte nejaké otázky ešte na komisiu, pokiaľ tu je pani kolegyňa, 

kľudne teraz faktickou, ak je niečo také, čo by ste chceli ešte upresniť, ako komisia 
funguje. Pre mnohých to je asi pole, ktoré nepoznajú, takže nech sa páči. Pán Matoušek, 
dobre vidím, nech sa páči. Aha, procedúra, čiže nie. Ďakujem pekne. Medzitým má 
procedurálny návrh pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Asi si myslím, že bolo tu povedané už všetko. Ako navrhujem 

ukončiť diskusiu a nech dobehnú v diskusii tí, ktorí sú prihlásení. Takže ďakujem 
pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. Dobehnú tri diskusie. 
 
Hlasovanie č. 51 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bola prijatý, teda budeme diskutovať už len v troch 

príspevkoch. Pán poslanec Šaňa. 
 
p. Šaňa, poslanec MZ: Áno, ďakujem. Vážené kolegyne, kolegovia, zbytočne o tom 

diskutovať, vidím ako ste naladení, nastavení. Úplne zbytočné o tom diskutovať. 
Poďme hlasovať za chvíľu a chcem povedať, že kto dôveruje mne, nech hlasuje za, kto 
nie, nech proti. Môžem povedať, že to takto spájam s mojou dôverou. Je mi to ľúto, je to 
tak. Hej. A druhá vec je, už nemám energiu, vôbec energiu ani silu robiť veci za správcu 
terajšieho, čiže uvidíme ako to dopadne vlastne. Po tomto vám hovorím, nebudem sa 
starať o bytové domy, minimálne okolia bytových domov, kde vlastne spravuje BPMK, 
uvidíme potom ten výsledok. Je mi to ľúto. Mňa sa to nijak, ja viem si to 
vyargumentovať, nedotkne. Neviete koľko práce si to odnáša a to, že som chcel 
rozhodovanie práve preto, aby sme mali páky na nich. Dobre, nedalo sa to, našli sme 
kompromis, dali sme len do správy, kde sme zlepšovali tie podmienky. Vy nechcete im 
dať žiť tým ľuďom normálne v podmienkach. Okej. Tých čo nechcú, nehovorím, že 
všetci. Poďme hlasovať. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán starosta nebuďme vzťahovační. 

Nemyslím, že to niekto vôbec naznačil niečo voči vám a tak ďalej, takže ja napr. mne 
tam chýba nejaký nápad, nejaká výzva a nejaká taká sympatická vec nejaká, čo keby ste 
povedali, že padali tu údaje 300 či 400 000 vymožiteľných a tak ďalej. Máte 220 bytov, 
vychádza to 1 600 EUR. Možno s tým keby ste prišli, áno, tá rodina si povedala, dáme 
dokopy 1 600 EUR, zaplatíme ten starý rest. Dáme to dokopy, zrazu bom, máte 
330 000. Vyplatí sa sekera a už sa ľahšie tým poslancom schvaľujú veci a myslím si, že 
takú 10 - 12 člennú rodinu je tých 1 600 EUR dostupných, však tak to majú aj iné 
rodiny na Slovensku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja si myslím tiež, že diskusia vlastne 

ukázala, ako sme aktuálne naladení. Ja myslím, že nie je všetkým dňom koniec a tento 
materiál aj tak môže byť dopracovaný, môže sa prejednávať v budúcnosti, čiže bolo tu 
veľmi veľa nezodpovedaných otázok. Ja len tiež jednému nechápem, preto je to tak 
tlačené na pílu. Je tu predseda dozornej rady v podstate z bytového podniku a pán 
starosta mňa dosť zamrzelo, tvoj argument, keď povedal si, že nebudem sa starať, 
pretože keď to neprejde a potom uvidíte. No starosta je od slovíčka starať sa a myslím 
si, že aj ostatní v MČ, či mesto či MČ jednoducho je to z povahy práce vyplýva, že 
jednoducho prijal si tú funkciu, že jednoducho staráme sa, čiže ja si tiež ako som na 
začiatku povedala, nie je všetkým dňom koniec a nie je to ani adresované proti tvojej 
práci, určite nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa.  
 
p. Kataffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Mňa mrzí, že sme sa takto zacyklili  
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v tomto bode a pýtal som sa aj pána starostu, aj pána konateľa z bytového podniku. Ja si 
pamätám, keď som ešte ja bol predseda dozornej rady, že sme sa bavili práve aj o tej 
správe bytov a vždy to bolo tak prezentované a pri tých diskusiách vždy sa hovorilo, že 
áno najväčší problém je správa tých mestských bytov, pretože je najdrahšia, pretože  
s tými ľuďmi sú aj najväčšie problémy. Tie vlastnícke byty v súkromných bytových 
domoch, kde sú podieloví spoluvlastníci, tam je problém bol minimálny a vymáhania 
boli minimálne. Špecifické obyvateľstvo na Luníku IX, proste je tam potrebná 
intenzívnejšia práca a preto to je pre bytový podnik aj náročnejšie. Ja vítam aktivitu 
pána starostu, lebo je fajn, keď sám príde s tým, že on to chce robiť, že sa tomu chce 
venovať. Ja ho v tomto aj podporím a mrzí ma, že to skĺzlo do tejto roviny a dokonca 
som bol aj upozornený v podstate teraz som si to overil u pána starostu, ale upozornil 
ma aj pán konateľ. Veta, ktorá v dôvodovej správe, respektíve ustanovenie, ktoré 
prečítam, že Bytový podnik mesta Košice s.r.o. poukazuje na skutočnosť, že v prípade 
vyhovenia žiadosti Mestskej časti Košice - Luník IX v takom znení, v ako bola podaná, 
by došlo k prechodu správy týchto bytových domov, stavieb, pozemkov a ich 
príslušenstva do kompetencie Mestskej časti Košice - Luník IX bez nevymožiteľných 
pohľadávok, teda bez dlhu, ktorý z užívania týchto bytových domov, stavieb, pozemkov 
a ich príslušenstva vznikol, čo by bolo na ťarchu Bytového podniku mesta Košice s.r.o.. 
Tá pôvodná žiadosť bola podaná na prevod vlastníctva, nie na správu a tak mi to bolo aj 
teraz v tejto chvíli vysvetlené, že to sa vzťahovalo na to. Medzi tým pri rokovaniach 
došlo k zmene, že teda nebude to prevod vlastníctva, ale to bude správa, s čím sa ja 
stotožňujem a toto tuná v podstate takto zostalo, čo je v podstate nejaké no 
nedorozumenie, nedopatrenie, ale mrzí ma to, lebo keď starosta má záujem sa o prebrať 
na seba takú veľkú zodpovednosť, tak by sme možno mali hľadať spôsoby, ako mu 
vyjsť v ústrety, lebo pre bytový podnik, pardon, pre bytový podnik je správa týchto 
bytov len záťažou. Takže ak to takto ďalej zostane, tak v podstate ten stav len bude 
pokračovať. Toľko k tomu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ďakujem za upozornenie, áno, tá veta súvisí  

s pôvodným návrhom, pôvodnou požiadavkou, ktorá sa následne precizovala. Pán 
poslanec Matoušek, pán poslanec Špak, faktická na? 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som chcel reagovať na pána Karaffu. 

Dominik, bol si, áno, predsedom dozornej rady a vieš, že z toho vyplývajú aj určité 
povinnosti aj určitá zodpovednosť. V rámci toho ako predseda dozornej rady nemôžem 
pristúpiť k tomuto, kde nie sú jasné pravidlá, ako mi prevedie vymožiteľný dlh  
MČ Luník IX vo výške 350 tisíc EUR. Nie sú jasné pravidlá, že či to bude splácať, akú 
ja budem mať vymožiteľnosť dlhu voči Luníku IX. Prepáč mi, ale ja nechcem ísť  
do basy kvôli tomu, že ja neviem tie to základné, primárne veci, ako sú zodpovedané 
v tomto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz to vysvetlil pán poslanec i ja. Ak som správne rozumel. To 

stanovisko bolo v pôvodnému zámeru k prenájmu a ďalším požiadavkám. Medzitým sa 
vyprecizovalo, aby to bolo o VZN-ku mesta, aby zostali základné niektoré atribúty a to 
teda mení úplne podstatu, lebo zrazu všetkých nájomníkov vidíme a možno ešte jeden 
argument, ktorý som možnože nepovedal a môžeme si to tu povedať. Viete, bytový 
podnik sa môže hádzať o zem koľko chce, ale nikdy nenájde takých pracovníkov, ktorí 
budú na Luníku IX dostatočne akceptovaní komunitou, v ktorej sú, ktorá tam proste je. 
Ak majú robiť svoju prácu tak, ako potrebujú. Áno, ale už nie si zamestnancom Luníka 
IX, si starostom, tak sme sa posunuli, ale vieš, o čom hovorím a ja som presvedčený, že 
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pán starosta tým, že spravuje a tým, že už má skúsenosť, ten kolektív sa tiež vyvíja, ten 
kolektív vníma problémy a je komunitne bližšie k ľuďom a dokáže im vysvetliť to, čo 
možno my sa niekedy snažíme a nie sme dobre vypočutí. Takže dbajme aj na to, že 
cieľom je proste ten tím okolo celej tejto problematiky vystavať tak, aby veci fungovali 
efektívnejšie a bytový podnik jednoducho z Opátskeho jednoducho to nedokáže urobiť 
a to nie je výtka bytovému podniku, lebo tie pokusy boli, ale proste to nefungovalo. 
Takže taký ešte argument, keď môžem. Pán poslanec Špak, pán poslanec Matoušek 
a pán poslanec Krcho. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pred chvíľou som nesúhlasil s ukončením 

diskusie, aj tak to prešlo. Vy po uzavretí diskusie, po vyjadreniach komisií, že tento 
materiál v tomto znení neprejde zrazu na záver začnete priznávať, že materiál je starý, 
nie je dokončený, ale neprišlo od vás ani jeden návrh uznesenia, ktorým by ste chceli 
ten materiál presadiť. Takže ja tomu nerozumiem, že tu aj bývalý predseda dozornej 
rady povie, že je z toho zmätený, prečo to nechceme podporiť, ale nedoniesol tak isto 
návrh uznesenia i napriek tomu, že má miesto a má možnosť diskutovať s nami. Ako 
jasné, že v bytoch, ktoré bytový podnik prenajíma firmám so ziskom 200 000 ročne a 
platia 50 EUR mesačne, tam nebude problém s platbou, ale samozrejme, že tí chudáci 
na Luníku IX poniektorí môžu mať problém so zaplatením. Áno. Aj tam treba urobiť 
poriadok, ale prečo neprišiel iný návrh? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale prepáčte, tento materiál prešiel aj MR, prešiel aj na komisii, 

tam boli dva hlasy proti, ak správne viem. Viete, prešlo to. Veci sa vyvíjajú, že prosím 
nevytýkajme si toto. Nikto, teraz prišla táto veta, tak si ju vysvetľujeme. Vždy je čo 
vysvetliť, vždy je čo dopovedať, ale ospravedlňujem sa, keď je tam takto veta, ktorá 
trošku kazí imidž alebo kazí dojem v tejto dôvodovej správe, ma to mrzí, ale proste 
zostala tam a  mala svoj racionálny základ. Pán poslanec Matoušek, pán poslanec 
Krcho. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja chcem len sa vrátiť trošku asi o mínus päť, 

keď sme rozprávali o tom, že dôvodová správa je právne záväzná a teraz v dôvodovej 
správe máme nejakú zmätočnú informáciu, ktorá zavádza všetkých poslancov a ideme 
o tom hlasovať, ale osobne si myslím, že aj keby tá veta tam nebola uvedená, nikde nie 
je uvedené, čo s tým dlhom sa bude ďalej diať. To znamená, že naozaj už aj z týchto 
dôvodov ako predseda dozornej rady nemôžem si dovoliť a žiadam vás poslanci, aby ste 
nepodporili tento daný materiál, ako je predložený aj s tou zmätočnou vetou, ktorú nikto 
momentálne nezmenil a bola predložená predkladateľom tejto dávnej, tohto daného 
návrhu. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán riaditeľ povedz, pán riaditeľ ty. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ja som sa zatiaľ nezapájal, ale poprosím vás, na poslednej strane 

je zhrnutie materiálu, kde je jasné odporúčanie, ako sa má postupovať, že sa 
nedoporučuje prenajať alebo odpredať, pretože vlastne nevieme tam zabezpečiť tú 
vymožiteľnosť a následne idú ustanovenia pri prevode bytov do vlastníctva, áno, ktoré 
tam sú, by boli nevymožiteľné, z toho dôvodu mesto Košice odporúča a ide plnými 
tlačivami zverenie nehnuteľného majetku podľa prílohy číslo 1 v katastrálnom úrade, 
území Luník do správy MČ za podmienok, že byty budú prideľované podľa VZN,  
MČ Luník IX bude súčinná pri vymáhaní takzvaných starých dlhov nájomníkov voči 
bytovému podniku a dlhov na komunálnom odpade a zároveň bude dohliadať, aby 
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nájomcovia bytov plnili všetky záväzky voči mestu. Ďalší odstavec. Bude vykonávať 
kontroly bytov a umožní vykonávať kontroly aj vlastníkovi bytov, čiže poverenému 
zástupcovi mesta, prípadne bytovému podniku. Posledný odstavec. Prevezme všetky 
povinnosti vyplývajúce zo spravovania majetku mesta tak, ako ich v súčasnosti 
zabezpečuje bytový podnik s.r.o. vrátane realizácie vyúčtovaní, podávania návrhov  
na exekúcie, vypratávanie bytov a podobne. Ten materiál, ktorý sme vám všetkým 
zaslali a toto je záver, ktorý je súčasťou tohto dokumentu. Poprosím vás, ak máme 
posunúť v správe tohto majetku a máme zabezpečiť naozaj aj tú vymožiteľnosť toho 
dlhu, o ktorom sa tuná rozprávame, poďme do tohto projektu tak, ako vám to 
navrhujeme, ako sa s tým oboznámili komisie a predpokladám, ako sme sa s týmto 
oboznámili všetci. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda nie je čo na tejto dôvodovej správe spochybňovať. Prvé dve 

tretiny hovoria o genéze, ako to vzniklo, kto dal žiadosť, kedy žiadosť, kto sa ako 
vyjadril a potom prišlo odporúčanie, ktoré hovorí, ako to máme urobiť s následným 
uznesením. Pán poslanec Krcho, pán poslanec Špak, pani poslankyňa Iľaščíková 
a ďalší, nech sa páči, faktická na pána riaditeľa.  

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Tým, že debata bola ukončená, 

nie je možné, aby poslanci prišli s nejakými novými návrhmi na uznesenie. Môžem? Či 
nie je možnosť. Možno sa aj viacerí stotožňujú, nikto nespochybňuje to, aký je zámer, 
ale tak ako je návrh na uznesenie, je nepriechodný, ako bolo, ako vyplýva z danej 
diskusie. To čo bolo teraz povedané v dôvodovej správe chýba v uznesení, čiže 
prekladateľ má možnosť buď doplniť do uznesenia konkrétne veci alebo ten návrh 
uznesenia prijať nejaký nový, pozmeňujúci. Tá možnosť tuná nie je, preto si myslím 
a nie je na škodu, či návrh na uznesenie by mohol byť zmenený a to by predkladateľ 
mohol zmeniť, že schvaľuje zámer na najbližšie rokovanie pripraviť materiál, ktorý 
predpokladám bude zodpovedaný všetky otázky, ktoré tuná padli a myslím si, že nemá 
ani mesto, čo skrývať, ani mestská časť, čiže ja by som, nemôžem, ale možno pán 
Berberich, schvaľuje zámer odňatia a tak ďalej na najbližšie rokovanie pripraviť 
materiál, kde budú tieto veci zodpovedané alebo po b) dajme dobu zverenia na 1 rok 
a uvidíme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa má procedurálny návrh. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Viete čo, keď sa tak pýtate k tomu 

pozmeňujúcemu návrhu, ja už ho predložiť nemôžem, ale ja som ochotný ho spracovať 
tak, že budú tie posledné vety v dôvodovej správy priamo v uznesení, aby bolo všetkým 
jasné, že aká je dohoda a pán poslanec Berberich, ak si ho osvojí, tak ho predloží. Je 
takýto súhlas? Ak teda by bolo, ak by ste boli ochotní za toto zahlasovať, že to tam máte 
uvedené, tak prerušme na 10 minút rokovanie o tomto bode, doplníme a pán poslanec 
Berberich to napíše, teda predloží.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, dobehnú tri faktické poznámky a pred pánom 

poslancom Berberichom. Dáme, tie podmienky existujú, čo sa asi dá, dáme nejakú  
5 minútovú prestávku. Nech sa páči, ešte faktické. Pán poslanec Špak, prepáčte, som 
meno nepovedal. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Že nedali ste hlasovať o tom procedurálnom 

návrhu. 
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p. Polaček, primátor mesta: A bol? Procedurálny hovorí, že aby bola prestávka, aby sa 
vytvoril priestor na doplnenie uznesenia, takto to môžem nejak. Tak potom nech sa páči, 
urobme takto hlasovanie. Hlasujeme teraz. Procedurálny návrh znel... 

 
Hlasovanie č. 52 -  za: 19, proti: 2, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...aby predtým, ako vystúpi pán Berberich sa urobila prestávka 

a zároveň mu pán poslanec Karaffa ponúkol, že mu pred-pripraví a pomôže 
s uznesením. Čiže faktické sú ešte pred nami. Pán poslanec Lörinc má procedurálny 
návrh medzitým, pardon. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja si myslím, že poslanci nevedeli, o čom hlasujú, až keď ste to 

povedali pán primátor. Chcem zdôrazniť, že o 12-tej mala byť MR a 12-tej má byť 
slovo pre verejnosť o 12-tej. Už je 12:48 a my tu stále diskutujeme a poslanec vystúpi 
a je to na zozname, však on nepovedal procedurálny návrh. To predsedajúci si má 
ustriehnuť a má vyzvať diskutéra, aby povedal procedurálny návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja si myslím, že sme urobili tak, ako nám rokovací poriadok káže. 

Chápem, že v KSK máte výklad úplne iný, že potrebujete poslancom trhať slovo 
a nemáte ani len kúska cti tí, ktorí to tam riadia, ale to problém nie je môj. Ja to robím 
demokraticky a vždy sa snažím vám vyhovieť, aj keď niekedy nie som s tým úplne 
stotožnený. Pani poslankyňa Iľaščíková. Poďme sa prosím vrátiť k téme, ktorú navrhol 
koleg... Môžeme byť, prosím. Nech pani poslankyňa, tak ...  

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Áno.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak prosím, kto nebol ešte prihlásený, nech to vidím na tabuli. Ja 

v tejto chvíli ja vidím len pána poslanca Berbericha. Dobre, ak dovolíte, v tejto chvíli 
vyhlasujem 3 min. prestávku, aby sme sa dohodli, ako budeme pokračovať. Do tejto 
chvíle nebol nikto prihlásený. Bol tam pán poslanec Berberich. Nech sa páči.  

 
---po prestávke--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, teda budeme pokračovať. Prosím, zaujmite svoje 

miesta k hlasovaniu a k rozprave. Faktickú má ešte medzitým pán poslanec Špak, nech 
sa páči. A po pánovi poslancovi bude nasledovať pán Berberich, ktorý má svoj prvý 
príspevok. Následne je diskusia ukončená. Pán poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som len v tej faktickej chcel vysvetliť kolegom, 

že pán kolega Berberich má naozaj voľné pôsobisko na predkladanie návrhov, ktoré mu 
môžeme dať a asi nejaký návrh príde, tak ďakujem pekne za slovo.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Berberich. Nech sa páči, 

pán poslanec máte slovo. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tak najprv poviem, čo som chcel 

pôvodne vo svojom príspevku povedať. Milé kolegyne, kolegovia, myslím, že sme si 
vypočuli argumenty za... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kolegovia prosím, zaujmite svoje miesta, aby sme sa nerušili 
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navzájom.  
 
p. Berberich, poslanec MZ: Vypočuli sme si argumenty za, vypočuli sme si argumenty, ktoré 

tu vyslovili nejaké pochybnosti, že či to bude správne rozhodnutie. V každom prípade 
myslím, že sme sa zhodli na tom, že je to ťažká téma a riešiť ju treba. Ja si myslím, že 
pán starosta má chuť aj myslím, že také isté know-how už vybudované na túto vec a 
mrzí ma, že sa to uberá takým smerom, že ako keby sme mu to nechceli proste dať, lebo 
ja vidím, že všetci súhlasia s tým, že jednoducho tie byty, ktoré dostal, tam sa 
podmienky zlepšili a jemu v podstate ide o to, aby sa zlepšili podmienky aj pre 
ostatných obyvateľov tak, ako tu bolo povedané. Nemali vodu, už majú. Nemali 
elektriku, už majú a tým pádom sa tá úroveň toho bývania dostala na inú úroveň a druhá 
vec je, že aj tých dlhov je tam menej. Určite nie, nebudeme nahovárať, že tam dlhy nie 
sú, lebo dlhy vznikajú aj v bytových domoch, kde žije väčšinové obyvateľstvo tak, že o 
tom sa nebudeme baviť. V každom prípade už ukázal na Luníku IX pri tých bytoch, 
ktoré má, že to dokáže, tak poviem za seba, že mňa to mrzí, lebo ja tu vidím takú 
paralelu s tým bodom, keď sme riešili výstavbu na Jarmočnej. Všetci sme chceli 
pomáhať, každý chcel, ale nie u nás, niekde vedľa a nakoniec to neprešlo. A mám taký 
pocit, že teraz cítim to isté, chceme pomáhať, každý je s tým stotožnený, ale toto, ale 
tam to, ale hento, tak ale dobre, myslí, že sa to dá pochopiť a preto si dovolím predložiť 
taký návrh, tak verím, že sa s ním stotožníte, aby sme teda tú vec neodpálkovali, ale aby 
sme sa o tom mohli baviť ďalej, tak ja by som si dovolil predložiť taký návrh, aby sme 
momentálne prerušili rokovanie v tomto bode, ale aby sa o tom bode rokovalo na 
najbližšom zastupiteľstve. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Ďakujem pekne. Mám pocit, že sme ...to je procedúra 

alebo je to uznesenie? Procedúra.  
 
p. Berberich, poslanec MZ: Takže procedurálny návrh, aby to bolo tak, ako to má byť. 

Navrhujem, aby sme prerušili rokovanie v tomto bode a pokračovali po dopracovaní 
materiálov na najbližšom rokovaní MZ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 53 -  za: 28, proti: 3, zdržali sa: 0  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. To znamená, o tomto bode budeme 

rokovať na budúce.  
- - - 

 
Bod č. 1 – Slovo pre verejnosť  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 1 otváram bod Slovo pre občanov v zmysle 

paragrafu, ktorý hovorí o tom, že vždy po poslednom bode, ktorý končí po 12-tej, tento 
bod otvoríme. Pre vašu informáciu, skôr ako bod otvorím, predpokladám, máme tu  
4 príspevky, čiže asi 20 minút. To znamená, prestávka bude vyhlásená približne o 13:30 
a následne poprosím MR, aby sme sa hneď po prestávke stretli, keď súhlasíte, dáme si, 
tipujem to 10 - 15 minút, nie dlhšie a následne sa pôjde na obed ešte, ak to bude teda 
približne 13:30, plus 15 minút, 13:45 tak, buď 14:30 alebo 45 si - pozrite na mňa, kto je, 
ako to vidí, 14:30. Stačí pre MR 30 minút prestávka? Ostatní hodinu. Čiže približne 
takto sme to zmanažovali alebo druhá možnosť je, že pred rokovaním si dáme MR. 
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Nech sa páči, kľudne faktickou, pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Aj členovia MR sú len ľudia, majú nárok na rovnaké zaobchádzanie 

ako každý iný, čiže keď tu trávime celý deň, prosím, nemám tu ani vodu, ani jedlo, 
chcem sa aspoň normálne najesť, pán primátor. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vy ste ma asi nepočúvali, pán poslanec. Otázka bola, po rokovaní 

si 15 minút dáme MR a tak ideme na obed, tí, ktorí sú členovia MR, lebo ostatní odídu 
o 15 minút skôr alebo to môžeme otočiť, že stretneme sa 15 minút pred rokovaním. To 
je celé, čo som ponúkol. Prišlo praktickejšie vybaviť, urobiť a človek si už sleduje čas. 
Každopádne pre ostatných rátajme, že to bude asi 14:45. Máme prihlásených v rámci 
bodu č. 1 štyroch diskutujúcich, je ním pán Jozef Filipko, pani Monika Dobrescuová, 
pani Mária Stařičná a pán Juraj Tabiczký. Pán poslanec Jozef Filipko chce diskutovať 
o dotácii pre klub národnostných menšín. Pán Filipko, pardon, máte slovo. MČ Sever. 
Nech sa páči. 

 
p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Dobrý deň prajem. Vážený pán primátor, vážené MZ, 

moja téma je nespokojnosť s výškou poskytnutej dotácie, ktorú ste schválili pre klub 
Národnostných menšín a pamätná izba Sándora Máraiho a keďže pán primátor mi 
odporučil, aby som tu prišiel a prehovoril vám do duše, aby ste mi možno navýšili túto 
dotáciu, tak to plním, lebo on a pani námestníčka tú prípravu toho materiálu zas  
pre zastupiteľstvo zrejme nezvládli a nevedia mi ju navýšiť. Podotýkam, že toto 
združenie vzniklo pred 25. rokmi z iniciatívy mesta Košice aj iných osôb, aby sa 
vytvoril priestor pre fungovanie národnostných menšín. Požiadali sme o dotáciu  
vo výške 7 000 EUR, bolo nám krátené o takmer 50 %, dostali sme 3 650.  
S porovnaním s ostatnými subjektmi ako je Ekumena alebo Rada seniorov, tam také 
výrazné krátenie neboli uplatnené. Ja verím, že došlo k nejakej chybe a musím vám 
prezentovať, že národnostné menšiny sú sklamané a rozčarované z vedenia mesta, ktoré 
nepovažovalo za dôležité podporiť v dostatočnej výške národnostné menšiny. 
Rozhodnite sa, ak nájdete možnosť, budem rád, ak to podporíte a budem veľmi rýchlo 
pokračovať. Mám pokračovanie témy, ktorá skončí pri národnostných menšinách. Týka 
sa vyjadrenia pána primátora pre jeden miestny denník košický. Mohol by som to 
nazvať aj ako neuveriteľná strata pamäte pána primátora. 1. júla bol v miestnom 
denníku uverejnený článok o neúspešnom električkovom tendri aj s vyjadrením pána 
primátora. Na základe mojej výpovede pred vyšetrovateľom bol vypočúvaný... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Filipko, vašou témou je dotácia pre Klub národnostných 

menšín. Myslím si, že nemá to nič s električkami. Ak ste prišli robiť hnev, tak si 
myslím, že... viete aj ten úvod ste začali tak, ako ste začali.  

 
p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Mám 5 minút.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, ja tu vidím tému národnostné menšiny. Prosím, držte sa 

témy.  
 
p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Ja som vo svojej prihláške pre organizačné poslal Klub 

národnostných menšín//... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, ja to vidím, váš podpis. 
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p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Tak vám to neprišlo, ale ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je tu váš podpis. 
 
p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Ja som túto tému poslal mailom a bola tam aj druhá téma. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nesporme sa prosím o veci, jednoducho, myslím si, že veci sú 

niektoré za nami... 
 
p. Filipko, obyvateľ mesta Košice: Nech sa páči a mám informáciu... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nikto nechce robiť hnev ani zlo, aj s tým odporúčaním, že máte 

vystúpiť, som trošku to inak formuloval, ale v poriadku. Ďakujem pán Jozef Filipko, 
poslanec MČ Sever. Ďakujem pekne. A ďalším diskutujúcim bude Monika 
Dobrescuová. Nech sa páči. Ak som zle povedal meno, sa ospravedlňujem. Jej témou je 
riešenie havarijného stavu miestnej komunikácie na Šípkovej ulici. Monika Dobrescu. 
Tak? Ďakujem pekne, ospravedlňujem sa.  

 
p. Dobrescu, obyvateľka mesta Košice: Takže dobrý deň pán primátor, pán viceprimátor, pán 

riaditeľ a poslanci. Prišla som tu vlastne so sťažnosťou, aj keď by som to celkom 
neformulovala ako sťažnosť, skôr ako takú nejakú výzvu alebo príspevok, ale chcem, 
aby sa v tomto smere konalo, takže preto som to naformulovala ako sťažnosť. 
Zastupujem občanov, ktorých sa to týka z vlastne MČ Vyšné Opátske a týka sa to 
vlastne komunikácie, ktorá nie je riešená už 25 rokov. Je to Šípková ulica a v podstate je 
problematická kvôli tomu, že tam sú dosť náročné vzťahy vlastnícke a v podstate je to 
také troška dedičstvo bývalého režimu, ale to ešte neznamená, že niektoré veci sa 
nedajú riešiť, lebo 20 rokov v podstate sa to zmieta zo stola. Takže najskôr vám to 
prečítam a keď budem mať ešte nejaký priestor, že to stihnem, tak by som potom  
k tomu ešte aj niečo povedala. Takže volám sa Monika Dobrescu a neviem, či som to 
povedala, som z MČ Vyšné Opátske. Vec – sťažnosť k dlhodobému neriešeniu 
havarijného stavu cestnej komunikácie Šípková MČ Košice – Vyšné Opátske,  
MČ – Nad jazerom. Šípková ulica sa tiahne popri Hornáde a končí pri moste v splave, 
lávke, ktorý je hranicou dvoch ďalších MČ a to Krásna nad Hornádom a Sídlisko  
Nad jazerom. Je to križovatka troch MČ. Okolie Šípkovej ulice je plné lesov, vodných 
plôch, ovocných sadov. Cesta je však 25 rokov neriešená zo strany MČ, mesta, SR a 
ďalších inštitúcií. Stav cesty je havarijný, životu nebezpečný. Mrzí ma, že ste, ja som tu 
doniesla aj nejaké fotografie, ale tak nie je to možné vidieť, ale ja dúfam, že niektorí, 
ktorí budú mať chuť sa tam prísť pozrieť, tak uvidia osobne, aký tam stav je. V čase 
dažďu, snehov a námraz nepriechodný. Ľudia odstavujú autá, chodia pešo do svojich 
domov. Denné využívanie auta má za následok poškodenie náprav, kolies a pneumatík. 
Cyklisti, ktorí často využívajú túto cestu v meste na Krásnu a napojenie  
na cyklochodníky, si poškodzujú bicykle. Pred mojimi očami dieťa na bicykli spadlo  
do diery plnej vody a blata, ktorá sa nachádza na danej ceste. Na ulici je 10 rodinných 
domov, záhrady a niekoľko celoročne obývaných chát Je to obľúbená zóna  
na prechádzky, obyvatelia z celého mesta sem prichádzajú so svojimi deťmi, psami, 
koňmi. Využívajú hrádzu, cestu alebo prechádzajú do mestských lesov nad Šípkovou 
ulicou. Niekoľkokrát do roka sa usporadúvajú rybárske súťaže a to lokálne, národné a 
medzinárodné a je veľkou hanbou, keď cudzinky vidia takýto stav cesty a hrádze  
v modernej európskej krajine. Veriaci počas cirkevných sviatkov navštevujú kaplnku 
svätej Márie v lete nad Šípkovou ulicou. V tejto časti je aj krásne Vranie jazero. 



77 
 

Košičania ho poznajú aj ako mŕtve rameno. Niekedy slúžilo k zimnému korčuľovaniu, 
dnes jeho okolie sú už hlavne ako čierne skládky. K neporiadku prispievajú aj 
bezdomovci a neprispôsobiví občania, ktorí v danej lokalite ilegálne prebývajú. Celá 
táto zelená zóna je využívaná občanmi mesta a nielen nami, ako obyvateľmi tejto MČ, 
ale je zanedbaná, cesta skoro nepriechodná a hanbou nás všetkých, pretože 
nevyužívame potenciál tejto lokality k lepšiemu a zdravšiemu životu. My, ktorí tu 
bývame sme týmto častokrát diskriminovaní, čo sa týka zdravotných služieb, ale aj 
bežných služieb, ako aj taxík, kuriér, pošta či separovanie odpadu. Poskytovatelia 
služieb odmietajú jazdiť po tejto ceste, vysoká prašnosť nám ovplyvňuje zdravie a má 
na svedomí náš komfort v rámci priestoru. V prípade požiaru si neviem predstaviť, ako 
rýchlo sa tu dostanú požiarnici, záchranná služba a podobne. Jeden z dôvodov 
neriešenia komunikácie je právny stav cesty a to, cesta je účelová, patrí SR, z časti aj 
mestu, dokonca aj Teplárenský holding tam má časť pozemkov, spravuje ju Slovenský 
vodohospodársky podnik. Vodohospodársky podnik pri sťažnosti argumentuje, že ju 
ako účelovú cestu nepotrebujú opravovať a nie sú na to financie. Cesta patrí do k. ú. 
Košice Nad jazerom, ale rodinné domy, chaty a záhrady už sú v kat. ú. Vyšné Opátske. 
Otázka cesty sa z každej strany zamieta bez diskusie alebo akéhokoľvek podnetu, či 
riešenia zo strany poslancov. Zdôrazňujem, že je to jediný možný prístup k našim 
nehnuteľnostiam. Náš návrh navštíviť túto lokalitu osobne, automobilom, bicyklom, 
pešo a apelujem na pána Špaka - predsedu komisie dopravy, na pani starostku  
MČ Nad jazerom, na pána starostu MČ Vyšné Opátske, MČ Krásna nad Hornádom, 
zástupcov VHS, Teplárenský holding, Rybársky zväz ako aj na poslancov mesta. 
Zástupcovia mesta by mali zorganizovať stretnutie všetkých vyššie spomenutých 
zástupcov verejných inštitúcií, dokonca aj zástupcov KSK, aby našli vhodné riešenie 
a spolupracovali. Riešenia môžu byť rôzne, napr. prispieť financiami, technikou, 
materiálom, radou, projektom, ľudskými zdrojmi k zlepšenie cestnej komunikácie 
a okolia. My ako občania a obyvatelia tejto lokality sme ochotní každý podľa svojich 
možností pomôcť či finančne alebo prispieť prácou k riešeniu tejto problematiky cestnej 
komunikácie. Tiež samozrejme navrhnúť právne riešenie tejto komunikácie, zamerať sa 
na existujúci verejný priestor, zelený park, kultivovať ho, reparovať, zveľaďovať, 
zachovať prírodný potenciál tohto územia, aby slúžil všetkým občanom k lepšiemu 
životu. Škoda, že mi teda akože došiel čas, ale bola by som rada, keby sa to riešilo, lebo 
zatiaľ z toho právneho hľadiska je to neriešené, ale my tam žijeme a pre mňa ako 
občana, mňa by to nemalo zaujímať, že prečo sa tá cesta nerieši a celé to okolie, že je 
zanedbané, ale aby sa našla nejaká proste komunikácia a možnosť, ako skultivovať 
tento priestor verejný. To je... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďalším diskutujúcim bude Mária... Hej, aj fotky, 

aj fotky, keď mi dáte budem rád. Ďakujem. Ďalším diskutujúcim je Mária, ďakujem, 
Mária Stařičná s tému Neúnosné pracovné podmienky a chaotický manažment 
riadiacich pracovníkov. Nech sa páči. Máte slovo. 

 
p. Stařičná, obyvateľka mesta Košice: Dobrý deň. Vážené dámy a páni, radi by sme vás 

oboznámili o situácii v zariadení sociálnych služieb. Od nástupu pani riaditeľky  
do funkcie prebehli v zariadení personálne čistky, ktoré pretrvávajú dodnes. Aktuálne 
odchádzajú ekonómka a sekretárka kvôli arogantnému správaniu riaditeľky a jej 
chaotickému riadeniu. V zariadení sa praktizuje mobing, bossing, zastrašovania 
a nedôvera. Pod vedením doktorky Lisanskej a magistry Puškárovej dochádza v riadení 
zdravotného úseku k zmätkom a chaosu. Aj napriek sľubom vedenia o navýšenie stavu 
od 01.09. sa vôbec nič nezmenilo. Pri výpadku personálu na PN alebo akútne vyšetrenie 
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je na príkaz Mgr. Puškárovej slúžiaci zamestnanec povinný zabezpečiť náhradu 
pracovníka z domu, pričom dochádza k častým zmenám smenoviek, ktoré sa 
preposielajú cez sociálne siete a tým dochádza aj k tomu, že dotyčný nevie, že má 
zmenu. Do zariadenia sú prijímaní aktuálne nepreposúdení klienti na základe 
odporúčania príbuzných, ktoré sú v rozpore a dodatočne doplnenou dokumentáciou. 
Najnovším prípadom je pán, ktorý napadol opatrovateľku a musel byť spacifikovaný 
privolaným opatrovateľom. Verbálne, vulgárne útoky klientov na personál sú úplne 
bežným javom bez postihu. Opitých klientov pri návrate bežne doprevádza polícia alebo 
zdravotná služba. Personál je nútený ho obriadiť od výkalov, upratať znečistené 
priestory, položiť na lôžko a pravidelne monitorovať 24 hodín. Týmto dochádza  
k porušeniu domového poriadku, personál je fyzicky a psychicky dlhodobo preťažený, 
kvôli nevytvoreniu vhodných pracovných podmienok, čoho dôsledkom je vyhorenie a 
odchod zamestnancov na dlhodobú PN-ku. Tento problém má nepriaznivý vplyv najmä 
na duševný stav klienta. Platové ohodnotenie nezodpovedá narastajúcemu počtu 
ťažkých paliatívnych stavov vo vyhradenej starostlivosti ošetrovateľov a tiež blúdiacich 
dementných klientov vyžadujúcich sústavný dohľad. Ošetrovatelia sa podieľajú  
na najnáročnejších fyzických prácach, pričom im nie sú poskytované žiadne motivačné 
odmeny, ktoré boli k dodatku kolektívnej zmluvy zrušené. Na zaškolenie nového 
zamestnanca nie je vyčlenený pracovník, nakoľko sa zaúča popri práci slúžiaceho 
ošetrovateľa, ktorý na to nebol zaškolený a zároveň nie je za to ani finančne 
ohodnotený. K stabilizácii personálu by určite došlo pri zlepšení pracovných podmienok 
a platového ohodnotenia. Tieto problémy nie je možné riešiť cestou odbornej 
organizácie z dôvodu konfliktu záujmov, nakoľko vedúcou zdravotného úseku a 
zároveň vedúcou odborovej organizácie je doktorka Lisanská. Ošetrovatelia, ale nie sú 
informovaní o stave infekčného klienta po hospitalizácii, čím dochádza k ohrozeniu ich 
zdravia. Zariadenie disponuje jednou izolačnou miestnosťou, aj to v nevyhovujúcom 
stave pre 188 klientov. Deratizácia ploštíc nebola vykonaná promptne, ale až po určitom 
čase. Strava pre klientov aj zamestnancov je totožná, no nie dostatočná pre fyzicky 
pracujúceho ošetrovateľa 12 hodín, pričom je úplne bežné, ak opatrovateľka prejde 
20 000 krokov za zmenu. My nechceme nikoho očierňovať, len poukazujeme na reálnu 
situáciu v zariadení. Doposiaľ sa žiadna komisia, ktorú navrhla pani Adamčíková  
do zariadenia nedostavila. Na oslavách spomínaných pani Gurbáľovou o vrelom prijatí 
riaditeľky klientmi je nutné povedať, že sa tam zúčastňujú len určité percento tých 
istých mobilných klientov. A čo dlhodobo pripútaní na lôžko? Preto odporúčame 
ustanovenej sociálnej komisii navštíviť oddelenie z izby do izby, aby spoznali klientov, 
ktorí sú úplne odkázaní na starostlivosť, aby nerobili závery len za zatvorenými dverami 
s riadiacim personálom, ale prihliadli aj na názory opatrovateľov a klientov. Vážený pán 
primátor, vážené MZ, toto nie je žiaden anonym, ale podnet podporený desiatkami 
zamestnancov zariadenia, z časti prítomných na zasadnutí. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem a posledným diskutujúcim je pán Tabiczký s témou 

Vypísanie dlhopisov VVS. Nech sa páči, pán Tabiczký. 
 
p. Tabiczký, obyvateľ mesta Košice: Dobrý deň páni poslanci, pán primátor. Využívam ako 

možnosť, ako vystúpiť ako občan na tému Upisovania dlhopisov. Prečo k tejto téme?  
V novinách sa objavilo niekoľko informácií o tom, že VVS a.s. ponúka výmenu akcií  
za dlhopisy. Preto, keď som si prečítal program tohto zasadnutia a tam, kde sa 
vyskytovalo, sa vyskytol na návrh na práve výmenu akcií za dlhopisy, som sa vyslovene 
zdesil. Fakt je ten, že tento návrh ešte bol, v tom doobeňajšom čase prezentovaný, bol 
zamietnutý. Lepšie rečeno ako mesto nedoporučilo jednať o ňom.  Chcem vysloviť 
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vďaku akoby mestu, že správne posúdilo tento problém, lebo vlastne tento návrh bol 
protizákonný. Odporuje zákonu 442/2002 a jeho novelizácii z 12. decembra minulého 
roku, kde vyslovene sa upozorňuje na to, že výmena takýchto akcií za dlhopisy je 
protiprávny. Čiže som rád, že toto vôbec akoby sa nedostalo vôbec na jednanie 
vzhľadom ku zodpovednému prístupu vedeniu mesta, ktoré vyhodnotilo toto riešenie 
akoby protiprávne a zlé. Ešte raz ďakujem. Chcel by som sa ešte venovať druhému 
problému. Dúfam, že ako pán primátor mi dovolia ako, nebolo tam možné ako. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Tabiczký, ja sa ospravedlňujem, máte tu Vyhlásenie 

dlhopisov Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti. Dodržujme pravidlá, ktoré nám 
hovorí rokovací poriadok, vždy je potrebné dať tému. Tu ste dali a inú tému, prosím, 
inokedy. Ja sa ospravedlňujem, ale prosím, rešpektujme tak, ako to máme nastavené. 
Mrzí ma. Ďakujem pekne. Do diskusie faktickými na základe rokovacieho poriadku, 
ktorým sa vždycky otvára debata po vystúpení všetkých prispievateľov, teda sa otvára 
diskusia. Fakticky ich máme päť. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána Tabiczkého, lebo je to už také ad 

absurdum, že občania nám tu prídu povedať, že v podstate magistrát a primátor 
predkladá uznesenie, ktoré bolo protiprávne s celým aparátom právnikov a potom 
poslanci to neodhlasujú a primátor viacnásobné hovorí, že je to povinnosť poslancov 
a potom ďakujete vedeniu mesta. Okej. Druhá absurdná situácia bola, že pán primátor 
ste povedali, že ste demokrat a nebudete robiť to, že nebudete brať slovo tak, ako to že 
vraj robia na VUC-ke, ale ste zarezali pán Filipka v priamom prenose. A tretie ad 
absurdum bolo, že úplne, že pán Filipko ste najprv kandidovali spolu s primátorom, 
potom ste tu na seba 4 roky nadávali kvôli DPMK a potom ste zase kandidovali s ním 
a teraz nadávate, že vám zobral 3,5 tisíc EUR. Pritom veľmi dobre viete, že primátor má 
kompetenciu rozhodovať do 10 % celkovej výšky rozpočtu. Čiže viac ako niekoľko 
miliónov, poviem to tak, 25, 26, 27 miliónov. Čiže ja nevidím problém, prečo 
primátora, s ktorým ste kandidovali v jednej koalícii, nepoprosíte, aby rozpočtovým 
opatrením preniesol tých 3,5 tisíc EUR späť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som 

rád reagoval k téme tej komunikácie na Opátskom z druhej strany Hornádu. Ja 
samozrejme nepoznám ani majetkovo-právne vzťahy k tejto komunikácii, ani možnosti 
mesta. V každom prípade, ale chcem podporiť z toho pragmatického hľadiska 
výhľadovo, aby sme sa o túto komunikáciu zaujímali a pokúsili sa ju dať do poriadku, 
pretože naozaj to jedna z možných komunikácií, ktorá by mohla odľahčiť, aj keď 
zrekonštruovanú, ale vždy nie dostatočne kapacitne nastavenú Slaneckú. A možnože 
tým, že táto komunikácia naozaj prepája Krásnu a Opátske napr. a obchádza Slaneckú, 
tak okrem toho, že obyvatelia danej lokality by mali dôstojnú komunikáciu, pretože tam 
je naozaj totálne tankodrom, tam v podstate ani nie je asfalt, len také vymleté, možno  
30 – 40 cm diery, tak by to bola aj komunikácia, ktorá by prepájala v podstate Krásnu 
a Opátske na ten výjazd, taký mini obchvat by vznikol. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja si nemyslím, že toto 

je jediný prípad takejto komunikácie v meste, ale máme takýchto komunikácií omnoho 
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viac a uvediem hneď 2 príklady. 700 m. od magistrátu, napríklad Zvončeková ulica 
alebo Stokrásková ulica. A je to, že centrum mesta, nie naozaj jeho okraj. A ja si 
myslím, že tam je aj problém v tejto lokalite, že tá líniová stavba a cesta, ktorá mala byť 
tam postavená, je práve aj možno cez pozemky pani Dobrescu. To znamená, že ja si 
neviem predstaviť, že by sme investovali finančné prostriedky do jej vlastníctva. Toto 
zákon vylučuje. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Neviem, pani Monika, či vás dakde vidím. Keď 

pošlete nám tento materiál, ktorý ste nám dali na mesto, organizačnému oddeleniu, my 
to prepošleme aj poslancom, aby aj videli, že čo to je za cesta, aby sa neporovnávali, 
cesty v meste s touto cestou, aby každý chápal, o čo ide. Aby si urobili predstavu aj 
z obrázkov, aj z textu, ktorý ste nám dali. Nevidím vás, ale ak môžete nám to dať 
elektronicky, budem rád. A pardon, už vás vidím. Ďakujem. Pani Adamčíková, nech sa 
páči. Pani poslankyňa Adamčíková. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som chcela 

reagovať na pani Stařičnú z Garbiarskej. Čiže len by som chcela dať veci na správnu 
mieru. Ja som vyzvala kolegov hneď po zastupiteľstve, keď sa téma otvorila, problémov 
a nedostatkov, aby mi doručili podnety a sťažnosti, ktoré majú, na základe ktorých som 
chcela iniciovať vytvorenie skupiny poslancov a problém prešetriť a riešiť. Žiaľ 
materiály mi prišli predvčerom, dnes a niektoré ani ešte nedošli, čo už som potom 
z časových dôvodov nemala možnosť zrealizovať. Čiže určite mi nie je problém 
Garbiarskej ľahostajný a verím, že ho spoločne vyriešime. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Vrátim sa k tomuto bodu. 

Chcem sa opýtať, pani, prepáčte, že som prepočul vaše meno, keď ste spomínali, že 
ako, čo všetko... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ku ktorej téme? 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čo všetko panuje na tom stredisku, na 

Garbiarskej. Stále je tam zástupkyňa pani Sloviková, lebo toto meno tam nepadlo? Ste 
nejaké dve pani spomínali, ktoré nepoznám. Dobre a tieto dve panie, ktoré ste spomínali 
sú, to je jej zástupkyňa alebo pravá ruka alebo kto? Kto sú tie pani? Manažérka. Čiže 
riaditeľka to neriadi? Čo je s tou riaditeľkou?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja si myslím, že pani poslankyňa Adamčíková správne povedala a 

určite urobí aj špeciálnu komisiu sociálnu, keď treba a pozve ľudí. Bavme sa, 
rozprávajme sa o problémoch. Ak nejaké sú, treba ich riešiť, určite áno. Takže pani 
poslankyňa v tomto má dôveru, že si vie urobiť poriadok, vie zavolať ľudí. Prosím, 
venujme sa podnetom, ale je pravda, že ani ja podnety nemám. Mám aj druhú stranu, 
tak prosím, buďme objektívni a hľadajme pravdu. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech 
sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže ja by som tiež rada reagovala na pani Dobrescu, ktorá 

vlastne vystupovala k lokalite Šípková. Máme to tu otvorené. Čiže preveríme, či časť sa 
nachádza v záhradkárskej lokalite alebo v podstate... 
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p. Polaček, primátor mesta: Účelová cesta. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ako je to tam riešené, ale na veci to nič nemení.  

Pred chvíľočkou som rozprávala so starostom MČ Vyšné Opátske, ktorý vlastne 
potvrdil, že viedol rokovania s vodohospodármi a v najbližších dňoch by tie 
najkritickejšie úseky mali minimálne zasypať makadamom, keďže je to pravdepodobne 
ich vlastníctvo a teda tie rokovania prebiehali. Len toľko, čo mám informácie aktuálne, 
ale aj z našej strany MČ sa povenujeme tomu s tým, že zákon o majetku obcí je jasný a 
teda vieme, kde vlastne môžeme investovať a toto primárne by určite mali riešiť 
vodohospodári a štát, ktorému táto komunikácia patrí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: K tej situácii v našom mestskom podniku viac menej na Garbiarskej. 

Už aj minule tu boli nejaké podnety, bolo povedané, že vážte slová a vážte, 
neodsudzujte nikoho, nelámte palicu. A vtedy som aj verejne vyzval, aby sa ozvali 
ľudia, ktorí majú nejaké podnety, aby verejne prehovorili, aby sa nebáli. Na základe 
toho mi došli podnety, ktoré poviem tak, tie ktoré mi došli, potvrdzujú tie slová o tom, 
že je to vážny problém. Neboli to len anonymné podnety, boli to konkrétni ľudia. Čiže 
žiadny anonymný e-mail, ale konkrétni ľudia, ktorí prišli a chcem povedať, že na to tam 
je tá riaditeľka, aby si to zmanažovala, aby to riešila. Ak nie je schopná to riešiť, tak 
tam nech príde iný riaditeľ za ten plat. Ale mňa osobne vyrušuje, že tu ako na klavír 
chodia nespokojní zamestnanci s konkrétnymi vecami a my sa tvárime, že sa nič nedeje. 
Čiže ja by som v tomto aj chcel vyzvať pani riaditeľku verejne, aby tu prišla  
na zastupiteľstvo, ako manager povedala, aká je situácia, aké je jej stanovisko, ako 
plánuje situáciu riešiť, lebo z toho, čo je tu prezentované, musím povedať, že keď dámy 
už našli odvahu a prišli osobne a vystavujú sa perzekúciám a spätnému haneniu, tak tá 
musí byť naozaj vážna, lebo nevolili ten spôsob, že by poslali anonymy a skrývali sa, 
ale prišli osobne vo svojom mene niečo prezentovať. Čiže nedávajme to pod koberec, 
riešme to a na to tam je tá platená manažérka, aby nám tu situáciu vysvetlila, aby ju 
zvládla. Ak ju nedokáže zvládnuť, tak potom nech je tam iný manažér.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, nech sa páči, chce reagovať na pána 

poslanca.  
 
p. Čop, poslanec MZ: Ja tak isto musím zareagovať, pretože áno, na poslednom MZ sa táto 

téma otvorila, bolo požiadané aby, ak sú... Na poslednom zastupiteľstve, ktoré sme mali 
ešte pred prázdninami, bola táto téma otvorená, otvoril ju aj pán starosta MČ Staré 
Mesto. Ja som požiadal, aby boli predložené všetky podnety, ktoré sa tejto témy týkajú, 
a kde sú konkrétne pochybenia. Musím povedať, že do dnešného dňa som žiadne 
podnety nedostal a musím potvrdiť len to, čo hovorí aj pani poslankyňa, že naozaj tie 
podnety mi neprišli a dneska som ho dostal, keď mi ho jeden z poslancov preposlal. 
Áno, s tým, že v tom podnete sa odvoláva aj na moje meno a pána primátora, ale k nám 
do rúk neboli dodané. Je možné, že sú na ceste, pretože tie dokumenty sú datované 
dátumom 11. 9., dnes je 12., ale naozaj sa neviem zaoberať podnetmi, ktoré nie sú 
doručené na stôl a nie sú zverejnené. Zvláštne je, že vždycky tieto podnety sa účelovo 
objavia pred zastupiteľstvom, tesne pred zastupiteľstvom, v deň zastupiteľstva. Ja sa rád 
týmto veciam budem zaoberať, ja nemám problém, mám otvorené dvere stretnúť sa 
s tým, kto chce o týchto veciach hovoriť, ale naozaj k dnešnému dňu tieto podnety 
nemám. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja vás chcem poprosiť, pán riaditeľ, podlieha 

táto riaditeľka štatutárovi. Máme tu ešte body, ktoré hovoria o rozpočte riadenia 
mestských podnikov. Prosím, zavolajte jej, nech tu príde osobne pani riaditeľka a nech 
to vysvetľuje. Pokiaľ nie je PN, ak je PN, nech prídu jej zástupkyne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ja takisto súhlasím s pánom Lörincom a sa čudujem, že 

odkedy aj bola kontrola vykonaná u kontrolóra, bolo to možno pred rokom, pred dvoma, 
neviem presne ten čas, odvtedy sme pani riaditeľku nevideli tuná, aj keď sme viackrát 
žiadali, aby prišla na zastupiteľstvo, aby odpovedala na naše otázky, ani raz. Ja sa 
pýtam, dva roky je na PN-ke alebo čo je s pani riaditeľkou, že nevie prísť tuná sa 
postaviť a vyvrátiť všetky tieto tvrdenia, ktoré sú proti nej a nám odpovedať na otázky, 
pretože tento problém tu je dlhodobý v tomto zariadení s ňou.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme bod č. 1.  

- - - 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prestávku vyhlasujem na 60 minút, teda do 14:45, aby sme si 

dobre pamätali. 14:45. Prosím, dohodneme sa, či MR urobíme teraz alebo o 14:30. Áno, 
nie. Sa ľahšie manažuje ten obed, keď... Podľa mňa to dáme za 10 minút.  

 
--- po prestávke --- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím vás, aby ste zaujali svoje miesta na rokovanie, aby sme 

mohli začať, prosím, aj sa prezentujte, aby hneď, keď budeme mať dostatok počet 
hlasov, sme mohli fungovať. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, čas na obedňajšiu 
prestávku vypršal. Poprosím vás, aby ste zaujali svoje miesta na rokovanie. 
Prezentovaných je 15 poslancov. V tejto chvíli zasunutých kariet je 36, prezentovaných 
26 poslancov.  

 
Bod č. 37 
Prenájom bytov vo vlastníctve mesta Košice a BPMK, s.r.o. právnickým osobám, 
ktorých zriaďovateľom nie je mesto Košice  
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 37 a teda zároveň aj otváram 

materiál na zasadnutie MZ, ktorým je Prenájom bytov vo vlastníctve mesta Košice a 
BPMK s.r.o. právnickým osobám, ktorých zriaďovateľom nie je mesto Košice. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Pán primátor, poprosím vás o chvíľočku strpenia, len si 

potrebujem vytiahnuť materiál a mám tu pozmeňovací materiál.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ak môžem, tak prepustím slovo pánovi Špakovi a potom sa 

prihlásim znova. 
 



83 
 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Prenájom bytov komisia dopravy a výstavby tento bod 

prejednala, uznesenie bolo schválené a odporúčame daný materiál prerokovať. Takže to 
je základná informácia z komisie dopravy a výstavby.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek, druhý 

vstup. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Mám tu pozmeňujúci návrh, ktorý 

vychádza zase z dozornej rady BPMK. Takže pozmeňujúci návrh spočíva v tom, že 
v pôvodnom návrhu sa bavíme o nájme 2+2 a tento nový návrh vlastne bude hovoriť 
o tom, že bude to 1+1. Čiže dovolím si prečítať celé znenie tohto návrhu: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach odporúča mestu Košice a BPMK, s.r.o. uzavrieť s jednou 
právnickou osobou jednu rámcovú zmluvu na prenájom všetkých bytov, ktoré má 
v súčasnosti v nájme na dobu určitú, na jeden rok a možnosť na predlženie o ďalší rok. 
Predkladám tento môj pozmeňujúci návrh návrhovej komisii.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Blaškovičová, nech sa páči. Diskusia. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja vás zase chcem poprosiť kolegyne 

a kolegovia, aby ste pozmeňovák pána kolegu Matouška nepodporili. Nemusím hovoriť 
odkiaľ som, kde som zamestnaná. Keď som prišla do Košíc pred 45 rokmi, nebyť toho, 
že mne a môjmu manželovi, ako čerstvo novomanželom poskytlo divadlo byt. Nebola 
by som tu ani ja, ani môj manžel a myslím si, že všetko to, čo som aj ja, aj on urobili 
preto to mesto, že by bola škoda, keby to tu jednoducho nebolo. Neviem, aké máte 
informácie o nástupných platoch umelcov. Vážim si hlboko každú, každú jednu 
profesiu, ale môžem vám povedať, že žiaden nastupujúci začínajúci umelec nemá šancu 
utiahnuť komerčný nájom, preto máme taký obrovský problém získať či do činohry,  
do opery, do baletu, do filharmónie výkonných umelcov, ktorí naozaj nebudú robiť 
hanbu inštitúcii, ako je Štátna filharmónia alebo Národné divadlo Košice. Roky sa s tým 
boríme, pretože mladí, ktorí študujú v Bratislave, to znamená, vysokoškoláci skončení 
tam jednoducho zostanú už kvôli tomu, že za pár slučiek v dabingu si zarobia viacej, 
ako dostanú divadelný plat. V týchto bytoch, v našich teda divadelných nebývajú 
samozrejme len úplne tí, ktorých sme prijali, iste sú tam aj byty, v ktorých bývajú už aj 
zaslúžilí naši členovia Národného divadla, ale myslím si, že v tom uznesení ako je to 
napísané, je to celkom dobre ošetrené. Proste dať šancu tým mladým, aby sa zabývali, 
aby získali skúsenosti, aby nemuseli učiť na ďalších štyroch ZUŠ-kách, aby si vôbec 
mohli zarobiť na nejaký nájom, ale mohli sa venovať tej práci, pre ktorú do Košíc prišli 
alebo chcú vykonávať a tí, ktorí tam bývajú dlhšie, s lepším príjmom, určite budú 
vyriešení stretnutím, ktoré tu je navrhnuté, aby sa jednalo so všetkými tými 
konkrétnymi organizáciami a inštitúciami, aby sa tie veci dotiahli do konca. Viete, 
divadelný repertoár sa nestavia na jednu sezónu, ani na dve, keď obsadíte herca  
do postavy, počítate, že sa to bude hrať aspoň pár rokov, možno 5 – 6, dokonca 
Chrobáka v hlave hráme 16 sezón. Takže určite nebudete obsadzovať človeka, o ktorom 
neviete, či vám ďalšiu sezónu zostane, ak bude musieť kvôli ubytovaniu odísť. Takže ja 
vás prosím kolegovia, nechajte ten návrh uznesenia, aj tak sa s tým budú tie kultúrne 
inštitúcie boriť, aby tým ľuďom pomohli, aby ich mohli zamestnať. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Špak faktická na pani poslankyňu. 
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Nechcem nejak namietať, ale 
spomíname tu organizáciu, ktorá dokonca nemá s mestom dokopy nič spoločné, aj keď 
samozrejme, je krásne, že tu sú a že pre našich obyvateľov zabezpečujú určité veci, ale 
tak isto ako ste spomínali hercov, tak môžem spomenúť, ja neviem, šoférov, ktorí sú  
v našom podniku priamo, môžem spomenúť predavačky, ktoré možno nie sú v našom, 
ale dobre, tak poďme na terénnych pracovníkov, poďme na priamo zamestnancov 
mesta, ktorí tak isto to majú ťažké a tiež by možno prijali nejaký bytík. Tu nejde vôbec 
o to, že by sme nejakej profesii konkrétne niečo išli zobrať, ja by som bol naozaj veľmi 
rád, keby to bol poriadok s tými bytmi. Keby bolo jasné, čo kde, komu a za koľko 
dávame. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc na pani poslankyňu. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chápem, že pani poslankyňa je z kultúrneho 

prostredia, preto bude hájiť záujmy kultúry, čo je prirodzené. Chcem len povedať, že 
historicky tu boli pridelené byty inštitúciám, ktoré nemajú až tak veľa spoločného  
s mestom Košice - Slovenské národné divadlo, rôzne cirkvi, prokuratúra, sudcovia. 
Divadlo, ktoré nie je v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice a my tu každé 
zastupiteľstvo, pani poslankyňa, riešime napríklad, že nemáme peniaze na výtlky. 
Nemáme tu 3,5 tisíc na národnostné menšiny v meste Košice, a preto si skupina 
poslancov myslí, že teraz v tom spraviť raz a nadobro poriadok. Proste mesto je v zlej 
situácii spôsobenej vládou aj vlastným šafárením a nemáme peniaze na to, aby sme 
takto dotovali niekoho, kto je zriaďovaný napr. štátom, či divadlo je fajn, že potrebuje 
takéto byty, ale nech si to rieši so svojím zriaďovateľom a nech to zabezpečí. Podobne 
napríklad máme nedostatok lekárov. A keď si mám otvorene vybrať medzi lekárom 
a umelcom, bohužiaľ lekár mi vie zachrániť život a vyberám si lekára.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči, druhý 

vstup.  
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, nechcem reagovať faktickou  

na faktickú. Jasné, súhlasím, aj šoféri sú dôležití, aj lekári. Prepáčte, ako som povedala, 
že si vážim každú jednu profesiu, ak nebudeme mať 16 šoférov dopravný podnik bude 
fungovať. Ak nebudeme mať 16 umelcov, činohra nepostaví ani jedinú inscenáciu. 
Viete koľko ľudí končí vysoké školy, sú to tisíce, tisíce, desaťtisíce, ale tých umelcov 
naozaj môžete spočítať, neviem, tých dobrých košických, zoberte si ruky svojho suseda 
a tam ste skončili. A preto to hovorím, že Národné divadlo Košice, preto sa pomáhalo 
týmto ľuďom už ďaleko dozadu, pretože bez tých ľudí, keď ich nemáme, načo nám 
bude divadlo, keď tam nebudete mať na čo ísť. To divadlo sa zavrie, lebo tam proste 
nebude sa hrať. Načo nám bude filharmónia? Tam potrebujeme takisto ľudí, ktorí sú 
odborníci vo svojej profesii, ktorých si tam pôjdete vypočuť. Viete, tie profesie sú 
dôležité všetky, ale tie počty ľudí, ktorí to vedia vykonávať sú neporovnateľné. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: S faktickými pán poslanec Lörinc, pán poslanec Djordjevič, pán 

poslanec Matoušek.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Len pre upresnenie, aby bolo jasné, že pôvodný 

prekladaný návrh hovorí o systéme 2+2. Čiže predĺženie niektorých bytov na 2 roky  
s opciou na ďalšie 2 roky. Pozmeňujúci návrh pána Matoušeka hovorí o, ľudovo 
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povedané, 1+1. Čiže predlženie o 1 rok a s opciou na 1 rok. Čiže tak isto dávame 
priestor tým ľuďom, ktorí bývajú v tých bytoch, aby si za rok, respektíve za 2 vyriešili 
bývanie. Čo je paradoxné, že mesto prenechalo byty týmto organizáciám, oni tam platia 
dotovaný nájom, čiže niekde je to možno 50 EUR ročne v roku 2023. Kto platí nájom 
50 EUR za byt a pri niektorých bytoch, som sa dozvedel na komisii, že dokonca mesto 
je stratové. Čiže oni platia menší nájom ako mesto má výdavky s údržbou tohto bytu. 
A to ako poslanec, a myslím si, že aj vy ako poslankyňa, by sme nemali prijať, lebo 
máme zodpovednosť voči obyvateľom tohto mesta, hospodáriť efektívne a hospodárne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja síce 

nemám vedomosť o tom, že by mesto malo výdavky s nejakým bytom, pokiaľ som 
vedel, ako náklady za energie hradí nájomca a ešte je tam nejaké drobné nájomné, ale 
keď je, keď máte takéto podklady, rád sa na nich pozriem. Zareagoval som na kolegyňu, 
ktorá vlastne hovorila o tom, že pomoc a potom aj pán Špak hovoril, že šoféri keby mali 
byty a to sa trochu bilo s tým, čo hovoril pán Lörinc, starosta a poslanec, môj kolega, že 
chýba nám 3,5 tisíc. Trochu to odporuje tomu, čo hovoril pán Špak, lebo keby mal 
šofér, tak ten by nám tiež neplatil 500 eur do vrecka, teda nie do vrecka. Bože chráň,  
do zisku. Hej, takže toto si len uvedomme. Že áno, toto čo povedal pán Lörinc, 
súhlasím, sú rôzne povolania, aj pán Špak, čo povedal, ale všetky tri veci dokopy nie. 
Tak to len toľko k tomu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len chcel 

povedať, že čo je účelom tohto vlastne návrhu. Účelom tohto predkladaného materiálu 
je prerokovať návrh na obnovenie nájomných vzťahov uzatvorených na dobu určitú 
alebo na dobu neurčitú s bytom vo vlastníctve mesta Košice a BPMK a to stanoví 
jednotný postup prenajímania bytov právnických osobách, ktorých zriaďovateľom nie je 
mesto Košice a ich prenájom ukončil v období do 30.09.2023 a neskôr. Týka sa nižšie 
uvedených bytov vo vlastníctve mesta Košice, čiže ako v tomto materiáli my 
neprerokúvame cenu, nastavujeme jednotné pravidlá pre prenajímanie bytov pre všetky 
inštitúcie. Myslím si, že doba dva roky je dostatočná na to, aby sa dali do poriadku tieto 
rámcové zmluvy a mesto našlo ako vypovedať takzvané nevypovedateľné zmluvy. 
Jedným z týchto cieľov má byť aj tá rámcová dohoda, ktorá má riešiť túto danú vec, ale 
v podstate chápte to, že my tu neriešime momentálne cenu, riešime len dobu prenájmu  
v týchto daných bytoch v rámci rámcových zmlúv. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ja by som k tejto téme chcela 

povedať, že vlastne všetkým týmto inštitúciám už pred 2 rokmi odišiel list z pozície 
vedenia mesta s tým, že teda mesto plánuje byty takto pridelené do toho nájomného 
vzťahu pre tieto organizácie späť, že si teda chce prevziať a prosí alebo žiada tieto 
organizácie, aby si skúsili poriešiť túto bytovú otázku iným spôsobom. Čiže nejaký 
priestor tam každá z takýchto inštitúcii už mala. Ja som sa osobne stretla so všetkými, 
samozrejme, že každá jedna organizácia má svoje dôvody a svoje argumenty, prečo tie 
byty potrebujú a prečo ich samozrejme, že nechcú vrátiť. Nikto nespochybňuje 
celomestský prínos každej jednej tej inštitúcie, čo ma však najviac mrzí, že keď som ich 
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požiadala, aby sa skúsili obrátiť na svojho zriaďovateľa, tak všetci sa tak pousmiali a 
boli veľmi smutní z toho, že ani tie, ktorých zriaďovateľom je štát a ani tie inštitúcie, 
ktorých zriaďovateľom je KSK, všetci sa im obrátili chrbtom, že žiadnu bytovú otázku, 
že nech budú radi, že majú na to, aby mohli fungovať a nie ešte riešiť bytovú otázku pre 
ich zamestnancov. Takže myslím si, že v tomto, v tejto veci mesto Košice supluje štát, 
supluje KSK a ja sa prikláňam k tým dvom rokom a to preto, že aj keď som si vypočula 
všetky tie argumenty, aj musíme si uvedomiť, že v tých bytoch bývajú ľudia, tak aj oni 
sa musia nejako pripraviť na novú situáciu a hľadať si to nejaké nové riešenie, tak 
dajme im čas, aby si to mohli riešiť, aby si to mohli zariadiť. Takže ja sa prikláňam k 
tým dvom rokom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže k tomu pôvodnému. Ja by som len jednu vec doplnil. Ak ste 

si všimli, aj keď štatút sme neschválili, ja som nastavil pravidlá v štatúte tak, lebo je to 
otázka vysoko spoločenská, myslím si, že treba aj o tom diskutovať a myslím si, že 
treba dokonca aj vyslať signál, ktorý naznačila pani námestníčka, že preboha o tie 
inštitúcie, ak sú štátne, nech sa stará štát. Ak sú niekoho, tak by sa mal starať. Na druhej 
strane musím poďakovať pani poslankyni Blaškovičovej, lebo zobrala to presne z tej 
druhej strany, ale vysvetlila, že má to aj iné rozmery, aj iný význam a je dobré, že o tom 
rozprávame. Len chcem povedať toľko, že v štatúte ste si všimli, ak ste ho študovali, 
sme tam vložili vetu, paragraf, už jedno, ako to nazvem, kedy sme to nastavili tak, že 
MZ bude rozhodovať v budúcnosti vždy o bytoch pre organizácie, ak ten nájom bude 
dlhší ako 1 rok. Čiže prosím neobávajme sa, ak teda ja s tým súhlasím a ja to ponúkam 
vám, túto možnosť, poslancom, lebo proste si uvedomujem, že otázka bytová je citlivá a 
treba sa rozprávať, či tie inštitúcie pre mesto majú význam, chceme im pomáhať. Podľa 
mňa raz urobiť revíziu za obdobie, asi aj pani poslankyňa Blaškovičová, prečo nie, 
urobme si revíziu, či spoločensky robia dobrú robotu. Čiže tam je ustanovenie, ktoré 
hovorí o tom, že teda vždy, keď to bude o viac ako 1 rok, tak to prejde MZ, teda v tomto 
prípade, ak pôjdeme pôvodným návrhom alebo aj tým, ktorý je teraz tu navrhnutý, vždy 
na konci zmluvy, môj cieľ je, to tak aj nastaviť v štatúte, aby sme sa o tom porozprávali 
a schválili. Ak tá vôľa bude. Čiže to len dávam ako takú informáciu, ako vlastne 
uvažujeme my. Musím povedať, že aj ja mám niektoré výhrady niekedy, keď 
diskutujem so štátom, ale aj s KSK, prečo nie. A jednoducho nevidí prínos mesta a na 
druhej strane bojujem o niektoré veci, ktoré sú pre mňa prirodzené z pohľadu 
rozhodovania a nevieme sa dostať k jednému súhlasu, splnomocneniu, proste súčinnosť 
niekedy neexistuje. Ale nevkladajme do toho túto emóciu. Každopádne mojim cieľom 
je, aby o bytoch, ktoré budú v nájme inštitúcií, aby o nich zastupiteľstvo vedelo, aby 
sme vždy vedeli povedať, v tejto chvíli pre tieto inštitúcie alebo poďme obrátiť list 
a otočme ich na osoby, ktoré sú odkázané v núdzi a sociálne. Ale súhlasím, že aj  
v týchto bytoch sa nachádzajú ľudia, ktorým ten štatút by sme mohli, ten sociálny, 
niekedy priradiť. Pán poslanec Matoušek, pani poslankyňa Kovačevičová, pán poslanec 
Špak. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Takisto si veľmi 

vážim tú kultúrnu pôdu, ktorá tuná je v Košiciach, ale na druhej strane ako ekonóm sa 
musím pozrieť na inakšie veci a donekonečna my nemôžeme predlžovať to, že budeme 
vám dávať 2 roky, 2 roky, 2 roky, 2 roky. My sme vám už dali pred 2 rokmi, ako 
spomenula pani námestníčka, už výzvu, že si to začnite riešiť a teraz vám dávame ešte 
ďalšie 2 roky na to, aby ste si to riešili. A potom o 2 roky prídete zase, že chcete 2 roky, 
2 roky, 2 roky. Bohužiaľ, musíme sa aj my na to pozerať ekonomicky, že tieto byty 
potrebujú aj určitú údržbu. Vďaka tomu, že sa k ním nevieme dostať, nevieme ich ani 
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udržiavať a neviem ich dokonca ani poskytnúť možnože na inakšie inštitúcie,  
pre učiteľov a ďalších, ktorých organizácia, ktorých zriaďovateľom je priamo mesto 
tých daných organizácií a neviem vlastne zabezpečiť vlastné bývanie pre našich 
vlastných ľudí. Takže naozaj máme určité kompetencie, ako má mesto a ako má štát, 
čiže treba sa riadiť aj podľa týchto kompetencií. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte možno jeden argument. Na MR som ho 

povedal. Ak sa pozriete do tých tabuliek, sú tam nájmy na 1 rok, na 5, na 6 a potom 
dohodou. Pri tej dohode alebo pri všetkých týchto zmluvách musia byť dve strany, ako 
to tu dnes myslím, že povedal pán poslanec Krcho. Tá zmluva bude nakoniec 
podpisovaná jedným aj druhým. A keď my nenájdeme dnes dostatočne vyvážené 
rozhodnutie, preto sme navrhli 2+2, aby to bolo aj povedané, druhá strana z dôvodu, 
ktorému rozumiem ochrany človeka, ktorého má v nájme, nemusí pristúpiť na podpis 
tejto nájomnej zmluvy, lebo mu povie, však mi dávate menej, ako dnes mám dohodnuté. 
Preto sme to nastavili tak, aby jednoducho aj druhá strana videla okej, nejaký byt máš 
na 1 rok, ale iný máš na 6 alebo iný más na dohodu, kde proste tá zmluva je napísaná 
žiaľ nešťastne historicky, nie za mňa, ale za predchádzajúceho vedenia, že ju nevieme 
vypovedať, aby mal dôvod, aby sme mohli rámcovo pristúpiť ku všetkým bytom danej 
inštitúcii s jednými pravidlami, s jednou zmluvou, maximálne s tým, koľko počtov 
bytov do tej rámcovej zmluvy pre danú inštitúciu bude pripadať. Takto si my myslíme, 
že tieto inštitúcie budú mať dôvod a my budeme mať lepší dôvod argumentovať, prečo 
takúto zmluvu podpísať. Lebo stále môžu povedať, prepáčte mi, prečo mám podpísať 
zmluvu na 2roky, 1+1, keď ja ju mám dnes 6. Takže ak chceme urobiť pravidlá, ktoré 
by mohli v budúcnosti nejakým spôsobom byť kopírované a funkčné, tak museli sme, 
možnože trošku dať viac, ako si niektorí myslíte, ale myslíme si, že pri vyjednávaní 
a pri dohode tých dvoch zmluvných strán budeme mať lepšiu pozíciu. Čiže možno ešte 
toľko na vysvetlenie. A ospravedlňujem sa, už by som k tomu nemal čo, čiže pani 
poslankyňa Kovačevičová a pán poslanec Špak. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ste to aj v stručnosti zhrnul, pretože 

asi podľa toho sú niektoré zmluvy veľmi ťažko vypovedateľné a teda potom by možno 
hrozila nejaká možnosť ďalšieho hľadania náhradného bývania, pretože tí ľudia nemôžu 
skončiť len tak, pokiaľ aj tie lehoty, inak je na dobu určitú, inak na dobu neurčitú. To je 
jedna vec. Ak si pozrieme, súčasťou materiálu je tabuľka, tak keď si pozrieme, tak 
Národné divadlo Košice má tu približne alebo presne uvedených 12 bytov, Štátna 
filharmónia 3, divadlo Thália 3, Gréckokatolícka cirkev 1, Košická arcidiecéza 1, 
Michalovsko-košická pravoslávna eparchia 1, Michalovsko-košická pravoslávna ešte 
raz, Gymnázium Milana Rastislava Štefánika a potom sú tu policajti - Krajské 
riaditeľstvo 2, krajský súdy 1 v Košiciach, Krajská prokuratúra, Národné divadlo, 
potom pokračuje ešte ďalšie 4 a Štátna filharmónia ďalší 1, čo je dokopy približne  
32 bytov alebo presne niekoľko, neviem koľko má mesto Košice v súčasnosti,  
2000 bytov. Skôr je potom aj na zváženie do budúcna, ak sú takéto vzťahy, možno bude 
aj vôľa, aby tieto subjekty odkúpili tieto byty, samozrejme, mesto Košice tieto finančné 
prostriedky neminulo na iný účel, ale práve na riešenie bytovej politiky. Tento materiál 
ako je predložený v podstate ja osobne za seba podporím, čiže vidím aj z toho iného 
hľadiska 2+2 ako to riešenie, ktoré aspoň nejakým spôsobom vyrieši túto situáciu bez 
ohľadu, ak budeme hovoriť o nejakej ekonomike, pretože pravdepodobne aj v týchto 
bytoch, či nie je nejaké regulované nájomné, ako tu bolo spomínané, čiže aj regulované 
je. Čiže potom zvážiť skôr, že či tie subjekty, aby sa išlo touto cestou a dalo sa možnosť 
a ja verím, že určite budú, ktorí budú chcieť odkúpiť, aby sa toto nebralo, nejaká tá 
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alternatíva odkúpenia týchto bytov a následne mesto, aby kúpilo byty pre bytovú 
politiku.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Tieto štátne inštitúcie alebo inštitúcia, nie sú len štátne, ako  som 

povedal, sú tam aj ďalší, dostali možnosť s nami na túto tému rozprávať. Ja si viem 
veľmi bezproblémovo predstaviť a verím, že ani vám to nebude cudzie, ak máš  
2-izbový byt a nám nájdeš iný 2-izbový byt a je jedno kde v Košiciach, urobí sa 
znalecký posudok, nejaký bude taký plus, mínus, prečo nie, keď tam človek býva  
20 rokov alebo 10 rokov. Problém je, že tieto inštitúcie nemajú peniaze na to, aby tie 
byty kúpili. Čiže sme nastavili a narazili sme na ten presný problém, že to jednoducho 
nedokážu urobiť a ak sú tam nájomcovia, ktorí sú ako povedala pani poslankyňa 
Blaškovičová, síce dlhodobo v meste, ale už s nejakou budúcnosťou, o ktorej my dnes 
nevieme, lebo majú nejaký svoj profesionálny rast a život, tak tiež je to pre nich možno 
nie a pri tých platoch úplne fajn. Čiže áno, takáto ponuka existuje, ak by prišla, vieme sa 
s každým jedným, s každou jednou ponukou zaoberať, nakoniec skončí na MZ, tak sa 
rozpráva o byte, či by to bol predaj alebo zámena. Ja som názoru toho, že byty 
nepredávať, stále to tvrdím, ale nevidím dôvod, ak príde niekto a navrhol som to 
konkrétne aj niektorým nájomcom, nájdi podobný byt, príde znalec, povie, aký je 
rozdiel medzi tými 2 bytmi a vieme sa baviť. Určite sa vieme a myslím si, že sa tu nájde 
skupina poslancov, ktorí si povie, okej o byty neprichádzame, s nejakým možno 
doplatkom z druhej strany a fajn, ale nepodarilo sa to, čiže tá vôľa sa nenašla  
z objektívnych dôvodov, asi aby sme to nehodnotili viac. Pán poslanec Lörinc, nech sa 
páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Všetko je fajn. Nakoniec je veľmi dobre, že sa 

to aspoň rieši, aj keď ako bolo povedané, už pred 2 rokmi boli oslovení pani 
námestníčkou, s každým sa stretla, čiže  mali minimálne 2 roky na to, aby už niečo 
riešili a pokiaľ viem, nevyriešilo sa toho veľa. Jediné, čo si treba uvedomiť, že naše 
rozhodnutie má dopad a každý jeden z tých 32 bytov, ktorý necháme Krajskému súdu, 
Krajskému riaditeľstvu Policajného zboru, divadlu Thália, Národnému divadlu, 
znamená, že ho nedostane niekto v sociálnej núdzi. To znamená, mamička s 3 deťmi, 
ktorá to potrebuje a je na hranici minima, možno pracujúca chudoba, 2 rodičia, ktorí 
pracujú v školskej jedálni a ich príjem nedosahuje toľko, aby uživili svoje deti. Čiže je 
otázka, či tieto inštitúcie majú takých zriaďovateľov, takú silu, aby si náklady na 1, 2, 3, 
4 byty, ktoré majú teraz vedeli vykryť a každý jeden byt, ktorý necháme, znamená, že 
ho nedostane niekto, kto žiada bytovú komisiu a sociálnu komisiu o pomoc v núdzi. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, táto filozofická otázka tu je. Treba si povedať, lebo my 

počúvame obe strany. I sociálna komisia svoje hovorí, i ostatné komisie alebo ostatní 
poslanci, čiže je tu názor taký dvojaký a treba si povedať. Prichádzame však s tým, aby 
sme zarámcovali, vyčistili vzťahy a mali jednotné pravidlá. Toto je v tejto chvíli, sme si 
povedali, ako asi väčšia priorita a následne sa uvidí. Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 

 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dvoma vetami kolegovia. Mesto má kopec bytov, 

okupujú ich štátne inštitúcie, ľudia, ktorí majú viac ako priemernú mzdu, priemernú 
mzdu za nejakých 50, 60, 100 EUR na mesiac. Pred necelým alebo viac ako rokom, to 
bolo v auguste rok 22, tak pekný článok bol, jeho žiaci plačú. Odišiel učiteľ z Luníka 
IX, pretože mesto mu nebolo schopné zabezpečiť byt. No, dobre, 4-izbový. Ale dnes, ja 
sa pýtam, ten sudca, policajt, prokurátor, umelec má snáď mzdu 600 EUR, že má 
okupovať takýto byt a pre ľudí, ktorí takýto byt potrebujú, mesto nemá byt.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka a potom nasleduje pani poslankyňa 
Blaškovičová faktická. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Karabin, 

musím na pravú mieru, aby sme nezavádzali vašimi vyjadreniami poslancov aj 
verejnosť, ktorá sleduje prenos. Učiteľ z Luníka IX mal ponúknuté 3 byty, bol si ich 
pozrieť. Vzhľadom na veľkosť bytov, ktorú sme momentálne mali k dispozícii, dokonca 
sme mu ponúkli aj byt, ktorý sme boli ochotní mu do nejakého času zrekonštruovať, ak 
by mu teda vyhovoval a skôr ako sa rozhodol pre niektorý z nich, sám z rodinných 
dôvodov odišiel zo školy a odišiel a presťahoval sa do iného mesta. Čiže sám nám 
povedal, že ďakuje pekne za ochotu, ale už byt potrebovať nebude. Prosím, 
nezavádzajme verejnosť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pani poslankyňa Blaškovičová.  
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Už len na margo toho, 

čo hovoril pán Karabin. Pán Karabin, za posledné 2 sezóny k nám prišli 2 mladí ľudia 
len vďaka tomu, že majú kde bývať, sa mohli oženiť. Jeden má 1 malé dieťa, druhý má 
2 malé deti a samozrejme partnerky sú, manželky sú na materskej. Nechcite vedieť, aký 
má nástupný plat a nebyť toho, že teda majú tú materskú, tak nebude určite v Košiciach, 
ale vráti sa naspäť k svojim rodičom na stredné Slovensko, lebo tam sa mu postarajú 
o rodinu. Takže áno, aj medzi umelcami sú sociálne slabí a potrebujú pomoc. Takže 
veľmi pekne ďakujem, že ideme teda do nejakého rámca a že sa tie pravidlá upravia a 
utrasú a naozaj verím, že teda potom tá ochota bude iná na oboch stranách, keď títo 
ľudia budú mať šancu zariadiť si budúcnosť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Toto bol posledný príspevok. Rozpravu uzatváram 

a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala  

1 pozmeňujúci návrh pána poslanca Romana Matoušeka, takže prečítam ho. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach odporúča mestu Košice a BPMK s.r.o. uzavrieť s jednou 
právnickou osobou jednu rámcovú zmluvu na prenájom všetkých bytov, ktoré má  
v súčasnosti v nájme na dobu určitú na 1 rok s možnosťou predĺženia o ďalší rok. 
Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, teda hlasujeme o pozmeňujúcom návrhu pána 

poslanca Matoušeka.  
 
Hlasovanie č. 54 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 12 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Tým pádom sme vyčerpali uznesenie. 

Ďakujem pekne.  
- - - 
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Bod č. 38 
Zmena podmienky nájomnej zmluvy č. 2020001136 zo dňa 10.06.2020 uzatvorenej 
medzi Mestom Košice a občianskym združením ETP Slovensko – Centrum pre 
udržateľný rozvoj formou dodatku č. 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 38 otváram materiál pod názvom Zmena 

podmienky nájomnej zmluvy č. 2020001136 zo dňa 10.06.2020 uzatvorenej medzi 
mestom Košice a občianskym združením ETP Slovensko - Centrum pre udržateľný 
rozvoj formou dodatku č. 1. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja by som - súvisí to s Luníkom IX a s tým predchádzajúcim 

bodom, ktorý sme mali. Keďže pán Berberich bol posledný v rozprave, tak potom 
neviem, kto, akým spôsobom ešte keď - a rozprava bola ukončená, bude predkladať ten 
nový návrh. Čiže asi budeme musieť mať, že nový bod a ten nejakým spôsobom tak 
nejak bez uznesenia ukončíme. To je len toľko k tomu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Organizačné oddelenie mi oznámilo, že ďalej sa tu nachádza aj 

zástupca ETP, v prípade, že niekto z vás bude súhlasiť s tým a dá návrh, má možnosť 
vystúpiť, je to na vás. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: ...minúty vystúpil zástupca ETP. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej. Pán poslanec Ihnát mal procedúru? Okej, predpokladám, že 

je všeobecný súhlas. Nech sa páči, zástupca ETP. Nech sa páči, mikrofón si môžete 
vybrať, pravdepodobne na tejto strane. Pani Poklembová. Medzitým diskusia ide, ak je 
nejaká otázka. Nech sa páči, ak nie. Nech sa páči, máte slovo. Kolegovia vám to 
stanovili na 3 minúty, je to čas, ktorý majú aj oni k dispozícii, tak verím, že sa vmestíte.  

 
p. Poklembová, riaditeľka ETP Slovensko: Okej. Vďaka. Dobrý deň všetkým. Moje meno je 

Veronika Poklembová, som riaditeľka ETP Slovensko. Asi účelom tohto môjho 
vystúpenia by som hneď vysvetlila, čo je predmetom tohto bodu alebo tohto dodatku. 
Vlastne v roku 2020, v júni, bola podpísaná nájomná zmluva medzi mestom Košice a 
nami a MČ, kde bola ustanovená aj podmienka vlastne, že do 3 rokov by sme mali 
vlastne postaviť v rámci tohto projektu prvý vzorový dom - rodinný dom s klientskym 
centrom a tak isto aj prvý dom rodiny, ktorý by mal byť vlastne do obdobia 3 rokov 
skolaudovaný. Vzhľadom na to obdobie, ktoré sme v tomto čase vlastne objektívne tam 
boli prekážky v podobe pandémie, zvyšovania cien materiálov a tak isto aj 
nedostupnosti materiálov. Podarilo sa nám obidve stavby postaviť, ale nestihli sme 
vlastne v tomto čase ich skolaudovať. Čiže predmetom vlastne v dodatku je predĺženie 
tej doby, dokedy vlastne majú byť tieto stavby skolaudované. Ešte znenie toho dodatku 
sme konzultovali aj s MČ. To znenie, ako bolo predložené, vlastne bolo predložené  
po konzultácii s pánom starostom a vlastne za MČ, za nás už vlastne je to podpísané  
v tomto štádiu. MČ si tam vlastne ešte doplnila dodatočnú nejakú podmienku, ktorú sme 
vlastne svojim podpisom akceptovali. Neviem, či toto je nejaké zarámcovanie tejto 
situácie, aká je. Ak máte ďalšie otázky, som pripravená zodpovedať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát faktická, asi. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja s ETP som neraz sedel 

vlastne alebo sme boli na školeniach, čiže ako fakt, robíte veľmi dobrú robotu aj 
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v Rankovciach, aj všade. Takže ako držím palce. Treba to podporovať vlastne, aj  
do budúcna vlastne, aby ste pomohli, ako sa len dá.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja by som sa chcel potom opýtať naspäť pána poslanca Karaffu, že aký 

súvis mal ten jeho výstup s týmto tu ETP a čo má pán Berberich spoločné, to, čo sa 
snažil sa tu nás spochybniť. Môžete nám to vysvetliť pán poslanec? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za otázku. Nakoľko nie sú ďalšie otázky a všetko 

bolo zodpovedané, čo malo byť k tejto téme, poprosím návrhovú komisiu, aby 
predložila návrh a diskusiu uzatváram.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu podmienky nájomnej 
zmluvy číslo 2020001136 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 55 -  za: 31, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 39 
Návrh na prerozdelenie dotácií z Fondu mládežníckeho športu, Fondu aktivít a z Fondu 
mládežníckeho futbalu v roku 2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 39 otváram materiál s názvom Návrh  

na prerozdelenie dotácií z Fondu mládežníckeho športu, Fondu aktivít,  z Fondu 
mládežníckeho futbalu v roku 2023. Nech sa páči, rozpravu otváram. Údaje ste dostali. 
Procedurálny návrh, pán poslanec Schwarcz. Čiže už procedúra nie je. Pán poslanec 
Horenský, nech sa páči. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V podstate týmto materiálom sme sa zaoberali  

na komisii športu a aktívneho oddychu, kde v podstate prostredníctvom pána Šveca nám 
boli tlmočené niektoré skutočnosti týkajúce sa jedného subjektu a to Modrých drakov, 
kde boli nám podané informácie zo strany Tepelného hospodárstva, aj Slovenskej 
plaveckej federácie voči tomuto subjektu a jeho správaniu a nakoľko aj v rámci diskusie 
a aj na základe skutočnosti, že na dotáciu ako nie je právny nárok, bolo schválené  
na komisii uznesenie, ktoré hovorilo o tom, že komisia odporúča MZ neprideliť  
pre subjekt Športový klub polície Modrí draci dotáciu jednak z Fondu mládežníckeho 
športu a jednak z Fondu športových aktivít. Takže aj na základe alebo v súčinnosti  
s právnym oddelením by som prečítal návrh uznesenia doplňujúci návrh uznesenia, 
ktorý znie, pozmeňujúci, pardon. Pozmeňujúci návrh k bodu 39: Mestské zastupiteľstvo 
v návrhu uznesenia ohľadom prerozdelenia dotácie z Fondu mládežníckeho  
športu - kolektívny šport a z dotácií z Fondu športových aktivít sa vypúšťa pridelenie 
dotácie pre subjekt Športový klub polície Modrí draci, Košice, IČO 42103100. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 



92 
 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcel nejaké otázky pánovi 
Švecovi položiť, keby mohol k mikrofónu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste najprv položiť otázky. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Chcem sa opýtať, pán Švec, či ste podpisovali čestné prehlásenie 

o konflikte záujmov v súvislosti s týmto grantovým programom. Pýtam sa to tak isto, 
ako pri kultúrnych dotáciách. Stačí áno alebo nie. Vy, či ste podpisovali čestné 
prehlásenie o konflikte záujmov, áno, vy osobne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: A z akého dôvodu by mal podpísať? 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Dôjdem k tomu hneď.  
 
p. Švec, vedúci oddelenia športu: Ja som nepodpisoval. Nevidel som na to dôvod.   
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ja sa vrátim opäť k Fondu zdravia, kde prvé zasadnutie začalo 

tým, že sme dostali od pani viceprimátorky ako predsedníčky správnej rady Fondu 
zdravia podpísať čestné prehlásenie o konflikte záujmov. Vtedy som povedal, že je to 
osobná záležitosť voči mne, keďže som niekoľko rokov dostával podporu z Fondu 
zdravia. Bolo mi povedané, že nie, je to požiadavka mesta pri všetkých grantových 
programoch. Pýtal som sa na to pri kultúrnom grantovom programe, kde sme 
docieľovali dotácie do 30 tisíc.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec súvisí to... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Áno, súvisí. Nikto takéto čestné prehlásenie nepodpisoval. Pritom 

toto čestné prehlásenie bolo určené pre všetkých, ktorí kreujú grantový program 
a hodnotia grantový program. A pritom tam nedošlo ku konfliktu záujmov. Pán 
primátor, ty si argumentoval tým, že si sa inšpiroval v US Steele, pričom v US Steele 
takáto anti-korupčná záležitosť sa týka hlavne zamestnancov. Predpokladám, že pán 
Švec, a neberte to osobne prosím, ja len chcem ukázať, poukázať na to, že niekto tu 
klame, že pán Švec kreoval tento grantový program ako vedúci oddelenia športu. 
Predpokladám, že spracovával údaje v tomto grantovom programe, nepodpisoval žiadne 
čestné prehlásenie. A pán Švec, ste štatutárnym zástupcom žiadateľa, ktorý má v dvoch 
programoch schválenú dotáciu? Prosím áno alebo nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie je a teda nie je dôvod, aby niečo podpisoval.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Nie ste, hej? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie. Teda pýtam sa, o čom je tento príspevok.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: No o tom, ale aj tak ma zaujíma, či boli podpisované čestné 

prehlásenia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tí, ktorí sú v konflikte záujmov a trvám na tom... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ale vy neviete dopredu, kto je. My sme en bloc dostali podpísať 

čestné prehlásenia o konflikte záujmov. Je to jediný grantový program, kde... 
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p. Polaček, primátor mesta: ...vysvetlím vám.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...prehlásením prišiel. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vysvetlím vám rozdiel medzi Fondom zdravia a touto situáciou, 

dobre? Lebo tých situácii nastane strašne veľa, ale tieto dve situácie porovnajme.  
Pri Fonde zdravia rozhoduje Fond zdravia komu pridelí. Myslím, že to je správna rada, 
ak dobre hovorím. Ste členom správnej rady a teraz ste boli požiadaní, či ste v konflikte 
záujmov alebo nie. Táto situácia je úplne iná, pretože oddelenie športu pripraví nejakú 
schému, pripraví veci a o nej ani nie, pozor, rozhoduje, len posunie na MZ, MR a 
komisia športu alebo dokonca len komisia športu. Toto nejde dokonca ani cez MR. Čiže 
komisia športu len odporučí a pripraví. Dnes tu poslanci budú rozhodovať a teda ak sú 
niektorí v konflikte záujmov, v zmysle ústavného zákona by to mali ohlásiť. Pán 
poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Nie, nebolo to len o hodnotení. Bolo to aj 

o kreovaní grantového programu. A ešte raz. Dopredu nevie nikto, kto bude hodnotiť, a 
kto kreuje, respektíve, kto sa bude uchádzať o takúto dotáciu a z úst pani 
viceprimátorky bolo povedané, že sa to bude týkať všetkých grantových programov, 
ktoré mesto má. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tu ideme v zmysle VZN-ka o dotáciách, všakže? Toto nie je 

fond. Ako volá sa to Fond aktivít, ako beriem, že ten názov je možno nešťastný, ale 
rozhoduje o ňom MZ. Na Fonde zdravia o tom nerozhoduje MZ, ale niekoľko členov 
správnej rady. 8, 9, 7 nepamätám si. To je riadny rozdiel. Opakujem, ak je niekto 
v konflikte záujmov dnes s týmto bodom zo zastupiteľstva, ktoré bude o ňom hlasovať, 
myslím si, pozná svoje povinnosti a vie ohlásiť svoj konflikt záujmov. Lebo tu je tá 
povinnosť. Tamto nie je tá povinnosť. Nech sa páči, pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Konflikt záujmov sa vzťahuje aj na najužšie 

príbuzenské väzby, čiže aj na manželky, partnerky, deti. Čiže, som teraz zvedavý, či sa 
teraz prihlásia všetci, ktorí dostávajú dotácie na športové kluby a ich rodinní príslušníci 
sú tam. A problém nie je s pravidlami, pán primátor, lebo ja a aj naši kolegovia 
akceptujú akékoľvek pravidlá, aké sa určia, ale tu tendenčne sú používané pravidlá, aj 
vyslovené pani viceprimátorkou na zabránenie dotácií jedného človeka, ale u druhého 
tie isté pravidlá neplatia. Čiže toto je najväčší problém, že tendenčne sa tu využívajú 
pravidlá na boj, na politický boj proti ľuďom, ktorí nie sú komfortní s vedením mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Trošku to tak nie je. A práve preto, aby sme, prípadne nazvime to 

nevedomosť, niekto môže byť v konflikte, nie z poslancov, ale niekde v priestore, každý 
od 1. septembra, teda už to beží, už sme to spustili v auguste, ale od 1. septembra, bez 
kompromisne pre každého, musí podpísať takzvanú protikorupčnú doložku a zároveň je 
tam aj text o konflikte záujmov. Čiže na základe toho, čo tu pán poslanec Schwarcz 
hovorí, a toho, čo sme začali niekedy na štvrtej časti, v prvom kvartáli tohto roku, 
jednoducho to nie je nastavené proti fondu alebo na fond. Každá jedna zmluva, ešte aj 
majetkovo-právna. Každý žiadateľ, kto príde do styku s mestom, bude musieť urobiť 
vyhlásenie už pri samotnej zmluve, teda na záver aj tej zmluvy. Čiže ak by sme 
náhodou niečo zanedbali, tak ešte pri tejto zmluve je posledná možnosť ten konflikt 
oznámiť. Snažíme sa ten systém vyčistiť, nastaviť. Nie je jednoduché a ja osobne som 
nad tým dlhé, dlhé mesiace myslel, ako to vlastne vymyslieť celé. Dokonca máme už aj 
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tretiu verziu, ktorá sa bude pripravovať cez právne oddelenie, aby sme zjednodušili ešte 
ten proces, ale aby tam tieto veci boli a tie by mohli začať fungovať možnože  
do nejakých 5-6 týždňov. Teraz sme v takom prechodnom období, keď jednoducho sa 
nedá úplne všetko odhaliť a na všetkom myslieť, ale snažíme sa identifikovať tento stav. 
Pán poslanec Djordjevič.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Keď vidím pána Schwarcza prihláseného, ja 

naozaj žasnem, lebo sú aj iné spôsoby, ako sa dajú tieto veci prepierať, ako MZ 
a neviem aj v komisiách. Pán Horenský je predseda, pána Schwarcza kolega z klubu a  
ja by som čakal v tomto napr. odbornú debatu, lebo poviem, akí sú tu poslanci, však ja 
si pamätám jeden slávny výrok, že ja chodím hrať futbal len na malé bránky, tak 
nepotrebujeme veľkú telocvičňu štvrť miliónové mesto. Ale zase nechcem tu teraz byť 
osobný, ale podľa mňa vážení, vás tu ostatných 40-tich, tak typujem, asi polovica nemá 
poňatia ani o tom, že máme tu nejaké krasokorčuľovanie, ktoré platia malé deti,  
200 EUR za hodinu, zopár, malé skupiny za tréning, hej a rodičov to vychádza  
za 700 – 800 EUR, žeby niekoho napadlo takýmto klubom pomôcť, ale my tu budeme 
rozprávať o tom, že kto je kde predseda klubu a robí to zadarmo ako, daktorí sa hanbíte 
za to.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík, nech sa páči. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tak ako už odznelo, tak tiež chcem povedať, že 

som v konflikte záujmov vzhľadom k tomu, že jeden z mojich rodinných príbuzných je 
štatutárom klubu, ktorý je zozname prijímateľov tejto dotácie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem a stačí.  
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ale ak predsa dovolíte, len úplne v skratke s tým, že je tam  

100 žiadostí, hlasovať budem, lebo žiadosť prešla štandardným vyhodnotením  
na základe pravidiel, ktoré boli prednastavené pre všetky kluby. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je to v poriadku a tak sa to má v súlade so zákonom urobiť. Pani 

poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Obdobne, ako kolega, čiže chcem nahlásiť konflikt 

záujmov, keďže je tam môj syn. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem. Ja nie som v konflikte záujmov. Chcem sa ospravedlniť 

pánovi Švecovi. Vidím tu zmenu v registri neziskových organizácií od 29. januára 2023, 
čo sa týka štatutára. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak isto chcem povedať, že som v konflikte 

záujmov. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V prípade, že sme vyčerpali otázky k tomuto 

bodu, uzatváram rozpravu a návrhovú komisiu poprosím o návrh na uznesenie. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala  
1 pozmeňujúci návrh k tomuto bodu od pána poslanca Mariána Horenského, ktorý znie: 
Mestské zastupiteľstvo schvaľuje pozmeňujúci návrh k bodu 39 a to z návrhu uznesenia 
ohľadom prerozdelenia dotácií z Fondu mládežníckeho športu, kolektívny šport a 
dotácií z Fondu športových aktivít sa vypúšťa pridelenie dotácie pre subjekt Športový 
klub polície Modrí draci, Košice, IČO 42103100. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. Toto uznesenie je 

v poriadku. 
 
Hlasovanie č. 56 -  za: 33, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. A nech sa páči, druhé, hlavné uznesenie.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 118 ods. 2 Štatútu mesta Košice schvaľuje v zmysle uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 150 zo dňa 27.04.2023 návrh rozdelenia dotácií v roku 
2023 na šport. To rozdelenie bežných výdavkov v programe 2: MESTO KULTÚRY 
A ŠPORTU - Podprogram 9: Podpora športu a mládeže - financie na Fond 
mládežníckeho športu - Kolektívne športy v celkovej sume 185 000 podľa predloženého 
návrhu. Ďalej rozdelenie bežných výdavkov v programe 2: MESTO KULTÚRY 
A ŠPORTU - podprogram 9: Podpora športu a mládeže - financie na Fond 
mládežníckeho športu - Individuálne športy v celkovej výške 215 000 podľa 
predloženého návrhu. Ďalej rozdelenie bežných výdavkov v programe 2: MESTO 
KULTÚRY A ŠPORTU - podprogram 9: Podpora športu a mládeže - financie na Fond 
športových aktivít - v celkovej sume 80 000 EUR podľa predloženého návrhu. A 
posledné rozdelenie bežných výdavkov v programe 2: MESTO KULTÚRY A  
ŠPORTU -  podprogram 9: Podpora mládežníckeho futbalu - v celkovej sume 240 
000 EUR podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, prosím, nech sa páči hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 57 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 40 
Založenie neziskovej organizácie BUSINESS KOŠICE, n. o.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 40 otváram bod Založenie neziskovej organizácie 

BUSINESS KOŠICE, n. o. Nech sa páči. Otváram rozpravu. Prípadne aj poprosím pána 
námestníka, aby technické veci doladil. Pán námestník, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dámy a páni, všetky 

materiály sú pred vami. Boli vám dnes z mojej strany zaslané aj podporné listy, ktoré 
sme obdržali k tomuto projektu zo strany organizácií ako je SOPK – regionálna komora 
v Košiciach, zároveň aj ďalšie organizácie ako je Košice IT Valley, Inovačné centrum 
Košického kraja, Košický klaster nového priemyslu a letisko Košice a tu len v rámci 
toho materiálu, ktorý som vám zasielal sa musím opýtať, pretože aktuálne som obdržal 
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do materiálu, ktorý sa týka návrhu na uznesenie nomináciu za 2 kluby alebo  
za 2 skupiny poslancov v rámci toho návrhu, ktorý máme pred sebou. Musíme doplniť 
mená, čiže v zmysle toho, ako je navrhovaný štatút organizácie si dovolím predniesť 
návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva, do ktorého mi chýba stále jeden nominant 
a očakávam, respektíve oslovil som aj klub, ktorý vedie Laco Lörinc  a jeho kolegov, 
aby aj oni navrhli svoju nomináciu do orgánov spoločnosti a teda dovolím si predniesť 
návrh na uznesenie, kde v bode B. určuje prvých členov správnej rady neziskovej 
organizácie v súlade s navrhovaným štatútom bude nasledovné menové poradie týchto 
nominantov: za štatutára Ing. Jaroslav Polaček, v zmysle návrhu skupiny poslancov  
od pani Kovačevičovej - Miroslav Špak, za šéfa Útvaru hlavného architekta pán 
architekt Kropp, za združenie Košice IT Valley je to člen správnej predstavenstva 
Košice IT Valley pán Peter Šoltés a za SOPK regionálnu komoru je nominantom 
oficiálne pán Marek Kozlay, predseda predstavenstva, keď sa nemýlim SOPK 
regionálnej komory. Čo sa týka bodu 2. členov dozornej rady, je tu nominácia zo strany 
poslancov na pána poslanca Štefana Laskyho, potom je tu stále jedno voľné miesto,  
na ktoré neprišla zatiaľ do tohto momentu nominácia a tretie miesto je nominácia  
za ekonomické subjekty Pavol Miroššay. To je proste, pokiaľ viem, je to človek, ktorý 
pôsobí nielen ako bývalý riaditeľ Košice IT Valley, ale má blízko aj k aktivitám SOPK 
a IT sektore. Čo sa týka prvého riaditeľa, to je bod č. 3 neziskové organizácie, 
navrhujeme za vedenie mesta pána Mgr. Martina Mudráka, ktorý na tomto materiáli 
pracoval a doteraz zabezpečoval túto kooperáciu a činnosť. Toto je návrh, ktorý 
prednášam a chcel by som poprosiť ešte kolegov, nevravím, že to musí byť priamo  
z tohto klubu, ale bol by som rád, keby sme vedeli predložiť ucelený návrh aj s tretím 
členom dozornej rady. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Chcem potvrdiť slová pána 

námestníka, okolo pol druhej na rade, ktorá prebehla, ma oslovil, že ako klub môžeme 
delegovať nejakého člena, vzápätí sme dostali pred polhodinou aj email od neho o 15:18 
s tým, že sme to prebrali v našom klube a poslanci nášho klubu nemajú záujem pôsobiť 
v tejto organizácii, čiže prenecháme toto miesto a ďakujeme veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník, nech sa páči.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Ja som s ponukou a žiadosťou 

o nominovanie členov do týchto orgánov oslovil všetkých poslancov už 4. septembra. Je 
to v emaile pán poslanec, môžem vám to prečítať. V ktorom dokonca píšem, že bolo by 
dobré zaslať tieto nominácie do 07.09., aby ich mohla prerokovať komisia regionálneho 
rozvoja a tento email išiel aj v pätičke toho emailu, ktorý vám išiel teraz opätovne ako 
pripomenutie. Čiže nie je to, že by som sa spamätal dnes a žiadal vás o to túto 
nomináciu, ja som to iba naozaj pripomínal a teda chcem poprosiť, či už iných kolegov 
poslancov, aby navrhli nejakú osobu alebo v zmysle aj štatútu, ktorý je uvedený to môže 
byť ktorýkoľvek z poslancov, respektíve nominant MZ. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nevadí, veľa funkcií, občas niečo uletí. Nech sa 

páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Čiže v podstate len by som chcela 

podať stanovisko klubu, pokiaľ nebude v podstate, bude to voľné miesto v tej dozornej 
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rade a sa bude hlasovať, tak prejavil v tomto okamihu, keďže Košický klub neprejavil 
záujem, pán Ing. Igor Petrovčik.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte nech sa páči. Faktická, pán Kundrát. 

Nasleduje potom v diskusii pán poslanec Matoušek. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja len veľmi rýchlo 

budem reagovať na to, čo pán námestník povedal s tým, že to mala prerokovať ešte 
komisia. Pokiaľ viem, tak o menách sme sa nerozprávali na komisii, potom bol 
irelevantný argument na ten termín, keďže pravdepodobne nikto neposlal do termínu 
meno. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, študoval som si tento daný materiál 

ohľadom založenia BUSINESS KOŠICE. A v rámci toho si pozerám vlastne 
rozpočtovú časť tejto danej organizácie, čiže počiatočný kapitál a operatívny fond. To 
znamená, celkové náklady alebo celkový ročný rozpočet na výdavkovej časti sa počíta 
so sumou 140 512 EUR a na príjmovej časti s nejakým predpokladanými sponzorskými 
vstupmi vo výške 25 480 EUR, čiže rozdiel medzi týmito výnosmi a nákladmi a 
príjmami je na úrovni 115 000 EUR. Začnem tak obšírnejšie. Na každom jednom 
zastupiteľstve, snáď nie je ani jedno zastupiteľstvo, kde bolo povedané, že nemáme 
finančné prostriedky na to, na to, na to, v skutočnosti stále pán primátor hovoríte, že na 
nič nemáme finančné prostriedky a zrazu tuná ideme vyčleniť 140 tisíc EUR ako 
počiatočný vstup do spoločnosti BUSINESS KOŠICE s tým, že nemáme tam 
zabezpečené žiadne istoty, ktoré sú tam nejaká predpokladaná, pri tomto tu máme už 
istú spoločnosť Visit Košice, ktorá nám môže samozrejme zabezpečiť presne tú istú 
funkciu, ako bude zabezpečovať BUSINESS KOŠICE. Je mi strašne ľúto, dokonca aj  
s tým, že dokonca ste mi povedali, predo mnou, že neviete zostaviť rozpočet  
pre rok 2024, kvôli tomu, že vám chýbajú finančné prostriedky a zrazu tuná vidím, že 
už vyčleňujeme na nejakú organizáciu, ktorá áno, možnože v budúcnosti bude mať 
nejaký potenciál, ale myslím si, že nie je nutné momentálne ako zakladať túto 
organizáciu v tomto znení tak, ako to je, respektíve nie s takýmto počiatočným 
kapitálom, ako je tuná, keďže nemáme ešte pokryté v rámci rozpočtu 2024 iné veci, 
ktoré nám chýbajú a tobôž už nie z rozpočtu 2023. Čiže skúsme zvážiť, akým spôsobom 
by táto organizácia mohla začať trošku s nižším kapitálom a nie vo výške 140 000  
v roku 2024. Ja sa neviem s tým stotožniť a skúste mi povedať, odkiaľ budete hľadať 
tieto finančné prostriedky na to, to znamená, keď ste povedali, že ale stále hovoríte, že 
vám chýbajú nejaké finančné prostriedky. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Istoty tu sľubovala jedna politická strana, takže 

o tomto sa nebavme. A viete, chceme posunúť mesto, niekedy musíme a mne sa strašne 
páči argument, ktorý tu použila pani poslankyňa Blaškovičová, že niekedy treba zavrieť 
oči a snívať a vidieť veci, ktoré dnes nevidíme na dosah. Pripravuje sa zmena 
financovania územnej samosprávy. Jeden z tých krokov hovorí o novom, zavedenie 
nového mechanizmu finančného vyrovnávania daňovej sily obci. Citujem, je to vlastne 
o tom, že úspešné mesto bude mať viac peňazí. Predstavte si tie podielové dane, ktoré 
nám prichádzajú a ten balík by mohol byť väčší. Ale my tú silu ak chceme do Košíc 
doniesť, musíme na nej robiť a o tomto je tento program. IT Valley, ktoré dnes združuje 
tisíce ľudí, začínalo pred veľa rokmi s 2 ľuďmi, 2 zamestnancami a dnes je to verím, že 



98 
 

všetci poviete, že úspešný projekt. Súhlasím, veľmi často sa rozprávame o tom, že na čo 
všetko nieto. To sú tie priority, kedy si niekedy musíme povedať, že čo je možno viac, 
či nejaká drobná vec, ktorá poteší komunitu, okolie, ale voči budúcnosť, ktorý 
potrebujeme pre našej ďalšie generácie jednoducho stavať. Nezačneme a neposunieme 
sa, ak tieto nástroje nezačneme využívať. Ukazuje nám vyspelá Európa, čiže tieto 
nástroje existujú, lákanie talentu je dôležité, ak chceme mať v meste centrá 
excelentnosti, na ktorých sa pracuje v rôznych formách, tak potrebujeme tieto projekty 
akcelerovať, ukazovať, predávať a lákať. Môžeme to nerobiť a budeme stále 
prešľapovať na mieste, o tom je tento projekt. A ukazuje nám Európa, že sa to dá. 
Nastavenie, ako má dnes zákon o obecnom zriadení jednoducho je také, že nemôže 
samotné mesto urobiť všetko to, o čom tento projekt hovorí, preto potrebujeme 
inštitúciu, ktorá dokáže prekonať zákonné prekážky, ktoré jednoducho mesto nemôže 
robiť o tom je vlastne, o tom sú mestské podniky, potom sú mestské organizácie, potom 
sú neziskové organizácie a myslím, že aj samotné CIKE nám ukazuje, že  
z investovaného eura dokáže doniesť ja už si nepamätám, ale šialenú sumu. Máme tu 
kolegov, vedia nám o tom hovoriť. O tom to je. Faktická, ešte pán námestník a nech sa 
páči ďalej.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pán 

kolega oceňujem, že ste prišli na komisiu regionálneho rozvoja vo štvrtok, aj keď ste sa 
nemohli zdržať na celom rokovaní. My sme túto tému, prečo to nemôže byť Visit 
rozobrali už dlhšie. Visit je organizácia neziskového charakteru, ktorá je, ale založená 
na základe špecifického zákona, ktorej určuje pôsobnosť a to, čo má táto organizácia 
vykonávať a to je destinačný manažment – turizmus. Nie je to investičný consulting, nie 
je to ekonomický rozvoj, je to iná sféra pôsobenia, ako má vykonávať táto organizácia. 
Toľko možno za mňa a čo sa týka tej finančnej sumy. Pôvodný rozpočet, s ktorým sme 
prišli za pánom primátorom bol na úrovni 300 000. Dnes sme na úrovni tej, ktorá 
pomôže rozbehnúť tento projekt, túto organizáciu a máme už vo vyhliadke  
napr. výskumná a inovačná agentúra vypísala výzvu, do ktorej ak sa dnes schváli tento 
bod, sa plánujeme zapojiť a priniesť alebo hľadať práve tie ďalšie zdroje na tieto 
aktivity, ktoré BUSINESS KOŠICE má zabezpečovať mimo rozpočtu mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Poďme sa naozaj baviť o tom, že 

tie peniaze sú investíciou. Chcem sa, ale v tom prípade opýtať, že ako by mohli vyzerať 
hodnotiace ukazovatele dajme tomu v horizonte 3 rokov, 5 rokov, 10 rokov 
opodstatnenosti tejto organizácie, či sú nejaké kvantifikovateľné ukazovatele,  
na základe ktorých o 3 roky povieme, že to naplnilo očakávania v horizonte 3 rokov 
alebo 5 rokov, že to naplnilo očakávania horizonte 5 rokov. Naozaj zatiaľ je to hlavne  
o tých personálnych a osobných nákladoch. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: To, čo som si ja odniesol práve z toho Estónska je, že 

vy ste teraz práve toto pomenoval, že na základe 2 rokov. V Estónsku si stanovili 
inovačný program a idú ho vyhodnocovať po 10 rokoch. Čiže áno, rozprávajme sa 
práve na tom, či už na správnej rade alebo v celku tých organizácií, s ktorými ideme 
spolupracovať a riešiť túto prezentáciu toho mesta a posun tejto ekonomickej 
prezentácie lákania budúcich investorov alebo ich len tým, keď to tak poviem, pretože 
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máme tie práve aj dobré, aj zlé skúsenosti z tej spolupráce, kedy to funguje a kedy to 
nezafungovalo. Kedy to funguje pri voľbe do určitej miery, ale aj tam sme narážali na 
bariéry a kedy to nezafungovalo, kde sme sa až ex post dozvedeli, že SARIO 
prezentovalo informácie o Košiciach, ktoré nie sú zhodné s realitou len preto, lebo oni si 
to vytiahli z nejakej vysokoškolskej databázy a tak im to vyšlo, ale nemali, s nikým to 
nekonzultovali a tým pádom ten investor dostal nesprávnu informáciu koľko ľudí  
s ekonomickým určitým ekonomickým vzdelaním vyjde z vysokého školstva 
v Košiciach. Čiže je to dlhodobejšia aktivita a neviem ja teraz, možno Martin by vedel 
lepšie odpovedať na túto otázku, že čo je ten KPI, ktorý si vieme stanoviť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja mám ešte jeden dotaz. Keďže ste hovorili, 

že sa chcete hneď zapojiť, tak vlastne organizácia musí vzniknúť v dohľadnej dobe, 
hneď teraz, to znamená podpísaním uznesenia pánom primátorom a aké sú nejaké 
predpokladané náklady, lebo to hľadám, do konca tohto roka 2023 a z čoho to bude 
kryté v rozpočte, kde to je kryté v rozpočte. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: V rámci tohto roku nie sú plánované žiadne 

rozpočtové výdavky. Oficiálne má organizácia začať a taký je plán od 01.01.2024, ale 
keďže sa už vyskytla táto výzva a ak bude možnosť sprocesovať to tak, aby sme sa do 
tejto výzvy mohli zapojiť, tak spravíme všetko preto, aby sme sa do tejto výzvy zapojili. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, ešte otázka. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Doplňujúcu otázku mám. Bohužiaľ,  

bez vzniku tejto spoločnosti a bez takej asi minimálne nejaké personálne náklady tam 
musíte odhadovať teraz, keď sa chcete zapájať do týchto daných výziev, tak v podstate 
a kto vlastne nás bude zastupovať, lebo zvolíme teraz štatutára alebo ako riaditeľa tejto 
danej spoločnosti a ten musí mať nejaký plat a keď ja to tak zvažujem má aj do konca 
roka zase nás to bude stáť nejaké náklady a v rámci toho musíme mať rozpočtovanú túto 
položku, ako prenesieme, ako budeme kryť tieto náklady v rámci rozpočtu. Alebo sa 
nezapojíme do žiadnej výzvy do konca roka, ktorá bude zapojená. Čiže len sa spýtam 
z hľadiska finančného, ktorá položka, kde a aká suma.  

 
p. Polaček, primátor mesta: My navrhujeme, aby tým riaditeľom neziskovej organizácie bol 

pán Mudrák, ktorý je v tejto chvíli zamestnancom magistrátu mesta. To znamená, on 
nám všetky tieto procesy urobí, je v tejto chvíli platený mestom, v tejto chvíli  
i zastupuje mesto v mnohých úkonoch, kde ho vieme nominovať v rámci týchto aktivít, 
ktoré chceme prehodiť na túto neziskovú organizáciu a kde chceme tieto veci robiť. To 
znamená, do konca roka alebo v tejto chvíli my tu máme človeka, ktorý túto úlohu 
dňom schválenia dostáva. A on je rozpočtovaný, lebo on u nás je už dlho. Nie je tu  
od včera. A plán je dokonca zrušiť jeho pozíciu na magistráte mesta, čiže nebude 
nahradený niekým iným, ale v rámci organizačnej štruktúry táto pozícia bude zrušená. 
Nech sa páči, pán poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som bol skôr prihlásený potom, 

som to nejakým spôsobom stiahol, ale teraz mi viac-menej pán primátor potvrdil tú 
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myšlienku. Totižto, keď pozerám na tú neziskovú organizáciu, na jej dôvod založenia, 
ciele, náplň, predsa len, či sa nezamyslíme nad tým, aby sme ušetrili nejaké finančné 
prostriedky, lebo by som to rozdelil na nejaké etapy. Celá myšlienka, celý ten dej je 
fajn. Som prekvapený, že ešte brožúrka o tom nevyšla, ale je to fakt, všetko dobre. Ide 
o to, či tieto činnosti ozaj nevie zabezpečiť mesto Košice v rámci vlastných kapacít. To 
znamená, zamestnanci magistrátu plus zamestnanci jednotlivých organizácií a tak ako 
pán primátor povedal, zatiaľ to bude riešiť zamestnanec magistrátu, takže preto nevidím 
v tejto etape ešte nejakú nutnosť založiť neziskovú organizáciu, keďže tieto ciele, ako 
som už povedal, všetky vieme zabezpečiť vlastnými kapacitami, ušetríme 100 000  
na osobných nákladoch, 20 000 na kancelárskych priestoroch, technické zabezpečenie. 
Marketing myslím, že mesto Košice ma celkom fajn. To je tá brožúrka, ktorú som 
spomínal. Máme v SKRATKE, administratíva, no a samozrejme repre 6000, ďalšia 
položka, čiže buďme realisti. Pán primátor povedal, že máme snívať. My v MČ Krásnej 
snívame s otvorenými očami o zaplátaných cestách, kde chodí MHD-čka. Snívame 
o moste, ktorý je vstave, v akom je, kde mi mesto Košice napíše, že je to OK, aj keď 
chýbajú kanalizačné vpuste. Snívame o tom, že prídu nejaké peniažky do škôlky. 
Skrátka, snívam o tom, aby mesto si začalo plniť svoje povinnosti v zmysle štatútu a to 
vidím rezervu tých 140 000, respektíve 115 v rámci financií, ktoré sa plánuje pre mesto 
od mesta Košice, takže zvážme, či v tomto období je potrebná tá neziskovka. Poďme  
do toho procesu, pripravujeme tú náplň, ale v rámci našich kapacít. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, keď si pozrieme a keď ste si vypočuli pána námestníka, tak 

okrem iných vecí, ktoré vám vysvetlí pán Mudrák, našimi partnermi sa stávajú 
organizácie, ktoré v tomto meste sídlia a jednoducho hľadajú pomocnú ruku na to, aby 
mohli svoje podnikateľské aktivity akcelerovať, pretože donesenie nejakého biznisu 
akceleruje biznis, ktorý tu už je a proste sa na seba nabaľuje. To je taká základná vec, 
ktorú si teba uvedomiť, že toto nie je len o riaditeľovi, ale o skupine ľudí, ktorí sami 
dlhodobo hovoria o tom, že jednoducho potrebujú pomocnú ruku - barlu, aby mohli 
spoločne akcelerovať. A povedzme si, čo vlastne pre nás tu historicky naše generácie, 
naši otcovia nechali. Máme tu napr. spoločnosť US Steel. Bez spoločnosti US Steel  
MČ Juh by dnes nerekonštruovala svoje klzisko alebo nekolaudovala dokonca. Lebo 
nadácia US Steel tým, že je akcelerovaná tým, že spolupracujeme jednoducho našla 
zhodu, pomohla. Tak ako aj mestu Košice pri fontáne 1 mil. EUR Nadácia US Steel. Sú 
obrovské peniaze. Ale to nie je len US Steel. To je T-systems to sú ďalší a ďalší, ktorí 
do tohto mesta ročne nalievajú určite viac, násobne viac ako je 100 tisíc EUR, o ktorých 
sa tu dnes bavíme. Už len tu musíme vidieť, že mesto na tom profituje a my na tom 
chceme profitovať ešte viac tým, že budeme dobrými partnermi a na druhej strane 
budeme im dávať dostatočné Big data, dostatočné informácie, aby dokázali toto mesto 
vo svete ešte lepšie prezentovať, aby sem lákali talent. A pán Mudrák vám povie ešte 
viac okolo toho.  

 
p. Mudrák, oddelenie strategického rozvoja: Dobre. Ďakujem veľmi pekne za slovo 

a ďakujem veľmi pekne aj za pripomienky. Ja by som si dovolil položiť tú otázku, ktorú 
už naznačil pán primátor to je, že či my naopak môžeme dovoliť ten ušlý zisk investícií, 
ktoré by sem za iných okolností neprišli bez tejto potrebnej podpory a bez toho 
potrebného marketingu, či si vieme predstaviť a môžeme si dovoliť prísť o dane  
z nehnuteľností, ktoré tieto biznisy môžu priniesť, či vieme prísť o dane z príjmov 
fyzických osôb talentu, ktorý tento región opustí a dnes opúšťa žiaľ v smutných číslach 
a tak isto z príjmu osôb, ktoré by sem mohli vďaka tomu prísť, pretože vo veľkej miere 
hovoríme o podpore marketingu, ekonomického marketingu tohto mesta. Tam bolo 
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taktiež povedané aj, že či to nie je priveľa. Niektorí kolegovia z vášho klubu sa ozvali a 
ja si myslím, že celkom, akože so správnymi pripomienkami a povedali, že či by ten 
rozpočet naopak nemal byť 3 - 4-násobný, keď to myslíme vážne a keď to chceme 
robiť, tak ako si to zaslúži. Áno, toto sú argumenty, ktoré sme si vypočuli a dnes 
hovoríme o niečom, čo robíme na základe reflektovania záujmu a potrieb tohto biznisu. 
Ten sa ozýva, ten nás o to prosí, mnoho rokov hovorí o takýchto potrebách a toto je len 
naplnenie očakávaní, ktoré podľa mňa už dávno presluhujú. Hovoríme taktiež o záujme. 
Vy ste spomenuli tam nejaké zisky, hej, v rámci toho rozpočtu. Neberte ako zisky, to 
berte ako sponzorské príspevky partnerov, ktoré sú už dnes deklarované a mnohé z nich 
sú nekvantifikovateľné, pretože hovoríme o čase pracovnom expertov, ktoré máme 
potvrdené z mnohých spoločností, ktoré nám síce povedali, my vám nevieme dať 
finančné prostriedky, ale vieme vám dať časť našich zamestnancov a toto sú experti 
s platmi, ktoré my nedokážeme si dovoliť, samozrejme, zaplatiť vo vznikajúcej 
rozpočtovej organizácii, ktorá naozaj veľmi, pardon, organizácie, ktorá dbá na veľmi 
citlivý prístup k mestskému rozpočtu, a ktoré sa uchádza o tu priazeň a chce ukázať, že 
má zmysel a že aj z malého rozpočtu dokážeme urobiť veľké veci a dokázať svoju 
hodnotu a svoj prínos pre toto mesto. Takže ja si myslím, že tento hlas proti takémuto 
opatreniu poprosím. Ja rozumiem, že tu sú nejaké animozity, že tu sú politické 
nedorozumenia a politické konflikty. Mňa to osobne veľmi mrzí, ja nie som človek 
z politiky, ja som človek, ktorý sem prichádza z biznisu a z neziskovej sféry a ja si 
myslím, že toto by bol hlas nie proti pánovi primátorovi, ale hlas proti podnikateľskému 
sektoru v meste Košice a proti kultivácii podnikateľského prostredia, ktoré my tu tak 
zúfalo potrebujeme dnes. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Vrchota, pán poslanec Saxa a pán 

poslanec Ihnát. Faktická. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja som reagoval 

faktickou na pána poslanca Saxu ako predrečníka, ale už medzitým boli ďalší  
2, 3 rečníci. Chcem určite podporiť ten názor pána kolegu Saxu. Neviem naozaj, či to 
nie je ešte predčasné, čo sa týka zriadenia takejto organizácie. Jednak sú tu iné 
organizácie, ktoré majú za svoj cieľ podporu podnikateľského prostredia. Určite je fajn, 
že má to byť nejaká snaha do budúcna, čo sa týka zmeny legislatívy ohľadne 
financovania samospráv a určite v tomto máme byť aktívnym hráčom. Lenže toto je tak, 
už tu bolo aj v minulosti a ešte nevieme dopredu, ako to bude. Nejakým spôsobom to 
bude, nepoznáme dnes ešte presné pravidlá.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Budem ja. Pán poslanec, vy by ste podľa môjho názoru bol ten 

posledný, ktorý by bol proti biznis ako člen SaS politickej strany, ktorá dlhodobo hlása 
ako pomáhať podnikateľom, ako lákať talent a ja by som od vás očakával politickú 
podporu ako partnera, ale verím, že aj za oduševneného politika politickej strany, ktorá 
sa uchádza v parlamentných voľbách a jej cieľom, keď všetko odmyslím je práve 
podpora podnikania a silný ekonomický rast, ako čítame z billboardov. Nech sa páči, 
pán poslanec Saxa a pán poslanec Ihnát. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Kiež už aby bol 30. september. 

Dobre. Pán primátor, bolo povedané, že jednotlivé subjekty, podnikatelia tí, čo chcú 
pomôcť mestu Košice hľadajú partnera. Ja si myslím, že mesto Košice ako mesto sú 
ideálnym partnerom a je to lepší partner ako neziskovka založená mestom. Viete 
podnikatelia, máme oddelenie podnikateľské, máme právne oddelenie, máme majetkové 
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oddelenie, máme ekonomické oddelenie, máme personál aj pán, ktorý tu teraz nám 
vysvetľuje, čo si ja veľmi vážim, ako klobúk dolu, že sa na takéto niečo, hej, ste sa 
odhodlali. To za to ďakujem. Je zamestnancom magistrátu. Pozrite sa 100 000 nenásobí, 
nedelí v rozpočte mesta Košice, aj keď jasne pre takú malú MČ ako, z ktorej 
pochádzam, je to veľký peniaz, ale buď to berieme vážne a pripravíme sa teraz v rámci 
našich možností mesta Košice a zamestnancov mesta Košice a niečo pripravíme a 
potom pôjdeme na nejaký veľký projekt alebo radšej poďme od toho preč.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem za slovo. Pán primátor, mňa 

celkom zaujal ten repre fond, tých 6 tisíc EUR, že mi miliónovej akoby zobral z MČ, 
kde máme milión, tak máme 2,5 tisíc. Pán Fedoročko, však by ste mi zjedol hlavu, keby 
som ja mal ako repre fond 6 tisíc EUR. Pán Špak, zjedol by ste mi druhú hlavu. Aj 
s ušami ešte. A tu mlčíte a ticho ste. A spokojní. No ja spokojný by som povedal som, 
ale ma to upútalo, strašne ma to upútalo. Hej a títo dvaja mlčia, ako jahňatá. No tak som 
ticho.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota, nech sa páči, príspevok o ekonomickom 

raste.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Čakal som, že ale čakal som 

skôr od pána poslanca Gibódu. Nečakal som to. Prekvapil ste pán primátor.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprával som s vašim šéfom, tak sme vás rozoberali trošku.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak vidím, že ste osobný, aj keď celý čas 

rozprávate o tom, ako osobný nie ste. Dobre. Okej. Každopádne ja som tiež za štíhly 
štát. A vaša strana je určite za štíhly štát a nie za to, aby sa vytvárali ďalšie a ďalšie 
organizácie, na ktoré sa budú míňať peniaze, ktoré nevieme presne, ako budú 
vynaložené, či boli efektívne vynaložené a hlavne, ak tu máme niekoľko ďalších 
organizácií, ktoré plnia úplne rovnaký účel a myslím si, že mesto Košice aj pod vaším 
vedením ako štatutára je dostatočne silným a dobrým partnerom pre biznis v Košiciach. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja by som argumentoval ešte jednou organizáciou a to je CIKE 

nezisková organizácia. Za 1 EUR-o do tohto mesta nosia 1,45 EUR ale môžem vám 
povedať, že pre, nie že poviem európske ale už svetové organizácie, je taký silný 
partner. Chápu, že mesto je za nimi, aj zriaďovateľ, ale jednoducho pre nich je partner 
CIKE, lebo im dodáva kvalifikovane to, čo potrebujú a na druhej strane nám dodávajú v 
rámci nášho rastu to, čo potrebujeme my, teda nie je, nemôžeme sa upäť na to, že tieto 
firmy hľadajú mesto Košice alebo primátora. Oni hľadajú organizáciu, ktorá im dá 
servis, ktorá im ten servis vie dať, ktorá jednoducho má na to nástroje a žiaľ zákon 
o obecnom zriadení nie je úplne otvorený na všetky nástroje. Jednoducho, sme akýmsi 
hybridom, ale nie sme ani podnikavý, nie sme, je to veľmi komplikovaný hybrid. Tí, 
ktorí ste tu starostami dlhodobo viete, jednoducho tie ruky sú na niektorých veciach 
zviazané. A ak nechceme sa stať lobistami týchto firiem a ísť do nejakých konfliktov, 
jednoducho je potrebné niektoré veci oddeliť, aby sme ich riadili efektívnejšie. Pán 
poslanec Schwarcz a pán poslanec Vrchota.  
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p. Schawarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som nadviazal na ten 
niekoľkokrát spomínané CIKE a opýtal sa, či naozaj v tom rozbehu nemôže byť táto 
agenda organizačnou zložkou CIKE, ktorá má medzinárodné kontakty, štruktúry a tak 
ďalej, lebo budem veľmi úprimný, lebo jednoducho koluje tu taká nejaká, taká, taký 
výrok, že tá organizácia je trafikou pre pána Mudráka. Neberte to osobne, hovorím to  
na rovinu, že jednoducho, je tu takýto výrok, ktorý ja som niekoľkokrát počul, tak sa 
chcem opýtať, či naozaj v tom rozbehu to nemôže byť organizačná zložka CIKE a 
potom, keď to bude v určitej fáze, uvidíme, aký je záujem investorov a akí aktívni sme 
my, potom bude určite obojstranná komunikácia, niekto bude hľadať u nás, niekoho 
budeme hľadať my, vyhodnotiť to a naozaj sa potom rozhodnúť. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento materiál pripravoval spolu s pánom 

Mudrákom aj pán námestník alebo pán námestník spolu s pánom Mudrákom, ako 
chcete, tak si myslím, že táto otázka je pre pána námestníka je veľmi dôležitá, aby vám 
ju vysvetlil. Nech sa páči, pán námestník. Už dokončme pána námestníka a potom dáme 
procedurálny návrh. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja sa ospravedlňujem pán poslanec Lörinc, len ja by 

som bol veľmi nerád, aby sa takéto ničím nepodložené a hlúpe reči tuná šírili. Na tejto 
téme a touto témou sme boli oslovení práve z komerčného prostredia a s tým, že poďte 
s nami spolupracovať, ako vieme na tom s vami spolupracovať. Už od roku 2019, vtedy 
o tomto meste ešte pán Mudrák vôbec nechyroval, ani o tejto téme. My sme sa posúvali 
ďalej vo vývoji tejto témy a dnes sme v stave, že máme nadšenie a to som vám 
prezentoval na základe tých podporných listov, ktoré prišli. Aj prieskumu, ktorý 
spravila Slovenská obchodná priemyselná komora regionálna komora Košice. A všetci 
sú z toho nadšení, že mesto konečne po 10 rokoch odkedy po tom volajú ide ich 
vyslyšať a ide im pomôcť a ide koordinovať tie aktivity a my tuná sa nevieme na tom 
zhodnúť, či je to dôležité pre budúci rozvoj tohto mesta a toto mňa skôr na tom mrzí. 
Lebo ja som nepočul žiadne exaktné argumenty, prečo nie. Lebo neskôr, počkajme, 
spravme to ako referát. Ale my máme pána Mudráka, a priori, by sme mohli k nemu 
pridať ďalšieho kolegu na magistráte, ale ako flexibil... Pán poslanec, ale ako flexibilné 
ja tých 25 tisíc, čo sme vám tam napísali dostanem do spolupráce, aby sme ich vedeli 
efektívne využiť tak, aby aj tie ekonomické subjekty boli do toho zaangažované a mali 
vôľu, dať tie peniaze a je väčší problém pre niektorých prísť a povedať: dávam tie 
peniaze mestu. Lebo on to tiež musí niekde povedať, v Nemecku alebo niekde, kam 
som investoval tie peniaze, ako povedať, dal som ich do aktivity, v ktorej som cez túto, 
toto združenie napríklad členom, lebo to vytvára propagačné materiály a spracováva 
dáta, ktoré my vieme využiť pri aj našom lákaní našich klientov, aby doniesli biznis 
tuná do Košíc. Ja neviem, že v čom je tá taká skepsa v rámci toho a mrzí ma to. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh, nech sa páči.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Upozorňujem, že procedúra má prednosť  

pred príspevkom. Robíte pán primátor to, čo sám kritizujete a teraz k procedúre. 
Navrhujem, keďže už táto téma bola vyčerpaná viackrát aj pán Gibóda zvolal 
samostatné stretnutie, pozýval na komisiu, motáme sa v tom istom, aby bola ukončená 
diskusia s tým, že dobehnú príspevky, ktoré sú, aj faktické, ale do budúcnosti nebude 
možnosť sa prihlasovať príspevkom ani faktickou poznámkou.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To čo vidím na tabuli, to platí. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: To čo vidíme na tabuli dobehne, zvyšok už nie.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, len upozorňujem, že pán námestník mal len 2 príspevky,  

2 boli ako predkladateľ návrhu. Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 58 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, nasleduje v tejto rozprave pán poslanec Vrchota. 

S faktickou nasleduje následne aj pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže, ďakujem pekne. Neviem akú, 

nepochopil som z toho celého, akú ambíciu vlastne má mať táto nová organizácia, 
akých investorov má lákať sem a do akej oblasti, lebo na toto slúži pre zahraničné 
investície SARIO, na realizáciu jednotlivých projektov je to MH Invest 2 a potom je tu 
Košice IT Valley, máme tu CIKE, cez ktoré by to úplne v pohode mohlo ísť, ako  
1 podoblasť, potom tu máme ešte aj CNIC, o ktorom sme dnes rokovali, čiže tých 
možností a samozrejme aj majitelia, ak sa jedná o priemysel, tak sú to priemyselné 
parky a ich majitelia, ktorí sa snažia o to, aby získali investorov. Čiže ja nechápem, 
načo potrebujeme na ďalšiu organizáciu vytvárať zase zdroje, hlavne keď pán Mudrák 
môže byť súčasťou magistrátu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, nech sa páči, Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Musím povedať, že ja som  

na začiatku k tomuto zriadeniu spoločnosti mala taktiež troška nejaký kritický tiež 
pohľad a možno tá kritika kolegov v nejakých oblastiach je oprávnená, pretože  
pri tvorbe rozpočtu sme mnohí sedeli a naháňalo sa každé 1 EUR-o a o chvíľočku 
budeme sedieť pri tvorbe rozpočtu na rok 24 a počúvali sme veľakrát, počúvame práve 
z podnikateľského prostredia dosť veľkú kritiku, čiže stoja papiere na meste,  
na ÚHA-čku a tak ďalej, investorom v podstate nejakým spôsobom sa nedarí prekročiť 
ten prah magistrátu alebo stretnúť sa s primátorom alebo riešiť veci. Čiže máme to 
chápať takto, že práve táto spoločnosť vytvorí ten priestor na zlepšenie procesov. Čiže 
bude procesovať, keď príde nejaký developer, povie, mám v záujme nejaké územie, 
rozvoj tohto územia a táto spoločnosť bude určitým spôsobom všetko zastrešovať, čiže 
nebude v strede záujmov možností s referentmi na magistráte. Čiže názor som zmenila, 
dávam tomu šancu. Verím, že keď rozpočet budeme tvoriť, tak nebudeme toľkokrát 
počúvať na toto, na toto nie sú peniaze. Je to podporím, pretože tak, ako organizáciu 
vieme založiť, tak ju vieme aj zrušiť. Čiže za mňa teraz áno, ale uvidíme z hľadiska 
ďalších rokov, že aké budú tie výstupné ukazovatele. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Bola tam aj otázka. Treba odpovedať alebo ideme 

ďalej. Pán námestník potom odpovie, nech sa páči. Aha, čiže na záver, výborne. Pán 
poslanec Matoušek, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Využijem svoj príspevok. Budem 

teraz trošku čítať. Služby pre nových investorov, poskytovanie informácií o slovenskom 
investičnom podnikateľskom prostredí, konzultácie v smere regionálnej investičnej 
pomoci dodatočného odpočtu na výskum a vývoj ďalších relevantných podporných 
mechanizmov, nehnuteľnosti, selekcia vhodných nehnuteľností podľa požiadaviek 
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investora a ďalšie, asistencia spojená s výberom lokality, vypracovanie analýz na mieru, 
štatistiky pracovnej sily v rámci dochádzkových vzdialeností, prehľad vzdelávacích a 
verejných inštitúcií vhodných na spoluprácu, prehľad najväčších zamestnávateľov  
v regióne a iné, organizácia návštev zástupcov investora vrátane organizácií obhliadok 
nehnuteľností a relevantných stretnutí s miestnymi predstaviteľmi a potencionálnymi 
partnermi, identifikácia potencionálnych lokálnych dodávateľov a poskytovateľov 
riešení spojených s  Industry 4.0, prepojenie na relevantných poskytovateľov právnych a 
stavebných a iných profesionálnych služieb v spolupráci s partnerskou organizáciou 
INVESTMENTS SUPPORT Association, poradenstvo pri zakladaní spoločnosti  
na Slovensku, tvorba sektorových prehľadov a iných materiálov prezentujúcich 
slovenské hospodárstvo, služby pre etablované spoločnosti, poradenstvo pri rozširovaní 
aktivít na Slovensku, vypracovanie analýz potrebných pre výber lokality, selekcia 
vhodných nehnuteľnosti prepojená lokálne vzdelávacie inštitúcie a atď., atď., atď.. 
Mohol by som to čítať. To znamená, máme tu spoločnosť SARIO, ktorá všetky tieto 
aktivity, ktoré by mal zabezpečovať Biznis, je, rieši pre zahraničných investorov  
na Slovensku a nielen zahraničných, ale aj slovenských investorov na Slovensku. To 
znamená, že my ideme suplovať zase štát v rámci tejto danej aktivity? Poďme radšej 
spolupracovať s firmou SARIO. Poverte pána Mudráka, ktorý je zamestnancom 
magistrátu nech zastupuje mesto Košice v rámci jednaní so spoločnosťou SARIO a nie 
je nútené nám vytvárať zase nejaké náklady na spoločnosť, ktorú neviem ani kam, akým 
spôsobom sa bude smerovať. Otázka je tuná položená, ktorou sa chcel ešte opýtať pán 
poslanec Géci, že či 90 000 nákladov v tom predkladanom rozpočte, či to je len plat 
pána riaditeľa alebo čo to všetko ešte zahŕňa tento, týchto, tá suma tých 90 000 EUR. 
Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To nám odpovie pán riaditeľ, ale ešte jedna myšlienka. Viete, ja 

som včera sedel 7, 8, 9, takmer 4 hodiny s pánom ministrom Balíkom, regionálneho 
rozvoja na CNIC a rozprávali sme sa o tom, že čo sme to za krajina. Bratislavský región 
najviac rozvinutý. Košický najmenej. Jednoducho SARIO nevidí to, čo vidieť má, je 
tam, kde chce byť ono a nie, kde chceme, aby bolo. Ak by veci fungovali, tie rozdiely  
v tak malej krajine ako je Slovensko nemôžu byť také obrovské, ako ich máme  
z pohľadu HDP, z pohľadu ďalších a ďalších rozvojových vecí. Proste sme v regióne 
najmenej rozvinutejšom, takže asi musíme niečo urobiť my sami, pretože samo sa to 
nedeje. Nech sa páči pán Mudrák ešte vám môže dovysvetľovať ďalšie veci.  

 
p. Mudrák, oddelenie strategického rozvoja: Ďakujem pekne. Ja som veľmi rád pán poslanec, 

že ste prečítali tú poučku a tú definíciu činnosti SARIA, pretože tam presne ten problém 
toho celého, že dočítajte mi, kde tam píše, že tá investícia má skončiť v Košiciach alebo 
kde je ten záujem tohto regiónu, že tá investícia pristane tu, a že to SARIO urobí všetko 
preto, aby sme v Košiciach získali tieto nové pracovné miesta a nové zisky pre rozpočet 
tohto mesta. Vy ste spomínali mnohokrát rôzne organizácie, klastre, združenia 
právnických osôb, ktoré by mohli robiť tú prácu, ale veď takmer všetky z týchto 
menovaných nám dodali podporné listy, kde sa píše, prečo stoja o tieto služby, aby boli 
zastrešené samostatnou organizáciou, pretože nemôžu to vykonávať sami, nemajú na to 
ani kapacity, ani kompetencie a majú veľmi úzke zameranie, práve preto sú úspešné 
pretože sa venujú konkrétnej svojej činnosti. Takáto konkrétna činnosť nám žiaľ chýba. 
A k tomu SARIU ešte dodám jednu vec. Pán námestník vám posielal dneska email  
s týmito práve podporným listami. Zhodu náhod tam je práve v ankete SOPK vyjadrenie 
aj našej kolegyne a šéfke košického SARIA, ktorá v tom vidí obrovskú hodnotu a vidí 
skvelého budúceho partnera, ktorý spoločnými silami môžu priniesť omnoho viac 
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investícií do mesta. Takže ešte raz veľká vďaka, že ste toto vyzdvihli, pretože naozaj to 
vysvetľuje samotnú podstatu a ten rozdiel v kompetencii SARIA a kompetencií 
regionálnej organizácie, ktorá má v záujme najmä blaho ekonomickej pozitívnej 
budúcnosti Košíc. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte tam bola otázka k tým nákladom personálnym. Čo sa skrýva 

v 100 000 EUR-ách. Taká bola otázka od pána poslanca Géciho. 
 
p. Mudrák, oddelenie strategického rozvoja: A tiež sa vyjadrím teda aj k tým repre nákladom, 

lebo to tiež celkom dobrý point sa tam píše, 6 tisíc EUR, ale 5 100 z toho je myslených 
ako sponzorských, to tam je niekde aj zadefinované, malo by to tam byť aj farebne 
odlíšené a práve na budúce networkingové a iné aktivity takejto organizácie, takže toto 
nie je úplné celkom pravdivá informácia, že by 6000 malo ísť na repre náklady. Ja 
súhlasím s vami, že to by bolo asi pomerne také luxusné. Čiže celý tento budget celej 
tejto organizácie je na ich úvodné aktivity. Je to na plat 2 celých ľudí a zamestnancov 
tejto organizácie a mne naozaj je aj úprimne ľúto, že ten budget nie je niekoľkonásobný. 
Samozrejme, my chápeme, potrebujeme sa rozbehnúť pomaly a rozbehnúť sa zľahka a 
rozprestrieť krídla a zaslúžiť si dôveru toho mesta, ale aj vás páni poslanci a pani 
poslankyne, čiže ja chápem aj túto konštruktívnu kritiku a zasa aj prijímam rôzne 
názory a cením si ich. Ďakujem za ne, ale ja si myslím, že je to veľmi skromný 
rozpočet, ktorý sa naopak vo veľkej miere spolieha na podporu zo strany externých 
partnerov a v čo absolútne najnižšej a najmenšej miere zaťažuje mestský rozpočet a 
bude hľadať možnosti projektových zdrojov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Som rád, že sme konečne prešli opäť teda 

do vecnej roviny. Ja by som ale trošku si to pán primátor zjednodušil, hej s tým  
najviac-najmenej s rozvinutým regiónom, ale chcel som povedať v podstate to, čo aj 
moji predrečníci, možno viac špecifikovať. Máme tu SARIO, máme tu ICKK, máme tu 
CNIC a množstvo ďalších komôr a zväzov. Mňa by úprimne zaujímalo, aký bude 
prekryv v členoch v tých stadeholderov, ktorí  vlastne budú v rámci tejto organizácie. A 
my sme sa o tom rozprávali, ja som aj členom komisie. Ja som čítal ten materiál 
niekoľkokrát, sme si to prechádzali, ja som aj s vami pán Mudrák sa rozprával o tom. 
Navrhol som vám možno nejaké veci, ktoré by som si vedel predstaviť vylepšiť ten 
materiál. Aj na komisii som rozprával o nejakých svojich výhradách. Mne tam stále 
možno trošku chýba to, že čo bude tá pridaná hodnota, ktorú nemôžu robiť ostatné 
organizácie okrem tej novovzniknutej a zároveň tie činnosti, ktoré sa nedajú robiť  
na meste, hej, prečo potrebujeme to, aby vznikla táto organizácia a zároveň, aj nejaké 
KPI, nejaké merateľné ukazovatele, ktoré si budeme vedieť za ten čas, ktoré tá 
organizácia potenciálne bude fungovať, vyhodnotiť. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán námestník, nech sa páči, môžeš to uzavrieť.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Ja len ešte raz si dovolím, keďže 

som prečítal návrh, ale až následne pani poslankyňa Kovačovičová doplnila. Tak ešte 
ten návrh, ktorý som čítal, tak v bode č. 2 teda dopĺňam ku pánovi Laskymu a pánovi 
Miroššayovi, aj pána poslanca Igora Petrovčika v zmysle toho návrhu. Čiže návrh je 
kompletný v tomto bode. A čo sa týka tých otázok, prečo iné organizácie. No ja sa 
chcem opýtať, prečo doteraz sme nedošli do stavu, že akákoľvek z týchto iných 
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organizácií, či už je to SOPK, či už je to Košice IT Valley alebo iné organizácie, ktoré 
tu pôsobia, aj to SARIO, nedokázali zjednotiť tento sektor a túto podporu a túto 
prezentáciu mesta. A to je presne to, čo povedal pán Mudrák. V prípade SARIA nie je 
to a priori. Pardon, ospravedlňujem sa. V prípade SARIA nie je to a priori ich záujem, 
že to musia byť Košice. My sa tu dnes bavíme o Volve kolegovia, keď vás môžem 
poprosiť trošku kľud. My sa tu dnes bavíme o Volve. Pán poslanec Matoušek. A boli 
sme minulý týždeň aj s pánom predsedom KSK na stretnutí, ktoré organizovalo KSK  
k vyvolaným investíciám a ich financovaniu a s hrôzou sme zistili, že predstava 
Ministerstva hospodárstva a financií je, že eurofondy, ktoré sú pripravené pre tento 
región, respektíve pre toto územie mestského rozvoja, to by mali byť tie fondy,  
z ktorých zaplatíte tieto vyvolané investície Volva. Ako to povedal predseda KSK, tak 
scucneme všetky tieto fondy z celého regiónu košického a dáme ich do tohto 1 bodu. A 
to je presne ten pohľad toho, že v Bratislave, bohužiaľ, nikto sa na nás nepozerá, 
bavíme sa o superpočítači, tak vám povedia, že do tohto zaostalého regiónu tak ďaleko 
to dávať od Bratislavy a to je jedno, že je to Slovenská akadémia vied a má tuná 
niekoľko ústavov a má tu pracovníkov, ale pre nich je to ďaleko, čo by tuná robili  
s takou technológiou. A takto sa na nás nikto nepozerá a všetci, ktorí sú v Košice IT 
Valley a v ostatných organizáciách hovoria a po tých cestách, na ktorých sme vďaka 
SOPK boli, hovoria toto nám chýba, to je ten rozlišovací faktor, ktorý nám chýba, keď 
sa porovnávame s Estónskom, s Tallinnom a pod., že nemáme toho, kto by nás 
reprezentoval, kto by nás predával, kto by nám pomáhal nás predávať, keď vám príde 
Deutsche Telekom IT Solutions a povie, že my sme to doteraz robili, ale my 
potrebujeme podporu a my čakáme, že túto podporu nám dá mesto, aby vysvetľovali 
sme spoločne prečo ten projekt má prísť do Košíc a prečo my máme zamestnať tých  
300 ľudí v Košiciach a vytvoriť pre vás túto vec. Toľko iba k tomu, dámy a páni. 
Dúfam, že pochopíte potenciál tohto rozvoja a CIKE je pekná organizácia, CIKE 
dostalo Culture and Creativity HUB, jedno zo šiestich miest v celej Európe. Je to 
projekt na 15 rokov dopredu. Budú financovaný priamo z Európskej únie, ale nedostali 
to zvečera do rána. Ale dostali to po 10 rokoch svojho fungovania. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Faktické dovolenú nie sú. Ja len opravím pána 

námestníka, nie sme ďaleký región ale podľa ich slov odľahlý región. To je ešte horšie. 
Diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov A. schvaľuje založenie neziskovej organizácie 
Business Košice, n.o., 2. zakladaciu listu a štatút neziskovej organizácie podľa 
predloženého návrhu, B. určuje 1. prvých členov Správnej rady neziskovej organizácie 
menovite Ing. Jaroslav Polaček, Miroslav Špak, Petr Kropp, Peter Šoltés, Marek 
Kozlay, 2. prvých členov Dozornej rady neziskovej organizácie menovite Štefan Lasky, 
Igor Petrovčik, Pavol Miroššay, 3. riaditeľa neziskovej organizácie Martin Mudrák,  
C. žiada primátora mesta Košice o vykonanie všetkých úkonov spojených so založením 
neziskovej organizácie. Termín do troch mesiacov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 59 -  za: 20, proti: 3, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem veľmi pekne.  

- - - 
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Bod č. 41 
Informácia o prestavbe Mestskej krytej plavárne na Národné olympijské centrum 
plaveckých športov Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 41, je 16:40, teda ideme ešte ďalej. Máme bod 

Informácia o prestavbe Mestskej krytej plavárne na Národné olympijské centrum 
plaveckých športov Košice. V materiáli máte ucelenú informáciu. Ak sú nejaké otázky, 
nech sa páči. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Neviem, či predvčerom, obdeň predtým, 

na sociálnych sieťach padla otázka, že bolo vyjadrenie, že ako alternatíva k nefunkčnej 
plavárni, ktorá teda prechádza prestavbou budú možnosti plávania napr. na ZŠ mesta 
Košice. Niekto tam urobil aj print screen nejakého tvojho vyjadrenia pán primátor. 
Sľúbil som, že sa opýtam na to alebo teda či sú nejaké iné alternatívy alebo ako to je 
nastavené. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vždy je to nastavené na samotnú kapacitu. To znamená, i preto 

sme ešte teraz v septembri nechali fungovať Rumanovú, to počasie je také, keďže sa 
ešte dá, ale ak mám dobrú informáciu, neviem, či TEHO tu vidím, nevidím, 
nafukovačka by sa mala postupne dávať do prevádzky, už dokonca tento týždeň, čiže 
vlastne v priebehu pár dní, keď to tak zjednoduším bude funkčné už aj 33 m 8 dráhový 
bazén, ktorý máme na Červenej hviezde, teda hneď v blízkosti samotného areálu 
Mestskej krytej plavárne. Len na vysvetlenie, dnes máme 8 dráhový 50 m bazén a tá 
malá 25-ťka a toto je 8 dráhová 33-jka. Čiže nie je to síce úplne 100 % náhrada, ale toto 
výrazne pomôže. A čo sa týka školských plavární alebo teda nazvime to bazénom skôr, 
všetky sme dali v priebehu tej minulej školskej sezóny, hej, teda pred prázdninami  
do takého stavu, aby boli funkčné. Je jasné, že nedá sa úplne všetkým vyhovieť v 100 % 
požiadavkách, na druhej strane tá 33-jka by mala výrazne pomôcť na to, aby sme hlavne 
v tých zimných chladných mesiacoch dokázali vyjsť v ústrety čo najväčšej skupine. A 
teraz pozor, nielen klubov, nielen organizácií ale aj verejnosti. A ja som presvedčený, že 
verejnosť bude môcť ísť aj do Šace. Pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Opäť do nezrovnalosti 

trochu odbornosti. Pán Schwarcz hovoril o print screene portálu aktuality.sk, kde bolo 
údajné primátorove vyjadrenie. Som tú diskusiu zachytil. Kolega sa tam veľmi správne 
diskutujúcich pýtal, že či zo ZŠ alebo organizácie v pôsobnosti mesta alebo kraja môžu 
prenajímať komerčne občasným alebo rekreačným plavcom bazény. Čiže to, že napíše 
nejaký portál, ešte nie je vyjadrenie primátora. Primátor včera napísal na svojom 
Facebooku, že riešime aj ďalšie možnosti plávania, čiže diplomaticky, nie exaktne, 
vrátane bazénov na ZŠ či SŠ v gescii KSK, čiže toľko k tomu. Ale toto, čo sa pán 
Schwarcz opýtal na sociálnej sieti, to by som rád aj ja vedel odpoveď, či je to technicky 
možné, že by rekreačný plavec si zakúpil nejakú vstupenku alebo jednorazový vstup  
na ZŠ. Lebo toto je ako principiálna otázka. Čiže dúfam, že som vysvetlil vaše... 
Ďakujem krásne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Už rozumiem lepšie otázku. Treba vnímať obmedzenia, ktoré sú  

v  školských bazénoch. Možno viac školstvo by vedelo povedať. Tam veľmi výraznou 
mierou zasahuje RÚVZ – Regionálny úrad verejného zdravotníctva, kde požiadavky  
na vodu, ktorá má slúžiť školskej výuke je, nechcem povedať, že diametrálne iná, ale je 
iná, hej. To znamená, vždy to je závislé od samotnej filtrácie a sú nastavené nejaké 
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procesy koľko hodín tá voda musí stáť, aby sa dostala ráno do kvality, ktorá je pre tie 
naše deti na školách fajn. To znamená, áno, my bazény chceme otvoriť, čo najviac, 
najmä klubom, nie verejnosti ako takej, najmä klubom, lebo sú organizovaní a tam sú 
úplne iné pravidlá, nekupujem lístok, máme dohodnutú hodinu, viem presne, kedy majú 
prísť, čiže je to jednoduchšie, ale narážame pri prevádzkových poriadkoch  
na obmedzenie hygienikov. Riešime to, pretože niekedy malými technickými úpravami 
vieme vyjsť v ústrety, čiže existuje niekoľko technických riešení, kde vieme si pomôcť 
a získať nejaké hodiny navyše, ale nie sú to 100-ky hodín. Je to vylepšovanie pozície 
týchto škôl. Ja budem rád, ak sa nám podarí do tých škôl napr. dostať ľudí ZŤP, ľudí, 
ktorí sú imobilní, hej, tím ľudí najviac a potom nájsť dostatočne voľný čas v tom  
33 m bazéne pre plavcov alebo pre tých, ktorí to potrebujú zdravotných dôvodov, nie sú 
imobilní, lebo ten bazén má svoje obmedzenia pre imobilných. Takže, keď sa nám toto 
všetko tak podarí, myslím, že to bude dobre a už som rád, keď mi pán riaditeľ kýve, že 
už sme vlastne blízko spustenia tejto 33-jky, tak tie obmedzenia budú omnoho nižšie v 
tomto meste. Pán poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som chcel takú, skôr praktickejšiu vec tej 

rekonštrukcie a z toho búrania a vyhadzovania starých vecí vonku. Chcel by som vás 
poprosiť, vedeli by ste mi poslať kompletný zoznam technológií, zariadení majetku 
mesta Košice, ktoré tam boli a ktoré sme sa rozhodli, že vyhodíme a dáme úplne nové, 
lebo podľa mňa všetko bude nové. A fakt by som chcel vedieť kam to išlo, za koľko 
peňazí a kde to je zložené a skladované.  

 
p. Polaček, primátor mesta: My sme požiadali naše bazény, tie školské, aby prišli na Mestskú 

krytú plaváreň a všetky tie veci, ktoré už nebudeme používať a potrebovať, aby sa 
pozreli, čo z toho im vieme posunúť ďalej. Čiže aj sa to udialo, neviem v akom veľkom 
rozmere. Čiže, áno, uvažovali sme aj o tom, ako posunúť to, čo je použiteľné tam, kde 
to vieme dať a od skriniek, od dovozných náčiní, ktoré proste tie bazény majú. No a ak 
sú nejaké špecifické otázky, tak ja by som skôr poprosil, napíšte, nie je čo... Určite 
Mestská krytá plaváreň, kolegovia vám napíšu čo,  ale vyjadriť sa vám neviem k tomu. 
Čiže, keď im to napíšete, tak sa pokúsim, aby ste spokojní odišli a bolo fajn. Pán 
poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som len chcel požiadať, aj čo sa týka tej 

prípravy materiálov, pán riaditeľ vie o tom, že príloha č. 4 nie je najaktuálnejšia verzia, 
čo sa týka rokovania medzi KSK a mestom Košice, čiže len zbytočne to nejakým 
spôsobom možno u kolegov evokuje, že je nejaká verzia, ktorá už nie je aktuálna. 
Takže, podľa mňa zbytočne tam ešte tá príloha v podstate je, keďže ešte nedošlo 
k nejakej dohode medzi KSK a mestom Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Skôr je to vec polemiky, čo je aktuálne a čo nie. Boli sme 

požiadaní rokovať s KSK a toto je posledná aktuálna verzia, ktorú nám dali, naša, ktorú 
sme zrevidovali, bola neprijateľná. Čiže to je to, čo nám kraj ponúka, je to pravdivý 
obraz z toho, čo kraj povedal, že je pripravené s mestom podpísať. A my sme ju sem 
dali preto, že ak by vznikla vôľa, že toto je tá suprová zmluva, tak sa o nej bavme. Ale 
je to skôr otázka na vás. A túto zmluvu sme poslali aj predsedom klubov ešte v čase, 
keď sme ju obdržali od kraja a skončila tá debata tak, ako skončila. Pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Presne k tomu návrhu tej zmluvy smerovala, 
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smeruje teda môj príspevok. Lebo ja som si to preštudoval a z toho návrhu vyplýva, že 
sú teda 2 zmluvné strany, samosprávny kraj a účastník č. 2, mesto Košice. Samosprávy 
kraj má v zmysle tejto zmluvy záväzok, teda zainvestovať 4 mil. EUR do projektu 
Národného olympijského centra a samotný, samotné mesto Košice má  
záväzok - podpora športovej infraštruktúry spočívajúcej v poskytnutí súčinnosti a 
finančnej podpory zo strany účastníka zmluvy 2 a teraz sú to nasledovné projekty: 
Atletická hala pri strednej športovej škole v Košiciach, výstavba atletického štadióna  
na Popradskej ulici, respektíve rekonštrukcia atletického štadióna na Popradskej ulici, 
výstava futbalového ihriska s umelou trávou na Ostrovského ulici, tréningová hokejová 
hala pri Strednej športovej škole, výstavba skejt parku a crossfitovej haly, výstavba 
telocvične pri SPŠ elektrotechnickej, výstavba Multihaly, rekonštrukcia športového 
areálu, výstava športového areálu, výstavba multifunkčného ihriska Jakobyho ulica. A  
v rámci tohto je teda záväzok strany zmluvnej č. 2 a tiež prefinancovať 4 mil. EUR, ak 
som to dobre niekde tu zachytil. Neviem teraz to v rýchlosti nájsť. Áno, to je čl. 6. 
Zmluvné strany sa dohodli, že na účely realizácie predmetu zmluvy podľa čl. 3 ods. 1 
písm. b) zmluvy finančné prostriedky na podporu projektov športovej infraštruktúry 
budú zo strany účastníka zmluvy 2 poukázané bezhotovostným prevodom na osobitný 
bankový účet zriadený účastníkom zmluvy 1 nasledovne a sú tu nejaké termíny s tým, 
že 1 mil. EUR je už vlastne záväzok toho budúcoročného rozpočtu a celková v rámci 
stanovenej finančnej sumy, celkový teda záväzok mesta Košice preinvestovať 
4 mil. EUR na projekty kraja. Čiže ak tomu rozumiem, kraj nám dá na Národné 
plavecké olympijské centrum 4 mil. o čom je tá zmluva? Lebo ja tomu teda 
nerozumiem. Hej, a nehovoriac o tom, že pri tej Popradskej tam tak, ako ten projekt bol 
nakreslený a to, čo som videl, to je katastrofa s 1 či 3 parkovacími miestami. Takže 
s tým určite nebudem ani ako miestny poslanec súhlasiť. Proste nie. Do tej lokality 
priniesť veľké podujatia bez parkovacích miest je neakceptovateľné.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja sa vrátim k tej otvorenej téme, aby som to teda 

zrekapituloval, keďže naozaj tá diskusia bola o tom, že individuálny záujem, nazvime 
to, verejnosť sa pýta, či bude možnosť plávania v rámci nejakej alternatívy. Ja som tam 
naozaj napísal, že si neviem predstaviť úplne v tých našich školských bazénoch, že by 
fungovali individuálni záujemcovia aj z tých prevádzkovo hygienických dôvodov, ktoré 
si spomenul a neviem si predstaviť vyberať vstupné a teda rozumiem tomu, že školy by 
pripadali do úvahy pri nejakých hodinových nájmoch pre kluby a organizované skupiny. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Organizované skupiny.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: A to je tá alternatíva pre individuálnych záujemcov, pre verejnosť 

by bola potom nafukovačka na ČH-čku, tak?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale ak sa naozaj bude rozprávať o individuálnych prípadoch 

imobilných ľudí, my im asi nevieme dnes poskytnúť pomoc v tom 33 m bazéne, lebo 
tam bezbariérové to nemáme. Čiže vtedy má zmysel individuálny prípad riešiť, ak 
budeme vedieť pomôcť, tak to treba urobiť. Neškrtáme, že nie je to možné, ale 
z pohľadu RÚVZ, organizačných vecí, technických vecí, nákladov spojených  
s individuálnym fungovaním, jednoducho nám to veľmi predražuje službu. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ale v tej nafukovačke bude priestor pre plávajúcu verejnosť, tak? 
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p. Polaček, primátor mesta: Určite áno. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: A mesto to bude komunikovať, keď to bude takto. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bude to komunikovať Tepelné hospodárstvo. Je na to už aj 

vytvorená stránka. Myslím, že Noc Košice sa to volá, kde postupne tieto informácie, 
okrem samotnej stavby, jednoducho budeme dávať, čiže áno, aj preto Rumanová je ešte 
jej priestor predĺžený, aby sme mohli potom plynule nadviazať na túto 33-ku 8 dráhovú.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik nehlási, uzatváram 

rozpravu. Návrhová komisia, nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 11 ods. 4 písm. a) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov berie na vedomie Informáciu o prestavbe Mestskej krytej plavárne  
na Národné olympijské centrum plaveckých športov Košice. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 60 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 42 
Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 42 otváram materiál Informácia o stave spracovania 

nového územného plánu pre mesto Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán Kropp 
viem, že sa s mnohými z vás stretol, ak sú nejaké otázky, teraz. V prípade, že nie, rozpravu 
uzatváram a poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o stave spracovania 
nového územného plánu pre mesto Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 61 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 43 
Zaradenie návrhov do zoznamu pamätihodností mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 43 otváram bod Zaradenie návrhov do zoznamu 

pamätihodností mesta Košice. Myslím, že aj s týmto materiálom ste oboznámení. Nech 
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sa páči, otváram rozpravu. Ak nie, ak áno, nech sa páči, pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja budem veľmi krátky. Ja len chcem poďakovať, že po dlhých 

mesiacoch sa podarilo spustiť to, aby sa jednotlivé tie za pamätihodnosti nejakým 
spôsobom zoficiálnili a v konkrétnom prípade na Ťahanovciach ide o renesančný stĺp, 
ktorý sme žiadali niekoľko mesiacov, ak nie rokov, aby sa dostal do tohoto zoznamu a 
vďaka tomuto kroku budeme môcť potom využívať rôzne eurofondy alebo rôzne granty 
na to, aby sme tento stĺp mohli zrekonštruovať. Takže chcem vás poprosiť, určite za to 
zahlasujte. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát, niet zač.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja nadviažem na pána poslanca Fedoročka. 

Samozrejme, ďakujem mu, lebo fakt sme makali na tom. Pani viceprimátorka vie, že 
tých žiadostí išlo niekoľko, sedeli sme spolu, dokonca aj s pani Ambrušovou a  
so všetkými, takže som veľmi rád, naozaj. Takže veľká vďaka, konečne budeme môcť 
aj čerpať eurofondy na to alebo fondy napr. Vlády SR atď. Takže sme sa pohli dopredu. 
Za Ťahanovce som veľmi rád, že tie božie muky vlastne idú do toho. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, rozprava je uzavretá. Poprosím 

návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje materiál „Zaradenie návrhov  
do zoznamu pamätihodností mesta Košice“. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 62 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 44 
Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 44, ktorým je materiál 

Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Uzatváram. Neuzatváram. Pani poslankyňa Kovačevičová. Pán 
poslanec Schwarcz. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Pán primátor, keďže týka sa to rozpočtu, tak by som chcela 

informovať aj vás, aj MZ, že na ostatnej RS sme schválili teda uznesenie, ktoré sa týka 
prerozdelenia finančných prostriedkov FAST CARE medzi malé MČ, mesto Košice a 
dofinancovanie malých MČ. Čiže ja by sa rada toto uznesenie v podstate, aby aj 
poslanci mali vedomosť, teda teraz v tejto chvíli prečítala, lebo sedia pred nami aj 
poslanci miestnych zastupiteľstiev, kde som si v podstate na RS vypočula, že možno 
nejaké miestne zastupiteľstvo v MČ má ešte s tým problém, takže prečítam uznesenie a 
k tomu sa ešte troška vrátim. Čiže na RS uplynulej sme teda schválili uznesenie 
prerozdelenie z NFP FAST CARE Ukrajina - veľké MČ v pomere 90 % pre veľké MČ 
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a 10 % pre mesto Košice na dofinancovanie malých MČ a vykrytie finančných 
výpadkov mesta Košice, b) schválili sme, aby NFP FAST CARE Ukrajina v pomere 
100 % v plnej výške ostali malým MČ, c) odporúčame teda primátorovi mesta Košice, 
resp. zastupiteľstvu urobiť zmeny v bežnom rozpočte v položkách podielové dane  
pre veľké MČ a to zníženie podielových daní viď tabuľka 1, maximálne 10 % zo sumy 
schválenej pre veľkú MČ FAST CARE Ukrajina v maximálnej sume 572 tisíc EUR. 
Zároveň tieto finančné prostriedky použiť na dofinancovanie malých MČ v sume  
238 798 EUR, viď tabuľka č. 2, ktorá bola súčasťou uznesenia a zvyšné finančné 
prostriedky na dofinancovanie mesta Košice použi. Po B. realizovať zníženie 
podielových daní pre jednotlivé MČ časti až po doručení akceptačného listu zo strany 
MČ, resp. v rámci elektronickej komunikácie alebo uznesenia MČ z dôvodu, že nie 
všetky MČ ešte majú finančné prostriedky pripísané na účtoch, pouzatvárané zmluvy a 
nemajú vlastne proces, ak sa rozhodnú schválenia miestnych zastupiteľstiev. Zatiaľ  
v podstate nám deklarovali tento postup takmer všetky MČ časti od Starého Mesta, 
Sídliska Ťahanovce, MČ juh, Nad jazerom, Sídlisko KVP, Dargovských hrdinov, 
Západ, čiže Nad jazerom som povedala. Obavy, ktoré boli vznesené, týkali sa MČ 
Sever, kde vystúpil pán starosta, máme tu miestnych poslancov. Ja by som vás tiež 
chcela veľmi pekne poprosiť, teda ak to budete mať na miestnom zastupiteľstve, pretože 
naozaj je to veľký balík peňazí, ktorý pristane na účtoch MČ a tých 10 %  
na dofinancovanie malých MČ. To je... Chcem pokračovať. Je to približne 6 MČ, 
v tabuľke uvedené, to je výpadok podielovej dane a plus kvázi ako keby dostali transfer, 
je pre nich existenčné. Čiže ak tu máme poslancov z týchto MČ alebo z iných MČ. Ak 
to budú mať náhodou na zastupiteľstve, aby tento materiál podporili. V podstate, len 
aby ste počuli, o aký balík peňazí sa jedná. Čiže MČ Sever – to je 971 200, Staré Mesto 
1 573 000, Sídlisko Ťahanovce 343 000, MČ Juh 800 800, Jazero 260 335, 348 400 je 
sídlisko Dargovských hrdinov, potom tam je MČ Západ 1 118 000, čiže dokopy je to 
5 720 000 a z toho teda tých 10 %, čiže ja by som chcela naozaj poprosiť o veľkú mieru, 
teda tej solidarity, pretože tých 10 % teda bol naozaj, ako ťažký pôrod. Takže ďakujem 
pekne, toľko z mojej strany. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Teraz dobre.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte pani starostka sa uriekla a nestihla uznesenie. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre. Počkám. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže ešte jedna vec. Teda výsledkom má byť niečo. 

Zabudla som prečítať návrh na uznesenie takýto krátky, čiže: Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v zmysle príslušných ustanovení v znení neskorších predpisov berie  
na vedomie Informatívnu správu z rady starostov o spôsobe prerozdelenia finančných 
prostriedkov v NFP FAST CARE Ukrajina a spôsobe dofinancovania malých 
mestských častiach a mesta Košice. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Keď môžeme dostať tiež toto uznesenie sem 

hore. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči teraz, faktická. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo pán primátor. MČ 

Sídlisko Ťahanovce deklarovala vlastne uznesením prijatom na poslednom 
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zastupiteľstve v júni, že 10 %, vlastne 34 tisíc eur, ako zašle mestu Košice, keď 
dostaneme to vlastne na účet. My to ešte nemáme samozrejme, ešte som nepodpisoval, 
ani zmluvu som nepodpisoval, takže vlastne ako ani neviem, ako tá zmluva vyzerá. 
Treba povedať veľmi dôležitú vec, ktorú chcem povedať. Pán Fedoročko, náš kolega 
začal robiť cirkusy v MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce, by som povedal, ovplyvňuje 
teraz poslancov, aby na štvrtkovom zastupiteľstve zrušili uznesenie, ktoré bolo prijaté, 
urobili zo mňa blbca vlastne a jednoducho prijali nové uznesenie, že 0 mestu Košice. 
Nech sa vyjadrí, keď je hrdina socialistickej práce. Tuto má možnosť vstať a povedať 
„tak to je“. Pán primátor, je mi to veľmi ľúto, ale keď to poslanci schvália, tak  
MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce 34 tisíc mestu nedá zásluhou pána Fedoročka, ktorý 
ovplyvňuje poslancov. Ďakujem. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Najprv sa opýtam otázku, ktorú som mal. Tá otázka  

v rámci monitoringu čerpanie finančných prostriedkov sa týka opráv ciest a výtlkov, 
pretože zachytil som informáciu, že budget a táto položka sa vyčerpala, že ako plánuje 
mesto ďalej opravovať výtlky, či to ostane do jari alebo akú cestu a spôsob chce zvoliť 
a ak teda dovolíte a mám ešte príspevok, tak v súvislosti s tým, čo pani predsedníčka 
Lenka Kovačevičová RS povedala, tak naša MČ bude posledná, ktorá pristúpi na túto 
možnosť podpísania týchto 10 % z jediného dôvodu a to je preto, lebo mesto Košice 
nám nijakým spôsobom nepomohlo ako MČ k splateniu dlhu, s ktorý sme sa trápili 
takmer 20 rokov po kauze Lumtzerového bývania nájomných bytov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ja sa musím veľmi ostro ohradiť, lebo povedzte mi, 

z akých peňazí ste to vlastne zaplatili. Dlhé roky MČ dostávala o niečo viac, ako všetci 
ostatní, dlhé roky, neboli to siahodlhé sumy, ale nejakých 1,50 na obyvateľa navyše, 
dlhé roky to takto bolo, možno 1,80. Nechcem sa chytať za presné sumy. Zároveň aj 
rezervný fond, ktorý ste vytvorili, áno, vytvorili ste ho z peňazí mesta Košice. To, že 
váš predchodca bol veľmi opatrný a dával pozor a šetril, to nech ide k jeho cti, lebo 
proste mal plán, ale tie peniaze sú mesta Košice, ktoré postupne cez rôzne uznesenia. 
Spomeňme si na uznesenia, kedy sa povedalo MČ majú málo, dvihlo sa ruky, zobralo sa 
z rezervného fondu, bez toho, aby sa s mestom nejako komunikovalo. Čiže prosím, 
určite nie je to len zásluha MČ a len zásluha mesta, ale povedať takto ostro, že mesto 
Košice s tým nič nemá, nie je fér. Nie ku mne, k všetkým tým poslancom za tie roky, 
ktorí tu boli a ktorí jednoducho dlhé roky ten rozdiel stierali a zasa nemôže ani pán 
bývalý starosta povedať, teraz sa na neho pozerám, že keď prišiel s nejakou prosbou, 
vždy sme hľadali riešenia ako MČ pomôcť. Áno to obmedzenie bolo výrazné, ktoré ste 
mali, ale ja si nemyslím, že by som s pánom starostom, bývalým Furče sa dostal  
do nejakého finančného konfliktu a vždy sa niečo vymyslelo, aby sa niečo posunulo 
ďalej. Ja mám teda z tej naše spolupráce za minulé obdobie takýto dojem. Takže prosím 
len aby sme nekrivili históriu a nevytvárali dojem, že macošské mesto, len toľko som 
chcel povedať. Kľudne, ani nemusíte k tomu nič, len aby sa nám nestalo, že niekde 
v kuloároch a kronikách bude takáto krivda, nie ku mne, aj k tým iným primátorom, 
ktorí poroste vnímali a sa snažili po trošku pridávať viac. Pán poslanec Djordjevič má 
faktickú. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Poprosím 

kolegu Babušíka, aby nebral nasledovné moje vety osobne, aby to bral profesionálne, 
ale ja sa ho spýtam, keďže bol poslancom miestneho zastupiteľstva, že čo konkrétne 
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sídlisko Dargovských hrdinov alebo MČ Dargovských hrdinov urobila pre to  
v súvislosti nejakej pomoci Ukrajincom, lebo mesto Košice prevádzkovalo  
v Kulturparku od začiatku záchytné centrum, kde boli poskytované potraviny, šatstvo. 
Tak isto mesto Košice na ČH-čku prevádzkovalo zach... a pán primátor by vedel 
doplniť, proste pointa je tá, že mesto Košice obrovské peniaze, malé výdavok. Ty 
hovoríš Dominik o tom, že nie mesto vám nepomohlo s dlhom, ale mesto neignorovalo 
opravy ciest, chodníkov, využívate mestskú políciu. Mohol by som ja hovoriť, že Staré 
Mesto malo centrum pomoci Ukrajincom, mohol by som hovoriť, že u nás sa vyberá 
parkovné, daň za letné terasy, daň za ubytovanie a aj tak chceme dať 150 tisíc. Tak 
poprosím trošku, trošku nejakej spolupatričnosti a ľudskosti a nielen myslieť na seba.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Andrejčák a nebuďme osobní. Ja by som poprosil, 

aby sme opravili slová, krivda, aby sa tam nestalo. 
 
p. Andrejčák, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja len trošku a 

na margo, aby som upravil aj, resp. trošku upresnil, čo sa týka tej finančnej pomoci, 
ktorá tu bola povedaná zo strany mesta pre MČ v súvislosti so splácaním tohto nášho 
dlhu, ktorý sme si niekoľko rokov tlačili pred sebou. Bolo to ešte za predošlého vedenia, 
kedy sa nastavil nejaký taký mechanizmus istej pomoci pre MČ s tým, že akceptovala to 
v tom čase aj RS. Bolo to zhruba nejakých do 50 tisíc EUR. MČ dostávala najviac tým, 
že bolo to viazané práve na tie splátky v zmysle dohody so ŠFRB a vtedajšou správou 
finančnej kontroly. Následne, ale tuším, že nejaké 2-3 roky dozadu, pán primátor, 
ostatné MČ boli finančne dorovnané na tú úroveň, ktorú my sme dostávali á už následne 
my sme ale nedostávali viacej, čiže ostatné MČ boli finančné dorovnané na tú sumu,  
na hlavu obyvateľa, ktorú sme dostávali a v tom čase tých niekoľko rokov my ako MČ. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak a je pravda v strede. Pán poslanec Schwarcz. Ale je to tak, ale 

samozrejme aj rezervný fond, ktorý sa tvoril i na základe mestských peňazí, tie peniaze 
nespadli z mesiaca, to sa snažím povedať. MČ nevie vygenerovať peniaze, nemá veľmi 
na čom. Čiže všetky peniaze, ktoré na účtoch boli, odchádzali z týchto účtov alebo 90 % 
peňazí odišlo z tohto účtu tohto mesta. A hnevať sa na nás, sú to kolektívne rozhodnutia 
v týchto veciach. Takže toto nie je o hneve. Nech sa páči, pán poslanec Babušík. 

 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ospravedlňujem sa, ak som sa vyjadril 

nepresne. Myslel som aktuálne vedenie mesta pri splácaní dlhu, tak ako pán 
predchádzajúci starosta povedal a v súvislosti, keď môžem ešte s kolegom 
Djordjevičom, pokiaľ viem, mesto Košice malo preplatené výdavky prostredníctvom 
okresného úradu. Ja som nepovedal, že naša MČ neposkytne finančné prostriedky 
z toho budgetu, ktorý pani Kovačevičová odprezentovala. Ja som iba povedal, z akého 
dôvodu budeme poslední, ktorí nejakým spôsobom sa pod toto memorandum,  
resp. zmluvu podpíšu. Nič viac, nič menej. Prosím, neberte ma za slovo. Môj záver je 
ten, že vzhľadom, že tu je vytvorená nejaká spolupatričnosť, aj naša MČ aj napriek 
tomu, že vyčerpala svoj rezervný fond z finančných prostriedkov, ktoré ušetrila MČ, nie 
mesto, tak prispeje týchto 10 %. Samozrejme túto informáciu budem tlmočiť najprv  
na zastupiteľstve v MČ. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Určite áno, ale opäť nemáte správnu informáciu, keď sa ideme 

sporiť o tom, že by nám okresný úrad všetko preplatil. Za pár dní, keď budeme 
pripravovať isté dokumenty, budete ich mať zverejnené. Pán poslanec Schwarcz. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo, ja sa ospravedlňujem, budem zdržiavať 
veľmi malou sumou. Vrátim sa k monitorovacej správe programového rozpočtu a chcel 
by som sa venovať položke Košice mesto dobrovoľníctva, keďže z 29 200 schválených 
peňazí do konca júna nebolo vyčerpaných nič, z toho je 10 tisíc na grantový program. 
Musím konštatovať, že aj ten grantový program, ktorý aj napriek tomu, že sme v apríli 
schválili rozpočet, bol vo výške 10 tisíc EUR a to sa hráme na to, ako veľmi 
podporujeme dobrovoľníctvo, každú chvíľu odstraňujeme a ďakujeme dobrovoľníkom. 
Ten grantový program bol vyhlásený na konci augusta s uzávierkou na konci septembra 
s maximálnou sumou žiadosti 500 EUR na absolútne irelevantnú tému alebo zámer, 
ktorý s nejakou podporou dlhodobého dobrovoľníctva nemá vôbec nič. Čiže myslím si, 
že aj toto svedčí o tom, ako odborne mesto pristupuje k dobrovoľníctvu a ako reálne ako 
prístupe k dobrovoľníctvu, ale moja otázka znie: na tých zvyšných 19 200 EUR, či sa 
vyčerpali počas leta do dnešného dňa. Ak áno, na aký účel a ak sa nevyčerpali, tak 
na aký účel sa plánujú vyčerpať, pretože je tu ešte 19 200 EUR. Zaujíma ma to, akým 
spôsobom mesto z týchto peňazí plánuje podporiť dobrovoľnícke aktivity alebo 
realizovať dobrovoľnícke aktivity, čo sa od tejto položky dá očakávať. Ďakujem veľmi 
pekne za odpoveď. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Neviem vám úplne presne odpovedať v tejto sekunde. 

Monitorovacia správa je k 6. mesiacu, dobrovoľnícke výzvy vyšli v lete. Čiže sme 
v nejakom časovom posune. To, že prečo sa rozhodlo ísť do menších súm a vyhodila sa 
kultúra vám možno vie vysvetliť lepšie pani námestníčka. Keď ju poprosím, vám to 
vysvetlí. A nakoľko tento program je zavesený na oddelenie nie som, neviem vám, 
nedokážem vám v tejto sekunde, ale keď mi pošlete mail, ja sa na to pozriem a budem 
vedieť povedať, aký je plán s touto položkou. Nedokážem, sa ospravedlňujem, niekedy 
na všetko odpovedať. Pani námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Každým rokom máme 2. etapy vyhlásenia výzvy 

pre dobrovoľníkov. Tá 1. už visí. Áno, je to na tých 10 tisíc. A vzhľadom aj na to, že ten 
celkový finančný obnos je menší, tak sme znížili aj výšku dotácie na projekty a porada 
primátora rozhodla, že aby sme skutočne tie peniaze využili zmysluplne tak, aby to bolo 
vidno, že tí dobrovoľníci urobili v meste kus roboty, tak sme sa rozhodli tentokrát túto 
výzvu smerovať cielene na projekty, ktoré budú zveľaďovať prostredie, skrášľovať 
prostredie, aby sme sa v tomto meste cítili krajšie a lepšie. To je celé a 2. výzva sa 
plánuje tak isto, ako vždy to robíme každý rok.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže dvojfázovo. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Fantastická informácia. 

Budget 19 tisíc. Miro Sambor počuješ ma? Kde si? V poriadku. Mirko, určite sa ti 
ozvem, lebo 14.10 chceme robiť na výber odpadu ďalšiu brigádu na Sídlisku 
Ťahanovce. Sa veľmi teším vlastne, keď takýto budget  máme fantastický. Pán primátor, 
hneď som prvý, ktorý sa bude ujímať o to, aby ste pomohli tak isto ako MČ  
Košice - Sídlisko Ťahanovce. Záleží nám na poriadku pani viceprimátorka tak, ako si 
povedala. Fajn, výborne, ďakujem pekne za takúto informáciu. Vďaka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja sa ospravedlňujem, teraz som sa stratil v tejto faktickej. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ale ja som sa nestratil, ako ja som sa nestratil.  
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p. Polaček, primátor mesta: To je dobré, zlé, málo? 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Keď máme prachy, tak poďme do toho. Keď máme prachy, poďme do 

toho.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som zareagoval  

na pani viceprimátorku. Skutočne asi fungujete v grantovom prostredí. Jednak  
v rozpočte vyčlenených na grant, na dotáciu v zmysle VZN iba 10 tisíc, čiže to je jeden 
dôvod, pre ktorý neočakávam 2. kolo výzvy a druhá záležitosť, ak sme vyhlásili  
na konci augusta výzvu s uzávierkou na konci septembra, kým sa vyhodnotí, podpíšu 
zmluvy, bude trištvrtina októbra, neviem, kedy to budú realizovať a neviem, kedy 
chcete vyhlásiť 2. kolo, ale opakujem hlavne neviem, z akých peňazí, pretože ten 
zvyšok neslúži na grantový program, ale slúži na dobrovoľnícke aktivity, či podporu, či 
realizáciu. Tak to nejako bolo aj v textovej časti rozpočtu, ale rešpektujem to, čo 
povedal pán primátor, ak sa dá na to pozrieť, chápem, že tu nie je každý referent, tak 
budem rád, keď tú informáciu dostanem. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hoďte mi to pán poslanec aspoň do niečoho, nech to držím 

v hlave a poznám presnú špecifikáciu otázky. Pani poslankyňa Slivenská, nech sa páči. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na komisii životného prostredia, verejného 

poriadku a ochrany zdravia sme schválili uznesenie, ktorým sme odporúčali MZ 
schváliť uznesenie v nasledovnom znení: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje 
zriadenie transparentného účtu na vedenie evidencie o príjmoch a finančnú náhradu  
za vyrúbané dreviny na území mesta a ich použitie v súlade s podmienkami podľa 
všeobecne záväzného právneho predpisu. Vysvetlím. Tento návrh uznesenia predkladal 
pán Rovinský, bývalý mestský poslanec a on to, on o toto žiadal už niekoľko... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, prepáčte, že vás ruším, ale toto je monitorovacia 

správa. Kolega sa pýtal na nejakú položku dobrovoľníctva, chápem, je v tejto 
monitorovacej správe, ale... 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Áno, ja to vysvetlím, prečo to prekladám v rámci tohto bodu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Aby sme v téme ostali. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Prosím? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Aby sme ostali v téme. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Áno, lebo v rámci tohto bodu sme preberali vlastne aj tieto 

príjmy v tejto položke, tak na základe tohto bol predložený tento návrh, aby do budúcna 
to nebolo len na osobitnom účte, ale na samostatnom transparentnom účte. Bol to bod 
v rámci našej komisie, kde sme preberali tieto jednotlivé položky a toto bola jedna 
z nich, ktorá sa týkala našej komisie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale týmto vstúpite aj do rozpočtu aj do ďalších vecí. Nesúvisí to 

s týmto... 
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p. Slivenská, poslankyňa MZ: Nie, to nesúvisí nijak s rozpočtom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Moc prosím... 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Toto je samostatné, tieto príjmy sú vedené na osobitnom účte 

v meste Košice. Týmto návrhom len schvaľujeme zriadenie transparentného účtu. Nemá 
to absolútne žiaden súvis s rozpočtom. Nie je to navýšenie rozpočtu, ani žiaden presun. 
Je to len forma, ako sa budú viesť tieto príjmy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Takže mám tu jednu otázku, ktorá tak zanikla 

vo všetkých týchto diskusiách. Kolega Babušík sa pýtal, ako je to, či je to pravda, že je 
vyčerpaný budget, respektíve rozpočet na opravu ciest a chodníkov, čiže tých výtlkov, 
že už od leta na to nie sú peniaze a do konca roka sa v meste Košice a v jednotlivých 
MČ neopraví ani jediný výtlk. To je otázka na vás pán primátor. Lebo máme tu nejakú 
správu k rozpočtu k 30.06 a je dobré vedieť, že akým spôsobom sa už od leta 
neopravujú, ani sa nebude opravovať, aby ľudia vedeli, že už nemajú čakať žiadne 
peniaze na opravu takýchto vecí. Čo sa týka informácií od pána Ihnáta. Peniaze z FAST 
CARE prichádzali na jednotlivé MČ. Je to majetok MČ, o ktorých rozhodujú poslanci 
jednotlivých MČ, čiže ak sa poslanci rozhodnú slobodne, demokraticky tak, ako sa bude 
hlasovať, ako sa hlasovalo v júni, ako sa bude hlasovať aj vo štvrtok, že jednotlivé tie 
peniaze tých 10 % sa rozhodne, aby minuli na niečo iné, čo im dáva väčší zmysel, tak to 
je ich právo a vy nemôžeme hovoriť, či je to dobré, zlé alebo akokoľvek iné. Je to ich 
právo. Tak ako vy ste mi povedali, že to čo poslanci odhlasujú, to budete rešpektovať. 
Tak predpokladám, že to vaše slovo stále platí a akonáhle poslanci rozhodnú, tak to 
budete naďalej rešpektovať. A čo sa týka ďalších vecí, áno, je polka septembra a my sa 
bavíme o tom, že máme tu nejakú správu za 1. polrok ohľadom rozpočtu, je tam už 
kopec vecí neaktuálnych. Budú ešte ďalšie body, kde sa budeme môcť baviť o tej 
efektivite hospodárnosti míňania finančných zdrojov v meste Košice. Ja som ráno poslal 
poslancom jednu informáciu, ale ešte príde ten bod, kde to bude aktuálnejšie, takže tam 
sa k tomu viac vyjadrím. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Ihnát, pán poslanec Špak reagujúc  

na pána Fedoročka. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Reagujem na pána poslanca Fedoročka. Pacta 

sunt servanda. Dohody treba dodržiavať. To hovorilo sa v starom rímskom práve. Pán 
Fedoročko, učil som sa to. Bolo by vhodné, nerobiť šaška z poslancov a šaška  
zo starostu MČ. Hlupáka, ktorý jasne na RS povedal a deklaroval za MČ 
Košice - Sídlisko Ťahanovce, že bolo schválených 10 %. A chcem ešte jednu vec 
povedať pán Fedoročko. V MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce s pánom Jurkovičom ste 
znížili peniaze na opravu výtlkov, aby to Ťahanovčania vedeli. Starosta MČ vlastne to 
má v rukách a hanbiť sa bude pred ľuďmi, že nedokáže vlastne ako orezať výtlky, ale 
len zalepiť ako cigán. Nehanbite sa? Hanbil by ste sa mal. Hanba vám. A tak, aby to 
Ťahanovčania počuli a videli. Povedzte to nahlas, čo ste urobil aj s Jurkovičom. Nahlas 
to povedzte hrdina socialistickej práce. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vážení kolegovia, pán Fedoročko spomenul, že  
o peniazoch na sídlisku rozhodujú poslanci, bohužiaľ o peniazoch dobrovoľníckych  
na sídlisku poslanci nerozhodujú, takže vás chcem len upozorniť, že ak nejaké 
dobrovoľnícke peniaze pošlete k tomu pánovi, čo pred chvíľou tu vyvreskoval, tak ich 
ľavou zadnou použije na opravu majetku súkromných firiem, takže pozor na to. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak dovolíte, jedna vec k tým peniažkom FAST 

CARE, potom ešte aj k tým výtlkom. Evidentne MČ a ich zástupcovia, teraz nehovorím 
len o starostoch ale aj poslancoch, majú rôzne názory na to, ako to urobiť. Ja vám 
nebudem hovoriť, aké srandičky už sa dejú na ministerstve MIRRI alebo už pán 
predseda vlády už pozná %, že to nie je 10, ale je to vlastne 5 a sa ma pýtali aj včera, že 
či aspoň teda tých 5 dorazilo. Ale prosím, už nerobme šaškáreň z akcie FAST CARE. 
Mesto Košice poslalo každej jednej MČ sprievodným listom návrh zmluvy, kde nechalo 
3 body a každý štatutár môže túto zmluvu vyplniť. Naozaj nie je správne, aby sme, 
a zjavne to napätie vzniká aj z toho, čo vidím, aby sme na jednej strane posielali 
peniaze, zároveň to podmieňovali, ako to urobiť s malými MČ. Ja si myslím, že aj veľká 
MČ môže cez svoje miestne zastupiteľstvo poslať na základe uznesenia a podpísať túto 
zmluvu a poslať mestu Košice čo uzná za vhodné a kľudne to môže každá MČ robiť aj 
malej MČ v rámci solidarity. Už dnes sa nám smejú na ministerstvách a akože je to 
veselé a ja som veselý človek, akože vždycky nejako pekne odpoviem, aj to je sranda, 
ale už to nie je pekné k nám, keď nás už takto poznajú a už sa má pýta teda, či späť už 
je menej, či dačo viac, dajako handlujeme. Už to vyzerá veľmi nepekne. Aby bolo jasné, 
rozprávame o sume 6,6 mil. EUR. Dopadlo to, ako dopadlo. A preto mesto Košice  
na základe ponuky, že taká šanca v niektorých MČ je, poslalo sprievodný list a zmluvu. 
Ja nechcem, aby sme sa už na tomto už pohádanom, ešte viac rozhádali. Aj jednoducho 
z RS vidím, že nie sme ako starostovia úplne v zhode. Chápem, že sú tam aj vzťahy 
miestnych poslancov. Chápem, že to nie je len jednotné rozhodnutie starostu, ale 
prosím, prijímať uznesenie, že máme my potom na základe stanovísk, rozhodnutí urobiť 
rozpočtové opatrenie a zobrať podielové dane MČ. Ja mám z toho a teraz osobne len zlý 
pocit v tejto chvíli. Neviem, či to je správne. A kto každý pošle akceptačný list? Ako to 
na konci dňa skončí? Čiže to je to isté, čo sme my teraz urobili a nemusíme do toho 
ťahať verejnosť. No a čo sa týka výtlkov, to asi lepšie vysvetlí pán riaditeľ. Pravdou je 
a na to sme upozorňovali i na finančnej komisii, na komisii dopravy, teda na komisii, 
keď sme schvaľovali, keď sme sa bavili niekoľkokrát o rozpočte v januári, februári, 
v decembri možno. Bola tam debata, keď prišli kolegovia a vás informovali, že keby 
sme chceli dať cesty do poriadku, len cesty, nie dopravnú infraštruktúru, tak  
pri chodníkoch nám súrne treba 25 mil. EUR a pri cestách 75, teda nejaká necelá 100-ka 
to bola, 98 možno. My sme schválili sumičku, malú sumičku na správu, na opravy ciest 
a chodníkov. Od prvej chvíle všetci vieme, že je nedostatočná. Takže opäť, prečo sa tu 
potrebujeme verejne ponižovať, keď raz vieme, že v tom rozpočte tá suma nie je. Keď 
vieme, že na každom kroku i v rámci europrojektov, v rámci rôznych ďalších aktivít 
nám chýbajú zdroje na dofinancovanie niektorých aktivít. A my sa nebavíme o sumách 
1000, 2000, 10 000. Rozprávame o veľkých projektoch, kde nám chýbajú státisíce, 
rozprávame sa o Hlavnej ulici, kde jednoducho ak chceme, aby tá Hlavná ulica 
vyzerala, rozprávame o státisícoch, kde sa rozprávame o výtlkoch, kde jednoducho 
potrebujeme státisíce. Stále platí, mesto Košice ešte nemá podpísaný úver, ktorý sme 
schválili v apríli. To si povedzme tu pri monitorovacej správe. Kde nám banka píše, že 
keby sme boli súkromnou firmou, tak vlastne s nami ani nebude diskutovať, lebo tých 
bežných peňazí máme málo. Poďme riešiť tieto problémy, aby sme si nemuseli z ľudí 
robiť nepriateľov, že toto mesto nemá na výtlky. Ja si myslím, že toto je podstatné. Ak 
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ste to videli na monitorovacej správe, som veľmi rád, že to vyberáme, lebo sa poďme  
o tom rozprávať, jedna veľká katastrofa a myslím, že všetci sa hanbíme a všetci sme 
atakovaní denne cestami a chodníkmi. Čo budeme vedieť, my popresúvame a budeme 
sa snažiť niečo urobiť, poopravovať tam, kde to je najhoršie, ale určite to bude stále 
nedokončené, nedofinancované a stále tam tie diery na mnohých miestach budú ostávať. 
A nám je veľmi ťažko, keď za nami chodíte povedať, koho mám vlastne uprednostniť. 
Vždy sme atakovaní potom prečo tu a prečo nie tam, ktorá diera je väčšia, ktorá hlbšia. 
Takže áno, z mojej monitorovacej správy si toto zoberme. Toto je vážny problém a tie 
zdroje musíme nájsť. Ale rozprávame o státisícoch. Nie o desať tisícoch, nie o tisícoch. 
Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Predtým by som sa chcel 

pripomenúť pred vyslovením procedurálneho návrhu, že o 3-tej povieme si, čo ďalej 
s dnešným zastupiteľstvom. O 3-tej sme si mali povedať, teda o 15-tej, čo s dnešným 
zastupiteľstvom, lebo už sme po pozvánke. A, áno. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím, že všetci asi chápeme, že končíme o 17-tej, len ten bod 

asi by bolo dobré dokončiť.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Končíme teda o 17-stej? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ja to vidím tak. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Lebo môj procedurálny návrh je, že by sme rokovali aspoň  

do 9-tej. A to je jeden, ale o tom, keď som počul reakciu, nemusíme hlasovať. Keď ne, 
ta ne. Neviem. Chceme sa asi vidieť zajtra. Majú pripravené kolegyne asi iné šaty, ale 
procedurálny návrh je ukončenie diskusie s dobehom, čiže ukončenie diskusie  
bez možnosti sa prihlásiť do diskusie s možnosťou reagovať samozrejme faktickou 
poznámkou v rámci rokovacieho poriadku. O tom hlasovať poprosím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda hlasujeme v tejto chvíli o tomto bode, sme v bode 44. My 

ideme ďalej. A ukončujeme diskusiu, aby všetci rozumeli, aby sme si nepovedali, že 
niekto nechápal. Ešte raz pán poslanec Djordjevič prosím. Ukončiť diskusiu. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Prihlasovať noví rečníci, ale na prihláseného pána Krcha budú 

môcť reagovať faktickou poznámkou. To je to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, čím si to zaslúžil? Nech sa páči, hlasujeme, hej.  
 
Hlasovanie č. 63 -  za: 33, proti: 0, držali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh bol schválený. S faktickými nech sa 

páči, vystúpi pán poslanec Ihnát. A ešte pán riaditeľ ma poprosil, že k tým cestám 
a problémom s dierami vám ešte vie povedať viac informácií. Nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ja mám slovo? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže som nevedel, ja som myslel, že pán riaditeľ. 
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Dobre, ďakujem pekne za slovo pán primátor. Ja budem reagovať na vás. Ja tak akoby 
som rozšíril to, čo ste povedal. Naše uznesenie MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce, keď 
sme schválili tých 10 % - 34 tisíc EUR, tak znelo, že podmienkou je tohto uznesenia 
alebo týchto peňazí, že prevedieme na mesto Košice, že pôjdu do komunikácií a pôjdu 
do mestského majetku to, čo potrebujeme, chodníky, cesty, schodiská a tak ďalej. To 
bola podmienka. Pán Fedoročko to veľmi dobre vie. Aj všetci tu Ťahanovčania, ktorí tu 
sme, to veľmi dobre vieme. Takže vlastne to som chcel doplniť, že to uznesenie práve 
hovorilo o tých komunikáciách, výtlkoch, schodiskách, opravách, hej, čiže mestskom 
majetku. Takže ja nerozumiem tomu, prečo sa robí teraz takáto deštrukcia, aj 
v miestnom parlamente a jednoducho ovplyvňujú sa poslanci a tak ďalej. Ja by som 
požiadal pána Fedoročka, aby došiel k rozumu a nechal to tak.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som bol proti tomuto uzneseniu, takže 

nebudem sa k nemu vyjadrovať, lebo viem, ako lepšie narábať s peniazmi, ako náš 
štatutár, ale chcem vytknúť aj tebe pán primátor, že odrobilo mesto gro roboty, u nás  
na Ťahanovciach 100 %, lebo tam ten úrad poznám. My sme do toho investovali možno 
1000 - 2000 EUR ak vôbec a dostali sme boom, takmer 400 na stôl. A neviem, nevidím 
dôvod tvoj, že prečo si mlčal pri sídlisku Ťahanovce napr., ale že teraz sa tu čudujeme, 
že to nie je v poriadku. Každopádne mi to príde zlé, že nielen zlý hospodár, ktorého 
máme, ale ešte aj dostane tú nezaslúženú čiastku na účet. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Kľud kolegovia, keby ste sa tak 

navzájom počúvali. Ja by som pán primátor nadviazala na vás. Čo ste spomínali, čo sa 
týka znižovania podielových daní. V podstate podielové dane sú súčasť bežného 
rozpočtu tak, ako pred rokom navrhol pán starosta, myslím, že Lörinc, v septembri 
navýšenie podielových daní. Taktiež sa podielové dane počas roka navýšili, čiže bude  
k tomu uznesenie miestneho zastupiteľstva, ktoré k tomu pristúpia, čiže zbytočne robiť 
nejaké úkony naviac transfery z MČ, kde v podstate nikdy nebolo, že z nejakých 
eurofondov, výziev sa posúvali peniaze druhým, tretím osobám, ani sa to nesmie. Viete 
môžu vám v priamych prenosoch akýkoľvek ministri neviem čo narozprávať, ministri sa 
menia. O 5 rokov vám príde taká pokuta, že v podstate stena vám dá druhú facku a 
budeme platiť potom pokuty. Čiže toto je najčistejší ekonomický model, či už k tomu 
pristúpia MČ, nepristúpia, už je to na ich svedomí, pretože naozaj tie peniaze spadli 
z neba. Nemali by sme ich ani ako preukázať malé MČ, čiže a chcem povedať ešte 
jednu vec, to čo sa deje v meste, lebo som súčasťou aj predsedníctva ZMOS-u, áno, je 
vnímané, stále sa nás pýtajú, či ste sa nedohodli, nedohodli. Je to výsledok aj 
dlhodobého nejakého pnutia, podfinancovania MČ. To už je v štatúte, nemáme presne 
zadefinované to financovanie. A ja si myslím, že tie MČ mnohé alebo väčšina budú 
investovať práve do majetku mesta Košice, že tie peniaze neodnesú do kasy, ale práve 
chcú robiť a preto sa tu tí starostovia bijú, chápme ich aj v tom, že chcú robiť rozvoj. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Presne na to isté som chcel reagovať, ako pani 

Kovačevičová, že už teraz je v značnej kompetencii, v ktorých suplujeme mesto Košice, 
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preto určite otvorenie štatútu, ktoré sa dnes odložilo, je na mieste, aby došlo k nejakému 
lepšiemu prepracovaniu, kde je potrebné sa zaoberať aj týmito vecami, nielen 
prerozdelením podielových daní, ale aj kompetencia možno ďalších záležitostí, ktoré 
aktuálne otvoril zákon o meste Košice, ale to by som si nechal na neskôr. Ja len aby 
som neostal nepochopený, tak len na dovysvetlenie alebo na upresnenie, ako som 
myslel to, že budeme poslední ako MČ z tých 8-ich MČ. Je to z tohto dôvodu, že tým, 
že sme vyplatili všetky finančné prostriedky z rezervného fondu a museli sme škrtnúť aj 
investičné aktivity na obdobie tohto roku na to, aby sme tento dlh vyplatili tak, aby sa 
nestalo, že niektorá z ostatných MČ nepodpíše, respektíve nebude súhlasiť s týmto 
prerozdelením finančných prostriedkov a my sa v úvodzovkách dobrovoľne vzdáme. 
Takže, ak by sa stalo to, že všetky tieto MČ to podpíšu, budú súhlasiť a my budeme tí 
poslední, ktorí sa pod to rovnako podpíšeme k tým 10 %. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ale tu je návrh, aby sme nič nepodpisovali 

a rovno vám zobrali. Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ak ste pán Ihnát dobre počuli 

pána primátora, tak tam bolo presne o tom, že tých 10 % bez podmienky, bez rôznych 
podmienok, ktoré bohužiaľ naši miestni poslanci aj vrátane mňa, za čo ospravedlňujem 
našom občanom, sme v júni schválili, kde sme si dali tú podmienku, že tých 34 tisíc 
príde naspäť z mesta do MČ, aby sme opravili nie majetok miestnej časti. A majetok 
mesta sú chodníky, ktoré sú v dezolátnom stave a jednoducho mesto ich roky nevie 
opraviť. Sú nebezpečné pre chodcov, pre obyvateľov a my sme si dali podmienku, že 
áno – 34 tisíc pošleme naspäť mestu v rámci FAST CARE-u, ale naspäť prídu, aby sme 
mohli tieto chodníky my flexibilne, rýchlo opraviť. To je tá pointa. A pán Ihnát, jedna 
malá poznámka na záver. My z vás debila ani hlupáka robiť nemusíme, na to si úplne 
v pohode vystačíte sám. Stačí vás počúvať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: K tým výtlkom ešte vystúpi pán riaditeľ. Tá otázka tu bola, ako to 

vlastne, čo ďalej sa bude diať. Nech sa páči, pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ďakujem veľmi pekne za priestor. Toto je skutočnosť, na ktorú 

vás upozorňovali alebo upozorňujeme vás dlhodobo. Už pri príprave rozpočtu sme 
upozorňovali na skutočnosť, že v položke na úpravy a opravy ciest a chodníkov bola 
vyčlenená výrazne nižšia suma, ako je potreba. Od začiatku sme hovorili, že na to, aby 
sme dokázali nielen cesty opravovať, ale aj znižovať dlh, ktorý máme, potrebujeme 
minimálne 3 mil. ročne na opravy ciest a chodníkov z bežných finančných prostriedkov 
a cca 7 mil. v rámci kapitálových na rekonštrukcie ciest a komunikácií. To je realita.  
Pri zostavovaní rozpočtu padla dohoda, kde sa vlastne všetky položky plošne škrtali, 
jedna z týchto položiek boli aj cesty a komunikácie. V rozpočte máme ešte 270 tisíc  
do konca roka. Bavíme sa o bežných finančných prostriedkoch. Bavíme sa o tom, že  
v určitom období mesto pracovalo s informáciou, že budeme, dostaneme od štátu 
pomoc, o ktorej sa tuná bavíme, ktorú si tuná prerozdeľujeme a v podstate, ktorá 
každým mesiacom je pre mesto nižšia a nižšia. V každom prípade, ale nikto už nechce 
počuť, že tak, ako sme schvaľovali rozpočet a tak ako bolo na komisiách, finančnej 
tlačené, že aj tak nám príde z podielových daní viac. Dneska vieme, že nám viac 
nepríde. Dneska registrujeme, že k augustu nám prišlo na podielových daniach o 2 mil. 
menej, keď sme zostavovali rozpočet dopredu sme hovorili, že bohužiaľ parkovanie 
nebude generovať tie sumy, ktoré bola požiadavka. Áno, chýba nám 500 tisíc 
z parkovania, chýba nám 1 mil. za uloženie odpadu na skládke, ktorú máme na území 
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mesta. Je tam menšia produkcia, je potvrdené, že US Steel ide aj v nasledujúcich 
mesiacoch v obmedzenej prevádzke To sú dopady, ktoré sa priamo prejavujú a to sú tie 
bežné prostriedky, o ktorých keď sa bavíme, že ako ich dofinancovať, skadiaľ ich 
presunúť, ak máme zaplatiť fungovanie mesta, školy, sociálne služby, dopravný podnik 
a podobne. Bohužiaľ, táto rezerva nám chýba. Áno, robíme ešte posledné opravy, ktoré 
súvisia so storočnicou maratónu. Ideme v minimalistickom režime, pretože si viacej 
nemôžme dovoliť. Áno, dokončujeme proces obstarávania súvislých opráv ciest, ktoré 
sme si schválili a proces je výrazne dlhší práve kvôli otázkam, predražovaniu 
niektorých záležitostí a podobne. Ale chcem veriť, že sa nám to podarí dotiahnuť a 
niektoré cesty ešte zrekonštruovať do konca tohto roka, ale bežná údržba komunikácií 
tak, ako ju poznáte a tak, ako boli ste v minulosti aj zvyknutí, to sme dopredu hovorili, 
chodníky opravovať nebudeme, pretože na toto nám v schválenom rozpočte 
nevychádza. Samozrejme zostáva tuná 6,3 mil. v MČ. Hovoríme si, že MČ sú 
nedeliteľnou súčasťou mesta, mesto je nedeliteľnou súčasťou MČ, tak tuná je priestor 
na to, aby MČ teraz pomohli mestu. Poďme sa o tom rozprávať, ako sa zameriame  
na cesty a chcem len upozorniť, že posledná zima bola veľmi katastrofálna pre mestské 
komunikácie. Tá deštrukcia je tuná rapídna a s veľkými obavami sa pozeráme na zimu 
aj s kolegami a to, čo nám ďalšia zima môže doniesť. Áno, pretože ten rozpad a 
deštrukcia môžu ďalej pokračovať. Takže ako som povedal, 240 tisíc je to, čo nám 
zostáva do konca roka a bohužiaľ, nemáme, z ktorých bežných finančných prostriedkov 
tieto kapitoly dopĺňať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát reaguje na pána riaditeľa. Dávam pozor. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, v poriadku. Musím reagovať, akoby som 

povedal, lebo tu ako fakt niekto zo mňa niečo robil. Inteligentne treba reagovať vždy, 
povedali sme na MZ a keď už sa aj niečo stalo, dajme tomu, tak jednoducho to bolo 
nešťastné vyjadrenie, takže na pána Fedoročka toľko, to je jedna veta. A potom ja 
k pánovi Špakovi len jednu vec chcem ako. Že treba sa zúčastňovať miestnych 
zastupiteľstiev a hlavne pri hlasovaní o výtlkoch, napr. Nebol ste prítomní, zasunul ste 
kartu a zmizol preč. Taká je pravda, aby Ťahanovčania to vedeli. Mám hlasovanie ako 
dôkaz. Všetko. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Keď som počúval pána riaditeľa, tak ma 

prepadla depresia, lebo v podstate nemáme na nič, ale potom vám chcem pripomenúť to 
hlasovanie predtým, že 150 tisíc na BUSINESS KOŠICE máme. Takže tam bol taký 
optimizmus, že ako dosiahneme všetky ciele. Ja sa spýtam o rok, o 2, že čo všetko 
dosiahol tento projekt. Chcem sa opýtať, lebo nie je pravda, čo povedal pán riaditeľ, že 
MČ, ako keby nechceli pomôcť. MČ pomohli napr. tým, že pre veľké MČ bol minulý 
rok transfer 90 tisíc, pre malé 45 tisíc. Dobrovoľne sme sa zriekli tých peňazí a neprijali 
sme ich. Tak isto podielové dane. Máme na rovnakej úrovni, ako boli minulého roku, 
pričom bolo zvykom, že sa mzdy zvyšovali a podielové dane mestu sa zvyšovali. Čiže 
my sme dobrovoľne akceptovali, že dostaneme rovnaké podielové dane ako minulého 
roku, náklady nám rastú, vzdali sme sa kapitálových transferov, ešte vám posielame  
10 % z FAST CARE, ktoré nám spadlo z neba tak, ako vám. A podľa informácií 
z okresného úradu, vy ste za Ukrajinu dostali preplatené takmer 2 mil. nákladov, čiže 
nie je pravda, že mesto nedostalo nič. A teraz dostanete 1,7 mil. za energie a MČ nie sú 
oprávnenými žiadateľmi. Čiže kde budú zapracované tie 1,7 mil., ktoré dostanete  
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za energie? Uvádzam číslo zo ZMOS-u na základe prepočtu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: No, neviem. Tie čísla sú správne, ale nechcem ich spochybňovať, 

lebo to nemá zmysel, ale mňa len hrozí, že aj tak nikto nevidí, že mesto stále vynakladá 
vlastné zdroje aj na tému vojny na Ukrajine, pretože Mestská polícia slúži aj týmto 
ľuďom, školstvo slúži aj týmto ľuďom, činnosti, ktoré robíme súvisia s komunitou cca  
6 500 ľudí, ktorí v tomto meste žijú. Na bežného obyvateľa mesto Košice dostane 
približne 520 EUR z podielových daní na to, aby sme svietili, kúrili, zabezpečovali 
služby, dopravný podnik, aby jazdil. Všetci - už som vás veru naučil, že tá cena lístka 
síce 1 EURO, ale hodnota jazdy je niekde do 3 EUR a toto všetko zabezpečujeme a 
ponúkame tým, ktorí v tomto meste žijú a sú, ale na ľudí týchto, na to, aby sme 
zabezpečovali servis a služby máme nulu. Keď to zoberieme len z tohto pomeru a verte 
mi, že každá jedna služba sa istým spôsobom dotýka každého, nejakým spôsobom, 
Takže tu určite to nie je nastavené správne. Ja som povedal, že už sa do toho verejne 
budem nejakým spôsobom montovať. Prístup nie je ideálny, ale nechali sme tak. A teraz 
bude pokračovať pán Babušík. Poslanec Babušík, pardon.  

 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Úplne v skratke. Možno kolegom, 

ktorí nie sú súčasťou RS poviem veľmi v skratke genézu vývoja finančných 
prostriedkov z FAST CARE, keď sa rozprávalo o tom, že mesto bude prijímateľom a 
veľmi dobre si pamätám, keď pán primátor prišiel a povedal, že MČ budú rady, keď 
dostanú 10 % týchto finančných prostriedkov. Situácia sa otočila, ako náhle sme boli 
prijímateľom my, tak aktuálne sa bavíme na rovnakej úrovni, že mestu Košice by sme 
poskytli týchto 10 %. Takže vlastne len situácia sa otočila, bavíme sa stále o rovnakých 
percentách. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nemáte pravdu, lebo hneď ako prišla táto debata, bez mihnutia 

oka starostovia si povedali, že ak to má byť prijímateľom mesto Košice, tak to pôjde 
minimálne pol na pol a to uznesenie aj existuje, je schválené, 50 na 50. A už keď sa 
zrazu stalo, že prijímateľom nie je mesto Košice, ale MČ, tak sa debata zasekla 
v prievane. Ale ja mám, ak sa dobre pamätám, my máme procedurálny návrh, kde sa 
nedá reagovať na nikoho, len na pána poslanca Krcha, keď bude rozprávať, čiže 
poprosím všetkých von. Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh, možno nám 
chce pripomenúť, ako ho hovoril a potom pôjde pán poslanec Krcho. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: No pán primátor, ja som zakázal prihlasovať sa do diskusie a to 

myslím, že platí aj pre vás, ale... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otázky mi kladiete a ja ústretovo odpovedám.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ja som to nemyslel teraz sarkasticky, prihlásil som sa kvôli tomu, 

že som obehol poslancov a žijeme v demokratickej spoločnosti, ja sa predsa nemôžem 
nejakým hukotom spredu odradiť. Predsa trvám na hlasovaní, ale prehodnocujem čas  
do 20:00 pokusom o tom, že by sme mohli stihnúť, lebo stojí to za to. Nie, nie. Budete 
hlasovať, 15 sekúnd vám zaberám, hlasovať do 20-tej zastupiteľstvo, mám na to právo 
na túto procedurálny. Tieto pripomienky si strčte vážení za klobúk. Mňa nezaujímajú.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 64 -  za: 18, proti: 11, zdržali sa: 4 
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p. Polaček, primátor mesta: Toto vyšlo. Takže okej. Neviem, kto dal procedurál, dobre si 
pamätám, že bolo podané, že len na pána poslanca Krcha sa následne bude. Takže pán 
poslanec Krcho, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže vrátim sa k monitorovacej správe. Ja 

mám jednu otázku na pána primátora alebo na pána riaditeľa. Zaujíma ma jedna 
položka, položka poplatok za rozvoj vo výške 908 tisíc, otázka znie: kedy mesto plánuje 
a či vôbec plánuje tieto finančné prostriedky posunúť na príslušné MČ, kde tieto 
poplatky za rozvoj patria. Takže otázka znie, lebo zatiaľ je tam 0,6 % čerpanie, takže 
otázka konkrétna, či plánuje a kedy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, pán riaditeľ vám povie, už myslím, že tá debata 

bola, či? Nech sa páči. Pán riaditeľ Čop odpovedá na otázku pána poslanca Krcha. 
 
p. Čop, riaditeľa magistrátu: Už to mám. Určite plánujeme poslať peniažky, ale tak, ako som 

aj na MR hovoril, aj vzhľadom na to, že nám prišlo menej peňazí z podielových daní 
postupne uvoľňujeme bankové úložky, ktoré mesto realizovalo tak, aby zhodnocovalo 
finančné prostriedky, ktoré sme dostali od štátu, preddavkov ako kompenzácie  
za výpadky a na MR si myslím, že som to spomínal, že vlastne po 20. septembri by sme 
mali mať alebo v závere tohto mesiaca, by sme mali mať uvoľnené finančné prostriedky 
tak, aby sme vedeli aj túto záležitosť už uvoľniť, ale súvisí to tým, čo som hovoril. 
Snažíme sa aj pri tých úrokových sadzbách, ktoré máme, aspoň časť peňazí aj takýmto 
spôsobom kompenzovať a robíme to postupným uvoľňovaním tak, ako očakávame, že 
nám budú chodiť finančné prostriedky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá, poprosím návrhovú 

komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Obdržali sme ešte 

ďalšie návrhy oproti pôvodnému. Prvý návrh od pani poslankyne Kovačevičovej a 
druhy pani Slivenskej, takže najprv je to samostatný návrh, takže: Mestské 
zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie 
Informatívnu správu z rady starostov o spôsobe prerozdelenia finančných prostriedkov 
z NFP a o spôsobe dofinancovania malých mestských častí a mesta Košice. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 65 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Nech sa páči. Pokračujte.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalšie uznesenie sa týka schválenia 

transparentného účtu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov schvaľuje zriadenie transparentného účtu na vedenie evidencie  
o príjmoch za finančnú náhradu za vyrúbané dreviny na území mesta a ich použitie 
v súlade s podmienkami podľa všeobecne záväzného právneho predpisu. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
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Hlasovanie č. 66 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. To je všetko, či ešte tam niečo máme? 

Ešte jeden, nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže ešte pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie 
Monitorovaciu správu programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 67 -  za: 35, proti 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Bod č. 44 sme vyčerpali. Kolegov, 

zamestnancov magistrátu poprosím, v prípade, že tu nemajú svoj konkrétny bod, nech 
kľudne idú domov, ak náhodou ho majú, tak nech prípadne ostanú.  

- - - 
 
Bod č. 45 
Zabezpečenie úverových prostriedkov na preklenutie časového nesúladu medzi 
príjmami a výdavkami v rozpočtovom období 2023-2025 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 45, ktorým je Zabezpečenie 

úverových prostriedkov na preklenutie časového nesúladu medzi príjmami a výdavkami 
v rozpočtovom období rokov 23 a 25. Nech sa páči, rozpravu otváram. Rozpravu 
uzatváram. Nech sa páči.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, pán primátor. Predkladám pozmeňujúci 

návrh k tomuto danému uzneseniu a to jednoducho vysvetlím len, že je tam suma 
revolvingového úveru vo výške 15 mil. EUR. Ja predkladám pozmeňujúci návrh na úver 
vo výške 5 mil. EUR. Dovolím si prečítať návrh na uznesenie. Takže: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice schvaľuje úver  
vo výške 5 mil. EUR od Všeobecnej úverovej banky a to na preklenutie časového 
nesúladu medzi príjmami a výdavkami v rozpočtom období 23-25 s úrokovou sadzbou  
1 mesačný EURIBOR+0,14 % per annum so splatnosťou najneskôr do 24 mesiacov  
od podpisu úverovej zmluvy. Skúsim to zdôvodniť. Tak ako som sa pýtal na finančnej 
komisii, pri revolvingovom úvere je to dôležité, aby sme mali aj nejaký cashflow plán. 
To znamená, na čo chceme tie finančné prostriedky použiť. A keď ich aj chceme 
použiť, musíme počítať s tým, že nám budú vznikať nejaké náklady s tým daným 
úverom a tie nie sú zapracované v rozpočte, resp., nikde som nevidel zapracované, na čo 
upozorňuje aj pán kontrolór vo svojom stanovisku. To znamená, že dovolím si prečítať 
stanovisko pána kontrolóra. Preveril len dodržanie podmienok na prijatie NZF podľa § 7 
ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách a neprevláda, či bude vstupom mesta Košice 
do záväzkov vyplývajúcich z tohto úveru v nasledujúcich rokoch dodržaný § 7 ods. 4  
o rozpočtových pravidlách. To znamená, že tieto úroky, ktoré alebo ten náklad, ktorý 
vzniká v rámci tohto úveru, či je zakomponovaný niekde v rozpočte. Pri mojich 
výpočtoch, ak by mesto pristúpilo k načerpaniu plnej výšky po dobu 1 roka, predstavujú 
úroky v tomto, v danej sume, hovorím o pôvodnej sume 15 mil. EUR, 570 tisíc EUR. 
To znamená, sa musíme trošku zamyslieť a musíme chrániť tieto finančné prostriedky, 
aby sa ledabolo nešafárilo s tými peniazmi. A chcem ešte podotknúť jednu vec. Ak bude 
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potrebné navýšiť tento daný úver, nech sa páči pán primátor, zvolajte mimoriadne 
zastupiteľstvo, radi vám navýšime a budeme informovať, že na čo potrebujeme tieto 
finančné prostriedky. A s tým, že aj bolo by dobré, aby ste nám aj prezentovali na čo 
chcete použiť tieto peniaze. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, toto bude hluboké nedorozumění. Podľa 

mňa ste v inom bode. Skúste sa ešte zamyslieť. Stop. Ešte skôr, ako to niekde posuniete. 
Toto nie je nový úver. My nejdeme brať žiaden nový úver. My dnes máme revolving. 
Jednoducho laicky povedané, máme v banke kredit 15 mil. EUR už 3. rok. Vždy ku 
koncu roka musí byť vynulovaný. Nemôžeme ho presúvať do ďalších rokov. Myslím, 
že raz bola nejaká výnimka zo zákona. A tento revolving kryje problém samosprávy 
v prípade, že nám nesedia v danom okamihu, v danom čase príjmy s výdavkami. Čiže 
riešime časový nesúlad. Toto nie je o tom, že za to si niečo ideme kúpiť, za to sa 
topánky nekúpia, my len riešime časový nesúlad. Je úplne scestné tvrdiť, že náklady  
na tento revolving ročne, myslím si, že ste spomenuli 570 tisíc EUR, plus-mínus, niečo 
také. To je scestné. Tie náklady sú v 100-kách EUR ročne. My sa snažíme ho 
nepoužívať a keď sa to udeje, tak sa to udeje rýchlovka a naspäť rýchlo vrátiť. A teda 
týmto, čo chcete urobiť a to už vám lepšie potom už ekonomicky vysvetlí kolegyňa, 
jednoducho ohrozujete vôbec fungovanie mesta. My sme v minulosti mali x mil. EUR 
v rezervnom fonde a mohli sme tento rezervný fond na takéto nesúlady bežne používať, 
na konci roka sa to vyrovnalo a boli sme fajn, ale my ho nemáme. My dnes rezervný 
fond máme omnoho nižší, ako to bolo historicky a tento nástroj tu je nato, aby sme 
vedeli fungovať. Povedzte mi, veď váš záver bol, a veď vy si hocikedy radi sadnete 
a nám odhlasujte kadečo z pohľadu, keď bude problém. Lenže vybaviť nový úver, 
akýkoľvek, či takýto alebo onaký, to nie je otázka jedného dňa. Proste tento máme 
schválený, banka je ochotná v ňom pokračovať s pravidlami, ktoré tu máme niekoľko 
rokov. To znamená, nerozumiem a tá dôvodová správa, čo hovorí, lebo ona nie je 
presná, ani správna, čiže poďme si to rozbiť na atóm, čo tým vlastne sledujeme. Lebo 
táto aktivita nikomu nepomôže a z tejto aktivity jednoducho nepostavím žiadnu novú 
vec v tomto meste, proste len vykrývame príjmy a výdaje, nesúlad v čase, čo sa  
v samospráve deje, stalo sa to mnohokrát, už aj vám. Prečo potrebujeme tomuto mestu 
ublížiť, z tohto nebude viac stavieb, viac eurofondov a viac iných vecí, lebo to je len 
nástroj v rámci času a tie náklady tie vám vie kolegyňa povedať sú minimalizované. 
Náklady, náklady na prevádzku toho účtu alebo hej. Čiže prosím, zamyslime sa, čo sa 
v tejto chvíli deje. Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Následne potom pani Kažimírová sa vyjadrí k všetkým na základe 

otázok, ktoré vzniknú. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Trošku som prekvapený 

týmto návrhom, ale však dnes je to normálne, akú položíš, takú vráť pán Matoušek. Ale 
chcem pripomenúť, tento bod bol prerokovaný na finančnej komisii, pán Matoušek je 
predseda. Finančná komisia predložený návrh schválila a odporúča zastupiteľstvu 
prerokovať a schváliť v takom zložení, v akom bol. Tam by vznikli aj tieto otázky, ktoré 
pán Matoušek teraz hovoril  a som prekvapený o tých informáciách, pretože tam bolo 
povedané, že za minulý rok mesto Košice z tohto 15 mil. úveru, ktorému končí zmluva 
teraz niekedy v novembri, mesto čerpalo nejakých 5 tisíc EUR. A náklady na čerpanie 
týchto 5 tisíc EUR bolo nejakých 30 EUR za rok, pokiaľ máme správne informácie a 
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toto tam bolo vysvetlené, čiže tam aj tá debata nejakým spôsobom nebola, to len 
presúvame niečo, čo tu funguje niekoľko rokov, ale tým, že končí tá zmluva. Čiže to 
som len chcel povedať, že som prekvapený a vôbec tu nejaká diskusia o tom ani nemala 
čo byť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Neodpustím si jednu poznámku. Na komisiách sme odborníci a tu 

v zastupiteľstve sa hráme na politikov, ale prosím, riaďme toto mesto odborne a vtedy 
bude z nás osoh. Pán poslanec Matoušek, skúsme sa k tomu vrátiť.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja to poviem. Ja rozumiem 

veľmi dobre, čo je revolvingový úver. Ja viem, že za to nekúpime nič, ale za to, že si tie 
peniaze na chvíľku požičiame, musíme zaplatiť. A ja som povedal, ak ste ma dobre 
počúvali, hypoteticky, ak by mesto načerpalo komplet celých 15 mil. EUR a celý rok 
ich malo načerpané, tak to nám predstavuje úrok vo výške 570 tisíc EUR, ktorý by sme 
museli zaplatiť. Samozrejme, je mi jasné, že tých 15 mil. by sme museli vrátiť. Ja len 
hovorím o tom, že si treba uvedomiť, že o akej úrokovej sadzbe sa bavíme, o akú sumu 
sa bavíme a z hľadiska rozpočtových pravidiel nikde nevidím, kde by to malo byť 
zahrnuté v rámci nákladov, ak by ste načerpali napr. výšku povedzme 2 mil. EUR  
na dobu 1 mesiaca. Vy ste povedali, že de facto nepotrebujete ten úver, tak sa čudujem, 
že v minulom roku ste načerpali 5 tisíc EUR z toho úveru a teraz zrazu vám je 5 mil. 
málo, ktoré vám ideme tuná navrhnúť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúsim vám to vysvetliť. Účel tejto zmluvy vždy bol a aj bude len 

jeden jediný a to je vyriešiť časový nesúlad medzi príjmami a výdavkami. To je  
po prvé. Dnes napr. vieme, že štát nám pošle o 2 mil. EUR menej. Na to, aby sme my 
dokázali zareagovať, jednoducho niekedy musíme v tom čase reagovať. Vždy to nejak 
pani Kažimírová uvarí, vymyslí. Vôbec to nie sú jednoduché debaty. Ale jednoducho 
doba sa tak komplikuje a zhoršuje, že jednoducho tento nástroj je potrebný, aby sme 
dokázali reálne pri akejkoľvek nepredpokladanej situácii zareagovať. A máme to platné 
myslím 3 roky a nikto z nás to nikdy nezneužil. O čom sa tu bavíme? Nikdy nezneužil. 
Sami ste povedali 5 tisíc EUR sa čerpalo a to bola dokonca nejaká podmienka banky, ak 
sa nemýlim. Čiže na čo je táto debata? To o čom sa rozprávame, o akých veciach? Akej 
aktivite? Čo tým sledujete? Toto nás nič nestojí, je to nástroj, finančný nástroj, lebo my 
nevieme odhadnúť a tým, že rezervný fond je veľmi nízky, aby sme dokázali 
zareagovať. Proste tento štát je schopný vám neposlať jednu podielovú dať v mesiaci 
a budete čakať o mesiac dlhšie a tá podielová dať je mesačne vo výške 10 mil., keď len 
o nej sa budem rozprávať. A plus nám nepríde nejaký vo februári, vo februári je 
vždycky najkomplikovanejší, popritom nám ešte nepríde, nebudeme mať vyúčtované 
dane, lebo sa to robí až marec-apríl. Jednoducho tu v histórii za predchádzajúceho 
vedenia sa stalo, že mesto 1 mesiac nedostalo podielovú daň. Potom to štát doplatil, ale 
bol takýto výpadok. A čo urobilo mesto? Všetkým MČ, písal sa rok 2014 – 16, poslalo 
to, čo im malo dať, aby žili a dokázalo si pomôcť a preklenúť. Čiže prosím nedívajte sa 
na to, že mesto, vedenie, proste ak si chceme plniť záväzky, ak takáto vec nastane 
a nastala, 10 rokov dozadu cca, sa dá fungovať. A máme záväzky, ktoré nie sú vôbec 
malé. A to som ešte nezačal rozprávať eurofondové záväzky, kde my proste nemôže 
niečo nevyplatiť, keď proste to ide. A nechceme korekcie. Vždy sme to vymysleli za 
obdobie, ktoré som tu ja. Ale to šťastie nemusíme mať každý deň, že všetko sa nejak 
podarí vytriasť a poprosiť, počkajte, vydržte. Prosím nerobme to, nerobme z toho 
zbytočnú vec. Poďte pán poslanec Matoušek. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor ja viem, že vy si poviete, že 
máte stále svoju pravdu, ale sám hovoríte, že vlastne tie peniaze ani nepotrebujete a my 
sme vám nedali nulu, my sme vám dali 5 mil. EUR, ktoré si viete použiť na vykrytie 
vášho cashflow. Ja si osobne myslím, že je dosť dôležité, aby aj pani Kažimírová, keď 
máte takú potrebu, že potrebujete naraz posielať 15 mil. EUR, by nám mala poslať aj 
nejakú analýzu, ako budú použité tie peniaze, keď je predpoklad nejaký takýto a keď 
nastane takáto situácia, tak od toho je tu MZ, aby bolo o tom informované, že potrebuje 
nejaký cashflow na preklenutie finančných prostriedkov a má sa na základe toho 
rozhodnúť. To znamená, že ako manager, ktorý riadite momentálne tento magistrát 
spolu s pánom riaditeľom Čopom, ktorý je vaším riaditeľom tohto úradu, by ste nám 
mali predložiť viacej informácií. Vy ste dali len sumu 15 mil. EUR a možno to budeme 
čerpať. Ja sa vám snažím nastaviť 5 mil. EUR a ešte som vás žiadal o to, aby ste mi aj 
povedali, že načo ich budete čerpať, či už máte nejaké také situácie. Možno, keď mi 
poviete, áno, mám teraz situáciu, že budem musieť teraz zaplatiť 10 mil. EUR  
za Slaneckú cestu dopredu, tak mi vyčíslite aj úrokovú sadzbu, ktorá tam vznikne. 
Úroková sadzba, ktorú som si ja teraz tam našiel, aktuálny EURIBOR v tento mesiac je 
 na úrovni 3,6 % a +0,14, to je 3,8 % per annum, čiže na rok sa to počíta. Áno, počíta sa 
to, koľko dní budete mať tieto peniaze, nebudú na účte tejto danej banke, pokiaľ ich 
naberiete. Ja viem presne, ako to funguje. To znamená, ja som vám dal rámec. Vy stále 
tvrdíte, vám treba viacej, však vy ste povedali, že nepotrebujete tie peniaze, že ste 
nenačerpali, tak vám musí stačiť tých 5 mil.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, pán poslanec. Ste členom MR, ani slovo. Ste predsedom 

finančnej komisie, ani slovo. Toto sú vážne finančné odkazy. Dokonca sme sa aj stretli, 
okej, v inej veci. Ale prečo sa nepýtate, keď máte takýto vyhranený názor, aby sme si to 
odkonzultovali. Tak by ste získali komplexný názor. Informácie. Prosím, nevytýkajte 
nám, že nemáte informácie, lebo vy ste ich nepýtali. Prosím, buďme fakt seriózni. Ako 
možno bojujem teraz za niečo, čo sa nikdy nestane v tomto meste, a chvála bohu, keby 
sa to nestalo, ale vy si viete, podľa mňa ani len páru nemáte, aké riziká dennodenne sa 
tu zažívajú. S čím sa večer zaspáva a čo sa ráno môže udiať. Prosím, toto je ohrozenie 
ľudí v tomto mesta. Toto vôbec nie je sranda. Nerobme rukojemníkov, proste nikdy sme 
tieto peniaze nepoužili, ani ich neviem použiť na niečo iné, len na účel a to je 
preklenutie časového nesúladu. Čo je na tom prosím nepochopiteľné. A stalo sa to  
pred x rokmi v tomto meste. Pani Kažimírová, prosím, skúste vy.  

 
p. Kažimírová, vedúca odd. ekonomického: Dobrý deň prajem, počujete ma, hej. No, jedná sa 

o finančnú rezervu. Ako povedal pán primátor. Čiže sú to pre nás zadné dvierka na to, 
aby sme vedeli v čase, keď nám chýbajú zdroje, použiť túto finančnú rezervu na krytie 
našej prevádzky. Chvála bohu, od kedy bol ten úver schválený a to bolo vo roku 2020, 
v čase keď začal COVID a vtedy sme nevedeli, do akého obdobia ideme, či budeme 
dostávať pravidelne podielové dane, v akej výške budú podielové dane, či nebudú 
znížené, tak v tom čase, keď si pamätáte ste schválili ten úver vo výške 15 mil. EUR. A 
odvtedy vlastne každý rok, resp. každé 2 roky sme tento úver, túto zmluvu predlžovali, 
pretože sme si boli vedomí toho, že tú rezervu potrebujeme, lebo nikdy nevieme, kedy 
vlastne, v akom čase budeme náhodou tie zdroje potrebovať. Chvalabohu, sme ich 
nepotrebovali, ale to iba preto, lebo sme mali dostatok finančných prostriedkov  
na rezervnom fonde a aj to obdobie COVID-u sme preklenuli tak, že sme ten úver 
nepotrebovali a čerpali sme iba tú povinnú čiastku, ktorá nám vyplývala z úverovej 
zmluvy a to bolo tých 5 tisíc EUR ročne, čo nás stálo pár desiatok EUR na úrokoch. 
Čiže doteraz nás to nestalo takmer nič alebo keď tak minimum, ale teraz sme sa dostali 
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do obdobia, práve v roku 22, keď sme použili už veľkú väčšinu prostriedkov rezervného 
fondu a ku koncu roka nám zostalo na rezervnom fonde 1,5 mil. Čo je neporovnateľné  
s obdobím spred 3-4 rokov, keď sme na rezervnom fonde mali okolo 10-15-17 mil. 
Vtedy sme si vedeli pomôcť s rezervným fondom a nepotrebovali sme čerpať 
revolvingový úver, ale teraz sa dostávame do obdobia pri 1,5 mil. na rezervnom fonde, 
keď nás mesačná prevádzka na naše podniky, na odpad, na školstvo stojí okolo  
15 mil. EUR a podielové dane nám chodia 20-teho a my práve do toho 15-teho 
potrebujeme najväčší balík peňazí a s rezervným fondom 1,5 mil. to proste 
neutiahneme. Práve teraz budeme potrebovať ten revolvingový úver čerpať. Či si ho 
budeme čerpať v takom objeme alebo inom alebo v akom, to dopredu nevieme, to 
vždycky záleží od obdobia, kedy nám prichádzajú aj dane z nehnuteľností, aj poplatok 
za komunálny odpad. Viete dobre, že nie sú v pravidelných mesačných platbách, ale že 
nám chodia štvrťročne, dane z nehnuteľnosti sú splatné 4-krát do roka, čiže to sú 
obdobia, kedy sú tie prostriedky nárazové, vtedy nám príde väčší balík peňazí a sú 
obdobia, hlavne ten 1. štvrťrok alebo 1. polrok, keď tých peňazí hlavne dane  
z nehnuteľnosti nemáme. Nemáme ich pravidelne, prichádzajú až v druhom polroku a 
práve v tomto období budeme potrebovať možno čerpať. Neviem na 100 %, ale je 
vysoko pravdepodobné a si dovolím povedať na 99 %, že v budúcom roku budeme 
potrebovať čerpať revolvingový úver. A preto odporúčam, aby sa schválil v takej výške, 
v akej sme ho navrhli, pretože my mesačnú prevádzku máme okolo 15 mil. EUR 
mesačne potrebu a dane nám chodia až 20-teho a tá najväčšia potreba je práve  
do 15-teho dňa v mesiaci. Čiže ak toto takto nebude schválené, tak ohrozujeme ľudí  
na úrade, ohrozujeme prevádzku, ohrozujeme naše podniky, ohrozujeme školy, 
ohrozujeme škôlky, ohrozujeme komplet chod mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Prepáčte, ja nebudem to robiť v každom bode, ale ja nebudem 

trpieť, že šéf finančnej komisie, keď komisia bola pred týždňom absolútne o tom 
nevedel, o tom nehovoril a tento bod sme tam mali a čušal a teraz sa rukou prihlási a vy 
ešte demokraticky mu dáte slovo. Ja som videl na kraji, ako vás zrušili, ako žiadosť 
o byt. Tak dávam návrh na ukončenie debaty aj vrátane všetkých prihlásených, aj 
faktických aj fšicko možné.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, ale tí, čo sú prihlásení, tí dokončia. Všetko zrušiť, už 

nikto nie nikdy. Všetko preč, hrubá čiara.  
 
Hlasovanie č. 68 -  za: 16, proti: 6, zdržali sa: 5. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda hrubá čiara, ako povedal pán poslanec a tým pádom 

poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. Myslím, že bolo vysvetlené všetko. 
Prosím, nerobte to.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala 1 

pozmeňujúci návrh pána poslanca Romana Matoušeka a ten znie: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje úver vo výške 5 mil. EUR od Všeobecnej úverovej 
banky a. s. na preklenutie časového nesúladu medzi príjmami a výdavkami  
v rozpočtovom období 2023-25 s úrokovou sadzbou 1 mesačný EURIBOR+0,14 %  
so splatnosťou najneskôr do 24 mesiacov od podpisu úverovej zmluvy. Koniec návrhu. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. To je ten pozmeňovák, áno? To je 
ten pozmeňovák. 

 
Hlasovanie č. 69 -  za: 10, proti: 9, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Poprosím teda pôvodné uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice schvaľuje úver vo výške 15 mil. EUR  
od Všeobecnej úverovej banky a. s. na preklenutie časového nesúladu medzi príjmami a 
výdavkami v rozpočtovom období 2023-2025 s úrokovou sadzbou 1 mesačný 
EURIBOR+0,14 % so splatnosťou najneskôr do 24 mesiacov od podpisu úverovej 
zmluvy. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 70 -  za: 24, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Pani Kažimírová 

ďakujem.  
- - - 

 
Bod č. 46 
Informácia o aktuálnom stave majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 46, pardon, otváram bod Informácia o aktuálnom 

stave majetkovoprávneho vysporiadania investícií EEI s.r.o.. Nech sa páči. Myslím, že 
tento bod aj vyplýva zo samotného uznesenia a ho máme predkladať. Nech sa páči. 
Otváram rozpravu.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči, pán poslanec Lörinc, procedúru. Nech sa 

páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len v krátkosti procedurálny návrh, lebo uznesenie pozostáva 

z bodu A a z bodu B a ten procedurálny návrh by spočíval v tom, aby sme hlasovali 
o bode A a bode B samostatne. Aby som odôvodnil, nie je problém vziať na vedomie to, 
čo je uvedené, v bode B meníme interval tejto správy z pol roka na rok. Ja by som bol 
rád, aby to ostalo polročne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Rozumiem. Čiže, chcem sa len opýtať, bude nejaký 

pozmeňovák, či iba? Nie. Dobre. Ďakujem. Pán riaditeľ na to chce reagovať, nech sa 
páči. Ospravedlňujem sa. Procedurálny návrh, teda hlasujeme o procedurálnom návrhu, 
aby sme samostatne hlasovali o 1. a 2. časti uznesenia, ktoré bolo predložené. Nech sa 
páči, kolegovia, kolegyne.  

 
Hlasovanie č. 71 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh procedurálny bol schválený. A teraz nech 

sa páči, pán riaditeľ.  
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p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ja len chcem poprosiť, že to predloženie z toho polročného  
na ročné je z čisto praktického hľadiska. Jedná sa o súdny spor, kde vlastne úkony, 
ktoré sa dejú, sú, dá sa povedať, nie sú celkom v rukách mesta, čiže z toho dôvodu aj 
kolegovia z právneho oddelenia navrhujú, aby tá správa bola na ročnej báze vzhľadom 
na zmeny, procesy, ktoré sa v tomto súdnom spore dejú. Čiže poviem tak ako, tie 
mnohé správy, ak to dáme do tej pol ročnej, sa budú opakovať, áno, čiže čisto  
z praktického hľadiska a čisto z toho, ako máme kolegov vyťažených v rámci právneho 
oddelenia navrhujú, aby vlastne sa to presunulo na tú ročnú, pretože vlastne tie zmeny  
v priebehu toho roka sú minimálne, takže z toho dôvodu vás poprosím naozaj zoberte  
na vedomie ich návrh. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Nech sa páči, nasleduje pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja len informácia, že komisia dopravy uzniesla sa, že jednohlasne 

odporúča tento materiál prerokovať a schváliť. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne pán predseda komisie. Nikto 

ďalší do diskusie? Ak nie, ďakujem veľmi pekne. Uzatváram diskusiu a poprosím 
návrhovú komisiu, aby predniesla postupne tie znenia uznesení. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže na návrh budeme hlasovať 

samostatne. Prvý návrh: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o aktuálnom stave 
majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 72 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo prijaté. Poprosím teraz 2. časť.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov mení uznesenie Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach č. 1111 zo dňa 09.09.2022 v časti D tak, že slova „za polrok“ sa nahrádzajú 
slovom „ročne“. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 73 -  za: 18, proti: 5, zdržali sa: 7 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. Je to všetko, návrhová 

komisia? Dobre. Ďakujem.  
- - - 

 
Bod č. 47 
Informácia o nákladoch zimnej údržby v uplynulom zimnom období (2022 – 2023) 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 47 Informácia o nákladoch 

zimnej údržby v uplynulom zimnom období za zimnú sezónu 2022 a 2023. Otváram  
k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči pán poslanec Fedoročko. 
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p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobrý deň. Ďakujem. Takže tento bod väčšinou to prejde takto 
rýchlo, rýchlo to odsúhlasíme. Ale ja by som sa pri ňom pozastavil, pretože ja som si 
prečítal v tej správe, že aplikácia, ktorá nám slúži na tú zimnú údržbu, stála v minulom 
roku takmer 40 tisíc EUR. Aplikáciu máme od roku 2020 - 21 a tak mi to nedalo a  
s kolegami sme sa na to pozreli, že koľko vlastne mesto už stála takáto aplikácia, vývoj 
tejto aplikácie, prostredníctvom ktorej ľudia upratujú jednotlivé tie časti tých 
chodníkov, ktoré sú v správe. A celý čas tu počúvame ako mesto nemá peniaze, ako sa 
musí šetriť, minulého roku sme tu počuli ako bude efektívne hospodáriť mesto, že 
nebude mať o 10 % viac zamestnancov, ale že menej, že sa nebudú dať 13.-14. platy 
a odmeny. Realita ukázala niečo úplne iné a v tomto prípade nám vyšlo zaujímavé číslo. 
Mesto Košice prostredníctvom spoločnosti Hotovo s.r.o. minulo viac ako 300 tisíc EUR 
za vývoj tejto aplikácie. Otázka, páni poslanci, panie poslankyne, kolegovia, je to málo, 
je to dosť, je to veľa dať 300 tisíc EUR za vývoj takejto aplikácie? Máme v meste 
Košice kopec IT partnerov, tu sa chválime, aké máme skvelé partnerstvá, ako nám vedia 
pomáhať, ako nám bude táto povedzme, táto skupina firiem a podnikov pomáhať  
pri budovaní BUSINESS KOŠICE. Tu sme sa pred chvíľkou, pred hodinou, pred dvoma 
hodinami bavili o tom, že či 100 tisíc EUR je veľa alebo málo na to, aby sme založili, 
dobrý nápad, skvelú organizáciu BUSINESS KOŠICE, ktorá nám má pomôcť, aby sme 
sa zmenili na pružnejšie, efektívnejšie, lepšie hospodáriace mesto, ktoré pritiahne viac 
investorov a ja si poviem, dobre, tak 300 tisíc je za takúto aplikáciu veľa. Možno ten 
môj súkromný názor a možno sa mýlim, ale ja som presvedčený, že tieto partnerské 
organizácie by nám vedeli takúto aplikáciu nadizajnovať a developovať za oveľa o veľa 
menšie peniaze. V tomto prípade nikomu z nás nevadí, že vyhodíme 300 tisíc  
za aplikáciu? Vedenie mesta povie, že to je v poriadku, je to hospodárne. Skutočne si 
myslíte, že je to hospodárne, efektívne nakladanie s verejnými zdrojmi? Ja si to 
nemyslím. 300 tisíc za túto aplikáciu ... ľudia vedia, o akej aplikácii sa bavíme 
a môžeme si dať sami odpoveď na otázku, je toto efektívne a hospodárne nakladanie  
s verejnými zdrojmi? Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec a kolegovia, skôr, než dám priestor 

ostatným kolegom, tak prenechám reakciu na vás a na váš výpočet 300 tisíc pánovi 
riaditeľovi. Nech sa páči pán riaditeľ. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Musím vám dať za pravdu, 300 tisíc je veľa. Mali by ste ale 

reklamovať svoju aplikáciu a svoj Excel, pretože ste to zle spočítali. Keď to duplicitne 
spočítate, tak áno. Treba si pozrieť, že čo je zmluva, čo je objednávka. A čo je 
objednávka a čo je faktúra. Nerád to hovorím, ale toto Excel neberie. Keď duplicitne 
započítate zmluvu, objednávku, faktúru, je to prúser. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Náklady, ktoré sú uvedené v dôvodovej správe ... 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Môžem dokončiť? 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči, pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Realita je taká, že áno, náklady na inovácie, ktoré sme 

museli spraviť z dôvodu zmien, ktoré sú v rámci GDPR a ktoré sú záväzné pre aplikácie 
Apple, pre aplikácie Google, nás stáli v poslednom období určitú sumu. Tieto inovácie 
musia byť realizované a toto buď to zrealizujeme alebo nám prestane aplikácia 
fungovať. Súviselo to s opatreniami, ktoré sme museli spraviť, pretože vlastne museli 
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sme vymazať históriu partnerov, ktorí tam boli zaregistrovaní a nesmieme ich podľa 
najnovších európskych legislatívnych pravidiel evidovať. Tieto kroky sme spravili. Keď 
si rozfiltrujete tie veci, tak sa dostanete na úplne iné čísla. Stála nás aplikácia 119 a 
nejaké drobné, 120 tisíc. Do toho ste už započítali aj zmluvu, ktorú sme uzavreli na roky 
na zimu 23-24 a 24-25. Čiže pán poslanec, ja som pripravený komunikovať o týchto 
veciach, som pripravený vám odkryť čísla, bavme sa o tom, ale naozaj na odbornej báze 
a o realite. Poslednú zimu nás to stalo 39 tisíc, skoro 40 tisíc, plus to, čo sme vyplatili 
občanom, ktorí sa spolupodieľali na zimnej údržbe. Na odmenách bolo vyplatených 
180 tisíc. Keď si zoberiem, čo by nás stálo zaplatenie, zazmluvnenie externých 
pracovníkov pri hodinovej mzde s tým, že by sme na to potrebovali 50 zamestnancov  
na zimnú údržbu a máme počet zásahových dní 150, tak sme na sume niekde okolo  
1,3 mil. O tomto sa bavíme, že by bolo navyše za jednu zimu a to vám garantujem, že 
tých 50 ľudí nedostanem v rovnakom čase do toho terénu, ako sa nám to darí práve  
s touto aplikáciou. O tom, že tá aplikácia má úspech, svedčí aj to, žeby sa mala túto 
zimu rozbehnúť aj v ďalších mestách. Bavme sa naozaj o veciach ako zlepšiť mesto. Ja 
som pripravený, ale bavme sa naozaj férovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán riaditeľ a možno po počiatočných 

peripetiách s tým, ako aplikovať rozhodnutie Ústavného súdu o údržbe chodníkov, 
mesto Košice práve na nápad pána primátora, ktorý sa tejto téme venoval aj v minulosti 
a jeho skúsenostiam, prišlo s týmto návrhom. Mesto Košice nemôže za to, že si Apple 
alebo Google aktualizuje svoje podmienky v Apple Play Store alebo Google Store a 
musí následne reagovať aj tá aplikácia. Preto je aj uzatvorenie zmluvy na nasledujúce  
2 zimy, ale veľmi radi sa s vami budeme rozprávať o tom, ako to možno zefektívniť a 
zjednodušiť a po každej zime sa objavili praktické problémy alebo praktické zlepšenia, 
ktoré naši pracovníci, ale aj tí obyvatelia, ktorí tie aplikácie používajú s nimi prišli a 
obrátili sa na nás a my sme videli, že je to potrebné vylepšiť. Nech sa páči pán poslanec 
Babušík. 

 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. chcem sa opýtať, že či napr. túto 

aplikáciu nie je možné postaviť aj do tej roviny, že ľudia, ktorí napr. majú v zime 
prenajať chodníky, tak napr. v jarnom období  by zbierali posypový materiál tejto zime 
presne na rovnakých úsekoch. Tým pádom by sme urýchlili celkovo napr. pozber tohto 
materiálu a aplikácia je vlastne predpokladám nakonfigurovaná tak, aby vlastne sa dalo 
napríklad fungovať aj na tomto princípe. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vďaka. Ja nemám problém si priznať chybu 

v tomto prípade súhlasím potom, ak je to pravda, že mesto zaplatilo 120 tisíc za túto 
aplikáciu a nie 300 tisíc, tak sa ospravedlňujem za nesprávnu informáciu, ktorú som 
poskytol kolegom, nemám s tým absolútne problém a súhlasím s týmto nápadom, ak už 
máme tú aplikáciu, tak ju využime aj vo väčšom rozsahu, nielen iba na samotné čistenie 
od snehu v zime, ale potom aj na tú jarnú údržbu, ktorá väčšinou na tých MČ a na tých 
úsekoch trvá oveľa dlhšie, niekedy až marca-apríla, kedy sa tie kamienky zbierajú. 
Takže môžeme ju využiť aj ďalej. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán riaditeľ povie presne ako nad týmto práve 

uvažujeme. 
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p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: My o tom neuvažujeme. Už táto ďalšia funkcionalita je 
práve zapracovaná do týchto náležitostí a súvisí to práve aj s tým, čo už po Košiciach sa 
to začína rozširovať aj do ďalších miest a začína to dostávať práve tieto ďalšie 
funkcionality ako túto aplikáciu využiť aj v priebehu roka a my sa bavíme o tom, ako  
do tej aplikácie, povedzme tak ako vy hovoríte, dostať čistotu, ako dostať do nej údržbu 
prídomovej zelene, ako do toho dostať údržbu, respektíve starostlivosť o záhony, ktoré 
sú v meste a ktoré by si ľudia chceli adoptovať a príležitostne vyplieť tú zeleň a zaliať 
tie kvety, ktoré tam sú a podobné záležitosti. Čiže tie veci už dneska o tom 
komunikujeme a ak sa nemýlim, v najbližších dňoch toto chce Hotovo prezentovať ako 
ďalšie funkcionality, ktoré by mali byť súčasťou tejto aplikácie. A práve to vychádza 
práve z tých skúseností, ktoré nám odovzdávajú občania, ktorí už tam sú a majú práve 
tieto návrhy, o ktorých sa tuná rozprávame. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán riaditeľ. S faktickou na vás 

predpokladám, pán Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Určite toto rozšírenie 

funkcionalít aplikácie chválim, ako bolo v jednej takej reklamnej kampani, že 
nezabudnite na „okurku“, tak pripomínam, aj takú tému kontajnerovísk 
a bezprostredného okolia kontajnerovísk, keď to tam dostanete, tak bude to veľmi 
dobré. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, pán viceprimátor. Ja tak spomínam na pána 

Fedoročka, keď eventuálne on stále má návrhy koncom zimného obdobia, keď koncom 
februára už mal byť vyzbieraný zimný posyp a zimná údržba trvá do 30. marca daného 
roku, takže vlastne len taká pripomienka vlastne, že aké divadlo vlastne máme  
na sídlisku Ťahanovce, to je jedna vec. Ale poďme teraz k téme. K hlavnej téme, ktorú 
som chcel ja otvoriť a to sú zastávky autobusov MHD a na sídlisku Ťahanovce to 
vidíme v zimnom období najmä, takže by som poprosil centrálny dispečing MMK a 
centrálny dispečing DPMK, pán generálny riaditeľ, aby bola koordinácia, bol 
monitoring vykonávaný, aby bol záznam z toho monitoringu stále urobený písomný, 
aby ten riaditeľ, ktorý to má na stole, aby vedel aj zareagovať potom ako, kde tie 
zastávky nie sú obrobené atď., lebo viem, že sú problémy a najmä električkové trate sú 
excelentne očistené, excelentne očistené, autobusové zastávky aj napr. na sídliskách ako 
dajme tomu na Furči alebo Ťahanovce sídlisko jednoducho tam to zlyháva. To ako tá 
kritika naozaj tu to patrí. Aj ďalej chcem ešte poukázať na veľmi dôležitý fakt. Je veľmi 
dôležité, podľa môjho názoru aby, aby ten občan mal kde sa obrátiť vôbec  
napr. na stránke, ja len poviem tú stránku www.kosice.sk/občan/zimnaudrzba-
vmesteKošice, tak by som tam akoby som navrhol doplniť aj nejakú e-mailovú adresu 
takú, aby ten občan rozumel tomu, aby sa vedel spojiť a povedať vlastne, kde ten 
nedostatok naozaj sa nachádza, zároveň aby bola kontrola ako som povedal alebo potom 
nejako mobilnou aplikáciou ako na to, aby to bolo zrozumiteľné aj pre ľudí, ktorí  
s výpočtovou technikou nerobia alebo svojím nejakým spôsobom tiež nepracuje denne, 
ale aby sa vedel k tomu dopracovať nejak. Takže vlastne toto sú tie také poukazy aj vám 
pán generálny riaditeľ DPMK, aby sa to zlepšilo. Vidím to jednoducho, nefungovalo to 
povedzme tak jak malo, električkové zastávky par excellence, autobusové zastávky  
ne par excellence. Takže toto chcem poukázať na túto skutočnosť, keď sme tu a o tom 
diskutujeme. Ďakujem pekne. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou a nie osobnou, verím, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. S faktickou doslova, lebo fakty sú jasné. Áno, toto 

bola presne ukážka toho, ako fungujeme. To znamená, nahlasujeme to na dopravný 
podnik, nahlasujeme to na mesto a sťažujeme sa a toto je tá naša facebooková robota 
starostovská. Ak by sme urobili veľmi jednoduchú vec a neživili svoju spoločníčku, tak 
nám ostane 5 000 EUR mesačne na to, aby sme zamestnali 2 chlapcov, kúpili im profi 
americký traktor a nechali ich poodhŕňať tie spomínané zástavky a chodníky a 
nepozerať len na to, že to má urobiť nejaká iná firma a takisto za naše spoločné peniaze. 
A toto už hovorím 5. rok a ukazujem to, ale teraz ste videli tú skutočnú prácu  
na maximum, povedali sme to všetkým Ťahanovčanom, že my strašne chceme a píšeme 
listy. A tam skončil náš výsledok. Špinavé zástavky, zasnežené zástavky, kamienky plné 
ulice a píšeme na Facebook. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja nejak som to nepostrehol a preto by som sa 

chcel opýtať, možno to už bolo preberané, možno na dopravnej komisii, ako to je 
vlastne? Tá zmluva s KOSIT-om bola rámcová, súčasťou odpadového hospodárstva 
bola aj údržba mesta a vlastne teraz riešime odpad na základe nejakých objednávok 
alebo ako to je, ako je to so zimnou údržbou? Bude sa robiť nejaká súťaž alebo to bude 
robiť naveky vekov KOSIT?  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Je to všetko pán poslanec? 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne, k aplikácii. Viete, mňa informujú obyvateľstva 

daných MČ, ja mám stiahnutú aplikáciu Košickej Novej Vsi, Juhu, Myslavy, Pereša, 
Lorinčíka, Starého Mesta. Tieto MČ stojí prevádzka tejto aplikácie pár stovák EUR 
ročne, nie viacej. Niektorí starostovia tieto aplikácie využívajú, niektorí ako v Pereši, 
zneužívajú. Tu máme aplikáciu, ktorá nás stála, ste vraveli pán riaditeľ, 119 tisíc EUR 
za tú dobu 2-3 rokov. Viete, pri celoplošnom testovaní obyvateľstva tu priniesol pán 
starosta KVP Ladislav Lörinc aplikáciu, ktorá nás nestála takmer nič, platili sme  
sms-ky. Z tohto pohľadu je 119 EUR za aplikáciu pre mňa dosť veľa. Nie je to korún, je 
to EUR. Možno na zváženie, možno by trebalo iné subjekty osloviť, aj nejakou 
otvorenou súťažou. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán poslanec Gibóda. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Karabin, nechcem 

sa vás dotknúť, ale pokiaľ mám správne informácie, vy nie ste človek, ktorý by pôsobil 
v IT sfére a pokiaľ mám správne informácie, či už aplikácia, ktorú využívate vy ako MČ 
alebo aplikácie, ktorá bola spomenutá áno v tej krízovej situácii bola vytvorená  
za určitým účelom s veľkým nasadením ľudí bezodplatne z Deutsche Telekom IT 
solutions, vďaka Košice IT Valley a pánovi starostovi, za čo mu ešte raz veľmi pekne 
ďakujem, za tú spoluprácu, ktorú sme vyvinuli, ale ktorá mala aj svoje limity aj  
z pohľadu GDPR, aj z pohľadu využiteľnosti, tak toto sú presne tie atribúty a iné 
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atribúty, ktoré tá aplikácia, ktorá sa používa na zimnú údržbu dnes má a funkcionality, 
ktoré má. Takže kľudne sa môžeme o tom baviť na nejakom odbornom fóre, čo to tá 
aplikácia robí a čo nerobí a aký je rozdiel v nej oproti aplikácii, ktorú používajú MČ 
a iba posielajú push-up notifikácie svojim obyvateľom. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči a po nich chcel ešte 

zareagovať pán starosta. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo pán viceprimátor. Ja musím 

zareagovať na to, čo tu zaznelo. Zaznelo tu, že prednostka je nejaká spoločníčka, 
kvalifikovaná osoba, včielka medonosná, pracovitá žena je spoločníčka starostu 
mestskej časti Ihnáta, MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce. Toho Ihnáta, kto je aktívny, nie 
je pasívny, nie je zdochliar, ale pracovitý človek. To jedna stránka veci. Druhá stránka 
veci je to, pán Špak si dovolí povedať ten, ktorý neprehol prstom ešte, on si dovolí 
povedať starostovi MČ, že máme kamienky, ktoré sú do konca apríla všetky preč a 
predtým za pána Betuša boli do júla kamienky, ľudia pamätajú na Viedenskej, do apríla 
sú preč, lebo ten behá ako šarkan po celom sídlisku aj s tými autíčkami a dokonca s 
nimi dnuka v nich. Opýtať sa môžete tu KOSIT-u. Nehanbite sa tu vôbec niečo také 
povedať? Ten, ktorý neprehol prstom? Hanba. Hanba vám pán Špak. To je všetko. 
Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec a chcem aj kolegov vyzvať, je neskoršia 

hodina, skúsme nebyť osobný. Pán poslane Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Asi nie sme na miestnom zastupiteľstve sídliska 

Ťahanovce, čiže takéto veci by mali byť zastavené predsedajúcim. Chcem povedať 
k tomu, že ja nie som síce programátor, ale v IT prostredí som pôsobil dlhšie. Ďakujem 
pán viceprimátor za prvé poďakovanie, ktoré som dostal, lebo vtedy boli ocenení všetci 
ľudia okrem mňa na tom koncerte „Ďakujeme“ pôvodnom, ale keď som videl aj 
tohtoročných ocenených, tak v podstate som si uvedomil, že ani nechcem také ocenenie. 
Ale k veci, keďže sa pohybujem v IT prostredí, tak si dovolím povedať, že 20 tisíc EUR 
za túto funkcionalitu, ktorú ponúka táto aplikácia, je veľa a dalo sa to zohnať lacnejšie. 
A za tým si stojím. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Myslím si, že pána riaditeľa predstavitelia firmy 

Hotovo by sa radi možno s vami o tomto odborne rozprávali. Nech sa páči pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Môžeme o tom meditovať, mali sme tuná vlastne aj proces 

obstarávania, kde mesto spustilo práve proces obstarávania práve na poskytovateľa 
služby, ktorý bude vlastne túto aplikáciu udržiavať a aktualizovať. Bohužiaľ, prvá súťaž 
nedopadla úspešne, pretože vlastne ten, kto dal najnižšiu cenovú ponuku, nebol schopný 
nakoniec túto aplikáciu prevádzkovať a udržiavať, čo nám spôsobilo a toto priznávame 
v poslednom období zvýšené náklady, lebo sme to museli robiť cez objednávky tak, aby 
sme zabezpečili funkcionalitu. Čo sa týka vlastne nasledujúcich období, tak ako som ich 
prezentoval roky 23-24 a 24-25 sú výsledkom verejného obstarávania. Bola vyhlásená 
verejná obchodná súťaž, bola možnosť sa do toho prihlásiť. Každý, kto je presvedčený 
o tom, že to vie robiť lacnejšie, mal možnosť. Partner pre nasledujúce obdobie je 
výsledkom verejného obstarávania. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
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p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán viceprimátor, len takáto 
informácia pre všetkých. Náš spoločník Špak, môže sa zaujímať o flek na KVP, tam sú 
voľné fleky teraz, aj prednostu úradu. Môžete sa začať o seba zaujímať a vyhrajte 
výberové konanie. Pán Lörinc vás zoberie, 100 %. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, musím vás upozorniť, že mal ste 

reagovať na predrečníka, ktorý bol pán riaditeľ. Nech sa páči, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán riaditeľ ja si pamätám, ale inú 

genézu, keď nám tu zabehlo, keď ste povedali, že to bude stáť 70 tisíc na tej prvej našej 
spoločnej diskusii a vtedy ste dokonca hovorili, že ono je to pomaly zadarmo dodané, 
lebo že tí programátori na tom robili už predtým 3 mesiace a že vlastne nám účtujú iba 
tú cenu tých programátorov, že nič si na to nepridali. Takže mi teraz nesedí, že všade 
svieti Hotovo. A naozaj si pamätám na to ešte aj s kolegom Lörincom sme tu sedeli, keď 
som sa pýtal s DPH či bez, vy, že bez, že vlastne celé to za 70 a niečo s DPH a že 
prakticky je to aj tak zadarmo, lebo tá firma, že si na tom nič nepridala a pred súťažou 
už mala tú apku pre nás pripravenú, lebo zima bola za rohom. A teraz z toho ide verejné 
obstarávanie, zrazu hovoríte o tom, že tá firma sa vzdala, že prišla nová, ale stále je tam 
iba Hotovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Preto hovorím, že vlastne mesto spravilo na správcu alebo 

zmluvného partnera pre správu a údržbu tejto aplikácie verejnú súťaž, ktorou sme 
ošetrili vlastne spoluprácu na 2 roky a víťazom tejto verejnej súťaže je spoločnosť 
Hotovo. Ale bola to normálne verejná súťaž tak, aby to mohli robiť ktokoľvek, áno, keď 
sa o tom tuná bavíme. Hovoríte, že sa to dá robiť lacnejšie. Áno, nech sa prihlásia tí 
záujemcovia, ale bola to zverejnená súťaž, ktorá bola predmetom obchodnej súťaže. 
Výsledok je výsledkom obchodnej súťaže. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Špak s faktickou. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, nechcem to viac predlžovať, ale ak 

niekomu dám 70 tisíc, naučí sa to, zistí systém, zistí, čo tu treba urobiť a potom urobme 
verejnú súťaž a tí ostatní tu možnosť nemali spoznať to prostredie, zistiť, čo vlastne 
budú dodávať, tak jasné, že vyhrá ten, čo už ten vstup dostal a tie dvere otvorené mal. 
Ale dobre, to len konšpirujem asi. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, bola zazmluvnená firma, ktorá mestu 

dodala aplikáciu a mesto sa stalo aj vlastníkom tej aplikácie a teda aj toho kódu. 
Následne mesto spustilo verejné obstarávanie, súťaž na toho, kto bude v budúcnosti 
robiť práve tie úkony správy údržby, ale skôr aktualizácie tých krokov. V rámci toho sa 
prihlásila aj iná firma, ktorá aj dala nižšiu ponuku, ale keď zistila, že tie práce, ktoré 
potrebuje vykonávať nie sú také jednoduché, ako si to tá mala firmička myslela, tak 
vlastne museli z toho vycúvať. Následne mesto muselo opakovať súťaž a z tejto súťaže 
vzišlo Hotovo. Tie práce, ktoré tam sú vo veľkej miere súvisia nielen aktualizáciou tej 
samotnej aplikácie a tých nových území alebo ako to už nazveme, ale napr. aj s tým, čo 
už bolo povedané, to gro, proste prišiel tento, prišiel request z Google Apple Storu, 
aktualizujte. Keď neaktualizujete, vypneme vás, pred zimnou sezónou minulého roka a 
vtedy musíme ako vlastník tej aplikácie reagovať. Áno, niekto by povedal, že  
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napr. možno webová aplikácia by bola jednoduchšia, ale chýbali by potom tie 
funkcionality, ktoré máme v mobilných zariadeniach, fotografovanie atď., atď. Pán 
poslanec Kundrát, nech sa páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Čiste fakticky. Ja veľa 

pracujem v oblasti vývoja softwaru a musím teda povedať, že človek, ktorý už vyvíjal 
nejaký software, nejaký program, pracoval na určitom projekte, aj keď ho následne 
odovzdal, tak pri tej aktualizácii má ľudí, ktorí majú historickú pamäť, ktorí pracovali 
na tom projekte, vedia presne kde, čo je. Písali to oni v tom jazyku, je za tým ďaleko, 
ďaleko viacej vecí, majú tým pádom ako tú neférovú výhodu, s ktorou, ale ja neviem 
úplne či magistrát vie niečo robiť, hej, v tomto prípade. Pretože oni majú tú neférovú 
výhodu, že už s tým pracovali. Ostatné firmy, iné, budú musieť vynaložiť navyše ďalšie 
zdroje na to, aby vôbec urobili analýzu toho, ako je to momentálne napísané a následne 
mohli až sa pustiť do práce. Čiže v tomto prípade neviem úplne, či sa s týmto pohneme, 
ale to len tak akoby bolo zaznelo aj niečo faktické v tomto. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja mám možno návrh a odporúčanie kolegovi. Ak 

poslanci sa touto témou chcú zaoberať, ktorá príslušná komisia mestského 
zastupiteľstva by bola na to vhodná, zavolať si na toto na túto komisiu, či už zástupcov 
mesta, ktorí s touto aplikáciou a tieto pokyny obyvateľom vysielajú cez túto aplikáciu, 
pozvať aj na toto  stretnutia aj zástupcov firmy Hotovo a môžete si do detailov rozobrať 
funkcionality a veci, ktoré s tým súvisia. Ďakujem. Nech sa páči pán poslanec Karaffa 
ešte s príspevkom do diskusie. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. No, toľko sa bavíme o tej aplikácii, aj my tu 

máme možno nejakých ľudí, ktorí pracujú v IT, tak možno by ako poslanci vedeli 
prispieť mestu a pomôcť vo vývoji a tým by nás to nestálo nič. Ale chcem sa opýtať, ja 
som mal na otázku na ten KOSIT, že či bude upratovať vždy to mesto. Tak ako to 
vlastne je s tým KOSIT-om? 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno, registrujeme, pán riaditeľ sa chystal na tú 

odpoveď. Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Zmluvu s KOSIT-om máme. Zároveň si treba uvedomiť, že 

gro prác, ktoré sa realizujú sú regulované ceny, ktoré sú vlastne určované KSK ako 
regulátorom. Momentálne prebieha proces rokovaní s KSK medzi KOSIT-om, ktorý 
určuje vlastne ceny pre jednotlivé regulované ceny v rámci zimnej údržby. Myslím, že 
od 9. septembra alebo 5. septembra, teraz si neviem, začali rokovania, áno, čiže 
pripravujeme Plán zimnej údržby, kde potom jednotlivé ceny, ktoré vlastne súvisia 
okolo zimnej údržby, to je gro prác, ktoré sa toho týkajú, sú takto určené, áno a potom je 
časť regulovaných cien, ktoré vlastne sú predmetom rokovania. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. No to je pre mňa nová informácia, čiže oblasť 

zimnej údržby je regulovanou činnosťou, ktorú reguluje samosprávny kraj? Čiže asi je 
na to nejaký predpis, hej? 

 
p. Čop, riaditeľ magistrát mesta: Áno, tak ako sú pohrebné a kremačné služby regulované, tak 

aj zimná údržba patrí medzi regulované ceny. Reguluje to úrad, reguluje to KSK z tejto 
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pozície s tým, že on určuje maximálne ceny a otázkou rokovaní je, kde sú potom 
konečné ceny, na ktorých sa zmluvne dohodneme. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ak nie sú k tejto téme žiadne ďalšie vstupy, 

poprosím návrhovú komisiu ... ukončujem diskusiu a poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o nákladoch zimnej 
údržby v uplynulom zimnom období 2022 – 2023. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 74 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 48 
Zapojenie Mesta Košice do projektu „AquaUrban – Inovatívne riešenia zadržiavania 
vody pre zlepšenie kvality života v mestách Košice a Nyíregyháza“ v rámci programu 
INTERREG Maďarsko – Slovensko – výzva HUSK – 2302 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 48 Zapojenie Mesta Košice  

do projektu „AquaUrban – Inovatívne riešenia zadržiavania vody pre zlepšenie kvality 
života v mestách Košice a Nyíregyháza“ v rámci programu INTERREG. K tomuto bodu 
by som rád na úvod uviedol viem, že sa asi rozprúdi diskusia aj z komisie životného 
prostredia, tento projekt bol už schválený týmto zastupiteľstvom do eurofondovej, resp. 
do schémy nórskeho partnerstva, cez ktorý sme žiadali zdroje spolu s MČ Západ, spolu 
s MČ Ťahanovce ako mesto. V tom čase, vzhľadom na nárast niektorých komodít, sme 
nemohli tento projekt za pridelené peniaze zrealizovať a následne sa tento projekt, ktorý 
už prešiel zastupiteľstvom a bol raz tu schvaľovaný v rámci tejto hromadného podania, 
tak sa nieže oprášil a hľadali sme jeho ďalšie využitie, keď už ten projekt existuje. Čiže 
toľko len k histórii toho projektu, o ktorej ja viem a pri ktorej som ja bol. Nech sa páči, 
otváram diskusiu. Pani poslankyňa Slivenská. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Áno, ako ste v úvode spomínali, prechádzali 

sme to na komisii životného prostredia a boli tam nejaké výhrady. Ja budem 
momentálne uvádzať svoj názor, ktorý som prezentovala aj na tejto komisii. Podľa mňa, 
ak sme v takejto etape, keď máme 15-teho predkladať tento projekt, tak je už neskoro 
niečo meniť alebo dodatočne analyzovať a preto sme na základe celej diskusie v tejto 
komisie pristúpili k návrhu uznesenia, ktorý neskôr predložím. Len ešte by som sa rada 
vyjadrila k tomuto. Padli tam námietky, čo sa týka umiestnenia tohto projektu, či to je 
efektívne, či to je hospodárne aj napriek tomu, že spolufinancovanie mesta je len  
vo výške 8 %. Celková hodnota investície aj investície je 900 tisíc EUR. Každopádne ja 
som toho názoru, keď už na tento projekt boli vynaložené nemalé finančné prostriedky, 
čo sa týka prípravy a bola by škoda ho nechať tak a na druhej strane som vyjadrila názor 
na tejto komisii, že v prípade, ak by tento projekt nespĺňal parametre potrebné  
pre klimatickú udržateľnosť do budúcnosti, tak som presvedčená o tom, že nám ani 
neprejde. To som aj uvidela na tejto komisii, takže ja verím, že orgán, ktorý bude 
rozhodovať o našom projekte, tak je dosť kompetentný na to, aby zhodnotil, či je to 
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efektívne alebo nie z pohľadu klimatickej krízy a pozitívnych dopadov. Na druhej strane 
musím povedať, že komisia ho neodporúčala schváliť v takejto podobe, ale teraz 
predložím návrh uznesenia k tomuto bodu, ktoré sme prijali na tejto komisii a zhodli 
sme na tom, že je vhodné, aby tieto návrhy už vo fáze prípravy projektu alebo zámeru 
boli diskutované na odborných komisiách. Teda ja sa budem vyjadrovať len k svojej 
komisii, k našej a vyhneme takýmto týmto diskusiám už v závere pred predkladaním 
projektu a zároveň vlastne chcem podotknúť alebo neviem ako to bolo v minulosti, 
neviem, či tento projekt prešiel touto komisiou, neviem ako táto komisia fungovala, tak 
tento návrh sa vzťahuje na budúcnosť. Takže ho prečítam. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach žiada vedenie mesta, aby zabezpečilo prostredníctvom poverených 
zamestnancov, aby boli projekty týkajúce sa životného prostredia predložené  
na diskusiu do komisie životného prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia už 
vo fáze prípravy zámeru projektu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ja len chcem povedať, že  

ku tomuto samotnému projektu napriek tomu, čo ste uviedla a teraz nemyslím toto 
uznesenie, ktoré ste predložila, ale ku samotnému projektu, komisia neprijala uznesenie 
ani kladné, ani záporné. Čiže len toľko,  aby to bolo na čistote. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja musím povedať pri tomto 

projekte, že áno, je to projekt, ktorý bol v balíku, kde sme sa uchádzali o NFP v rámci 
nórskych fondov. Je to jedna časť, kde ja dúfam, že sa budú realizovať aj ďalšie časti 
vrátane tej, kde bola zapojená aj MČ Západ a tým, že vtedy mesto odstúpilo od tejto 
zmluvy, tak MČ prišla o 390 tisíc EUR a verím, že minimálne bude mesto nápomocné  
v rámci tejto témy, ktorú ešte nemáme úplne uzavreté, ale toto len na pripomenutie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len k tomu uzneseniu, pani poslankyňa, chcem len toľko dodať, 

akože technicky fajn, ale niekedy nevieme úplne predvídať parametre výziev a niektoré 
veci sa snažíme v priebehu noci vymeniť, urobiť, prekresliť, prerobiť, aby sme mohli 
byť dobre vyhodnotení a slušne bodovaní v rámci veci. Čiže ja len dopredu hovorím, že 
nedokážeme niekedy reagovať okamžite a hneď a vám a môže sa stať, že aj projekt, 
ktorý bude odprezentovaný, môže mať tie parametre na konci dňa iné v tej rýchlosti, 
ktorá jednoducho súvisí so samotným fungovaním. A ešte čo sa týka tohto projektu a 
som niekde bol konfrontovaný s tým, že tento projekt je minimalistický, neklimatický 
dobre a pod., tak ja by som len chcel z technickej správy pár viet. Technické riešenie 
umožňuje zachytiť dažďovú vodu zhruba 48 hodín, zamokrenie územia je riešenie 
troma zónami zamokrenej, respektíve vysychania, tým pádom sa nevytvára mokraď, ale 
pozitívne riešenie využívanej zóny ako trvalé zelene plochy so zvýšeným podielom 
vzdušnej a priestorovej vlhkosti v uvedenej lokalite. Vodo-zádržnú funkciu navrhovanej 
stavby plnia zberné podzemné nádrže v prípade znečistenia zabezpečený lapač ropných 
produktov. Už nám pán námestník povedal, že to je vlastne spoločný projekt s UPJŠ a 
Univerzitou Nyíregyháza a jednoducho to technické riešenie má pomôcť hlavne tým 
obyvateľom, ktorí sú konfrontovaní s vodou ako takou. Je tu aj pán starosta, keby boli 
nejaké technické otázky na konkrétny projekt s konkrétnou otázkou je pripravený 
odpovedať, ak bude treba. Pani poslankyňa Slivenská, pán poslanec Krcho. 
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p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. K môjmu návrhu uznesenia, týka sa to, 
áno koncepčne sa to týka všetkých projektov, ktoré sa momentálne pripravujú a ktoré sú 
ešte len vo fáze prípravy a pri ktorých ich, tak to poviem len v úvodzovkách, odložíme 
do šuplíka a čakáme na vhodnú výzvu. Takže áno, aby boli v priebehu už prípravy 
komunikované, diskutované na komisii a aby sme aj my, ako členovia komisie mali 
možnosť možno diskutovať na našej pôde. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Aj tak ešte len taká malá pripomienka. O všetkom, o čom sa 

rozprávame, máme predsa schválených v akčných plánoch a postupnými spôsobmi to 
prechádzalo nejakým spôsobom, niekde zárodok je vždycky v zastupiteľstve. Preto sa 
venujeme danej téme, prečo v danej lokalite. Čiže ono to má svoj príbeh, ale ok, nie je 
s tým problém, komunikujme, len prosím nekonfrontujme sa v závere dňa, že ten 
parameter a nádrž bola iná, lebo sa niečo zmenilo, lebo sme si niečo vylepšili, aby sme 
proste na dobrú radu reagovali úspešným projektom. Čiže to sa môže stať v priebehu 
dňa, v priebehu procesu, aj na to upozorňujem, aby sme na seba nedívali sa zle. 
Kolegovia ma ubezpečili, že nemajú problém informovať, čo je rozrobené a čo nie je 
rozrobené. Pán poslanec Krcho. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som si ten projekt pozrel, aj 

to video, ktoré bolo zverejnené. Mňa tam jedna vec zaujala, ako projekt je spracovaný, 
o cene sa nebavím ako bola navýšená, ale mňa tam skôr zarazilo z toho videa, ako ľudia 
si tam krásne chodia hore dole s kočíkmi, na bicykloch a pokiaľ mi je jasné, tak tá 
komunikácia v danej časti z jednej strany obojsmerná a z druhej strany je jednosmerná. 
Chodníky tam nie sú vyriešené, pretože tie sa nachádzajú na opačných stranách danej 
komunikácie a mňa by zaujímalo, nikde som nenašiel vo vyjadreniach, čo bolo aj 
zaslané pánom starostom, že aké stanovisko k tomuto dalo KDI z hľadiska dopravy a 
bezpečnosti, pretože tento projekt ako tak je podľa mňa veľmi nebezpečný pre pešiu a 
akúkoľvek inú verejnosť, ktorá nevyužíva automobily. Čiže bude tam otázka, že zmení 
sa situácia Ťahanovce dedina nebude využívaná Sídliskom Ťahanovce alebo nikde som 
sa nedočítal, ako bude riešená tá dopravná situácia z hľadiska bezpečnosti tých ľudí, 
ktorí by túto oddychovú zónou mali využívať. Čiže buď pán starosta možno bude 
vedieť  alebo mesto Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nemusíme sa chytať za slovíčka. Hoci 

sme to schvaľovali v akčnom pláne, áno, beriem to na vedomie, ale že opakovane 
hovorím, neviem v akej fáze to bolo komunikované na komisii životného prostredia  
v predchádzajúcom volebnom období a či vôbec. Takže tento návrh uznesenia je  
do budúcna. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Dve také rýchle otázky by som mal. Prvá smeruje k tomu, že táto 

výzva cez INTERREG je zameraná v podstate na zelené opatrenia alebo zachytávanie 
vody a eko výzva, si to nazvime. Prečo napr. nebol podaný na túto výzvu projekt, ktorý 
má platné stavebné povolenia vnútroblok Hemerková-Húsková, ktorý už niekoľko 
rokov sa snažíme presadiť, bol neúspešný na IROP-e a možno mohol byť podaný tu. To 
je otázka na pána Dlhého. Otázka pre pána primátora je, že jedná sa o eurofondový 
projekt realizovaný v MČ a my sme spoločne s mestom pripravovali projekt 
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cyklochodníka, ktorý uspel z výzvy a mesto nás teraz vyzvalo, aby sme sa zapodieľali 
na spolufinancovaní cyklochodníka. Čiže chcem sa opýtať, či rovnaké pravidlo bolo 
uplatnené voči MČ Ťahanovce a či a v akej miere sa pán Nigut bude podieľať na tomto 
projekte v prípade, že bude úspešný. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Najprv, čo sa týka tej prvej otázky. Jedná sa o opatrenie 1.2.2. 

teda riadenie povodňových rizík a vodné hospodárstvo. To je vlastne odpoveď na to, 
prečo nie je Hemerková, ale prečo tu, opakujem výzva 1.2.2. riadenie povodňových 
rizík a vodné hospodárstvo. Základným účelom tohto projektu je spomalenie a 
zadržanie odtoku prirodzene padajúcej dažďovej vody a vody gravitačne pritekajúcej  
z ciest a spevnených plôch, uličiek a okolitého terénu, ktoré má umožniť postupné 
vsakovanie. Pán Richard Dlhý vie doplniť, ak som niečo nepovedal, čím je tento projekt 
trošku iný. Umiestnenie MČ Ťahanovce z dôvodu svahovitého profilu terénu a častých 
povodňových situácií počas pribúdajúcich trvalých dažďov, to je ďalší dôvod, prečo 
tento projekt. Áno, nech sa páči. 

 
p. Dlhý, vedúci oddelenia strategického rozvoja: Ja len doplním. V rámci INTERREGU je 

samozrejme viacero výziev, viacero opatrení, ale my ideme do tohto. Takto sme si našli 
aj partnera na maďarskej strane a verte mi, že vzhľadom na to aká je tá alokácia, aké sú 
možnosti aj po konzultácii aj s príslušnou organizáciou samosprávneho kraja, aj  
s riadiacim orgánom proste sa v nich, sme si vybrali len jedno zapojenie, aby sme 
naozaj maximalizovali ten potenciál byť ako keby úspešní v tej žiadosti. A toto sú, toto 
je naozaj to opatrenie riadenie povodňových rizík a táto mestská časť aj vzhľadom na 
charakter vlastne toho sklonu a svahovitosti a čo sa tam deje, tak tento projekt to spĺňa. 
A podobné niečo je aj na strane Nyíregyhazi, podobné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. K tomu financovaniu, jedná sa o projekty 

približne v hodnote 900 tisíc, presne v podobnej sume ako je aj projekt cyklochodníku, 
na ktorý sa pýtate. Rozdiel medzi týmto 2 projektami je okrem iného, že tu je alokácia 
okolo 8 %, čiže 70-80 tisíc, kdežto pri čom pri tom vašom tá alokácia alebo tá povinná 
spoluúčasť niekde na úrovni 420-430 nepamätám si presne, čiže to je obrovský rozdiel 
a čo sa týka pána starostu, áno, tá diskusia existuje a som presvedčený a to z tých debát 
aj vychádza, že áno, tá spoluúčasť nejaké ešte aj v tých 8 % bude spoločná. A 
samozrejme tu tá realizácia finančná nie je v tomto roku, nie z tohto rozpočtu, ale je ešte 
trošku pred nami. A to je ďalší rozdiel. Pán starosta, nech sa páči. 

 
p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Nechcem sa vracať  

od začiatku, lebo naozaj bolo mnoho dezinformácie aj na Facebooku a takou či už  
na MČ alebo v podstate na samotnú prácu projektanta. Mrzí ma to, že či už práca 
komisie je taká, že mohla by zavolať napr. príslušného starostu, keď sa už jedná o takéto 
projekty a či už aj finančne náročné alebo nie. Ja len pripomeniem, že samotná 
mandátna zmluva na túto záhradu bola ešte z roku 2020, takže 3 roky sa na tom 
pracovalo. V úvodnom liste projektant vám, alebo teda mne píše, ale to som vám 
preposlal, že bol zámer úplne naozaj racionálny, jednoduchý, avšak avšak zdôrazňujem, 
odborné pracoviská štátnej správy, samosprávy, či už ÚHA a pod. vygradovali  
do požiadaviek vlastne všetky tie technologické veci, ako bude zachytávané, pribudli 
tam olejové filtre, nádrže, retenčné nádrže a pod. Čiže naozaj technologicky to vyšlo tak 
a v podstate počas tej vojny všetky tie materiály vieme dobre, že ich ceny zdvojnásobili. 
Takže asi preto len tak k tým cenám. Ja len pripomeniem to, že MČ Ťahanovce už  
od roku 2010 jej patrí medzi premiantov pri zadržiavaní vôd, či už v lese, v intraviláne, 
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teraz už aj v extraviláne a hlavne aj v tých obytných zónach. Pripomeniem len to, že 
obce už od roku 2004 v podstate využívajú eurofondy na svoje centrá a MČ, malé MČ 
bohužiaľ túto možnosť nemajú. Malé MČ Košíc túto možnosť nemajú, opakujem to ešte 
raz. Lebo aj pri tej poslednej výzve, kedy bola regenerácia sídiel v roku 2017-18-19  
v podstate bolo ešte v podmienkach okrem MČ Košíc. Takže malé MČ, kedy dostanú 
možnosť sa podieľať na to, aby svoje centrá skrášlili, vylepšili. Tu nejde vôbec  
o fontány a pod., lebo na to naozaj tam máme obecné studne, ktoré boli vykopané 
občanmi, ale kompetenčne momentálne pripadli do majetku mesta Košice. Takže 
prispeli sme mestu, myslím, že už aj majetkom dosť a nebudem hovoriť o historických 
veciach, len o tých posledných, takže to tak na záver. No a čo sa týka ešte možno tých 
otázok od pána starostu z Košickej Novej Vsi, viac ako 10 rokov sa snažíme, aby 
Sídlisko Ťahanovce malo naozaj ďalší výjazd okolo Demetra. MZ nereflektuje už  
3 volebné obdobia túto požiadavku, stále to vypadne z programového rozpočtu, že sa 
nenašli peniaze ani na ďalší projekt, aby sa takáto cesta, nemyslím teraz okolo NDS-ky, 
ale naozaj to, čo je, aby sme napĺňali aj územný plán, tzn. okolo Demetra  
na Kostoliansku cestu. Takže mi naozaj rozmýšľame progresívne s výhľadom, takisto 
snívame a Ťahanovčania už snívajú veľmi dlho, aby šli skrášlili svoje verejné 
priestranstvá. Myslím si, že toto vyjadrili aj miestni poslanci vo svojom uznesení a preto 
je to teraz na MZ, lebo daný pozemok je mestským majetkom. Takže zatiaľ iba takto  
na okraj. Pokiaľ treba, myslím si, že nie je problém vysvetliť, že chceme naozaj 
reflektovať aj na požiadavky doby, management dažďových vôd, o ktoré sa vlastne 
máloktorý starosta nejak venuje a samozrejme aj kvôli tomu, že tie ceny materiálov 
a služieb, tovarov a služieb sú vysoké. Ale tak, či tak, musím povedať v poslednej vete, 
že musíme byť pripravení na adaptáciu a mitigáciu pri zmene klimatických, pri 
klimatických zmenách. Takže verím, že budete progresívne aj vy na to reagovať a nie 
negatívne. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho sa chcel ešte spýtať na, pán 

starosta, pán poslanec Krcho sa ešte pýtal na KDI. Ešte je tu otázka od pána ... pán 
poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja mám slovo? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne vám pán primátor. 

Ste začal, ako nie KDI, ale tou NDS-kou a ja chcem povedať vlastne, že ten projekt je 
v prvopočiatku, skresľuje sa ten projekt vlastne, z Americkej triedy na Magnezitársku 
ulicu. Tam to nejak padlo ako Janko, nejak to padlo, neviem prečo, ako tam okolo toho 
Demetra. Tam ÚHA trvalo na tom, že jednoducho to musí byť ako zastavané nejak 
územie a že celkove tam nejaká tá výstavba musí prebiehať v zmysle toho plánu 
územného plánu, hej, no a potom, že sa dá urobiť. takže vlastne no ale my potrebujeme 
okamžite riešiť situáciu, takže sa skresľuje I. etapa toho projektu už po dohode  
s mestom Košice. Naozaj robí sa na tom a tento zámer podporím samozrejme, takže ako 
tam nemám problém. Hej? Ako váš zámer podporím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, ďakujeme pekne. Uzatvorená je rozprava. Návrhová 

komisia nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Obdržali sme ešte jeden návrh okrem 
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pôvodného. Ten znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov žiada vedenie mesta, aby zabezpečilo prostredníctvom poverených 
zamestnancov, aby boli projekty týkajúce sa životného prostredia predložené na 
diskusiu do komisie životného prostredia už vo fáze prípravy zámeru projektu. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 75 -  za: 31, proti: 0 zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Návrhová komisia, nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pôvodný návrh: Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje po a) predloženie 
žiadosti o finančný príspevok oprávneným žiadateľom Mesto Košice za účelom 
realizácie projektu s názvom „AquaUrban – Inovatívne riešenia zadržiavania vody  
pre zlepšenie kvality života v mestách Košice a Nyíregyháza“, po b) zabezpečenie 
finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu, po c) 
zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov, po d) zabezpečenie 
realizácie projektu, po e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 76 -  za: 31, proti: 0 zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 

Bod č. 49 
Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti v rámci výzvy Zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 06R01-
20-V02 v MČ Košice – Pereš 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 49 otváram bod Informácia o predložení žiadosti  

o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti v rámci výzvy 
Zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 06R01-20-V02 v MČ Košice – Pereš. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja začnem tým, že tento materiál 

podporíme. Je to výzva, kde nie je žiadne spolufinancovanie a kde teda vieme postaviť 
novú MŠ, ale aj na komisii sme pri tomto bode otvorili diskusiu o potrebe koncepcie  
pre vzdelávanie mesta Košice. A rozhodol som sa teda, že už to donesiem aj  
na zastupiteľstvo, pretože polovica rozpočtu je venovaná vzdelávaniu a my ako najväčší 
zriaďovateľ na Slovensku nemáme koncepciu pre vzdelávanie. Žiadal som ju  
pred 4 rokmi, na oddelení školstva som dostal informáciu, že nemajú kapacity, čo 
rešpektujem. Otvoril som tú tému o rok, o dva, potom sme čakali na PHSR,  
pred rozpočtom sme sedeli s pánom riaditeľom, rozprávali sme sa o koncepcii, s pánom 
viceprimátorom sme sa rozprávali o potrebe koncepcie v kontexte odlivu mozgov. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, prosím vás, nehnevajte sa na mňa, ale bod je ... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Súvisí to ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nesúvisí. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Súvisí to, pretože ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nesúvisí. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Tento bod ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, toto nesúvisí ... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ... hovorí presne o tom, že prečo práve táto škôlka a prečo tento 

projekt. A došli sme k tomu, že či máme zásobník a či máme koncepciu, aby sme 
vybrali, ktorá škôlka a ktorá nie. Prišla informácia, že bola táto škôlka realizovaná alebo 
navrhnutá na základe iniciatívy pána starostu a naozaj sme na základe tohto sa bavili 
o koncepcii. Ja nechcem dnes dať žiadne uznesenie, chcem normálne rozumne 
apelovať, lebo mi záleží a verím, že aj vám na to, aby najväčšia položka v rozpočte 
mala svoju koncepciu. Ja by som bol rád, aby sme už tento proces naštartovali, aby sme 
ho naštartovali tak, aby sme mali zmysluplnú koncepciu. Rozfázujme to, dohodnime sa, 
že ... lebo ja chápem, že kapacity sú obmedzené a naštartujeme to. Prosím, stretnime sa, 
pán riaditeľ, s pani vedúcou, s pani viceprimátorkou, začnime nejaké noty. Pani vedúca 
nejaké prvky naznačila na komisii, že sú naplánované, ale dajme si nejaké horizonty, 
dajme si nejaké fázy od zberu dát cez koncepciu, ktorá sa týka nami zriaďovaných škôl 
až po širokú koncepciu vzdelávania od neštátnych zariadení až po VŠ. Nech to je 
horizont roka a pol, len začnime na tom pracovať, pretože aj starostovia sa ma často 
pýtajú, čo je ako nastavené v horizonte 3 rokov, 5 rokov. Opýtam sa na to pani vedúcej, 
nemáme dáta, nemáme dáta personálnych potrieb. Čiže presne pri tejto škôlke sme 
vykreslili to, že potrebujeme tú koncepciu. Prosím  vyjadrite sa, ako by sme mohli 
naštartovať proces, vďaka ktorému sa dopracujeme ku koncepcii vzdelávania. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Karabin, nech sa páči. Sekundičku, nejaký problém. Nech sa 

páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ja ako poslanec za Pereš, Lorinčík a rovnako Občianske združenie 

Pomoc Perešu, ktorého som predsedom súhlasíme s výstavbou MŠ v Pereši. To len  
pre informáciu, aby to niekto neplieskal do obecných novín platených z našich peňazí 
alebo do aplikácie, že to tak nie je. Občianske združenie Pomoc Perešu, dámy a páni, 
dalo kladné vyjadrenie na územnom konaní k stavbe MŠ, pretože občianske združenie 
bolo účastníkom konania, nenajalo si právnika, ktorý by celý proces výstavby skrz 
námietok naťahoval. Čo ma však pri procese výberu projektovej dokumentácie 
prekvapilo je to, že najprv prebehne súťaž na katalógový projekt, katalógový  
za necelých 40 tisíc EUR, o ktoré podľa všetkého vedela jedna spoločnosť, lebo táto 
jedna spoločnosť bola oslovená. Tá istá spoločnosť predložila cenovú ponuku, tá istá 
spoločnosť vyhrala verejné obstarávanie a realizovalo to oddelenie školstva. To mám  
na základe infožiadosti, lebo ináč informácie nezískate z magistrátu. Keďže pani 
Lopušniaková mi telefón nedvíhala. Zamestnanec víťaznej spoločnosti má rovnaké 
priezvisko ako má vedúca oddelenia školstva pani Lopušniaková. Nenarážam, či je to 
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rodinný príslušník, či nie, možno áno, možno nie. Nechcem nikoho diskriminovať, ale 
na základe infozákona mi túto odpoveď magistrát, mesto ... jednoducho nedali mi na to 
odpoveď. Tá istá spoločnosť, ktorá vyhrala túto súťaž, sa zaviazala, že dodá projekt aj 
so schváleným stavebným povolením. Už vtedy som vravel, že nie možné, aby ste 
urobili projekt so stavebným povolením za 2 mesiace. Navyše, keď tu treba „územko“ 
urobiť, keď tu treba robiť ešte vodoprávne konanie. To nie je možné. Ale v zmluve sú 
uvedené sankcie, 100 EUR za každý meškajúci deň. K dnešnému dňu je pár stovák, pár 
tisíc EUR. Čo je zvláštne, súťaž oslovenia projektovú dokumentáciu bola robená 11.04., 
no zámer výstavby na porade primátora bol schválenie až o 3 mesiace neskôr? Nemalo 
to byť naopak? Najprv porada primátora a potom robíme súťaž? Ja mám pocit, že  
na základe mojej infožiadosti sa magistrát alebo mesto stratilo, nevedelo „kudy kam 
z konopy“, čo ako má odpovedať. Takže nemám problém s výstavbou MŠ, ale ja vás 
prosím, dámy a páni, vedenie magistrátu, ak dám infožiadosti, ak sa pýtam, neklamte 
mi. Vďaka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc ešte. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Len tak, ako viackrát bolo povedané vedením 

mesta, že rozhodujme sa na základe dát, verím, že táto škôlka, alokácia bola vybraná  
na základe dát a nie na  základe toho, že pán starosta sa ozval. Chcem tomu veriť a preto 
chcem verejne vyzvať aj pani viceprimátorku, ktorá ma v gescii školstvo, aj pani 
Lopušniakovú, sledujú to aj občania KVP, že ja ako starosta by som od vás rád dostal 
informácie, aká je vízia rozvoja školstva na sídlisku KVP v nasledujúcich 3-5 rokov. 
Čiže rád by som vedel, že koľko máme tried, koľko detí navštevuje, aká je prognóza 
natality, tzn., že o 3 roky budeme potrebovať koľko tried? Bude to dostatočné na KVP, 
o 5 rokov koľko? Takéto údaje mi chýbajú, lebo tie súvisia aj s plánovaním a súvisia aj 
s tým, že či ako MČ spolu s mestom máme skôr pracovať na tom, že objekty škôl a 
škôlok sa využijú nejak ináč ako na účel, na ktorý boli zriadené alebo potrebujeme ešte 
vzhľadom na plánovanú výstavbu na sídlisku dorobiť ďalšie triedy. Toto by som rád 
vedel a myslím, že by to mal byť štandard pre každého starostu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ odpovie, však ... ja mám informáciu, že aj na 

infožiadosti bolo odpovedané, aby tu neostalo niečo, čo nie je celkom tak. Takže, nech 
sa páči pán riaditeľ. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja mám tiež tú informáciu, že vlastne na všetky 

infožiadosti, ktoré sme odpovedali...dostali, tak sme ich v plnom rozsahu odpovedali. 
Zároveň, to asi všetci poznáte, že keď prebieha nejaký proces obstarávania, tak sú 
obmedzené možnosti, ako sa môžeme vyjadrovať. To, že niekto nesie rovnaké meno 
ešte neznamená, že to je priamy rodinný príslušník. Menovca mám na MČ KVP a nie 
sme rodinní príslušníci a tí ľudia si nezaslúžia za to, aby boli nejakým spôsobom 
obmedzovaní v nejakom profesijnom raste. Uvedomme si, že Košice sú 250 tisícová 
obec, mesto a tie rodinné prepojenia alebo tie mená sa tu mnohé opakujú. Takže fakt, 
keď sa chceme baviť o tom, ako chceme tomuto mestu pomôcť, ako chceme rozvíjať, 
tak hľadajme veci ako im pomôcť a nekomplikujeme si zbytočne projekty, ktoré môžu 
výrazne posunúť mesto. Mesto Košice, čo sa týka tejto koncepcie a kapacít, nemáme tie 
dáta ideálne, ale na nich pracujeme. Zároveň ale môžeme povedať, že mesto tým, že 
dlhodobo investuje do kapacít v rámci MŠ a školských zariadení, nemá dneska problém 
s umiestnením detí v rámci predškolskej prípravy v našich školských zariadení. 
Samozrejme sú zariadenia, ktoré sú kapacitne vyťažené, pretože majú dobré renomé a 
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sú v lokalitách, kde rodičia tie deti chcú umiestniť, ale ak ktokoľvek za nami príde a 
povie, že chce umiestniť do MŠ, mesto mu obratom vie poskytnúť kapacity a 
pripravujeme sa aj na zmeny, ktoré v nasledujúcom období budú a to isté je aj v oblasti 
základného školstva, ktoré sú v kompetencii mesta. To sú práve tie veci, do ktorých 
chceme investovať a kde by sme radi investovali a spravili ďalšie investície v rámci 
školských zariadení. A keď sa bavíme, áno, vieme o školských zariadeniach, ktoré 
potrebujú investície, vieme o školských zariadeniach, ktoré keby som mohol, zajtra 
zavriem a zbúram, pretože viem tie deti presunúť do inej MČ alebo do iného školského 
zariadenia, ale zároveň chápem, že rodičia chcú tieto deti umiestňovať do lokality 
blízko svojho trvalého bydliska. A preto hľadáme spôsoby, aby aj škôlky alebo 
zariadenia, ktoré nespĺňajú aktuálne požadované štandardy, sme mohli rekonštruovať, 
modernizovať, poprípade postaviť nové. Takže skúsme sa aj v tomto projekte, poprosím 
všetkých zúčastnených, je tam niekoľko problémov, ale chcem veriť, že v záujme 
všetkých, ktorí môžu do toho niečo povedať je, aby ten projekt bol úspešný, aby sme  
v MČ Pereš mohli vybudovať novú škôlku a mohli občanom tejto prudko sa 
rozvíjajúcej MČ poskytnúť moderné zariadenie tohto typu tak, aby nemuseli deti nosiť 
do mesta. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Neviem či to bola aj reakcia 

na moje vystúpenie, v každom prípade ja som začal tým, že podporím ten projekt, aj  
na komisii sme ho podporili, len som na ňom chcel ilustrovať to, že naozaj sme pri ňom 
spustili diskusiu, že prečo táto škôlka, na základe čoho, máme škôlku v horšom stave, 
resp. nie v horšom, táto nestojí, len došli sme k tomu opäť, že bolo by fajn, keby sme 
mali koncepciu nejakú, z ktorej vyplynú všeobecne a nejako univerzálne mnohé veci, 
mnohé informácie, či čo sa týka projektov, čo sa týka samotného vzdelávania, 
personálneho zabezpečenia, vývoja atď. Nemusíme objavovať teplú vodu, koncepcie sú 
po Slovensku, len naštartujeme proces, respektíve sa opýtam na rovinu, vám nechýba 
koncepcia vzdelávania? 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja sa len chcem opýtať, pán poslanec, 

predkladáte teda návrh na uznesenie? Nie? Dobre. Poprosím zo strany starostov, sa hlási 
do diskusie pán starosta Pereša, nech sa páči. 

 
p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán 

predsedajúci, prajem všetkým vlastne už pekný večer. Ťažko som si vzdychol, ale len 
preto, lebo ja sa naozaj chcem všetkým, ktorí sa zainteresovali do tejto záležitosti 
možnosti teda výstavby novej MŠ, či už vedenie mesta počnúc s pánom primátorom, 
cez pani námestíčku, cez pána riaditeľa ako i samotnému oddeleniu školstva, pani  
Ing. Lopušniakovej s jej tímom, naozaj poďakovať. Na MČ Košice Pereš vediem 
písomnú dokumentáciu od rodičov, ktorí sú dlhodobo neuspokojení pri umiestnení 
svojich detí do predškolského zariadenia. Áno, na MČ Pereš Košice je MŠ, žiaľ  
s kapacitou 13 lôžok. Evidujeme zhruba 85-89, tam sa to hýbe, nevysporiadaných alebo 
teda neuspokojených žiadostí pre rodičov a chcem len naozaj dodať a doplniť, že  
v rámci plánu obnovy, kde je vlastne 100 % podiel, žiadna spoluúčasť, bola by obrovská 
škoda, keby sme do tejto veci zapájali nejaké osobné alebo nejaké neosobné spory alebo 
nejaké nevyrovnané veci. Ja sa chcem poďakovať aj pánovi poslancovi za MČ Košice 
Pereš, že jednoducho vystúpil tak ako vystúpil a chcem sa poďakovať naozaj už 
dopredu všetkým, ktorí túto tento zámer našej v MČ podporíte. Záver je už len taký, že 
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mesto nám poskytla alebo poskytne do tejto hry a pre túto záležitosť pozemok, ktorý je 
hneď v takej špičkovej zóne, hneď vedľa kostola absolútne v oddychovom prostredí  
s výborným prístupom. Nedá sa to hovoriť napr. vôbec o doterajšej MŠ, kde je to totálne 
dopravne nevhodné, budova je v dezolátnom stave a všetky tie okolité možnosti riešenia 
novej výstavby alebo pre novú výstavbu MŠ sú ďaleko zložitejšie a komplikovanejšie 
ako práve to, čo zvolilo mesto spolu s oddelením školstva. Veľmi pekne ešte raz 
ďakujem aj za pozornosť aj za hlasovanie. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán starosta. Pani poslankyňa Iľaščíková, 

nech sa páči, s faktickou. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja som sa chcela opýtať vás, že to je 

jediný projekt alebo v rámci tejto výzvy, do ktorej sa mesto prihlásilo alebo ak... 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Reagujete na pána predrečníka. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Tak sa prihlásim zvlášť potom. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Myslím si, že pán riaditeľ už zareaguje, len prosím 

sledujme to kolegovia. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja, pán starosta, aby ste 

nevnímali, že to moje vystúpenie bolo proti vám. Ja som len naozaj ilustroval a zhodli 
sme sa všetci na tom, že keby sme mali koncepciu, tak z nej určite vyplynú reálne 
potreby, reálna nejaká databáza, databáza tých zariadení, ktoré potrebujeme riešiť a 
nemuselo by to byť na tej báze, že vy niečo iniciujete alebo máme jednoducho 
koncepciu, ktorá je samozrejme živý materiál. A odpoviem ešte pán viceprimátor, 
nedávam teraz návrh na uznesenie, ale verím, že do decembra sa uskutoční nejaké 
stretnutie k tomu, lebo nechcem dávať návrh na uznesenie, kde dám termín. Radšej nech 
je koncepcia zmysluplná a kvalitná ako pro forma len za to, že bude stanovený termín. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Všetko niečo stojí. Nech sa páči pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len doplním informáciu, že čo sa tejto výzvy týka, 

môžeme sa do nej prihlásiť len s projektom úplne novej stavby, ktorá bude postavená  
na zelenej lúke, na pozemku, ktorý nie je ničím zaťažený. Čiže preto nevieme prihlásiť 
napr. Barcu, pretože nespĺňame tieto kritéria. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ak sa nikto ďalší do diskusie nehlási, 

uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu v tomto bode.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje po a) predloženie žiadosti  
o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti v rámci výzvy 
Zvýšenie kapacít materských škôl za účelom realizácie projektu „MŠ Gelnická,  
Košice – Pereš“, ktorým je vybudovanie objektu novej materskej školy v MČ  
Košice – Pereš ako elokovaného pracoviska MŠ Nešporova 28, s celkovou výškou 
oprávnených výdavkov projektu 1 912 680 EUR s DPH, po b) zabezpečenie realizácie 
projektu v súlade s podmienkami poskytnutia prostriedkov mechanizmu s tým, že mesto 
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Košice bude garantom financovania projektu a zabezpečí realizáciu projektu počas celej 
doby jeho realizácie, po c) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených 
výdavkov z rozpočtu mesta a pod d) zabezpečenie financovania prevádzky a 
udržateľnosti projektu minimálne 5 rokov po ukončení realizácie projektu. Koniec 
návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 77 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 49/1 
Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Verejná osobná doprava  
s nulovými emisiami v meste Košice, I. etapa“ – projekt realizovaný z Fondu pre 
spravodlivú transformáciu v rámci Programu Slovensko 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k doplnenému bodu č. 49/1, kde na môj 

návrh sa doplnil bod Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Verejná 
osobná doprava s nulovými emisiami v meste Košice, I. etapa z Fondu pre spravodlivú 
transformáciu v rámci Programu Slovensko. Otváram k tomuto bodu diskusiu a zároveň 
informujem, že MR na svojom obedňajšom stretnutí schválila tento materiál. Ak sa 
nikto nehlási do diskusie, ďakujem pekne, zatváram diskusiu a poprosím návrhovú 
komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov po a) schvaľuje podanie žiadosti o nenávratný 
finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Verejná osobná doprava s nulovými 
emisiami v meste Košice, I. etapa“ (ďalej len Elektrobusy), oprávneným žiadateľom 
DPMK, a. s. z Fondu pre spravodlivú transformáciu v rámci Programu Slovensko,  
vo výške celkových oprávnených výdavkov projektu 14 000 000 EUR, po b) 
zabezpečenie realizácie projektu DPMK, a. s. v súlade s podmienkami poskytnutia 
príspevku, v prípade schválenia žiadosti o NFP, po c) zabezpečenie financovania 
prípadných neoprávnených výdavkov a, ktoré budú nevyhnutné, resp. vyvolané 
predmetným projektom z vlastných zdrojov DPMK, resp. z rozpočtu mesta (kapitálový 
transfer), po d) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 78 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Toto uznesenie a materiál bol schválený. Držíme palce 

dopravnému podniku pri získaní externých zdrojov.  
- - - 

 
 
 
 
 



151 
 

Bod č. 50 
Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 50 Odpočet plnenia koncepcie 

riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice. Otváram k tomuto bodu diskusiu. 
     
p. Polaček, primátor mesta: Rozpravu neuzatváram. Áno, nie? Uzatváram rozpravu. 

Neuzatváram rozpravu. Tak sa dohodnime. Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Keďže sme poslanci volení 

občanmi a u nás na našom sídlisku sa v poslednom období rozmohol problém a to sú 
psy zrejme z Luníka IX, tak by som sa chcela spýtať, aj keď ja už som osobne 
rozprávala aj veliteľom, aj s pánom náčelníkom, ale možno by bolo dobré, aby aj 
občania vedeli, aký je postup, aký je problém, pretože mám informáciu, že pri odchyte 
týchto túlavých zvierat nie vždy je voľné, sú voľné kapacity v Haniske, čiže oni vlastne 
tých psíkov nemajú kam dať. Takže možno by som poprosila pána náčelníka, aby nám 
objasnil ako to vlastne funguje. A potom ešte by som sa ešte s ďalším bodom prihlásila, 
ktorý by som chcela ešte odprezentovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja, keď už je tam pán náčelník, 

tak sa opýtam takú otázku, ako to je s inými migrantmi, lebo aj na Sídlisku Ťahanovce 
sa šepká, že v ťahanovskom lese sa nachádzajú atď. a je to pre mňa také zavádzajúce. Či 
máte pre mňa nejaké informácie vlastne aj o Sídlisku Ťahanovce. Či v ťahanovskom 
lese sa naozaj tí migranti nachádzajú. Vďaka pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Chcel by som vyjadriť o nespokojnosti s prístupom polície. Máme 

zlú bezpečnostnú situáciu na sídlisku. Jednak psy a jednak sa nám rozmohli bitky 
mladistvých ľudí. S pánom náčelníkom som to riešil aj na rade s tým, že pán náčelník 
povie, že odchytávame psy, nie je problém. Hliadka povie ľuďom, že neberieme vám 
psa túlavého, lebo nemáme ho kde dať. Náčelník povie, však volajte políciu, polícia 
príde a to vyrieši. Polícia síce príde, stiahnu okná v aute, spýtajú sa ľudí, či robia hluk, 
či pili. Tí im povedia, alkoholici, že nepili a hliadka odchádza. Ale aby to nebolo zase 
na mojom pokuse, tak prečítam konkrétnu výpoveď konkrétnej občianky, ktorá mi 
napísala. Ako spomínal sused XY,  nebudem citovať v komentári v skupine,  
pred asociálmi alkoholikmi je pred týmto blokom na Wuppertálskej ulici skoro 
 na dennom poriadku. Ale rada by som prešla k tomu, prečo píšem. Nakoľko máme 
okna bytu na stranu, kde je Fresh, viackrát sme na parkovisku pred Freshom a  
po otváracích hodinách, stretajú podivné partičky, jedná sa Fresh Wuppertálska,  
na ktorú sme upozorňovali našu stanicu viackrát. Volali sme mestskú políciu zatiaľ  
v 2 prípadoch. Ale už nám došla trpezlivosť. Prvý prípad, keď sa partia asi 14-tich 
mladých ľudí prišla na autách, popíjali a robili neznesiteľný hluk už v čase nočného 
kľudu, polícia nakoniec prišla po privolaní, ale vtipné bolo ich riešenie situácie. Prišli 
na aute k danej partii, stiahli okná a opýtali sa ich, či počúvajú nahlas hudbu. Odpoveď 
tých opitých mladistvých bola, že nieeeee. Tak polícia spokojná s výsledkom odišla. 
Žiadna legitimácia, žiadne upozornenie, aby sa tam nezdržiavali a nerobili hluk 
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a nekričali. Nebodaj aby im dali fúkať, keďže ich bolo veľa na autách. Partia ostala 
hulákať asi do 2-hej rannej. Druhý prípad. Situácia prebehla podobne, až na to, že 
vrieskanie, hádky a bordel, hluk robili 4 starí páni vo veku 40-45 rokov. Jeden mal 
bicykel. Privolaná hliadka mestskej polície, rovnako ako v predošlých hliadkach, prišla  
na aute, stiahli okná, opýtali sa čo pijú. Boli opití tak, že 2 z nich nevedeli stáť  
na nohách. Oni im bohorovne tvrdili, že nepijú. Hliadka sa pobrala preč. Žiadna 
legitimácia, neostali tam ani 30 sekúnd na vyhodnotenie situácie, čo sa deje  
po upozornení, že sa ľudia sťažujú, tak nech idú preč. Rovnako tam partia ostala 
vrieskať do neskorých raných hodín. Hliadky sme volali stále už v čase nočného kľudu 
a s tým, že naozaj tá situácia bola veľmi nepríjemná. V oboch prípadoch bol postup  
zo strany mestskej polície viac ako laxný a neochotný. Nedalo mi nereagovať, nakoľko 
komentár na stránke nechcem pridávať, lebo sa bojím o ďalšie reakcie. Čiže to som 
citoval občana sídliska KVP, ktorý nemá žiadny záujem na tom, aby poškodzoval 
mestskú políciu alebo pána námestníka alebo toto vedenie mesta. Jednoducho popísal  
s tým, že sa snaží domôcť riešenia svojho problému a takýto je prístup mestskej polície. 
Myslím, že pán náčelník, že toto by nemala byť vizitka mestskej polície. Dosť často sa 
snažím obhajovať príslušníkov mestskej polície s tým, že si robia svoju prácu dobre a sú 
svedomití, ale dosť často sa stretávam so spätnou väzbou, že prídu autom prejdú, pozrú, 
maximálne si odfotia, aby mali do zvodky a odídu a neriešia situáciu vôbec. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik, nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja by som, ak dovolíte, teraz sa chcel 

poďakovať náčelníkovi a pochváliť, že minulý týždeň som dostal na stôl poštou 
v podstate kompletný spis aj s cédečkami záznamov o prekročení hluku a všetky 
potrebné podklady k tomu, aby sme konečne už zakročili a ako, poviem to teraz tvrdo a 
zatočili s podnikom El Nacional a sesterským podnikom na Hlavnej ulici ako je Malá 
scéna. Takže, lebo toto, čo sa tam už deje celé leto, to už je neúnosné. Veľmi dobre 
vieme obaja, čo všetko už aj MČ v tom robila, takže veľká vďaka za to mestskej polícii. 
My teraz budeme pokračovať v zmysle príslušných predpisov ďalej. Tam len ako som 
poukazoval na MR, ozaj by bolo, keby sme mali tú moc zvýšiť tie pokuty, lebo  
30-50 EUR prevádzkovateľovi takého podniku, to je na smiech. Aj 5-krát za noc vám to 
rád vyplatí. Ale keby to bolo 5 tisíc, tak verím, že ten hluk by nerobil a tú hudbu stlmil. 
Takže záver ešte chcem zároveň poprosiť, že sa zabudlo ešte na jeden dôležitý podnik, 
ktorý robí tak isto najväčšiu neplechu v centre mesta, pán náčelník veľmi dobre vieš,  
pri Miklušovej väznici, Foxhole, takže bol by som rád, keby v krátkom čase rovnako aj 
tento ste takto prešetrili, zanalyzovali, zdokumentovali. Lebo zatiaľ tam len chodievate 
po svojich, keď to tak mám nazvať, 30-50 EUR-ové pokutky, ale majiteľ sa vlastne 
z vás smeje, aj zo všetkých nás, ako tu sedíme. Takže poprosím ešte toto a potom by 
sme asi pokračovali. Takže veľká vďaka a verím, že nám podarí ďalej nejako robiť 
poriadky s takýmito nespratníkmi. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujeme vám. Ja mám skôr takú technickú otázku. Párkrát stalo aj 

mne osobne, že linka 159 bola vypnutá. Ako v takomto prípade postupovať, na koho sa 
ďalej obrátiť. Predpokladám, že mi poviete, že na štátnych policajtov, ale prečo sa to 
deje? Či je to technického charakteru alebo len preťažené linky, ale normálne tie linky 
iba pípali, že boli nedostupné. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa chcel opýtať, z tých kamier, 

ktoré má mestská polícia v meste, či sú všetky funkčné. To je moja jedna otázka. Ďalšia 
otázka, že ako je to vlastne s dopĺňaním kamier a bol by som rád, ak by kamera pribudla 
aj v časti Univerzitná a Miklušova väznica, kde v podstate sídli právnická fakulta aj 
z toho dôvodu, že boli v minulosti sťažnosti na to ako dlho je podnik otvorený, 
nemenovaný, jeden taký známy, respektíve 2 sú tam, možno už teraz 3. A takisto 
vnímam dosť a dlhodobo, dosť dlhodobý problém a dosť to vnímam negatívne, že je tu 
jeden podnikateľ na drahých autách, o ktorom sa už aj písalo. Podniká od reštauračných 
služieb cez .... no odpustím si tú poznámku, že ešte cez čo všetko a je tolerovaný.  
V minulosti, keď sme a ja som sám na neho zavolal policajtov, tak mi mestskí policajti 
ešte pár rokov dozadu povedali, že nemôžu nasadiť blokovacie zariadenie, lebo má 
nízky profil vozidla, dokonca z týchto ozbrojených zložiek interne som počul, že sa  
na ňom zabávali, lebo kvôli 10-15 EUR-vým pokutám volal kade tade a oháňal sa tým, 
že je priateľ Richarda Rašiho. A proste je vidieť, že tento človek či na Dominikánskom 
námestí alebo proste na Univerzitnej ulici, na opravenej novej dlažbe, ktorá nás stála 
neskutočné peniaze, parkuje svoje autá. Má preukaz ZŤP, ale vyzerá vyšportovane. 
Neviem posúdiť, či je alebo nie je postihnutý, ale má taký preukaz. Zrejme využíva tú 
legislatívnu medzeru, môže parkovať aj v takých častiach mesta, resp. na takom území, 
kde teda je nejaká výnimka a nerobí to dobrý obraz o tom, že máme niekoho a resp. sú 
tu nejakí ľudia v Košiciach, pre ktorých pravidlá neplatia. Lebo možnože majú drahé 
autá alebo možnože nejakých ľudí poznajú a bol by som rád, ak by aj pre takýchto ľudí 
platili pravidlá a nevychádzalo sa im v ústrety povedzme aj pri nejakých nájmoch. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pán náčelník, ja sa chcem spýtať, či 

mestská polícia má prichystanú nejakú koncepciu rozvoja kamerového systému v rámci 
celých Košíc, že by sme to raz urobili a komplexne a hlavne ma zaujíma takáto vec, že 
mestská polícia má síce nejaké kamery, ale nemajú prístup k tým online záberom ako 
miestne organizácie mestskej polície ako na KVP, stanica MČ sídlisko KVP. Či je 
možné technicky to zabezpečiť, aby mali online pohľad oni na to, lebo myslím si, že 
častokrát by nám to pomohlo v riešení nejakých situácií a konkrétne napr. aj teraz bola 
jedna taká závažná situácia, čo ste čítali, že bol napadnutý nejaký chlapček, ktorý 
prichádza z autobusu s nejakou skupinkou ľudí a policajti by mohli online reagovať  
na túto danú vec. Čiže máme asi 4 alebo 5 kamier, ktoré naši mestskí policajti nevidia 
na KVP. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Fedoročko. 
 
P Fedoročko, poslanec MZ: Ja mám na námestníka jednu otázočku. Mestská polícia má 

v mestskom kamerovom systéme niekoľko stovák kamier a ja by som sa chcel opýtať, 
koľko z týchto kamier bude spĺňať európsku legislatívu, od 01.01.2024, pretože táto 
legislatíva hovorí o tom, že ak niektoré kamery nespĺňajú tieto parametre, tak záznamy 
z týchto kamier sa nemôžu naďalej nahrávajú a uchovávať. A ja by som bol rád, keby 
som vedel, koľko % z našich kamier od 01.01.2024 nebude spĺňať takúto legislatívu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 
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p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa z tejto pozície poďakoval 
náčelníkovi a nech túto vďaku tlmočí stanici východ, ktorá má na starosti Dargovských 
hrdinov, MČ časť Košická Nová Ves. Hovorím za Košickú Novú Ves. Spolupráca  
s hliadkami mestskej polície zatiaľ za posledné roky prebieha veľmi dobre, vedia 
operatívne riešiť veci, ktoré sa v MČ vyskytujú, či sú to skládky, nelegálne čierne 
skládky alebo sú to problémy s odchytmi psov. Dá sa povedať, že všetky veci sú 
promptne riešené a bez okolkov, čiže za to patrí veľká vďaka. Taktiež ich záujem  
o preventívnu kontrolu je tak isto dostatočná, stále je čo zlepšovať, ale myslím si, že 
funguje zatiaľ veľmi dobre. Čiže tu patrí veľká vďaka tejto stanici a všetkým mestským 
policajtom, ktorí sa o to prisluhujú. A druhá vec je, bol by som rád, my sme  
pred 2 rokmi začali proces osadenia nových kamier v MČ Košická Nová Ves, aj ten 
proces začal, aj boli nejaké kamery rezervované pre MČ, aj boli zástupcovia spoločnosti 
Antik, aj sme si ukázali, kde by sme to chceli, ako by sme to chceli, avšak to niekde 
skončilo niekde tak dostratena. Tak by som bol rád, keby sme ten proces oživili a aby 
sme to už teraz dotiahli do úspešného konca. Tam sa mi zdá, že sme sa bavili o nejakých 
4-5 kamerách do MČ Košická Nová Ves. Čiže také na pripomenutie na zápis pre pána 
náčelníka. Čiže ešte raz veľká vďaka a táto jedna vec vás poprosím. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. Ide nás vykúpiť. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor, keďže tu zamestnankyne a 

zamestnanci od rána netrpezlivo čakajú pravdepodobne na ďalší bod a pán starosta si 
pozve pána náčelníka na miestne zastupiteľstvo, pán náčelník vie aj odpovedať písomne 
na tieto otázky, tak navrhujem ukončenie diskusie bez možnosti sa prihlásiť so všetkými 
prihlásenými. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 79 -  za: 15, proti: 5, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý, ďakujem pekne. To znamená, škrtli sme 

aj pána starostu. Ja len jednou vetu na všetky otázky, kamery, najmä tie ma zaujali. 
Prosím vás, keď budeme schvaľovať rozpočet, ja som vám to všetko na finančnej 
komisii ... my sme tam škrtli, ak sa nemýlim, viac ako 300 tisíc EUR na kamery a  
na rozvoj taký ten základný, taký triezvy. Povedali sme, nezamestnáme viac ľudí  
na polícii i napriek tomu, že chápeme, že nikdy nie dosť a chceli by sme každého 
policajta pri každom kontajneri a hovorili sme o tom, aj o kamerovom systéme. Dnes 
nefunguje desiatky kamier, jedna kamera nová sa pohybuje medzi 5-7 tisíc EUR. Je to 
proste moderná kamera, aby zachytávala tváre, robila to, čo má, samozrejme 
s napojením, inštaláciou cena ide do neba. Čiže áno, všetci vieme, že to by bolo dobré, 
ale, ale, ale ... Takže prosím, kde väčšia časť otázok sa týka len peňazí, ničoho iného, 
potom všetko bude fungovať. Čiže nemôžme len tak na to sa dívať. Neviem teraz, keď 
je zarezaná debata, či môžem len ja rozprávať alebo mám dať teda pánovi náčelníkovi, 
lebo sme povedali, že nie. Takže nie, dobre. Uzatváram rozpravu, ale pán náčelník je  
k dispozícii niekedy aj mu vravím, že načo tak veľa chodí. Viem, že chodí, viem sa 
pýtate, takže to prosím využite. Ďakujem, poďme ďalej. Nech sa páči, návrh  
na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 7 ods. 1 Štatútu mesta Košice berie na vedomie odpočet plnenia koncepcie 
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riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice - plnenie uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12.- 13. decembra 2019. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. Pán náčelník pripraví písomné odpovede 

pre všetkých alebo jednu písomnú správu a zašle všetkým, to bude praktickejšie. Nech 
sa páči, hlasujme. Opakujem, pán náčelník písomne odpovie a zašle poslancom. 

 
Hlasovanie č. 80 -  za: 21, proti: 2, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 51 
Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti 
konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 51 Odpočet plnenia stratégie 

mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti konateľa a riaditeľa BPMK 
s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Nech sa páči, bod 51 je 
otvorený. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Bod 51, ja by som bol veľmi rád, keby sme v rámci 

bodu 51 ešte dostali pána náčelníka, aby zodpovedal tie veci, lebo o tom je to MZ, že sa 
tu diskutuje. No tak potom môžeme posielať písomne otázky a dostaneme písomné 
odpovede a nemusíme tu sedieť niekoľko hodín. Takže, keď je potrebné, ja dám 
procedúru, aby sa vrátil pán náčelník a zodpovedal tie otázky. Lebo myslím si, že 
nebolo to všetkým úplne zrejmé, že vlastne nedostaneme ani odpovede na otázky, ktoré 
sme tu položili. Alebo čo máme dať všetci interpelácie a čakať 30 dní? Čiže ja by som 
bol veľmi rád, ak je všeobecný súhlas, ak je potrebné, môžeme o tom hlasovať, aby pán 
náčelník tie otázky zodpovedal. A ktoré nevie zodpovedať, zodpovie, pošle písomne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, ja sa nikoho nechcem dotknúť, ale my sme si z rokovacieho 

poriadku urobili trhací kalendár a potom sú toto výsledky. Toto bolo odhlasované, čiže... 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja som bol proti, ostatní ako ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, 2 boli proti, ak sa nemýlim. Pán námestník, nech sa páči. 

Neviem, či k tomuto alebo niečomu inému, ale asi reagujúc na pána poslanca. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, ja vám rozumiem. 

Ale ja sa teraz zákonite pýtam, máme komisiu verejného poriadku, prečo na túto 
komisiu alebo na špeciálnu komisiu venovaná iba týmto otázkam a týmto témam je 
zvolaná a nepreberie sa to priamo a do hĺbky a mimo zbytočne možnože rozoberať to 
tuná na zastupiteľstve. To je môj návrh a otázka, prečo sa tak neudialo, resp. že sa to tak 
môže udiať do budúcnosti. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Reagujem na kolegu Karaffu, že ja som  
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na mikrofón povedal, že pán námestník, pardon pán náčelník pripraví odpovede 
písomne. Je to na zázname. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale môžem aj ja zorganizovať stretnutie, kde príde, kto chce prísť 

a pán náčelník môže odpovedať aj to, čo pripraví. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja nevychádzam z údivu z toho, čo a tu udialo. Ja to považujem 

veľmi za morálne nesprávne, kvôli tomu, že my sme platení za to, aby sme tu rokovali 
na tomto zastupiteľstve. Ja mám mandát poslanca, nemám mandát člena komisie. 
Rokujeme o tom pán námestník kvôli tomu, že je to zaradený bod a ja tu ako volený 
predstaviteľ tých 5 000 ľudí, čo ma volilo, prednášam ich hlas a ich hlas zaznel, že majú 
problém s bezpečnostnou situáciou na sídlisku so psami a s bitkami a náčelník mi tu 
odíde, lebo niektorí poslanci sú nazlostení, že museli byť po 3-tej v práci. Ja tu sedím 
celý čas na svojom mieste, hlasujem za všetky veci, zbehol som len raz na záchod a raz 
sa napiť. Doma ma čaká malý syn a rodina tak isto ako vás, ale sedím tu aj pri slove  
pre verejnosť. Druhí moji kolegovia, ktorí tu vykrikujú, že teraz treba skončiť, chodia 
celé zasadnutie po kávach, po stretnutiach, vynechajú polku hlasovaní a teraz sa 
ponáhľajú domov. Ja si myslím, že ak toto sledujú naši občania, nech si pozrú 
hlasovania a nech vyhodnotia kto tu čo robí. Lebo nie je problém, že tu ľudia diskutujú 
na to sme tu, aby sme diskutovali, aby sme hlasovali. Ale problém je, že tu niekto robia 
partizánčinu, kabaret a cirkus. A ja nemôžem sa s tým stotožniť, že vy chcete ísť domov. 
Tak potom vráťte výplatu a choďte domov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Mám procedúru a toto dúfam, že 

napravím aj to, že možno niektorí nepočuli to, čo som povedal na mikrofón, aj napravím 
to, čo chce pán kolega poslanec Lörinc. Naozaj jednou vetou mu chcem odpovedať, že 
okej, niektorí tu sedia a chcú ísť domov, ale na rozdiel od vás nie všetci sú, nemuseli 
vziať dovolenku, hej, lebo vy ste dovolenku nemusel vziať, hej a beriete plat starostu. 
To len o tom potom, hej, ale nechcem sa s vami do toho púšťať. To len aby sme si 
naliali čistého vína a dávam procedurálny návrh, aby som vám vyhovel, lebo nechcem 
nikoho naštvať, aby mohol pán Pavelčák do 3 min. odpovedať, do 5 min. odpovedať 
poslancom, odpovedať poslancom na otázky. Ja sa ospravedlňujem, ja som nikoho 
nechcel toto, ale pokladal som to za slušné, aby sme stihli do 8-mej tento bod, nakoľko 
tu zamestnanci sú od rána. O nič iné mi nešlo. Ja som nikdy nechcel skončiť skôr 
zastupiteľstvo, nikdy. Takže poprosím hlasovať o vystúpení pána Pavelčáka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, precedens robí precedens. No lenže sme v bode 51, ak sa 

chcete vrátiť k bodu 51, tak nejakým, teda k bodu 50, tak si proste treba povedať, že tam 
treba postupovať podľa rokovacieho poriadku, tam nejaká, presne tak, je tam niečo, čo 
sa treba vrátiť potom k tomu bodu, keď už to chceme aspoň trošku mať tak, ako nám 
hovorí rokovací poriadok. Ale prosím, toto je príklad toho, ako my dokážeme hlasovať a 
takýmto spôsobom. Čiže prosím napravte to, keď to, keď máte potrebu to napraviť, ale 
urobme to aspoň, čo najbližšie k tomu, čo nám ten rokovací poriadok umožňuje. Pán 
poslanec Matoušek nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Poprosím vás o počúvanie. Mám procedurálny návrh vyhlásenie 

predchádzajúceho hlasovania za zmätočné z tohto dôvodu, že bolo pre veľmi rýchlo 
prednesené a žiadam o to, aby predsedajúci stále zopakoval daný procedurálny návrh, 
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lebo keď pán Djordjevič predkladá procedurálny návrh, nie je zjavné, o čom máme 
hlasovať. To znamená, že ani teraz to nebolo zjavné a žiadam vás, aby sme hlasovaním 
vyhlásili to predchádzajúce hlasovanie za zmätočné a vrátili sa k naspäť k bodu č. 50. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Aj uznesenie je zmätočné, či procedúra je zmätočná?  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja zopakujem. Žiadam, aby sme hlasovali za zmätočné hlasovanie 

v bode č. 50 pri schvaľovaní daného uznesenia a vrátili sa k bodu 50 a otvorili diskusiu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme a uvedomme si, aké precedensy vyrábame 

každú chvíľku. A možno je to aj chvíľa na to, aby sme si povedali, že ten rokovací 
poriadok poďme zafixovať. 

 
Hlasovanie č. 81 -  za: 20, proti: 2, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, neplatné je hlasovanie, ktoré ste mali, ale teraz ma 

vrátite do rozpravy, keď mám byť prísny na vás. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Hovoril som, že sa máme vrátiť aj do rozpravy, tzn.... 
 

---Prerušený bod--- 
 
Bod č. 50 opätovné otvorenie bodu (pôvodné hlasovanie bolo vyhlásené za zmätočné) 
Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vynulujte prosím diskusiu, lebo sme v bode 50, technici, 

ďakujem. Verím, že sa nájde v tomto zastupiteľstve sila, ktorá ukotví rokovací poriadok, 
aby sme nerobili si takéto naprieky a poprosím pána náčelníka, aby skúsil, čo 
najstručnejšie odpovedať na cca tých 8-9 otázok čo bolo. 

 
p. Pavelčák, náčelník mestskej polície: Ďakujem za slovo. Takže na prvú otázku od pani 

Adamčíkovej ohľadom psíkov. Mestskí policajti odchytávajú psíkov na základe 
telefonických oznamov na 159 alebo na základe vlastných zistení. Máme 23 policajtov, 
ktorí sú vyškolení na odchyt psov, majú k tomu primerané materiálno-technické 
vybavenie a vozík na odchyt týchto zvierat. Môže sa stať, že výnimočne, výnimočne, že 
teda je útulok plný a neodchytíme zviera, resp. psíka, ale to je výnimočný prípad. Ale 
stať sa to môže. Občan sa vždycky môže obrátiť na číslo 159 a my nájdeme nejaké 
riešenie. Čo sa týka migrantov v lese, to myslím, pán Ihnát hovoril, nemám o to 
vedomosť. Situáciu monitoruje polícia, či už cudzinecká alebo policajný zbor. My im 
k tomu tiež asistujeme, ale bližšie opatrenia robí policajný zbor. Pán Lörinc, psy, to už 
som zodpovedal. Čo sa týka tých sťažností na Wuppertálsku ulicu, teraz konkrétne 
neviem, lebo nepovedali ste deň, hodinu a tak ďalej. Pokiaľ ten občan má pocit, že 
policajti nekonali, treba podať sťažnosť. Ja ju rád preverím a keď zistím, že policajti 
pochybili, tak ich potrestám. Ale na základe toho, že jedna baba povedala, prepáčte, ja 
to neviem robiť. Čo sa týka pána Petrovčika, tak ďakujem pekne za tú pochvalu. 
Foxhole pravidelne monitorujeme, momentálne v posledných dňoch tam problém nebol. 
Pokiaľ zistíme, zdokumentujeme a odstupujeme na MČ. Pán Babušík, čo sa týka 
telefónnej linky 159, môže sa stať, je to technický problém, to znamená, že občas linka 
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vypadne a taký čas sa dá zavolať na 158. Ináč to nevieme riešiť, hej, stáva sa to. Čo sa 
týka pána Karaffu, tak máme 322 kamier v súčasnosti, 32 kamier je, akoby som 
povedal, trvalo nefunkčných a občas sa stane, že niektoré vypadnú. Kamera  
na Univerzitnej a Mikušovej väznici, no pouvažujme o tom, myslím, že tam je problém 
s pripojeným, lebo nie každé miesto, ktoré my si myslíme, že je vhodné, sa dá pripojiť. 
Je tam problém dovedenia optiky a prenosu dát, ale preveríme to, zistíme, že čo. A čo sa 
týka tej osoby, rád by som vedel, o ktorú konkrétnu osobu to ide. Technický prostriedok 
na zabránenie odjazdu vozidla je donucovací prostriedok. To nie je sankcia. Takže 
policajti ho ani nemusia na auto nasadiť a môžu toho človeka riešiť. A teraz majú tu 
možnosť ho riešiť aj v rámci objektívnej zodpovednosti, nemusí mať za okienkom ani 
za stieračom teda predvolanie pre neprítomného vodiča. Ale keď mi poviete konkrétnu 
osobu, vozidlo preverím, zistím, urobíme opatrenia. Pán Matoušek, koncepcia rozvoja 
kamier atď., čo sa týka aj vytvárania nejakých ďalších podružných pracovísk, tak je to 
problém ekonomický. Všetko stojí nejaké peniaze. Toho roku nemám v kapitálových 
výdavkoch ani korunku na to a na to treba zhruba 10 tisíc EUR na to podružné 
pracovisko, treba tam doriešiť ešte prenos dát. Koncepcia existuje, príležitostne sme ju 
prepočítali, možnože nám nové kamery ani netreba, ale určite nám treba obnoviť staré, 
ktoré sú z roku 2005 a to by stálo odhadom asi 600 tisíc EUR. Ale budeme sa usilovať 
získať tieto peniaze, pokiaľ bude výzva z Úradu vlády pre prevenciu kriminality. Áno, 
pán Krcho viem, v tom prípade, čo sa týka vašich kamier, budeme urgovať spoločnosť 
Antik, ktorá v podstate má tam zrejme problém s pripojením, ale ďakujem veľmi pekne 
za tú pochvalu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak má procedúru. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Vážení kolegovia, prepočítal som to, vychádza nám najmenej hodina, 

hodina a pol rokovania. Môj návrh procedúry je taký, ukončiť rokovanie dnes dnešný 
blok a pokračovať zajtra podľa pozvánky. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Procedúra bola vyhlásená. Je 20:00, nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 82 -  za: 14, proti: 4, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže je 14 na 13 a už som zle rátal asi, takže toto prešlo. Sa 

ospravedlňujem. Takže áno, prešlo. Každopádne bod asi ukončíme a tak odchádzame 
alebo odchádzame? To sa dá sa to rôzne interpretovať. Ja to vnímam, že dokončíme 
bod, aby bol tento bod uzavretý. No, dobre som rozumel. Tak nech sa páči, sú ešte  
do rozpravy prihlásení v tomto bode pán poslanec Karaffa a pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Už áno, už by sme mali 

ukončiť, lebo už niektorým z tej únavy z toho preskakuje. Ja by som chcel povedať a 
potvrdiť, že v minulosti sme riešili s pánom náčelníkom nejakú sťažnosť  
na príslušníkov mestskej polície. Bolo to riešené a myslím, že aj k spokojnosti všetkých 
zainteresovaných strán mimo asi tých policajtov a čo sa týka toho vozidla, tak to 
zabezpečím a nebudem to menovať ďalej alebo teda vozidiel. Čo sa týka tej 
Univerzitnej ... môžem vás poprosiť, ešte chvíľu, sme len dvaja prihlásení ... čo sa týka 
tej Univerzitnej ulice, skúsim sa opýtať pána dekana na právnickej fakulte, majú 
internet, myslím si, že majú dobré pripojenie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz má ešte pán poslanec Petrovčik procedúru. 
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p. Petrovčik, poslanec MZ: Ja už vidím, že je to tu čistá groteska, ale chcel som aj kolegovi 
Špakovi, ktorému som kričal, že už len neúcta k tým ľuďom, čo tu už celý deň sedeli, 
išli domov, zase sa vrátili a v 51. bode som chcel ozaj riešiť ten problém, s ktorým tu 
prišli, lebo som bol oslovený. Tak ako kolegovia, vážne majte trošku úctu k tým hosťom 
a to vážne ako myslíte? Dobre, tak dávam, už vy sa rozhodnite, no tak ako. No ale tak 
pôvodne sme tu mali sedieť do 5-tej, potom že už nie, potom do 8-mej. Takže dávam 
procedurálny návrh, aby sme ukončili rokovanie až po bode 51, po prerokovaní  
bodu 51. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda procedúra na procedúru, takto ste si to želali, nech sa páči, 

hlasujte. Môžete hlasovaním aj neodmietnuť na druhej strane. Ale zdá sa, že vždy  
po 8-mej je zmätok.  

 
Hlasovanie č. 83 -  za: 20, proti: 3, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, v tejto chvíli a je funkčný stav, tak že prerokujeme 

bod 50 a prerokujeme aj bod 51 a potom ideme preč, aby sme sa ráno o 8-mej, ak som 
to správne pochopil a prečítal, videli. Všetkým je to jasné? Niečo pán Špak namieta. 
Verím, že pán poslanec Saxa si z nás nerobí srandu a chce povedať niečo k veci, čo sa 
týka takej procedúre bolo fajn. Aha, ok. Takže pán Fedoročko v bode 50. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán Pavelčák. Ja si uvedomujem, 

že ste tu behali a písali si otázky, tak vám unikla moja otázka, ktorú som na vás dal 
a chcel by som vás poprosiť, viem, že v meste Košice je 322 kamier a mňa by 
zaujímalo, koľko z tých kamier spĺňa požiadavky legislatívy, aby mohli byť použité aj 
v novom roku 2024, pretože tam je tá legislatíva prísnejšia na to, že to nesmú byť čínske 
kamery, určité typy kamier atď. Aby sme vedeli, čo nás čaká ďalší rok, pretože pokiaľ 
mám dobré informácie, tak tých kamier, ktoré nespĺňajú tieto požiadavky podľa tejto 
novej európskej legislatívy, je niekoľko desiatok, čo môže byť problém a môže 
znamenať aj veľký finančný výdavok v ďalšom roku a bolo by fajn, aby sme vedeli, 
koľko z tých kamier bude možné používať aj v ďalšom roku na monitorovanie 
bezpečnosti a uchovanie záznamov z nich. Ja viem, že teraz mi to neviete povedať, ale 
skúste sa potom popýtať kolegov a dať nám tú informáciu, lebo je to dosť dôležitá 
otázka finančného dopadu a z hľadiska tej funkčnosti, bezpečnosti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pán náčelník. 
 
p. Pavelčák, náčelník mestskej polície: No tak, ako hovoril pán Fedoročko, ja mám 

informáciu teda, že všetky kamery sú ok, ktoré sú funkčné, ale túto informáciu novú, 
ktorú ste mi dali, ja overím a budem vedieť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa faktická. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, chcel by som sa opýtať ešte jednu otázku, 

no teda, ale asi, keď začnem sa pýtať, že prečo tých 30, vyše 30 kamier nefunguje a 
nechcem to rozoberať jednu po druhej, to si môžeme nechať na inú debatu, ale zaujíma 
ma, lebo dostal som takú otázku, resp. aj takú sťažnosť, ako je to na predstaničnom 
námestí. Je tam kamera a funguje v tejto chvíli alebo je ich tam viacej? Áno je 
a funguje. Dobre, ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sme vyčerpali všetky otázky a nebudeme sa  
k tomuto bodu vracať, pokúsim sa ... môžem už? Uzatváram. Nikto nechce viac? Fajn, 
táto diskusia je uzavretá. Poprosím teda návrhovú komisiu, nakoľko ste mali zmätočné 
vyhlásenie, ešte raz. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 7 ods. 1 Štatútu mesta Košice berie na vedomie Odpočet plnenia koncepcie a 
riadenia rozvoja Mestskej polície mesta Košice plnenie uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12.-13. decembra 2019. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 84 -  za: 24, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol schválený. 

- - - 
 

Bod č. 51 pokračovanie v prerušenom bode 
Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti 
konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach 
 
p. Polaček, primátor mesta: A postúpime na bod č. 51, ktorým je Odpočet plnenia stratégie 

mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Petrovčik. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Chcem sa aj poďakovať kolegom, že 

prehodnotili svoj prístup a vážne prejavili úctu k tým hosťom, ktorí sedia tam vzadu 
hore. Ja  priznám sa, nie je mi to príjemné tu zotínať krky štatutárom alebo riaditeľom 
nejakých podnikov, ale viete o akú tému ide. Ja som to inicioval už na ostatnom 
zastupiteľstve. Tam to myslím, teraz narážam na Stredisko sociálnej pomoci mesta 
Košice na Garbiarskej ulici. Máme tam veľký opakovaný problém, ktorý sa už ťahá, už 
minule myslím o 3 hlasy neprešlo, som tam dal to uznesenie o odvolanie pani riaditeľky 
Slovikovej. Ja pevne verím, že nemusím ja tu čítať tie listy, že každý viete čítať, každý 
ste to mali v materiáloch, čo sa všetko tam odohráva, odohrávalo a odohrávať ešte asi 
bude, kým nespravíme nejaký zásadný krok. Poviem len toľko, že budem predkladať 
samozrejme alebo rovno už predkladám uznesenie, ktoré o chvíľku prečítam, ale najprv 
dajme slovo ozaj týmto pracovníčkam tohto zariadenia z Garbiarskej ulici, lebo minule, 
keď sme túto tému otvorili, tak bola argumentácia zo strany vedenia mesta, že to sú 
anonymné podnety, to vlastne to tak nie je a keď sa aj sťažujú nejakí zamestnanci to 
vlastne nie je problém, kým sú klienti spokojní, ale tu už v materiáloch vidíte, že tu sú 
už aj klienti. Môžete si to vlastne všetko pozrieť a už nehovorím do histórie, tu čo sme 
pozerali a ešte čo bolo predmetom tej kontroly ešte, ktorú kontrolór robil pán Hlavný 
kontrolór mesta, ale to už je história. K tomu sa nechcem vracať. Skôr sa bavme o tom, 
čo nám vlastne tentokrát tvrdia títo prítomní zamestnanci, ktorí zastupujú, aspoň podľa 
materiálu, takmer 30 ošetrovateliek, tzn. takmer všetky ošetrovateľky z tohto zariadenia. 
Majú proste pocit, že sa tam robí mobbing, bossing, nefungujú veci, sú 
poddimenzované, proste 1 ošetrovateľka na takmer 50 ležiacich klientov. Ale buďme 
takí láskaví a dajme slovo, pani Nováková alebo kto bude vystupovať. Ďakujem. Takže, 
ak je všeobecná zhoda. 
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p. Polaček, primátor mesta: Faktická, pán poslanec Krcho a faktická, pani poslankyňa 
Iľaščíková. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Nadviažem na pána 

Petrovčika, táto debata už prebiehala niekedy okolo obeda, keď bolo Slovo pre občanov 
a bolo povedané, neviem, či je mesto Košice alebo referát, ktorý ma na starosti mestské 
podniky, mal zabezpečiť, aby v tomto bode tu bol zástupca, keď nie riaditeľka, 
asistentka riaditeľa alebo zástupkyňa riaditeľky z tohto Strediska sociálnej pomoci 
mesta Košice z Garbiarskej 4, aby tu bola a nejakým spôsobom obhájila alebo vysvetlila 
to, čo sa tu dialo, čo sa tu deje, čo je spomínané pánom starostom. Otázka znie, je tu 
niekto? Lebo ja ... zástupca, tak by som bol rád, ak je tu zástupca alebo vedenie, niekto 
z vedenia, aby vystúpil a potom následne uvidíme, ako bude ďalej. Ďakujem veľmi 
pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka strediska sociálnej pomoci, od rána tu ľudia sú v rámci 

riadenia tohto podniku, ale prepáčte mi, ale ešte má tu slovo pani poslankyňa 
Iľaščíková, pani námestníčka. Ak má reagovať stredisko, ja si myslím, že najprv si 
povedzme podnet, čiže ak má niekto vystúpiť, povedzme si meno, aby sme ho zavolali 
k mikrofónu a následne sa vyjadrí stredisko sociálnej pomoci. Takže pani poslankyňa 
Iľaščíková ešte faktická. Nech sa páči. 

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ. Faktická poznámka. Proste problém, ktorý sa tu rieši alebo 

ohľadne aj pani riaditeľky, to nie je nejaký nový problém, je to dlhodobý problém. Tak 
isto boli zamestnanci, ktorí sú uvedení, nebudem teraz meno uvádzať, dostal podnet 
vtedy aj pán kontrolór, novinári, písali sa o tom články, zamestnanci aj tí, ktorí už 
nepracujú v danom zariadení, podali podnet na magistrát do podateľne, kde bol podnet 
otvorený, nebol riešený, bol stiahnutý, sú uvedené mená, zamestnanci, ktorí už 
nepracujú, ktorí odišli z tohto zariadenia sú ochotní prísť vypovedať. Lebo problémy, 
ktoré tam vznikali a spôsob, akým alebo prístupom pani riaditeľky, proste sú ochotní 
prísť, povedať a postaviť sa za to, čo napísali a aké podnety, či už posunuli pánovi 
kontrolórovi na základe čoho bola vykonaná kontrola a netvárme sa, že toto je nový 
problém. A ma to mrzí, že v podstate tieto veci sa vôbec zo strany magistrátu neriešia a 
skôr mne to tak príde, že pani riaditeľka je krytá tu niekým z magistrátu. Pretože keď 
zoberieme obdobný problém, ako sme mali my v dopravnom podniku u pána Padyšáka, 
tak tam sme ho zakaždým chceli odvolávať, ale tuná je reálny problém 
so zamestnancami a proste je ticho. A pani Sloviková si naďalej nechodí na 
zastupiteľstvá, vyzývali sme ju aj po kontrole, keď bola kontrola zo strany kontrolóra, 
aby prišla na zastupiteľstvo, aby vysvetlila aj to, keď sme sa dozvedeli, že jej bol 
zrekonštruovaný byt a všetky také všelijaké nejasnosti, aby prišla. Nebola ochotná 
a prísť dodnes na zastupiteľstvo, ani jedno mestské, aby zodpovedala otázky, ktoré sme 
mali. Takže sa tu netvárme, že toto je nový problém nejaký a že o ničom nevieme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. Bolo to zaujímavé rozprávanie. Ja 

som si to chcel vypočuť. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ja si myslím, že odvolávať 

niekoho bez toho, že by tu bol prítomný a mal priestor a príležitosť sa nejako obhájiť, 
keďže obvinenia padajú vyslovene na jej osobu, nie na jej zástupcu ... sú tu jej 
zástupcovia, ale obvinenia padajú na adresu jej osoby. Preto som za to, aby  
na najbližšom zastupiteľstve bol vložený tento bod špeciálne do rokovania, bola 
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prizvaná pani riaditeľka, aj všetky strany a aby sme mali objektívny pohľad na názory 
oboch strán. Myslím si, že takéto odvolávanie si zaslúži jednu serióznu diskusiu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakuje pekne. Pán poslanec Petrovčik, ja vás poprosím, 

procedurálnym návrhom, neviem koho mám zavolať presným menom. Keď môžete 
prosím. Teraz ešte pán námestník, procedurálny návrh, prepáčte. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Vzhľadom na to dámy a páni, vzhľadom  

na to, že sa tu bavíme o veciach, ktoré spadajú aj do starostlivosti o klientov, ja reálne 
navrhujem procedurálny návrh, aby po tom, čo si vypočujeme tých, ktorí dnes prišli tu 
pred nás prestúpiť, sme tento bod aj s tým návrhom, ktorý predniesol pán poslanec 
prerušili, aby sa najprv stretla komisia pod vedením pani Adamčíkovej, ktorá chcela 
prerokovať tieto návrhy, ale nemala ich doteraz, tak ako aj pán riaditeľ povedal, že 
nemali sme tieto informácie, aj samotní protestujúci povedali, že ich doručili až 
v pondelok, tak aby táto vecne príslušná sociálna komisia prešla všetky tieto podnety 
a odporučila, respektíve prišla s tým, ako sa má zariadiť MZ. Ďakujem. Toto je môj 
procedurálny návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Každý rozumel tomu to procedurálnemu návrhu? 

Môžem dať hlasovať. Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 85 -  za: 13, proti: 2, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, druhý procedurálny návrh pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Takže poprosím, dávam procedurálny 

návrh, aby mohla vystúpiť zástupkyňa zamestnancov tohto zariadenia a podotýkam, že 
ja neviem, akú máte garanciu, že zajtra, pozajtra alebo o mesiac, o 2 tu príde pani 
Sloviková, keď ona už vyše roka nechodí do práce, tak ja neviem, na základe čoho ju tu. 
No raz je PN, raz je na liečení, raz je na dovolenke a v podstate, však nech vám 
porozprávajú zamestnanci. Ja tu nebudem ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Procedúra teda bola vyslovená. Nech sa páči, hlasujte 

prosím. Aby vystúpil zástupca, pani Nováková. 
 
Hlasovanie č. 86 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, štandardne diskutujúci majú 3 min.. Prosím skúste 

vojsť do tohto časového limitu. Následne by som dal slovo pani poslankyni 
Adamčíkovej ako predsedníčke komisie a potom je tu technický riaditeľ, ktorý by 
vystúpil. Alebo ekonomický riaditeľ, pardon. Nech sa páči kolegyne, máte slovo. 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: V prvom rade by som chcela povedať, mám veľmi 

rada túto prácu. Robila som v zahraničí viem, o čom to obnáša. Konečne po mnohých 
rokoch som sa odhodlala, že ostanem na Slovensku. Nastúpila som do domova 
dôchodcov. Tých starkých milujem, máte všetci rodičov. Keď viete, čo to je ležiak, keď 
viete ľudí, čo sú s preležaninami, dementní, ktorí sú odkázaní na to, že jednoducho len  
s vami komunikujú a máte ich na starosti 36, z toho je 15-16 ležiacich, ktorí sa proste 
nepohnú bez vás. Máme na smenách, na 5-tich poschodiach 6 opatrovateľky, ale zato 
máme 10 sociálnych, ktoré sedia a nerobia nič. Ktorá je schopná za mnou prísť  
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do kúpeľne, keď ja kúpem ležiaka a povedať mi, z 23-ky ti zvoní na teba klient. Čo 
mám robiť? Mám ho pustiť, mám ísť ku tomu, lebo ho treba prebaliť. Toľko, čo jedných 
poprebaľujem, už mi treba prebaľovať druhých a manager príde a povie, smrdí vám to. 
No prepáčte, hovno ľudské smrdí každého a tých starkých obzvlášť. Koľkokrát sa stane, 
že ja tej pani, ktorá na mňa kričí, prosím vás, som sa pokakala, poviem nemám čas, 
musíte počkať, lebo som sama a neviem ju preložiť. Neviem ju preložiť, lebo ma 
reumu, neviete ako ju chytiť, lebo keď začne kričať, počujete ju na Námestí Maratónca 
Mieru a neviete si pomôcť, lebo aj tá kolegyňa dole, ktorá mi príde náhodou pomôcť, 
nemá v tom momente čas, lebo tiež má iných klientov. Keď 50-krát poviete 
dementnému, ktorý vyjde a blúdi po chodbe a vy máte aj inú robotu, len ho odbijete  
s tým, že tak sa vráťte do izby, ja potom príde ku vám a sociálna vykukne a povie no 
však choďte, choďte a vráti sa naspäť a sadne si na stoličku. Nehnevajte sa, to už je 
vrchol arogancie. Niekedy tento podnik mal meno, teraz keď spomeniete Garbiarsku, sa 
ľudia chytajú za hlavu. Príde nová kolegyňa, viď včera prišla pani Filipínka, ktorá ledva 
rozprávala slovensky, bola milá. Už viacej neprišla. A takých bolo za 4 mesiace 
neúrekom tých ľudí bolo, buď boli alkoholici, ktorí prišli, lebo inú možnosť nemali,  
za druhé je tam platové ohodnotenie asi také ... ja mám výplatu, robím tam 5 mesiacov 
síce, moja výplata je 600 EUR. Je to výsmech, lebo upratovačka má 620. 600 EUR 
robím smeny, robím nočné. Ja nepotrebujem, aby ma nejaká vedúca chválila. Choďte  
na oddelenie, opýtajte sa tých ľudí, aká je tá opatrovateľka, či je milá. Mňa volajú  
na oddelení slniečko. Každého prídem, každého pohladkám, každému sa snažím dať to, 
čo môžem. Myslíte si, že si to niekto váži? Nie. Minule sociálne sedeli dole všetky. 
Podotýkam všetky a ja som 7-mich na vozíkoch postupne z 3. poschodia niesla dole, 
aby boli na vzduchu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prepáčte, vás preruším. Prvé 3 min. vám uplynuli. Ak dovolíte, 

položím za všetkých jednu konkrétnu otázku. Prosím nehovorte o svojej práci, 
nehovorte o tom ako vás, ako vy ju máte rada, ako chcete pomáhať. Prišla ste s tým 
alebo vyvolali ste dojem, rozumiem tomu asi správne, že pani riaditeľka niečo nerobí 
správne. A prosím, povedzte nám stručne 3 vetami, čo je najväčší problém pani 
riaditeľky, nie systému, lebo systém k tomu poviem potom pár slov ja. 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Vy poviete systém. Mali sme kolegyňu, ktorá 

nastúpila, ktorá mala VŠ išla robiť opatrovateľku. Ozvala sa pani riaditeľke, že aj  
3 na poschodí je málo, my sme tam po 1. Podotýkam po 1 - 36 ľudí, že aj 3 sú tam 
málo, do hodiny mala výpoveď. Už nemáme inú možnosť, nikto sa nás nezastane. My 
sme tu neprišli zo srandy. My sme tu prišli spolu kvôli tomu, že nie je iná možnosť a 
ešte k tomu máme odbory. Samozrejme, kto je vedúcou odborov? No pani manažérka, 
ktorá nás má na starosti. Ako môže, však to je stret záujmov. Ako to môže byť vôbec 
možné. Potom kto sa vás tam má zastať? A zakaždým vás odbijú. A nedajbože sa 
ozvete, tak máte výpoveď. Mne už to je jedno, ja už tú výpoveď mám pripravenú a idem 
do iného domova. Do toho, čo ste nedávno otvárali a ste povedal, že vám záleží, aby 
boli spokojní klienti aj pracovníci. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vás opäť preruším. A položím vám ešte raz tú istú otázku. Prosím, 

musíte povedať niečo konkrétne, aby sme rozumeli. Lebo viete, ja nechcem odpovedať 
za kolegov, ale ja si pamätám, dnes to už bolo niekoľkokrát povedané na finančnej 
komisii my sme škrtli všetko aj peniaze pre policajtov, aj peniaze pre toto stredisko. 
Proste všade sa škrtalo a nie tisíc, nie desaťtisíc, to boli mnohé peniaze, či mi ten rozvoj 
istým spôsobom my si to uvedomujeme v rámci systému, že peňazí je málo. Čiže 
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prosím, vy musíte proste povedať nám konkrétne, v čom je pani majiteľka zlyhala. 
 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Ale však ona to má zmanažovať. Na to je tam 

riaditeľka. Pod riaditeľku spadá naša vedúca, naša manažérka, máme 8-10 sociálnych, 
ďalšiu sme prijali, manažérka kvality. Manažérka kvality čoho? Či majú dobre plienky 
alebo nemajú? Lebo nechápeme načo je tam ďalší človek, keď tých ľudí nemá kto 
prebaliť. Tu je ten problém. Ako potom načo sú riadiaci pracovníci. Ja mám povedať 
svojej riaditeľke, že prosím vás, urobte to tak alebo urobte to tak. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ok. Ja vás opäť zastavím. Nechcem vám dávať školenie, ale áno, 

manažérka kvality existuje v tomto podniku a viete prečo? Lebo nám to káže zákon. 
Toto sú funkcie zo zákona, ktoré musíme dávať. Ale pán poslanec Schwarcz má 
procedurálny návrh, musíme mu dať mu slovo. Nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. No ja som vnímal to vystúpenie asi podobne ako 

ty pán primátor, tak som chcel dať priestor časový, že či sa dostaneme k podstate veci. 
Môj procedurálny návrh je na predlženie času, keďže som myslel, že po 3 min. to 
stopneš. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nechcel som. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Takže ak môžem poprosiť procedurálny návrh, aby dostali 

zamestnankyne 5 min. na vystúpenie od teraz. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ok. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: A poprosím naozaj k podstate veci. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Takže ešte nech sa páči raz kolegovia musia 

hlasovať. Taký bol návrh. Nie ešte počkajte, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 87 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, nech sa páči, ešte máte slovo. Kolega navrhoval, aby 

ste dostali obidve, keď máte chuť, tak si obe využili ten čas. Takže nech sa páči, máte 
ešte raz čas. Nech sa páči. 

 
p. zamestnankyňa SSPmK: No napríklad, mne sa nepáči to, čo sa teraz stalo naposledy, že 

pani riaditeľka dlhodobo nebola práci. Na to ona prišla, samozrejme chcela byť  
za dobrú, išla za klientami. Nám sa ani toľko nevenovala, len sa pýtala, že či sú 
spokojní a hovorila im ako klienti hovorili, že my nechodíme, keď zvonia, že dlho 
musia čakať. Čo urobila, zazvonila. Vedela, že sme po jednom vedela, že sama aj 
kúpeme, všetko robíme, prebaľujeme a čakala a 11 minút, 11 minút, keby spadla tá pani, 
čo by ste urobila? To proste ide o to, že my nemáme pravdu, my nerobíme tak, ako ona 
si to predstavuje a to je celý problém, že my sme na poslednom mieste. Ako dobre, nech 
majú aj starci ako právo, lebo aj my budeme starí, ale z jednej strany treba pozerať, že 
ten mladý človek, čo je pri nich, nemôže 1 človek toľko ľudí obsluhovať. Páni poslanci, 
musíte to uznať, nedá sa to. Pozrite, máme 5 poschodí a na 3 poschodiach robíme  
po samej. Počkajte, pred 5 rokmi, jak som tam nastúpila, bolo takto. 1 opatrovateľka 
robila na 3. poschodí, mala 3., 4., 5. všetci tam boli sebestační ľudia a boli tam možno  
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4 ležiaci, ktorých sama dala. Nebol v tom problém, lenže teraz sa stavy tých starcov 
zhoršili, prijímajú sa samí takýto imobilní ľudia a jednoducho sú 10, po 10, po 15 ľudí 
na každom poschodí, 3., 4., 5., na každom poschodí a stále sme tam teraz akože na 4., 5. 
po 1 na jednom poschodí. 2. poschodie detto to isté, 1. Takže iba 1. poschodie a 2. 
poschodie sme po 2. Teraz prišli kolegyne z denky a povedali, že majú už ako-tak 
povedané na 2. poschodí bude 1 kolegyňa robiť, ale zasa len po samej, že ju presúva. 
Takže ja neviem a sa pýta, nie po dvoch? Nie. My to nevládzeme. Už jeden náš kolega 
skolaboval, prišla RZP-čka, zobrali ho. Jednoducho psychicky to už nedal a odpadol. 
A klienti nás volali a povedali, poďte sa pozrieť, máte tam odpadnutého človeka. No 
a čakáme, keď my všetci odpadneme? Alebo sa dáme vypísať. Ja mám tiež ešte páru 
rokov do toho dôchodku, tiež si chcem ešte užiť normálny, dôstojný koniec mojej 
kariéry. Hoc to nie je kariéra, lebo ja to beriem ako poslanie pomáhať. Ale to 
neznamená, že teraz ma niekto bude využívať a nebude brať moje úvahy do ... proste 
netoleruje to, čo my hovoríme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, ak dovolíte, by som nechal faktické a nejaké 

otázky konkrétne na vás. Takže nech sa páči, sú tu 4 faktické. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som v prvom rade na dámy a kým si 

rozmyslíte otázku, nie som tak zbehlý v zákone o sociálnych službách, ale pokiaľ viem, 
sú klienti rôznych kategórií. Tie najťažšie prípady sú kategória 5 alebo 6 a tam je 
zákonom určené, že koľko má byť alebo koľko 1 opatrovateľka zvládne klientov. Čiže 
viete mi povedať, koľko je zákonný limit na takéto, na ležiacich pacientov, lebo pre mňa 
ako pre laika 1 opatrovateľka na poschodie, kde spomínate, že je 30 až 36 klientov, je 
proste ... som zhrozený. Som zhrozený, ale keď ešte môžete, ja dopoviem a budete 
odpovedať. Čiže chcel by som vedieť, že koľko je ten limit a ide o to, že áno, stav 
sociálnych služieb je na Slovensku dlhodobo zanedbaný. Áno, súkromní zriaďovatelia 
pokiaľ ja viem si vyberajú tie čerešničky, čiže tých najlepších pacientov a nám končia 
tie najťažšie prípady. Ale na druhej strane, na to tam je manažér, aby splnil zákonné 
nároky. Čiže ja mám otázku, že spĺňa toto zariadenie zákonné nároky a zákony alebo 
nespĺňa? 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Nespĺňa. Dneska som bola v zariadení v Krásnej. Sú 

tam na smene na 26 ľudí 3 opatrovateľky, z toho tam majú 4 ľudí na vozíkoch. Ostatní 
sú sebestační, ktorí sa vedia osprchovať, umyť, obriadiť a sú tam 3 na 26 ľudí. Tuná  
na 36 ľudí je 1. Ťažké prípady, pozor, ťažké prípady. Kto sa o vás niekedy, keď máte 
rodičov, keď ste sa niekedy starali o takého bezmocného, ktorý vám nepomôže s ničím a 
sa máte oňho starať, vyskúšajte si to. Len jedného. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za odpoveď. Ďalšiu otázku má pred sebou pán 

poslanec Kundrát. Nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja teda tiež nie som 

nejako expert a predpokladám, že aj to, čo sa pýtal, ja rozumiem, že porovnávate  
2 zariadenia, ktoré ste na Slovensku videli. Neviem, že či je teda je to odpoveď na to, že 
či to pôvodné to, v ktorom ste momentálne spĺňa daný zákon, ale to, čo som chcel 
povedať ja a vaša kolegynka to teraz povedala, že teda nie je to nejaká kariéra, ale je to 
poslanie. A ja som vám chcel poďakovať, že to robíte, lebo myslím si, že vám za to 
málokto kedy dá ďakuje a za tie peniaze a za tú prácu, ktorú to robíte, možno to pozná 
len ten, kto mal nejakého blízkeho v takom zariadení alebo to nejakým spôsobom robil. 
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Takže chcel som vám za to poďakovať a čo som chcel povedať je, že naozaj my sa ale 
chceme rozprávať o tom, že či sú nejaké relevantné dôvody na odvolanie tejto 
riaditeľky, tzn., že v konkrétnych veciach v ktorých pochybila, konkrétne veci, kde by 
ste si vedeli predstaviť, že dôvody na odvolanie tejto riaditeľky. Ďakujem. 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Tento problém je dlhodobý, nie je teraz momentálne. 

Ten problém je dlhodobý, tzn., že sa nerieši, o tomto stave vedia, že takýto stav je. A nič 
sa nerobí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ok, ďakujem pekne. Teraz má otázku pani poslankyňa 

Kovačevičová, nech sa páči. Skúsme 1 vetou odpovedať, aby sme ... 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Niečo v podstate asi viacerí s údivom 

počúvame tieto slová, ktoré sa ťažko vôbec počúvajú a nejak vstrebávajú, pretože 
hovoríte, že na 36 klientov je 1 pracovník. Určite to nie je v súlade s legislatívou, ale 
mesto Košice, v podstate ste zriadený mestom Košice, máme vedúcu sociálneho 
referátu alebo oddelenia, čiže možno by sa potom neskôr mohla ona vyjadriť, koľko 
máte zamestnancov celkový počet, čiže keby ste nám vedeli, čiže máte ten prehľad, 
koľko vás je celkovo v organizácii. 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Opatrovateliek je tam 34, z toho je stále niekto  

na PN-ke, lebo stále má niekto problémy, potom z toho počtu ešte máme kuchynkové 
takzvané, ktoré sú takisto vedené ako opatrovateľky, ale túto prácu nevykonávajú 
a hovorím, prídu tam ľudia, ktorí sú tam 1 deň a odchádzajú. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre, čo sa týka prideľovania 

klientov k vám do zariadenia, je štandardný postup, že vlastne rozhoduje mesto Košice. 
Čiže takto sa vlastne dávajú papiere, najprv na mesto Košice, čiže mesto má prehľad 
o tom, akí klienti sú umiestňovaní v zariadení. 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Z časti má, lebo veľakrát je to tak, že rodina napíše 

človek je sebestačný fungujúci a príde, je to ležiak, ktorý je dementný. Je to úplne niečo 
iné. Človek, ktorý je samostatný a človek, ktorý je dementný. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ok. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Čiže ja by som potom poprosila 

neskôr, keby vystúpila aj pani vedúca referátu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, faktická je 1 minúta. Kľudne položte otázku, ale prosím 

položte otázky, odpoveď, aby sme netočili v otázkach. Minútu máme na faktickú.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre, v podstate lebo keď hovoríte  

o takých skutočnostiach, že teda my sme tu pochopili, že tento stav pracovníkov je 
poddimenzovaný, ale určite by sme si potrebovali vypočuť aj to relevantné aj tú druhú 
stranu. Ja by som neskôr poprosila o vystúpenie pani Dudovú, ak je tu, aby sa vyjadrila 
k týmto veciam, pretože táto organizácia spadá pod mesto Košice. A toľko z mojej 
strany. Ťažko sa počúvajú tieto veci, ale potrebujeme si vypočuť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, ďakujem pekne. Faktická ešte, nech sa páči, pán poslanec 
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Schwarcz otázku, ak má na dámy. Nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja položím 2, aby 

potom tú minútu som mal komplet. Prvá otázka, v týchto zariadeniach zo zákona 
povinná supervízia externého supervízora. Chcem sa opýtať, či, tento supervízor by mal 
rozprávať jednak s vami, myslím, že je to raz za pol roka a takisto vlastne má v správe 
uviesť, či spĺňate presne tie normy, ktoré už načrtol aj kolega a ktoré v podstate sú, hej, 
počty pacientov na počet na počet personálu. Čiže sa opýtam, či sa takéto supervízne 
správy dostali na magistrát alebo či nimi disponuje zariadenie a či títo supervízory 
rozprávajú aj s vami, keď sú na supervízii. To je jedna, počkajte ešte. A druhá vec. 
Keďže tu zazneli termíny ako mobbing, bossing, chcem sa teda opýtať, či vy z vašej 
praxe máte takúto skúsenosť, tzn., že sa s vami jedná v nejakom nátlaku alebo sa na vás 
kričí alebo sa jedná nejednotne, čiže niekto zamestnanci niečo môžu, niektorí nemôžu 
atď. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, chceli ste vstúpiť. 
 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Môžem hovoriť? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Na to, tie supervízie boli pred COVID-om pravidelné, 

boli ako povinné, tam sme sa zaoberali istým problémom, istým klientom, kde to 
skončilo, supervízorka nepovedala. Podľa mňa to povedala riaditeľke, lebo väčšinou 
tam aj potom sedela alebo povedala to našej nadriadenej, ale my odpoveď na to, že bolo 
prehodnotené, stále to povedala tak supervízorka, čo sa mi tu bavíme, nepôjde von. 
Takže tak sa aj podpisovalo. Takže ja vám len toto poviem. Čo ste tam ešte sa pýtal? No 
áno, sú, niektoré môžu, niektoré viac, no ja by som to tak povedala po slovensky. 
Niektoré viac chodia niekomu do zadku tak tí môžu viac. Inakšie to neviem povedať. To 
sa deje v každej firme, to viete, sú donášačky, sú bonzáčky, sú také, čo sa jednoducho 
boja povedať, lebo už ma... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ok, poďme ďalej prosím. Keď už sme začali. Prosím, sú nejaké 

otázky relevantné na dámy v tejto chvíli? Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja mám 3 otázky, z toho 2 na dámy. Dneska, 

keďže sa táto téma otvorila, tak sa niektorí zamestnanci ozvali a poslali nejaké 
informácie. Je pravda, že pani riaditeľka takmer rok nebola v práci, že pracovala online, 
že ste ju rok nevideli v práci? Je to pravda alebo nie? 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Je to pravda, je to pravda, áno. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre  Je pravdou, že pani doktorka 

Jarabáková, ktorá poberá kapitácie na jednotlivých pacientov, ktorí sú u vás ležiaci atď. 
a všetci pacienti sú pod ňou a sú prepoistený po dňoch alebo sú pod jej správou, 
vyšetruje týchto pacientov cez telefón, že neprichádza osobne na obhliadku pacientov? 

 
p. Nováková, zamestnankyňa SSPmK: Áno, áno je to pravda. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže okej.  
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p. Nováková zamestnankyňa SSPmK: Niektorých ani v živote nevidela. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čo si myslím, že nie je správne, ale to už 

dnes nie je na mojom rozhodnutí a 3. otázka je skôr na vedenie magistrátu. Neviem, či 
to je pravda, preto sa pýtam priamo vás ako z prvej ruky. Je pravda, že pani riaditeľka 
Sloviková býva v sociálnom byte? Ja ju nepoznám, ja ju nepoznám, ja som ju v živote 
nevidel, čiže ja sa pýtam normálne vedenie mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie je to pravda. V sociálnom byte nebýva, to je po prvé. Po 

druhé. Chcem vás len, chcem vás ... to nie je sociálny byt, to je byt .... 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, je to služobný byt za 150 EUR? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, služobný byt. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ok. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči poďme ďalej. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže benefitný byt. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne, ale ja by som sa 

spýtal pána kontrolóra, ktorý tam vykonával kontrolu, či v podstate zistil porušenie 
zákona, lebo toto je dôležité v rámci vykonávanej kontroly, či sú porušené tieto zákony, 
lebo dámy tu deklarujú, že sú nejaké porušené v rámci opatrovateľstva. Nie som 
odborník v tejto danej téme. Skúste nám zodpovedať, aké boli vaše zistenia v rámci 
tohto. Lebo vy ste povinný, ak ste zistili nejaké tie pochybenia, tak ste povinný podať 
nejaké tie ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, dokončíme tak, ako sme si scenár dali. Dokončíme 

otázky na dámy, potom vystúpi ekonomicky námestník a potom môže vystúpiť pán 
kontrolór. Aby sme ucelili otázky tak ako prichádzajú, dobre? Prosím. Takže pán 
poslanec Krcho má nejakú konkrétnu otázku? Či posunieme sa? 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Nie tak ani otázka, ale bola tu 

otázka na dámy, či vedia koľko klientov vyplýva zo zákona. Ja som si to tu pozrel zákon 
448, druh zariadenia sociálnych služieb pre seniorov nad 50 % stupeň 4 a 6 alebo  
pod 50 %, 4 a 6, maximálny počet prijímateľov sociálnej služby na 1 zamestnanca 
pohybujeme sa od 2,3 až 2,5 na 1 zamestnanca a hovoríme o celoročnej pobytovej 
sociálnej službe. Čiže bola tu otázka koľko, tak sa bavíme o takomto čísle. Keby bolo  
5-6 ich v útulku na jedného zamestnanca, to len padali tu otázky, toto som si našiel, 
takže len toľko. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som laik samozrejme, trošku v pracovnom 

práve sa vyznám alebo pracovnoprávnych vzťahoch, ale ma zaujala jedna vec. Ak som 
to počul, čo ste hovorili, že 15 ležiacich máte vlastne na 1 dámu pripadá 36 v tých ľudí 
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vlastne, ktorí sú odkázaní, tak hneď som si predstavil školstvo trošku. Učiteľka, ktorá je 
v prvom stupni má 25 žiakov a tí sú vyslovene neležiaci, sú živí síce, ale vedia na WC 
atď., že žiaci. Druhý stupeň 30, hej a tu je 36. Fakt ako dámy všetka česť, ako toto čo 
robíte ako klobúk dolu a niečo by sa s tým malo urobiť. Lebo fakt je to neprípustné 
takéto niečo, aj pán Lörinc hovoril a sa človek zamyslí, tak je to neprípustné, lebo si 
neviem predstaviť, že tento zvracia, sa zadusí v zvratkoch a hneď vedľa neho sa tiež 
dusí a ktorého máte vybrať prvého. Komu zachrániť život, zdravie. No to si neviem 
predstaviť. Toľko som len chcel povedať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát, už sme niekde uleteli. Dovoľte aby som skôr, 

ako dám slovo pánovi ekonomickému námestníkovi, nech vám pán riaditeľ ešte povie 
ešte 3 vety navyše a prosím počúvajte ho pozorne. Verím, že pani Adamčíková nám dá 
za pravdu, aby sme si uvedomili, že sú odborné otázky a nie laické. Všetci to tvrdíme, 
akí sme laici. Takže pán riaditeľ, nech sa páči, najprv pár viet krátko. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Všetci tuná hovoríme, že nie sme odborníci. Bavíme sa  

o veľmi citlivých službách, kde je nevyhnutné naozaj si vypočuť odborníkov  
na sociálne služby. Poprosím, spravme to ako správni manažéri a tých kompetentných 
ľudí, ktorí nám k tomu vedia dať správne informácie, správne podklady, správne čísla, 
pozvime na pracovné stretnutie, kde si pripravia podklady a vám objektívne 
zodpovedajú otázky. Padajú tu otázky, obvinenia o zákonnosti, nezákonnosti nášho 
zdravotníckeho zariadenia. Som presvedčený, že spĺňame všetky zákonné povinnosti a 
aj na vyššie a snažíme sa získať ďalšie oprávnenia pre toto naše zariadenie: Ale naozaj 
je trištvrte na deväť, táto téma nebola avizovaná, nie sú tu kompetentní zamestnanci  
zo sociálneho oddelenia, ktorí by vám okamžite dokázali odpovedať. Máme tu síce 
zamestnancov alebo aj pracovníkov zo strediska sociálnej pomoci, ale dajme tomu 
prosím vás tú správnu štábnu kultúru. Spravme to profesionálne so všetkým, čo to chce. 
Poprosím vás. Zajtra tu nebude. Ale máme tu odborných zamestnancov strediska, ale ak 
si chceme zavolať pani Slovikovú, tak si dohodnime v nasledujúcich dňoch stretnutie, 
kde príde aj ona, prídu aj zamestnanci sociálneho oddelenia, pripravíme všetky 
podklady a veľmi radi vám zodpovieme odborné otázky, ktoré súvisia s tým ako 
prijímame klientov, ako máme skladbu klientov, prečo prijímame klientov, prečo sa nám 
zhoršuje stav klientov, prečo máme najhoršie stavy klientov, ako máme cenovú politiku, 
ktorú máme pre naše sociálne služby, aká je výška podpory zo strany mesta, koľko sú 
príspevky klientov a na toto vám všetko vieme zodpovedať. Ale naozaj spravme to tak, 
že si to, s tým nemáme problém. Veľmi radi ich privítame. Dohodnime si deň tak, aby 
ste sa mohli zúčastniť v čo najväčšom množstve, ale poprosím vás, tieto veci 
neprepierajme takto na verejnosti, ohrozujeme dôveru klientov v naše zariadenie a 
poďme si to upratať naozaj tak, aby ste mohli zhodnotiť a my vám dáme všetky 
podklady. Spravme to prosím vás takýmto spôsobom. Chcel by som navrhnúť niekoho, 
kto by si osvojil túto otázku, prerušme tento bod a naozaj v najkratšom možnom termíne 
z mojej pozície zorganizujeme za účasti všetkých tak, ako je tu uvedené. Supervízor a 
všetky kompetentné osoby, ktoré potrebujeme dostať na dané miesto, aby v danom 
okamihu zodpovedali všetky otázky tak, aby to bolo v dostatočnom predstihu a aj vy 
ako poslanci ste si vedeli na to vyčleniť príslušný čas so všetkými náležitosťami. 
Poprosím vás, pristúpme k tomu takto. Ďakujem vám vopred. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže ďakuje veľmi pekne. Na základe toho, že 
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teda máme naozaj všetci veľa otázok nezodpovedaných a nie sú tu prítomní všetci, ktorí 
by nám na tieto otázky vedeli kompetentne odpovedať a tak ako som povedala aj v tom 
predchádzajúcom svojom príspevku, že táto závažná vec si zaslúži serióznu diskusiu, 
prosím zahlasujme za prerušenie rokovania v tomto bode do najbližšieho zastupiteľstva 
a požiadajme pána primátora, aby prizval pani riaditeľku a všetky zúčastnené strany, 
aby sa mohli kompetentne všetci ku otázkam vyjadriť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 88 -  za: 8+1 (p. poslanec Lasky), proti: 10, zdržali sa: 11 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky bol za, čiže prosím 9. 10, 11 asi tak. Opravte 

prosím hlasovanie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ok, rozhodli sme sa diskutovať. Viete, ja som dal dámam slovo. 

Viete, ale prepáčte mi pani poslankyňa, ten argument, viete ako sami ste mnohí  
vo svojich úvodoch povedali, nie som odborník, nemôžme, nemôžte vy rátať, či je tam 
dostatok personálu alebo nie, aj toto zariadenie na svoje kontrolné orgány. To nie je tak, 
že si pani riaditeľka robí ako sa jej páči. Aj ona má kontroly, ona je dozorovaná a nielen 
mestom, nielen sociálnym oddelením, dostávame dotácie, máme kontroly, že či spĺňame 
veci, či máme na nich nárok. To nefunguje len tak. Chápem, že môže byť rôzny dôvod, 
ale ja som nepočul dôvod, ktorý by sme mali v tejto sekunde vyriešiť. Máme tu pána 
ekonomického námestníka, zástupcu pani riaditeľky, ja som ho poprosil, aby si otázky 
písal, prosím, nech počujete aj odpoveď odbornú a nechcem sa nejakým spôsobom 
dotknúť zamestnankýň, lebo všetci chápeme, že tá práca je náročná, tá práca je 
nezaplatená, tá práca ma svojich veľa negatív, ale nemôžme len takýmto spôsobom  
k týmto veciam pristupovať. Čiže poprosím pána, už ide, keď padli otázky, aby sme 
počuli aj protistranu. Proste sa všetci musíme zorientovať v pravidlách. Nech sa páči. 
Nakoľko vás poslanci asi veľmi nepoznajú, často vy nevystupuje, skúste ešte jednu vetu 
kto ste, čím ste, ako dlho ste tam, aj tú odbornosť možno. Nech sa páči, skúsme sa 
počúvať navzájom, skúsme do tých 3 minút, myslím, že sa to dá stihnúť. 

 
p. Širgeľ, ekonomický námestník SSPmK: Dobrý večer, moje meno je Ing. Anton Širgel, 

v stredisku pracujem 5 rokov, v sociálnych službách pracujem začínam 11. rok. 
Pracujem síce ako ekonóm, bol som poverený, keď odišla vedúca sociálneho úseku 
zastupovaním pani riaditeľky v čase neprítomnosti. To, čo teraz vystúpili kolegyne  
z práce mňa oboznámili s týmto problémom v stredu, kde to napísali, kde spísali podnet, 
poslali vám, pokiaľ mám dobré informácie. Ja som si s nimi sadol v piatok, pretože 
niektoré informácie neviem ani ja. Pani riaditeľka bola na PN-ke od novembra  
do januára, potom prerušila a potom od apríla bola v práci, hej, teraz je na dovolenke. Ja 
som vysvetľoval zamestnankyniam, oni môžu povedať, že nie, ja s nimi komunikujem 
aj to, vysvetľoval som jej hore asi hodinu niektoré veci, ktoré je ... ja viem, práca  
v sociálnych službách je veľmi ťažká a veľmi náročná. My nemôžme zavrieť zariadenie, 
my pracujeme 24 hodín, 7 dní v týždni, 365 dní v roku. Máme svoje organizačné 
štruktúry, ktoré sa podieľa prakticky štát, ktoré zodpovedá, aké si vytvorí úseky. My 
máme úsek: sociálny úsek, úsek riaditeľa, ekonomický úsek, úsek starostlivosti, 
stravovací úsek a technicko-prevádzkový úsek. Čiže, no máme, lebo musíme mať 
odborný personál podľa zákona 448 a musíme mať aj obslužný personál. Zákon hovorí, 
ja som si to prepočítal, máme 48 pracovníkov na úseku starostlivosti, pokiaľ chcete, 
viem vám premnožiť, je 34 opatrovateľov, 2 fyzioterapeuti, 4 sestry, 5 praktických 
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sestier, vedúca sestra, manager a odborný referent. Plus máme, ono sa povie,  
10 sociálnych pracovníkov, ja som to vysvetľoval kolegyniam. Máme 5 sociálnych 
pracovníkov, 1 a pol sociálneho je to asistent sociálnej práce a potom inštruktor 
sociálnej rehabilitácie, hej. Je veľký rozdiel medzi sociálnym pracovníkom, medzi 
inštruktorom a asistentom sociálnej práce. Od 01.01.2023 tohto roku je stredisko, keďže 
sme poberateľom, čiastočne nás financuje Ministerstvo práce, sociálnych vecí a to na 
mzdy, odvody zaradený do programu ISO. Ten program je online systém, kde my, je 
našou povinnosťou zaradiť každého nového klienta, ktorý príde alebo odíde a plus 
každého zamestnanca do 15. dní. Čiže zamestnanec, jeho rodné číslo, jeho pracovná 
pozícia. Čiže my nemôžme, ako sa píše v podnete a som to vysvetľoval kolegom, že 
niečo robíme fiktívne. Stredisko v súčasnej dobe má 60 odborných zamestnancov, čo 
tvorí 58,5 %. Zo zákona máme tvoriť 52 %. V stredisku na Garbiarskej je  
103 zamestnancov celkovo, máme 188 klientov. Jednoznačne vychádza, máme  
1,83 celkovo. Áno, je problém na opatrovateľskom úseku, kde ale čakalo sa  
na rozpočet, oni o tom vedia, pretože my sme žiadali o zmenu organizačnej štruktúry 
a žiadali sme o navýšenie peňazí, ktoré sme nedostali. Problém nastal v tom, že my sme 
navýšili o 3 opatrovateľov, ja som to vysvetľoval, kolegyne to vedia, nemôžu poprieť, 
lebo sme sa o tom bavili. Je rozdiel, či máte niekoho alebo nemáte. V organizačnej 
štruktúre máme navýšených 3 opatrovateľov, ale predsa, keď príde niekto do práce, 
nastúpi nový, nemôžeme ho dať hneď na nočnú smenu, lebo na nočnej smene máme 
samých. Proste tí opatrovatelia sú na nočnej sami. To je jedna vec. Druhá, ktorá je, je to, 
že nastúpi nový opatrovateľ, nastúpili, boli asi 4-5. Z toho 2 požili alkoholické nápoje, 
boli prepustení v skúšobnej dobe, pretože nemôžem si tam nechať človeka, ktorý požil 
alkoholické nápoje. Ďalší bol včerajší prípad, o tom neviem, to som sa dozvedel dnes 
ráno, že bol tam nejaký konflikt, no a ďalší bol abstinent. Čiže my v skutočnosti máme 
v tej organizačnej štruktúre vytvorené tie počty, my len musíme nájsť tie opatrovateľky, 
hej. Čiže proste my keď to nájdeme, tak oni budú po 2. Hej, oni tam budú po tie 2. Zase 
nemôžete to brať tak ľahko. Ako áno, je tam 1 opatrovateľka na 3 poschodiach ako. Na 
1. a na 2. sú po dve. Na 3., 4., 5. po jednej. Ako? Na 2. len 1. Dobre. Musíme ale brať 
tak, že rozlišovať, tam nie je len opatrovateľka, pretože tam je i sestra aj praktická 
sestra. Moment. Prosím? Moment, ale aj ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, prosím, nechali ... nechajme dorozprávať pána ... 
 
p. Širgeľ, ekonomický námestník SSPmK: Lebo vyzerá to takto, že tam nikto nie je, len 

opatrovateľka. No nie je len opatrovateľka. Áno, na tú prácu, čo ... áno, na tú prácu, čo 
robíte a čo je, lebo musíme rozlišovať, čo je to opatrovateľské úkony a čo sú 
ošetrovateľské úkony, hej. Čiže áno, na tú opatrovateľskú prácu samozrejme hej. O tom, 
ale zase je to všetko, aj toto, čo teraz vzniklo, teraz hovorím, lebo ja sa bavím o tom, čo 
je teraz, lebo zastupujem, lebo prakticky, tak je o komunikácii. Však predsa majú svoju 
manažérku, majú svoju vedúcu, oni prišli v stredu a ja počujem o tom po prvýkrát, ako 
sa tam rieši. Prosím? Čiže ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, ak dovolíte, ja by som do toho už vstúpil. Myslím si, že 

všetci chápeme, že tak ako to chceme dnes vyriešiť, je nereálne. Nemyslím si, už to 
pomôže, pretože ... Pán poslanec Schwarcz má procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Predpokladám, že do nejakých 5. týždňov 

kvôli štatútu bude mimoriadne zastupiteľstvo, v 6-tich, či nie? 
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p. Polaček, primátor mesta: To počujem prvýkrát. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Chcel som nájsť... no, mal som pocit, že zo štatútu vyplývajú 

nejaké legislatívne povinnosti, ktoré by mali byť schválené do konca novembra. Nie je 
to tak? Do konca októbra. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, procedurálny návrh. Nie, neuvažujeme takto. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: No chcel som navrhnúť to, čo pani viceprimátorka, ale nie  

do riadneho zastupiteľstva, ale v prípade, že sa do konca októbra uskutoční mimoriadne 
zastupiteľstvo, tak prerušiť bod do tohto mimoriadneho zastupiteľstva s prísľubom, že 
bude zaradený do programu mimoriadneho zastupiteľstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, ja si nemyslím, že máme si dávať úlohu, že sa k tomu má 

vrátiť zastupiteľstvo. Ak sa mu k tomu zastupiteľstvo vrátiť, tak to predsa poslanci 
vložia do programu. Prosím, poďme si dať úlohu, aby čo najskôr zasadla komisia, ktorá 
odborne dokáže prečítať jednu i druhú stranu, slušne vypočuť, nerobiť z toho naozaj to, 
čo vám povedal pán riaditeľ, niečo, čo poškodí klientov, zamestnancov a naše 
zariadenie. Lebo toto sa má riešiť inde. A keď príde návrh, tak sa to dá vyriešiť tu 
jednou vetou, hej, ale nech sa páči, procedúru dajte,  len prosím ... ja neviem koľko času 
budeme potrebovať, lebo ak ste dobre čítali a rozumeli, čo sa tu hovorí, my si všetci 
želáme, aby to bolo jedno špičkové zariadenie. Ale to špičkové zariadenie potrebuje  
2-oj, 3-oj alebo 5-násobne väčší rozpočet, sa o tom bavme. Proste varíme tak, aby sme 
splnili zákon, naplnili legislatívu, pokúšame sa urobiť niečo vždy na vyššie, lebo všetci  
i vy dievčatá, kolegyne viem, že urobíte vždy niečo navyše, vždy proste pôjdete trochu 
neskôr domov, lebo ešte niečo treba dokončiť. Ale na konci dňa našim problém je 
peniaz. A urobilo sa zasa v sociálnom oddelení, teda v tomto zariadení aj kopec 
investičných veci. Vylepšili sa veci. Môže kritizovať ten, kto nevidel to zariadenie  
pred 5 rokmi. Ja som ho videl. To bola brutálna hanba, ako to zariadenie vyzeralo, ako 
sa nestaralo o veci, ako sa nestalo o klientov, ako boli chladničky naplnené klobásami  
z poľovačky a nie s jedlom pre klientov. No tam. My sme riešili stav, ktorý bol hrozný, 
žalostný. Čiže prosím skúsme sa s tým stotožní, ale samozrejme procedurálny návrh ste 
nazvali na najbližšie alebo na nejaké mimoriadne? 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Dobre, tak skúste ma naformulovať opäť. Procedurálny návrh 

znie, návrh na prerušenie rokovania v tomto bode do najbližšieho mimoriadneho 
zasadnutia mestského zastupiteľstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. Najlepšie je prerušiť a vrátiť sa a vyriešiť. Nech sa páči, 

hlasujte. Ale zoberieme aj do úvahy, že veľa hodín a už každý melie z posledného a 
zbytočne pukajú nervy. 

 
Hlasovanie č. 89 -  za: 12, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, 21 je v poriadku, si myslím. Dobre, tým pádom tento bod  

č. 51 je prerušený. Vidíme sa zajtra v bode č. 52 o 8:00 hod. Pre túto chvíľu je toto 
rokovanie uzatvorené do zajtra rána, ďakujem. 

- - - 
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Pokračovanie v zasadnutí XI. Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
zo dňa 13. septembra 2023 

 
Pokračovanie rokovania Mestského zastupiteľstva v Košiciach viedol námestník 

primátora mesta Košice Mgr. Marcel Gibóda vo veľkej zasadačke Magistrátu mesta Košice.  
 

Prítomní: podľa prezenčných listín 
- - - 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Keď môžem poprosiť pánov poslancov Djordjevič, 

Vrchota, Matoušek Krcho Fedoročko, aby sa zaprezentovali. Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dámy a páni, vážené poslankyne, vážení poslanci ... 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Vážení hostia, pokračujeme v XI. zasadnutí mestského 

zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. Úvodom chcem zo začiatku ospravedlniť 
pána primátora, pridá sa k nám asi za hodinu a ospravedlnení poslanci  
zo zasadnutia sú pán poslanec Ténai, pán poslanec Berinšter, pán poslanec Múdry, pán 
poslanec Sekáč. Prezentovaných je 25 poslancov, 26 poslancov, čo už je nadpolovičná 
väčšina a môžeme, teda sme uznášaniaschopní. Poprosím, vidím, že členovia návrhovej 
komisii sú na svojich miestach, pani poslankyňa Zemková, pán poslanec Berberich a 
oznamujem, že jednotlivé návrhy predkladať návrhovej komisie po tom, čo ich poslanci 
aj ústne predniesli v písomnej podobe. Za overovateľov zápisnice boli v predchádzajúci 
deň zvolený pán Tomáš Vasok a Marcel Vrchota. Pán poslanec Vrchota tu je, pán 
poslanec Vasok tu nie je a preto si dovolím, príde? Tak ok. 

- - - 
 
Bod č. 52 
Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, 
s. r. o. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pokračujeme v zasadnutí MZ podľa schváleného 

programu prerokovaním materiálu pod bodom č. 52 Zmena zakladajúcich dokumentov 
obchodnej spoločnosti BPMK. Otváram k tomuto bodu rozpravu. Ak sa nikto  
do rozpravy nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov po A. schvaľuje zakladateľskú listinu o založení 
spoločnosti s ručením obmedzeným obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta 
Košice, s.r.o. podľa predloženého návrhu, po B. ukladá konateľovi obchodnej 
spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, s.r.o. vykonať príslušné právne úkony  
v súvislosti so zabezpečením zápisu zmien v Obchodnom registri. Zodpovedný v texte, 
termín bezodkladne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 90 -  za: 24, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
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Bod č. 53 
Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti NTC Košice, a. s. a informácia  
o výstavbe Národného tréningového centra 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 53 Výročná správa za rok 

2022 obchodnej spoločnosti NTC Košice a informácia o výstavbe Národného 
tréningového centra Dovoľte mi ako zástupcu mesta Košice v predstavenstve 
spoločnosti uviesť tento bod. Máte okrem obligátnej výročnej správy spoločnosti  
za minulý rok aj informáciu k prebiehajúcim prácam. Aktuálne práce prebiehajú  
v zmysle harmonogramu, bolo tam nabraté určité meškanie z dôvodu poveternostných 
podmienok, ale samotný záver a dokončenie a spustenie na jar roku 2024 NTC Košice, 
by nemalo byť ohrozené. Aktuálne prebieha možnosť prihlasovať sa záujemcov  
o pozíciu technického riaditeľa NTC Košice. Informáciu nájdete zverejnenú aj  
na stránke Profesia a  vítaní sú všetci záujemcovia tak, aby sme vybrali naozaj 
najlepšieho človeka na správu tohto zariadenia. To je možno asi v skratke všetko. Ak sú 
nejaké otázky, nech sa páči, otváram diskusiu. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja sa chcem opýtať len jednu otázku. Keď to 

malo byť ešte veľké NTC, tak sa tam uvažovalo aj s kultúrnymi podujatiami, či je  
v tejto verzii takisto plánovaná možnosť organizácie kultúrnych alebo podobných 
podujatí v týchto priestoroch. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Táto podmienka je 

zapracovaná, resp. bola v povoľovacom procese nejakým spôsobom definovaná, 
môžeme sa o tom porozprávať na tej úrovni, ako to je zadefinované alebo aká je tá 
veľkosť tých podujatí, ktoré sú tam aktuálne uvažované a prípustné. Samozrejme 
uvažuje sa tam s podujatiami ako sú niektoré mládežnícke turnaje takéhoto charakteru, 
aby mohlo NTC poskytovať aj toto zázemie pre športovú komunitu. Pán poslanec 
Krcho, nech sa páči. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pán predsedajúci. Ja by som sa rád opýtal, ako 

to vyzerá s harmonogramom, bol určite nejaký harmonogram schválený, čiže proces 
postupného odovzdávania jednotlivých stavebných objektov by už mal niekde  
na niektorých objektoch začať. Tak sa chcem spýtať, či z hľadiska harmonogramu a 
dodržania plánu ide všetko podľa plánov, resp. kedy sa plánuje priamo ukončenie. 
Všetko, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, ste členom dozornej rady. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Som členom dozornej rady. Dozorná rada zasadala ešte niekedy  

v mesiaci jún – júl, doteraz nezasadala. Čiže najnovšie informácie nemám a už vtedy 
bol, resp. boli informácie, že termíny niektoré sa nestíhajú. Preto sa pýtam teraz 
v septembri. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno, ja som to teraz povedal, že kvôli poveternostným 

podmienkam pri zakladaní stavby sa posunie ten termín z konca decembra  
do januárového mesiaca. Ak sa chceme baviť o detailných dôvodoch alebo detailných 
veciach, môžeme zvolať zasadnutie dozornej rady za účasti manažéra pána Gregušku, 
ktorý má na starosti za Slovenský tenisový zväz a pána Čaju, ktorý nás na starosti 
výstavbu ako stavebný manažér a môžeme si prebrať do detailov tieto veci. Rád to 
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iniciujem toto stretnutie. Pán poslanec Vrchota a zároveň predseda dozornej rady, nech 
sa páči.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dobré ráno všetkým. Len krátka informácia 

pre kolegu poslanca Krcha, každú stredu o 10-tej je kontrolný deň, myslím, že asi to 
nestihneme do 10-tej, ale budúci týždeň v stredu sa kľudne môžeme stretnúť na mieste 
a opýtať sa na konkrétne veci, čo a ako napreduje a postupuje. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ak nie sú žiadne ďalšie prihlásenia  

do diskusie, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 

predpisov berie na vedomie Výročnú správu za rok 2022 obchodnej spoločnosti NTC 
Košice, a. s. a informáciu o výstavbe Národného tréningového centra. Koniec návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Poprosím kolegovia, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 91 - za: 28, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 54 
Výročná správa Visit Košice za rok 2022 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame do bodu č. 54 Výročná správa Visit 

Košice za rok 2022. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec Schwarcz, nech sa 
páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len poďakovať organizácii Visit 

Košice ako člen dozornej rady za napr. systém, vďaka ktorému ako členovia dozornej 
rady vidíme online účtovníctvo Visit Košice a oveľa lepšie sa nám orientuje a následne 
na zasadnutiach vyjadruje k samotným procesom vo Visit Košice. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Sú ešte ďalší prihlásení  

do diskusie? Ak nie, diskusiu uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Výročnú správu 
OOCR Visit Košice za rok 2022. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 92 - za: 28, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 

- - - 
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Bod č. 55 
Výročná správa Creative Industry Košice n. o. za rok 2022 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 55 Výročná správa Creative 

Industry Košice n. o. za rok 2022. Otváram k tomuto bodu diskusiu a na úvod chcem 
ešte raz kolegov upriamiť na pozornosť, na úspech, ktorý Creative Industry dosiahlo  
z pohľadu celoeurópskeho v rámci vedeckého projektu “EIT Creativity and Culture“ 
Elteco, ktoré bolo prvýkrát podporené na úrovni Európskej únie, bolo Creative Industry 
určené v rámci tohto projektu, ktorý má trvať až 15 rokov, ako jedno zo 6 
koordinačných centier v rámci Európy so starostlivosťou o krajiny okrem Slovenska, 
Poľsko, Ukrajina, Bulharsko, Rumunsko, Česko, keď sa nemýlim a Maďarsko. Čiže je 
to naozaj úspech, že kultúrne centrum, ktoré nie je jedno z tých veľkých a centrálnych  
v rámci Európy, dokáže sa presadiť takýmto spôsobom a je to aj ocenenie práce, ktorú 
už 10 rokov Creative Industy v Košiciach robí, pretože máme tento rok aj 10. výročie 
Európskeho hlavného mesta kultúry. Nech sa páči pani poslankyňa Blaškovičová. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na ostatnej komisii kultúry sme mali tento 

materiál k dispozícii, aj ja ako členka predstavenstva som ho už videla. Materiál 
samozrejme je skvelo spracovaný tak ako zvyčajne. Je tam strašne veľa realizovaných 
aktivít a veľa vízií. Jednou z vecí, ktorá sa v tomto materiáli spomína, je téma, ktorú 
preberáme od kedy som sa stala poslankyňou v tomto volebnom období. Na komisii 
kultúry sme sa mnohokrát rozprávali o stratégii kultúry. Ja si myslím, že je veľmi 
dôležitá, presne tak ako včera spomínal kolega Schwarcz, že je potrebná stratégia 
rozvoja školstva a keďže nás veľmi zaujímalo ako to bude s kultúrou do budúcna aj 
vzhľadom na tých 10 rokov, aj všetky úspechy, ktoré Košice dosiahli, tak sme zistili 
teda ja s prekvapením, že tento materiál existuje, takýto materiál bol schválený MZ  
v roku 2020. Takýto materiál kreatívny kultúrny plán pre Košice pre rozvoj pre roky  
21-27 bol spracovaný a publikovaný a zastupiteľstvo ho schválilo. Je to viac ako  
100 strán informácií a predovšetkým vízií a plánov, čo by sa dalo s kultúrou v Košiciach 
robiť a akoby sa mala uberať. Keďže je to materiál, ktorý spracovalo Creative Industry, 
naozaj je to spracované profesionálne a zhodli sme sa na komisii, že nič lepšie sa tam už 
ani pridať nedá. Je to téma, teda tento materiál implementuje, neimplementuje, ale 
obsahuje všetky možné smerovania kultúry v meste Košice a samozrejme tým pádom je 
o spolupráci rôznych kultúrnych organizácií nielen tých zriadených mestom, ale aj 
štátom, neziskovkami, jednotlivými aktérmi v slobodnom povolaní atď. A keď sme si 
tento materiál prečítali tak prvé, čo sme hovorili, že čo z toho sa vlastne zrealizovalo, 
keďže to bolo schválené v roku 2020, máme rok 23, pretože naším záujmom bolo, aby 
niečo po nás zostalo po tomto volebnom období, aby to proste nebolo skvelo 
spracovaný materiál, ktorý zostane niekde v šuflíku. Na to, aby sa s tým materiálom, 
poprosím ďalšie 3 min., na to, aby ste s tým materiálom dalo pracovať, tak sme sa 
jednoznačne zhodli, že potrebujeme, aby ten materiál niekto implementoval. CIKE to 
nemôže byť, lebo sa nejedná len o zber údajov, ale vlastne o implementáciu,  
o spoluprácu a vlastne hovorí to o aktivitách lokálneho charakteru, mestského 
charakteru, regionálneho, ale aj medzinárodného. Takže komisia kultúry na svojom 
zasadnutí prijala uznesenie a ja vás poprosím, dávam teda k bodu 55 pozmeňovací 
návrh uznesenia, ktoré sa bude skladať z 2 častí. Po a) je to, že Výročnú správu Creative 
Industry Košice nezisková organizácia za rok 2022 berie Mestské zastupiteľstvo  
na vedomie a po b) Mestské zastupiteľstvo žiada primátora mesta Košice o predloženie 
odpočtu realizácie schváleného kultúrneho plánu na roky 21-27 a pre ďalšiu 
implementáciu priorít v zmysle schválenej kultúrnej stratégie žiada o určenie 



177 
 

zodpovednej osoby aj s finančným krytím jej výkonu. Kolegovia poprosím vás, aby ste 
toto uznesenie podporili, aby výborný materiál, ktorý existuje naozaj sa mohol 
realizovať a implementovať. Odovzdávam návrhovej komisii a ďakujem za podporu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa, ja len, keď si dovolím ako 

predsedajúci navrhnúť. Máme jedno uznesenie, ktoré sa týka jednej témy. Toto sa týka 
síce kultúrnej témy, ale je to iný typ trošku uznesenia. Možnože by bolo vhodnejšie, aby 
to bolo samostatné uznesenie. Čiže samostatne odhlasujeme výročnú správu CIKE a 
potom samostatne odhlasujeme to, ktoré sa týka kultúrnej stratégie. Čiže keď môžem a 
keď si osvojíte tento môj návrh, aby to boli 2 samostatné uznesenia. Kultúrny plán sa  
vo výročnej správe spomína, ale my sme ku výročnej ku kultúrnemu plánu, ako ste 
sama povedala, prijímali samostatné uznesenie, čiže vy vlastne sa vzťahujete  
k uzneseniu, ktoré MZ prijalo týmto kultúrny plán a chcete odpočet tohto kultúrneho 
plánu, preto logicky dáva zmysel, aby to bolo samostatné uznesenie, nie prepojené ako 
keby s výročnou správou CIKE. To je iba návrh, ak sa s tým nestotožníte, plne 
pochopím. Dobre. Ďakujem. Sú nejaké ďalšie návrhy do diskusie? Ak nie, poprosím, 
teda uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala  

1 pozmeňujúci návrh pani poslankyne Blaškovičovej. Dovolím si predniesť. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov po A. berie  
na vedomie Výročnú správu Creative Industry n. o. za rok 2022, po B. žiada primátora 
mesta Košice o predloženie odpočtu realizácie schváleného kultúrneho plánu na roky 
2021-2027 pre ďalšiu implementáciu priorít, v zmysle schválenej kultúrnej stratégie, 
žiada o určenie zodpovednej osoby aj s finančným krytím jej výkonu. Koniec návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne. Dámy a páni, hlasujme o tomto 

návrhu. 
 
Hlasovanie č. 93 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený, ďakujem pekne. 

- - - 
 

Bod č. 56 
Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna, a. s. a 
informácia o dostavbe Košickej Futbalovej Arény 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 56 Výročná správa za rok 

2022 obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna, a. s. a Informácia o dostavbe 
Košickej Futbalovej Arény. Dámy a páni, opätovne máte pred sebou informáciu nielen  
o výročnej správe, ale aj o prebiehajúcej výstavbe. Otváram k tomuto bodu diskusiu, ak 
sú nejaké otázky, nech sa páči. Pán poslanec Fedoročko, ja som nemal žiaden príspevok, 
takže neviem na koho, na čo idete s faktickou, ale poprosím pán poslanec Weiss, nech 
sa páči. 

 
p. Weiss, poslanec MZ: Dobrý deň prajem všetkým. V prvom rade treba privítať túto 

možnosť, že budúci rok podľa všetkého, bude skolaudovaný tento významný projekt  
pre Košice a nielen pre Košice a treba sa vlastne potešiť z toho, že konečne tu bude 
patriť taký štadión 4. kategórie a tento rok ešte tu budú 2 zápasy, ktoré by som dal  
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do pozornosti všetkým. Bude tu hrať Ukrajinská 21-tka proti Anglicku v októbri a 
prípravný zápas slovenskej reprezentácie do 21 rokov proti Poľsku. Čo je tak isto, dá sa 
povedať, odmena. Ešte čo by som chcel povedať, že dúfam, že po úspešnej realizácii 
tohto celého procesu, majstrovstvá Európy, ktoré budú do 21 rokov na Slovensku 
v spolupráci aj s Visit Košice pomôžu rozvoju Košiciam, ako samotnej destinácie. Takže 
taký je môj krátky príspevok, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Teda na predrečníka, pán 

poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán námestník. Dobré ránko 

všetkým. Reagujem na pána poslanca kolegu doc. Weissa, nakoľko povedal, že bude 
skolaudovaný a veríme, že bude skolaudovaná dostavba Košickej Futbalovej Arény.  
K tomu len chcem podotknúť, že áno, je to tak vďaka mne a mojim kolegom  
z uplynulého zastupiteľstva, kde sme nabrali odvahu a schválili sme projekt dostavby 
futbalového štadióna. Žiaľ pri niektorých, aj áno, aj samozrejme pána kolegu Lörinca 
a ostatných, to samozrejme v dobrom aj pána Vrchotu, hej, ešte neviem, kto sa otočí, aj 
pán Ihnát, dobre? Ale žiaľ, ostali sme len pri tom stlačenie gombíka, pri niektorých 
spoločenských udalostiach sa na nás zabúda. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Fedoročko na predrečníka. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja by som sa len chcel opýtať, 

akým spôsobom, keďže máme takýto pekný nový štadión a ďalej sa ešte dostavia a 
máme už aj v podstate novou sezónou nielen futbalovú, ale aj hokejovú a ja som  
pred pár mesiacmi dal nejaký návrh, akým spôsobom by sa mohli prerozdeľovať tie 
lístky do mestských skyboxov, či už na hokej alebo na futbale, či už mesto za tých pár 
mesiacov pripravilo nejaké pravidlá, akým spôsobom sa budú tieto lístky do skyboxov 
mesta Košice rozdeľovať, či už medzi zamestnancov alebo medzi občanov... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, reagujete na predrečníka, ktorým som 

nebol ja. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja sa pýtam k tomu, že akým spôsobom to funguje KFA. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Reagujete na pána poslanca Weissa. Faktické fungujú 

takto. To nie je príspevok. Ak chcete príspevok, je to samostatne. Prosím rešpektujte 
pravidlá rokovacieho poriadku. Pani poslankyňa Súkeníková, nech sa páči. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dobre ráno všetkým. KFA je 

v MČ Košice – Juh. Za posledné obdobie boli na KFA zorganizované 3 silné zápasy, 
kde boli komplet vypredané. My sme dali občanom, KFA a mesto Košice 
nezabudnuteľné zážitky pre deti, mládež, bol tam veľmi dobrý marketing, bezpečnosť 
pred zápasom, proste celá organizácia. Týmto by som tak chcela poďakovať celému 
tímu KFA, pánovi generálnemu manažérovi Petrovi Šmidlovi a som rada, že  
v Košiciach máme takúto arénu a pevne verím, že bude ešte veľa zápasov, ktoré budú 
vypredané a s takou organizáciou. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou na predrečníka pán poslanec Lörinc, nech 

sa páči. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pripájam sa k tejto 
pochvale, lebo naozaj organizácia na štadióne a v okolí štadióna je perfektná. Mal by 
som jednu pripomienku do budúcnosti a nie je to výtka, ale návrh na zlepšenie a to sa 
týka MHD. Sedí tu aj pán riaditeľ, pán Čop, ktorý je v predstavenstve, sedí tu pán 
Djordjevič, musím povedať, že niekoľko zápasov bola MHD a to, ako reagoval DPMK, 
proste zle. Neboli tam vypravené spoje, ľudia blúdili, volali Bolty, taxíky, chodili pešo. 
Sám môžem povedať, že ja a moji priatelia sme pešo prešli na Terasu, kde sme potom, 
by som išiel pešo na KVP-čko po zápase o 11-tej večer, lebo proste nebol som ochotný 
platiť 25 EUR za Bolta. Čiže prosím, ak už je zápas Ligy majstrov, naše mesto a náš 
dopravný podnik by mal flexibilne reagovať ako dopravné podniky 21. storočia a mal 
by prispôsobiť dopyt ponuke alebo ponuku dopytu. Tie výhovorky, ktoré som počul  
zo strany dopravného podniku, že prečo to nerobia, že vraj nie je záujem, sú 
nerelevantné neverím im. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec, je tu aj pán riaditeľ 

dopravného podniku a keďže viacerí poslanci ste sa na mňa obrátili s týmto dopytom, 
tak ja poprosím jeho, aby zareagoval na toto, pretože aj my sme samozrejme z pozície 
KFA žiadali o riešenie tejto situácie. Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobre, takže teraz ako príspevok. Rád by som sa opýtal, akým 

spôsobom sa nastavili pravidlá na udeľovanie lístkov do mestských skyboxov, či už sa 
to týka KFA alebo Steel arény, keď začala nová sezóna. Pred pár mesiacmi sme tu 
riešili, akým spôsobom by sme mohli stransparentniť tento proces, aby sa k týmto 
lístkom do mestských skyboxov vedeli dostať aj občania, aj zamestnanci ako formu 
benefitu, ktorý viete poskytnúť. A ja by som bol veľmi rád, ak by mi mesto predstavilo 
svoj program ako transparentným spôsobom bude vyberať a žrebovať záujemcov  
o takéto lístky. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja využijem možnosť príspevku reagovať. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karabin s faktickou. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Nakoľko na poslanca nechcem byť 

neslušný, no asi treba liezť do správneho otvoru, aby ste niektorí dostali lístky. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Karaffa s príspevkom. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja neviem, čo mám na to povedať, zase sa nám to zvŕtava na nejaké 

nechutnosti. A ja by som sa chcel opýtať, padla tu tá poznámka k dopravného podniku, 
vieme veľmi dobre, že boli posilnené aj hliadky mestskej polície, možno by bolo 
vhodné a ja by som to chcel ako poslanec vedieť, že koľko nás taký zápas stojí ako 
mesto Košice, aké sú tie dodatočné náklady, či už na dopravný podnik, či už na nejaké 
upratovanie alebo na mestskú políciu, že čo to stojí, aby bolo jasné proste. Je to 
položka, ktorá tiež ide istým spôsobom do športu. Čo stojí taký veľký zápas samotné 
mesto Košice? Lebo ten dopravný podnik, služby dopravného podniku alebo služby 
bezpečnostných zložiek, neobjednáva KFA ako obchodná spoločnosť, ale hradí to 
mesto. Takže možno by bolo fajn, ak by sme vedeli aj toto číslo pomenovať, aby bolo 
jasné, čo nás stojí organizácia takého veľkého futbalového zápasu. A ak niekto možno 
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má pocit, že mesto neprispieva dostatočne do športu, možno konkrétne do futbalu tak, 
aby to bolo jasné, že aj toto sú nejaké položky. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, s faktickou na vás pán poslanec Lörinc a 

pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Rýchla informácia pre kolegu, lebo už sme sa to 

pýtali v súvislosti s tým, že nám došiel list, aby sme na MČ teda hlásili, keď máme 
akciu, že koľko mestských policajtov tam žiadame, aby to pán primátor a náčelník  
vedeli schváliť. Čiže v rámci vysvetľovania sme sa pýtali aj na tieto zápasy. Odpoveď 
bola, že napr. zápas futbalového tímu Spartak Trnava – Dnipro, bolo prítomných 40 
policajtov mestskej polície a bola to čistá položka Mesta Košice. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno a vzhľadom na to, že mesto disponuje mestskou 

políciou, tak v zmysle zákona mestská polícia, kolegovia. Áno, ale keďže mesto 
disponuje takouto mestskou políciou, tak v zmysle zákona mestská polícia je povinná 
poskytovať na vyžiadanie Policajného zboru túto súčinnosť. Pán poslanec Djordjevič 
s faktickou. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som bol prihlásený, 

potom som zrušil faktickú, ale opäť bola tá téma, takže tu využijem teraz priestor na to. 
Možno poviem to, možno to poviem presnejšia ako môj kolega Danko, ktorý je  
vo výkonnej funkcii a ja z pozície poslanca si tak môžem dovoliť povedať veci 
napriamo. Vážení, futbalovým zápasom, teraz môže mi to mať niekto za zlé, ale poviem 
to obrazne. S organizáciou futbalového zápasu nie priamo, ale v najvyššom rade má 
niečo spoločné organizátor stretnutia. To nie je ani mesto Košice, to nie je ani KFA ako 
organizácia. To je klub, ktorý organizuje stretnutie napr. na zápas so Spartakom Trnava 
lístky do VIP, čiže do Gold, stáli 80 EUR, bežné lístky 15 EUR. Čiže je tam 
preukázateľne generovaný zisk. Čo bráni organizátorovi, objednať si autobusy  
u dopravného podniku. Nič. Ich máme k dispozícii, len dakto to musí zaplatiť. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karaffa s faktickou? Na koho? 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na vás.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čo sa týka tých policajtov, tak to je potom 

otázka, že boli stiahnutí z iných rajónov alebo boli povolaní do služby. Proste nejakým 
spôsobom je potrebné sa k tomu vyjadriť a to vyčísliť aj finančne, lebo vieme veľmi 
dobre, že počet štátnych policajtov nám z ulíc ubúda. Nie je vidieť ani autá, nie je vidieť 
ani pochôdzkarov, proste sa stratili. Preto ma to zaujíma, pretože proste je to nejaký 
náklad. A čo sa týka, ešte si dovolím aj zareagovať na to objednávanie tých autobusov, 
iné mestá aj v iných krajinách robili všetko pre to, aby mohli dotiahnuť ukrajinské 
kluby a boli ochotní dať veľmi výhodné podmienky. Ak by sme my si zadali 
podmienky, za akých vôbec len sem môžu prísť, tak asi by tu nebola ani to Dnipro. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Djorjdevič, nech sa páči a 

potom vystúpi pán riaditeľ. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Dnipro bol príklad, mali sme vypredané aj na Slovane Bratislava, 
kde organizátorom bolo FC Košice, áno Dominik, sú mestá, kde je prioritou organizácia 
koncertov, podporia. Ja myslím, že aj tam sú organizátori, ktorí generujú zisk. 
Samozrejme, že sú mestá, ktoré majú politiku aj dopravu zdarma, však sú už  
na Slovensku mestá, kde je menšie samozrejme od Košíc, kde je doprava zdarma, to sa 
môžeme baviť o tom. Lenže vy viete dobre, koľko sme v dopravnom podniku a  
po akých ťažkých diskusiách, schválili financií v tomto meste a v tomto rozpočte. Ja 
netvrdím, vy si predstavujete zjednodušene. My sme sa touto problematikou  
na predstavenstve zaoberali, tiež som si to predstavoval tak, že príde 1 autobus 
a poroznáša. No nefunguje to tak, to možno povie viac pán riaditeľ. Ďalšia vec po 10-tej 
následne, kde by odniesol tento autobus ľudí na sídliská, už nemajú ďalšie spoje, čiže  
v podstate oni by museli na 8 strán alebo minimálne Dargovských hrdinov, Ťahanovce, 
Terasa, Juh, Jazero, čiže to nie 1 spoj a 1 spoj by nevyriešil, čiže nejaké otáčky, to sa 
bavíme minimálne o 8 autobusoch a potom pán kolega, čiže čo sa týka toho určite viac 
technikálií povie kolega Danko. Ja tvrdím, že áno, samozrejme mesto to môže zaplatiť, 
ale vážení poslanci a kolegovia, požehnajme mu dopravnému podniku také 
vypravovanie spojov a samozrejme aj dajme tomu nejakým patričným uznesením alebo 
navýšením financií v rozpočte. A ešte na tému v reprezentačných priestorov mesta. 
Samozrejme, že kolega Fedoročko tiež niekedy pozerá na veci, nechcem povedať pána 
Ihnáta slová zbrklo, lebo to by som si nedovolil povedať, ale veľmi rýchlo. V hlbokej 
analýze je si treba uvedomiť, že každé jedno mesto a mesto celokrajského významu ako 
Košice potrebuje mať reprezentačné priestory, kde sa stretávajú aj štatutári mesta, 
obchodní partneri, sponzori predstavitelia vlády, čiže do tejto miery a naozaj do takej 
skromnej mieri nejde o nejakú uzurpáciu, je sympatické, že spomenul aj občanov, tak 
samozrejme, že tam išlo o žrebovačku, ale čo sa týka hokeja sa v tomto zastanem pána 
primátora a tento žreboval lístky pre verejnosť, to tu ešte nebolo, to zase za to palec 
hore, že verejnosť sa dostávalo, boli tam aj deti z detských domovov atď., atď. Čo sa 
týka futbalu, toto som zaregistroval len párkrát, ale čo sa týka tých poslancov, naozaj  
zo slušnosti pri 12-tich účastníkov, čiže 11 súperov domácich kôl alebo neviem, koľko 
tam bude, na 1 zápas nás 3 poslanci by mohli byť pozvaní. Na zváženie pán námestník. 
Ďakujem. Hovorím vám to ako členovi predstavenstva KFA, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickými poznámkami pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Oni, pán kolega, poslanci aj sú pozývaní a sú 

tam 2-3, len stále tí istí, ktorí sú komfortní a môžete si vypýtať pán kolega mená, účasť 
poslancov, ja vidím fotky na Facebooku a usmievam sa. Ale k politike a ak DPMK sa 
vráťme. Pokiaľ sa nemýlim je to tak, že organizátor zabezpečuje bezpečnosť v aréne a 
všetko navonok zabezpečuje ako keby mesto alebo štát. To sa deje pri zápase Slovana, 
kedy ťažkoodenci chodia a bežne sú polemiky, že to platíme ako keby my z peňazí 
daňových poplatníkov. Čiže ja chápem, že ten organizátor povie, že on zabezpečuje 
bezpečnosť a komplet catering v okolí štadióna a v štadióne, ale nestará sa, čo už ďalej. 
Ale veď my platíme MHD a ľudia si platia buď si mesačníky, čiže ako keby predplatený 
kredit alebo by zaplatili lístok na ten autobus. A nám netreba autobus po zápase  
do celého mesta, nám by stačil, poviem tak že rýchlych 5 spojov do centra mesta, kde 
by ľudia už išli buď na pivo alebo by išli ďalej do svojich MČ. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pani poslankyňa 

Kovačevičová. 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja by som tiež reagovala v podstate  
na tú dopravu. My sme ju preberali v podstate aj na dozornej rade, čiže tieto veci by sa 
veľmi ľahko dali z hľadiska budúcnosti implementovať, či už do VZN, ale určite by ju 
nemalo vlastne platiť mesto. To je jedna zásadná vec. Sú príklady z praxe, vieme sa 
inšpirovať ako to funguje v zahraničí, kde vlastne už v cene vstupenky a to jedno, je 
započítaná tá doprava, čiže 2 hodiny pred zápasom a to jedno či prídeš autom,  
v podstate už v cene vstupenky, čiže preukáže sa vstupenkou, má to svoj čip, 2 hodiny 
pred tým, 2 hodiny po zápase alebo do polnoci a krásne veľké štadióny 70 tisícové 
vedia do pol hodiny vypratať. Čiže myslím si, že všetko vo svete je vymyslené, len to 
treba premietnuť k nám do legislatívy mesta. Zároveň chcem sa naozaj poďakovať, ten 
rok v KFA v podstate sa dolaďoval, dobudovali sa ďalšie veci a je to príkladná práca, 
kvalitný manažérsky prístup, čiže chcem naozaj. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pani poslankyňa, ospravedlňujem sa, chcem, 

aby sme dodržiavali vstupy v rámci toho, ale ďakujem za poďakovania a pochvalu. Pán 
poslanec Kundrát, nech sa páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja v podstate sa 

pripájam k tomu, čo hovorili kolegovia a úplne súhlasím s tým, čo hovorila kolegyňa 
predrečníka. V princípe v každom veľkomeste pokiaľ prídete na nejaký futbalový, 
hokejový zápas, je zabezpečený následne príchod a následne odchod, hej, že posilnená 
hromadná doprava. Samozrejme v tom kontexte sa aj predá viac lístkov, tzn. viacej ľudí 
cestuje hromadnou dopravou ako zvyčajne, tzn., že aj nejaké dodatočné príjmy sú tam 
navýšené, ale pokiaľ to nepostačuje, tak treba si sadnúť, treba si to povedať a treba 
povedať, že čo treba a ako treba riešiť, ale si myslím, že toto je hlavná priorita a to, čo 
by mal dopravný podnik s KFA si dohodnúť, aby ľudia naozaj sa dostali pohodlne  
na štadión a zo štadióna v prípade nejakých veľkých zápasov. A ostáva mi 10 sekúnd, 
takže pripájam sa k ďakovačke vedeniu KFA, lebo naozaj si myslím, že to 
reprezentatívny stánok, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pripojím sa možno aj  

k predrečníkom s mojím príspevkom. Možnože také dobré odporúčanie pre dopravný 
podnik, nech si pripraví možnože nejakú schému špeciálneho režimu pre športové 
zápasy, či už je to KFA alebo je to Steel aréna vo večerných hodinách, nech si to zaradí 
do nejakých troch možno takých pásiem, hej, či bude viacej pri takých veľkých zápasov, 
kde je predpoklad, že celá KFA bude vypredaná, tak nech má tam nejaký počet 
autobusov a atď. A samozrejme, my si to musíme nastaviť a musíme sa dohodnúť, že 
áno, takáto položka by mala byť v rámci rozpočtov aj dopravného podniku samostatne 
vyčlenená, podpora kultúrnych športových podujatí a my sa musíme dohodnúť potom aj 
pri rozpočte, že áno, na túto položku nesiahame a čo tam všetko predpokladáme, 
ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja si dovolím zareagovať, ak môžem, skôr než dám 

slovo pánovi riaditeľovi pánovi Dankovi z dopravného podniku. My sme pred časom 
schvaľovali v rámci aktualizácie tarify a tzv. akciový lístok. Tento lístok vznikol  
po dlhej debate medzi aj KFA, ktorá to sprostredkovávala aj s klubom ako reagovať 
práve na túto možnosť a poskytnúť fanúšikom, keď idú k nám futbal, ale aj na hokej, 
lebo a priori je to na akékoľvek podujatie kultúrne možnosť, že už keď pri kúpe toho 
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lístka cez ten sprostredkovateľský systém, ktorých je niekoľko, si môže od kliknúť, že 
chce aj lístok na MHD. Bohužiaľ v zmysle legislatívy my to ťažko vieme 
zakomponovať priamo do toho, do toho ako keby lístka a klub sa bránil tomu, aby to 
bolo priamo v cene toho lístka. Teraz som sa rozprával s pánom Takáčom, my máme už 
vytvorený tento model toho akciového lístka a preveríme, ako by sme mohli cez VZN 
zaviazať organizátorov nad určitú veľkosť, že v prípade takýchto lístkov na takéto 
kultúrne alebo športové podujatia, majú povinnosť to tam rovno zakomponovať. Ja to 
tiež poznám zo zahraničia kolegovia, ja súhlasím s tým, ale doteraz legislatívne sme to 
nevedeli ako keby tam pretlačiť. Čiže prišlo sa s týmto návrhom, táto možnosť existuje, 
zatiaľ je to na možnosti organizátora, aby si to rovno zakomponoval do toho lístka a 
uľahčil tým návštevníkom svojho podujatia. Zatiaľ nebola táto iniciatíva a preto je 
otázka, ako to vieme posunúť do tej záväznej roviny. A teraz odovzdám slovo pánovi 
Dankovi, aby sa obhájil dopravný podnik, že prečo tak zle odváža ľudí z KFA. 
Srandujem. 

 
p. Danko, generálny riaditeľ DPMK: Vážený pán predsedajúci, ďakujem za slovo. Niečo 

povieme, nebojte. Vážený pán predsedajúci, pani námestníčka, dámy a páni poslanci, 
položili ste výborné otázky a ste si v podstate na nich aj sami odpovedali, jak som to 
vnímal. V podstate ani neviem, čo veľmi ešte viac povedať, ale zjednoduším to. Áno, 
my sa snažíme nejakým spôsobom, čo sa týka týchto vecí, aby sme naozaj nezaťažovali 
ten mestský rozpočet viac ako je nutné a aby naozaj tieto výkony neboli braté v zmysle 
zmluvy o výkone vo verejných záujmoch, teda vo verejnom záujme, ale aby to bolo 
nejak samostatne. Áno rokujeme s klubmi, naša predstava je taká, žeby naozaj by 
nejakým spôsobom prispeli a samozrejme my vieme zabezpečiť tú kvalitu aj  
na podstatne vyššej úrovni. Kvôli tomu ste aj vy poslanci schválili 6 hodinový lístok 
1,50 EUR práve pre tieto kultúrne akcie. Žiaľ, zatiaľ sa nám organizátori týchto podujatí 
tomu bránia, nechcú, popravde ja tomu ani nerozumiem prečo, lebo keď lístky stoja  
od 15 do 80 EUR, neviem jak dôležitý ten 1,50 EUR, či toto potencionálneho fanúšika 
skutočne odradí a povie si, že to už je ako veľa, to už je moc, to už nie, hej. Takže 
neviem, myslím si, že by to fungovať mohlo. V každom prípade ale chcem povedať, že 
sme urobili maximum. Nie je celkom pravda, že nerobíme nič z hľadiska požiadaviek 
bezpečnostných zborov sme tých fanúšikov previezli v našich električkách, každý sa ich 
bál zobrať slovanistov, čo i len do baru, my sme ich narvali niekoľko stoviek  
do 3 električiek a prežili sme to v podstate, len menšie psychické ujmy vodiča, ale  
v zásade ako principiálne k žiadnej škode neprišlo, čiže pre tých ľudí doviezli, odviezli 
a zároveň sme samozrejme odviezli všetkých. Ja si za tým musím stáť, lebo mal som 
tam dispečera a ten mi tvrdil, že jednoducho odviezol všetko. Neviem, či viete, tam  
na posledný zápas bolo nasadených 6 autobusov na mimoriadnych linkách, lebo nám 
tam jazdí len 34 a 16, my sme poslali 5 autobusov na Námestie osloboditeľov a  
1 po dohode s fanúšikmi alebo s divákmi na Námestie Maratóna Mieru ešte o pol 11-tej 
v noci. Takže my sme v zásade a hlásil ten dispečer, hlásenie je písomné, že už si 
nepamätám ten čas, že všetko čisté. Takže niečo sme urobili, ale zatiaľ to nechceme 
pretaviť úplne do systémového riešenia, skôr sa pozeráme na to, akým spôsobom by 
sme sa dohodli s tými organizátormi. To je asi čo sa týka KFA všetko. Jednou vetou 
spomeniem len hokej, tam paradoxne aj tie posledné zápasy boli totálne vypredané, ale 
nie je tam nejaká výraznejšia potreba, tí ľudia sa nejak rozriedia, časť ide zrejme  
do mesta. To, čo tam jazdí asi stačí, tam nejaké problémy nezaznamenávame 
momentálne, ani pri úplne vypredanom štadióne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len zareagujem a to nebude obvinenie 
možno ani na určite nie na dopravný podnik, ani na toto mesto, skôr na organizáciu 
zápasu a možná policajné zložky, lebo pán riaditeľ povedal slovo, narvali sme  
do električiek. Ja mám odfotené a vážení kolegovia, kto má záujem, samozrejme 
pošlem, 90 minút pred stretnutím na Námestí osloboditeľov vedľa pri hoteli Hilton je 
ešte reštaurácia Maiko Sushi, zhruba 130 fanúšikov sa chcelo dostať, myslím, že  
do autobusu číslo 15, ale bol krátky. 70 sa tam dostalo, narvali sa tam, nešiel s nimi ani 
jeden policajt, lebo išli aj za nimi autom, čiže bežná verejnosť a podgurážení alkoholom 
fanúšikovia a nie že fanúšikovia, ale vyslovene ultras Slovana Bratislava vošli  
do riadnej MHD. Čiže normálne sa tu niekto zobudil, spadol z neba a rizikový zápas a 
oni do našich, medzi našich cestujúcich, ktorí zaplatili lístok. A mám to odfotené 
podotýkam. Čiže takto sa tu bavme, že tu sa má naozaj zabezpečiť špeciálne spoje, hoci 
zaplatí hosťujúci klub, to mne je šum a fuk, či KFA, či dopravný podnik, či FC Košice a 
takto to nemá fungovať, jak to fungovalo. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, zápas so Slovanom nebol rizikový, zase 

žiadne bezpečnostné zložky nemôžu ustrážiť každého fanúšika, ktorý si ešte v meste 
odbehne na pivo a potom sa chce dostať na štadión a možno ešte pre uvedenie  
do presnosti. V 2025 nás čaká, verím tomu, v Košiciach veľký turnaj v rámci 
európskych majstrovstiev sveta do 21 rokov vo futbale európskych majstrovstiev, áno, 
vo futbale do 21 rokov, s tým, že naším zámerom a musíme to pretaviť aj do rozpočtu 
na budúci rok, úprava cesty, respektíve vytvorenie novej zastávky, dopravný podnik už 
to navrhol, je to na úrovní hádzanárskej haly Slavomíra Šipoša a Cassosportu pre MHD 
a zároveň vytvorenie kruhového objazdu v strede tej križovatky, ktorá tam dosť taká 
neprehľadná. To samozrejme ešte musí prejsť nejakým posúdením, ale našou snahou 
bude zrealizovať to v budúcom roku tak, aby sme na ten rok 25 boli plne pripravení. 
Ďakujem. Ak nie sú ďalšie otázky, ďakujem aj pánovi riaditeľovi a poprosím teda, 
uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Výročnú správu za rok 2022 
obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna, a. s. a informáciu o dostavbe Košickej 
Futbalovej Arény. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne, hlasujme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 94 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 

Bod č. 57 
Správa o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice 
 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 57 Správa o manažovaní 
dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice. Otváram k tomuto bodu 
diskusiu. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Keďže som navrhol uznesenie, na základe 

ktorého bola vypracovaná táto správa, tak teda logicky sa hlásim do diskusie. Požiadal 
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som o vypracovanie tejto správy hlavne za to, že v podstate od momentu, kedy sme 
našli na stránke mesta zverejnené príkazné zmluvy, tak sme mali určitý pocit, že nie je 
úplne všetko tak, ako by mohlo byť. Zároveň si pán Fedoročko vyžiadal nejaké 
podklady a ja pôjdem v rámci tej správy zaradom. Keďže som si vyžiadal konkrétne 
body v tejto správe, dostal sa ku mne informácia, že ju 2 ľudia robili 2 týždne. No 
neviem, asi z dostupných informácií by ju za ten 1 deň urobil, tak verím, že naozaj ich 
to nezaťažilo až tak. Samozrejme rozumiem tomu úvodu, kde sa píše prečo mesto 
pristúpilo k riešeniu tejto situácie systémovo po tom úvodnom, nechcem to nazvať 
chaose, ale skôr takej improvizácii, ale úprimnému záujmu pomôcť zo všetkých strán a 
rozhodlo sa mesto nejako to uchopiť. Pre mňa je prvý veľký problém výber týchto 
príkazcov. Urobím to tak alebo skúsim to tak, že urobme si skúšku Rašim. Keby ste vy 
sedeli tak ako ste sedeli v poslaneckých laviciach a našli by ste na stránke príkazné 
zmluvy pre agentúru Staff, dvornú agentúru košického Smeru, dajme tomu pána Brixiho 
a firmu pána Mitterpáka, ktorá bude takisto dohodávať veci, asi by ste tak isto skákali 
2 m 50. Lebo podobne ste to vyskladali vy, len namiesto Smer tam môžeme doplniť 
KDH. Firma Kedex, ktorá dodávala, ktorá koordinovala, ak som sa dobre dočítal, 
krátkodobé ubytovania, niektoré procesy, jej konateľom je pán Dečo, bývalý krajský 
predseda KDH. Agentúra Amadeus z Trenčína podotýkam sa angažovala v kampaniach 
pre KDH, organizovala ceremoniál príchodu svätého otca atď. To je jedna vec. Druhá 
vec. Neviem, či ste čítali kolegovia, kolegyne, tú správu, pri výbere príkazcov sme sa 
vlastne dozvedeli, že išlo o priame zadanie zákazky, tzn., že niekto sa rozhodol, že toto 
je to najlepšie, čo môže byť. Pri kritériách na výšku a cenotvorbu, poprosím ďalšie  
3 min., bola uvedená kritériá na výšku odmeny boli časová a personálna a vecná 
náročnosť vykonávaných úloh. No ja by som naozaj rád videl rozmenené na drobné 
tých 12 tisíc alebo 11 tisíc a 2 tisíc a 2 500 a pod., lebo jedným riadkom to odbiť, že 
takto bola cenotvorba. No neviem. Viem si predstaviť prvý mesiac a potom na základe 
nejakých ukazovateľov to nejakým spôsobom upraviť. Mňa zaujíma napr., či bola 
oslovená, ale tak z toho vyplýva, že nebola K13, ktorá je domáce, náš subjekt domáci  
s priestorovým zázemím, personálnym zázemím, kvalitnými produkčnými, na rozdiel 
od pána Ďuriša z Amadea, ktorý je z Trenčína a ktorý, neviem koľko ľudí pre neho 
fungovalo, som sa na to pýtal, nedozvedel som sa. Podľa mňa K13, ktorá sa angažovala 
pri kríze spojenej s Ukrajinou, by to bez problémov dokázala za iné peniaze a s iným 
poznaním situácie. Keďže mnoho vecí zo strany týchto príkazcov bolo riešených 
facebookovými statusmi, kto môže pomôcť, potrebujem 10 dobrovoľníkov, kto vie  
o ubytovaní, no facebookové statusy môžem dávať ja, ktorý som pešiak a chcel som 
pomôcť, ale nie ľudia, ktorí sú za to platení a mali by mať nejaké odborné zázemie. 
Ďalšia vec, pýtal som sa kto na magistráte je zodpovedný za zadávanie príkazov a 
kontrolu výkazov práce napr. a plnenia. Dozvedel som sa, citujem, osobou zodpovednou 
za príkazy, ich plnenie, kontrolu plnenia bol splnomocnenec pán Dohovič. Čiže takisto 
príkazca. Ja si myslím, že niekto to musel predsa podpisovať nejaké prevodné príkazy a 
podobné veci. Tak mňa zaujímalo, ktorý zamestnanec magistrátu to kontroloval a 
nejakým spôsobom to vyhodnocovalo. Pán Fedoročko si vyžiadal výkazy, ak si dobre 
pamätám, boli tam absurdné niekoľko 5-6 hod. porady vykazované a podobné veci,  
8 hod. porady, aby niekto vykázal nejaké hodiny. Ďalšia vec, je tu spracovaný počet 
utečencov, ktorí boli ubytovaní, ale nedostal odpoveď na otázku, aká bola priemerná 
dĺžka ubytovania jedného utečenca, z čoho by mi vyšla rýchlosť postarania sa o týchto 
utečencov, začlenenia, či už nájsť ubytovanie, nájsť prácu, zabezpečiť pre deti školu a 
pod. Dozvedel som sa len určité osobo dní 10 658 a pod., Neviem z toho vyhodnotiť. 
Osobne si myslím podľa toho ako to bolo riešené, že sa to dalo aj efektívnejšie. No, 
keďže mi končí čas, bolo by ešte čo hovoriť, ale musím skončiť. Poprosím pol minúty 
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ešte. Alebo dobre, poprosím potom. Rešpektujem, ďakujem.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. S procedúrou pán poslanec Lörinc? Nech sa 

páči teda. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Áno. Keďže pán Schwarz bol iniciátorom tejto správy a má 

evidentne ďalšie informácie, ktoré chce sa s nami podeliť, chcel by som poprosiť 
kolegov, aby mu dali ďalší vstup, tzn. ďalšie 3 min., aby dokončil svoju reč. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 95 -  za: 28, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Teda poprosím pán Schwarcz 

dokončite. Sekundu, technici to riešia. Nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Čiže áno, česť tomu, že sa niečo urobilo a že 

mesto malo záujem uchopiť túto situáciu systematicky. Očakávam argumentáciu, že to 
bolo to najlepšie a nič lepšie sa nedalo. Nemyslím si to jednoducho. Žiaľ, nie sú tu 
všetky informácie, na základe ktorej by sa to dalo vyhodnotiť, ale v rámci toho procesu, 
keďže som sa pomoci ukrajinským utečencom venoval veľmi intenzívne a bol som  
v komunite ľudí, ktorí naozaj vo voľnom čase z vlastných finančných prostriedkov 
pomáhali, tak som videl, že ako to môže fungovať. Na záver musím povedať, že úplnou 
bodkou alebo čerešničkou na torte za tým všetkým bol minulotýždňový koncert 
„Ďakujeme“, kde mesto oceňovalo ľudí, ktorí pomáhali pri riešení krízy. No hanbil som 
sa ako pes. Z ocenených sme mali 4 naše mestské podniky a dvoch príkazcov, ktorí  
za nie malé peniaze realizovali aktivity a je zrejmé, že tí, ktorí sa rozhodovali o tom, kto 
bude ocenený sa absolútne v tomto prostredí nepohybovali, pretože v Košiciach je 
množstvo pešiakov, ktorí by si to ocenenie zaslúžili omnoho viac, resp. by si ho 
zaslúžili v prvom rade. Ľudia, ktorí dodnes organizujú zbierky, z vlastných prostriedkov 
financujú prepravy, pomáhajú hľadať ubytovanie, organizujú kultúrne podujatia bez 
toho, aby im na to čokoľvek kto prispel. Možno by stačilo sa opýtať a zverejniť nejakú 
výzvu, keďže do poslednej chvíle nebolo jasné, kto a za čo má byť oceňovaný, aká je 
téma koncertu „Ďakujeme“, tak možno keby niekto zverejnil, že hľadáme ľudí, ktorí 
ešte v tomto sa angažujú a chceme ich oceniť, tak by to nebola z núdze cnosť, lebo 
takéto interné oceňovanie sme naozaj mohli urobiť v jedálni magistrátu a poďakovať 
našim mestským podnikom a našim príkazcom, ktorí teda sú tam vyčíslené sumy, ktoré 
za svoju činnosť dostali. Takže toľko na záver. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja len jedna vec pán poslanec. Nemyslím si, 

že ktokoľvek, komu mesto chce poďakovať, by sme mali teda rozlišovať medzi tým, že 
komu budeme ďakovať v jedálni, ako ste povedal a komu verejne. Pani poslankyňa 
Gurbáľová. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Celkom 

som sa pobavila. Pán Dečo nie je členom KDH už 20 rokov a myslím, že sme všetci 
zaregistrovali za tých 20 rokov už kandidoval na rôzne pozície. Nikdy nie ako člen 
KDH a už vôbec nie s podporou KDH. Čo sa týka agentúry Amadeus, dá sa normálne 
objednať táto firma na akékoľvek eventy. Kto si ju objedná, tak môže jej služby využiť. 
Nie je nijako spájaná výlučne, že niekedy v minulosti, zasa poviem, pred 20 rokmi 
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možno robila práve túto službu. A čo sa týka oceňovaných na koncert „Ďakujeme 
Košice“, pán poslanec Schwarcz, však ty vieš ako to chodí. Veď minulý rok si nám 
poslal návrh na ocenenie, nebudem hovoriť aký, mohol si nám ho poslať aj teraz. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ja možno by som aj pani námestníčku poprosil, že by s diskusným 

príspevkom skúsila vysvetliť, ja som teda počul len to, že je nejaká eventová agentúra, 
ktorá sa dá objednať, ale nepočul som, že prečo teda mesto konkrétne ju si objednala a 
za akých podmienok a prečo to bolo priamym výberom a možno na to smeroval aj celý 
ten diskusný príspevok. A neviem no, tak sú tu zjavne nejaké otázniky, tak by bolo 
možno fajn to vysvetliť možno hlbšie. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Poprosím môj diskusný príspevok. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Kolegovia, dáme slovo aj pánovi riaditeľovi 

a prípadne aj pani Čurajovej, ktorá je tu dneska za tých toľko spomínaných príkazcov. 
Ja som od prvého dňa, kedy sa táto kríza rozhorela v minulom roku, sa zúčastnil  
na zasadnutí krízového štábu na okresnom úrade, kde bohužiaľ náš kolega, ktorý tu dnes 
nie je a nechcem ho, keď tu nie je, kritizovať, ale vyhlásil, že zvládli sme COVID, sme 
zocelení, sme pripravení, vieme ako na to a po 2 hod. rokovania sme museli zhodnotiť 
ja, pán predseda Košického kraja, aj rôzne iné zložky aj ich predstavitelia od polície, 
hasičov, že teda nie sme vôbec pripravení, že nie je žiadna štruktúra k dispozícii a že 
vlastne okresný úrad, ktorý by túto situáciu na území mesta a zároveň ako okresný úrad 
v sídle kraja, tak na území celého kraja mal riešiť, nemá vôbec predstavu ako s touto 
situáciou naložiť, nemá žiaden organy zodpovedných osôb resp. aké zodpovedné osoby 
potrebuje tak, aby dokázal tieto veci napĺňať. A dokonca sa s prosbou obrátil pán 
predseda, pán prednosta okresného úradu na nás, teda na KSK v osobe pána Trnku a  
na mňa, že či mesto a kraj nevie toto zabezpečiť. Mesto sa od prvého momentu borilo  
s touto situáciou a to práve vďaka a súhlasím s vami pán poslanec Schwarcz, že sa to dá 
robiť lepšie, lebo sme to zvládali iba a iba vďaka dobrovoľníkom, iba a vďaka v prvom 
rade ľuďom z kultúrnej sféry, ktorí boli jedni z prvých na tých barikádach nielen  
v Čiernej nad Tisou, ale aj tuná v Košiciach. Pardon, nie v Čiernej nad Tisov,  
vo Vyšnom nemeckom. Ale aj organizácia K13 hneď spustila procesy, aby pomáhala, 
organizovala pomoc, transport a veci s tým spojené. Ale tak, ako som tie prvé dni a 
týždne sledoval celú tú situáciu tak aj organizácie K13 už zrazu začala po týždňoch 
narážať na svoje limity, na to, že sa má venovať aj svojej vlastnej činnosti, na ktorú má 
vyčlenených ľudí, že to nestíha, že to nezvláda, že ich vlastní ľudia robili nadčasy, ktoré 
by nemali robiť. Mali sme dobrovoľníkov, ktorých boli desiatky študentov z Ukrajiny, 
ktorí mnohí z nich boli zapálení, ale chýbala tomu organizácia a práve vtedy alebo už 
predtým prišiel primátor s tým, že potrebujeme riešiť profesionálne a nasadiť tím ľudí, 
ktorý nebude mať iné úlohy. No mesto ani kraj si nevedel a pardon, nie kraj, ani okresný 
úrad si nevedel vyčarovať ľudí z klobúka. A tu sme sa dostali k tomu, prečo hľadalo 
mesto tieto sily z externého prostredia. To je možno za mňa toľko, viac povie pán 
riaditeľ a prípadne pani Čurajová. Pán poslanec Fedoročko s faktickou, nech sa páči. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Takže ja súhlasím s tým, že 

áno, bolo to obdobie veľmi ťažké, namáhavé a bolo skvelé, že sa našlo kopec 
dobrovoľníkov a že sme ako mesto dokázali nájsť aj ľudí, ktorí by to nejakým 
spôsobom zastrešili, organizačne zvládli. To, čo mne osobne vadilo bolo to, že keď som 
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si vyžiadal, aby sme dostali presne súpis aktivít týchto príkazcov, ktoré mesto priamo 
oslovilo a vybralo, tak mi prišli výsledky, kde jednoducho report dennej aktivity 25-teho 
7:30 až 17:30, 10 hod., pracovná porada na MMK. Môžem tak hovoriť kopec ďalších 
dní, kde bola pracovná porada, neviem, inde o 9:50, 8 hod. 30 min. Každý deň bola 
nejaká porada na 8 hod. 30 min., na 8 hod., na 6 hod.. To skutočne 10 hod. na magistráte 
máte poradu, keď bola korona s touto pani, aby to dala ako celodenný výkaz? 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: To nebola korona pán poslanec.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ok, nie kvôli korone, kvôli vojne. Proste 

skutočne nejde o tú pravdu alebo o to, čo sú fakty. Veď nie je problém, ak niečo robím, 
tak to popíšem. Ja sám som konzultantom a keby som takýto výkaz odovzdal môjmu 
klientovi, tak viackrát má nezavolá a neuverí tomu, čo som robil. To je celé. Ja som 
chcel iba vidieť, áno, pracovali, super, zaplať mu. Ale nech tam je jasné, že za čo 
platíme. Nielen za nejaké vymyslené veci, 4,5 hod. pripravujem nejakú objednávku?  
6 hod. preberám potravinovú pomoc od dodávateľov? Ok. Ak sa to opakuje každý deň 
ako cez kopirák, copy paste, copy paste, aspoň to spravte trošku lepšie. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lörinc nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tí ľudia mali byť objednaní na manažovanie 

krízy. Neviem si predstaviť ako manažovala teda krízu, keď sedela 10 hod. na porade  
na magistráte alebo 6 hod. prebrala pomoc. A si uvedomme, že taký človek nemá šancu 
manažovať iných. Okrem toho videli sme všetci verejne statusy na Facebooku, že 
hľadáme dobrovoľníkov. Tak to sme potom všetci manažéri krízy. Ale chcem povedať 
jednu zásadnú vec, ktorá mňa na tom vyrušuje, že ja sa snažím mať rovnaký meter  
v rovnakých situáciách a my ako opoziční poslanci, ešte pán námestník aj ty, sme 
vyčítali bývalému vedeniu nejaké veci. A dovolím si povedať, že ak by sme zamenili 
toto vedenie za bývalé vedenie a sedel by tam Raši, tak duo Gibóda – Polaček by boli 
prví, ktorí by tu mali 4 hod. prejavy a tlačové konferencie, že ako niekto dohodil svojim 
pusipajtášom kšeft. Teraz to nejak tak prejdeme, lebo však všetci sme sa snažili, všetko 
je fajn, nikto nemohol robiť viacej.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec verím, že s rovnakým záujmom sa 

budete venovať aj na pôde KSK vyúčtovaniu týchto veci. Pán poslanec Fedoročko, je 
mi ľúto, že v čase, keď niektorí ľudia robia 8, 10, 12 hodín a viac na tom, aby zvládali 
tento manažment, kde v noci vám príde 2 000 utečencov, kolegovia zabudli, lebo možno 
si neviedli tak dokonale výkazy, ako by ste vy očakávali a minútu dňa, ma to naozaj 
mrzí. Ja som videl ten tím ľudí, ktorí sa stretávali tuná v zasadačke jednej, ktorá bola 
pre nich vyhradená na magistráte a neváľali si šunky, nesedeli a nepozerali videa a 
nevymýšľali si svoju činnosť. A ja si vyprosím, aby niekto hovoril, že sme niečo 
dohadzovali našim pusipajtášom, pán poslanec. Ja sa opýtam, lebo ja si osobne myslím, 
že nie pán poslanec Schwarcz je za touto aktivitou, ale pán poslanec, ktorý tu dnes nie je 
a preto sa opýtam, že máte tu tabuľku celková vyplatená odmena, refundované odmeny, 
refundované odmeny z iných zdrojov, nerefundované odmeny, náklady mesta. Je tam 
niečo z tej sumy 177 tisíc, ktorú sme zaplatili za túto externú pomoc pri tomto 
manažmente, čo je tak problematické, že tu dnes riešime túto vec alebo čo navrhujete? 
Ja sa takto spýtam, čo navrhujete na zlepšenie tohto stavu do budúcnosti? Ako má mesto 
zareagovať v krízovej situácii lepšie, rýchlejšie, keď hľadáte externé sily. A ja uvediem 
taký príklad. Neviem, či ste si všimli takú agentúrou v Michalovciach, ktorá varila  
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pre utečencov. Koľko bola kritizovaná, je to dobré, zlé, potrebovali sme to zariadiť? Ja 
by som chcel počuť nejaké konštruktívne riešenia, ako sa mesto môže na to môže 
pripraviť a dobrovoľníkov hľadáte pán poslanec Lörinc práve tým, že zverejníte niečo 
na sociálnych médiách. Robíte to, predpokladám aj vy, keď chcete osloviť verejnosť a 
nájsť ľudí a robia to tak všetky organizácie, keď niekoho hľadajú, že dajú do sveta 
informáciu, že hľadajú takýchto ľudí. Ďakujem. Pán poslanec Schwarcz s faktickou  
na mňa, nech sa páči a potom pán riaditeľ, keď môžem, aby zareagoval na pána 
poslanca Kundráta. 

 
p. Schwarcz, poslnanec MZ. Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. V prvom rade sa 

ohradzujem voči tomu, že to bola aktivita niekoho iného. Ja som svojprávny a bol som 
v rámci klubu ešte v predošlom období prvý, kto prišiel s týmito zmluvami, keďže si 
pravidelne pozerám zmluvy. Takže nie, bola to moja aktivita a stojím si za ňou, pretože 
ma niektoré veci osobne iritujú. Ďalšia vec, pôjdem odzadu, čo sa týka dobrovoľníkov 
pán viceprimátor, áno, môže pán starosta hľadať dobrovoľníkov na Facebooku, lebo nie 
platený za to, aby koordinoval dobrovoľníkov, to je jedna vec. A možno aj táto situácia 
ukázala ako sme zanedbali prácu s dobrovoľníkmi, ako neodborne sa venujeme téme 
dobrovoľníkov, pretože dobrovoľníctvo je dlhodobá záležitosť a beh na dlhé trate a nie 
maľovanie plotov. To aj na margo toho grantového programu. Čiže ja som na začiatku, 
keď sme boli mestom dobrovoľníctva, dával určité návrhy ako pracovať 
s dobrovoľníkmi. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán riaditeľ poprosím teraz s tou reakciou.  
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ďakujem veľmi pekne. Ja len chcem, treba si uvedomiť 

jednu základnú vec. Všetky tieto kompetencie, ktoré mesto realizovalo alebo činnosti, 
ktoré realizovalo, nie sú kompetencie mesta. Sú to všetko veci, ktoré mal realizovať štát 
a jeho organizácie, ktoré za to nesú zodpovednosť. O tom, že sa niečo bude diať  
na Ukrajine, štát vedel nie týždne, nie dni, mesiace dopredu. Mal mať pripravené 
krízové plány, tak ako ich má dneska pripravené krízové plány na iný balík utečencov, 
ktorí sa pohybuje po Slovensku. To, čo mesto začalo vykonávať v prvých minútach 
tohto konfliktu a keď sa to stalo, tak realizovali práve dobrovoľníci z K13 a táto 
kultúrna obec. Všetky ďalšie veci a poučený COVID-om a neschopnosťou okresného 
úradu a chybami, ktoré riešil v riadení mimoriadnej situácie, sme realizovali výhradne 
na základe písomných príkazov okresného úradu priamo zodpovedného za riadenie tejto 
krízy. Čiže všetky veci, ktoré boli zrealizované, boli na základe písomných príkazov 
okresného úradu. Preto všetky náklady následne išli na preplatenie práve okresnému 
úradu na základe mimoriadnej situácii zákona o civilnej ochrane a príslušnej platnej 
legislatívy. Čo sa týka vlastne dobrovoľníctva a všetkých náležitosti, tak tá spotreba a 
teraz nech sa všetci dobrovoľníci, sa im ospravedlňujem, spotreba dobrovoľníkov bola 
tak extrémna pri tom časovom nasadení, že 350 hodín, ktoré mali podľa dohody  
o vykonaní práce, vyčerpali mnohí v priebehu 6 týždňov. Tento triviálny problém štát 
nebol schopný vyriešiť za rok. Preto kompetencie okolo dobrovoľníctva, okolo toho, 
kto bude týchto tlmočníkov, dobrovoľníkov zamestnávať a riešiť, sme si prehadzovali 
medzi jednotlivými organizáciami. Začala K13, potom zobralo mesto, potom zobral 
kraj, po roku, keď už to naozaj nikto nemohol zobrať, to konečne prevzal štát. Takže 
naozaj pozrime sa na to, že sme riešili krízovú situáciu a za každým tým číslom, vy to 
vidíte číslo, je príbeh človeka, ktorý potreboval v danom okamihu pomoc. V danom 
okamihu sme na území mesta mali ženy, deti, starcov, ktorí prišli bez všetkého. Ocitli sa 
v cudzom prostredí v noci, vystúpili z autobusov v úplne cudzom meste a bolo im treba 
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pomôcť. Túto službu sme im poskytli a buďme hrdí na toto mesto čo dokázalo  
pre týchto ľudí spraviť. Aj vďaka tomu dneska máme v meste silnú komunitu 
ukrajinských občanov, ktorí sa etablovali v tomto meste, našli si svoje miesto, snažia sa 
zaradiť do života v tomto meste a spraviť toto mesto lepším. Poprosím, nevyrábajme 
problémy tam, kde nie sú. Ale využime túto záležitosť v prospech mesta, využime ten 
potenciál, ktorý tu títo ľudia priniesli. Hľadajme v tom výzvy a príležitosti. A naozaj 
chcem povedať, že to, čo mesto realizovalo, realizovala na základe príkazov, ktoré sme 
dostali od štátu. Nič sme nespravili na základe vlastného rozhodnutia. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. S procedúrou pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán námestník. Vážení kolegovia, včera sme  

nepreťahovali to jak, ale včera sme nepreťahovali toto zastupiteľstvo 4 hod. preto, aby 
sme sa dneska venovali 9 min. vstupom, ako v poriadku, kolega dostal priestor, vyjadrili 
sa z magistrátu a si myslím, že už dosť bolo povedané, ale samozrejme aj z úcty ku pani 
kolegyni, kolegom, ešte nie sme takom časovom strese, že by sme museli hrubú čiaru 
robiť, ale poprosím ukončiť možnosť prihlasovať sa do diskusie. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Poprosím teda hlasovať o tomto návrhu. Ďakujem. 
 
Hlasovanie č. 96 -  za: 6, proti: 8, zdržali sa: 11 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh nebol schválený. Pokračujeme faktickými 

na pána riaditeľa, na jeho vystúpenie. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Začnem tým, pán 

riaditeľ, že mne naozaj nemusíš hovoriť, že za tými číslami sú príbehy. Ja som 
množstvo z tých príbehov zažil veľmi intenzívne a naozaj možno keby od začiatku, keď 
sme prvýkrát otvorili tému hlavne zmluvy alebo teda príkazné zmluvy s agentúrou 
Amadeus, bolo nejako komunikované, čo presne je za tými peniazmi, tak sme sa tomu 
celému mohli vyhnúť. Len vždy len počúvame, že to je všetko v poriadku, že to tak 
malo byť a že v podstate útočíme na niečo, čo jednoducho je úplne prirodzené, že to 
robia oni a za toľko peňazí. Ja naozaj dodnes neviem, či pre agentúru Amadeus alebo  
v rámci agentúry Amadeus pracoval len konateľ alebo 5 ľudí alebo 10 ľudí alebo čo 
presne robili. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Lebo to nie je ani v správe. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže ja by som hovoril iba čísla a fakty. 

Budem teraz citovať zo správy hlavného kontrolóra. Príkazníci sú povinní v zmysle 
bodu 2.4 uzatvorených príkazných zmlúv v lehote do 5 dní od uplynutia príslušného 
mesiaca predkladať mestu, ako príkazcovi, písomné správy o postupe plnenia príkazu. 
Overovaním predložených dokladov bolo zistené, že fakturované služby sú dokladované 
tzv. pracovnými výkazmi. Tieto pracovné výkazy nie dostatočne a hodnoverne 
dokumentuje činnosti príkazníkov tak, aby bolo možné preukázať, že všetky finančné 
prostriedky poskytnuté mestom boli použité hospodárne, efektívne a účelne. 
Overovaním podnetu bolo zistené, že údaje uvádzané v pracovných výkazoch 
predložených agentúrou nie je možné považovať za dostatočne hodnoverný a výdavky 
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za plne preukázateľné. To sú fakty. To je spáva útvaru hlavného kontrolóra, ktorý 
kontroval tieto príkazné zmluvy. Ja nespochybňujem prácu, nespochybňujem potrebu, 
nespochybňujem príbehy ľudí, lebo tak isto stretávam sa dodnes s mnohými, ktorí sú  
na Ťahanovciach. Toto sú fakty. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pán riaditeľ, vy ste 

vysvetľoval niečo, čo my sa o tom nesporíme. Bola kríza a všetci vieme, že tu bola 
kríza. Bol problém to vyriešiť a vieme, že bol problém to vyriešiť. Dokonca bol 
problém s dobrovoľníkmi a vieme všetci, že bol problém s dobrovoľníkmi. Ale my sa tu 
rozprávame o tom a prepáčte, ja to poviem úplne otvorene, aj keď je kríza, mali by sme 
postupovať tak, aby po tej kríze, keď sa na to niekto pozrie ako sme postupovali, tak 
môžeme povedať, že sme postupovali čestne a transparentne a o tom sa tu rozprávame. 
A ja nehovorím, že sme nepostupovali, ale sú tu nejaké otázniky a o tom sami 
rozprávame. Takže poďme sa vrátiť k téme, že či výber tejto agentúry bol v ten daný 
moment ten najsprávnejší a otázky, ktoré nastolil pán Schwarcz, nie o tom, či bola kríza, 
lebo to vieme, že bola. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán riaditeľ by chcel zareagovať, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Podľa platnej legislatívy my sme tieto všetky náklady 

vlastne predkladali okresnému úradu na verifikáciu a následné preplatenie. S tým, že ak 
tam nejaké náležitosti bolo treba dodatočne doplniť, mesto to doplnilo a tieto náklady 
boli následne verifikované, tzn., že boli uznané a štátom preplatené. Čiže tie veci, ktoré 
chýbali, lebo mohlo sa stať, že nie všetko v tom množstve dokladov, ktoré sme 
predkladali, boli dodatočne verifikované a následne preplatené. Čiže dneska môžem 
povedať, že všetky veci sú transparentne spravené a sú zrealizované tak, ako to zákon 
od nás požadoval a príslušná štátna organizácia kontrolu spravila a verifikoval. Takže už 
naozaj neviem, čo ešte navyše. Čiže preto len chcem povedať, ale my sme postupovali  
v tých intenciách tých príkazov v tej kvalite príkazov, ktorú sme dostali, na základe toho 
sme to vydokladovali. Príslušná organizácia podľa zákona to verifikovala a následne 
štát to preplatil. Štát má povinnosť toto preplatiť po skončení mimoriadnej situácie 
alebo má možnosť to preplácať priebežne. V tomto prípade to preplácal priebežne, takže 
preto vám povedať, že tieto doklady, ktoré predkladali sú nielen verifikované, ale aj 
zaplatené. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže super, že sme sa dozvedeli, 

že tieto náklady, ktoré sme zabezpečovali alebo ktoré sme ako mesto pomohli štátu 
v danej kríze, nám boli štátom v určitej miere preplatené, ak boli relevantné tieto 
výdavky. Správne? Či bolo preplatené štátom tieto výdavky za činnosti, ktoré si mesto 
objednalo a pomohol štátu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, máte to o uvedené v dôvodovej správe. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ. Faktická poznámka. Dobre. Ja sa len chcem spýtať. Potom čítam 

v tej istej správe útvaru hlavného kontrolóra, od mesiaca 11/2022 nie sú náklady  
na služby, ktoré vykonávajú pani Čurajová a pán Dohovič, refundované mestu zo strany 
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Ministerstva vnútra Slovenskej republiky.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Z akého dátumu je tá správa? Lebo tú správu, ktorú 

máte... 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Apríl 2023. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: A táto správa, ktorú máte predloženú je k akému 

dátumu, ktorá vám hovorí o tom, ktoré sú už refundované? 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Je to pravda, že neboli už refundované  

od novembra tieto náklady na pani Čurajovú a Dohoviča? 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: To sú veci, ktoré naďalej komunikujeme s okresným 

úradom, ktorý je na to zodpovedný. Práve z toho, že a teraz to definujem, že sa treba 
riadiť príkazmi, ktoré vydal okresný úrad a okresný úrad v tomto prípade pôsobnosť 
týchto osôb nezrušil. Dal tak nejasné príkazy na riadenie mimoriadnej situácii, že  
v danom okamihu riadili dané činnosti dve organizácie, áno, tak. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán riaditeľ. Pán... 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ale naďalej mesto zabezpečovalo činnosti, ktoré súviseli  

s tým, že sme sa starali o utečencov, tzn., že sme nedávali utečencom, ktorí prechádzali 
cez naše mesto pohár vody a bagetu po 8 hod., ale my sme sa o nich plnohodnotne 
postarali so všetkými náležitosťami, ktoré to obnášalo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán riaditeľ. Pán poslanec Lörinc 

s faktickou. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som len chcel poprosiť, pán predsedajúci, 

že keď takto mimo kola prihlásených dávate slovo pánovi riaditeľovi, či nevieme dať 
slovo aj pánovi kontrolórovi v krátkosti. Lebo keď sa nemýlim, pán kontrolór, bavíme 
sa o milióne sume? Čiže prosím o slovo pána kontrolóra. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja tu nevidím sumu milión, ale dobre. Ja, keď môžete 

pán poslanec, máme tu už kolegov, ktorí čakajú, ale ak chcete to dať ako procedurálny 
návrh, aby vystúpil teraz v tomto momente kontrolór alebo ak je všeobecný súhlas. Áno, 
pán Karaffa, ktorý je prvý v poradí ukazuje, tak poprosíme pána kontrolóra, nech sa 
teda vyjadrí. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ja budem veľmi stručný. V tejto oblasti v súvislosti  

s príkaznými zmluvami pre spoločnosť Amadeus a pre ďalších príkazcov sme urobili  
2 kontroly. Tieto 2 kontroly, za týmito výsledkami 2 kontrol plne stojím a čo sa týka 
refundácie výdavkov na pomoc ukrajinským utečencom, myslím si, že najpresnejšie  
o týchto výdavkoch, o tom koľko bolo uhradených zo strany štátu a koľko nebolo 
uhradených zo strany štátu, môže povedať vedúci referátu civilnej obrany pán 
Ferjenčík, ktorý tu sedí. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: To by mala prísť ešte procedúra, aby vystúpil aj pán Ferjenčík.  

K tomu, čo sme teda počuli, po prvé a to musíme povedať, že ja dúfam, že pán poslanec 
Schwarcz sa rovnako zaujíma aj a chráni peniaze aj ako poslanec KSK. A čo sa týka 
zákazok, v minulosti tiež mal zákazky od mesta a tiež to tu niekto spomínal a vtedy to 
asi bolo nejak v poriadku, tak ja v tom cítim v tých príspevkov proste, že je to aj 
osobné. Bola mimoriadna situácia, nedovolím si hodnotiť spôsob výberu, či bol alebo 
nebol v poriadku, či sa mal alebo nemala robiť súťaž. Vieme veľmi dobre, v akej 
situácii sme sa vtedy nachádzali. Štát nebol pripravený. Čiže toto si ja nedovolím 
hodnotiť a s odstupom času, môžem vás poprosiť, keď sa chcete zabávať, choďte von. A 
toto si ja nedovolím hodnotiť a neviem, či je to s odstupom času aj korektné to takto 
hodnotiť, ten výber, či bol alebo nebol správny. Čo sa týka tých oprávnených výdavkov, 
tak tu mám otázku a vidím to vlastne v tabuľke, že nerefundované náklady boli  
vo výške, to sú tie príkazné zmluvy pre pána Dohoviča a pani Čurajovú, to je zrejme  
za to obdobie od toho novembra, ako spomínali kolegovia, už som nejakú odpoveď asi 
dostal v rámci tej diskusie, len by som ju rád verifikoval, ak by ma niekto  
za predsedníckym stolom samozrejme počúval, ale nevadí porozprávam sa ešte. Mne 
beží čas a čo sa týka v podstate toho galavečera „Ďakujeme“, ja sa prikláňam asi  
k tomu, že ak sme v takej finančnej situácii, v akej sme, tak možno by bolo vhodné, aby 
sme už takéto výdavky proste nerozpočtovali, lebo nemáme peniaze. Ak nemáme na iné 
veci peniaze, mali sme šetriť aj tu. Čo sa týka samotného manažovania tej situácie  
zo strany štátu, bol s tým problém aj minulý rok, aj počas COVID-u a ja ako obyvateľ 
Terasy vidím ako nám a ja nechcem ani, že čo všetko robia tí utečenci, ktorí teraz čakajú 
pred cudzineckou políciou a spia v kríkoch, proste štát sa o to nedokáže postarať, 
nerobia nič, hliadky štátnej polície z ulíc zmizli a mestská polícia, resp. aj samospráva 
sa tvári, že nejak ako sa nás ten problém netýka. Čo si myslím, že nie je správne. Čiže tu 
vidíme, že štát pri manažovaní takýchto situácií absolútne zlyháva. No a mňa by celé 
ešte zaujímalo na konci, že či k tomu bude podaný nejaký návrh na uznesenie alebo to 
je len o tom, že sme sa porozprávali. Lebo by som očakával od možno hlavného 
nejakého kritika alebo niekoho, kto prednáša, pán Schwarcz prednáša tú nejaké výhrady, 
možno bude mať aj nejaký návrh na uznesenie, ktoré by som asi aj podporil. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak má procedúru. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja by som poprosil, dávam návrh na vystúpenie pána Ferjenčíka, aby 

nám povedal to číslo, koľko sme zaplatili a koľko nám preplatili. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Ferjenčík je tu. Je potrebné hlasovať? Pán Ferjenčík je dole. 

Nech sa páči pán Fejrenčík. 
 
p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP, PO: Dobrý deň prajem. Vážený pán primátor, vážení 

poslanci, tak k tým refundáciám len veľmi stručná informácia. V správe máte presné 
čísla uvedené, lebo správu nemám pri sebe, ale 60 tisíc zhruba je ešte stále v štádiu 
rokovania s okresným úradom na refundáciu, zbytok a ostatné náklady boli uhradené. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Faktické nech sa páči, pán poslanec Kundrát, pán poslanec 

Karaffa a pán poslanec Špak. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som reagoval na pána 
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poslanca Karaffu, ale bude to také všeobecné na vlastne každého, kto to používa. Mne 
nie veľmi sa páči, že vždy za každé zastupiteľstvo aspoň 3-4-krát nezabudnite 
spomenúť, že porovnanie s týmto zastupiteľstvom so zastupiteľstvom KSK a dúfam, že 
to budete tak aj na KSK a dúfam, že tam, tak nedúfajte, tak povedzte to  
na zastupiteľstve KSK, že toto, toto sa mi nepáči.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Vy robíte politiku... 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prepáčte, ja nerobím politiku. Pán primátor, 

prosím, neskáčte mi do reči. Ja som len nerád, pokiaľ takéto veci sa tu prednášajú. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Z koľkých vecí ja som nerád a dejú sa, čiže 

takto budeme pokračovať. K tomu, čo povedal pán Ferjenčík. No v závere sa uvádza, že 
je tu veta, okresný úrad podľa nášho názoru bezdôvodne odmietol refundovať náklady 
vo výške 60 tisíc EUR a teraz, keď to tak v rýchlosti pozerám, tak vlastne, lebo potom 
je tam ten záver, že Tabuľka celkovo vyplatené odmeny, tu je nejaká suma, chýba mi 
taká celkový údaj, že koľko, koľko to stálo? Stálo to 100 tisíc, 200 tisíc, 500 tisíc, 
milión, 2 milióny, nevidím to tu. A tiež by ma zaujímalo, že vlastne to zdôvodnenie  
z okresného úradu, prečo to odmietli refundovať. Lebo vieme, že aj pri COVID-e nám 
niečo odmietli refundovať a prečo? Či nakoľko to je ako relevantné a či mesto Košice sa 
možno obráti na nejaký vyšší orgán, prípadne na súd a bude si to vymáhať od štátu. 
Lebo štát nerobí nič. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz sa bavíme o tých rozdieloch nevyplatených, tak? Dobre 

tomu rozumiem, Áno, existujú. Je to v riešení, dokonca pán riaditeľ i ja niekoľkokrát, 
pán riaditeľ dokonca častejšie rokoval už na ministerstve. Čiže my si tieto veci riešime, 
chránime sme a presvedčení, že peniaze, ktoré mestu patria, budú vymožené. Pán 
poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som na pána Ferjenčíka mal ešte jednu otázku, 

lebo 60 tisíc znie strašidelne, ale keď to je z 3 mil., tak to nie je až tak zlé promile. 
Môžte nám povedať aj ten zvyšok, to podstatné, že koľko nám preplatili? Dobre, môžete 
plus mínus 100 tisíc, dajme tomu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale však to v tej správe máte, nie? 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ako ja čítam všetko, čo stíham prečítať, ale toto 

je téma pána Schwarcza. Len teraz ma zaujíma už z inej strany táto vec. Takže viete 
aspoň orientačne koľko nám preplatil štát? 

 
p. Polaček, primátor mesta: No ak sa pozriete na tabuľku č. 1, tak tu máte všetko. Čiže suma 

vyplatená mestom tým našim spolupracovníkom, keď to chcete dokonca rozbiť na tie 
osobné záležitosti, číslo je 170 tisíc, suma požadovaná na refundáciu 124, suma 
refundovaná okresným úradom je 99, to sú len personálne veci. Je to tu v tých 
tabuľkách. Náklady bezdôvodne nerefundované napr. len v osobných nákladoch 24 700, 
ktoré si my nárokujeme, keď rozprávame len o osobných nákladoch. Lebo sú ešte ďalšie 
náklady. Pán riaditeľ vraví, že približne sa pohybujeme niekde na úrovni 1,5 mil. EUR. 
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p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Niekde v tejto sume sa hýbeme, áno, keď tam započítame 
všetky náklady aj zúčastnených organizácií, pretože vlastne na tom participoval bytový 
podnik, TEHO, K13, psycho-sociálne centrum, dopravný podnik, čiže vlastne boli tam a 
tieto náklady boli postupne započítané preplatené a následne týmto organizáciám a  
po úhrade poslané. Takže vlastne nie sú súčasťou tohto materiálu. Ale keď sa bavíme 
o týchto veciach s tým, že mimoriadna situácia neskončila, preto vlastne ešte ani nie je 
skončená táto záležitosť, tak. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Takže ak sú faktické vyčerpané aj na pána 

Ferjenčíka, pán poslanec Berberich, nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Pôvodne som chcel reagovať aj na tie 

invektívy, ale myslím, že to nestojí za to. Ale dovolím si možno povedať toto. Bolo 
vykonanej kopu práce, čo sa týka tejto krízy a nie ľahkej a všetci, ktorí tu o tom 
hovoríte, že máte s tým skúsenosť a pre mňa je absolútne nepochopiteľné, prečo taká 
vlna negativizmu a bezbrehej kritiky k tomuto. Nechápem a absolútne tomu 
nerozumiem. Ja keď som šiel dneska sem, tak som sa dozvedel, že dnes je deň čokolády 
a pozitívneho myslenia, tak som si myslel, že to dneska tu bude vyzerať inak, ale vidím, 
že stále to pretrváva. Je mi to veľmi ľúto a ja by som bol za to, aby sme kolegyne, 
kolegovia, hľadali konštruktívne riešenia a návrhy, ale tá negatívna energia a tá 
bezbrehá kritika už mi ide krkom fakt. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz a pán poslanec Špak. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja súhlasím, vôbec to 

nemuselo dôjsť až sem, keby sme ten rok komunikovali inak. To je prvá vec. Ale celá 
pointa je tá, že je tu návrh na uznesenie, že berieme na vedomie. Ja nebudem dávať 
návrh na uznesenie. Mojím cieľom bolo hlavne, aby som do budúcnosti, verím, že nikdy 
už takýto problém nebudeme riešiť tohto typu, ale do budúcnosti, aby tí, ktorí riešia 
niektoré veci, mali určitú klapku a videli, že niektoré veci neprejdú bez povšimnutia. To 
je celé. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Faktická na pána poslanca Berbericha. 

Nepamätám si takýto výstup od teba pán poslanec a si tu asi 6. volebné obdobie, keď 
dobre rátam, či 7. už? Ja som tu len 3., keď som tu s Jarom lynčoval Rašiho kvôli jeho 
veciam a teraz zrazu ti to vadí. Je to kvôli tomu, že máš na aute veľký nápis KDH? Ako 
je to divné, fakt, lebo toto ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja si myslím, že stačilo. Bolo to viac osobné ako 

k téme. Pani poslankyňa Blaškovičová. Ja sa teším na váš príspevok. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja už som si myslela, že to dnes bude 

trošku iné a nie je, aj keď je deň čokolády. Takže nadväzujem na pána Karaffu a na pána 
Berbericha. Viete, naozaj si myslím, že sú situácie, kde sa nestíha robiť výberové 
konanie a kde človek vlastne oslovuje tých, ktorým dôveruje alebo pozná ich prácu 
alebo sú jeho priatelia, áno, sú priatelia, sú známi a vie prečo týchto ľudí osloví. Tak ako 
pán Schwarcz, aj ja som bola mnohokrát situáciách, kedy som proste nestíhala a naozaj 
nemohlo to byť neviem ako transparentné, proste ste potrebovali pomoc človeka,  
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na ktorého sa viete spoľahnúť. Takže akokoľvek možno by výberové konanie bolo 
oveľa lepšie, ale verím, verím tomu, že to rozhodnutie, ktoré bolo, bolo zmysluplné 
a účelné. To, že sa ťažko pracuje s dobrovoľníkmi to všetci, ktorí s nimi pracujeme, 
vieme. Pri mojej poslednej veľkej aktivite, keď som hľadala dobrovoľníkov, tak ich 
prvá otázka bola koľko za to. Takže tá dobrovoľnícka práca má tiež svoje limity a tí 
ľudia očakávajú, že budú nejakým spôsobom ohodnotení. A nehovoríme tu o tých o tých 
ďalších tisíckach, ktoré, ľudí, ktorí vhupli naozaj do tej situácie. Ja si myslím, že  
v podstate každý jeden z nás bol konfrontovaný priamo s ľuďmi, ktorí prišli z Ukrajiny. 
To, čo robilo Staré Mesto, tiež som zažila obviňovanie od kolegov a od mnohých, ako 
sa na tom starosta nabalil a ako si robil PR. Viete čo? Ja som skutočne presvedčená, že 
je tie prvé dni vycestovali aj so zástupcom na Ukrajinu, pretože chceli pomáhať, že 
vôbec nerozmýšľali nad tým, či z toho budú mať nejaké PR alebo nebudú. Proste sú 
situácie, ktoré hovoria o našej ľudskosti a nie o peniazoch. My sa furt bavíme 
o peniazoch. Prepáčte, aj z tohto srší taká závisť. Včera, keď sa tu hovorilo o nejakých 
platoch, prvé, čo je, čo som počula, sa tu prepočítava. A toto je presne to isté, v tej 
tabuľke sa prepočítava kto, čo, koľko mal a o koľko je to viac ako priemer a sa mi zdá, 
že sú situácie, na ktoré sa proste takto nesmieme pozerať. Kto z tých ľudí išiel do toho 
koľko za to bude mať? Ak do toho takto išiel, tak je to pekný hajzlík. Ale ak do toho 
išiel z presvedčenia, že chce pomôcť a mal to zaplatené, čo je úžasné, lebo koľko práce 
nemáme zaplatenej a napriek tomu ju robíme, lebo chceme. Takže strašne veľa chýb sa 
iste stalo, veľa chýb, najväčšie chyby urobil štát, že nebol pripravený a trvalo mu to 
hrozne dlho. Určite aj my sme urobili nejaké chyby, ale prosím nepranierujme tých, 
ktorí pomohli. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja chcem poďakovať za tie slová, ktoré tu  

od predrečníčky odzneli, lebo myslím si, že je to potrebné a myslím si, že by sme si to 
mali uvedomiť, že proste aj tá dobrovoľnícka práca by nejakým spôsobom mala byť 
odmenená, ak sa to dá a nemali by sme takto pranierovať ľudí, lebo ono potom aj  
do budúcna aj s tými rôznymi výberovými konaniami už sú ľudia tak znechutení a keď 
vidia ako to celé potom prebieha, že ani sa nikam radšej nehlásia. Lebo keď vidia, že 
majú predstúpiť pred takéto zastupiteľstvo, ktoré do nich bude hádzať šípky, tak si 
povedia, že im to za to nestojí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pán poslanec Špak a po pánovi poslancovi Špakovi 

ešte vystupuje Adriana Čurajová,  aby mohla uzatvoriť všetko to, čo tu bolo povedané. 
Nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ako som spomínal, nie je to moja téma, je to téma 

pána poslanca Schwarcza a vôbec sa tomu nečudujem, lebo jeho som asi najviac vnímal 
v takej tej domácej dobrovoľníckej činnosti a pomoci. Takže to som rád, že sa on toho 
zhostil. Slová, ktoré povedala pani poslankyňa predo mnou, presne toto je dôvodom, 
prečo vôbec tejto schémy sa nedotýkam, lebo áno, keď je kríza, tak sa berú tí najbližší  
v komunite a poďme rýchlo, musíme to nejak opraviť. Máme ich po ruke, pustíme to, 
nebudeme robiť predsa nejaké konkurzy 2-týždňové, keď nám treba zajtra reagovať. 
Takže aj preto som ticho, ale napadla mi je jedna vec teraz, aj preto som sa prihlásil, že 
ja mám tiež nejakú komunitu okolo seba, ktoré sa snažila pomáhať a ktorá venovala 
veľmi veľa či už zdrojov, či už darov, materiálov atď. Ja sám som prikázal hneď prvý 
týždeň mojej prevádzke, aby dala mestu v hodnote 5 tisíc EUR materiál a tu mi napadla 
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jedna vec. Máte vy nejaký zoznam týchto darcov? Lebo keď 1,5 mil. nám preplatil štát, 
tak ja si myslím a dovolím si tvrdiť, že možno aj 2-3-násobok sme dostali  
od obyvateľov, ktorí cítili, že treba pomôcť. A tam možno je tiež vec, ktorú by trebalo 
pozrieť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: To by určite vedela pani Čurajová odpovedať, ale áno, 

všetky tieto dary boli vlastne, hlavne ak išli od právnických osôb, museli byť na základe 
zmluvy, lebo aj oni to museli sprocesovať. Boli tam chladničky, boli tam potraviny, však 
všetci ste to videli, čo sa tam rozdávalo, áno, čiže vlastne áno, ale treba povedať, že 
hlavne v tej prvej vlne, ktorú riešila ešte K13, na ktorú sa využili práve objekty K13, 
bola tá spontánna pomoc obyvateľov, ktorí vo veľkom nosili vlastne či už potraviny, 
oblečenie, hygienické potreby. Potom, keď sme to prevzali pod seba, začali sme tieto 
veci profesionalizovať a zabezpečili sme tak, aby nám veci prichádzali priebežne tak, 
aby sme vedeli zabezpečiť každodenný chod, aby boli rozdeľované v čase. Či už to boli 
vlastne pomoc od, ale tie mená ste videli, tie sa opakovali. Čiže všetkým patrí tá vďaka 
ešte raz tejto veci a možno pani Čurajová nech to uzavrie. Aj ona vám na to odpovie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pani Čurajová. 
 
p. Čurajová: Prajem vám príjemný dobrý deň pán primátor, páni poslanci. Ďakujem veľmi 

pekne za podnetné konštruktívne kritiky, ktoré od vás zazneli. V prvom rade 
ospravedlňujem pána Dohoviča, ktorý tvoril, teda spolu sme tvorili túto správu, ale 
kvôli chorobe tu nemôže byť. Chcela by som poďakovať pánovi poslancovi 
Schwarczovi za naozaj konštruktívnu kritiku, chcem mu poďakovať za angažovanosť a 
za pomoc, ktorú Ukrajincom venuje a všetkým ostatným, ktorí to robia, pretože viem, 
že mnohí to robíte v tichosti a v súkromí. Je mnoho takých ľudí a naozaj títo naši 
Ukrajinci potrebujú našu pomoc, aby sa tu cítili bezpečne a prijato. Chcem sa 
ospravedlniť za nedostatočný súpis aktivít, ktorý možno vzbudil vo vás vlnu nedôvery 
voči našej činnosti, ale za všetkým, čo sme vykonali si stojím a nikdy sme neboli proti 
stretnutiu alebo vysvetleniu v osobných rozhovoroch a v stretnutiach. Čiže ak máte 
záujem, nemáme s tým problém, aby sme sa stretli a naozaj možno dotvorili váš obraz  
o našej činnosti, pretože naozaj nebolo ani možné, ani sme to možno vďaka svojej 
nedôslednosti nepovažovali za dôležité vpisovať tam každý jeden úkon napr. nočné 
riešenia pani s alzheimerom, ktorá sa tu náhodou ocitla v Košiciach a ďalšie veci, ktoré 
vyžadovali niekoľkodňové intervencie rôznych organizácií, rôznych partnerov, aj 
štátnych aj súkromných. K cene, čo sa týka našej mzdy, chcem len podotknúť, že je to 
super hrubá mzda, z ktorej my platíme odvody, nikto nám neplatí nadčasy, nikto nám 
neplatil cestovné náklady, nikto neplatil materiálne zabezpečenie, čo sa týka telefónu, 
mobilu, čiže ak si zoberieme, tak tieto všetky prostriedky do úvahy, tak tá mzda z môjho 
pohľadu je adekvátna. Možno na záver by som chcela povedať, že táto vlna, s ktorou 
máme skúsenosť ako mesto Košice, pokračuje ďalej. Včera som cestovala do Žiliny, 
kde bolo stretnutie partnerov ohľadom integrácie a migrácie cudzincov na Slovensku, 
bola som uprosená, aby som bola členkou panelovej diskusie za mesto Košice. Za mesto 
Košice ako jediná. Nebol tam pozvaný okresný úrad. Na dôvod nebudem reagovať, ale 
asi aj to svedčí o tom, že neziskové organizácie ako aj štátna správa, nás ako mesto, 
považuje za relevantných partnerov vďaka výsledkom a vďaka skúsenostiam, ktoré 
doteraz sme získali. Ja som veľmi rada, že k nám takto pristupujú a aj na základe 
dôvery, ktorú sme dostali od pána primátora, vieme pokračovať ďalej, pretože už 
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vidíme, presne ste to spomínali, že migranti oproti už zapĺňajú naše ulice a je potrebné 
ďalej rozvíjať pomoc cudzincom, ktorí prichádzajú do Košíc a brať ich ako fakt a snažiť 
sa nájsť stratégie, pomoc a riešenie v spolupráci so štátom, aby sme jednak ochránili 
našich obyvateľov a zároveň vyťažili z toho podľa možnosti, čo najviac. Čiže ďakujem 
vám všetkým za váš záujem a teda, ak by ste chceli aj v osobných rozhovoroch, 
nemáme s tým problém. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pani Čurajová, 

samozrejme ja si vážim veľmi vašu prácu aj určite tú veľkú pomoc, ktorú ste v rámci 
utečeneckej krízy do toho dali. Ja len chcem možno upresniť jednu informáciu, že čo sa 
týka aj utečencov, ktorí sú aktuálne u nás, tak oni sem neprišli len tak. Oni sem boli 
dovezení z Veľkého Krtíša, mali byť administratívne vybavení a väčšina z nich, dovolím 
si tvrdiť 99,9 %, má namierené ďalej do Nemecka, do Holandska. A myslím si, že ani 
utečenci alebo odídenci z Ukrajiny nie sú tak, že sú ich plné ulice. Ďakujem veľmi 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Lasky nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, dúfam, že tie 

kamery, ktoré nás berú a to sledujú občania mesta Košíc, tak je im z toho trošku zle. 
Pripájam sa a chcem poďakovať kolegyni Blaškovičovej za tie slová, aj pánovi 
Berberichovi. Hovorí sa, kritizoval sa nejaký koncert, že zopár ľudí tam sa dostalo  
na pódium, ale nie každý sa môže dostať pódium a ten koncert, ktorý bol, bolo 
poďakovanie všetkým tým, o ktorých ani nevieme. Množstvo ľudí, keď začala vojna  
na Ukrajine, zo srdca, nezištne zo svojich prostriedkov dávali svoje príbytky, o ktorých 
sa nevie a tým chcem poďakovať. Dávali hotely, nosili sme dary pre deti, jedlo, každý 
pomáhal, čo robil. Je množstvo Košičanov a ne-Košičanov, ktorí tu žijú, ktorí pomáhali. 
A skutočne to pomáhali v anonymite, o nich nevie. A tí, keď to sledujú, o čom tu 
rozprávajú niektorí kolegovia, tak im musí byť zle a podľa mňa až na zvracanie. 
Zneužívať túto tému na to, že aká položka kde, čo bolo, tak ako povedala kolegyňa 
Blaškovičová, robia sa aj chyby. Je to nová skúsenosť pre nás, nepoznali sme to. 
Ďakujem pekne. A ďakujem všetkým tým, o ktorých nevieme, ktorí naozaj pomáhali, 
ktorí dávali chaty, hotely, jedlo, čokoľvek, dary, darčeky pre deti. Množstvo mladých 
ľudí, ešte chcem povedať, sme nosili z hranice, ktorí doniesli tu, sme ich ubytovali  
v hoteli, ktorí išli ďalej do Berlína za rodinami, takisto do Paríža. A všetko sme to 
financovali nie preto, aby o nás vedeli, preto, lebo sa to robili zo srdca, ďakujem 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja mám pocit, pán kolega, že 

ste nepochopil, o čo sme sa rozprávali teraz poslednú hodinu. My sme sa rozprávali 
o tom, že či výber danej firmy bol transparentný, resp. či bol v poriadku. Nikto sa 
nerozprával o tom, že či tá pomoc a tí dobrovoľníci urobili dobrú prácu alebo že či 
pomáhali nezištne alebo či sme dali veľa peňazí alebo málo peňazí, o tom sa nikto 
nebavil. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím, že je potrebné to trošku rozseknúť. Budeme tu ešte  

2 hodiny. Ja som si celé toto vaše, tú rozpravu vypočul aj z videa, keď som sem išiel. 
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Mrzí ma, že meškal som, mal som ešte nejakú svoju osobnú vec. Najprv chcem 
poďakovať všetkým tým diskutujúcim, ktorí chápu, že kde sa robí, robia sa aj chyby. 
Toto mesto zamestnáva 6 500 ľudí a verte mi, že stáva sa, že máme zlé rozhodnutia, 
stáva sa, že sa zle rozhodneme, ale v tomto prípade som si istý, že som sa rozhodol 
správne. Mesto neurobili žiadnu chybu a ďakujem za dôveru všetkým, ktorí takto 
zmýšľajú. Áno, pán poslanec Schwarcz, ak by ste to organizovali vy, tak by asi táto 
diskusia tu vôbec nebola. Viete želám si, aby ste takto diskutovali na KSK, o sypačoch, 
aby ste diskutovali presne takto a pýtali sa o všetkých veciach, ktoré nesedia. Pretože ak 
vám tu niečo nesedí, prosím, choďte podať trestné oznámenie. Robíme čestne, robíme 
transparentne a snažím sa maximálne demokraciu vtrieskať do všetkých týchto našich 
rozhodnutí, aby sme boli, aby sme rozhodovali čo najsprávnejšie a najčistejšie. Ale 
prosím vás, prosím vás tým, že to nezabezpečoval niekto z vás, teraz je zle? Viete, ja 
som sa pre túto agentúru rozhodol z niekoľkých dôvodov. Mali sme skúsenosť i s pani 
Čurajovou i s pánom Dohovičom i s pánom Ďurišom, pardon, zabezpečovali obrovské 
akcie, návštevu svätého otca, návštevu veľkých podujatí. Dokázali pracovať  
so stovkami, nie desiatkami, so stovkami až k tisíckam dobrovoľníkov. My sme netušili, 
pretože po vojne je každý generál, ale my sme netušili, ako bude sa táto situácia vyvíjať. 
Neexistovala pomocná ruka, spomeňte si ako ste nás kritizovali na stanici, že aký je tam 
bordel, koľko je tam ľudí, ako zle to mesto riadi, pričom mesto to vôbec nemalo riadiť. 
Spomeňte si, aké videá sa dávali zo stanice, spomeňme si, aké stovky, tisíce ľudí 
prechádzali a jednoducho potrebovali sme nie jednotky, nie desiatky, ale stovky 
dobrovoľníkov denne v úvode. A jediný, kto v tomto meste má takúto skúsenosť, sú títo 
traja ľudia, ktorých som vymenoval. O stovkách dobrovoľníkov, zoznamy, kontakty, 
telefónne čísla a okrem toho pán Dohovič ako človek, ktorý dlhodobo žil a myslím, že 
sa aj narodil v Užhorode, jednoducho mal perfektné kontakty na to, aby nám prepájal 
všetko to, čo sme potrebovali prepojiť. Aby sme mali informácie, ktoré nám štát 
nedával, aby sa mali kontakty, ktoré nám nikto neukázal. Verím, že ste si správu 
prečítali, ale jeden odsek predsa len. Pomoc ukrajinským utečencom v meste Košice je 
medzinárodný, je aj medzinárodnými organizáciami hodnotená ako jedna  
z najkomplexnejších v rámci Slovenska. Dôkazom toho sú aj návštevy rôznych 
významných hostí a organizácií, ktoré si boli pozrieť centrum prvého kontaktu a ktoré 
nanajvýš pozitívne hodnotili jeho organizáciu, služby a podmienky pre utečencov. 
Medzi takéto návštevy patrila návšteva prvej dámy USA Jill Bidenovej, návštevy 
komisárov pre utečencov z EU, veľvyslancov rôznych krajín, rôznych pôsobnosti, 
politického života na Slovensku, ako aj v iných štátoch. Okrem toho jednotliví členovia 
tímu, ktorí túto činnosť riadili a zastrašovali, sú doteraz pravidelne pozývaní, aby  
o svojich skúsenostiach, tak  ako vám povedala pani Čurajová, rozprávali na rôznych 
fórach a seminároch. My sme v Európe zanechali dobrý dojem. Tí ľudia za nami chodia, 
sieťujeme týchto ľudí, komunikujeme s nimi, pomáhajú nám. Čo je dôkaz aj UNICEF, 
ktorý prišiel a povedal chceme, aby ste v Košiciach pokračovali a doniesol finančné 
prostriedky, aby sme mohli pokračovať aj bez štátu. To je vizitka týchto ľudí. 
A nakoniec je dôležité podotknúť, že tento tím, ktorý tu ohovárame, zabezpečil dary a 
humanitárnu pomoc vo výše alebo takmer 600 tisíc EUR. Pýtal sa pán Špak koľko.  
600 tisíc EUR pri nákladoch 1,5mil. EUR. Naozaj, ak má niekto pochybnosti a chceme 
tu tárať o nejakom výkaze a robiť z toho politiku, lebo proste je zlý výkaz, nech sa páči, 
číslo telefónne na políciu poznáte, prokuratúra funguje 24 hod. denne, choďte. Ja 
ďakujem všetkým, ktorí chápu pridanú hodnotu a dnes sa pozitívne vyjadrili k tomu, že 
jednoducho to, čo sa tu deje, je úplne zbytočné. Proste poďme sa pozerať na to, aký 
dojem sme zanechali, ako sme sa stali rešpektovaní mestom, ako jednoducho za nami 
dokážu všetci chodiť a sa radiť. A pozor, kríza vôbec neskončila. A nech nie je naším 
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cieľom, aby ľudia, ktorí s nami chcú robiť, aby sme ich odradili, aby prestali s nami 
robiť. Títo ľudia majú dosť možností a nakoľko majú radi toto mesto, jednoducho i to 
málo, čo im dávame, chcú robiť. A verte mi, že v organizačnej štruktúre neexistovalo 
slovko pomoc Ukrajincom. Každý zo 6 500 zamestnancov mesta má svoju pozíciu a 
svoju pracovnú úlohu. A trebalo konať a mesto nezlyhalo, mesto má dobrý kredit. Toto 
je dôležité. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči, procedurálny, príspevok. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Chcem poprosiť kolegov, lebo už sa to zvrháva na divadelné 

predstavenie tu, aby sme úplne ukončili diskusiu bez vystúpenia tých, ktorí sú prihlásení 
a bez možnosti vystúpenia aj predsedajúceho a predsedníckeho stolíka, pán primátor 
ako štatutár to zakončil svojou rečou, čiže prejdime na hlasovanie o zakončenie bodu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujeme, ale pozor, nie je to zákonne. 
 
Hlasovanie č. 97 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, prihlásený je pán poslanec Schwarcz. Či vôbec, 

akože nula? Tak to je myslené? Ako dobre, že nič, nič, nič. Dobre. Ja už som nechcel. 
Pardon. Dobre, takže môžeme vynulovať tabuľu. Nikto nič už nepovie a poprosím 
návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. Ďakujem pekne. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 

predpisov berie na vedomie Správu o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu na 
Ukrajine mestom Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 98 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Je to všetko návrhová komisia? Ďakujem pekne 

Bod č. 57 sme vyčerpali.  
- - - 

 
Bod č. 58 
Správa o stave rodiny mesta Košice a informácia o príprave Správy o stave sociálneho 
bývania mesta Košice a návrhoch možných riešení. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom č. 58, ktorým je Správa o stave rodiny mesta 

Košice a informácia o príprave Správy o stave sociálneho bývania mesta Košice a 
návrhoch možných riešení. Poprosím pani námestníčku ako predkladateľku, aby vám 
túto správu predstavila, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne poslankyne, 

kolegovia poslanci, chcem vám dať do pozornosti tento materiál. Prieskum, ktorý sme 
urobili vzhľadom na to, že si to skutočne zhoršujúca sa situácia s rodinou v meste 
vyžadovala, predpokladám, že celý materiál ste dostali. Neviem, či ste mali priestor si 
ho celý preštudovať, ale možno by som poukázala na také 3 dôležité faktory, ktoré sú 
pre Košice absolútne najdôležitejšie a síce po prvé, obyvateľstvo mesta Košice starne.  
Kým v roku 2001 pripadalo na 100 deti do 15 rokov len 53 obyvateľov starších ako  
65 rokov, dnes je to už 128 obyvateľov, ktorí pripadajú na 100 deti do 15 rokov starších 



201 
 

ako 65 rokov. Druhá vec sa týka plodnosti v našom meste, je skutočne nízka. Ten 
koeficient plodnosti vychádza v našom meste na 1,43 dieťaťa na jednu ženu a 
demografi sa prikláňajú k tomu, že ak sa máme vyhnúť problémom, ktoré z tejto 
situácie môžu vystať, tak ten koeficient by mal byť 2,1 detí na ženu. Samozrejme, že to 
pre samosprávu má aj iné dôsledky, keďže hlavný príjem je dane z príjmov fyzických 
osôb, čiže ak klesá počet obyvateľov mesta, tak klesá aj naša možnosť príjmov z tejto 
dane. No a po tretie, na čo by som ešte rada poukázala, to je miera rizika chudoby.  
Z prieskumu vyšlo, že najrizikovejšou skupinou rodín rodiny sú rodiny s 2 rodičmi a  
s väčším počtom detí, čiže 3 a viac a druhou najohrozenejšou skupinou sú rodiny  
s 1 rodičom, ktorí majú aspoň 1 dieťa. Z prieskumu vyšli aj ďalšie také hrozivé alebo 
možno prekvapivé faktory, veľmi nám stúpol počet detí s duševnými poruchami,  
so stavmi úzkosti a so sebapoškodzovaním a pod., ale zase na druhej strane z prieskumu 
takisto vychádza, že nám stúpol počet alebo sa navýšil počet organizácií, ktoré sa 
rodinám venujú. V každom prípade tento prieskum chceme posúvať relevantným 
inštitúciám, ktoré sa rodinou zaoberajú. Ale je ten prvotný dôvod, pre ktorý sme tento 
prieskum realizovali je ten, aby to bolo východisko pre tvorbu strategických materiálov 
pre ochranu a zabezpečenie rodiny v meste Košice, od ktorého sa chceme odraziť a 
chceme sa ďalej posúvať a prijímať opatrenia a ďalšie riešenia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V rámci tejto správy si treba povedať, že za touto 

správou by v budúcnosti mala nasledovať aj stratégia, ktorá by mala vlastne hovoriť už 
o aktuálnych cieľoch, akčných cieľoch, akčných programoch, ktoré by mali reálne 
zasiahnuť do rozpočtu, do mesta, aby sme tým najohrozenejším mohli pomôcť. Nech sa 
páči, diskusia je otvorená. A myslím, že sme prvé mesto, ktoré takúto správu vôbec má. 
To je asi tiež dôležité si povedať. Nech sa páči pán... aha, pardon. Ak sa do diskusie nik 
nehlási, rozpravu uzatváram. Nech sa páči. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o stave rodiny mesta 
Košice a informáciu o príprave Správy o stave sociálneho bývania mesta Košice a 
návrhoch možných riešení. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 99 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem veľmi pekne. 

- - - 
 
Bod č. 59 
Návrh na udelenie „Ceny Košického samosprávneho kraja“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 59 Návrh na udelenie ceny 

Košického samosprávneho kraja. Pani námestníčka, lebo otváram rozpravu. Materiál je 
jednoduchý, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Návrh je na Ekumenické 

spoločenstvo cirkví v našom meste. Vzhľadom na to, že majú 30 ročné výročie 
pôsobenia a cena mesta im už bola udelená a táto organizácia alebo táto inštitúcia 
jednoznačne pôsobí s presahom za mesto, všetky cirkvi, 10 cirkevných 
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subjektov + náboženská židovská obec veľmi dobre fungujú a spolupracujú, robia 
spoločné aktivity. Myslím si, že šíria posolstvo dobra a nádeje a to oceniť treba. Takže 
preto ten návrh na udelenie ceny Košického samosprávneho kraja. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, nechcem to už, 

kolegovia, hlavne keď môžem poprosiť o pozornosť aj kolegov, ktorí sedia  
v zastupiteľstve KSK a nechcem to už vkladať do tohto uznesenia, pretože nemám, 
naozaj v dobrom sa snažím osloviť kolegov, ktorí za mesto Košice sedia  
v zastupiteľstve KSK. Nechcem to už vkladať do tohto bodu, pretože nemám aktuálnu 
informáciu ako je nastavené to odmeňovanie voči osobám, ktoré sú už vlastne in 
memoriam. Cez tento víkend opustil Košice človek, ktorý sa veľkou mierou zaslúžil  
o rozvoj digitálneho priemyslu v Košiciach a to pán František Jakab, ktorý bol 
dlhoročný riaditeľ Technicomu v Košiciach a teda chcem poprosiť kolegov, ktorí či už 
sedia v nejakej príslušnej komisii alebo aj pána podpredsedu kraja, aby návrh na jeho 
ocenenie predniesol na ocenenie zo strany KSK. Myslím si, že tento človek naozaj 
zaslúžil o to, aby či už rozvoj zázemia pre inovácie a nové firmy a potenciál inovačného 
prístupu a exportu, know-how, ktoré sa ľudia môžu získať na Technickej univerzite sa 
dostávalo aj do ekonomickej sféry a mali by sme si ho oceniť. A ja takýto návrh 
prenesiem potom následne aj na meste Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú nejaké diskusné príspevky? Ak nie, ďakujem 

pekne uzatváram rozpravu. Návrh na uznesenie, návrhová komisia návrh, nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle platných právnych predpisov príslušných odporúča Zastupiteľstvu Košického 
samosprávneho kraja udeliť „Cenu Košického samosprávneho kraja v kategórii 
kolektívy: Ekumenické spoločenstvo cirkví a náboženských spoločnosti na území mesta 
Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte 
 
Hlasovanie č. 100 -  za: 30+1 (p. poslanec Krcho), proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho bol 

za, takže 31 za. Prosím technikov, nech to zapíšu. Pán poslanec Krcho. 
- - - 

 
Bod č. 60 
Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Primátorský punč 2023“ a ustanovenie jej podmienok 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 60 otváram materiál Vyhlásenie dobrovoľnej 

zbierky Primátorský punč 2023 a ustanovenie jej podmienok. Nech sa páči otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov po A. vyhlasuje dobrovoľnú zbierku 
„Primátorský punč 2023“, po B. ustanovuje podmienky dobrovoľnej zbierky, ktoré sú 
uvedené v prílohe tohto uznesenia. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 101 -  za: 31, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 61 
Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Polievka sv. Alžbety“ a ustanovenie jej podmienok 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č., aha pardon, pod bodom č. 61 Vyhlásenie 

dobrovoľnej zbierky Polievka svätej Alžbety a ustanovenie jej podmienok. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh  
na uznesenie. Pán poslanec Lörinc, prosím, skúsme byť aktívnejší. Nech sa páči. 
V poriadku. Nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Hlásim sa dosť často, takže asi by som to už mal vedieť, ale proste 

nechcelo ma to pustiť. Chcem sa opýtať pani námestníčky, ktorá to má v gescii.  
Na minulý ročník, aké boli vyzbierané prostriedky a koľko nás stála akcia. Lebo chcem 
povedať, prepáčte, možno som v tomto divný, ale mne to nedáva zmysel. Ak je táto 
akcia o pomoci chudobným, tak pokiaľ, viem 1. ročník sme vyzbierali vybrali  
3 600 EUR na pomoc chudobným v rámci polievky, akcia nás stála viac ako  
10 tisíc EUR. Čiže pýtam sa, že nie je lepšie potom rovno tie peniaze na to nakúpiť 
polievku a rozdať chudobným, ako platiť zbytočnú akciu potom? Lebo ak to je naozaj  
o pomoci chudobným, tu sme počuli v minulom bode, ako všetci máme byť ľudský a 
pomáhať, tak potom neviem, o čom to je, keď my viacej minieme na organizáciu 
podujatia, ako na pomoc chudobným. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžem reagovať? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Presne tá istá otázka tu bola pred rokom. Tak ja 

to vlastne zopakujem nanovo. Náklady na túto akciu sú 5 300 EUR plus-mínus, nech 
som sa o stovku pomýlila možno, teraz si to nepamätám, ale viac ako 5,5 tisíc to nie je. 
Minulého roku som to hovorila s tým, že sme vyzbierali 3,5 tisíc. Čiže áno, náklady sa 
nerovnajú s  tým, čo získame z tejto dobročinnej polievky, ale tá myšlienka a ten zámer 
celej aktivity nie je v zárobku, ale je to v nejakom šírení toho, že treba pomáhať. A ja si 
myslím, že toto sa nedá vyčíslovať, nedá sa to vyčíslovať peniazmi, že koľko zarobíme 
na tej polievke, aby sme mohli šíriť a propagovať pomoc ľuďom v vnútri. Toho roku 
chceme trošku navýšiť ten príjem tým, že chceme tú polievku rozdávať dlhšie, chceme 
ju ponúknuť viacerým firmám a tak isto chceme zvýšiť ten dobrovoľný poplatok  
za jednu dávku. Bolo to stále 1 EURO a chceme to dať na 2 EUR-á, čím 
predpokladáme, že by sme mohli vyzbierať toľko, aby sa náklady minimálne vyrovnali, 
ak nie možno aj navýšili. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže je to tiež komunitná akcia a je to menej peňazí, ako vaša 

akcia pán poslanec a starosta. Minulý týždeň, to sme si pozreli a tiež ste pomohli 
komunitám. Takže ja si myslím, že treba pomáhať, treba ukazovať a treba sa  
tešiť z toho, keď vieme, keď vieme niečo ľuďom odovzdať, nejaké posolstvo. Pán 



204 
 

poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ten taký ten 

kompromis medzi tým, že nerobiť to a robiť to s takým deficitom už mi vlastne pani 
viceprimátorka odpovedala, že našli nejaké opatrenia, ktoré budú smerovať k tomu. 
Presne to som chcel navrhnúť, nejakým spôsobom sa zamyslieť, ako teda postupne ten 
deficit alebo ten pomer nákladov a výnosov preklopiť. Tak, ak sa nad tým už uvažovalo 
a tak sa k tomu smeruje, tak je to v poriadku. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ten cieľ tam je. Nakoniec uvažujeme, že by sme aj v spolupráci 

s US Steelom viac dní dávali príležitosť napr. v tých jedálňach týchto, týchto veľkých 
korporácií robili tieto zbierky. Už sme to robili aj minulý rok, kedy si môžu zamestnanci 
týchto fabrík a to nie je len US Steel, je to myslím aj T-Systems už po novom, objednať 
dopredu, tým pádom nejdú na štandardný obed, ale proste prichádzajú s touto polievku. 
Čiže tento rok, ak sa nám to podarí, chceli by sme to organizovať už nie 1, ale 2 dni  
v týchto jedálňach, tým pádom by sme mohli násobiť ten výnos. Samozrejme to treba 
vyskúšať. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže keď to nie o príjmoch, tak je to asi  

o výdavkoch, keď sú vyššie. Ja len nerozumiem tomu, že robíme akciu, ktorá nás stojí 
veľa peňazí a vyzbierame menej a proste tak radšej tie peniaze potom adresne dajme 
nejakým organizáciám. Načo robiť nejakú akciu, kde sa varí polievka, keď s tým máme 
výdavky. Takže ja tomu celkom nerozumiem. Proste potom si určíme, že pri tejto 
príležitosti mesto Košice ja neviem, dá nejakú sumu na podporu organizáciám, ktoré 
pracujú s biednymi. Áno, vlastne neboli by fotečky, tak tu kolega mi kričí. Čiže neviem. 
Ako ja si myslím, že je to nehospodárne proste. Keby sa vyzbieralo 20 tisíc a náklady sú 
5, dáva to zmysel, ale keď sú náklady 5 a príjem je 3, tak nebol som až taký dobrý 
v matematike, ale nejak mi to nesedí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, podobnú logiku má aj primátorský punč. Navaríme  

za mestské, predávame, je nejaký výnos, ten sa rozdelí v tomto prípade pri punči na 4, 
pre 4 organizácie a spájame komunity, šírime dobré meno mesta. V tomto prípade 
spájame komunity a šírime myšlienku aj dobrovoľníctva, aj myšlienku pomoci, aj 
myšlienku pomoci chorým, slabým, všetkým tým, ktorých mimochodom sv. Alžbeta je 
patrónka mesta, asi by nebolo správne, keby sme sa tvárili, že tento patrón nie je 
patrónom, že si to, čo sv. Alžbeta historicky vydobyla, robila, čím je uznávaná, keby 
sme potierali tú myšlienku a tie hodnoty. A na druhej strane, do tejto akcie sa v ten deň, 
keď sa polievka už rozdáva tým spôsobom, ok, možno tým komerčnejším, prichádzajú 
všetky tie združenia, občianske združenia, kde jednoducho vytvoríte komunitný 
priestor, kde sa diskutuje, kde mimochodom vždy sa vymyslí nová myšlienka ako 
pomôcť, v čom je problém, kde počúvame a mnohokrát tieto požiadavky sa prirodzene 
vkladajú potom aj do našich rozhodnutí, ktoré sú dennodenné. Čiže treba za tým vidieť 
aj inú hodnotu, nielen tú finančnú, pretože ak chceme s týmito organizáciami a  
v Košiciach máme reálny problém i s bezdomovectvom, i s chudobou, tak chceme tento 
problém o ňom rozprávať, tak toto je sú vhodné príležitosti a chvíle. Samozrejme je to 
môj názor, nemusí byť stotožnený s vaším. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor veľmi ma teší, že sledujete, to 

je určite dobre, ak sledujete tak viete, že naša akcia bola kultúrna akcia a nie 
charitatívna. To je ten veľký rozdiel. Na druhej strane ma mrzí, že ste zasa osobný, ale 
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ok, ja som si už na to zvykol, aj si na to zvyknem. Čo chcem povedať, že opäť tú 
diskusiu prenášame niekde inde, tzn., že opäť sa bavíme o našej patrónke, podotýkam, 
ak si pozriete záznam so schvaľovania toho, že sv. Alžbeta bude patrónkou Košíc, sa 
tam pýtali poslanci, či to bude žiadať nejaké finančné náklady, odpoveď bola nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vo vyhlásení nie. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Keď už sme pri tom, neprerušujte ma prosím pri mojom rozhovore, 

ja vás tak isto neporušujem. Ak zoberieme tých 5,5 tisíc, ktoré nás tá akcia bude stáť 
a sme v mínuse a za to dáme navariť polievku a potom ju zadarmo rozdáte, tak spravíte 
veľký úžitok tým chudobným oveľa väčší, ako keď 3 600 vyzbierate a 5 500 miniete a 
budete v mínuse. Chápeme sa?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale tá polievka sa rozdáva chudobným. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Rovnakú pomoc môžeme spraviť aj tým, že akurát nebude mať 

kandidáti do národnej rady fotky ako pomáhajú a potom kupujú iglu, keď majú to riešiť 
ako poslanci systematicky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Takže po prvé, sv. Alžbeta je novembrová akcia, už bude dávno 

po voľbách. To je po prvé. A po druhé, myslím, že to je 3. alebo 4., 4. ročník a asi ste 
tam pán poslanec nikdy neboli, čo ma mrzí, ale príďte, lebo tá polievka sa rozdáva tým 
chudobným. Tí ľudia neplatia za to, tí chudobní, tí bezdomovci prídu, áno, aj na tú 
Hlavnú, kde ich potrebujeme aj vidieť, niektorých aj identifikovať, urobí sa aj sociálna 
práca popri tom, ale tí ľudia ju dostávajú. A potom na záver dňa sa odnesie otcovi 
Gombitovi, odnesie sa na Fialkovú, pán poslanec Vrchota dá za pravdu, lebo viem, že 
sme to niekoľkokrát s ním riešili, tam je. Kývnuť hlavou, ďakujem. Aj viezol dokonca 
osobne. Čiže pozor, jednoducho na konci dňa minimálne všetky tie naše organizácie, 
ktoré ubytúvavajú i na Bosákovej, tu som tiež nespomenul, ubytovávajú ľudí a sa o nich 
starajú, tak týmto ľuďom dávame ešte aj večeru z toho navareného. Čiže to nie je, to je 
aj charitatívne, je to aj o tom, aby títo ľudia dostali teplé jedlo, aby sme jednoducho 
šírili tú kultúru, ktorá aj s týmto súvisí. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, takže keď sa to dáva aj chudobným  

za takých podmienok... 
 
p. Polaček, primátor mesta: zadarmo 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. V podstate som ochotný to akceptovať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Sa ospravedlňujem, keď toto nikde nezaznelo. Pán poslanec 

Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Asi nepresvedčím tých, ktorí nie sú 

o tom presvedčení, že je to správne, ale skúsim povedať ako to vidím ja. Už tu bolo 
o tom veľa povedané, tzn. prirovnal by som to možno tiež k tomu punču. Ten punč už sa 
robí veľa rokov a preto sa takto vybudoval, že jednoducho je momentálne už ziskový. Ja 
to vidím tak, že táto aktivita má 3 roky, myslím v 2019 to sme to začali, dobre môžem 
dokončiť? Čiže je to iba pár ročná aktivita a ja vidím v tom taký zmysel, že má to aj 
vychovávať verejnosť, tzn., že sa to dáva na známosť ľuďom, aby a to je ďalšia 
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možnosť, ako môžu pomáhať takýmto spôsobom. Áno, máte pravdu, mohlo by sa to 
robiť aj tak, že tie financie, za tie financie by sa to navarilo a by sa porozdávalo, ale tu 
ide tak trocha aj o ten edukačný prvok v tomto, aby teda aj tá verejnosť vedela do toho 
zapojiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja sa ospravedlňujem, ja som teraz otvoril  

dôvodovú správu a vlastne ten popis tej akcie tu nie. Čiže možno mnohí noví poslanci 
asi prirodzene netušia vlastne o čo ide. Čiže skúsim pár vetami vysvetliť o čo ide, aby 
sme nemali, vieme všetci o čo ide? Lebo naozaj nie je to len o tom, že predáte polievku 
za 1 EURO alebo neviem koľko presne v tejto chvíli, máte výnos, ale následne ten 
výnos dávať organizáciám, ale zároveň tú polievku potom dávate aj všetkým tým, ktorí 
ju potrebujú a si po ňu prídu zadarmo. Dobre. Tak ak vieme, tak sa ospravedlňujem, ale 
organizačné oddelenie treba do budúcnosti vysvetliť tieto veci. Ďakujem. Pán poslanec 
Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som mal faktickú, ale to môže byť aj v rámci 

toho celého. Chcel by som možno takú drobnosť povedať, lebo áno, niekto tu už 
pochopil aj matematiku atď., ide o to, že sú charity a charity. Niekto vie, že niektoré 
charity v skutočnosti rozdajú to vyzbierané medzi svojich zamestnancov alebo 
dobrovoľníkov a zrazu neostane nič vonku pre verejnosť, ale sú aj charity, ktorá naozaj 
fungujú dokonale a dokonca sú také, ktoré 100 % prijatých peňazí rozdajú 100 % medzi 
ľudí a fungujú tak, že sú na báze sponzoringu. Tí ľudia, ktorí v nej sú, tzn., že sa nájde 
sponzor, ktorý to celé kvázi zaplatí a všetky peniaze, čo sa vyzbierajú, sa doslova 
spočítajú a dávajú ďalej. Tzn. žiadne náklady na nič, tie náklady uhradí sponzor ako 
taký a ten za to dostane možno odmenu tým, že ho propagujeme. Takže aj toto je verzia, 
kde nemusíme 5 minúť a 3 rozdať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik nehlási, uzatváram 

rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov po A. vyhlasuje dobrovoľnú zbierku „Polievka 
sv. Alžbety“, po B. ustanovuje podmienky dobrovoľnej zbierky, ktoré sú uvedené  
v prílohe tohto uznesenia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa  páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 102 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 61/1 
Zapojenie sa mesta Košice do akcie „Šarišský hradný telegraf“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 62, pardon 61/1, ospravedlňujem sa, Zapojenie sa 

mesta Košice do akcie „Šarišský hradný telegraf“. Nech sa páči pán poslanec Karabin, 
máte slovo. 

 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Kolegovia, jedná sa o 3. ročník akcie 
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projekt Šarišský hradný telegraf, spájanie hradov. V minulosti dávno, dávno takto medzi 
sebou komunikovali okolité hrady alebo správcovia týchto hradov. K čomu som dospel 
a prečo som to teraz takto predložil, koncom týždňa, minulého týždňa som bol  
na Šarišskom hrade a od sprievodu som sa dozvedel, že také podujatie sa chystá, je to  
3. ročník a bolo by škodou, keďže do tejto akcie sa zapojilo 12 hradov: Šariš, 
Kamenica, Hanigovce, Hradisko nad Tŕňou, Kapušany, Medzianky, Šebeš, Zbojnícky 
Hrad alebo Soľnohrad, Hrádok na Solivare, hrad Bodoň, Hrabkov a Lipovce, aby sa tam 
nezapojilo v podstate 2. najväčšie mesto na Slovensku so svojím hradom, Košickým 
hradom. Čo je problém, tieto hrady asi vám musí nejakou formou vidieť. Košický hrad 
zo Šarišu vidieť nebolo, ale máme tu vyhliadkovú vežu. Táto vyhliadková veža, ale je  
v správe Mestských lesov Košice. Ja ako poslanec nemám dosah na to, nemôžem 
nikomu určovať pracovnú náplň, aby to prišiel v ten deň, večer, v sobotu, túto sobotu  
od 21-ej, aby vlastne to otvoril a vlastne urobil ten úkon, ktorý robia obdobné hrady. 
Čiže, ako som vám písal, mesto Košice nie je viditeľné z hradu a v Šariši, ale v prípade 
výzvy, v prípade zapojenia sa do výzvy, by došlo k zapáleniu svetlice, kolegovia 
svetlice, zamestnancom Mestských lesov Košice. Oni sú správcovia veže, v čase presne 
o 21:24 v sobotu, to je 16.09., na najvyššom poschodí vyhliadkovej veže po dobu 2 min. 
Len 2 min. Celá akcia začína v Šariši o 21:00, 2 minútky, potom pokračuje Kamenica, 
Hanigovce atď. Košice by boli 13., kvázi posledné miesto, kde by sa to uskutočnilo a 
zároveň by aj ukončili túto šnúru týchto 13 hradov. Samotné mesto Košice by táto akcia 
stála maximálne, kolegovia, desiatky EUR. To je preplatenie mzdy zamestnanca 
mestských lesov, ktorý by po poverený otvorením vyhliadkovej veže, keďže to je  
na kľúčik, dňa 16.09., krátko po 21:00 hod. Samotný telegraf z Košíc začne vysielať  
tzv. zapálením svetlice certifikovanej, aby nič nezhorelo, zapálením svetlice 
zamestnancom mestských lesov presne o 21:24. O 21:26  dôjde k ukončeniu celej akcie. 
V prípade, že sa mesto Košice zapojí do tejto výzvy, ja túto svetlicu osobne prevezmem 
od kompetentného zamestnanca mestečka Veľký Šariš a doručím do sídla spoločnosti 
Mestský lesov Košice. Naozaj aj mesto si na tejto akcii vie urobiť nejaké PR. Vie tam 
pozvať tých ľudí, pretože bežne sa veža zatvára o 18:00 v sobotu. Tým pádom, ale ten 
človek by musel prísť o 21:00. Takže možno by nebolo na škodu, aby to Košice trošičku 
spropagovali a prišli sa na to vlastne pozrieť. Je to 3. ročník a zároveň by to bol  
1. pre mesto Košice. Tak toľko z mojej strany. Ak sú nejaké otázky, nech sa páči. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, možno len a pre všetkých taká 

informácia. Existuje tu taká debata, o. z. Castellum, mestské lesy, mesto aby sa 
vyhliadkovou vežou zaoberalo práve toto združenie, takéto tu niečo existuje. Sú tam aj 
technické problémy, vyhliadková veža je technické zariadenie a je tam teda čosi o tom 
povedať, ale takáto debata tu je. Áno, ja si myslím, že dynamické riadenie vyhliadkovej 
veži by bolo určite prínosnejšie, ako keď to riešiť takto inštitucionálne mestské lesy, 
čiže prečo nie. Ja s tým problém nemám, len ... to je túto či budúcu sobotu? Tak vidíte, 
keby ste nám aspoň pred týždňom dali, aby sa to zorganizovalo. Pán poslanec Gibóda, 
nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, mali sme tu tému 

Visit Košice. Tento bod ste navrhol včera. Neposlal ste k tomu žiadne podklady. Viete,  
z vášho pohľadu je to, že príde tam pracovník, zasvieti baterkou a po 2 minútach sme sa 
zapojili do akcie. Ale ak to má význam mať pre propagáciu turizmu a propagáciu toho, 
že v Košiciach je nejaký hrad, na ktorý sa môžu prísť návštevníci pozrieť, tak má 
význam to aj odfotiť, natočiť k tomu možno nejaký reals do sociálnych médií tak, aby  
z toho bol aj vyššia pridaná hodnota ako iba to, že zasvietime tam tou baterkou. Ale ak 
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my nemáme dostatočne včas tieto informácie, ťažko vám viem povedať, akým 
spôsobom sa vieme k tomu zapojiť alebo do toho zapojiť. Ak prichádzate  
so skúsenosťami alebo návrhmi, ktoré ste doniesli zo svojich ciest a prichádza tak veľa 
poslancov, členov Visitu atď., vedia vždycky nás osloviť, že takýto je návrh, čo by sme 
vedeli pre to spraviť. Čiže ja vás poprosím, ak máme o niečom hlasovať, prosím, pošlite 
nám nejaké informácie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Na pána primátora. Ja som 

oslovil občianske združenie, ktoré rieši Košický hrad, ale oni nie sú správcom tejto 
vyhliadkovej veže. A druhá vec, oni budú v sobotu mimo títo chlapi, nemá to kto 
otvoriť. Ja len preto, že tie kľúče má niekto, zamestnanec mestských lesov a ja som len 
poslancom. Neviem dať príkaz nikomu, aby sa zapojili. Ja súhlasím aj pán Gibóda, že 
áno, je to fakt na poslednú chvíľu, ja dám aj ďalšie materiály, ak treba nejakou formou, 
pomôžem tomu, pomôžme nášmu mestu spropagovať sa, spropagovať náš Košický 
hrad. V podstate 3. ročník, pre nás 1. ročník, aby tí ľudia vedeli, že v podstate také niečo 
sa dialo v minulosti. Takto komunikovali okolité hrady. Ja som o tom tiež nevedel, hej, 
pekná akcia, ktorú si myslím, stihneme zmanažovať do tej soboty. Viem, že je to 
narýchlo. Ak to zavrhnete, nenahnevám sa. Je to na základe hlasovania poslancov, pán 
primátor môže, nemôže, nemusí podpísať uznesenie. Fakt, je to ako dobrá myšlienka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, toto nie je na uznesenie, lebo pokiaľ sa začnú podpisovať 

uznesenia, už dávno bude po tej sobote, o ktorej hovoríte vy. A to nie je ani v nijakom 
zlom, to je proste fakt, hej, že dneska je streda, piatok je štátny sviatok, tzn. nebudú 
zajtra uznesenia na stole pripravené na podpis. Pošlite, čo máte. Teraz to treba poslať, 
treba to vidieť, nikto sa z vás ani z nás ani nebude hnevať, ani nebude brániť a tak ako 
som pri tom bode ukrajinskom povedal, že propagácia mesta sa dá robiť z rôznych 
strán, aj to je propagácia mesta, keď sme pomáhali a ľudia chodia za nami a chvália nás, 
aj toto je ten spôsob. Čiže pošlite, čo máte, treba to poslať v kópii na mestské lesy, treba 
to poslať v kópii na pána námestníka, aby to posunul do Visitu, ak nejaká ruka, noha 
bude, nikto sa brániť nebude. Pán námestník. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. A ja hovorím pán poslanec, ja sa nebránim 

tejto aktivite, ale všetky aktivity, ktoré sa snažíme vykonávať práve cez a koordinovať 
cez Visit Košice aj s našimi členmi, medzi ktorými patrí aj o. z. Castellum, je za tým 
účelom, aby to malo väčšiu pridanú hodnotu a väčší zmysel z pohľadu propagácie toho 
mesta. Ak iba niekde zaznie správa, že Košice sa zapojili, to je pekné, ale využiť to 
práve aj pre tú propagáciu cez sociálne médiá a pod., to už nie, že 2 desiatky EUR, ale 
treba to určitú prípravu atď. Preto vás poprosím naozaj, ak môžete ešte dnes, pošlite 
informácie o tom mne do mailu, aby som mohol osloviť kompetentných, či to vieme 
sprocesovať a vieme sa do toho efektívne zapojiť už tento rok a určite to budeme riešiť 
tak, aby sme vedeli lepšie sa zapojiť aj budúci rok. Lebo poviem, mali sme  
napr. Košickú noc múzeí a galérií, asi pred 2 rokmi bola veľká kritika, nestihlo sa to 
dobre sprocesovať a na predstavenstve Visit Košice sme si nastavili, že čo potrebuje  
k tomu, aby sme na ďalší rok to vedeli lepšie spraviť. Prijali sa k tomu potrebné kroky, 
stanovil sa projektový manažér, ktorý bol aj za financovaný a zorganizoval to do takej 
miery, že toto podujatie bolo hodnotené všetkými účastníkmi ako mega úspešné a že 
takto si to predstavuje aj do budúcnosti. Len to je to o tom, že my potrebujeme tieto 
informácie dopredu, aby sme vedeli tieto veci dobre pripraviť. Ďakujem pekne. 



209 
 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič ešte. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Priatelia, 

počuli sme aj verejný prístup pána primátora, ktorý prejavil angažovanosť a záujem 
urobiť všetko pre to, aby sa mesto Košice mohlo zapojiť do tejto akcie, aj keď s tou 
myšlienkou prišiel pán Karabin. Čiže ho vyzývam, nemusí podávať uznesenie, budeme 
súčinní. Pán Karabin nemusí podávať uznesenie, budeme súčinní a pomôžeme a 
urobíme všetko pre to, aby sa mesto Košice zapojilo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, ďakujem pekne. Ak sa do rozpravy nik nehlási, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrhu uznesenia, ak teda existuje. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zapojenie sa mesta Košice  
do 3. ročníka akcie Šarišský hradný Telegraf. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Keby sme boli na KSK, tak nedovolím čítať toto uznesenie, lebo 

fakt nebolo prečítané. Čítajte. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Spájanie hradov svetelným signálom, 

ktorý sa uskutoční dňa 16.09.2023 o 21:00 hod. na hrade Šariš. Koniec uznesenia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte 
 
Hlasovanie č. 103 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 
p. Polaček, primátor mesta: ... pod bodom číslo 61/2 máme bod s názvom 

- - - 
 
Bod č. 61/2 
Memorandum o spolupráci - Borovicový háj. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 61/2 máme bod s názvom Memorandum 

o spolupráci - Borovicový háj. Požiadal o neho pán poslanec Karaffa. Nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tento bod bol zaradený na základe 

konzultácie s vedením mesta. Keďže určite viete, že sa dlhodobo venujem aktivitám  
v Borovicovom háji, založili sme pred 2 rokmi s pánom aj kolegom poslancom 
Berinšterom občianske združenie. Robíme rôzne aktivity a chceli by sme v podstate 
celú tú prácu a to, čo máme zámer robiť a dať do takej oficiálnejšej formy aj  
v spolupráci so správou mestskej zelene, aj s mestom Košice. Ten text toho memoranda 
je v podstate alebo toto môže byť tá základná otázka, že čo nás to bude stáť a aké bude 
nejaké finančné plnenia a finančné záväzky. Zo samotného memoranda o spolupráci 
nevyplýva pre mesto Košice žiadna povinnosť alebo žiadny záväzok finančne 
prispievať na naše aktivity. Tým, že v podstate som aj mestský poslanec, tak akékoľvek 
rozhodovanie o dotáciách, kde by hlasoval zastupiteľstvo, ja som toho názoru, že by 
som sa takým žiadostiam celkovo vyhol a snažím sa to tak aplikovať a aby tam neboli 
nejaké podozrenie z konfliktu záujmov. Do tohto textu memoranda na základe 
požiadavky vedenia mesta bola doplnená protikorupčná doložka a povinnosť  
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v informačných a propagačných povinností a predkladám to aj za kolegu Berinštera, 
keďže sme obaja poslancami MZ tak, aby nevzniklo nejaké podozrenia alebo možno 
nejaké obvinenie, že sme nejako zvýhodňovaní. Takže ak budú nejaké otázky, pokúsim 
sa zodpovedať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Tak ako bolo 

povedané, nie sú tu exaktne vyčíslené nejaké ekonomické dopady, ale pri tých 
povinnostiach alebo úlohách mesta Košice je bod 1 a bod 3, tak tam by som možno 
poprosil vysvetliť tú predstavu, keďže tam si viem predstaviť nejako aj nejaké 
ekonomické dopady. Čiže je tu formulácia v bode 1 vyvíjať maximálne úsilie smerujúce 
k majetkovoprávnemu usporiadaniu vlastníckych vzťahov k pozemkom atď. a bod 3 
podporovať aktivity občianskeho združenia zamerané na dosiahnutie predmetu 
memoranda, Čiže keď môžeš, len tú predstavu, formu ako by to teda malo mesto 
realizovať. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte s faktickou pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dostali sme ten materiál asi v polke rokovania, 

keď pozerám koľko hodín teraz, ale stihol som ho prečítať tak na 90 %. Pokiaľ viem, 
tak na Slovensku je asi 30 000 občianskych združení a chcem vedieť zatiaľ prvú otázku 
alebo dve dám otázky. Či v prípade, že toto neprejde, to obmedzí nejak činnosť 
občianskeho združenia a druhú otázku, či, to dám až potom radšej. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. V princípe trošku len vyšpecifikujem otázku 

môjho predrečníka. Najprv by som sa teda chcel spýtať, v čom pomôže toto 
memorandum občianskemu združeniu, aby si vedel Dominik vysvetliť, že čo v prípade, 
že sa schváli. Budete môcť robiť nad rámec toho, čo robíte teraz a naopak, keď sa to 
neschváli, aké činnosti v rámci fungovania občianskeho združenia budú obmedzené? 
Toto by ma zaujímalo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte pán poslanec Špak a potom poprosím aj pána poslanca, aby 

vysvetlil. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Skúsme možno ešte jednu vec. V tých 30 tisíc občianskych združení, 

koľko je memoránd spísaných s mestom Košice s nejakým občianskymi združeniami? 
Aj tento údaj ma zaujíma a keďže mám prvý vstup, tak by som Borovicový háj 
prirovnal ku Ťahanovskému raju, dajme tomu, teraz som vymyslel akože a idem teraz 
čítať Ťahanovský raj, ktorý vznikne, lebo možno aktívny starosta, ktorý tak ako sa tu 
píše, že maximálne úsilie, tak povie, že vlastne ten Ťahanovský raj sa s mestom 
dohodne, že mesto bude maximálne vyvíjať úsilie smerujúce k majetkovoprávnemu 
usporiadaniu vlastníckych vzťahov k pozemkom atď. Potom sa tak isto s mestom 
dohodne, že ten Ťahanovský raj dostane od mesta podporu, že budú podporovať aktivity 
tohto združenia občianskeho a budú sa zameriavať na dosiahnutie predmetu tohto 
memoranda. Tak isto má obrovský dosah a vplyv na kvalitu života atď. Takže toto je 
materiál, ktorý ja neviem, či vôbec mám brať vážne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Možno na vysvetlenie, pán riaditeľ mi šepká, že treba si 
uvedomiť, že Borovicový háj je aj v našich akčných plánoch. Má svoje pevné miesto, 
kde sme si dávno predtým povedali, že ho chceme rozvíjať, ako ho rozvíjať, dokonca, 
ak by sa objavili akékoľvek eurofondy, proste do nich pôjdeme. Máme tu občianske 
združenie, ja neviem, niekoľko rokov, niekoľko rokov staré, ktoré dlhodobo do tohto 
Borovicového hája sa snaží investovať svoje vlastné prostriedky. No a narazili sme  
na problém, kedy do tohto vzťahu vstupuje niekoľko mestských organizácií a aby sme 
dokázali byť subtílnejší, aby sme nemuseli na každú lavičku dávať špeciálne povolenie, 
špeciálny súhlas, napr. aby sme dokázali koordinovať aktivity tohto združenia, ktoré má 
aj svoje nejaké vlastné financovanie, nepožaduje od mesta žiadne ďalšie peniaze, len 
chce rýchlejšie akcelerovať práve to, ak chce niečo tam urobiť, postaviť, vystavať a je 
to v súlade s našimi normami, aby aktívnejšie k tomu pristúpila mestská zeleň, mesto a 
ďalšie a ďalšie organizácie, ktoré súvisia, aby to nemuselo prechádzať zložitými 
mestskými procesmi. Čiže dokážeme uľahčiť, zjednodušiť a akcelerovať veci, ktoré sa 
za roky ukazujú, že sú verejnosťou prijaté, prijateľné, akceptované a že veci, ktoré sa 
tam vybudovali, dávajú tomuto mestu a tomuto Borovicovému háju zmysel. Pani 
poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Sú tu uvedené v podstate 3 zmluvné 

strany, čiže mesto, správa mestskej zelene alebo ešte Borovicové občianske združenie, 
v podstate mali sme pán primátor MR. Prečo ten materiál nebol prerokovaný na MR, 
nebol zaradený na MR. Bola vlastne na stole návrh zmeny štatútu a tam v podstate bolo 
uvedené, že teda podstatná časť materiálu by mala prejsť vlastne nejakým štandardným 
kolečkom. Minule sme neschválili nejaké 2-3 memoranda, ktoré sa týkali tiež nejakých 
aktivít a schvaľovali sme ich až na 2-krát. Čiže či sme nezanedbali, že to nemalo ísť aj 
do komisie a teda aj na MR. Ja si to ešte dôkladne prečítam a potom... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, ja túto diskusiu by som rád pozastavil v tomto 

rozmere. Po prvé, na MR som avizoval v závere, že pán poslanec Karaffa  
pred podpisom tejto zmluvy požiadal, že by bolo asi vhodné, nakoľko je reálne  
v konflikte záujmov, je poslanec, primátor ide podpisovať zmluvu s poslancom, čomu 
sa ja vždycky bránim, povedal, bolo by vhodné, aby sme od tejto zmluve informovali. 
Je to informačná záležitosť. Mne nič nebráni, aby som túto zmluvu podpísal, ale 
myslíme si, na základe aj požiadavky pána poslanca, že je vhodné si povedať, vyhnúť sa 
nejakom budúcemu spochybňovaniu. Čiže prosím nehľadajme za tým nič, čo by nebolo. 
Je to prvýkrát, kedy mesto ide podpisovať takúto zmluvu reálne s poslancom mesta 
alebo teda so združením, ktoré zastupuje a podľa mňa je to len opäť o čestnosti, 
transparentnosti a o tom, že procesy by mali byť v takomto prípade nastavené tak, aby 
nikto nikdy nespochybnil. Čiže prosím nehľadajme za tým nič zvláštne. Ale ja si 
myslím, že takto by sme k niektorým veciam pristupovať a kvitujem, že pán poslanec 
má zastavil a povedal, ok, urobme to takto, aby sa nestalo, že budeme obaja bití, že sme 
v nejakom spolku napr. Čiže prosím, je to celé. Informáciu máte. Pán poslanec Špak, 
nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Teraz ste to povedal nahlas, že je úplne irelevantné, že to tu preberáme 

a máme úplne iné starosti ako schvaľovať to, čo vieš podpísať aj v kancelárii 
Dominikovi. Tak to chápem. Ale chceli ste dať informačnú správu, ok. Tá mohla ísť  
do mailu a mohla ísť aj možno, že bod informácia o činnosti atď. Procedurálny návrh je 
ukončiť rokovanie v tomto bode bez uznesenia a môžeš dať hlasovať. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ešte je kopec otázok ešte bolo na pána poslanca Karaffu. Nech sa 
prihlási skôr, než budeme hlasovať. Nech sa páči, hlasujte. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Takže tým pádom nie je možné tento bod zastaviť, jedine prerušením 

rokovania, ale to nechcem urobiť a ak chcem ďalej preberať túto tému, nechávam to tak 
a sťahujem procedurálny návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja mám 3 veci. Reagujem  

na pána Špaka. Memorandum vo vzťahu k iným občianskym združeniam, to spomenul, 
že je viacero občianskych združení, kde nie je memorandum, otázka je, že či majú mať 
alebo či chcú mať, hej, že tento vzťah sme sa nezaoberali. Druhá vec, ja som sa tu 
s kolegom Weissom rozprával, že by my sme založili si občianske združenie Anička  
na teda zveľaďovanie Aničky, parku Anička, ktorý je ale celomestského významu a 
naozaj tam chodia ľudia z rôznych kútov Košíc a nielen Košíc a si myslím, že aj tento 
park si zaslúži svoju pozornosť. A len na záver poviem, že keď sa tak bránite podpisu 
zmluvy s poslancom, verím, že v prípade, že my nejakým spôsobom pohneme s tou 
Aničkou, že sa rovnakým spôsobom budete brániť aj podpisu zmluvy s nami. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Tu je taký živý príklad, 

kolegyne, kolegovia, ako vieme urobiť z jednej maličkosti zbytočnú diskusiu. 
Samozrejme chcem poďakovať poslancom, ktorí Borovicový háj robia, na ktorom 
pracujú, bol som sa tam pozrieť. Vzniká z toho pekný pomaličky lesopark a takisto 
chcem povedať pánu Špakovi, lebo to je na pána Špaka, že keď urobíte Ťahanovský raj 
a bude kopec práce za tým, tak takisto sa prídem pozrieť a podporím to. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Tak, nedostal som odpovede na tie veci, 

ale teraz mi bolo naznačené, že neexistujú také memorandá s inými občianskymi 
združeniami, iba so združením vášho pána poslanca Karaffu, ktoré môžete podpísať aj 
bez toho, aby sme tu strácali čas a riešili naozaj mesto a Košice ako také. Nie nejaké 
záujmové činnosti, ktoré vôbec netreba tu zdôrazňovať. Predsa, keď to robím s láskou, 
tak tu nebudem teraz ešte vešať na zastupiteľstvo. Je tu úplne jasne napísané, že správa 
mestskej zelene má maximálne pomáhať tomuto občianskemu združeniu. Ak toto 
podpíšeme alebo vy, tak som zvedavý, čo tie ostatné občianske združenia, ktoré to robia 
kvázi dobrovoľne, keď zistia, že takéto podpisy existujú, tak či aj iným ako poslancom 
budete podpisovať takéto memorandá, kde správa mestskej zelene bude skákať, ako oni 
budú pískať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, nech sa páči. Otázky, ktoré sa 

týkajú mesta a potom vlastne pán poslanec Karaffa bude reagovať. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len čisto pragmaticky na to odpoviem tak, že mesto 

vlastní v rámci Borovicového hája určitú časť pozemkov, o ktorej je povinné sa starať, 
lebo zodpovedný hospodár, s tým ale že mesto, resp. správa mestskej zelene, ktorá  
na základe objednávok vykonáva niektoré tieto činnosti, pretože nie je to zverené 
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do správy má relatívne obmedzené vyjednávacie možnosti s týmito súkromnými 
vlastníkmi, resp. s mnohými sme v súdnom spore a tá komunikácia je trošku 
komplikovaná. Na to, aby sme toto územie dokázali kultivovať a rozvíjať sa  
v poslednom období, myslím si, že v prospech všetkých Košičanov, veľmi dobre 
rozbehla spolupráca práve s občianskym združením. A nie je pravda, ako ste povedali, 
že ďalšie takéto spolupráce neexistujú, pretože vlastne podobný model mesto aplikovalo 
aj v MČ Ťahanovce sídlisko, kde práve so zástupcami aktivistov sa pred a teraz môžem 
povedať rokmi, začalo s rekultiváciou územia, ktoré sa tam nachádza pod hlavnou 
cestou, kde sa vyklčovali kríky, kde sme dokázali vytlačiť diviakov a dneska vieme 
povedať, že vlastne sme tam zmenili mikroklímu a zmenili sme tam mikroflóru, ktorá 
tam je.  A to vám dneska povedia zelení aktivisti, že sa tam nachádza úplne iná situácia 
a práve tento model sa snažíme vlastne aplikovať aj v ostatných MČ alebo ostatných 
komplikovaných lokalitách, ako bola povedaná Anička. My sa tomu nebránime.  
Na Aničke je tá situácia trošku jednoduchšia, lebo tam park Anička ako taký je 
kultivovaný a tam mestská zeleň dokáže ho udržiavať aj tým, že ho má zverený, aj  
v inej situácii. Samozrejme, ak by sa našli aktivisti, ktorí dokážu sceliť a komunikovať 
alebo zabezpečiť partnerov na udržiavanie aj majetkov, ktoré sú nevysporiadané, ktoré 
sú problematické a pod., mesto je pripravené participovať, využiť možnosti  
na odstraňovanie náletových drevín, hľadať možnosti ako udržiavať mesto aj v týchto 
lokalitách, ktoré nie sú majetkovo vysporiadané a to je presne o tom, o čom sme sa tu 
pred chvíľou rozprávali. Dobrovoľníctvo, zapojenie aktivít, využitie, sieťovanie a mesto 
chce byť aktívnou súčasťou práve takýchto komplikovaných lokalít. Týka sa to nielen 
občianskych združení, týka sa to aj súkromných vlastníkov, naučíme sa s nimi 
komunikovať, snažíme ich presviedčať, že má význam rekultivovať ich územie, 
navrátiť ich do pôvodného charakteru, dať im povedzme charakter meandru a má to 
potom pridanú hodnotu aj pre ich súkromné pozemky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Som na začiatku dosť jasne povedal a opýtal sa, 

že či to nejako ovplyvní možnosti, ktoré má to občianske združenie. Ale tak snáď 
neovplyvní, však to robia asi dobrovoľne a radi. Po druhé, ja som z tých Ťahanoviec, 
ktoré spomínate a ak nemám vedomosť o tom v občianskom združení, ktoré tam na tej 
druhej strane to robilo, tak mi povedzte názov toho občianskeho združenia, ale neviem  
o takom občianskom združení, aj to som sa preto pýtal. Tak isto neviem o tom, aby 
existovalo nejaké občianske združenie, ktorého šéfom je poslanec mesta a ktoré by  
od správy mestskej zelene malo nejaké možnosti, nejakej nad alebo maximálneho úsilia 
dokonca. Takže to nie, nie, nie, nie, nemiešame jablká atď. Vôbec, ja sa pýtam  
na začiatku som sa pýtal, či to ovplyvní kvalitu činnosti a vy zrazu teraz ma 
presviedčate, že ani mesto, ani správa mestskej zelene to dokáže a že oni sú mediátori? 
Že občianske združenie ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pardon. Ešte máte aj diskusný príspevok. Pán 

riaditeľ to vysvetlí, lebo možno nešťastne sme to vysvetlili. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len chcem povedať, otvorí to možnosti poskytovať lepší 

servis v danom území. A keď sa týka tých Ťahanoviec, ja sa chcem poďakovať všetkým 
tým, ktorí boli na začiatku, aj zástupcom mestskej časti, ktorý dneska pravidelne 
participujú na tom, že to územie dokážeme udržiavať napriek tomu, že majetkovo nie je 
vysporiadané. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát. Poďakovanie aj vám patrilo. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ako ja to beriem na vedomie to 

poďakovanie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vieme, ako to bolo. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...sídlisko Ťahanovce, tak áno, aj mne, lebo som 

makal jak fretka. Treba povedať, že 2-krát odvtedy sa už kosilo ako celé toto územie, 
nie je to sranda, lebo zákon 150/2019 Z. z. aby občania aj Sídlisko Ťahanovce vedeli, 
hovorí o tom, že vlastník pozemku je povinný sa starať o svoj pozemok, odburiňovať ho 
a odburiňovať samozrejme aj od invazívneho druhu rastlín. To sa nedeje. Jednoducho 
okresný úrad to ma totálne na háku, nerobí tak, ako by mal robiť a mne povedala pani 
Kráľ a poviem to nahlas, aby to počula aj ona, že dostali zo životného prostredia, 
Ministerstva životného prostredia príkaz nepokutovať, ale majú dávať pokarhanie. Čiže 
tí občania si budú z toho robiť, česky povedané, prdel. Treba povedať rovno, že 2-krát 
sme to robili a poprosím mesto Košice, že čaká nás 3. kosba ako teraz, takže aby bola 
súčinná ako tá kosba aj s mestom Košice. Naozaj makáme. 4 ľudia mi na tom robia a 
nie je to sranda. 4 mesiace to dávať do poriadku. Nie je to naozaj sranda. My nemáme 
ani centimeter z pozemku, plochy pozemku a robíme, makáme vlastne za týchto ľudí. 
Vlastník pozemku je vždy povinný sa starať, zákon 150/2019 Z. z. Pamätajme si 
a berme to na vedomie, ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, áno, pán starosta, teda ako nie poslancovi, ale starostovi, 

viem, že ste urobili nadprácu tým, že ste tie majetkové pomery vyriešili aspoň tým 
nejakým nájmov a nejakým možnosťou vstúpiť na tie pozemky, však to bola asi, 
neviem, desiatky, stovky, obrovské množstvo, obrovské množstvo zmlúv. Tým pádom 
sa na tie pozemky vieme dostať, ale každopádne predtým sme to nejak vymýšľali, 
špekulovali ako to robiť a sme to robili rôzne na kolene. Pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán Čop tiež hovorí, že toto 

memorandum nejakým spôsobom otvorí možnosti poskytovať lepší servis. Ja sa len 
chcem opýtať, postačí obyčajné memorandum, ktoré nemá právne záväzné, dá sa 
povedať, konzekvencie. Nie je to lepšie urobiť nejakú zmluvu o spolupráci alebo niečo 
podobné? A taktiež by som ešte chcel nadviazať na kolegu Schwarcza, ktorý sa pýtal 
záležitosti týkajúce sa mesta a aj pán Špak spomenul materiálno-technická podpora  
na úrovni zelene má tiež nejaký finančný dopad. Takže tu by som tiež poprosil nejaké 
vysvetlenie, ďakujem pekne. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Aby ste to chápali. Memorandum dáva určitý právny základ 

pre občianske združenie, aby vedelo deklarovať, že zastupuje aj mesto a mestskú zeleň. 
Mestská zeleň sa podľa svojho štatútu môže starať len o zverené pozemky,  
resp. pozemky mesta na ktorých údržbu mesto dá konkrétnu objednávku, keď nie sú im 
zverené do správy. Čiže mestská zeleň sa nemôže starať o súkromné pozemky, aby sme 
si rozumeli. Čiže my sa staráme len o mestské pozemky, ktoré tam sú, ktoré sme 
postupne nadobudli do nášho vlastníctva. Je to na šikovnosti občianskeho združenia, 
aby dokázalo komunikovať so súkromnými vlastníkmi a dokázalo ich zapojiť  
do projektov údržby o Borovicový háj, ktorý ste tam boli, myslím, že to poznáte, je to 
Borovicový háj, treba tú starostlivosť tam spraviť, treba motivovať tých súkromných 
vlastníkov, aby sa o svoje pozemky starali, lebo riziko požiaru, ktoré tam je, je 
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extrémne. Ak to budeme prehliadať, ja nechcem ísť do detailov, ale mesto má záujem  
o svoje pozemky sa starať. A nielen v tejto lokalite. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja tam stále nevidím prihláseného toho šéfa toho 

občianskeho združenia a dal som asi 4 otázky. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak má diskusný príspevok. Pán poslanec Lörinc 

má diskusný príspevok. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja sa chcem opýtať, lebo počas prechádzok v Borovicovom háji som 

si všimol, že už sú tam osadené lavičky, na ktorých je vyryté meno toho, kto to 
vyhotovil. Tak chcem sa spýtať, že chcel by som za svoje finančné prostriedky darovať 
lavičky a nejakým na Popradskú do Borovicového hája, koho mám osloviť, za kým 
mám ísť, kto mi to schváli, aby som mohol takto mobiliár tam dať. Lavička je s menom 
konkrétneho človeka, čiže pani poslanci, ak chcete lavičky s menom, tak 
v Borovicovom háji zjavne je možnosť. Druhá vec, ak poslanci sa rozhodnú to 
memorandum schváliť, tak vopred deklarujem, že občianske združenie Obyvatelia 
sídliska KVP na budúce zastupiteľstvo predloží rovnaké memorandum o spolupráci 
ohľadom Drocároveho parku a ohľadom športovísk na Lechkého, ktoré sú tak isto 
celomestského významu a je potrebné vyvinúť maximálne úsilie na usporiadanie 
majetkovoprávnych vzťahov a lepšiu starostlivosť pre našich obyvateľov mesta Košice. 
Verím, že s tým bude naložené rovnako. Na záver poviem, že je dobré, že pán 
predkladateľ a pán primátor zvolili tento postup, lebo jedná sa o právny vzťah 
primátora - úradujúci poslanec, čiže myslím si, že dobre, že zvolili tento postup, ale 
poviem otvorene a dosvedčí mi to aj pán primátor, že ak sa jedná o iného poslanca  
z môjho klubu, ktorý mal záujem uzavrieť zmluvu s mestom, bol som proti tomu. Lebo 
myslím si, že si máte vybrať, či ste poslanci alebo sa venujete občianskym združeniam 
alebo sa venujete prenájmu nehnuteľnosti alebo čokoľvek inému. Čiže ja mám problém 
s takýmito zmluvami a preto nebudem hlasovať o kohokoľvek sa bude jednať a preto 
ani ja nežiadam žiadnu výhodu, osobitný zreteľ, ani nájom pre moje občianske 
združenie a pre mojich rodinných príslušníkov a neviem koho ešte.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Možno len jedna drobnosť. Táto zmluva 

nevznikla tak, že prišiel pán poslanec a hodil ju pred mestských poslancov. Vyvíjala sa 
niekoľko mesiacov, aby sa našli tie správne formulácie a to, čo združenie chce napĺňať. 
Čiže tá výroba tejto zmluvy nebola taká, že prišiel pán poslanec a ju tu položil na stôl. 
Ona sa vyvíjala. Čiže každému sú otvorené dvere tých memoránd, mesto má 
podpísaných niekoľko, ja neviem či desiatok alebo koľko, je ich veľa, tzn. každý kto 
chce a žiada, tak jednoducho musí to prejsť právnym oddelením, správne to musí byť 
vyhodnotené tak, aby nevznikli konflikty a aby boli veci urobiteľné. Čiže nie je to 
jednoduché. Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: faktická poznámka. Ďakujem pekne. Budem reagovať  

na pána kolegu Lörinca. Pán Lörinc, poslanec si má vybrať či poslancom alebo 
aktivistom alebo ak tak ďalej. Prepáčte, my, ktorí nie sme starostovia, sme zamestnaní a 
väčšinou sme sa do funkcií poslancov nedostali, pretože sme napísali na kandidátku, že 
starosta, ale poniektorí sme tam vážne napísali povolanie a nie zamestnanie a mnohí 
z nás aby boli zvolení do týchto funkcií práve preto, že boli aktívni vo svojich 
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občianskych združeniach a za aktivity, ktoré robia pre ľudí. Takže sa mi to nezdá 
celkom fér to, čo ste povedali. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, už na MR sme 

zažili takéto prekrúcanie, keď ťa pán poslanec Berberich pristihol pri tom. Chcem len 
povedať, že to, čo si povedal o svojom poslancovi a ktorému nebolo umožnené, týka sa 
to niečoho iného, nie takejto aktivity a je to podľa mňa prekrúcanie faktov. Ale to, čo si 
vyhlásil, že majú si poslanci vybrať, to pozor na to, lebo niekto by sa na to mohol 
pozrieť takto, že ty si štatutár nejakej organizácie, ktorá tiež dostala finančné 
prostriedky od nejakej verejnej organizácie a dnes bola aj prezentovaný prípad, kde 
štatutár inej organizácie, ktorý z podobného, podľa mňa z toho istého programu 
grantového, dostal zdroje, je zároveň majiteľom, štatutárom organizácie, ktorá má 
vykonávať túto činnosť a nie to obec. Čiže áno, mohli by sme si na to dívať tak, že čo 
všetko spadá do tohto a nemalo by. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja sa len chcem 

spýtať na to, že keď ste sa bavili a túto zmluvu ste precizovali neviem koľko mesiacov 
dopredu a prekladateľ nám ju pošle v deň zastupiteľstva, zdá sa mi to trošku čudné, hej. 
A pán Gibóda, netreba miešať jablká s hruškami. On je štatutárom úplne inakšej 
inštitúcie ako je štatutár neziskovej ako občianskeho združenia, hej. Vyplývame úplne 
inakšie kompetencie ako občianskemu združeniu. Nemôžeme to miešať, viete veľmi 
dobre. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dominik síce povedal, že 

odpovie naraz, chcel som pripomenúť jednak tie moje 2 otázky. Ja ten materiál 
podporím, keďže pôsobím v neziskovom sektore a naozaj pre mňa je čiara len o tom, že 
či niekto berie dotácie s mzdovými a prevádzkovými výdavkami alebo nie. To je možno 
také sporné. Predpokladám, že tuná k takému niečomu nedôjde, keďže to realizujú 
ľudia, ktorí to realizujú s nadšením a keď ideme podporiť materiálne alebo iným 
spôsobom to nadšenie, tak ja s tým problém nemám. Len teda zopakujem tú otázku, 
keďže naozaj tie 2 formulácie sú relatívne otvorené a už sme schvaľovali niekoľko 
memoránd a potom to bolo také pre pašovanie toho, že už sme schválili memorandum, 
čiže naozaj by som chcel poprosiť vyčísliť, o čom by malo byť to maximálne úsilie 
smerujúce k majetkovoprávnemu usporiadaniu, lebo to naozaj môže byť v mil. EUR, 
keď dobre viem, čo sa týka vykúpenia pozemkov. A čo teda znamená podporovať 
aktivity opäť. Lebo keď niekto povie, že to bude stáť 10 tisíc EUR ročne, je to pre mňa 
v pohode, hej, len aby sme si to približne nastavili, aby to tu zaznelo. To je celé. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, s faktickou pán poslanec Špak a nasleduje 

potom... 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Kolega teraz spomenul, že to podporí, ale čo 

podporí. Lebo ja som ešte nepočul ešte návrh uznesenia. Poprosím predkladateľa. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota a následne požiadal o slovo aj pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa naozaj chcel opýtať vlastne, že to 

bolo, zaznelo to tu, že vlastne sa to tvorilo dlhé mesiace a prechádzalo to nejakým, 
nejakým procesom. Bolo to podané 2 dni pred zastupiteľstvom alebo deň pred 
zastupiteľstvom. Ja sa chcem opýtať najprv, že či to prešlo rokovaním, MR tom myslím, 
že neprešlo. Prešlo to nejakou komisiou? To je jedna vec. Na druhú stranu, máme 
mnoho lokalít aj v MČ Západ, hej, aj na jednej strane, áno, chválim pána poslanca, že 
má snahu v rámci tohto územia s tým niečo robiť, je to, myslím si, že záujem všetkých 
poslancov za volebný obvod Západ, aj všetkých miestnych poslancov. Na druhú stranu, 
sťažujú sa nám aj obyvatelia, že sa tam vytvárajú vhodné podmienky pre asociálov, to je 
druhá vec a je to teda také, hovorím, že je aj mnoho iných lokalít, ktoré si zaslúžia 
pozornosť. To má to fungovať tak sa pýtam, to je rečnícka otázka možno, ale pýtam sa 
to, že či má to fungovať, že na každú lokalitu si založí na samostatné občianske 
združenie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota, asi ste ma nepočúvali. Na MR táto 

informácia bola povedaná, ešte sa zmluva musela vyprecizovať, čiže na MR som 
spomenul túto aktivitu pána poslanca Karaffu a predpokladám, že pán poslanec Vrchota 
ako starosta MČ Západ určite nebudete pochybovať o úmysle tohto občianskeho 
združenia vo vašom rajóne. Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja toto memorandum 

o spolupráci, ja v tom nevidím nejaký zásadný problém, vítam aktivitu. Má to nejakú tú 
myšlienku a nejaký ťah na bránku, kde nejaký ten cieľ vidí aj mesto Košice, tak aj to 
občianske združenie Borovicový háj, ale bolo tu niekoľkokrát omieľané aj pánom 
riaditeľom, čo ja tam vidím, je to na zváženie, otázočka, že keď je pán Dominik 
Karaffa, tým, že je poslancom, to v tom nejaký problém nevidím, je predsedom 
občianskeho združenia, ale Borovicový háj, pozemky, ťažké peniaze a je predsedom 
Majetkovej komisie MZ. Tam neviem, lebo bolo tu spomenuté, občianske združenie má 
oslovovať vlastníkov pozemkov, má s nimi komunikovať o spolupráci a následne 
Dominik je aj predseda majetkovej komisie, o ktorej v týchto veciach rozhoduje. Tam 
neviem, či je to dosť vhodné, čiže tu by som možno povedal, nech predsedom sa stane 
pán Berinšter a potom by som v tom možno nevidel problém. Ale tento zámer 
podporím. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. No, počkáme asi na návrh uznesenia, to je jedna 

vec. Ale tu vietor, čo ste mi teraz zobral s týmto tu, fakt ma zaujíma to, že či tie jasné 
vety o správe mestskej zelene môžeme brať vážne, lebo ten Ťahanovský raj sa mi páči, 
ten nápad, čo mi len tak vybehol, pretože, pán Vrchota, na vás som reagoval. Ja som 
dostal tento materiál aj so 41 kolegami včera o 11:47, takže neviem, ako to mohlo prísť 
to niekoľkomesačné pripravovanie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Začnem asi tak nejak postupne. Pán poslanec Schwarz sa pýtal  

na vysvetlenie vlastne tých 2 ustanovení, ja ich prečítam: Vyvíjať maximálne úsilie 
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smerujúce k majetkovoprávnemu usporiadaniu vlastníckych vzťahov k pozemkom  
za účelom zachovania verejne prístupného Borovicového hája vrátane iniciatívy zmien 
v právnej úprave legislatívy SR. Toto ustanovenie je tak napísané ako je napísané. Ja 
som toho názoru, že ak chceme mať poistenú situáciu, že ten Borovicový háj bude 
zachovaný, tak by sme tie pozemky mali získať do vlastníctva. Samozrejme aktuálne 
niekoľko mesiacov po prijatí určitých rozhodnutí Najvyšším súdom Slovenskej 
republiky dochádza k preklápaniu rozhodovacej praxe súdov na celom území SR. 
Môžem vás poprosiť páni, počúvajte, lebo to sa týka aj Ťahanoviec. A v Košiciach 
žiaľbohu je taká rôzna prax a niektoré súdy, dlhodobo súdy rozhodovali v prospech 
vlastníkov pozemkov, ktorí si žiadali o náhradu za užívanie bez právneho titulu a na to 
sa vlastne tieto rozhodnutia sa týkali aj Borovicového hája a následne po prijatí 
rozhodnutia Najvyšším súdom sa začala tým, že mesto začalo uplatňovať túto 
argumentáciu, sa to začalo preklápať. Máme také rozhodnutia, kde na 1. stupni Okresný 
súd, teraz už Mestský súd v Košiciach rozhodol o tom, že neprizná túto náhradu. 
Zároveň máme súdy, kde povedali, že tým, že je to dlhodobo uplatňovaný právny nárok 
a ten právny stav sa nemení, tak priznávali iné senáty. Krajský súd v Košiciach niektoré 
rozhodnutia okresných súdov rušil a niektoré potvrdzoval a dospelo to do takého štádia, 
že v rámci zjednocovacej praxe sa uznalo, že samotné judikáty a rozhodnutia 
Najvyššieho súdu teda je potrebné na ne prihliadať a tým pádom mesto Košice má mať, 
resp. nemusí platiť za užívanie bez právneho titulu. Súvisí to so zmenou zákona, myslím 
o cestnej a pozemných komunikáciách, ak sa nemýlim a je tam rok 2009 a tá  
jednorazová náhrada, ktorá sa mala uplatniť do toho roku. Aj napriek tomu, že bola 
prijatá zjednocovacia alebo vlastne prax rozhodovacia prax, tak podľa informácií  
od právnika z mesta mám, že aj napriek tomu niektoré senáty alebo niektorí senát, iný 
senát Krajského súdu rozhodol zase inak. Čiže je to veľmi veľký právny problém a  
v prípade, že sa podarí tú judikatúru dostať konštantne vlastne v Košiciach na tú úroveň, 
že bude uplatňovaný ten judikát a tie rozhodnutia Najvyššieho súdu, tak mesto Košice a 
nielen v prípade Borovicového hája i v prípade Aničky, aj v prípade Ťahanoviec a iných 
ďalších sporov, zrazu začne v podstate ich vyhrávať. Sme v takom procese, kde nie je 
proste v tejto chvíli nič isté. Z hľadiska získavania nejakých eurofondov alebo nejaký 
externých zdrojov sa ťažko realizujú projekty, keďže nevlastníme celé ucelené územia 
ako mesto Košice. Takže toto je ten problém a ten bod jeden hovorí o tom, že aj o tej 
zmene právnej úpravy, že mesto bude využívať všetky dostupné prostriedky, ktoré má 
na to, aby vlastne to územie vysporiadala tak, aby ho vysporiadal tak, aby slúžilo 
verejnosti a bolo verejne prístupné a tak ako je to dnes zadefinované, že je to 
biocentrum regionálneho významu, tak že v podstate toto zostane zachované. K tomu to 
je to ten ods. 1. Ods. 3 podporovať aktivity občianskeho združenia zamerané  
na dosiahnutie predmetom memoranda realizované na základe predchádzajúcej 
vzájomnej konzultácie. Je to napísané všeobecne. Čo sa týka finančného záväzku 
myslím, že som to aj napísal a myslím, že som to aj povedal vo svojom 1. vstupe. No  
o tomto neuvažujeme aj vzhľadom na to, že nejakým spôsobom, ak by to malo prejsť  
do zastupiteľstva, myslím si, že by som bol pranierovaný. Určite tam nie je nejaký 
príspevok alebo nie, neuvažujeme nad tým, že mesto Košice bude členom alebo nejako 
prispievať na  aktivity združenia. Čo sa týka dotácií, ak by sme aj požiadali o dotáciu, tá 
bude schvaľovaná v zmysle VZN a čo sa týka a Fondu zdravia, to sme s kolegom 
Schwarczom rozoberali a ja som to povedal, že tým, že som členom správnej rady  
vo Fonde zdravia, ja si ani nedovolím predložiť nejakú žiadosť, aby sme nejaké 
finančné prostriedky získali. Tohto roku sa nám podarilo získať externé zdroje a  
v budúcnosti by sme chceli pracovať na tom, aby sme získali externé zdroje mimo 
rozpočtu mesta. Ak by bola taká možnosť získať rozsiahlejšie finančné prostriedky, ale 
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povedzme, bola by potrebná nejaká rozsiahlejšia alebo nejaká vyšší finančný príspevok, 
ktorý by sme my už nevedeli dať dohromady, tak potom by tu prišla táto otázka, že či 
vieme nejakým spôsobom to spolufinancovať. Lebo viete, že pri niektorých projektov je 
potrebná spoluúčasť a pokiaľ by to malo byť v tisícoch EUR a my sa na to aj s Peťom 
Berinšterom aj s ďalšími chlapcami proste skladáme, je to dosť veľa peňazí. A čo sa 
týka výhrady, ktorú mal pán poslanec Špak, chcem povedať, že pán poslanec Špak 
klamal. Správa mestskej zelene, je tu napísané, spolupracovať s účastníkmi memoranda 
na naplnenie účelu poskytovaním odborných konzultácií, materiálno-technickej podpory 
na úrovni zelene vo vlastníctve mesta a to po predchádzajúcom súhlase mesta Košice 
a v závislosti od rozpočtu. Nie je tu napísané, že má maximálne spolupracovať alebo 
maximálne úsilie, odkazuje sa tu na rozpočet, odkazuje sa to a odkazuje sa tu v podstate 
jednak na rozpočet a jednak na to, že sú tu pozemky vo vlastníctve mesta, hej. Ak budú 
zverené do správy, ten režim bude iný, v tejto chvíli je ten režim taký, aký je a správa 
mestskej zelene je aj značne finančne proste obmedzená a tá situácia tam nie je 
jednoduchá. Takže toľko k tomu. K tej poznámke, že či by som sa mal teda vzdať alebo 
nie, no tak potom viete asi, keď som tak v hlave len prebehol, že to každý je nejakým 
štatutárom aj v minulosti bol a sedí v zastupiteľstve, tak proste asi väčšina sme  
v konflikte záujmov. Možno niektorí kolegovia aj keď sú krajskí poslanci a možnože 
získali nejaké dotácie pre inštitúcie, ktoré zastupujú. Ja som to nikdy nekritizoval a 
príde mi to také smutné, že to v tejto chvíli spájate takto s mojou osobou a neviem či to 
viacej nie osobné aj preto, že možno na niektoré veci, ktoré sa prerokúvajú v MZ mám 
iný názor. A z tých ešte pripomienok, ktoré tu boli povedané, lavičky, hej. Lavičky 
pôvodne boli osádzané len mnou, ja som ich len vyrábal a preto sme to vtedy tak 
vymysleli, že to urobíme takto. Tie ďalšie prvky, ktoré tam sú, už nie sú označované, ale 
možno zvážime, že tam budeme nejakým spôsobom dávať logo združenia, hej, neviem, 
čiže pribudla tam informačná tabuľa, kde je uvedené, kto každý je partner a kto každý 
nejakým spôsobom nám pomohol. Takže toľko k tomu. Za ten čas, čo sa venujeme 
týmto aktivitám stúpol počet aj návštevníkov, chodia tam obyvatelia aj zo Sídliska KVP 
a je to, ja aspoň, čo dostávam informácie, je to pozitívne vnímané, áno pán poslanec 
Vrchota spomenul, že je aj problém s tým, že chodia tam možno aj ľudia ktorí, ktorí nie 
sú až takí no, sú s nimi, sú asociáli, hej, sú možno nejaké problémy. Čo musíme riešiť je 
to, že sa v blízkosti nachádza bytový dom vo vlastníctve mesta Košice, kde býva 
sociálne slabšia vrstva a pre nich nejakým spôsobom niečo musíme vymyslieť, aby mali 
priestor, kde tráviť čas a viete, máte starostovia a poslanci v MČ všade vo verejnom 
priestore je nejaký problém. Áno, samozrejme aj v Borovicovom háji, kde je väčšie 
súkromie, aj tam sú nejaké problémy, ale snažíme sa na tom pracovať aj v spolupráci  
s mestskou políciou, ktorá chodí a robí kontroly. A návrh na uznesenie, aby to nebolo 
len také a návrh na uznesenie predložím a bude v znení: Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa ustanovenia § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 
berie na vedomie oznámenie o uzatvorení Memoranda o spolupráci medzi mestom 
Košice, Správou mestskej zelene v Košiciach, občianskym združením BOROVICOVÝ 
HÁJ KOŠICE. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem pekne pán primátor. V prvom rade 

chcem povedať vlastne, že podporím návrh toho memoranda, podporil by som aj návrh 
pána pán Lörinca, keby ho predložil ako nabudúce, takže podporím ho, ako má moje 
slovo. Chcem len jednu vec. Niekoľkokrát tu zaznel výraz Ťahanovský raj. Teraz 
neviem ako špecifikovať, či sa jedná o vodo-zádržné opatrenia v obci Ťahanovce alebo 
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MČ Ťahanovce alebo Europark na Európskej triede ako Helsinskej ulici. Čiže ten 
človek, ktorý tu niekoľkokrát opakoval Ťahanovský raj, lebo mne to nehovorí nejak nič, 
aká predstava by som povedal je krásna, Ťahanovského raja, čiže vodopády vidím atď., 
takže by som chcel vedieť vlastne, že čo za tým je skryté a čo vlastne ten človek myslel, 
či vôbec vie ako že niečo sa na tých Ťahanovciach chystá alebo obci chystá. Lebo mám 
taký dojem, že nevie nič. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Viem si predstaviť, že 

toto memorandum podporím, len možnože by som asi aspoň ústne chcel od pána 
poslanca, zároveň štatutára občianskeho združenia nejaké uistenie, aby nedochádzalo  
k takým konfliktným situáciám ako v minulosti, že keď napr. MČ osadila lavičku  
v Borovicovom háji, že sme dostali výčitku, že ako sme si to dovolili. Prípadne ešte 
požiadavka aj o tom, že naozaj zabezpečí aj  správa mestskej zelene, keď je už stiahnutá 
do tohto memoranda, zabezpečí dostatok odpadkových košov, pretože by to suplujeme 
košmi na psie exkrementy, samozrejme aj tie tam niektoré ostanú a chcem ešte požiadať 
možno pána poslanca, aby potom aj s týmito aktivitami oboznamoval miestne 
zastupiteľstvo, prípadne komisiu, ktorú máme na MČ, lebo aj to sú orgány, ktoré k tomu 
môžu pomôcť. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz a pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Čiže ten  

bod 1 môže znamenať aj pol milióna – milión v rozpočte na vykupovanie pozemkov, 
dobre tomu rozumiem? Dobre, ja len aby to stalo v tej rovine, že keď na to budeme mať 
a v rámci ostatných priorít, okej, ale že to nebude sa odvolávať na memorandum, že sme 
to schválili. Dobre, ďakujem pekne. Ale sme už schválili Okolo Slovenska už potom 
bolo, že veď sme to schválili a podobne. Čiže tie memoranda naozaj môže byť tak 
trošku nebezpečné, ale dobre, že to tu zaznelo, ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Aj ku predrečníkovi. Pán poslanec, my sme nič 

neschválili, my len berieme na vedomie. Keby sme to vedeli pred 46 minútami a počuli 
tu uznesenie, tak to schválime za minútu a ide sa ďalej. My to len berieme na vedomie, 
tzn., že toto je len to, že nám dali info. Zbytočných 46 minút. Po druhé, precedens, je to 
jasne precedens a doteraz mi nikto nevyvrátil, že nie je. Chcem sa ale opýtať jednu vec 
a verím, že mi odpoviete, že to nie je pravda, že správa mestskej zelene bez toho OZ 
tam robiť nebude? Verím tomu, že normálne tak isto, jak aj bolo s OZ, aj bez OZ, všetko 
si bude maximálne plniť. A posledná vec, ktorú spomeniem pán Karaffa, tvrdíte, že som 
klamár, že tam nejaké slovíčko maximálne úsilie nie je. Hneď v druhom článku je 
začína veta, účastníci memoranda sa zaväzujú vyvinúť maximálne úsilie  
v nasledujúcich oblastiach spolupráce. Takže ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, prosím, prosím, prosím, prosím nehádajme sa. 

Pán poslanec Lasky má procedúru nejakú, nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vidíme, kde sa to uberá a preto dávam 

procedurálny návrh na ukončenie rozpravy a hlasovanie, aby sme išli k hlasovaniu.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník môže ešte vystúpiť? 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Prosím? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník môže ešte vystúpiť? 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: A tam to uzatvárame. Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 104 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol schválený. Nasleduje ako posledný diskutujúci 
pán námestník. Rozprava je uzavretá. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Dámy a páni, chcem len uviesť, neviem, či 

to tu zaznelo v takej exaktnej podobe. Borovicový háj pozemky vlastní tie, ktoré vlastní 
mesto Košice, áno, má sa o nich starať mesto Košice, ale my sme nikdy nezverili správe 
mestskej zóne, tzn. my vždycky čakáme úprimne, kedy príde nejaký podnet, je to už 
naozaj akútne a musí mesto vynaložiť zdroje, tzn. musí poslať špeciálnu objednávku  
zo špeciálnej kategórie zdrojov, ktorý má na starosti majetkový referát pri takýchto 
pozemkoch, na mestskú zeleň, že má vykonať nejaké práce. Tzn. mestská zeleň nemá a 
priori sama teraz od nás požiadavku alebo pokyn a zároveň aj zdroje na to, aby sa tomu 
venovala. A druhá vec pán poslanec Schwarz, my máme existujúce uznesenie tohto MZ 
a pokiaľ viem, neviem, že či nebolo potvrdené, lebo prvé bolo ešte za obdobia pána 
Rašiho schválené, ktoré hovorí o vykupovaní pozemkov. Čiže my to neschvaľujeme, 
lebo to existuje. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá a tým pádom poprosím 

návrhovú komisiou, aby predniesla návrh na uznesenie.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie oznámenie o uzatvorení 
Memoranda o spolupráci medzi mestom Košice, Správou mestskej zelene v Košiciach a 
občianskym združením BOROVICOVÝ HÁJ KOŠICE. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 105 -  za: 27, proti: 2, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Za týmto bodom nasleduje bod číslo 62 
- - - 

 
Bod č. 62 
Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Za týmto bodom nasleduje bod č. 62 Správa o činnosti útvaru 

hlavného kontrolóra mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu teraz, kladka preč. 
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Uzatváram rozpravu a poprosujem návrhovú...Nech sa páči pán poslanec. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Mali sme tu včera dosť vážnu diskusiu, kde dokonca poniektorí 

poslanci vyzývali ďalších, aby robili to zadarmo pre mesto, keď sú takí šikovní napr. tú 
aplikáciu zimná údržba, kde sa nám včera snažil niekto vyvrátiť, že je tam všetko kóšer 
a že 150 tisíc nie je tak veľa, na ktoré som asi 3 roky upozorňoval a ja dám len 1 otázku. 
A tá otázka znie. Je pravdou, že pri obstarávaní tejto aplikácie bolo porušenie 
ustanovenia § 6 ods. 1 Zákona o verejnom obstarávaní, že bolo porušenie ustanovenia 
čl. 8 ods. 2 Smernice o verejnom obstarávaní, že bolo porušenie ustanovenia § 10 ods. 2 
Zákona č. 343 o verejnom obstarávaní a že nastalo porušenie ustanovenia § 117 ods. 1 
Zákona o verejnom obstarávaní? Stačí áno, nie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To sa pýtate koho teraz? 
 
p. Špak, poslanec MZ: No asi vás, vy ste to obstarávali a podpísali. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nikto nemá takú vedomosť. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Neviete o tom? Dobre, ďakujem, to mi stačí. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Kľudne, ak je nejaká obava, pán kontrolór, napíšte priamo. Pán 

poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som si tú správu čítal a celkom ma zaujala táto stať. 

Vykonanou kontrolou bol zistený výrazný nárast zadlženosti mesta obchodných 
spoločností, ktorých zakladateľom je mesto Košice, to bude mať v súvislosti  
s nepriaznivými prognózami vývoja príjmov z podielových daní vážny vplyv  
na platobnú schopnosť mesto v budúcich rokoch. Čiže vážení poslanci, poslankyne, 
zamyslime sa, niekto nás tu už dlhodobo upozorňuje na zvyšujúcu sa zadlženosť mesta 
a mestských organizácií a my pomaly na každom druhom regulárnom zastupiteľstve 
schvaľujeme nejaké ďalšie dodatočné úvery. Raz prevádzkový, raz taký, raz onaký. 
Čiže len, aby ste vedeli a keď ste si niekto nečítal, tak si to prečítajte. Tento človek 
systematicky upozorňuje na riziká. Potom to zaujal ďalšia stať, kde bola v časti podnety, 
kde bol podnet spoločnosti Urban Jungle Park vo veci protiprávneho konania mesta 
Košice a podnet stále nebol uzatvorený, pretože Hlavnému kontrolórovi mesta Košice aj 
napriek niekoľkým urgenciám, nebolo doručené vyjadrenie odborných útvarov a 
riaditeľa MMK. Čiže to by ma celkom zaujímalo, aby sa pán riaditeľ k tomu vyjadril, že 
čo bráni poskytnúť informácie kontrolórovi, aby mohol vykonať kontrolu tohto podnetu 
a vyhodnotil ho, či je oprávnený alebo neoprávnený. A 3. bod, ktorý ma celkom zaujal 
bolo to, že podnet občana vo veci zneužitia dotácie poskytnutej mestom Košice 
organizácii pôsobiacej na území mesta Košice z Fondu mládežníckeho športu v roku 
2022. Podnet bol uzavretý ako opodstatnený. Čiže ak by sme mohli dostať možno 
informáciu, o akú organizáciu išlo, ktorá zneužila dotáciu poskytnutú mestom Košice. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Odpoviem na otázky. Áno, v prípade Jungle čakáme na 

stanovisko prokuratúry, pretože rieši to aj prokuratúra, kde som bol opakovane 
vypovedať a pod., čiže čakáme na ich stanovisko. Na základe toho potom zaujmeme aj 
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my čo sa týka veci, čiže vlastne nechajme, nech orgány pracujú. Mesto je presvedčené  
o svojom správnom postupe, ale ok. A čo sa týka vlastne toho druhého podnetu, včera 
ste schvaľovali dotácie a tam ste sa, tam bola aj správa zo športovej komisie, že aj 
uznesenie, že jednému združeniu sa neschválilo, čiže stále sa bavíme o tom istom, áno? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Sú nejaké ďalšie otázky, požiadavky, Pán poslanec 

Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Úplne podobné alebo rovnaké. Naozaj pán 

primátor, dlh mesta takmer 50 %, keď zarátame aj mestské podniky. 60% je zákonný 
limit. Možno aj to je dôvod, prečo nám jedna z bánk odmietla dať ďalší úver. 49,8% 
vrátane mestských podnikov, myslím dopravný podnik atď. Sme na hranici 50 % 
zadlženosti a to neboli všetky úvery, dodatky, navýšenia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ste rátali vy alebo nečítate?  
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ja som to čítal. Takmer 50 % mesto + mestské podniky, všetky, kde 

má účasť mesto Košice. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďalšie otázky, nech sa páči. Uzatváram rozpravu, poprosím 

návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Chvíľku.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, nech sa páči, návrh na uznesenie.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Áno, áno, chvíľočku, len .. Mestského 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa §9 ods. 7 Rokovacieho poriadku Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach berie na vedomie Správu o činnosti a výsledkoch kontrol  
od X. riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktorá obsahuje 
výsledky z kontrol podľa prílohy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 106 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Tým sme vyčerpali  

bod č. 62.  

- - - 
 
Bod č. 62/1 
Personálne záležitosti 
 
p. Polaček, primátor mesta: Máme tu bod 62/1 Personálne záležitosti. Nech sa páči, otváram 

rozpravu. Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja si dovolím v tomto 

bode vzhľadom na to, že bol doplnený pánom Schwarczom, ale v podstate viacerí sme 
mali, viacerí sme chceli tento bod doplniť, tak využívame ho. Dostali ste materiál, máte 
ho pred sebou, rada by som využila práve tento bod rokovania na to, aby sme možno 



224 
 

tému, v ktorej sme sa tak trošku zasekli z rôznych dôvodov, nechcem ich tu teraz 
rozoberať, môže to potom vysvetliť aj oddelenie školstva alebo pán primátor. V každom 
prípade máte súčasťou návrhu je zoznam členov rád škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Košice, to je príloha č. 1, ktorých v zmysle legislatívy musíme odvolať. A 
následne môžeme teda schváliť nových navrhnutých členov rád škôl. Je to v jednom 
návrhu po a), po b). Tento návrh je vlastne v súlade s tou požiadavkou vedenia mesta, 
aby členom každej rady školy podľa možnosti bol vždy 1 zamestnanec oddelenia 
školstva. Súčasťou materiálu je aj podporné stanovisko školských odborov a je to aj  
v dôvodovej správe. Samozrejme my sme sa chceli zariadiť podľa toho, či by štatút bol 
prijatý alebo nie, lebo vlastne v návrhu zmien v štatúte sa mala pojednávať aj táto 
záležitosť, ale keďže tento bod bol stiahnutý z rokovania, tak to riešime takto. Mnohí sa 
obraciate na mňa, že kedy sa už konečne vyriešia rady školy tak, aby sme boli všetky 
spokojní a aby sa už zadosť učinilo tej dlhej dobe, aby to už v tých školách fungovalo, 
o chvíľku príde čas na výberové konania tak, aby sme si rady školy mali v poriadku. 
Ten návrh sa takmer v ničom nelíši od toho návrhu, ktorý predkladal pán Horenský. 
Možno v nejakých detailoch. Prioritu majú poslanci MZ, tí sú tam všade, kde teda vaša 
požiadavka bola, že chcete byť, že kde chcete pôsobiť a na 2. je vždy teda 1 člen 
oddelenia školstva. A zvyšné miesta prázdne sa doplnili vami navrhnutými miestnymi 
poslancami alebo starostami MČ. V prípade ak, lebo vždy sme sa snažili v každej rade, 
v každej rade školy sme sa snažili uvoľniť 1 miesto pre toho tam, kde bol vyškrtnutý 
pracovník oddelenia školstva, tak sme sa ho snažili nahradiť. Ostatné všetko ostáva 
ponechané. Takže ak dovolíte, ešte by som prečítala ten návrh. Poslanecký návrh v bode 
Personálne otázky. Návrh na zmeny zástupcov zriaďovateľa v radách škôl a školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 
neskorších predpisov a § 25 zákona NR SR č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve 
a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov po A) odvoláva delegovaných zástupcov mesta Košice v radách škôl a 
školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa Prílohy č. 1, po 
B) deleguje zástupcov mesta Košice do rád škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Košice podľa Prílohy č. 2. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát, faktická. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No ja som zhrozený 

pani námestníčka. Chcem sa spýtať, že ako dlho pripravujete tento materiál. Pokiaľ 
viem, tak na tom pracujete už od minulého roka a dali ste nám to 7 minút  
pred rokovaním tohto bodu? Ako je tu celkom dosť škôl základných aj materských. Ja 
by som bol, že vážme si možno tie školy trošičku viacej než to, že veľmi zbežne dáme 
poslancom pozrieť tento návrh. Dalo sa k tomu sadnúť, dalo sa o tom diskutovať. 
Chcete zase predložiť nejaký materiál, ktorý ste dali dokopy a chcete narýchlo to 
predložiť, aby sme náhodou niečo neprijali nijakú zmenu, len aby ste si vy presadili 
zase svoje. Som zhrozený. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, už mi zapli mikrofón. Ďakujem pekne. 

No toto je presne ten spôsob ako sa to robiť úplne, ale že úplne nemá. Máme rokovať 
o zmenách štatútu, kde sme začali možno aj poslanecký zbor uvažovať nad tým, že áno 
proste, aby malo mesto možno že svojho človeka ktorého, o ktorom sa rozhodne  
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v jednotlivých radách škôl. Teraz tu dostaneme materiál, kde je, že ja to poviem, že  
34 ZŠ x 4 a ďalšie zariadenia 61 x 4. To je toľko mien, ktoré nestihneme ani prečítať  
v rámci tohto bodu. Takže takto sa to nerobí, tak to za to rozhodne nerobí a naozaj aspoň 
1 pracovné stretnutie mohlo byť k tomuto zvolané. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Vážené kolegyne, kolegovia, ako 

predseda komisie pre školy, vzdelávanie a mládeže vás žiadam, aby ste tento materiál 
nepodporili. Na komisii som avizoval vopred bod Stav výberových konaní, kde ani 
náznakom mi nebolo naznačené, oznámené, že má meniť niečo v štatúte a s radami 
škôl. Čiže to neprišlo ani do komisie. Bol tam záujem obísť komisiu touto zmenou 
v štatúte. Štatút sa neprerokovával, tak sme dostali na stôl tento návrh, ktorý ani 
neotváram. Jednoducho je absolútne neprijateľné, aby sme menili rady škôl na základe 
takéhoto procesu a takéhoto postupu bez toho, aby to prešlo komisiou pre vzdelávanie a 
bez toho, aby fakt k tomu mohli vyjadriť ľudia napr. ktorí o túto členstvo mali záujem. 
Takže považujem to za maximálne nekorektné a považujem za maximálne nekorektné, 
že oddelenie školstva nedalo štatút do programu komisie, kde sa o tomto pojednávalo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa pridávam ku kritike kolegov, lebo toto 

je skutočne ukážka toho, ako si vy predstavujete transparentnosť, komunikáciu, 
spoluprácu. Presne takto, 2 min. pred zasadnutím, pred týmto bodom, rozdáte nejaké 
zoznamy. Ja som si stihol nájsť svoje nominácie, ktoré som dal na svojich poslancov  
na MČ Sídlisko Ťahanovce, nenachádzajú sa v týchto zoznamoch tak, ako ste tvrdili 
pani viceprimátorka. Čiže jednoducho klamete. Máme tu, vraveli ste, že chcete, aby 
v každej jednej rade škôl alebo materskej škôlky bol zástupca, 1 zástupca mesta. Ja tu 
mám na sídlisku Ťahanovce 3, ale nie je tam zástupca ten, ktorý bol navrhovaný. Čiže to 
je jednoducho čisté klamstvo. A takto, takto si vy predstavujete spoluprácu 
a transparentnosť. 2 min. pred zasadnutím dáte zoznam, kde je niekoľko mien, aby sme 
to odhlasovali. Toto je podľa vás fér a korektné? Ja si nemyslím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ako pekne viete pán Fedoročko, ale my sme  

v živote nevideli váš návrh. Mesto ho nikto nevidelo. Ale komisia nie mesto. Komisia je 
poradný orgán zastupiteľstva, si to musíme uvedomiť. Čiže tie požiadavky, ktoré 
skončili viem, že sa s nimi pani námestníčka zaoberala. Pán poslanec Saxa, nech sa 
páči. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som to opýtať pani 

predkladateľky, že či tieto nominácie boli aj konzultované s MČ. Totižto naša  
MČ Krásna prijala uznesenie, kde navrhla nominovať 2 členov rady školy, pretože tam 
boli 3 miesta, čo znamená 1 mestský poslanec a po starom bolo + 2 zástupcovia za MČ, 
či boli tie nové nominácie konzultované s MČ, pretože my tam máme mať pôvodne 
navrhnutých 2 poslancov, nepriem sa, len si myslím, že je slušné komunikovať aj s MČ, 
pretože my sme to dali písomne. Miestne zastupiteľstvo prijalo aj uznesenie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pani Zemková, poslankyňa. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja si dovolím predložiť návrh na uznesenie. Mestské 
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zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie 
vzdanie sa funkcie člena - neposlanca Legislatívno-právnej komisie Mestského 
zastupiteľstva JUDr. Róberta Rybku, ku dňu 31.08.2023. Ide len o formálnosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nenahrádzate nikým, len odvoláme. Ďakujem pekne. Pán 

poslanec Bačinský. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ: Dobrý deň prajem. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Reagujem 

v podstate, hlásim sa v príspevku. Počujete ma? Je to lepšie? Dobrý deň prajem. Tak 
ešte raz, dobrý deň prajem všetkým kolegom aj občanom, ktorí nás počúvajú.  
V podstate môj príspevok predchádza, resp. nasleduje za medializovanými incidentmi, 
ktoré sa odohrali dnes. V podstate ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste bližšie, prosím. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ: Aby som to skrátil, dnes boli medializované určité okolnosti, bolo 

medializované aj video, kde došlo k incidentu medzi 2 členmi rôznych politických strán. 
Došlo tam aj nejakému fyzickému stretu a k napadnutiu. Do tohto incidentu sa zapojil aj 
pán JUDr. Richard Glöck, ktorý je podľa informácií členom Legislatívnej-právnej 
komisie mesta Košice. Zo záberov na videu je jednoznačné, že došlo k napadnutiu, že 
tam bol priamym aktérom tohto incidentu a z tohto dôvodu považujem za dôležité, aby 
aj tu na zastupiteľstve sme dali jasnú stopku takémuto vulgárnemu správaniu a z tohto 
dôvodu som vlastne podal návrh na odvolanie tohto člena tejto legislatívno-právnej 
komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh ste odovzdali návrhovej komisii? 
 
p. Bačinský, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ok. Ďakujem pekne. Pán poslanec Géci a pán poslanec Sitkár. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pán primátor. Kolegovia, 

kolegyne, neviem pán poslanec, ideme niečo prejudikovať, to len akože pre informáciu, 
nie som člen ani jednej zo zúčastnených politických strán, len sa mi zdá zvláštne, že 
máme tu aj pani predsedníčku komisie, myslím si, že by bolo žiadúce takýto návrh z jej 
strany predložiť, k čomu nedošlo, ale dobre. Na druhej strane ideme prejudikovať niečo, 
čo ešte nebolo žiadnym spôsobom zjavne žiadnym spôsobom potvrdené. V podstate 
nemáme potvrdené žiadne protiprávne konanie so žiadnych zúčastnených strán, nie je 
zase takisto zrejmé, kto v tomto prípade je poškodený, či náhodou aj tá osoba, ktorú vy 
ste označili, či náhodou tak isto nebola poškodená a sa bránila, tzn. v žiadnom prípade 
tu nemáme preukázanú mieru zavinenia ani jedného z účastníkov a myslím si, že ako 
bolo by vhodné počkať na akékoľvek rozhodnutie kompetentných orgánov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Sitkár. 
 
p. Sitkár, poslanec MZ: Faktická poznámka. Viete čo, myslím si, že pán Géci to zhrnul 

dostatočne. Ja len neviem, či majú relevantné informácie priamo z miesta a že či chcel 
odísť, nechcel odísť, či ho vyzývali policajti alebo naši, čo tam mali tlačovku. Tak ako 
som vám napísal do mailov, my nechodíme na vaše mítingy a stretnutia robiť cirkus ako 
to robíte vy a prvý napadol myslím pán Matovič Kaliňáka, keď ho kopol do hrudníka. 
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Toľko k tomu. Odvolajte, keď chcete, to je už na vás. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, pokračujme prosím. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja teda opäť k tým radám škôl.  

Na predošlom zastupiteľstve, resp. na predošlých zastupiteľstvách bol predložený  
1 návrh, ktorý zastupiteľstvom prešiel, pán primátor ho nepodpísal ako uznesenie, tým 
pádom sme ho podali znova. V tom 2. pokuse už neprešiel, ale pán primátor nám 
odprezentoval, že delegovanie členov rád škôl je jeho kompetencia. Zrejme teda už nie 
je. V každom prípade prešli 3 mesiace, počas ktorých sme mohli komunikovať. Vy 
namiesto komunikácie robíte partizánčinu a strategické nejaké ťahy. Ja som sa o tom, že 
sa o tom malo pojednávať v štatúte, dozvedel v podstate až po zasadnutí komisie  
pre vzdelávanie. Si myslím, že tak závažná vec mala prejsť komisiou. Program, ktorý 
ide na zastupiteľstvo do komisie navrhuje tajomníčka komisie. Keby sme sa o tom 
bavili na zastupiteľstve, možno by sme sa niekam dopracovali na komisii, niekam by 
sme sa možno dopracovali. Výsledok bol ale ten, že keď som dopredu avizoval, že  
v bode Rôzne sa opýtam na stav výberových konaní, ktoré boli zle zmanažované v júni, 
boli vyhlásené protizákonne, na čo som upozornil a museli byť zrušené, tak som dostal 
odpoveď, že pani viceprimátorka mi povie, ako je to nastavené. No, dozvedel som sa to 
teda pred 10 min., ako je to nastavené a nehnevajte sa, ale už len z princípu a z princípu 
a z toho, že si naozaj robíte z celého zastupiteľstva dobrý deň a handry, ak vy kolegovia, 
kolegyne, sa naozaj necháte zo seba robiť handry, tak mi je to ľúto. Okrem toho všimol 
som si, že v niektorých radách škôl, nakoniec som to otvoril, sú nominanti MČ  
v niektorých nie a čuduj sa svete hlavne v tých, kde budú výberové konania. To je 
ďalšia vec. A posledná vec, už keď tak tlačíte zamestnancov oddelenia školstva, 
prepáčte, musím to urobiť. Pani Lopušniaková, koľkých zasadnutí rady školy na ZŠ 
Hroncova, kde sme spolu v rade školy, ste sa za posledných 5 rokov zúčastnili? Prosím, 
len ukážte číslo na diaľku. Prosím, pozrite si účasť zamestnancov oddelenia školstva, 
ktorí už v minulosti boli v radách škôl. Niektorí neprídu ani na to výberové konanie. 
Prosím kolegovia, nepodporte to. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota má procedurálny. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel dať procedurálny návrh, že 

nech ďalej pre beží diskusia aj s faktickými, ale pred jednotlivým pred hlasovaniami, 
aby sme vyhlásili 30 min. prestávku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže ak tomu dobre rozumiem, vyčerpáme, čo máme, dáme 

prestávku a hlasujeme, tak? 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. Hlasujeme, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 107 -  za: 3, proti: 16, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Toto sa nepodarilo pán poslanec vášmu klubu. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ešte keď dovolíte, pardon pán Kundrát, hneď vám dám slovo. Ja 
sa chcem len k tým radám škôl, pán poslanec Schwarcz, jednu vec vám len pripomenúť. 
Ja si pamätám, keď ste predložili pred tými 2-3 mesiacmi návrh alebo pán Horenský. 
Viete čo na tom bolo zaujímavé? Že ho primátor nevidel, námestníčka nevidela, 
námestník nevidel, riaditeľ nevidel. Čiže prosím nekritizujme, nekritizujme, dokonca 
údajne ani komisia, ale to nie som si ja istý. Nekritizujme to, ako ste to vy urobili. 
Proste nie je to v poriadku a súhlasím, nie to v poriadku. Ale proste si už raz a navždy 
na tomto zastupiteľstve povedzme tie základné princípy, ale všetci ich dodržujeme. 
Nielen vtedy, kedy to komu vyhovuje. Proste my tu robíme partizánčinu z večera  
do rána, kto koho ako obabre, oblbne, na MR sa nikto nič nepovie, všetko prejde 
hladko, na komisiách sme odborníci a na zastupiteľstve sme politici. Tam čo dokážeme 
odhlasovať je všetko fajn a potom sa tu čudujeme. Čiže súhlasím, nie je to v poriadku 
na všetkých stranách. Tak prosím, začnime každý jeden od seba možno, každý. 
Súhlasím i ja. Pán námestník nech sa páči. Pardon, pán Kundrát, ja sa ospravedlňujem. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Poprosím vás, čas. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Platí od nuly, ja vás postrážim, nebojte. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem. Ale v zásade ja nebudem 

dlho. Ja len reagujem na kolegu Schwarcza a chcem sa spýtať aj kolegov či im teda 
príde normálne takúto zásadnú zmenu, ktorá do veľkej miery zasahuje do všetkých 
základných a materských školách na území mesta Košice urobiť takto bez toho, aby sa  
o tom rozprávalo na komisii, bez toho, aby o tom ktokoľvek vedel, narýchlo 5 min. 
pred rokovaním. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Súhlasím, aj keď nemôžem 

reagovať na toho, kto hovoril teraz, ale pán poslanec Schwarcz to isté, čo vám povedal 
pán primátor a pán Kundrát, skúste počúvať, tak isto ste vy prišli s návrhom v deň  
pred zastupiteľstvom. S návrhom, ktorý nikto nevidel alebo v deň zastupiteľstva, ktorý 
nebol prerokovaný na komisii a vtedy to bolo v poriadku a dnes to nie v poriadku. Takže 
pekné zrkadlo, ktoré sme si to nastavili a poďme sa teda rozprávať o tom, ako sa 
dohodnúť, ako rešpektovať aj záujem zriaďovateľa a štatutára organizácie mesta Košice, 
aby mesto malo bližšie informácie a ak áno v nejakej rade školy niekto nestíha alebo má 
toho veľa, dobre viem, že na KSK je podobný princíp, sú tam problémy, že je toho veľa 
na niektorých zamestnancov, okej. Tak to racionalizujme. Ale aj zamestnancov. Ale tu, 
prepáčte pán poslanec a povedať, že sekretár vám určuje, čo budete rokovať na komisii, 
vy ste aký predseda komisie, keď si neurčite svoj vlastný program. Predseda komisie 
určuje program, nie sekretár. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len tak faktickou aj na to, čo tu bolo odznené, 

lebo veľa tu zaznieva rôznych vecí a poviem, že pre tých, ktorí hľadajú pravdu. Tak pán 
Schwarcz ako poslanec upozorňoval, že výberové konania nie sú v súlade so zákonom. 
Bolo tu tvrdené, že on len chce zle mestu Košice a vedeniu. Pán Horenský počas 
minulých prejednaní tohto konkrétneho bodu hovoril, že je tam nález súdu v tejto veci a 
že nie je to tak, ako pán primátor tvrdí. Tiež bol napádaný, že chce zle tomuto mestu 
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a ukázalo sa, že obidvaja mali pravdu. A prečo to hovorím, že nie vždy, keď povieme 
svoj názor, tzn., že sme proti vedeniu mesta. Niekedy aj poslanci majú pravdu a keby 
menej boli napádaní osobne a viacej boli počúvaní, toto mesto spolu s týmto vedením 
mohlo dokázať viac. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte ešte do tejto problematiky jedno svetlo. Tým, že 

nebola vôľa diskutovať o tom, aby mesto malo svojho zástupcu v školách, ktoré sa 
financujú z obrovského balíka, kde tá diskusia obrovská. Preverili sme ako to funguje  
v iných krajských mestách, okrem Bratislavy, tam je ten systém inak a jednoducho 
všade to fungovalo spôsobom, že mesto navrhovalo a nedalo to mnohokrát ani  
do zastupiteľstva. Keď sme si pozreli zákon a tak ako nám to iní krajskí primátori alebo 
ich kolegovia vysvetlili, tak sme čítali zákon naozaj tak, že toto právo patrí výhradne 
zriaďovateľovi. Myslím, že pán Horenský, ak sa nemýlim, myslím, že on bol ten, ktorý 
prišiel s judikátmi, ktoré niekde objavil. My sme tie judikáty preštudovali. Musím vám 
povedať rovno, že s nimi nesúhlasíme, právne s nimi nesúhlasíme, ale konzultovali sme 
to s prokuratúrou, ktorá vraví, že ten zákon je žiaľ, ako ho čítame, vnímame síce fajn, 
ale prokuratúra sa bude riadiť tým ako súdy už rozhodli, bude dodržiavať nejaký svoj 
princíp a proste dokiaľ sa nezmení spôsob i napriek tomu, že v internej debate sa 
bavíme o tom, že je to trošku nefér, vieme dnes, že ak by sme išli do sporu s MZ, tak ho 
s vysokou pravdepodobnosťou prehráme. To je fakt. Tieto veci sme si prejednali cez 
letné prázdniny, urobili sme pre to maximum, aby sme si zjednotili názor. Preto sme ale 
na druhej strane nastavili aj v štatúte ten bod, o ktorom som verejne rozprával i na MR, 
aj vysvetlil prečo a povedali sme, že teda bolo by vhodné, keď to nerieši zákon a tie 
princípy nebude opakovať, boli vysvetlené, aby sme to niekde zakonzervovali  
do štatútu, aby to mesto 1 člena do rady škôl nominovalo. Ja som sa obrátil a máte to aj 
asi v materiáloch, na odborový zväz školstva. Ja len z toho 1 odsek, aby sme uzavreli 
tento spor, kde nám vyjadruje podporné stanovisko toto odborové združenie, myslím, že 
jedno z najväčších a vlastne hovorí o tom, že je dôležité, aby členom tohto iniciatívneho 
a poradného samosprávneho orgánu, ktorý presadzuje verejné záujmy a záujmy žiakov, 
ich zákonných zástupcov, zamestnancov školy alebo školského zariadenia v oblasti 
výchovy a vzdelávania, bol aj zamestnanec, ktorý je so školami a školskými 
zariadeniami v kontakte. Čiže áno, môžeme toto stanovisko nebrať vážne, môžeme mu 
pripísať nejakú dôveru. Odborový zväz je silným a dobrým partnerom na mnohé 
konzultácie, ktoré proste musí najväčší školský úrad v meste robiť i so štátom,  
so zväzom. Čiže aj na základe aj tohto si myslíme, že by bolo vhodné, prijateľné, aby 
ten sme stav nejakým spôsobom takto nastavili. Nechcem ísť s nikým do sporu, ale 
poviem len poslednú vetu. Návrh, ktorý ja som mal na stole pred x mesiacmi vyzeral 
úplne inak ako ten, ktorý sa objavil zvečera do rána bez konzultácie s kolegami, ktorí 
tam boli vyškrtaní, kde sme jednoducho vedeli, že potrebujeme mať oči a uši, 
potrebujeme komunikovať s danou školou i cez radu, nielen cez horné riadenie a títo 
ľudia tam neboli. Nikto sa nespýtal, prečo tam ten človek je, akú úlohu od neho chceme 
a prečo si myslíme, že je potrebné, aby tam 1 človek bol. Treba si tiež povedať, že  
1 človek svet nezmení, 1 človek nezmanipuluje rady školy, ktorá ma mnohokrát 6-8-9 
členov podľa veľkosti školy, ale na druhej strane vie dohliadnuť na tú zákonnosť, aby 
tie základné procesy, kde sa nám bohužiaľ často stáva, sú nie úplne, poviem to takto 
jednoducho, nie úplne v poriadku, aby sme ich ustrážili. Toľko. Prosím, nehľadajme  
za tým nič zlé a žiaden hnev. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Verím, že stihnem za minútu. Pán primátor, 

zareagujem najprv na to predloženie materiálu v minulosti pánom Horenským, no áno, 
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bol predložený takto, pretože do rady šiel materiál neštandardný, ktorý popieral 
predošlé zvyklosti, kedy som rozprával s členmi rady, či si všimli, že v týchto 
zoznamoch nie sú miestni poslanci a vtedy zistil, že tam nie sú. Lebo nikto 
nekomunikoval to, že nebudú miestni poslanci a že máte takýto záujem. Čiže áno,  
po rade prebehol proces, kedy sme rýchlo oslovili miestnych poslancov, vygenerovali 
nový návrh tých zoznamov a narýchlo ho predložili. Keby bola komunikácia mesiac 
pred zasadnutím rady, že máte takýto zámer, tiež by to vyzeralo inak. To je prvá vec. 
Druhá vec veľmi rýchlo k programu komisie. Treba počúvať s porozumením, ja som 
povedal, že tajomník dáva návrh tých bodov, ktoré idú do zastupiteľstva. Opäť, ja nie 
som v rade, ja neviem, čo mesto pripravilo, čiže ona mi dá návrh, ja doplním, čo 
považujem za potrebné a ide pozvánka. Ale keď ja neviem, že sa má meniť štatút, tak to 
tam neviem zaradiť. Môžem byť perfektný predseda, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Preto je MR nastavená tak, že tam má svojich klubových 

zástupcov, politických zástupcov, však to je tak nastavené, aby sa komunikovalo. Pán 
poslanec Lörinc určite povie, že je to o komunikácii? Počkáme si na jeho vyjadrenie. 
Ale najprv pán poslanec Petrovčik má procedurálny návrh. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja by som vás chcel poprosiť pán 

primátor, keby sme sa mohli nanovo prezentovať, lebo nejak mi nesedia počty podľa 
tabule. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prezentujme sa. Sme prítomná nadpolovičná 

väčšina. Tesnotka. Môžeme teda pokračovať. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Pán primátor, ste mi nadhodili rovno MR, lebo moja vec sa týka MR. 

Ja sa neviem stotožniť s tým, ako to v úvodzovkách nefunguje. Chcem, vážim si svoj 
čas a nechcem ho míňať na zbytočné veci. Nestotožňujem sa ani s vašimi manažérskym 
praktikami a s neustálymi útokmi z vašej strany a s pánom námestníkom Gibódom 
a preto som sa rozhodol vzdať miesta v MR. Uznesenie bude také to po A) berie  
na vedomie vzdanie sa pozície člena mestskej rady poslancom Mgr. Ladislavom 
Lörincom a po B) volí poslanca Mgr. Mariana Horenského, PhD. za člena mestskej 
rady. Nastúpi tam za mňa kolega, aby MR nebola ovplyvnená. Ja ďakujem všetkým 
konštruktívnym kolegom za spoluprácu. Prajem všetko dobré. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Mňa to mrzí, že predseda 

najsilnejšieho klubu, ktorý je v zastupiteľstve, hlasuje na MR zamietavo, proti, zdržiava 
sa a na dopyty pred tým alebo po tom, že čo sú tie dôvody, prečo tak hlasoval, 
neodpovedá. Pán poslanec, ja si neviem ako mám vyhodnotiť tvoje vzdanie sa včera a 
tvoje vzdanie sa dnes, ale úprimne vnímam to ako zbabelosť, že niekto nevie 
zastupovať, vyjadrovať sa, odpovedať na otázky a chcieť obhajovať záujmy, ktoré 
prišiel asi obhajovať do tohto zastupiteľstva. Ale možno už plánuješ inú kampaň, takže 
možno to bude tým. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tak ako som avizoval, ja mám tiež  

1 návrh, týka sa komisie cirkví. Mali sme v podstate jedno úmrtie. Člen našej komisie, 
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bohužiaľ zomrel a bol nahradený ďalším a zároveň dopĺňame ešte z Bratskej cirkvi 
ďalšieho člena, ktorý nebol dovolený, lebo menili správcu, takže to bude môj návrh, 
ktorý predložím potom následne. Jedná sa o pani Teššerovú a pána Mittelmanna. Tak 
predložím, aby nebol potom nejaký problém technicky. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov po A. berie na vedomie zánik 
členstva úmrtím pána Tomáša Teššera, po B) volí za člena neposlanca komisie cirkví 
Jana Teššerová a Ervín Mittelmann. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja len pre poriadok opäť dávam 

procedurálny návrh, lebo vidíte zas svieti 33 zasunutých kariet a 33 poslancov tu nesedí. 
Tak keby sme technicky zabezpečili... 

 
p. Polaček, primátor mesta: My evidujeme v počítači 2 čísla. Zasunuté karty 

a prezentovaných. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Hej, ale my tu informáciu nevidíme. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nakoľko sme tu nadpolovičná väčšina, ja pred každým 

hlasovaním nemám problém, dám. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Čiže kolegovia, buďte takí dobrí a vytiahnite svojim kolegom 

karty, ktorí tu nie sú. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Niektorí sa tvária, že tu sú a nie sú. Tak to je tak. Ale neviem, ak 

je to procedúra, prezentujme sa. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 108 -  za: 23, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: To bolo asi prezentovanie a nie hlasovanie, takže 24 prítomných 

pre túto chvíľu. Nech sa páči, budeme pokračovať. Nasleduje pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Z hľadiska toho, aby sme sa niekde posunuli, 

súhlasím aj s kolegami, že celý tento postup je tiež neštandardný, tiež nie je dodržaný 
postup napr. v prípade ZŠ Hroncovej, kde ani 1 zástupca z odboru školstva nie je, ale 
dobre. Aj na základe v podstate nejakých ďalších postupov, aby sme tie rady po cca 
roku posunuli niekam, lebo aj na KVP máme rady škôl, kde už v podstate bývalí miestni 
poslanci nechodia a ohrozujú uznášaniaschopnosť rady škôl, po dohode za MČ KVP  
v rámci 9-tich škôl si dovolím navrhnúť pozmeňujúci návrh z návrhu pani poslankyne 
Gurbáľovej. A teraz si ho prečítam. V bode č. 11 ZŠ Lechkého, namiesto Ing. Eriky 
Pasztorovej nahradzujem Bc. Mariána Podolinského, riadok č. 30 ZŠ Starozagorská 
namiesto Ing. Eriky Pásztorovej navrhujem Martina Žeca. Čo sa týka MŠ,  
MŠ Cottbuská, riadok 8 namiesto pani PhDr. Sviatkovej, Ladislav Takáč, riadok 11  
MŠ Dénešova namiesto Mgr. Belenskej, Vojtecha Tótha. A to je všetko. To sú 4 zmeny  
z 9 škôl materských a základných. Tento postup je možné odstúpiť, mám to aj overené  
z právneho oddelenia. Čiže reaguje na návrh pani Gurbáľovej a sú tu 4 zmeny, čo sa 
týka jej návrhu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz má procedurálny návrh. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ak to máme poňať takto, navrhujem 10 min. 
prestávku, aby sme mali možnosť aspoň pripraviť pozmeňujúce návrhy. Lebo položiť 
naozaj tento materiál a hneď chcieť hlasovať, upierate nám právo sa k nemu vyjadrovať 
a dávať pozmeňujúce návrhy. Takže navrhujem 10 min. prestávku v tomto momente. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa medzitým, faktická. To bola procedúra? Sa 

ospravedlňujem. Aha, že keď prejde, som myslel, že tak. Čiže teraz v tejto chvíli  
10 min. prestávka. Nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 109 -  za: 19, proti: 2, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 

---po prestávke--- 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím rozsvietiť tabuľu. Budeme pokračovať 

v diskusii tak, ako je vysvietená na obrazovke. Takže s faktickou poznámkou by teraz 
mal vystúpiť pán poslanec Karaffa, ak je tu. Dobre, pokračujeme v diskusii. Nasleduje 
pani poslankyňa Súkeníková. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pani viceprimátorka, tak isto 

mám pozmeňujúci návrh k bodu 62/1 k návrhu pani poslankyne Gurbáľovej Personálne 
náležitosti nominácie do rady škôl a to po a) Mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu 
nominácie v rade škôl v Prílohe č. 2, v riadku č. 36 MŠ Oštepová, kde sa vypúšťa meno 
Ing. Ladislav Breicha a nahrádza sa menom Ing. Erich Blanár, po b) Mestské 
zastupiteľstvo schvaľuje zmenu nominácie v rade škôl v Prílohe č. 2 v riadku 54, škôlka 
Žižkova 4, vypúšťa sa tam meno Tomáš Vasok a nahrádza sa menom Ing. Ladislav 
Breicha a po c) Mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu nominácie v rade škôl  
v Prílohe č. 2 v bode č. 27, ZŠ Požiarnická 3, vypúšťa sa meno Peter Múdry a nahrádza 
sa meno Mgr. Adam Očkaják. Všetky jej tieto zmeny boli schválené medzi dotyčným 
osobami. Majú priebežne vedomosť o tom, že to bolo zmenené a dohodnuté. Takže bola 
by som rada, keby ste podporili tento návrh. Jedná sa o južanských poslancov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám takisto pripravený pozmeňujúci návrh  

k tomuto bodu. Z 9 školských zariadení mám pozmeňujúci návrh na 4 z nich. V bode 31 
pri ŽS. ZŠ Tomášikova 31 sa nahrádza Mgr. Beáta Lopušniaková za Mgr. Art. Martin 
Pavlov, pri MŠ v bode 34 MŠ Obrancov mieru 16 sa nahrádza Ing. Matúš Ondro  
za Mgr. Art. Martin Pavlov. V MŠ Park mládeže 4, bod 39 sa náhrada Ing. Lýdia 
Guzlejová za Mgr. Igor Kupec a v bode 49 MŠ Watsonova 2 sa nahrádza Ing. Matúš 
Ondro za Mgr. Zdenku Košovú. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Aj ja mám 1 pozmeňovací návrh k návrhu 

pani poslankyne Gurbáľovej a tento návrh znie. MZ vypúšťa v Prílohe 2 Mgr. Mária 
Kvetková a nahrádza Ing. Janou Petrášovou, zástupkyňou starostu MČ Košice-Šaca, 
zmena sa týka ZŠ Mládežnícka 3, poradové č. v prílohe 2 je 22. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som si tiež dovolil predložiť pozmeňujúci 

poslanecký návrh k bodu Personálne otázky, keďže som bol požiadaný miestnymi 
poslancami za MČ Košice-Staré Mesto, že radi by naďalej zostali v týchto radách škôl 
ako to bolo podľa pôvodnej nominácie. Takže prečítam návrh uznesenia. MZ schvaľuje 
následne zmeny do rady škôl, dole uvedených ZŠ nasledovne: po a) vypúšťajú Ing. 
Beátu Lopušniakovú a dopĺňa sa MUDr. Magdaléna Galdunová v rade školy ZŠ Laca 
Novomeského 2 Košice, po b) vypúšťa sa Viera Bajerová, dopĺňa sa Ing. Eva 
Hulmečíková a zároveň sa vypúšťa Ing. Martina Firkaľová a dopĺňa sa Vladimír 
Eperješi v ZŠ a MŠ Masarykova 19/A Košice, po c) vypúšťa sa Mgr. Beáta 
Lopušniaková a Mgr. Mária Belenská a dopĺňa sa Peter Gacík a MUDr. Magdaléna 
Galdunová v ZŠ Park Angelinum 8 Košice. Ďakujem, všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Taktiež sa pripájam ku kolegom poslancom a rád by 

som podal pozmeňujúci návrh bodu 62.1 Personálne zložitosti. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach schvaľuje nominácie v Prílohe č. 2 v predloženom návrhu pani 
viceprimátorky Gurbáľovej v nasledovnom znení. Pri MŠ bod 2, MŠ Belehradská  6 
namiesto mena Ing. Martiny Markovičovej sa nahrádza a bude uvedené meno Uršula 
Ambrušová, bod 6 MŠ Budapeštianska 1, kde namiesto mena Ing. Gabriela Gerdová, 
Gedrová, pardon, sa nahrádza a bude uvedené meno Tomáš Jurkovič, bod 7 MŠ 
Budapeštianska 3, kde namiesto mena Bc. Gabriela Vološinyová sa nahrádza a bude 
uvedené meno Ladislav Strojný a bod 15 MŠ Havanská 26, kde namiesto mena Ľubica 
Bobrunková sa nahrádza a bude uvedené meno Štefan Bereš. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz má procedurálny návrh, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Keďže už to máme celkom dobre 

rozbehnuté a dobre, tak sa budeme hrať ďalej. Dobre, sťahujem procedurálny návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sledujem tú hru, poďme. Pán poslanec Schwarcz, bude 

procedurálny?  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Nie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak poďme ďalej. Pán poslanec Babušík. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ale som v diskusii. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Pán poslanec Schwarcz. Diskusný príspevok. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: To už by bola zlá hra. Ďakujem pekne. Tak isto k navrhovanému 

materiálu od pani viceprimátorky Gurbáľovej, pozmeňujúci návrh k bodu 62.1 
Personálne záležitosti pri radách škôl, navrhujem v bode, v Prílohe č. 2, v bode 7  
ZŠ Družicová a vymeniť meno Ing. Katarína Chovanová za MVDr. Anna Jenčová a  
v bode 13 ZŠ Jozefa Urbana, Jenisejská 22, vymeniť Mgr. Mária Belenská za Mgr. 
Andrea Gajdošová, v bode 33 ZŠ Užhorodská vymeniť meno Ivan Šramko za Zuzana 
Slivenská a pri MŠ, v bode 12 MŠ Dneperská, vymeniť meno PhDr. Silvia Sviatková za 
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PhDr. Róbert Schwarcz, keďže ja som v tom návrhu bol a už tam nie som. Ide  
o 3 zariadenia z 9 v MČ Jazero, plus aby kolegyňa Slivenská nemusela dávať 
samostatný návrh, tak ešte jedna škola k tomu. Čiže 3 z 9, ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ďakujem. Rovnako ako moji kolegovia, taktiež 

mám pozmeňujúci návrh k pani Gurbáľovej k bode 62/1 Personálne otázky, nominácie 
do rady ZŠ a MŠ. V bode č. 8, ZŠ Fábryho 44, nahrádza sa meno Ing. Martina 
Firkaľová za Mgr. Marek Štefanisko, v bode č. 16, ZŠ Krosnianska 2, nahrádza sa meno 
Mgr. Monika Urbanová za Jaroslav Dvorský, v bode č. 17, ZŠ Krosnianska 4, nahrádza 
sa meno Ing. Martina Firkaľová za Mgr. Marek Štefanisko, v bode č. 20, ZŠ Ľudovíta 
Fullu na Bauerovej 21 nahrádza za menom Mgr. Monika Urbanová za JUDr. Zuzanu 
Antošovú, PhD. V bode č. 25, ZŠ Postupimská 37, nahrádza sa meno Mgr. Monika 
Urbanová za Ing. Marián Sidor, v bode č. 23, MŠ Jaltská nahrádza sa meno  
Mgr. Monika Urbanová za Ing. Marián Sidor, v bode č. 29, MŠ Lidické námestie 18, 
nahrádza sa meno Viera Bajerová za Roland Georgiev, v bode č. 37, MŠ Ovručská 14, 
nahrádza sa meno Mgr. Magdaléna Palková za meno Ing. Vladislav Stanko DPA, MBA, 
LL.M. Prílohou pozmeňujúceho návrhu je aj aktualizovaná príloha. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som ten návrh pani námestníčky chcel trošku 

upraviť a nahradiť to, čo ona, budem čítať celé, aby nedochádzalo ku zmätkom. Takže 
poradové č. 3, ZŠ Bernolákova 16 Košice, Bc. Dominik Karaffa a JUDr. Beáta 
Zemková, JUDr. Filip Gaál, Mgr. Lucia Gurbáľová. Ďalej bod 14, ZŠ Kežmarská 28 
Košice, Mgr. Peter Berinšter, Ing. Štefan Lasky, Mgr. Peter Liba, Mgr. Patrícia 
Helfenová. ZŠ Kežmarská 30 Košice, to je bod 15, Mgr. Marcel Vrchota, Ing. Tibor 
Bačinský, MUDr. Igor Jutka, MPH, JUDr. Filip Gaál. Potom je tu ZŠ Považská 12, to je 
bod 26, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Andrej Sitkár, Mgr. Marcel Vrchota, Mgr. Dominik 
Karaffa. Potom je tu  bod 28, ZŠ Slobody 1, Ing. Patrik Nohavica, Mgr. Dominik 
Karaffa, Ing. Richard Matiáščik, JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a potom 32 ZŠ 
Trebišovská 10, Mgr. Patrícia Helfenová, PhDr. Patrik Kohut, Ing. Andrej Sitkár a  
Mgr. Dominik Karaffa. Čo sa týka MŠ, tak MŠ Bernolákova 14, to je bod 3 JUDr. Beáta 
Zemková, JUDr. Filip Gaál a Mgr. Patrícia Helfenová. Bod 19, MŠ Hronská 7,  
Ing. Patrik Nohavica, PhDr. Patrik Kohut, JUDr. Ing. Peter Huba, PhD. Bod č. 20, MŠ 
Humenská 51, Mgr. Peter Liba, Viera Bajerová, Mgr. Magdaléna Palková. MŠ Ipeľská 
10, to je bod 22, Ing. Richard Matiaščík,  JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. Lýdia 
Guzlejová. Bod 27, Kežmarská 46, Ing. Tibor Bačinský, Ing. Patrik Nohavica a Monika 
Beregszásziová. Bod 31, Mgr. Marcel Vrchota,  Ing. Ján Varga, Mgr. Patricia Helfenová. 
A bod 32, MŠ Muškátová 7, JUDr. Ing. Peter Huba, PhD., PhDr. Patrik Kohut,  
Ing. Richard Matiaščík. Bod 33, JUDr. Filip Gaál, Mgr. Patrícia Helfenová, Ing. Tibor 
Bačinský. Ďalej bod,poprosím ešte čas,45, MŠ Šafárikova 4, MUDr. Igor Jutka,  
Ing. Richard Matiaščík, Mgr. Patrik Géci. Bod 46, MŠ Trebišovská 11, Ing. Andrej 
Sitkár, JUDr. Ing. Peter Huba, PhD., Mgr. Branislav Macko. Bod 52, MŠ Zuzkin park 2, 
PhDr. Patrik Kohut, Mgr. Peter Liba, JUDr. Ing. Peter Huba, PhD. Bod 55, Mgr. Marcel 
Vrchota, JUDr. Beáta Zemková, PhDr. Róbert Schwarcz, Mgr. Patricia Helfenová. Bod 
56 ZUŠ Bernolákova 26, JUDr. Beáta Zemková, Mgr. Peter Berinšter, Mgr. Patrícia 
Helfenová, Mgr. Mária Kvetková. Ďakujem pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja sa len, počas prestávky som sa 

oboznámila so situáciou, ktorú predložil pán poslanec Bačinský a bola som vyzvaná, že 
ako predseda by som sa mala nejakým spôsobom vyjadriť a teda ja dávam odporúčanie, 
aby tento návrh bol podporený, lebo som sa naozaj aj s tým videom a čo je pre mňa ešte 
horšie, že... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprávame o legislatívno-právnej komisii? 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Áno, áno, legislatívno-právna komisia a ten návrh, ktorý 

predložil na odvolanie tohto člena a vzhľadom k tomu, že tam bolo aj to zdieľané  
na sociálnej sieti tej osoby ktorej sa to týka, tak naozaj si myslím, že by sme sa mali 
správať tak, že nepodporovať takéto formy už aj akékoľvek sú tie politické boje, ale 
myslím si, že toto je fyzické by nemali byť teda, takže určite podporujem a prosím, aby 
ste vyjadrili aj podporu tohto návrhu pána poslanca Bačinského. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja už nebudem čítať ďalšie mená, čiže len 

na odľahčenie zmením tému. Vrátim sa, bohužiaľ, ako je mi to nepríjemné, ale ja sa 
musím vrátiť k včerajšej téme, sme tu prerušili tento bod, asi viete, ohľadom tej 
Garbiarskej. Ja som tam aj dnes bol, takže by som a spustila sa taká lavína, že by som 
povedal, že keď len 1 % z toho, čo teraz mi posielajú ľudia je pravda, tak ja si myslím, 
že vážne milí kolegovia, už je čas. A netreba to dávať pod koberec, ale poďme to rázne 
vyriešiť, pretože riskujeme, že títo ľudia si tam najbližšie dni a týždne ešte užijú svoje, 
keď to nepretneme, vážení kolegovia. Takže ja vás veľmi pekne prosím, prečítam návrh 
uznesenia a skúste sa trošku zamyslieť, ako budete hlasovať ale  je to na vás 
samozrejme. Takže Mestské zastupiteľstvo po A. navrhuje a odporúča primátorovi 
mesta Košice Ing. Jaroslavovi Polačekovi navrhnúť MZ odvolanie Mgr. Zdenky 
Slovíkovej, z funkcie riaditeľky SSPmK, Garbiarska 4, Košice na najbližšom riadnom 
alebo mimoriadnom zasadnutí MZ, najneskôr však do konca roka 2023, po B. navrhuje 
a odporúča primátorovi mesta Košice Ing. Jaroslavovi Polačekovi navrhnúť MZ 
vymenovanie alebo poverenie riadením SSPmK, Garbiarska 4, Košice Ing. Antona 
Širgela na najbližšom riadnom alebo mimoriadnom zasadnutí MZ, najneskôr do konca 
roka 23. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, teraz ale nerozumiem. Idete ma úkolovať, aby som 

ja pripravil bod, aby som odvolal pani riaditeľku a vymenoval jej zástupcu, tak to 
rozumiem správne? Lebo prečo nemáte odvahu to rovno dať napriamo? 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Pretože to zákon neumožňuje. 
 
p. Polaček, primátor mesta: My nie sme na KSK. Neviem o tom.  
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Tak poprosme právne oddelenie, ja to kľudne rád prepíšem. Ja 

nemám problém, ja ju odvolať, dať návrh, keď ako ja s tým problém nemám.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Údajne, nech sa páči, údaje naozaj v tomto prípade je to tak.  

Ja len že. Dobre, takže nech sa páči faktické. Pán poslanec Špak. 
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nakoniec mám faktickú na obidvoch 
predrečníkov, aj keď som klikol presne vtedy, keď sa vypol prvý. Áno, zákon  
o obecnom zriadení hovorí o tom, ale to s pánom Tekelim sa môžete pán primátor 
poradiť, že aký on by vám dal k tomu komentár, ale naozaj vy by ste mali navrhovať. To 
ku Igorovi a jeho návrhu. Ja tento návrh nedokážem podporiť zatiaľ a to z toho dôvodu, 
že si myslím, že tie informácie, ktoré sú momentálne faktické sú len tie od stredy 
minulého týždňa a nemyslím si, že je kompetencia zastupiteľstva riešiť tu personálne 
problémy, ktoré tam sú. Podstatné je, aby sme sa postarali o zamestnancov a aby sa oni 
postarali o seba tým, aby tlačili na vedenie a my nie sme vedenie toho podniku a ani 
mesta. Druhá vec je ku tomu návrhu na vylúčenie z komisie, ktorý prišiel od pani 
Zemkovej. Tiež máme k tomu, áno ale vy ste ho predniesli, lebo ste predsedníčka, takže 
ste sa len stotožnili s tým návrhom? Dobre, takže pani predsedníčka sa stotožnila  
s návrhom pána Bačinského, ktorý máme teraz na stole na základe nejakých 
medializovaných informácií. Nikto nevie, čo to spôsobil a ako spôsobil, ale ideme robiť 
sudcov, takže dobre. Samozrejme je to vážna vec, ale už sme takto súdili a chcem sa 
možno opýtať to, že prečo tak isto nereagovala, keď jej spoločník, pán Ihnát zaútočil 
hlavičkou na nášho poslanca. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. ...pozerá a po tom všetkom, čo sa tu 

premieľa x rokov a potom, ako aj sme tu pred rokom mali správu kontrolóra atď., takže 
dúfam, že zváži sama svoje odstúpenie za to, čo spôsobuje v tejto v tomto zariadení a 
verím, že urobíme všetko pre to, aby sa to dostalo do všetkých orgánov a aby prešetrili 
tieto situácie, pretože dennodenne nám chodia od zamestnancov, aj bývalých 
zamestnancov rôzne informácie, čo sa deje v tomto zariadení a je veľmi smutné, že vy 
ako vedenie takto pristupujete. A nie je to nová informácia, viete o nej veľmi dlho a 
podporujete takýchto ľudí v takýchto zariadeniach na takýchto postoch. Dúfam pani 
riaditeľka, že to sledujete a odporúčam vám zvážiť vaše zotrvanie v tejto... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Iľaščíková, nechcem ísť s vami do konfliktu, ani s pánom 

poslancom Petrovčikom, vy dvaja proste ste, vám až rohy rastú z toho, ako sa treba 
zbaviť pani riaditeľky. My sme tých kontrol niekoľko robili. Na mojom stole, na mojom 
stole nie je okrem včerajška, lebo 11.-teho mi prišlo niečo, žiadna negatívna reakcia  
na riaditeľku. Nepoznám klienta, nemám písomne, keby klient mi povedal, že je 
nespokojný. Tí klienti sú spokojní. Viete, ja merám, merať môžeme úspech rôzne, ale 
pre mňa je ten klient ten najdôležitejším. Ako ja viem, že odrobené majú ľudia  
na sociálnom oddelení a tých zamestnancov je strašne veľa, ale klienti sa nesťažujú. 
Prosím, pozrime sa ako fungovalo toto zariadenie pred 5 rokmi, ako tam ľudia 
zomierali, ako k tomu neboli poriadne dokumenty, ako tam bol porušovaný zákon  
na každom kroku, proste bol tam obrovský chaos a jednoducho dali sme toto zariadenie 
na nejakú úroveň. Viete, nemôžme sa tváriť, že každý 1 má 100 % podporu, však také 
neexistuje. Aj z úradov vám odchádzajú zamestnanci, lebo sa nezhodnete, nie ste 
spokojný, však áno pán starosta? 25 % nie je málo. Budeme hodnotiť pána starostu tým, 
že odišli ľudia? Nebudeme, lebo manažérske rozhodnutie nejaké sa prijalo a ideme 
ďalej. Ale hodnoťme ho tým, či tí ľudia na tej ulici, či je väčšina, či je fajn alebo nie. 
Asi toto sú tie kritéria. Hej, ako to nebolo v zlom myslené, teraz naozaj prosím pán 
poslanec, hej, hodnoťme to tým, že či tá spokojnosť je v nejakom merítku. A tam je. Ale 
ako ja vám nebránim. Však sme sa aj dohodli včera. Urobí sa kontrola, pani 
Adamčíková povedala, že zoberie na seba tú úlohu, že proste rozumie stavu, rozumie 
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problému, chce do toho vstúpiť, šesťkrát kýva hlavou, že áno a stále sa usmieva, že asi 
áno, že chápe, že sa tomu chceme venovať. Pán riaditeľ povedal, budeme sa tomu 
venovať, pani námestníčka povedala, že sa tomu budeme venovať a tieto rozhodnutia  
od stola nie sú správne. To je celé. Samozrejme aj ja nechcem, aby sa stalo, že 
pochybíme a teda je v mojom záujme si byť istí, že to fajn a v poriadku. Ale dnes 
neexistuje žiaden nález. Viete, ja sa nechcem dotknúť ľudí, ktorí tu včera vystúpili, ale 
to sú zamestnanci a nie odborníci. To nie sú odborníci, ktorí odborne vedia povedať, či 
sú všetky veci, atribúty správne urobené. Na to sú iné orgány, iné kontrolné orgány. Čiže 
nemôžme hodnotiť len, pán poslanec Babušík, nech sa páči. 

 
p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Včera som v rámci diskusie k pani 

riaditeľke nestihol reagovať a Igor otvoril túto tému opätovne a si dovolím len 
zdôrazniť kolegom jednu informáciu. Ja som pani riaditeľku, odkedy som poslanec, 
nevidel na zastupiteľstve ani raz. Máme XI. zastupiteľstvo, ja tu pani riaditeľku vlastne 
svojím spôsobom poznám len z médií. Čiže tak ako tu usedia ostatní riaditelia, teraz síce 
nie, ale včera sedeli s nami, kým sme tu neskončili, prečo nesedí pani riaditeľka? 
Neprišla ani na jedno zastupiteľstvo. Je to XI. v poradí. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja iba chcem 

povedať, že za posledné 3 dni je pravda, že sa mi nazbierali podklady, aj keď som 
vyzývala už pred tým, aj také v hovorovom ponímaní boli, čiže tie indície tu sú. Len ja 
som preto, kto ma pozná vie, že nejdem nikdy okamžite sekať, rúbať, ale vždy sa 
snažím si preveriť pre a proti a proste kde je tá pravda. Preto som včera sa nedostal síce 
k slovu, ale navrhovala som ozaj to prešetriť a možno aj za prítomnosti pani riaditeľky. 
Ja viem, že pán starosta už má toho dosť, lebo je tam asi v tesnej blízkosti a búši s tým, 
aby sme to riešili radikálne a hneď, ale nechám to na kolegov poslancov nech zvážia. Ja 
som bola ochotná nejaké to šetrenie aj za účasti odborných pracovníkov, ktorí s tým 
robia, čiže len za seba dám to vyjadrenie, že možno by bolo možné mať nejaké 
argumenty, aby sme aj my boli čistí voči všetkým. Aj voči zamestnancom, aj voči pani 
riaditeľke. Takže ďakujem za slovo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Iveta, ja žasnem. Keď sme 

odvolávali z minúty na minútu šéfa K13, ani nikto ani okom, ani mrvou nemihol a bol 
preč. Dopravný podnik dobre, to bola iná kapitola. Ja nerozumiem, čoho vy sa tu bojíte. 
Ja mám niekedy z vás niektorých pocit, že ste tu ako tí zamestnanci, ktorí aj dnes ráno 
som s nimi bol u nich v zariadení. Vy sa bojíte niekoho alebo niečoho. Pevne verím, že 
budete hlasovať podľa svojho najlepšieho svedomia a vedomia a najbližší čas aj tak 
ukáže pravdu. Takže ja len, aby ste potom neľutovali čo dnes stlačíte aké tlačítko. 
A dám slovo, neviem, ide potom kolegynka Iľaščíková. Pán primátor, mne to tiež nie je 
príjemné vzhľadom k súvislostiam, ja tiež nerád robím také veci, ale hoc kto by tam 
teraz sedel a boli by tam tieto problémy, tak musím ako konať. Tak tu už sa nedá takto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. To bola faktická. Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja s faktickou 

na vás, pán primátor. Ani mne nebola tá diskusia, ktorá bola včera tu, príjemná. Ale 
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o tom viacej ma mrzí, že keďže už sme sa tejto téme na predchádzajúcich 
zastupiteľstvách, ako vy sami hovoríte pán poslanec Petrovčik a pani poslankyňa 
Iľaščíková, už venovali, kde sme očakávali nejaké podnety, na základe ktorých aj pani 
Adamčíková ako predsedkyňa sociálnej komisie povedala, že nedostala podnety,  
na základe ktorých by mohla konať zvolať toto stretnutie rokovaní. Tak keď je tu 
prísľub, ale dostaneme to deň pred tým, tak ťažko sa dá spraviť niečo reálne pred tým 
pracovné odborné, aby sme sa potom mohli rozprávať o tom, aké sú výsledky toho. Ja si 
osobne myslím, že aj naším pričinením je v tomto zariadení niečo proste nefunguje. 
Nemôžme mať najlacnejšie zariadenie a najlepšie služby. Niekde sa nestretávame. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľačšíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Bavíme sa o tom minimálne rok. Aj 

správa kontrolóra konštatovala vysokú fluktuáciu, že nie je niečo v poriadku v tomto 
zariadení. To je len taká čerešnička maličká a prečítam, nebudem čítať viacej, prečítam 
len, len takú, však samozrejme, že sa nemôže vyjadrovať, pretože vieme dobre, že pán 
kontrolór nevie urobiť takú kontrolu. Ste sa vôbec nezaoberali ani odvtedy a vtedy už 
bola tiež takáto rozprava v tomto bode. A mňa čo viac mrzí a o to viacej verím týmto 
vyjadreniam, lebo keby bola pani riaditeľka čistá a keby, tak sa príde tuná brániť, príde 
nám zodpovedať otázky. Rok tu ani sa neukázala. Pre mňa je to obyčajné vyhýbanie sa a 
vy ju kryjete. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, že sledujete KVP pán primátor. Teší 

ma to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Chodia mi referovať. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Však super v pohode. Len chcem povedať, že 

ľudia sú spokojní, to vyvrcholilo aj do 92 % podpory aj v posledných voľbách, spokojní 
vďaka tomu, že sa robí. A tu chceme apelovať, že aby sa robilo aj do budúcnosti, lebo 
MČ má požiadavku na najdôležitejší cyklochodník, ktorý je najviac na základe dát 
využívaný. Dali sme projekt mestu, získali sme 50 % spolufinancovanie a napriek tomu 
s riaditeľom sa snažíte tento projekt zastaviť. Čiže je mi ľúto, keď mesto nechce 
podporiť projekty pre ľudí, ktoré budú slúžiť ľuďom a tam by bola presne tá podpora aj 
pre vás pán primátor. Čiže prosím, do budúcoročného rozpočtu zameriame sa aj na to, 
že už sme získali polovicu financií, spravili sme 3 roky prácu na projekte a netreba to 
stopiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Však samozrejme ten úspech je spoločný. Tých peňazí, keď sme 

urobili porovnanie na MČ išlo, nemal by som to nahlas povedať, lebo viem, že potom 
pán starosta Ihnát, ja vám to porovnanie tých peňazí je tam naozaj veľa, však aj bolo 
tam veľa zanedbaného, bolo čo robiť, čiže tešíme sa, keď sú ľudia spokojní. Pán 
poslanec Špak.   

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja najprv dám zopár faktov, lebo sa mi 

podarilo zhliadnuť konečne voľnom čase. Zastupiteľstvo, ktoré ste spomenuli až 7-krát 
za posledné 2 dni, KSK. A tam ste dokonca dvaja argumentovali anonymy, 
anonymnými listami a boli ochotní odvolávať niekoho. Teraz tu máme reálnych 
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zamestnancov, ktorí nie sú anonymní, ktorí prišli rovno z úradu, s ktorým nie sú 
spokojní, z inštitúcie, ktorá im nesedí, vedenie a prišli za vami vás prosiť. Teraz zrazu je 
to v poriadku, počkajme, uvidíme. Anonymy vám stačili. Tak isto, keď tu Raši 
vyhadzoval anonymy pred nos, tak sa Ihnát zavzdušňoval, že to sú anonymy. Teraz sú to 
reálni ľudia a nie ste spokojný a nechcete odvolať. Ja teraz možno som prekvapený, že 
ste mediátori a že nemáte tak rázne rozhodnutie, ale ja mám zelenú tejto veci napriek 
tomu, čo som od zamestnancov včera počul, že oni im nejde ani tak tú riaditeľku, ale ide 
o ich pracovné pozície a o ten tlak, ktorý na nich je vyvíjaný. A vy ste dnes povedali, že 
nám neodborne vysvetlili, že nestíhajú v robote. No oni nám to vysvetlili, tak ako to 
vedia vysvetliť, tzn., že jedno riziko tu je. A ja tento návrh podporím kolegovia, že by 
sme toto. Ja si myslím, že sa môže stať jedna vec, že o rok to bude nový riaditeľ a prídu 
znova tí zamestnanci. A i napriek tomu verím Igor, Lucia a pôjdem do toho rizika. Takže 
zahlasujem za. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Dámy, páni, dovoľte mi, aby 

som aj ja vyjadril podporu návrhu, ktorý predniesol pán poslanec Bačinský a ktorý si 
osvojila predsedkyňa Legislatívnej komisie mesta Košice. Ja rozumiem argumentom, 
ktoré ste uviedol pán poslanec Špak, že ideme vynášať súdy na základe niečoho, ale 
myslím si, že videozáznam, ktorý som aj vám preposlal, jednoznačne a veľmi jasne 
ukazuje ako sa v nejakom výmene názorov zachovali jednotliví aktéri. A ja teraz nejdem 
hodnotiť pána Matoviča alebo pána Kaliňáka, pretože tí nesedia v žiadnom orgáne 
mesta Košice, ale pán JUDr. Glück, sedí v legislatívnej komisii tohto MZ. A ja si 
nemyslím, že reprezentant, ktorý ešte má obhajovať právne normy a posudzovať ich, má 
je proste skĺbiteľný s tým, že vstúpi do priestoru súkromného vozidla a fyzicky atakuje 
kohokoľvek. Bola tam mestská polícia, čo vidno z toho videa, mohli to riešiť iným 
spôsobom a nie takýmto a osobne, keď môžem vyhodnotiť aj iné príspevky a vyjadrenia 
pána Glücka na sociálnych médiách, si myslím, že iba prejavil aj tým svojím statusom 
svoj názor na to, ako by sa možno mali podľa neho riešiť problémy. Ale ja si nemyslím, 
že toto je to, ako by sa mali riešiť problémy v tomto meste, v spoločnosti a slovenskej 
demokratickej spoločnosti. A ešte sa chváliť tým a opäť ani ja nemám pozitívny názor 
na pána Matoviča, ale chváliť sa tým, že vrazil som mu, to nie je prístup a už vôbec nie 
poslanca Národnej rady, ale o to nejde. Nemal by to byť hlavne prístup človeka, ktorý 
reprezentuje a podáva nám odborné informácie v odborných komisiách MZ. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak a pán poslanec Kundrát, faktická na pána 

námestníka. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som v tomto prípade tak isto len spomenul 

zrkadlo a ja mám viac ako zábery z bulváru. U nás na Sídlisku Ťahanovce existuje 
verejne dostupný záznam, ktorý je vonku, kde priamo poslanec Béreš hovorí o tom ako 
ho hlavičkou napadol starosta Ihnát, ktorý je členom niekoľkých komisií. Takže ak toto 
chceme vytiahnuť vonku, tak to vytiahnime a poďme to čistiť, lebo tam takisto 
neprebehol žiaden súd, len je verejne... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, poďme ďalej. Toto už je trošku... 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vyrušujete ma... 
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p. Polaček, primátor mesta: ... mimo. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. ... to znamená, ideme navrhovať teraz také útoky 

verejných činiteľov na seba? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. Toto už nesúvisí. Nech sa páči pán 

poslanec Kundrát. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nemal som zapnutý mikrofón. Ďakujem veľmi 

pekne. Nebudem komentovať vlastne tieto diskusie, chcel som len vlastne podporiť 
názor, ktorým predniesol predrečník námestník. Jedna vec je, že nejaké fyzické ataky 
nepatria do slušnej spoločnosti, aj keď máme rozdielne názory, môžeme mať veľmi 
rozdielne názory, tak nemám právo ísť a riešiť to ako sa hovorí ručne - stručne, ale ešte 
to podčiarkuje ten fakt, že vlastne pán člen komisie neposlanec sa tým chválil, že 
vlastne ako super to urobil a že mu majú vlastne ľudia ďakovať za to. To mi príde 
absolútne scestné a mali by sme to teda otvoriť. Ja sa s tým stotožňujem. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Takže ja by som sa chcel ešte raz vrátiť 

k tomu, čo sme tu včera prerušili večer a dneska prišiel návrh znova. Treba si uvedomiť 
jednu vec. Včera tu nám prezentovali zamestnankyne nejaké svoje pocity a svoje názory 
a tieto zamestnankyne hovorili od srdca a nehovorili možno právnickou rečou alebo 
nehovorili takouto rečou, ako by bola potrebná na to, aby odprezentovali tie dôvody. Ale 
behom dnešného dňa prišlo niekoľko mailov, kde bolo zosumarizovaných neuveriteľne 
veľa porušení z môjho pohľadu. Na druhej strane, ako už povedali aj kolegovia, bolo tu 
XI. zastupiteľstiev a ja som túto pani riaditeľku ešte ani raz nevidel. Teraz to 
predstavme na opačnej strane. Keby sme tu mali XI. zastupiteľstiev a neprišiel by tu 
riaditeľ z dopravného podniku, nedajbože bytového podniku, ja neviem si predstaviť, čo 
by ste robili vy ako vedenie mesta, keby tu jednoducho nebol a mali by ste nejaké 
otázky. Boli tu nejaké kontroly, boli tu nejaké obvinenia, boli tu nejaké tvrdenia a pani 
riaditeľka rok nechodila do práce, nepríde na jediné zastupiteľstvo, včera sme tu riešili, 
neprišla. Ako prepáčte mi, toto nie je problém o tom, že či tam je dosť peňazí alebo 
málo peňazí, o tomto nie je diskusia. Diskusia je o tom, že či tam to manažuje alebo 
nemanažuje. Keď som sa pozrel na tie materiály, koľko ľudí odišlo za posledný rok  
z takéhoto zariadenia, ktorý tam boli na mesiac, na 2 mesiace atď., tá váha tých slov, 
ktoré sme včera počuli od tých zamestnancov, má podľa mňa veľkú relevantnosť. A ja si 
nemyslím, že pani riaditeľka je kľúčová preto, aby sa zamestnanci dokázali o týchto 
pacientov alebo klientov dobre postarať. Ona je v tomto prípade, v tomto prípade 
starostlivosti o týchto klientov absolútne nepodstatná, ale je to jej zodpovednosť, jej 
manažérska zodpovednosť za to, aká je tam atmosféra, ako to tam funguje,  
resp. nefunguje a ja som úplne za to, aby človek, ktorý dotiahol túto organizáciu až  
do takéhoto stavu, že zamestnanci, ktorí predtým možno písali anonymy a ktorých ste 
spochybňovali pred 3 mesiacmi, že kto to je, to je nejaký anonym, tak včera tu prišli, 
ukázali svoje tváre, povedali svoje mená, podpísali sa, povedali svoje emotívne 
vystúpenia, našli tú odvahu a urobili ten krok vpred. Áno, za cenu toho, že možno budú 
perzekuované, možno si nenájdu prácu v tejto oblasti, lebo samozrejme sme jedna veľká 
dedina, kde každý každého pozná, ale urobili to. Prekročili ten rubikon strachu. A my 
namiesto toho, aby sme začali riešiť problém a prvým krokom je odstránenie toho 
prvého bariéra a to je to, že jednoducho bavme sa o tom, ako tam ten proces funguje 
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a ak tam je ten človek, ktorý tam robí zlú krv, tak ho dajme nabok a poďme riešiť to 
centrum. Ale nie tak, že ju budeme ďalšie 3 mesiace držať a držať a poďme to 
analyzovať. Mali sme na to niekoľko mesiacov. Ja som tu ju vôbec ani raz nevidel, ani 
v predchádzajúcom, ani teraz. Takže pre mňa, riešili sme tu K13, behom 5 mi. bol 
človek preč. Riešili sme tu dopravný podnik, povedali sme si, aby tu nevznikali nejaké 
konflikty, aby sme predišli ešte ďalším prúserom, odvolali sme riaditeľa. Ja si neviem 
predstaviť, ak by toto mohlo fungovať opačne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, štipľavo rozprávate. Ja viem, že je tu medzi nami 

kopec ľudí, ktorí sú nenakaziteľní, nikdy nemali COVID, možnože sme aj nesmrteľní, 
ale proste pani riaditeľka mala nejaký zdravotný problém. Ja neviem, toto asi nebudeme 
riešiť tu, že či bol, nebol. Na druhej strane neexistuje žiadna norma v tomto meste, kde 
riaditelia podnikov tu majú sedieť. Majú tu sedieť tie podniky, nie riaditelia. Taká norma 
nie je. Čiže nehľadajme niekoho, kto nemá povinnosť tu byť. Má tu mať jeho zástupca, 
má tu byť dostatočne odborný zástupca, ktorý dokáže reagovať v prípade niečoho.  
Po druhé. A po tretie, ja neviem, čo tu podsúvame, pretože tie dámy ani jednou vetou 
nepovedali, my túto pani riaditeľku nechceme, sme strašne nespokojní, proste prosím, 
my chceme robiť, ale pod ňou nie. Toto nepadlo. Oni hovorili o tom, aké majú ťažké 
pracovné prostredie a všetci sme povedali, že vieme, že to pracovné prostredie je veľmi 
náročné. A my ako vedenie a vy ako poslanci sme tu na to, aby sme si ich vypočuli a si 
povedali, neskúsime dať stredisku sociálnej pomoci väčšiu prioritu, viac peňazí? Nie je 
toto naša úloha? Lebo tak, ako vám tu pán námestník povedal, všetky normy, všetko to, 
čo štát po nás chce, je splnené. Lebo tak sú nastavené normy a jednoducho i my tým, že 
škrtáme peniaze na každom kroku, jednoducho ak to vieš robiť zákonne a v rámci 
normy, tak sme tie mantineli vybudovali takto. Nepadlo tu, tu žiadna nenávisť k pani 
riaditeľka nebola. A všetci sme hovorili dookola, že nie sme odborníci a nedokážeme 
povedať tie kritéria, či sú nastavené správne alebo zle. Čiže je to len o tom, aby sa 
vytvoril priestor na odbornú diskusiu, nie tu na politickú diskusiu. V komisii sedia 
nielen poslanci, ale aj ľudia, ktorí tomu rozumejú. Tam vedia sa pýtať odborne a tam 
vedia pani riaditeľku, s prepáčením, načapať, či hovorí dobre alebo nie, či má dôkazy 
alebo nemá dôkazy, či má doklady alebo nemá doklady. Ale také tu nemáme. My tu 
nemáme, aby nám, kde nám prokurátor niečo vytkol, že nám ministerstvo sociálnych 
vecí niečo vytklo. Čiže prosím, len nepodsúvajme opäť niečo, čo celkom nebolo 
povedané nahlas. Nebolo to tu povedané. Pán poslanec Ihnát. Ja som naschvál dlhšie 
rozprával, aby som ťa trošku ukľudnil. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ja som kľudný samozrejme, však tak ako 

vždy. Keď počujem špakoviny, okamžite som kľudnejší. Chcem len jednu vec. Včera 
bolo povedané, že 36 ľudí, 15 ležiacich, vlastne 1 osoba sa stará. To je vlastne taký 
výkričník aj pre mňa a samozrejme bude ma to zaujímať vlastne aj zo úst pani 
riaditeľky, aby tu prišla a jednoznačne povedala. Nie som za to, aby som ja odvolával 
okamžite teraz alebo dával návrh na odvolanie niekoho, koho som ani nepočul. Čiže tá 
druhá strana my tu chýba a teším sa na tú druhú stranu naozaj. A bude to veľmi tvrdé, 
lebo tvrdé otázky tu. Vrátim sa k špakovinám. Čo sa týka pána Špaka ako pána kolegu 
Špaka, nebol prítomný nikde pri žiadnej akcii, nebol prítomný pri žiadnej situácii, nebol 
prítomný, keď policajt vlastne sa vyjadroval aj v médiách. Čiže ja by som ho poprosil, 
nech nekecá, nech netára ako stále tára, sústredí sa na svoju prácu, na svoj mandát, aby 
chodil na zastupiteľstvo a nenechával kartu v zariadení a odchádzal preč. Včera  
napr. nehlasoval za Europark. Som šokovaný. Ťahanovčania aby vedeli, Špak 
nehlasoval za Europark. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. To si vyriešte na miestnom zastupiteľstve, už 
minúta prekročila. v prípade, že niekto sa rozhodne, aby sme už diskusiu uzavreli na 
veky vekov, nech to urobí, lebo sa točíme. Je to hodina 20 tento bod. Pán poslanec Géci, 
nech sa páči. 

 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Nadviažem  

na kolegu Fedoročka, ale trošku poruším rokovací poriadok, budem smerovať ku vám. 
Chcem len, aby sme nezabudli na 1 podstatný fakt a to je ten, že kolegyne, ktoré tu 
včera boli a našli odvahu diskutovať o problémoch, ktoré sú tam, by sme mali 
považovať za oznamovateľov protispoločenskej činnosti a tým by im mala patriť aj 
primeraná ochrana. Takže chcem sa vyhnúť tomu, aby sme na najbližšom rokovaní 
potom diskutovali o tom, že došlo k nejakým odvetným opatreniam, došlo k nejakým 
skutočnostiam a... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vás zastavím. Spoľahnite sa. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem pekne. A potom ešte len tak 

trošku premostím jednou vetou k pánovi námestníkovi, keď povedal, že máme sa 
rozhodnúť či chceme lacné zariadenie alebo zariadenie, ktoré bude na špičkovej úrovni. 
Potom by sme sa mali zamyslieť, či ho vôbec vieme udržiavať na akej takej úrovni a 
pozeral som si teraz návrh rozpočtu, ktorý sme niekoľkokrát prerokovávali na finančnej 
komisii, keď sme ho tvorili, tak mám taký pocit, že to, čo ste navrhovali pre toto 
zariadenie, to sme vám aj schválili. 

 
p. Polaček, primátor mesta: To už bolo seknuté. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Neviem, potom treba povedať, že treba o milión 

viac, niekde zoberieme a dáme. Len nemôžme sa dostať do toho stavu, že budeme mať 
nejaké zariadenie, ktoré zo zákona musí dodržiavať nejakú úroveň a my ju nevieme 
poskytnúť. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ja chcem reagovať na to, že 

za rok sa tu pani riaditeľka, že sa nezúčastnila na zastupiteľstve. Ja sa spýtam pána 
poslanca, či mu napadlo, že keď niekto rok maróduje, že môžem maródovať aj nie  
z rozkoše, ale z vážneho zdravotného dôvodu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ona nemaróduje rok, ale dokonca bola na tomto zastupiteľstve, 

len pán poslanec ju možno nepozná a si ju nevšimol. Môžeme vybrať zápisy, určite je 
podpísaná na prezenčke.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ale naozaj akože mala 

vážny zdravotný problém a toto tu nepatrí. Skúsme aj toto zohľadniť. Ja sa napr. pýtam 
a vôbec sa nechcem zastávať, ja chcem poznať pravdu, ale nemyslím si, že takým 
rýchlym krokom teraz treba hneď niekoho odvolávať. Čo keď sa potvrdí, že to pravda 
nie je alebo možno je pravda niekde uprostred. Mali sme tu sťažnosti od zamestnancov 
knižnice mesta a nakoniec sa to nepotvrdilo, boli tam kontrolné orgány a nepotvrdili 
sťažnosti odboráriek. Tak čo keď to bude v tomto prípade, že možno niekde pravda je 
uprostred a potom takto opíšeme človeka hneď? Ja nemám problém, tak dobre, no. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ešte pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len, tu sa spochybňuje kvalita nášho zariadenia. Ja len  

chcem zastaviť túto diskusiu. Naše zariadenie patrí medzi najkontrolovanejšie 
organizácia a podniky v rámci mesta, spadá pod 16 kontrolných organizácií alebo 
orgánov, ktoré môžu tam vykonávať kontroly a ktoré priebežne aj kontrolujú. Postupne 
zvyšujeme kvalitu služieb v tomto zariadení. Dneska smerujeme k tomu, aby sme mohli 
poskytovať v tomto zariadení aj služby tzv. hospicu a ak by sme nespĺňali príslušné 
kritéria, by sme sa o to ani nemohli uchádzať. Áno, vychádzame práve z toho, že máme 
vysoký počet ležiacich pacientov a práve preto sa na toto pripravujeme, robíme kroky, 
aby sme mohli našim klientom poskytovať adekvátne služby. A keby sme tie služby 
neposkytovali na tej na tom štandarde, ktorý od nás kontrolné orgány požadujú, nemohli 
by sme sa o túto službu uchádzať. Tak naozaj, dajme slovo tým odborníkom, ktorí sa  
k tomu vyjadria a povedia nám naozaj, aká je tam situácia. Myslím si, že aj  
po poslednom zastupiteľstve ste mali vlastne k dispozícii list supervízora, ktorý  
zo zákona musí na dané zariadenie dohliadať a plní si svoju funkciu. Čiže poďme dať 
priestor týmto odborníkom, ktorí dohliadajú na naše zariadenie a samozrejme, ak sa 
nájdu veci, ktoré môžeme robiť lepšie, tak ich robme, ale dajme priestor naozaj 
odborníkom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže ja som si prešiel tú správu, 

ktorá bola predložená v materiáloch, v tom bode, ktorý sa včera prerušil a nebolo možné 
ďalej ho prerokovávať. Neviem, koľkí z vás poslanci, ste si prečítali tú celú správu 
a podľa tej správy je to jedno špičkové zariadenie, ktoré a jediným problémom je 
riešenie zelenej strechy, nového výťahu atď. Je tam zopár vecí, ktoré ma celkom zaujali, 
aký má prioritné ciele pani riaditeľka, ktorých termín splnenia je do konca tohto roku. 
Vytvárať a  zabezpečovať bezpečné pracovné prostredie pre zamestnancov a bezpečné 
prostredie pre poskytovanie sociálnych služieb pre klientov, budovanie stabilných 
zamestnaneckých tímov, zvyšovanie odbornosti a profesionality zamestnancov. 
organizovane zamestnaneckých akcií, motivácia benefitov pre zamestnancov, 
zabezpečovanie pravidelných supervízií pre odborných zamestnancov a pravidelné 
hodnotenia zamestnancov s vedúcimi, minimálne polročne a koncoročne písané celkové 
hodnotenie zamestnancov, mať skvelý adaptačný proces. To sú všetko skvelé veci. 
Včera sme počuli, že tu nič z toho nefunguje. Takže otázka teraz znie, čo je na papieri, 
či ten papier znesie všetko a aká je realita. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Viete, boli tu 

včera zamestnankyne, zarábajú 600 v čistom, to je možno nejakých 850. To je fakt ako 
je to minimum. Ja nechcem podpichovať, koľko zarába pani vedúca, asi násobne viacej, 
čo ma mrzí, že tu celú dobu nie je, ale viete, teraz naozaj riešime jej možno jej 
budúcnosť, jej funkciu, čo ďalej alebo. Viete, nechápem to, že tu nie je a prepáčte, ak mi 
sakra horí pod riťou, tak som tu, naklušem z dovolenky a prídem obhájiť sa  
pred poslancami, ale takouto formou. Viete, koľkokrát pán primátor v tomto roku 
požiadal o navýšenie rozpočtu pre svoju organizáciu. Verte mi, títo poslanci by to 
odsúhlasili. Však nie je možné, že niekto tam má robiť za 600 EUR. No nikoho tam 
nevidíte, nájdete len fluktuantov alebo ľudí, ktorí majú veľké srdce, robia to s nadšením, 
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ale potom sa stane to, čo sa stalo. Už to robiť nebudú, za 600 EUR. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik, nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Faktická poznámka. Tak ja len poviem takú jednu vec. 

Nehovorím, že ja viem čo, čo bude a že vidím dopredu, ale proste z tých informácií, 
ktoré mám a ktoré aj teraz prichádzajú, ja vás na diaľku pani riaditeľka vyzývam, 
odstúpte, bude to pre vás lepšie, lebo  vážne neviem, ako tu dnes sa bude hlasovať, ale 
to nevyzerá dobre. Čiže vážne nerobme si ešte väčšiu hanbu a poďme to dnes, ukončme 
túto tému, poďme tam urobiť poriadok. Hovorím, dnes som tam osobne, pozývam tam 
všetkých poslancov, choďte si to pozrieť na vlastné oči, rozprávajte sa nie oficiálne, ale 
aj kuloárne s týmito ľuďmi, ktorí sa potom už neboja rozprávať. Samozrejme, že  
pred šéfkou vám nebudú rozprávať veci, ktoré chcú. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete pán poslanec, skúsme sa odosobniť. Vy ste tento bod včera 

navrhli ráno alebo ste ho vytiahli tak, ako ste vytiahli. Podklady nespokojné kolegyne 
poslali, ak som dobre videl včera tie materiály, 11.-teho, tzn. pondelok, ktoré prišli tu, 
ktoré ukazujeme. Prečo ste taký, nepoviem aký, že jednoducho budete útočiť  
na riaditeľku, ktorá nemala ani len páru a šancu sa pripraviť, lebo nemala, nikto jej 
nepovedal, že sa niečo takéto chystá. Ona tu svojho zástupcu poslala. Mali sme  
x týždňov, mesiacov, aby sme jednoducho to riešili. Vedeli sme sa, pán starosta stretnúť 
v mnohých veciach, či v parku, či kde a nikto nikdy, ani pani poslankyňa Iľaščíková, mi 
neposlala sms-ku, je tam taký prúser, že poďme sa o tom rozprávať, lebo potom ja 
nemôžem už ani. A tieto slová by som nemohol otvárať, nemohol som o tom rozprávať, 
ale proste prečo neprídete s tým dopredu. Kľudne na 4 oči. Dneska potom by ste 
povedal, máte pravdu, vedel som o tom, mala tu byť. Jednoducho prečo takto zo zákruty 
pif po hlave. Však majme úctu aj k tým ľuďom. Pripravme to, stále platí, pripravme, 
povedzme, porozprávajme, zavolajme odborníkov. To je celé. Pán poslanec Vrchota má 
procedurálny návrh. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám procedurálny návrh, pretože všetko už 

bolo k tejto téme myslím si, že povedané, už mám pocit, že niektoré veci počujem 
tretíkrát alebo štvrtýkrát, takže navrhujem ukončiť rozpravu bez možnosti vystúpenia už 
aj prihlásených. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujme teda. 
 
Hlasovanie č. 110 -  za: 20, proti: 4, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, že tento návrh prijatý bol a všetci, čo nám svietia  

na nástenke vlastne už tam svietiť nebudú. Tabuľa preč. Bolo to ešte predtým procedúra, 
neviem, či sme hlasovali, chceli ešte pred hlasovaním nejakú prestávku, ale neviem, či 
to, asi neprešlo. Čiže toto je za nami. Dobre. To znamená, diskutujúcich nemáme. 
Chcem sa spýtať návrhovej komisii, najmä pri tých školských budov, koľko tam je tých 
pozmeňovákov? 8. Máme v tom poriadok, áno? Pani námestníčka nechce stiahnuť svoj 
návrh? Poprosím vyjadrenie. Nech sa páči. Pani námestníčka, nech sa páči. Nestiahnete 
svoje vyjadrenie, svoj návrh? Máte na to právo ako navrhovateľ. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bolo mi odobraté právo sa v diskusii vyjadriť, 

keďže bola prerušená. Ja som bola prihlásená. Vzhľadom na to, že mám pocit, že proste 
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niektorí poslanci si robia... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia toto nie je. Áno alebo nie? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Sťahujem svoj návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Aby som dodržal čo sme chceli, hej, toto nie je 

diskusia. Teraz neviem, to sú procedurálne alebo to sú nejaké hlasovania? Pán 
Matoušek, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pani námestníčka, ďakujem vám veľmi 

pekne za vytvorenú obštrukciu, ktorú ste teraz urobili, ukázali ste svoju veľkosť, že sme 
tu zbytočne vlastne debatovali o tomto návrhu. Navrhujem, aby sme otvorili znovu 
diskusiu v tomto danom bode a pokračovali v tomto danom bode a vyhlásili obedňajšiu 
prestávku. Dobre, nie. Otvoriť diskusiu a pokračovať ďalej v tomto danom bode. Hej? 
Ale to sa dohodneme potom samostatne. Čiže navrhujem otvoriť diskusiu v tomto 
danom bode, hej? To znamená pokračovať ďalej v diskusii v tomto bode. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. Hlasujme, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 111 -  za: 16, proti: 2, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia je otvorená. Nech sa páči. Ešte som tam videl nejaký 

procedurálny návrh alebo, pán poslanec Lörinc má procedurálny alebo len svieti 
v hlasovaní? Ešte raz sa pýtam, pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh? Nemá. 
Pán poslanec Petrovčik má procedurálny návrh? Pán poslanec Schwarcz má 
procedurálny návrh? Pán námestník má procedurálny návrh? 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Čiže rád by som dal procedurálny návrh pán predsedajúci... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: ...nakoľko ste porušil rokovací poriadok tým, že pani námestníčka 

vystúpila po ukončení a stiahla svoj návrh po ukončení diskusie, tak vás chcem 
poprosiť, aby sme nemuseli zase nejak akože zbavovať predsedníckeho stola, takže 
dodržujem pravidlá, má ísť prečítať návrhová komisia jednotlivé uznesenia a takto. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Takže hlasujte o tom. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak má nejaký procedurálny návrh? Či to sú len 

hlasovania nechtiac? Či pán poslanec Weiss má procedurálny návrh? Dobre. Diskusia je 
otvorená. Nech sa páči, pán poslanec Kundrát. Aha tak pardon. Pani námestníčka má 
prvé, pardon. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja som bola do diskusie riadne prihlásená, ale 

vzhľadom na hlasovanie, že bola ukončená diskusia aj s tými, ktorí sú prihlásení, tak 
som nestihla povedať svoj názor na to, že vlastne pôvodný návrh, ktorý som predložila, 
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neviem či ste si vypočuli všetky pozmeňujúce návrhy, ale neostal kameň na kameni. 
Absolútne nie je v súlade s tým, čo sme predniesli aj s tou víziou, že chceme, aby tam to 
zastúpenie oddelenia školstva bolo. Pán Vrchota, keby som to išla zaradom jeho návrhy 
proste všetkých, všetkých, všetkých zamestnancov z oddelenia školstva nám vyhodil 
z návrhu. Ja som za to, aj tu boli za mnou nejaké kolegyne a som povedala, že okej  
v poriadku, viem si predstaviť dve-tri zmeny, ktoré majú logiku, ale proste toto už nie 
je, toto nemá opodstatnenie nejakého konštruktívneho návrhu. Toto už je len naschvál a 
ja si potrebujem tie všetky pozmeňujúce návrhy pozrieť a aby som ich vedela 
zakomponovať. Preto tento návrh dnes sťahujem a najbližšie sa budem snažiť ich  
do toho návrhu zapracovať. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. S faktickými, predpokladám, že na pani 

námestníčku, pán poslanec Schwarz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. No asi toľko, že ja mám pocit, ako keby ste 

mali pocit, že vy vlastníte tie rady škôl a keď ich navrhli poslanci, keď to prešlo 
zastupiteľstvom, uznesenie nebolo podpísané, lebo sa vám to nepáčilo. Cez komisiu ste 
to nedali, nikto nekomunikoval, určite by sme našli model, kde by sme sa dohodli, len 
na to by bolo treba komunikovať. A hodili ste, využili ste ešte môj návrh na bod 
Personálne záležitosti, ja som to trošku aj čakal a dali ste materiál so 400 menami bez 
možnosti, aby sme korektne si ho vedeli prejsť a dať pozmeňovacie návrhy. Takže ja si 
nemyslím, že sa udialo niečo zlé nakoniec, keďže sa tie pozmeňovacie návrhy dali a 
zasa to nie podľa vašich predstáv. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Špak, nech sa 

páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som zatiaľ zažil iba 1 škaredý postup  

pri hľadaní riaditeľa, kedy ste 2-krát zrušili platnosť hlasovania, platného a overeného, 
ale v podstate som chcel pripomenúť len jednu vec. Tam za tým menom Lucia 
Gurbáľová je napísané, Spolupráca pre Košice. Ja som tu videl minimálne 7-8 kolegov, 
ktorí naozaj teraz makali na tom, aby fakt si myslím demokraticky a spolu našli nejakú 
formu, aby všetci boli spokojní a oni ju predložili, prečítali a naozaj slušne, myslím si, 
že doslova vypočuli sme každú MČ, predložili návrhy. Nemáte tam nejakých, ja 
neviem, zlých, cudzích alebo akých ľudí. Všetkých poznáte. A vy normálne po hodine 
roboty pokrčím do koša, hodím, čakám ďalší polrok. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pani námestníčka nie je 

pravda, že by tam neboli zamestnanci z odboru školstva. V tom zozname je ich 
niekoľko a reagovali sme myslím, že všetci, ktorí predložili pozmeňujúci návrh tak, ako 
mohli reagovať, tzn. v časovom strese, vy ste mali aspoň noc na to, aby ste pripravili 
tento návrh, ktorý ste s nikým nekonzultovali z nás. Minimálne s tými, ktorí dávali 
pozmeňujúce návrhy, pretože inak by sme došli k nejakej dohode. Takže toto týmto 
prosím neargumentuje. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobrý deň. No ja žasnem. Pani námestníčka 
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vy ste z KDH, čo je Kresťanskodemokratické hnutie demokratické, demokratické. Vy 
ani len neprídete k tomu bodu, aby sme demokraticky hlasovali o návrhu, ktorý vy ste 
predložila, my sme k tomu demokraticky dali protinávrh a 2-krát sme to mimochodom 
už o tom hlasovali, raz to prešlo a demokraticky ste to teda ako keby nezapracovali, 
tzn., že kde je tá demokracia? Keď to nebude po vašom, tak to nebude vôbec? To je tá 
demokracia po vašom? Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Viackrát tu bolo dnes spomenuté 

meno bývalého primátora Rašiho. Nebol som vtedy poslanec, ale z titulu mojej funkcie 
zvyknem sledovať zastupiteľstvo, toto som ešte nevidel. Neexistuje. Za 1 deň ste mali 
skončené zastupiteľstvo. Nie ste schopní sa dohodnúť na ničom, ani jedni, ani druhí. 
Prepojujem na pána kolegu Kundráta, keď sme sa bavili, keď hovoril o demokracii, tak 
isto ste pristúpili demokraticky k členom komisií z radov neposlancov. Obdobne takto 
tu 1-2 skupinky, ale to len tak akože bokom. Treba si uvedomiť jeden fakt aj vedenie, aj 
kolegovia, niekoľkokrát už to tu bolo, niekoľkokrát sa tu prerábalo, bol tu aj taký návrh, 
že či vlastníme rady škôl. Treba si uvedomiť 1 podstatný fakt a to je ten, tí zamestnanci, 
poznám viacero riaditeľov, som člen komisie školstva. Ide tu o to, niektorí riaditelia, 
mám pocit, že sú tam, môžem to dokončiť? Lebo už naozaj sme tu sme tu dlho. Niektorí 
riaditelia potrebujú aj niekoľkokrát v priebehu mesiaca metodickú pomoc, niektorí nie 
sú schopní spracovať ani výchovnovzdelávací materiál, ktorý sú povinní spracovať a 
niektorí zamestnanci a niekoľkokrát denne, pán predseda komisie na mňa pozerá, ale 
niekoľkokrát denne sa obracajú s metodickým usmernením na oddelenie školstva. Ja 
netvrdím, že tam, ja viem, že je samosprávny orgán, ja viem, že je samosprávny orgán, 
ale je tu nejaký zriaďovateľ, ktorý aj ja keby som bol nejako majetkovou účasťou 
vlastník firmy, chcem tam mať svojho človeka... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Prihláste sa prosím  

do diskusie, keď máte rozsiahlejší príspevok. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel predložiť návrh  

na uznesenie MZ. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona  
č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 25 zákona NR SR  
č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov po A) odvoláva delegovaných 
zástupcov mesta Košice v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Košice podľa Prílohy č. 1, po B) deleguje zástupcov mesta Košice  
do rád škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa 
Prílohy č. 2. Predkladám rovnaký návrh ako predložila  Gurbáľová, pani námestníčka, 
poprosím všetkých kolegov, aby stiahli pôvodné návrhy, pôvodné pozmeňováky k jej 
návrhu a dali pozmeňovacie návrhy rovnaké môjmu návrhu a môžeme o tom hlasovať. 
Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S procedúrou pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Keďže v rámci diskusie tých bodov bolo 

veľa a niektorí sme si vyčerpali diskusné príspevky, dávam návrh na to, aby každý 
poslanec mal od teraz možnosť min. možnosť 2 diskusných príspevkov k tomuto bodu. 
Keď máme podať pozmeňujúce návrhy, musíme sa prihlásiť cez príspevok. Ďakujem. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 112 -  za: 20, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Viete, pán poslanec Petrovčik tu napomínal pána 

primátora a pri tom ako nám tu veľmi emočne pán poslanec Sitkár dal najavo, my sami 
tu porušujeme rokovací poriadok. A ja dúfal som a aj včera sme si dali viacero 
príkladov, aj dnes sme mali viacero príkladov, keď sa veci mohli riešiť na odborných 
komisiách a mali sa rieši na odborných komisiách a mohli by sa vyriešiť na odborných 
komisiách, ale to by sme sa mali prestať vyhovárať na to, že za niečo môže sekretár,  
za niečo môže tento a henten a pod. Aj my sme prijali na jednej komisii, kde som 
členom uznesenie a bohužiaľ nezaznie na tomto zastupiteľstve a mňa to veľmi mrzí, 
pretože som dúfal, že zaznie, aby sme do prípravy rozpočtu s ním mohli začať rátať. 
Nech sa páči pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No veril som, že si 

porozumel tomu, čo som hovoril o komisii, ale zjavne nie. Idem ale reagovať na pána 
poslanca Kundráta. Ja predpokladám, že aj keď to všetko prejde, sa dostaneme k tomu 
istému scenáru, že pán primátor nepodpíše toto uznesenie a budeme tam, kde sme boli. 
Ale samozrejme, samozrejme doplácajú na to školy a máme november, teda pardon, 
máme september, v októbri majú zasadnúť rady škôl k strategickým materiálom škôl, ku 
ktorým sa majú vyjadrovať. Neviem si predstaviť, že neviem si predstaviť, že do akej 
patovej situácie sa dostávame a naozaj ma mrzí, že sme za pol roka nevedeli sa stretnúť 
a hľadať riešenie, pretože ja som za systémové riešenia a som za kompromisy, ale nie 
tak, že sa budeme tu prebíjať. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, pani poslankyňa viceprimátorka Gurbáľová. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Kundrát, 

chcem sa vám veľmi pekne poďakovať, že ste si osvojili môj návrh, za ktorý ste ma tak 
skritizovali v úvode diskusie, aj samotný návrh ste kritizovali a zrazu ste zmenili názor. 
Som vám veľmi vďačná a zároveň vám ďakujem za reklamu pre KDH. Vďaka. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dámy a páni, predpokladám, že dokončíme tento bod 

a dávame si obedňajšiu prestávku? Dobre. Tak poprosím pán poslanec Matoušek  
so svojim návrhom. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pani Gurbáľová, v názve vášho klubu je  

spolupráca. Nedávam návrh, ja chcem diskutovať, ja nie som predkladateľ návrhu, je 
Spolupráca pre Košice. A teraz ste ukázali ako viete spolupracovať. A si myslím si, že 
do tejto situácie ste sa dokonca dostali nechtiac, hej, že ste boli do nech nechtiac 
zatiahnutá a výsledkom tohto je tento zmätok, ktorý ste tu navodili. Viem, že 
kandidujete do Národnej rady, prezentujete na každom jednom fóre, ale myslím si, že 
Kresťanskodemokratické hnutie sa za vás teraz hanbí v tomto, čo ako ste predviedli túto 
danú vec a všetci Košičania, ktorí podporovali vás alebo podporovali KDH, tak asi sa 
trošku zamyslia nad tým, že čo ste vytvorili. Tzn., že mali ste možnosť naozaj možnosť 
riešiť túto situáciu ešte predtým, než bola normálna voľba, nevyužili ste túto možnosť, 
resp. nemáte na to, aby ste využili túto danú možnosť a v podstate stále ma presviedčate 
len o tom, že ste bábkou v rukách ďalších 2 pánov v tamtom vedení a nemáte žiadne 
slová a žiadnu váhu. Tzn., že ak raz nejaké uznesenie predložíte, neviem prečo ho 
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potom sťahujete. Potom sa vysmejete pánovi Kundrátovi, keď viete, že ste urobili 
obštrukciu. Na to, aby sme sa vyhli tejto vašej obštrukcie sa snažíme niečo zmeniť.  
Tzn. zamyslite sa nad tým prosím vás a naozaj skúste porozmýšľať nad celou touto 
situáciou, kde tá situácia speje a potom ako si chcete predstaviť ďalšiu spoluprácu, keď 
všetko, čo sa len dá zatajujete, nehovoríte pravdu, klamete nás, dávate zamestnancom 
pokyn, aby nás čo najmenej informovali, viď moja finančná komisia. Je z toho 
nahrávka. Pani tajomníčka Gayová, keby ste ju počuli, čo ona rozprávala, mám tam 
svedkov, tzn. my tu komisiu môžeme zavrieť a zrušiť podľa toho všetkého, ako ona 
pristupuje k tomu, ako má dávať informácie. A pri tom sa len pýtam  základné 
informácie. Čiže nezavádzajte toto tu celé obecenstvo, ktoré na nás pozerá. Vy nám 
nedávate informácie a vďaka tomu, my nemáme možnosti sa dobre pripraviť na toto 
dané zastupiteľstvo. Ja získavam tie informácie z rôznych zdrojov, ktoré sa nám snažíte 
vy stále prekaziť. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pani Gurbáľová. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Matoušek kto, 

za čo sa má hanbiť, to asi nie celkom vaša vec, to je vec každého osobná. Nesúďte, 
nehodnoťte, lebo sú veci, za ktoré by ste aj vy mohli hanbiť a nebudeme ich tu otvárať 
teraz, ale chcem povedať, že je mi veľmi ľúto a som smutná, že tento môj návrh bol 
prerokovaný s niektorými poslancami, ktorí teraz tu sedia dole, mám, niektorými a žiaľ 
máme medzi sebou takých, ktorí povedali, že ho podporia a v závere dňa ho 
nepodporili. Takže takí sme, žiaľ a s takými sa spolupracovať nedá. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem. Čiže v priamom prenose potvrdené, že my len  

s niektorými jednáme, len s niektorými sa dohadujeme, hej, demokraticky poza bučky, 
dobre, ale chcel som na kolegu Romana ďakujem, že to dovysvetlil teda áno, osvojil 
som si návrh pani námestníčky kvôli obštrukcii, ktorú momentálne vykonala. Ona 
nemala čas si pozrieť naše návrhy, no my sme dostali materiál 2 min. pred predložením 
návrhu a my sme mali mať čas? No tak to je. Keď ste hovorili, že ďakujte za reklamu, 
no tak to je presne takáto reklama, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec nič zlom, ale keď ste tuná 

prostredníctvom pána Hronského pred pár mesiacmi predložili návrh, s kým ste o tom 
rokovali? So mnou nikto nerokoval. Nikto nemal potrebu sa rozprávať s určitými 
poslancami. Prosím, už sa tu prestaňme, poďme k veci, prestaňme sa tu obviňovať  
z toho, že jeden robí to isté, čo ten druhý. Mňa veľmi mrzí, že nenachádzame k sebe 
lepšiu a efektívnejšiu cestu, ale môžeme za to de facto všetci, ktorí takto k tomu 
pristupujeme a rád, poprosím naozaj už poďme k tým návrhom, nech sa nezdržiavame. 
Pán poslanec Berberich s procedúrou? 

 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Sedím v návrhovej komisii kolegyne, 

kolegovia a ja vidím, že z toho bude jeden veľký zmätok. Tak si dovolím navrhnúť takú 
vec, ale klub, môžem dohovoriť? Môžem dohovoriť? Akože samozrejme. Ja iba 
hovorím, že môže z toho vzniknúť veľký zmätok a preto si dovolím navrhnúť, aby sme.. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Môžete prosím nechať dohovoriť člena návrhovej 

komisie? Ďakujem. 



250 
 

p. Berberich, poslanec MZ: Dovolím si navrhnúť takú vec, že tejto časti v bode 62/1, čo sa 
týka týchto rád škôl, prerušme rokovanie a ostatné, ktoré sú návrhy podané, tie 
odhlasujme. Takže môj návrh je prerušiť bod v časti rady škôl. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 113 -  za: 7, proti: 15, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh neprešiel. Dobre, dámy a páni, pokračujeme 

ďalej. Poprosím teda návrhy alebo ešte s faktickou pán poslanec Schwarcz, nech sa 
páči, keď nutne potrebujeme zareagovať, ďakujem. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. No potrebujem zareagovať, lebo som sa to 

snažil raz vysvetliť, len si asi pán viceprimátor nepočúval. Rozdiel medzi návrhom pána 
Horenského a týmto návrhom je v tom, že pán Horenský teda predložil návrh na základe 
toho, že do rady predtým išiel prvýkrát materiál oproti zaužívaným pravidlám, kedy tam 
boli miestni poslanci bez toho, aby sa to s niekým konzultoval, objavil sa to v rade. Čiže 
medzi radou a zastupiteľstvom prebehol veľmi rýchly proces komunikácie s miestnymi 
poslancami, kde sa vygeneroval iný návrh, ktorý nebolo možné časovo stihnúť, aby sme 
ho 2 mesiace predtým komunikovali. Pretože sa to dalo riešiť len medzi radou 
a zastupiteľstvom. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Čiže keď to poslanci na rade schválili jej členovia, tak 

vlastne nevedeli o čom hlasujú. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, nevedeli. Nevedeli. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Weiss, nech sa páči, keď tu 

poslanci nevedia, o čom hlasujú. 
 
p. Weiss, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Takže dovoľte mi predniesť pozmeňujúci návrh 

k návrhu pána Kundráta a to konkrétne takýto. Pri ZŠ je zmena v bode 31, ZŠ  
Tomášikova 31 sa nahrádza Mgr. Beáta Lopušniaková za Mgr. Art. Martina Pavlova,  
pri MŠ, bod 34 MŠ Obrancov mieru 16 sa nahrádza Ing. Matúš Ondro za Mgr. Art. 
Martin Pavlov, bod 39, MŠ Park mládeže, nahrádza sa Ing. Lýdia Guzlejová za  
Mgr. Igor Kupec, bod 49, MŠ Watsonova 2 sa nahrádza Ing. Matúš Ondro za  
Mgr. Zdenku Košovú. Ďakujem. Návrh predložím. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďalej za Košický klub vystúpi pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Opäť prednesiem ten istý návrh, ktorý som 

predniesol v prípade, keď som reagoval na návrh uznesenia pani Gurbáľovej, tzn. v ZŠ 
zmena týkajúca sa školy Mateja Lechkého a ZŠ Starozagorská, čo sa týka MŠ 
Cottbuská a Dénešova. Predkladám. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďalej za Košický klub vystúpi pán poslanec Vrchota. 

Pardon, pán poslanec Fedoročko. Ospravedlňujem sa. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobre, takže ja budem mať pár vecí. V prvom rade chcem 

stiahnuť svoj pozmeňujúci návrh k návrhu pani Gurbáľovej, ktorý som predložil  
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pred malou chvíľou, ktorý následne ona stiahla, takže oficiálne sťahujem. Zároveň 
chcem predložiť pozmeňujúci návrh k bodu 62.1 Personálne záležitosti k návrhu pána 
Kundráta, kde pri MŠ sa v bode 2 uvádza nasledovné: MŠ Belehradská  6, kde namiesto 
mena Ing. Martiny Markovičovej sa nahrádza a bude uvedené meno Uršula Ambrušová, 
bod 6 MŠ Budapeštianska 1, kde namiesto mena Ing. Gabriela Gedrová, a bude uvedené 
meno Tomáš Jurkovič, bod 7 MŠ Budapeštianska 3, kde namiesto mena Bc. Gabriela 
Vološinyová sa nahrádza a bude uvedené Ladislav Strojný a bod 15, MŠ Havanská 26, 
kde namiesto mena Ľubica Bobrunková sa nahrádza a bude uvedené meno Štefan Bereš. 
A teraz trošku k tomu, čo sa tu udialo. Ja som vás pani viceprimátorka veľmi pozorne 
počúval, keď ste povedali, aké sú požiadavky mesta na to, aby sme tie rady škôl a 
škôlok konečne po 10 mesiacoch mohli uzavrieť. Vraveli ste, že požiadavka mesta je to, 
aby v každej rade bol aspoň 1 zástupca mesta. Tak to je aj v predloženom materiáli. Ja 
som pozeral na tie veci, ktoré sa tu navrhovali, tie zmeny a minimálne v oblasti 
Ťahanoviec a ďalších 2 sídlisk to bolo dodržané. My sme neurobili to, že sme vymenili 
všetkých ľudí, ktorých ste navrhli vy napr. my sme mali na Havanskej 3 zástupcov 
magistrátu, my sme tam doplnili 1, ostali 2. V ďalšej škole alebo ďalšej škôlke, kde boli 
2 zástupcovia mesta, sme vymenili 1 a doplnili 1 miestneho poslanca. Čiže vždy tam 
ostal 1 zástupca mesta tak, ako ste to požadovali. Takže nie je pravda to, čo to tvrdíte, že 
sme to kompletne zničili a prekopali. My sme urobili to, čo ste povedali ako vaša 
podmienka, aby všade ostal 1 zástupca mesta. Čiže to je prvá vec. 10 mesiacov nie ste 
schopní ako vedenie mesta pripraviť 1 jednotný materiál v spolupráci s klubmi, 
v spolupráci s poslancami, kde by sme vymenili a urobili nové rady škôl a škôlok. 
Prešiel takmer rok. Mnohé z týchto rád škôl a škôlok sú paralyzované. Do mnohých sa 
idú robiť výberové konania a tí, ktorí tam boli predtým, už nemajú záujem.  
Do niektorých ani niektorí zamestnanci, ktorí tam boli delegovaní, nechodia. Čiže toto 
je vaša zodpovednosť a vy ste za to platení. To je jedna vec. Pozrite sa na to, že čo je 
teraz. Chaos, bordel, je tu nulová komunikácia s vedením mesta, nulová komunikácia. 
Blokujete poslancov na nete, na sociálnych sieťach, aby nedostávali informácie, 
inštruujete dokonca ako vedenie mesta, inštruujete svojich zamestnancov, aby určitým 
poslancom neposkytovali informácie, ktoré my ako poslanci žiadame. To je skrátka fakt. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec Fedoročko. Pán Petrovčik  

s faktickou na pána poslanca Fedoročka. Nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán Fedoročko mi nahral na smeč, som si 

teraz spomenul na takú príhodu z minulého týždňa. Pani Lopušniaková tu sedí, či už 
odišla? Tak je tam aj taká pani Sviatková, sa volá, čo u nej pracuje a ja som si dovolil 
ako poslanec minulý týždeň navštíviť jediné mestské jasle na Jesenskej ulici, či  
na Jesennej ulici a čuduj sa svete hodinu po tom, čo som opustil tieto jasle, už ma  
na sekretariáte čakal telefonát o 5 minút, bo to mám blízko pešo na úrad, od pani 
riaditeľky týchto jaslí, že mala telefonát, že prečo ma prijala a prečo to neoznámila a 
proste úplná perzekúcia, že nejaký mestský poslanec a nejaký starosta si dovolil a si ona 
dovolila ho vpustiť do zariadenia. Takže len, ja som sa normálne zľakol, že či má nejaký 
odbor školstva sleduje, alebo na základe čoho mal túto informáciu, tak predpokladám 
asi z vnútorného prostredia, že nejaký Petrovčik si dovolil navštíviť jasle. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Vrchota, nech sa 

páči. Poprosím návrhy teda. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Sťahujem svoj pôvodný návrh ku návrhu pani 
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námestníčky a predkladám návrh v totožnom znení ako som uviedol predtým vo svojom 
príspevku. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Babušík, nech sa páči, za Košický klub. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Úplne rovnako, ako kolegovia predo mnou. Sťahujem 

pôvodný návrh, ktorý som predkladal ako pozmeňujúci na návrh pani Gurbáľovej a 
rovnaký pozmeňujúci návrh v rovnakom znení predkladám na návrh pána Kundráta. 
Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz za Košický klub, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak isto sťahujem pôvodný pozmeňujúci 

návrh, ktorý som dal k návrhu materiálu pani viceprimátorky Gurbáľovej a predkladám 
totožný návrh k návrhu k materiálu pána poslanca Kundráta a ešte chcem doplniť, ak sa 
pán primátor rozhodne nepodpísať toto uznesenie, som i naďalej pripravený 
komunikovať medzi 2 zastupiteľstvami o nastavení tých rád škôl. V každom prípade ale 
sme v termínoch a v patovej situácii v radách škôl, pretože ako som povedal, okrem  
10 výberových konaní sa nám blíži aj termín zasadnutí rád škôl v súvislosti  
so schvaľovaním a prerokovaním dokumentov. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Sťahujem tak isto ten pôvodný pozmeňujúci 

návrh a predkladám nový pozmeňujúci návrh k návrhu poslanca pána poslanca 
Kundráta. Čiže Mestské zastupiteľstvo vypúšťa pani Mgr. Mária Kvetková a nahrádza 
pani Ing. Jana Petrášová, zástupkyňa starostu MČ Košice-Šaca, zmena sa týka ZŠ  
na Mládežníckej 3. To je všetko. A v rámci rady školy tejto školy ostáva aj 1 nominant 
za odbor školstva. Čiže ja len si dovolím vymeniť 1 nominanta, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán námestník. Takže ja rovnako sťahujem môj 

pozmeňovací návrh, ktorý som predložil a nanovo podávam nový pozmeňovací návrh  
v rovnakom znení, ako bol. Čiže, ak mi komisia poskytne, ja ho, keď chcete aj prečítam, 
aby sme dali za dosť zákonu. Mestské zastupiteľstvo schvaľuje po A. vypúšťa  
Ing. Beátu Lopušniakovú a dopĺňa sa MUDr. Magdaléna Galdunová v rade školy ZŠ 
Laca Novomeského 2 Košice, po B. vypúšťa Vieru Bajerovú, dopĺňa sa Ing. Eva 
Hulmečíková a zároveň sa vypúšťa Ing. Martina Firkaľová a dopĺňa sa Vladimír 
Eperješi v ZŠ a MŠ Masarykova 19/A Košice, po C. vypúšťa sa Mgr. Beáta 
Lopušniaková a Mgr. Mária Belenská a dopĺňa sa Peter Gacík a MUDr. Magdaléna 
Galdunová v ZŠ Park Angelinum 8 Košice. Všetko, ďakujem 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pani poslankyňa Kovačevičová s faktickou. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len tak všeobecne, by som aj  

na predrečníka a ďalších, pretože tých asi pozmeňovákov ako bolo strašne, strašne veľa, 
nadiktovali rôzne mená miestnych poslancov, to len tak pre ostatných, či máte  
v podstate z miestnych zastupiteľstiev teda nejaké uznesenie, že títo ľudia teda, že to 
miestne zastupiteľstvo ich nejak delegovalo alebo zvolilo. Aspoň takto v minulosti sa 



253 
 

postupovalo, že ak tam boli aj miestni poslanci, teda či išlo nejaké uznesenie? To len 
otázka, že či to tí ľudia  vôbec chcú alebo v podstate neviem, no.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Berberich, nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja sa iba chcem vrátiť k tomu môjmu návrhu, 

ktorý som dával ako procedúru a som ho chcel vysvetliť. Chcel som to v podstate 
nejako rozseknúť, lebo vidíte, ako to vyzerá ten návrh. Tak v rámci bodu 62/1 bolo tých 
návrhov daných viacej, ktoré sú samostatné. Ten, čo sa týka rád škôl, je samostatný. 
Kľudne sme ho mohli preložiť, aby sa to dalo ešte teraz dokopy a tie ostatné návrhy sme 
mohli schváliť a toto sme si mohli nechať nabudúce. Čiže toľko iba na vysvetlenie. 
Podľa mňa sa to dá normálne aj odhlasovať a vrátiť sa k tomu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Kundrát z Košického klubu, 6. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len aby sme doladili celý ten proces, tak 

sťahujem ten svoj pôvodný pozmeňujúci návrh k pani Gurbáľovej návrhu, aby sme 
vlastne dokončili celý ten proces. Pozmeňujúci návrh, ktorý sa predtým prekladal, 
predkladal pán Weiss, tzn., že malo by to byť všetko upratané v tento moment. O tom 
som sa rozprával aj s návrhovou komisiou teda a chcem len povedať možno taký 
dôvetok, že skúste sa na tie zmeny naozaj pozrieť. Myslím si, že aj za nás sme nemenili 
všetko, nechali sme tam aj nejaké pôvodne veci, aj na KVP z 9 boli 4 zmeny, hej, ako 
povedal by som, že pozrite sa na to predtým, než to hodíte do koša, aby sme naozaj 
neochromili zase rady škôl na ďalšie obdobie. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nerozumiem teraz. Stiahol ste iba ten pôvodný alebo 

celkom iná vec? 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Nie, pozor. Stiahol som pozmeňujúci návrh na stiahnutý návrh pani 

Gurbáľovej.  
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dobre. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Aby procesne bolo všetko. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pani poslankyňa Kovačevičová má 

procedúru. Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Mám procedurálny návrh na vyhlásenie prestávky. 

Obdržala som požiadavku od návrhovej komisie, ktorá v tom musí urobiť poriadok. 
Čiže nejakých 10 min., aby to dali dokopy, pretože je to obrovský zmätok a chaos a 
naozaj potrebujú ústretovosť, lebo to treba aj normálne prečítať. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem kolegovia, hlasujme o tomto návrhu 

ústretovom voči našim kolegom, ktorí sedia v návrhovej komisii. 
 
Hlasovanie č. 114 -  za: 24, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dámy a páni, naozaj vás poprosím 10 min., 14:17 

pokračujeme. Čiže naozaj vás poprosím, ak chcete pokračovať bez pauzy na obed, 
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neprešvihnime tých 10 min. pauzy, ďakujem. 
 

---po prestávke--- 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem, je len asi to nemá cenu predlžovať, dávam procedurálny 

návrh, aby sme ukončili debatu a prešli k hlasovaniu bez možnosti prejavu, tí čo sú 
prihlásení. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, sťahujete svoju procedúru alebo chcete 

o nej dať hlasovať. Dobre. Tak teda máme uzavretú diskusiu. Návrhovej komisii je 
všetko jasné. Má návrh, s ktorým vie v tejto časti predstúpiť. Nech sa páči teda, 
poprosím budeme hlasovať o jednotlivých pozmeňujúcich návrhoch. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Trošku urobím taký 

rešerš z toho, aby každému bolo jasné, o čom budeme hlasovať keďže vznikla situácia 
aká vznikla. Pani Gurbáľová stiahla svoj návrh, následne stiahli svoje pozmeňujúce 
návrhy všetci, ktorí ich predložili okrem pani poslankyne Súkeníkovej a o tom návrhu 
teda nemá význam hlasovať. Následne bol predložený návrh pána poslanca Kundráta 
a k nemu potom došli následne v podstate pôvodné pozmeňujúce návrhy. Čiže hlasovať 
začneme o návrhoch, ktoré prišli ako samostatné a ktoré riešia personálne otázky  
v komisiách atď., a následne, keďže ten návrh prišiel až ako posledný, tak budeme 
hlasovať o tých radách škôl. Čiže 1. návrh je od pani poslankyne Zemkovej, ktorá rieši 
legislatívno-právnu komisiu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov berie na vedomie vzdanie sa funkcie člena – neposlanca 
Legislatívno-právnej komisie Mestského zastupiteľstva v Košiciach Róberta Rybku, ku 
dňu 31.08.2023. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 115 -  za: 27, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prijaté bolo toto uznesenie. Ďalšie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ  a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh je od pána poslanca 

Bačinského a rieši odvolanie člena legislatívnou právnej komisie. Návrh na uznesenie: 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov odvoláva 
člena Legislatívno-právnej komisie Richarda Glücka s účinnosťou k 15.09.2023. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 116 -  za: 20, proti: 1 zdržali sa: 5 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol prijatý. Ďalší návrh na uznesenie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh od pána poslanca Lörinca.  

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov po A) 
berie na vedomie vzdanie sa pozície člena Mestskej rady mesta Košice poslancom  
Mgr. Ladislavom Lörincom, po B) volí poslanca Mgr. Mariána Horenského, PhD. 
za člena mestskej rady s účinnosťou k 15.09.2023. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 117 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol prijatý. Nech sa páči, ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh sa týka zmeny v mojej 

komisii, v komisii cirkvi. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov po A) berie na vedomie zánik členstva neposlanca Tomáša Teššera 
dňom úmrtia, po B) volí za člena neposlanca komisie Mestského zastupiteľstva s 
účinnosťou od 01.10. Janu Teššerovú a Ervína Mittelmanna.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 118 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Nech sa páči, ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalšie návrhy od pána poslanca 

Petrovčika. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 
predpisov po A. navrhuje primátorovi mesta Košice Jaroslavovi Polačekovi navrhnúť 
MZ odvolanie Mgr. Zdenky Slovíkovej z funkcie riaditeľky zariadenia na Garbiarskej 4, 
Košice na najbližšom riadnom alebo mimoriadnom zasadnutí MZ, najneskôr do konca 
roka 2023, po B. navrhuje primátorovi mesta Košice Ing. Jaroslavovi Polačekovi 
navrhnúť MZ poveriť riadením zariadenia Garbiarska 4, Košice Ing. Antona Širgeľa  
na najbližšom riadnom alebo mimoriadnom zasadnutí MZ, najneskoršie do konca roka 
2023. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 119 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: A ešte pani poslankyňa Iľaščíková signalizovala. 

Dobre. Ďakujem, čiže tento návrh o príprave budúceho návrhu, keď som to správne 
pochopil, bol schválený. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pri ďalšom hlasovaní budeme 

postupovať od došlých pozmeňujúcich návrhov až ku pôvodnému. Takže pán poslanec 
Horenský, jeho pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána Kundráta 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, procedúra? Nie. Ďakujem, hlasujeme  

o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 120 -  za: 21, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol, pozmeňujúci návrh bol schválený. 

Poprosím poslancov, aby nevykrikovali do sály.  
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p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Počas hlasovania? 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, pán poslanec, myslím si, že všetci, ktorí 

hlasovali za, tak im je absolútne jasné, za čo hlasovali, keď si ten návrh prečítali. Ja som 
ho nečítal, lebo som ho nedostal. Nie, len poprosím, aby sme sa nevykrikovali, 
neprekrikovali a nespôsobovali ruch a chaos v rokovacej sieni. Ďakujem. Poprosím 
návrhovú komisiu, aby mohli ostatní kolegovia počuť, o čom hlasujeme. Ďakujem. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší pozmeňujúci návrh, pán poslanec 

Weiss. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov 
schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca Kundráta podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 121 -  za: 24, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Toto uznesenie bolo prijaté. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh je od pána poslanca 

Fedoročka. Pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca 
Kundráta podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 122 -  za: 24, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený, tento pozmeňujúci návrh. Ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh predložil pán poslanec 

Vrchota. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov 
schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca Kundráta podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 123 -  za: 23, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. Prosím, pokračujme ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší pozmeňujúci návrh od pána 

poslanca Schwarcza. Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca Kundráta podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto pozmeňujúcom návrhu. 
 
Hlasovanie č. 124 -  za: 25, proti: 1, zdržal sa: 1 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Nech sa páči, ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh je od pána poslanca 

Babušíka. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov 
schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca Kundráta podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 125 -  za: 25, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh od pani poslankyne 

Iľaščíkovej. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca Kundráta podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 126 -  za: 25, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. Nech sa páči ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh je teda posledný 

pozmeňujúci od pána poslanca Petrovčika. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu pána poslanca 
Kundráta podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 127 -  za: 24, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Toto uznesenie bolo schválené. Nech sa páči ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže posledné hlasovanie je  

o predloženom návrhu, ktorý predložil pán poslanec Kundrát ako celkový návrh. 
V podstate je to ten návrh, ktorý predložila pani poslankyňa Gurbáľová, ale on ho 
predložil opätovne. Takže: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov po A) odvoláva delegovaných zástupcov mesta Košice v radách 
škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa Prílohy  
č. 1, po B) deleguje zástupcov mesta Košice do rád škôl a školských zariadení  
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa Prílohy č. 2 so schválenými 
pozmeňujúcimi návrhmi. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 128 -  za: 25, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. Sú to všetky body v rámci 
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uznesenia? Návrh. Ďakujem veľmi pekne kolegom za vyčerpávajúcu prácu, čo sa týka 
návrhovej komisie. Myslím si, že vám málokedy ďakujeme  dostatočne. 

- - - 
 
Bod č. 63 
Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od VI. zasadnutia MZ dňa 
14.03.2023 do X. zasadnutia MZ dňa 13.06.2023 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 63 Informácia o plnení úloh 

vyplývajúcich z uznesení MZ od VI. zasadnutia MZ dňa 14.03.2023 do X. zasadnutia 
MZ dňa 13.06.2023. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, 
uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 42 ods. 5 

Rokovacieho poriadku mestského zastupiteľstva po A. berie na vedomie Informáciu  
o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od VI. zasadnutia MZ dňa 14.03.2023 do  
X. zasadnutia MZ dňa 13.06.2023, po B) súhlasí s vypustením zo sledovania uznesení 
podľa predloženého návrhu, po C) zrušuje uznesenia podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 129 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 64 
Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 
ktoré boli prednesené v rámci X. zasadnutia MZ v Košiciach 13.06.2023 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 64 Správa o odpovediach na 

interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené v rámci 
X. zasadnutia MZ v Košiciach 13.06.2023. Otváram k tomuto bodu rozpravu. Pán 
poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, dal som 

interpeláciu o stave cestného mostu v MČ Krásna ponad Hornád. Odpoveď mi prišla, 
základy zdajú sa byť v poriadku, opory zdajú sa byť v poriadku, všetko sa zdá byť 
v poriadku. Čiže neviem, či toto je taká bežná prehliadka, ale zrejme áno, vozovka, 
vozovka v poriadku. No choďte sa pozrieť ktokoľvek na ten most, chýbajúce poklopy 
na kanalizačných vpustiach, asi je to v poriadku a dilatácie, už to autá nákladné 
rozjazdili, ale je tam dilatácie sú ošetrená asfaltovou zmesou. Na boku boli v lete aj  
10-15 čísel také pukle urobené. Choďte sa pozrieť. Už to autá rozjazdili, už je to lepšie, 
ale hlavne tie vpuste. Asi je to v poriadku. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem pekne pán viceprimátor za slovo. Ja budem reagovať 

vlastne na interpelácie podané pani Zemkovou, kde píše sa vlastne o tom, že v akej fáze 
alebo v akom očakávaní je ďalší výjazd áut z Americkej triedy na Magnezitársku ulicu, 
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takže sa chcem poďakovať vlastne týmto, že tá prvá etapa pán riaditeľ, ako vám sa 
chcem poďakovať, že prvá etapa išla vlastne ako na skreslenie a celkove na projekčnú 
činnosť a že tie Ťahanovce sa časom aj po vysporiadaní pozemkov dočkajú toho 
výjazdu. Aj keď hovoria pre záchranné služby atď., ale ja verím tomu, že nejakým 
spôsobom dôjdeme k nejakému riešeniu, aby tie autá z toho sídliska sa von dostávali. Aj 
dneska som išiel a poviem pravdu, jedna katastrofa. Katastrofa. Až po Shell-ku stáli 
autá. Takže toľko, vďaka. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlási sa nikto ďalší do diskusie? Ak nie, 

uzatváram diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o odpovediach  
na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené  
v rámci X. zasadnutia MZ v Košiciach, dňa 13.06.2023. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 130 -  za: 23, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 65 
Interpelácie poslancov 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 65 Interpelácie poslancov. 

Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Mám 2 interpelácie. Jedna sa týka 

kruhového objazdu pri Crow Aréne, nakoľko obyvatelia Podhradovej a Kostolianskej 
cesty sú už zúfalí, lebo sa im pomaly 10 rokov sľubuje, že tam bude kruhový objazd. 
Mám k tomu interpeláciu. A druhá je na podnet, ktorý bol od obyvateľov v lete, týka sa 
frekvencie vývozu odpadov. Písomne podám tieto interpelácie. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Mám viacero interpelácií. Ale len v krátkosti, aby 

som nečítal celé. Prvá sa týka toho, že MČ Košickom – Sídlisko KVP v máji 2023 
oficiálne vyjadria vôľu pripojiť k celomestskému systému regulovaného parkovania,  
po niekoľkých rokovaniach nám stále nie je jasné, za akých podmienok, čiže žiadame 
termíny a odpovede od magistrátu. Druhá sa týka verejného osvetlenia a doplnenia a 
vízie do budúcnosti. Tretia interpelácia sa týka rekonštrukcie Polikliniky na Sídlisku 
KVP a najmä aj akútny a z môjho pohľadu havarijný stav miestnosti čakárne a 
sociálnych zariadení na detskom oddelení, kde chodia malé deti a máme tam špinu, 
pleseň, okná, prehrievanie, ktorý podľa mňa treba riešiť urgentne. Ďalšia interpelácia sa 
týka aj zmeny regulatívov na území areálu bývalej MŠ v Drocárovom praku, ktorú sme 
žiadali, zo záhadných okolností sa ani po roku nedostala do zmien územného plánu. 
Ďalšia interpelácia sa týka výstavby podzemných alebo polopodzemných kontajnerov,  
v akom stave sme, kedy budú a to je v podstate interpelácia, na ktorú sa pýtam  
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na každom zastupiteľstve. A ďalšia interpelácia sa týka statickej dopravy v okolí 
futbalového ihriska ZŠ Janigova, tak isto pán riaditeľ pozná 4 ročná vec, ktorú 
diskutujeme, statická, dynamická doprava, plus promenádny chodník, osadenie rampy a 
osvetlenia, ktoré dostávam odpoveď 4 roky, že sa v tom pracuje, ale zatiaľ tam 
nevidíme výsledky. Posledná interpelácia sa týka bezpečnostnej situácie na sídlisku a 
práca mestskej polície s ohľadom na výskyt psov a skupín, ktoré ohrozujú obyvateľstvo. 
Tieto interpelácie predložím pracovníkom magistrátu, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Procedurálny návrh pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja dávam procedurálny návrh, aby záujemcovia 

o predloženie interpelácie predložili interpeláciu písomne, nakoľko ja som 22., za 5 
min. odchádzam, bude 21, aby bolo uznášania schopné zastupiteľstvo. Nie je to žiadna 
forma vydierania, ale toto, čo ste predviedli, 2 hod. bod ma nadchlo úvodzovkách. Ja 
oznamujem, že za 5 min. odchádzam, tak zvážte, čo ste prihlásení. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ja budem rýchly. Oprava komunikácie na Južnej triede 

a Moskovská. Moskovská v úseku od Lidlu po apoštolskú cirkev. Už keď nie oprava, 
aspoň zbrúsiť tie vyvýšeniny, ktoré majú pár centimetrov, 50-tkou tam neviem prejsť  
na trojkolke. Ma to tam rozhodí. Ulica Južná trieda je tam 70-tka. Ja vám garantujem, ja 
vám požičiam tú moju trojkolku, zabijete sa. Nie je možné. Ten asfalt tam doslova, to je 
ako malá sopka v úvodzovkách. Aspoň zbrúsiť tieto miesta. Na aute, chlapi, to ani 
nepocítite. Na niečom inom sa môžete zabiť, to nie je sranda. Skúsme aspoň na tých 2 
aspoň zbrúsiť tie vyvýšeniny, ktoré sú tam. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja budem rýchla. Predkladám za pani 

poslankyňu Adamčíkovú interpeláciu, budem parafrázovať, týka sa kolobežiek a 
bezpečnosti hlavne v centre mesta, ako mesto chce riešiť túto situáciu so zvyšujúcou sa 
nebezpečenstvo a za seba podávam interpeláciu na pána primátora a to už je stará známa 
vec. Križovatka pri Crow Aréne, pred rokom bolo prisľúbené, že bude tam dnes už stáť 
kruhový objazd. Zatiaľ tam nič nestojí, ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Rozumiem pani poslankyňa, aj ja by som chcel, aby 

tam už stál. Pán Brixi to sľuboval, že to už bude 5 rokov dozadu. Pán poslanec Weiss. 
 
p. Weiss, poslanec MZ: Sľubujem vám, budem stručný. Tak takisto nespokojní občania dali, 

aby som predložil jednu interpeláciu ohľadom pre realizácie revitalizácie parku  
na Obrancov mieru, kde stojí voda po dažďoch a je to neprejazdné a predkladám túto 
interpeláciu tak isto oddeleniu. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Poprosím vás pán poslanec, do tej interpelácie 

vyznačiť, ktorej komunikácii sa to týka a jednu z tých časti pri Parku Obrancov mieru, 
kde stojí táto voda presne má súvis aj s tou rekonštrukciou sme už riešili aj  
so zhotoviteľom, aj s naším oddelením dopravy tak, aby sa našlo technické riešenie. 
Ďakujem. Či sa nebavíme o niečom inom náhodou o nejakej inej lokalite, o ktorej 
nevieme. Pán poslanec Petrovčik. 
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p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Interpelujem pána primátora vo veci havarijného stavu 
hlavne externých priestorov jediných mestských jaslí na Jesennej ulici. Sú tam život 
ohrozujúce stavy oplotenia a záhrady plus terasy predmetných jaslí. Takže bol by som 
rád, keby s okamžitou okamžite obratom tento havarijný stav životu nebezpečný  
pre malé deti  riešili. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem všetkým, ktorí predložili tieto návrhy. Tu sa 

uznesenie neprijíma. 
- - - 

 
Bod č. 66  
Dopyty poslancov MZ 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: A prechádzame k bodu č. 66 Dopyty poslancov. Nech 

sa páči otváram diskusiu. Ak nikto naozaj nehlási do diskusie, uzatváram diskusiu aj 
tento bod. 

- - - 
 
Bod č. 67 
Rôzne 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prechádzame k bodu č. 67 Rôzne. Otváram diskusiu. 

Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ja mám len 1 otázku. Zajtra to bude presne 6 mesiacov, kedy sme 

schválil predĺženie nájmu s občianskym združením Enjoy The Ride. Doteraz nie je 
podpísaná nájomná zmluva. Písal som vám pán riaditeľ, aj okrem iných. Môžem sa 
opýtať, v akom je to stave, 6 mesiacov. Ďakujem pekne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lasky. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja mám len 1 otázku. Dostávam množstvo 

otázok od ľudí, čo sa týka verejného cintorína, len že kedy to bude hotové, že či to bude 
do dušičiek, ten vstup do cintorína.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem pekne pán viceprimátor. Ja len chcem oznámiť, že 

14.10. organizujeme celo-sídliskovú brigádu na zber odpadu, čiže jesennú brigádu a 
07.10.2023 organizuje MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce, Ťahanovský festival. Čiže 
bude to ako krásny festival naozaj, aj s ochutnávkou jedál, príďte, ste vítaní. Takže 
vlastne toľko informácií Ťahanovčanom aj všetkým občanom Košíc. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Lasky, čo sa týka vašej otázky. 

Harmonogram aktuálne aktualizovaný s týmto zhotoviteľom je tak, aby sme to stihli  
do dušičiek, ale všetci vieme, aký problém sme s týmto zhotoviteľom mali, takže verím, 
že dodrží to slovo, ktoré dal a túto stavbu, na ktorú sa chcel sústrediť tak, že ju dokončí 
tak, aby sme sa všetci nehanbili. Dámy a páni, dovolím si vás ešte v rámci tohto bodu 
informovať o zmene organizačného poriadku MMK, ktorá nadobudla účinnosť  
od 01.07.2023, ktorá je zároveň zverejnená na webovej stránke mesta Košice.  
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Po prvé: v organizačnej schéme sa dopĺňa nová organizačná zložka MMK organizačne 
začlenená do kancelárie primátora mesta Košice, referát Múzeum Vila Ateliér Mathé.  
Po druhé: obsahová náplň činnosti oddelení a referátov MMK zo dňa 22.12.2022 sa 
zrušila a nahradila sa novým dokumentom obsahová náplň činnosti oddelení a referátov 
MMK s účinnosťou 01.07.2023. Po tretie: stanovenie počtu zamestnancov aj štruktúra 
zo dňa 22.12.2022 sa zrušila a nahrádza sa novým dokumentom Stanovenie počtu 
zamestnancov a ich štruktúra s účinnosťou od 01.07.2023. S faktickou pán poslanec 
Lӧrinc, nech sa páči. 

 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Len stačí mi číslo, že teda aký je aktuálny počet 

platných chlievikov v rámci novej organizačnej štruktúry? Počet zamestnancov 
magistrátu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ešte som nedostal odpoveď na moju otázku, ale 

v súvislosti s tým, čo ste teraz hovoril a my už aj v minulosti sme poukazovali na to, že 
máme oddelenie športu a mládeže, ale v rámci školstva máme komisiu pre školy 
vzdelávanie a mládež. Či by toto nebolo nejakým spôsobom do budúcna fajn ujednotiť. 
Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: A to ujednotenie by malo ísť ktorým smerom? 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Tak oddelenie športu a mládeže je šport a pod školstvom máme 

komisiu mládeže. Čiže teraz, kto sa venuje mládeži. Oddelenie športu? Alebo školstvo 
ako také? 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Teraz nerozumiem, že či chcete mládež presunúť 

z komisie školstva na komisiu športu? 
 
p. Horenský, posalnec MZ: Ja som sa na oddelení športu pýtal, že či sa venuje mládeži, keď je 

že oddelenie mládeže a športu, tak povedali, že sa nevenuje mládeži, ale na druhej 
strane máme komisiu, poradný orgán, ktoré sa nazýva komisia pre školy vzdelávanie 
a mládež. Tak prečo sme dali kompetenciu športu, keď sa mládeži nevenuje. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dobre. Pán poslanec... 
 
p. Horenský, poslanec MZ: A ešte poprosím Enjoy The Ride tú nájomnú zmluvu. Ďakujem 

pekne. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. No ja skúsim odpovedať. Asi teda by tá 

zmena mala nastať v názve oddelenia, keď som dobre porozumel, pretože takto to bolo 
nejako dohodnuté predtým. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán námestník. Ja by som sa chcel opýtať, aký je dôvod 

a keby a keď sa to udeje, z akého dôvodu, či je na to zákonný dôvod alebo prečo a  
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v akom termíne, dostala sa ku mne informácia, že sa uvažuje kompetenčne preniesť tie 
spomínané jasle na Jesennej ulici spod oddelenia školstva na oddelenie sociálnych vecí 
a toto by som potreboval vysvetliť. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán riaditeľ skúsi zodpovedať túto otázku, lebo sme 

o nej aj rokovali. Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Je to sociálna služba, bolo to tuná na zastupiteľstve otvorené, aj  

na základe podnetu od pána poslanca Géciho, ak si dobre pamätám, ktorý na túto 
skutočnosť poukázal. Mesto dlhodobo túto vetu pripravovalo, následné kroky urýchlilo 
a zrealizovalo. Čiže to je zákonná povinnosť. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán poslanec Géci, nech sa páči. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Už asi pán riaditeľ, ďakujem pekne, už asi 

povedal všetko. Podstata tohto návrhu bola pri prerokovaní, pán kolega, v rozpočtu 
tohtoročného, niekoľkokrát sme to riešili aj na finančnej a príslušných komisiách, tak 
ako pán riaditeľ povedal, je to sociálna služba, ktorá pod oddelením školstva nemá čo 
hľadať, lebo v súvislosti s poskytovaním tejto sociálnej služby vyplýva niekoľko 
povinností neustále MMK a oddelenie školstva nemá kompetenciu ani zákonu ani inú, 
lebo táto vyplýva sociálnemu oddeleniu v podstate túto problematiku riešiť. Nie je to o 
ničom inom, len aby to bolo administratívne usporiadané tak, ako to má byť. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Lörinc s faktickou na? 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána Čopa, lebo upozorňujem, že dochádza 

k porušovaniu rokovacieho poriadku. V bode Rôzne je možné diskutovať len  
o športových a kultúrnych podujatiach. Otázky a dopyty poslancov už boli. Čiže takto 
diskusia a otázky by nemali byť. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Karabin. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: V rýchlosti. V sobotu sa uskutoční bežecké podujatie županov 

pohár z 22 MČ. Je prihlásená Šaca a Poľov. Skúste kolegovia, keď tu ste poslanci, 
povedať starostom, ešte dnes sa dá prihlásiť. Prihlasuje to vyslovene len starosta, hlási  
3 členov, 3 bežcov do tímu. V sobotu sa beží okolo 9:30. To je jedna akcia. A druhá, asi 
viete, bol Night Run, chcem všetkým poďakovať za účasť na tomto behu, krásna akcia, 
partnerom bolo mesto Košice. Všetko. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem a som rád, že pán poslanec je už fit a je 

medzi nami. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne. Neviem, či by som stihol teraz ako  

3 nejakých bežcov zohnať, ale to je jedno. Čo sa týka, by som povedal, nášho parku 
oddychového, na Čínskej ulici prebehla kolaudácia, tak by som poprosil vlastne zohnať 
aj potom správu, čiže asi správa mestskej zelene. Čiže pán riaditeľ, aby sme mali aj 
správu zabezpečenú, keď budúci týždeň by sme otvárali potom pre verejnosť 
slávnostne. Tak aby aj správa toho parku bola zabezpečená potom. Tak toto by som 
chcel poprosiť. To sa tiež týka kultúry, lebo to je kultúra. Takže ďakujem pekne. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem. Na záver ja len by som chcel pozvať tak isto na akcie 

„JAZZ“ parku, ktoré sa odohrávajú 17:30 každý piatok v parku pri Poliklinike Sever. 
Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem.  

- - - 
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Záver rokovania  
 

Námestník primátora mesta Košice Marcel Gibóda skonštatoval, že sa vyčerpali všetky 
body programu XI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Poďakoval sa všetkým 
za účasť a všetkým Košičanom, ktorí sledovali online prenos poďakoval za pozornosť. 
Zasadnutie uzatvoril a vyhlásil XI. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach  
za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop  Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 16.10.2023 
Oddelenie právne a majetkové, Referát samosprávnych orgánov MMK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
Tomáš Vasok               .........................................................  Podpísal dňa: 24.11.2023 
 
 
Mgr. Marcel Vrchota   ..........................................................  Podpísal dňa: 26.10.2023 
 
 
 



266 
 

Obsah: 
 
1 Úvod rokovania, Návrhová komisia 
2 Overovatelia zápisnice, K programu rokovania 
7 Slovo pre verejnosť 
7 Návrh VZN mesta Košice o spôsobe bezúročného splácania ceny bytu, ateliéru, 

pozemku zastaveného domom a priľahlého pozemku  
8 Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 

na vymedzenom území mesta Košice 
9  Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 225 o miestnej dani za vjazde a zotrvanie 

motorového vozidla v historickej časti mesta Košice 
10 Návrh na doplnenie VZN mesta Košice č. 217, Určenie ďalších výstrojných súčiastok 

pre príslušníkov Mestskej polície mesta Košice 
12 Návrh na zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície mesta Košice 
12 Poskytnutie dotácie podľa VZN mesta Košice č. 190 OZ Srdce pre mačky, OZ Malá 

farma Košice a OZ Únia vzájomnej pomoci ľudí a psov  
13 Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona  

č. 401/1990 Zb. o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí – v úvode 
rokovania vypustený z programu 

13 Predbežná informácia o možnosti mesta Košice zapojiť sa do Dlhopisového programu 
garantovaných výnosov pre akcionára Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s.  

32 Aktualizácia schváleného prenájmu pozemkov v k. ú. Južné mesto na dobu určitú  
30 rokov pre SLOVAK SPORT DEVELOPMENT s. r. o. z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa – v úvode rokovania vypustený z programu 

32 Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom realizácie stavby „Rekonštrukcia 
a dostavba areálu Campusu UPJŠ (CNIC), Medická ul. pre UPJŠ v Košiciach 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa – doplnenie 

33 Aktualizácia nájmu pre Mestský klub vzpierania a silových športov z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 

34 Nájom a určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 7591 v k. ú. Krásna v lokalite 
ul. Pri sídlisku z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

35 Nájom pozemku parc. C KN č. 5435 v k. ú. Terasa v lokalite Račí potok z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 

35 Predĺženie doby nájmu Nájomnej zmluvy č. 2015000385 v znení dodatkov  
pre Občianske združenie Detská železnica Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

41 Prenájom pozemku pod stavbou v k. ú. Terasa pre Mestskú časť Košice – Západ 
(vlastníka stavby) z dôvodu hodného osobitného zreteľa – zmena uznesenia MZ  
v Košiciach 

42 Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby „Europark, 
Európska trieda, Košice“ pre MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 

42 Prevod voľného nebytového priestoru č. – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na  
ul. Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

43 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre RNDr. A. K. a Ing. N. K. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

43 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto pre A. K. a manželku A.  
rod. B. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

43 Určenie prevodu pozemku v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. J. K. a manželku A. rod. 
M. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

 



267 
 

44 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. Ing. J. R. a manželku M. rod. H. 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

44 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Furča pre p. S. S. a manželku M. rod. K. 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

45 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre SR – Ústredný kontrolný 
a skúšobný ústav poľnohospodársky z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

45 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Huštáky medzi mestom Košice a SBD I 
Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

46 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Severné mesto pre J. L. a manželku K. L. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

46 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre E. V. a manžela V. V. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

46 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľ. P. v k. ú. Krásna  
na poľnohospodárske účely - doplnenie 

47 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre P. P. v k. ú. Krásna  
na poľnohospodárske účely – doplnenie 

47 Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť 
Olúskaná spol. s.r.o. - doplnenie 

48 Prevod pozemku v lokalite Hrbovej ul. v k. ú. Severné mesto pre CRTC, s.r.o. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 

48 Návrh na prenájom nafukovacej haly a atletického areálu v areáli ZŠ Novomeského 2 
v Košiciach z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre nájomcu Atletika Košice o. z. 

52 Odňatie pozemkov v k. ú. Letná a Huštáky zo správy MČ Košice – Staré mesto 
a zverenie do správy SMsZ v Košiciach 

53 Zverenie pozemkov v k. ú. Ťahanovce do správy MČ Košice – Ťahanovce za účelom 
ich správy a údržby 

53 Realizácia stavby detského ihriska z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
54 Zverenie nehnuteľného majetku „Komunikácia prepojovacia Pereš Lorinčík II, oporný 

múr, zárubné múry“ do správy MČ Košice – Lorinčík 
58 Zverenie nehnuteľného majetku mesta v k. ú. Luník (bytové domy, stavby, pozemky 

a ich príslušenstvo) do správy Mestskej časti Košice – Luník IX 
74 Slovo pre verejnosť  
82 Prenájom bytov vo vlastníctve mesta Košice a BPMK, s.r.o. právnickým osobám, 

ktorých zriaďovateľom nie je mesto Košice  
89 Zmena podmienky nájomnej zmluvy č. 2020001136 zo dňa 10.06.2020 uzatvorenej 

medzi Mestom Košice a občianskym združením ETP Slovensko – Centrum pre 
udržateľný rozvoj formou dodatku č. 1 

91 Návrh na prerozdelenie dotácií z Fondu mládežníckeho športu, Fondu aktivít a z Fondu 
mládežníckeho futbalu v roku 2023 

95 Založenie neziskovej organizácie BUSINESS KOŠICE, n. o.  
107 Informácia o prestavbe Mestskej krytej plavárne na Národné olympijské centrum 

plaveckých športov Košice 
111 Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
111 Zaradenie návrhov do zoznamu pamätihodností mesta Košice 
112 Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2023 
126 Zabezpečenie úverových prostriedkov na preklenutie časového nesúladu medzi 

príjmami a výdavkami v rozpočtovom období 2023-2025 
131 Informácia o aktuálnom stave majetkovoprávneho vysporiadania investície EEI s.r.o. 
132 Informácia o nákladoch zimnej údržby v uplynulom zimnom období (2022 – 2023) 
 



268 
 

140 Zapojenie Mesta Košice do projektu „AquaUrban – Inovatívne riešenia zadržiavania 
vody pre zlepšenie kvality života v mestách Košice a Nyíregyháza“ v rámci programu 
INTERREG Maďarsko – Slovensko – výzva HUSK – 2302 

145 Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti v rámci výzvy Zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 
06R01-20-V02 v MČ Košice – Pereš 

150 Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Verejná osobná doprava  
s nulovými emisiami v meste Košice, I. etapa“ – projekt realizovaný z Fondu pre 
spravodlivú transformáciu v rámci Programu Slovensko 

151 Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019 

155 Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti 
konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach 

157 Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019 
- opätovné otvorenie bodu (pôvodné hlasovanie bolo vyhlásené za zmätočné) 

160 Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov a Informatívna správa o činnosti 
konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o. - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach – pokračovanie v prerušenom bode 

173 Pokračovanie v zasadnutí XI. Mestského zastupiteľstva v Košiciach zo dňa  
13. septembra 2023 

173 Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, 
s .r. o. 

174 Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti NTC Košice, a. s. a informácia  
o výstavbe Národného tréningového centra 

175 Výročná správa Visit Košice za rok 2022 
176 Výročná správa Creative Industry Košice n. o. za rok 2022 
177 Výročná správa za rok 2022 obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna, a. s. a 

informácia o dostavbe Košickej Futbalovej Arény 
184 Správa o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice 
200 Správa o stave rodiny mesta Košice a informácia o príprave Správy o stave sociálneho 

bývania mesta Košice a návrhoch možných riešení. 
201 Návrh na udelenie „Ceny Košického samosprávneho kraja“ 
202 Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Primátorský punč 2023“ a ustanovenie jej podmienok 
203 Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Polievka sv. Alžbety“ a ustanovenie jej podmienok 
206 Zapojenie sa mesta Košice do akcie „Šarišský hradný telegraf“ 
209 Memorandum o spolupráci - Borovicový háj 
221 Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 
223 Personálne záležitosti 
258 Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od VI. zasadnutia MZ dňa 

14.03.2023 do X. zasadnutia MZ dňa 13.06.2023 
258 Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 

ktoré boli prednesené v rámci X. zasadnutia MZ v Košiciach 13.06.2023 
259 Interpelácie poslancov MZ 
261 Dopyty poslancov MZ 
261 Rôzne 
265 Záver rokovania 


